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مناسبت ها

۸ شهریور تاسوعای حسینی [ ٩ محرم ]
۸ شهریور انفجار در دفتر نخست وزیری جمهوری اسلامی ایران، روز مبارزه با

تروریسم
۹ شهریور عاشورای حسینی [ ١٠ محرم ]

۱۱ شهریور روزصنعت چاپ
۱۱ شهریور شهادت امام زین العابدین علیه السلام [ ١٢ محرم ]

۱۳ شهریور روز بزرگداشت ابوریحان بیرونی
۱۳ شهریور روز تعاون



 

1- جوابیه نفت به گزارش فارس صحه گذاشت/ اتمام پروژه 28 مخزن واقعا چقدر طول می کشد؟ - خبرگزاري فارس

2- معاون وزیر کار: 29 درصد اشتغال هاي جدید در روستاها بوده است - فراسو

3- حمایت از بورس محدود به ETF نیست/ فشار حداکثري آمریکا شکست می خورد - قم پرس

4- حمایت از تولید باید سرلوحه فعالیت بانک هاي خصوصی و دولتی باشد - خبرگزاري مهر

5- دیدار مدیرکل کمیته امداد استان تهران با شهردار شاهدشهر - برنا نیوز

6- دیدار مدیرکل کمیته امداد استان تهران با شهردار شاهدشهر - برنا نیوز

7- دستور رئیس جمهور براي خرید واکسن کرونا از خارج از کشور - جماران

8- دولت وعده سهم 30 درصدي زنان در پست هاي مدیریتی را اجرا کند - خبرگزاري مهر

9- لایحه تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند به قوه قضاییه ارسال شده - اکو فارس

10- ضرورت تعیین و ارتقاي جایگاه تعاونی ها در اقتصاد کشور - ایسنا

11- وام کمتر از 16 میلیون تومان بدون ضامن است / اعطاي وام کرونا تسریع شود - خبرگزاري فارس

12- سامانه آموزش مجازي دانشگاه علمی کاربردي فارس رونمایی می شود - خبرگزاري فارس

13- نتیجه بازخورد گزارش فارسٰ، سوسوي چراغ امید در کارگاه روشندلان/ مشکل بیمه کارگران روشندل حل می شود -
خبرگزاري فارس

14- بررسی نقش مناطق آزاد در اکوسیستم کارآفرینی کشور - اخبار علمی

15- وبینار آموزشی فرصت ها و چالش هاي سراهاي نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد - ایسکا

16- جزییات جدید از پرداخت وام اشتغال - بازار کار

17- حقوق کارگران در عاشورا و تاسوعا چطور محاسبه می شود؟ - شیعه

18- 10 هزار و 372 فرصت شغلی در روستاهاي آذربایجان شرقی ایجاد شد - جوان آنلاین

19- جریمه 2 میلیارد ریالی قاچاق لوازم خانگی در گلستان و چند خبر کوتاه - ایرنا

20- معاون سیاسی استاندار خراسان شمالی معرفی شد - ایرنا

21- تاکید استاندار خراسان شمالی بر پوشش فراگیر تسهیلات کرونایی - ایرنا

22- گفتگوي رئیس مجلس با صیادان آبادانی - خبرخودرو

23- سیاست فشار حداکثري آمریکا علیه ایران شکست خواهد خورد - ایران اکونومیست

24- تهیه برنامه همزیستی یکساله با کرونا - ایران اکونومیست

25- کارنامه ماندگاري از خدمات دولت در حوزه بهزیستی زنجان ثبت شد - آریا نیوز

26- رئیس جمهور نقشه راه اقتصادي به مردم اعلام می کند/ کرونا در پائیز شدت می گیرد/ واکسن هاي ایرانی آنفولانزا در

دسترس مردم قرار می گیرد - مشرق

27- بانک قرض الحسنه مهر ایران، پیشگام در شفافیت و انتشار به موقع و منظم صورت هاي مالی - فصل اقتصاد

28- صنعت فرآوري براي ایجاد اشتغال پایدار در دستور کار قرار گرفت - فصل اقتصاد

29- پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد تومان براي اشتغال روستایی - خبرگزاري قرآن



30- بازارهاي مالی نوین، فرصتی براي پویایی اقتصاد ملی - رصد اقتصادي

31- گزارش پنجمین گردهم آیی پورتفوي شرکت مدیریت ثروت ستارگان - اقتصاد آنلاین

32- پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال روستایی - ایسنا

33- 10 چالش اساسی در مسیر توسعه صنعت بیمه - اقتصاد آنلاین

34- تعداد جمعیت در تهران به ازاي هر کیلومتر مربع 1000 نفر است - چابک آنلاین

35- اشتغالزایی بنیاد برکت براي کولبران - شبستان

36- اشتغال بیش از دو هزار نفر در صنعت چاپ استان - شبستان

37- تیم رصد پرداخت تسهیلات کرونا تشکیل می شود - برنا نیوز

38- رتبه ایران در سومین تجارت پرسود جهان - اقتصادگردان

39- هدف راه اندازي شبکه ملی اطلاعات مسدودسازي شبکه هاي اجتماعی نیست - خبرگزاري فارس

40- صنعت چاپ مازندران زیر تیغ اتحادیه هاي ناهمگن - ایرنا

41- کشاورزان ابرکوه به جاي هندوانه گیاهان کم آبخواه کشت کنند - ایرنا

42- شرکت ملی مس بزودي افزایش سرمایه می دهد - روزنامه جهان صنعت

43- صنعت فرآوري براي ایجاد اشتغال پایدار در دستور کار قرار گرفت - تسنیم

44- ناهماهنگی وزارت صمت، بانک مرکزي و گمرك؛ چالش امروز تولید و بازرگانی - خبر اقتصادي

45- انتقاد معاون وزیر کار از نحوه هزینه کرد وام هاي اشتغال در بخش کشاورزي - خبرگزاري فارس

46- خانم پقه: با یک دست و یک پا اندازه کل گرگان فرش بافتم - گسترش صنعت معدن تجارت

47- اختصاص تسهیلات در حمایت از هنر صنعت زیلو - باشگاه خبرنگاران جوان

48- فراهم نبودن زیرساخت ها در خراسان شمالی عامل خروج سرمایه گذاران - بازار نیوز

49- کاهش صادرات فرش از 5000 هزار به 500 تن - ایسنا

50- وزارت صنعت از افزایش واردات کالاهاي تجاري استقبال می کند/ چرا براي واردات مواد اولیه تولید سقف تعیین می

کنند؟ - نود اقتصادي

51- وقتی پاي صنایع دستی به هدایاي تبلیغاتی باز می شود/ خانم پقه: با یک دست و یک پا اندازه کل گرگان فرش بافتم -
روزنامه جام جم

52- رتبه ایران در سومین تجارت پرسود جهان - عصر صنعت

53- تاکید فرماندار پاکدشت بر وحدت و همکاري مسئولان و مردم در راستاي حل مشکلات - استانداري تهران

54- ایجاد 495 شرکت تعاونی توسط زنان در سال 98/ 7500 نفر شاغل شدند - باشگاه خبرنگاران جوان

55- حذف منابع غذایی مفید از فهرست خرید هزاران خانواده ایرانی/بحران سوءتغذیه در آیندهاي نه چندان دور - کارگر
آنلاین

56- بهره برداري از 40 پروژه بخش کشاورزي در شهرستان مهاباد - کارگر آنلاین

57- سرمایه گذاري بی نظیر در صنعت نفت - گسترش صنعت معدن تجارت

58- طرح مهارت آموزي سربازان تحت حمایت کمیته امداد اردبیل اجرا می شود - ایرنا

59- 97.4 میلیارد تومان طرح تولیدي در بخش تعاون اصفهان آماده بهره برداري است - ایرنا

60- کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري خراسان شمالی - ایرنا



61- معاون وزیر کار: 29 درصد اشتغال هاي جدید در روستاها بوده است - ایرنا

62- بنیانگذار «آندره» درگذشت / لئون آهارونیان که بود؟ - تجارت نیوز

63- دانشگاه علمی کاربردي ذوب آهن اصفهان در میان برترین هاي کشور - ایسنا

64- انتقاد معاون وزیر کار از نحوه هزینه وام هاي اشتغال در بخش کشاورزي - خبرگزاري فارس

65- کاهش جمعیت مانع توسعه یافتگی هر کشوري است / نیازمند آمایش سرزمینی اشتغال هستیم - وزارت ورزش و جوانان

66- تندگویان: سند جامع اوقات فراغت در کشور براي نخستین بار در دولت دوازدهم تدوین شد - وزارت ورزش و جوانان

67- آینده روشن اقتصادي در گرو توجه به رشته مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی - بازار کار

68- منابع اشتغال روستایی براساس نرخ بیکاري و درآمد مناطق توزیع می شود - بازار کار

69- نبود حمایتها صنعت چاپ آذربایجان غربی را به رکود کشاند - ایسنا

70- ناهماهنگی وزارت صمت، بانک مرکزي و گمرك؛ چالش امروز تولید و بازرگانی - ایسنا

71- اقتصاد و دانشگاه در تحقق اشتغال پایدار به هم وابسته هستند - ایلام بیدار

72- اقتصاد و دانشگاه در تحقق اشتغال پایدار به هم وابسته هستند - ایلام بیدار

73- تسهیلات اشتغال نباید به سمت ایجاد زیرساخت ها برود - شبستان

74- سرمایه گذاري بیش از 10 میلیارد دلار در صنعت نفت - اتاق بازرگانی تهران

75- نقدینگی، متهم ردیف اول - اتاق بازرگانی تهران

76- میدري در گفت و گو با معاون رفاه آذربایجان: همکاري هاي مشترك، هرچه سریع تر عملیاتی شود - آریا نیوز

77- افتتاح 2 جایگاه جدید پمپ بنزین در استان البرز - آریا نیوز

78- افتتاح اولین اقامتگاه سنتی شهرستان آران و بیدگل - روزنامه کسب و کار

79- اجراي طرح هاي عمرانی در قنوات قم سرعت می گیرد - ایرنا

80- انعقاد تفاهم نامه همکاري بین اداره کار هرمزگان و اداره کل نیروهاي مسلح - برنا نیوز

81- گزارش| تسهیلات اشتغالزایی؛ تضمینی براي حیات اقتصادي کسب وکارها است - تسنیم

82- رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران - آریا نیوز

83- رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران - آریا نیوز

84- آرزوهاي برباد رفته در دانشگاهی که در آن نه از فن خبري هست نه از حرفه! - روزنامه روزان

85- آغاز اجراي فاز پایلوت اعطاي گرنت "جوانه" در 5 استان/ارزیابی پایان نامه ها با رویکرد فناورانه - روزنامه روزان

86- گفت وگوي رئیس مجلس با مردم و صیادان آبادانی - رکنا

87- ثبت تعاونی ها موجب اشتغالزایی بیش از یک میلیون و 700 هزار نفر شده است - پانا

88- رتبه ایران در سومین تجارت پرسود جهان - عصر معدن

89- ملاقات رئیس بنیاد با ایثارگران برگزار گردید - بنیاد شهید و امور ایثارگران

90- معتادان متجاهر تا قبل از شروع سرما از خیابان ها جمع می شوند - آخرین خبر

91- مدرسه سرچشمه رشد شایستگی هاي پایه شهروندي است - موج

92- ایجاد 8 هزار فرصت شغلی براي روستاییان و عشایر خراسان شمالی - آخرین خبر

93- اجراي آزمایشی تفکیک زباله از مبدا در 2 روستاي خراسان شمالی - آخرین خبر



94- احداث بلندترین و پیشرفته ترین برج کنترل بنادر کشور در چابهار - آخرین خبر

95- عملکرد موفق هیئت اندیشه ورز چهارمحال و بختیاري در طرح هاي راهبردي و کاربردي - آنا

96- درآمد سرانه خانوار خراسان شمالی پایین تر از میانگین کشوري است - شبستان

97- بجنورد| معاون وزیر کار: تسهیلات اشتغال زایی حوزه گردشگري خرج ''ایجاد تفرجگاه'' شده است - تسنیم

98- تحلیل تکنیکال براي معامله در بورس - دنیاي معدن

99- ساز ناکوك توسعه پایدار در غرب مازندران - شبکه ایران

100- تسهیلات مصوب مشاغل خانگی جوابگوي تقاضا نیست - ایسنا

101- شهریه کلاس هاي فوق برنامه به والدین عودت داده شده است - روزنامه قدس

102- تولید 40 هزار تن گوشت قرمز و کاهش 25 درصدي واردات - خبرگزاري فارس

103- مدرسه، قله نظام آموزشی است - ایرنا

104- بذر توسعه در کشاورزي لرستان با اجراي طرح هاي آبیاري - ایرنا

105- چگونه استرس کرونا را مهار کنیم؟ - روزنامه سپهر غرب

106- توسعه پایدار محله اي با استفاده بهینه از منابع موجود امکان پذیر است - ایرنا

107- گیلان ظرفیت تکثیر50 درصد بچه ماهی مورد نیاز کشور را دارد - ایرنا

108- 10 هزار بسته معیشتی در بروجن توزیع شده است - تسنیم

109- هر کیلومتر مربع تهران، 1000 نفر جمعیت دارد؛ کشور 46 نفر - درآمد نیوز

110- دستیابی به سود کلان با سرمایه گذاري در ساخت پالایشگاه ها - خانه ملت

111- گسترش صنایع روستادوست در استان بوشهر - جنوب نیوز

112- پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی، پیشران جهش تولید - پایگاه خبري وارش

113- لئون آهارونیان کارآفرین برتر کشور در گذشت - اتاق بازرگانی تهران

114- منابع اشتغال روستایی براساس نرخ بیکاري و درآمد مناطق توزیع می شود - خبرگزاري مهر

115- ایران منحصر بفردترین زیست بوم استارتاپی منطقه را دارد - پایگاه دولت

116- آینده روشن اقتصادي در گرو توجه به رشته مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی - ایسکا

117- گفت وگوي رئیس مجلس با مردم و صیادان آبادانی - روزنامه جام جم

118- کسب بدون کار، کار بدون کسب - ایسنا

119- احیاي 20 هزار اصله نخل در شادگان - ایسنا

120- آغاز پذیرش دانشجو در مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی تبریز - ایسنا

121- ارسال یک نظر در: ''جذب 244 نفر نیرو در بزرگ ترین جبهه صنعتی شرق کشور در نیمه دوم سال جاري از طریق

آزمون'' - معدن 24

122- ارسال یک نظر در: ''سهم حدود 42.4 درصدي فولاد و مس از داخلی سازي ها'' - معدن 24

123- رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران - روزنامه نوآوران

124- 10 توصیه مهم رهبر انقلاب براي 365 روز پایان کار دولت by روزنامه آذربایجان - روزنامه آذربایجان

125- طرح هاي احداث نیروگاه هاي خورشیدي کوچک مقیاس در استان سمنان سریع تر راه اندازي شود - شبستان



126- در هجدهمین هفته از پویش #هرهفته_الف_ب_ایران؛سه پروژه ... - توانیر

127- لئون آهارونیان درگذشت - خبرخودرو

128- پرداخت وام 500 میلیون تومانی براي ثبت تعاونی جوانان - اعتبار نیوز

129- بانک ملی طلایه دار توسعه پایدار و رفع محرومیت از کشور - تابناك

130- رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران - صداي پول

131- بانک قرض الحسنه مهر ایران، پیشگام در شفافیت و انتشار به موقع و منظم صورت هاي مالی - اقتصاد آنلاین

132- شاخص هاي دانشگاه نسل سوم و ارتباط باصنعت، سرلوحه برنامه هاي آموزشی و پژوهشی دانشکده بهداشت - وب دا

133- آذرخش خاك قم در افلاك اروپا - خبرگزاري فارس

134- نغمه تارو پودهاي قالی برایم، ساز زندگی می نوازند/وصیت عجیب استاد حجم بافی ایران - خبرگزاري فارس

135- گفتگوي رئیس مجلس با صیادان آبادانی - برترین ها

136- سرمایه گذاري بیش از 10 میلیارد دلار در صنعت نفت - شبکه ایران

137- یک فناوري که انقلاب صنعتی چهارم را رقم می زند - شعار سال

138- استفاده از توانمندي شرکت هاي داخلی در تولید قفس هاي پرورش ماهی - ایلنا

139- رئیس مجلس شوراي اسلامی به خوزستان رفت / قالیباف در این سفر با مردم دیدار نخواهد کرد - ایلنا

140- معتادان متجاهر در خراسان رضوي تا قبل از شروع سرما از خیابان ها جمع می شوند - خبرگزاري فارس

141- پیشرفت 30 درصدي اسکله صیادي آبادان پس از 7 سال/گفت وگوي قالیباف با مردم و صیادان - خبرگزاري فارس

142- معرفی زنجیره ارزش گیاهان دارویی سمنان با نقش آفرینی بانوان - خبرگزاري فارس

143- تحلیل تکنیکال براي معامله در بورس - تسنیم

144- وام ثبت تعاونی جوانان چقدر است؟ - شهرآرا آنلاین

145- 193 میلیارد تومان طرح در حوزه اشتغال روستایی و عشایري در انتظار تزریق اعتبار - شبستان

146- رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران - ایستانیوز

147- حمایت از کارآفرینان مسجدي یک گام موثر براي جهش تولید است - شبستان

148- نماینده ولی فقیه در هرمزگان: تولید، کلید حل مشکلات اقتصادي جامعه است - روزنامه دریا

149- استاندار: 200 هزار میلیارد ریال پروژه در ایلام آماده افتتاح است - ایرنا

150- رئیس مجلس وارد آبادان شد/ بازدید و نظارت میدانی در دستورکار قالیباف - نماینده



 

جوابیه نفت به گزارش فارس صحه گذاشت/ اتمام پروژه 28 مخزن واقعا چقدر

طول می کشد؟

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/06/11

 به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، روز گذشته
جوابیه اي از طرف روابط عمومی شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب در واکنش به گزارش خبرگزاري فارس با عنوان «رکوردزنی در
مدت زمان حفاري چاه 119 منصوري صحت ندارد/عقب ماندگی طرح 28 مخزن از برنامه» منتشر شد که در واقع موید مطالب مطرح

 
شده در گزارش خبرگزاري فارس بوده است. در ادامه به بررسی دقیق تر نکات مطرح شده در این جوابیه می پردازیم. 

در سال هاي اخیر وزارت نفت در نظر داشته است که حفاري چاه هاي مناطق نفت خیز جنوب را در قالب EPD/EPC در طرحی به
نام 28 مخزن پیگیري کند. طرح توسعه 28 مخزن در سال 96 با هدف جذب سرمایه توسط پیمانکاران طرح، افزایش تولید و ایجاد
اشتغال وارد فرهنگ واژگان شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب گردید. اما پیمانکاران این طرح به سادگی و با نامه وزیر نفت از

 
آوردن سرمایه معاف شده و مشمول دریافت پیش پرداخت نیز شدند و عملاً به مصرف کننده بودجه تبدیل گردیدند. 

در حال حاضر و پس از گذشت بیش از 2 سال از آغاز به کار این طرح، طرح 28 مخزن فقط در 6 بسته در حال اجرا است که در
همین 6 بسته نیز حدود 80 درصد عقب افتادگی نسبت به برنامه دارد و فرآیند اجراي سایر بسته هاي آن نیز در عمل هنوز آغاز

 
نشده است و در بحث حفاري نیز با استناد به اطلاعات ارائه شده عملکرد ضعیفی دارد. 

به عنوان مثال، بسته کاري میدان نفتی رامشیر به ارزش تقریبی 2000 میلیارد تومانکه شرکت اویک پیمانکار آن است در تاریخ
1/12/97 آغاز شده و باید ظرف مدت 2 سال یعنی در 1/12/99 به پایان می رسید. این بسته اکنون و بعد از گذشت بیش از 18 ماه
در حدود 12% پیشرفت داشته است و این موضوع بدین معناست که اگر این بسته کاري با همین روال پیشرفت داشته باشد ظرف
مدت 150 ماه یعنی 12 سال و نیم به پایان خواهد رسید. این موضوع به معناي اتمام پروژه 2 ساله بعد از گذشت 12 سال و نیم

 
خواهد بود. 

 
وقتی جوابیه مناطق نفت خیز جنوب اعداد و ارقام خبرگزاري فارس را تایید می کند 

اما درباره جوابیه ذکر این نکته جالب توجه است که جدول موجود در جوابیه شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب اتفاقا موید اعداد و
ارقام ذکر شده در گزارش خبرگزاري فارس است و مطالب گفته شده توسط مدیر فنی شرکت مناطق نفت خیز جنوب را نقض می



کند. در این راستا صادق فتح الهی مدیر فنی شرکت مناطق نفت خیز جنوب در بخشی از مصاحبه خود گفته بود: «چاه شماره 119
میدان نفتی منصوري ظرف مدت 47 روز به اتمام رسید که 20 روز زودتر از برنامه به پایان رسیده و این موضوع رکوردي جدید در

 
زمان حفاري چاه هاي مناطق نفتخیز جنوب به شمار می آید ». 

این ادعاي مدیر فنی شرکت مناطق نفت خیز جنوب در حالی است که جدول مندرج در جوابیه شرکت مناطق نفت خیز جنوب به
صراحت بر گزارش دقیق خبرگزاري فارس صحه گذاري می کند چرا که خبرگزاري فارس در گزارشی در باب نادرستی مصاحبه
مدیرفنی عنوان کرده بود که چاه ظرف مدت 49 روز به اتمام رسیده نه طی مدت 47 روز که این موضوع در جدول ارائه شده در

 
جوابیه مناطق نفت خیز جنوب مورد تایید قرار گرفته است. 

در بخش دیگري از گزارش فارس ذکر شده بود که چاه شماره 119 میدان منصوري صرفاً 14 روز زودتر از برنامه به پایان رسیده است
و عدد 20 روز جلوافتادگی از برنامه که توسط مدیر فنی عنوان شده است کذب محض است. جدول ارائه شده توسط مناطق نفت خیز
جنوب نیز تعداد روزهاي واقعی را 49 و روزهاي برنامه را 63 عنوان نموده است که اختلاف این دو عدد برابر 14 روز است و این نیز
صحه گذاري بر گزارش خبرگزاري فارس می باشد. لذا جوابیه مناطق بیشتر صحه گذار بر گزارش خبرگزاري فارس است تا تایید

 
صحت اظهارات مدیر فنی مناطق نفت خیز جنوب. 

 
 

 
جدول 1 

 
چاه منصوري 119 حتی یک قطره نفت تولید نکرده است 

همچنین در بخشی دیگر از جوابیه شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب عنوان شده است که براي مقایسه آماري صحیح و بررسی
عملکرد، لازم است جامعه آماري به نحوي انتخاب شود که شرایط انجام کار از لحاظ نوع کار مشابه باشند. از آنجا که در بسته
منصوري، توسعه مخزن آسماري هدف طرح می باشد، در اینجا صرفا چاه هاي حفاري شده در مخزن منصوري آسماري مورد مقایسه

 
قرار گرفته است. 

درباره مسائل فنی ارائه شده در بالا نیز توجه به این نکته ضروري است که مخزن بنگستان در زیر مخزن آسماري قرار داشته و همه
متخصصان صنعت نفت به این نکته اشراف دارند که حفاري چاه هاي تولیدي از مخزن بنگستان بسیار سخت تر از چاه هاي تکمیل

 
شده در مخزن آسماري است اما در جوابیه مناطق نفت خیز جنوب این موضوع مهم مخفی شده است. 

اساساً براي رسیدن به مخزن بنگستان باید کل مخزن آسماري حفاري گردد و بنابراین حفاري و تکمیل چاه در سازند بنگستان کلیه
مشکلات حفاري در سازند آسماري را در دل خود دارد. با این وجود کلیه چاه هاي بنگستانی و آسماري قید شده در گزارش فارس و
جوابیه مناطق نفت خیز جنوب میزان جلوافتادگی بیشتري نسبت به چاه شماره 119 منصوري را دارا هستند. چاهی که مدیر فنی



 
مدت زمان حفاري آن را رکورد در نظر گرفته است. 

ضمنا اگر کلیه چاه هاي میدان منصوري اعم از آسماري و بنگستان بر مبناي میزان متوسط حفاري انجام شده در هر روز مورد بررسی
قرار گیرد باز هم رکورد عنوان شده توسط مدیر فنی صحت ندارد چرا که چاه هاي زیادي وجود دارند که نرخ حفاري آن ها بالاتر از
چاه 119 بوده است. همچنین چاه 119 منصوري جابجایی با سیال تکمیل را انجام نداده که فرآیندي زمان بر است و نگارنده این

 
جوابیه در زمان تهیه گزارش قبلی اقدام به همسان نمودن اعماق حفاري نموده است. 

شایان ذکر است وقتی صحبت از جلوافتادگی نسبت به برنامه مطرح می شود باید به این نکته توجه داشت که تمامی امور نظیر راندن
لاینر و رشته تکمیلی و ... در برنامه لحاظ شده است و جلوافتادگی در برنامه یک چاه قابل مقایسه با جلوافتادگی در برنامه چاه دیگر
فارغ از انجام عملیات هاي مختلف و سازندهاي تکمیل چاه است. مجدداً تاکید می گردد که چاه منصوري 119 حتی یک قطره نفت
تولید نکرده است که ضروري است این امر مورد توجه قرار گیرد. حال سوال اساسی این است که طرح 28 مخزن که قرار بود ظرف
مدت 2 سال به پایان برسد با وجود اشکالات اساسی در اجراي پروژه بعد از چند سال و با صرف چه هزینه اي قرار است به پایان

 
برسد؟ 

انتهاي پیام/



معاون وزیر کار: 29 درصد اشتغال هاي جدید در روستاها بوده است

منبع: فراسوشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: پرداخت تسهیلات روستایی و عشایري سبب توسعه
اشتغال در این مناطق شده به طوري که 29 درصد اشتغال هاي جدید در روستاها بوده است.



حمایت از بورس محدود به ETF نیست/ فشار حداکثري آمریکا شکست می

خورد

منبع: قم پرسشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/06/11

به گزارش قم پرس علی ربیعی سخنگوي دولت ظهر امروز(سه شنبه) در نشست خبري با اصحاب رسانه ضمن عرض تسلیت
ایام محرم و شهادت امام حسین و آرزوي قبولی سوگواري عزاداران حسینی اظهار کرد: ایام محرم هرساله فرصت بی نظیري

براي درس آموزي از...

به گزارش قم پرس علی ربیعی سخنگوي دولت ظهر امروز(سه شنبه) در نشست خبري با اصحاب رسانه ضمن عرض تسلیت ایام
محرم و شهادت امام حسین و آرزوي قبولی سوگواري عزاداران حسینی اظهار کرد: ایام محرم هرساله فرصت بی نظیري براي درس
آموزي از غناي فرهنگ حسینی است. درس هاي ماه محرم، واقعه کربلا براي ابناي بشر شمردنی نیست اما در این روزها که مردم ما
در زیر فشار تحریم، تبعیض و ستم شقی ترین دولتمردان آمریکایی هستند، باید یکبار دیگر خاضعانه به پاي مکتب سالار شهیدان

 
بنشینیم و درس هاي ماه محرم را نه تنها براي خود، بلکه براي همه ملت هاي عالم بازخوانی کنیم. 

ربیعی گفت: بگذاریم همه زورگویان بدانند ملتی که حسین و محرم و عاشورا دارد، نه به ستمگري کرنش می کند و نه عزت را با
خفت به معامله می گیرد. ما ملت امام حسین(ع) آزادگی و ایستادگی و ایثار و نیز ملت امام حسن (ع) با صبر و صلح هم هستیم. البته

 
غریب نیست که دشمنان ملت ما از شناخت این پیچیدگی ها مستاصل اند. 

 
سیاست تحریم و فشار حداکثري بزودي شکست خواهد خورد 

وي با بیان اینکه ستمگران را به حکمت هاي نهفته در سنت هاي الهی و سیاست ائمه و معصومین راهی نیست، تاکید کرد: ما
اطمینان داریم که سیاست تحریم و فشار بر مردم ما بزودي با شکستی به یادماندنی مواجه خواهد شد و از امروز می توان نشانه هاي

 
این شکست و درماندگی را در چهره رهبران رژیم آمریکا دید. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: تصادفی نیست که پمپئو وزیر امور خارجه آمریکا ناکام ترین وزیر در تاریخ آن کشور شناخته شده و این

 
نشان از شکست فشار حداکثري است. 

 
ربیعی گفت: آمریکا باید بداند فشار حداکثري تجربه اي شکست خورده است و این مانور جدید هم هیچ چیز جدیدي براي ما نیست. 

وي ادامه داد: رژیم آمریکا در تلاش است از ابزار شوراي امنیت استفاده کند و تجارب نشان داده براي خروج از برجام از وجاهت و

 
حقوق بین الملی تهی بوده و فاقد مشروعیت در نزد افکار عمومی است. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: رژیم آمریکا به طور مستقل نیز هرچه توان براي ابزار تحریم داشته، به کار بسته است و چیز جدید براي
استفاده از آن در چنته ندارد. در نقطه تلاقی اراده ملی از یک سو و انزواي جهانی آمریکا از سویی دیگر، فشار حداکثري در حال

 
تبدیل شدن فشار به خود آمریکا است. 



ربیعی خاطرنشان کرد: در طرف دیگر، ما در حال تولید و بهره برداري از فرصت هاي جدیدي در جامعه جهانی، توأم با ظرفیت سازي

 
داخلی هستیم و با اتکا به این نقاط قوت بیش از هر زمان دیگري، به ناامیدي کامل دشمنان مردم نزدیک شده ایم. 

 
رئیس جمهور نقشه راه اقتصادي به مردم اعلام می کند 

وي گفت: رئیس جمهور نقشه راه اقتصادي یک سال باقی مانده به قرن جدید را با مردم در میان خواهند گذاشت که شامل برنامه ها و

 
پروژه هاي مهم و اثرگذار در زندگی مردم است. 

سخنگوي دولت اظهار کرد: این پیام روشنی است مبنی بر اینکه دولت با همه تنگناها و فشارها و محدودیت ها، هیچ گاه در رساندن
کشورمان به جایگاهی که سزاوارش است، از پا نخواهد نشست و با درك سختی هاي تحمیل شده بر زندگی مردم، امیدوارانه به سوي

 
آینده اي روشن تر براي مردم ایران حرکت خواهد کرد. 

ربیعی در ادامه گفت: براي دولت سال آخر به معناي پایان تلاش نیست و با نگاه به فرصت ها و قوت ها و با اتکا به ظرفیت هاي بزرگ

 
ملی، این نقشه راه را با جدیت تعقیب خواهد کرد. سال آخر نه یک پایان بلکه پایانه عزیمت به قرن جدید است. 

 
هیئت هاي بزرگ موازین بهداشتی را به طور کامل مراعات کردند 

وي گفت: از همراهی مردم عزیز عزادار و همه کسانی که در آشتی دادن سیاست سلامت و مراسم سوگواري ایام محرم نقش آفرینی

 
کردند، قدردانی می کنم. 

سخنگوي دولت گفت: امسال ما شیوه اي از عزاداري را بنیان گذاشتیم که هم عزاي حسینی زنده نگه داشته شد و هم سلامت
عزاداران و تضادي بین اصل سلامت و عزاداري نداشتیم. امسال هیئت هاي جمعیتی بزرگ، به طور کامل موازین بهداشتی را مراعات
کردند و درخواست داریم که برخی از هیئات و مراسم ها نیز تا پایان عزاداري ها بر حفظ موازین و رعایت نکات بهداشتی تاکید کنند.

 
امیداوریم تا پایان این ایام، سیاق رهبري به عنوان الگو راهنماي عمل عزاداران قرار گیرد. 

ربیعی خاطر نشا نکرد: پیش بینی این است که در فصل پاییز با توجه به فصل سرما و پیش بینی سازمان بهداشت جهانی، نیم کره
شمالی که بر فصل سرما وارد می شود، شیوع بیماري افزایش یابد، ما نمی توانیم کشور را تعطیل کنیم، اما باید کارهایی که تاثیري بر

 
معیشت خانوار دارند به حداقل برسانیم و موارد بهداشتی فردي استفاده از ماسک، کاهش تردد و شستشو را به حداکثر برسانیم. 

 
ربیعی در پاسخ به مهر: حمایت دولت از بورس، محدود به ETF نیست 

سخنگوي دولت در پاسخ به سوال خبرنگار مهر مبنی براینکه برخی معتقدند حمایت دولت از بازار سرمایه و تقویت برخی نمادهاي
شاخص ساز صرفا براي فروش سهام صندوق هاي ETF و جذب نقدینگی براي آن است، پس از عرضه سهام دولت در قالب این
صندوق هاي سرمایه گذاري، حمایت دولت از بورس چگونه ادامه می یابد و آیا دولت براي تقویت سهم هاي غیرشاخص ساز بازار
برنامه اي دارد؟ف گفت: این سوال بر یک پیش فرض غلط استوار است. حمایت از بازار سرمایه در دولت هاي گذشته هم دنبال می

 
شده است و در این دولت به عنوان یکی از بازارهاي با ثبات اقتصادي از طریق تامین مالی براي تولید مورد توجه قرار گرفته است. 

وي افزود: به طور طبیعی حمایت از هر بازاري چه در بازار کالا، پولی و مالی و سرمایه کارکردها و آثار مختلفی از جمله جذب



 
نقدینگی دارد. برنامه دولت حمایت، تقویت و تعمیق بازار سرمایه است. 

سخنگوي دولت گفت: حمایت چند ساله دولت از بازار سرمایه نشان دهنده سیاست اصولی دولت در حمایت از بازار سرمایه بوده و در

 
قالب ETF ها متوقف نمی ماند. صندوق هاي ETF یکی از ابزار مشارکت مردم با پول هاي اندك در بازار سرمایه هستند. 

ربیعی تاکید کرد: اتفاقا 20 درصد تخفیف در ETF براي حمایت از مردم با پول هاي اندك در مشارکت بازار سرمایه است. بازار
سرمایه باعث ایجاد سرمایه گذاري جدید با جمع آوري نفدینگی ها خواهد شد. از سرکشی نقدینگی پیشگیري و علاوه بر کاهش تورم،

 
به آنها جهت گیري هاي صحیح براي افزایش توان سرمایه گذاري و رشد تولید و اقتصاد را می دهد. 

وي ادامه داد: ایجاد ظرفیت و امکان براي مردم و شرکت هاي بخش خصوصی از اقدامات در حال پیگیري است و وظیفه ماست در

 
کنار نقد سازنده در کنار بازار بورس از اقدامات بر هم زننده و روانی جامعه مقابله کنیم. 

 
مکانیزم ماشه یک واژه جعلی است 

وي در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه باتوجه به تهدید آمریکا براي استفاده از مکانیسم ماشه و درصورت همراهی اتحادیه اروپا با
آمریکا واکنش ایران چه خواهد بود؟ ، گفت: درخصوص آنچه ایالات متحده آمریکا به آن استناد می کند از اساس مبناي حقوقی
ندارد؛ این کشور عضو برجام نیست که بخواهد از یکی از بندهاي برجام استفاده کند. واشنگتن تفسیري بسیار ناشیانه، کودکانه و

 
زورگویانه را از سر استیصال ارائه کرده است که تقریبا هیچ کشوري آن را نپذیرفته است. 

سخنگوي دولت گفت: بعد از درخواست توزیع اطلاعیه از سوي آمریکا، تمامی دیگر اعضاي دائم شوراي امنیت، به علاوه آلمان و قریب

 
به اتفاق اعضاي غیر دائم، اظهار کردند که آمریکا اساسا چنین حقی ندارد که حال بخواهیم در مورد مبانی حقوقی آن بحث کنیم. 

ربیعی تاکید کرد: تصمیم گیري در مورد پاسخ جمهوري اسلامی ایران به هرگونه نقض قطعنامه 2231 و برجام، بر مبناي مصوبه
مجلس شوراي اسلامی، بر عهده شوراي عالی امنیت ملی است. حق مجلس شوراي اسلامی، هماهنگ با سیاست کلی و منسجم نظام

 
متخذه در شورایعالی امنیت ملی، در بررسی همه گزینه هاي متناسب، همچنان محفوظ است. 

وي ادامه داد: دولت نیز در تعاملی نزدیک با مجلس شوراي اسلامی، به رایزنی با نمایندگان مجلس و شنیدن مباحث و طرح هاي

 
پیشنهادي آنها در خصوص تحولات سیاست خارجی ادامه خواهد داد. 

 
جزئیاتی از نقشه راه اقتصادي دولت 

وي در پاسخ به سوالی درخصوص جزئیات نقشه راه اقتصادي دولت و اینکه آیا این برنامه براساس شرایط تحریم و تداوم کرونا تدوین
شده است؟، گفت: براي تدوین نقشه راه از سال آخر دولت ابتدا یک روندشناسی از تحولات داخلی و خارجی تاثیرگذار بر حوزه اقتصاد
صورت گرفت. محیط سیاسی، امنیتی و اقتصادي جهان آشوب زده تر و متلاطم تر از سال هاي اخیر شده است لذا با نگاهی به

 
تهدیدهاي خشن آمریکا بر اساس فرصت ها و قوت هاي داخلی، نقشه راهی براي ورود به سال آخر دولت و قرن جدید تدوین شد. 

ربیعی گفت: بر اساس تحلیل این روند در سال هاي 92 تا 96 وضعیتی با ثبات داشتیم که متوسط نرخ رشد اقتصادي 6.4 را تجربه

 
کرده و نرخ تورم نیز حدود 10 درصد و اشتغال زایی نیز در حد قابل قبولی بود. 



سخنگوي دولت گفت: یکی از موارد مهم نقشه راه اقتصادي پیشگیري از تکانه ها و فشارهاي اقتصادي ناشی از کسري بودجه به
اقتصاد و زندگی مردم خواهد بود بنابراین تامین منابع جایگزین درآمد نفتی براي جبران کسري بودجه بدون پول پرقدرت بانک

 
مرکزي در نقشه راه طراحی شده و امید داریم با اجراي این بخش بتوانیم سال آخر دولت را با مهار و کاهش تورم پشت سربگذاریم. 

وي ادامه داد: همچنین در قالب توسعه سرمایه گذاري در کشور دولت تمام تلاش خود را براي اتمام پروژه هاي نیمه تمام دولتی و
نیمه تمام خصوصی در حوزه هاي نفت، گاز، ارتباطات، راه آهن، جاده فرودگاه و فناوري هاي نوین کشاورزي صنعت و معدن با هزاران

 
میلیارد تومان سرمایه گذاري انجام می شود. 

ربیعی خاطر نشان کرد: به طور مثال در حوزه صنعت 171 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري شده که به اشتغال بیش از 41 هزار نفر
خواهد انجامید. همچنین دولت برنامه هاي مشخصی در حوزه مسکن طراحی کرده که به طور نمونه می توان به تامین 400 هزار

 
واحد مسکن ذیل طرح اقدام ملی و دویست هزار در قالب تفاهم نامه هاي دستگاهی اشاره کرد. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: یکی دیگر از محورهاي نقشه راه مباحث پولی و مالی است. متاسفانه یکی از بیماري هاي اقتصاد ایران
افزایش نقدینگی به طور متوسط بیش از 20 درصد در سال بوده است. با این وصف امسال تاکنون پایه پولی به میزان 4 درصد و
نقدینگی 7 درصد رشد داشته است. در این راستا نقشه راه، برنامه کنترل نقدینگی و جهت گیري آن به سمت سیاست هاي توسعه

 
اعتبارات بانکی به نفع تولید را طراحی کرده است. 

وي ادامه داد: یکی از آسیب هاي جدي ما بحث واردات غیرضرور و قاچاق بود. با هدف مدیریت تجارت و توسعه صادرات غیر نقتی و
بازگرداندن ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصاد و سیاست هاي لازم براي مدیریت واردات و کنترل قاچاق کالا و همچنین توسعه

 
صادرات با کشورهاي هدف و همسایه طراحی شده است. 

ربیعی تصریح کرد: همچنین یکی دیگر از محورها رونق بازار سرمایه و ایجاد ثبات و استفاده از پتانسیل این بازار به نفع تامین مالی در

 
راستاي تولید بوده است. 

سخنگوي دولت گفت: دولت بر این واقف است که تکانه ها و فشارهاي اقتصادي ناشی از کرونا فشار اصلی را برطبقات مزدبگیر،
بازنشسته، افراد فاقد شغل یا افرادي که مشاغل خود را از دست داده اند وارد می کند. بنابراین نقشه راه ضمن دارا بودن برنامه توسعه

 
و اصلاحات ساختاري با برنامه حمایت معیشتی از مردم توامان است. 

وي ادامه داد: تداوم برنامه اعطاي یارانه نقدي و معیشتی، استمرار تلاش براي افزایش دریافتی ها و همسان سازي حقوق بازنشستگان،
اعطاي کارت هاي خرید و کارت هاي اعتباري، توسعه مسکن حمایتی براي گروه هاي هدف، تقویت بیمه بیکاري کرونا و تداوم

 
آزادسازي سهام عدالت از مهمترین این اقدام ها بوده است. 

 
تحریم ها تنها در دنیاي خیالی وزیر امور خارجه آمریکا بازمی گردد 

ربیعی در پاسخ به سوال دیگري در واکنش به سخنان پمپئو مبنی بر اینکه با وجود مخالفت شوراي امنیت با قطعنامه ضد ایرانی
آمریکا، تحریم هاي سازمان ملل ضد ایران از 20 سپتامبر 2020 بازمی گردد، گفت: بعد از دوبار شکست فضاحت بار آمریکا در شوراي
امنیت سازمان ملل، تحریم ها تنها می تواند در دنیاي خیالی وزیر امور خارجه آمریکا بازگردد. البته رژیم سرکش آمریکا ثابت کرده که



 
این شکست ها نمی تواند به خیالات این رژیم خاتمه دهد. 

وي افزود: تهدید با جار و جنجال هرگز نتوانسته جایگزین حقوق و مقررات بین المللی شود و پافشاري آمریکا هم نخواهد توانست این

 
واقعیت را تغییر بدهد. 

سخنگوي دولت گفت: «نه» بلند ملت هاي جهان در سازمان ملل متحد براي فهماندن این حقیقت به آمریکاي زورگو کافی بود که

 
بعد از پایان آن سی روز دروغین، هیچ اتفاق تازه اي نخواهد افتاد. 

ربیعی تاکید کرد: البته ما رفتار همه کشورها را زیر نظر داریم و هرگونه پیروي از این قانون شکنی یکجانبه را به منزله سرپیچی از
آشکارترین اجماع جامعه جهانی حول قوانین بین المللی در نظر خواهیم گرفت و در صورت لزوم، بطور متناسب نیز پاسخ خواهیم داد.

 
اقدامات حقوقی دولت براي جلوگیري از توقیف 1.7 میلیارد دلاري ایران در اروپا 

وي در ادامه در پاسخ به سوالی درخصوص تلاش آمریکا براي دزدي 1.7 میلیارد دلار ایران در اروپا و پیگیري هاي حقوقی بانک
مرکزي، دولت چه اقداماتی در این زمینه انجام داده است؟، گفت: آمریکا طی سال هاي اخیر از روش هاي مختلفی براي توقیف 1.7
میلیارد دلاري که به صورت اوراق ارزي نزد موسسه «کلیراستریم» لوکزامبورگ، استفاده کرده که خوشبختانه در هیچ موردي موفق

 
نبوده و شکست خورده است. 

سخنگوي دولت گفت: دولت از تمام توان خود براي اقدام تازه آمریکا و شکایت آنها استفاده خواهد کرد. در این زمینه بانک مرکزي با

 
همکاري مرکز امور حقوقی بین المللی ریاست جمهوري، اقدامات حقوقی لازم را انجام داده اند و هر لحظه در جریان آن هستند. 

ربیعی گفت: طبق قاعده بین المللی دارایی هاي بانک مرکزي از دولت مستقل است و داراي مصونیت قضایی اموال و دارایی هاست و

 
بر همین اساس تلاش هاي آمریکا به نتیجه نرسیده است. 

 
ارز 4200 تومانی به 5 قلم کالاي اساسی تخصیص می یابد 

سخنگوي دولت در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا دولت تصمیم دارد همچنان ارز 4200 تومانی را براي واردات اختصاص دهد یا
خیر؟، گفت: همواره تفاوت هاي ارزي می توانند فسادزا باشند. اساسا هر گونه تفاوت در دل خود فسادزایی دارد، اما در خصوص ارز
4200 تومان که بنابر منابع حفظ زندگی مردم اتخاذ شده این تعبیر شما را نمی پسندد. برخی اوقات موضوعی به صورت قطعی و

 
بدون ذکر مصادیق مطرح می شود که این شیوه صحیحی نیست. 

وي افزود: در سال هاي اخیر با توجه به فشار اقتصادي به طبقات پایین و البته عموم مردم و همچنین به منظور حفظ قدرت خرید در

 
کالاهاي اساسی و تامین دارو و مایحتاج زندگی مردم، این تخصیص با احتمال برخی نقاط ضعف صورت گرفته است. 

ربیعی تاکید کرد: در خصوص شیوه تخصیص ارز 4200 تومانی دیدگاه ها و نظرات زیادي وجود دارد اما اصل آن اجتناب ناپذیر است

 
و دولت از سال 97 تاکنون فرآیندها و سازوکارهایی را اندیشیده که شبهه سوءاستفاده کاملا کنترل شود. 

سخنگوي دولت گفت: دریافت ارز اضافه براي واردات کالا، دریافت ارز و عدم واردات و دریافت ارز 4200 تومانی و فروش کالا در بازار



آزاد سه احتمالی بود که می توانست موجب فساد شود که دولت با راه اندازي سامانه جامع تجارت عملا بین ثبت سفارش واردات،
تامین ارز و ترخیص کالا ارتباط سیستمی ایجاد کرده است و همچنین در دو سال اخیر با مصوبه دولت نرخ خرید ارز کالا در قالب
پروفرم توسط وزارتخانه هاي صمت، جهاد کشاورزي و بهداشت ثبت و کنترل می شود و همه این فرآیندها از چشم دستگاه هاي

 
نظارتی دور نخواهد بود. 

وي ادامه داد: دولت این راه را ادامه خواهد داد و در حال حاضر 5 قلم کالاي اساسی و ضروري که همگی نهاده و مواد اولیه تولید

 
هستند مانند کنجاله سویا، جو، ذرت، دانه هاي روغنی و روغن خام ارز 4200 دریافت می کنند. 

ربیعی گفت: مجدد تاکید می کنم تمام وارد کنندگان با ارز 4200 تومانی مشخص هستند و فرآیند ثبت سفارش، تخصیص ارز و
ترخیص کاملا شفاف است و همه دستگاه هاي مسئول و دستگاه هاي نظارتی به راحتی و به صورت سامانه اي می توانند از دریافت

 
کنندگان ارز و رفع تعهد آنها آگاهی داشته و کنترل و نظارت کنند. 

سخنگوي دولت گفت: باز هم تاکید می کنم چنانچه حمایت ارزي از کالاهاي اساسی را برداریم به سبد غذایی مردم فشار وارد می

 
شود. 

 
مشکل قرارداد ویلموتس، عدم پرداخت ارزهاي فدراسیون فوتبال توسط فیفا بود 

وي در پاسخ به سوال دیگري مبنی بر اینکه عزم دولت در سال پایانی خدمت، با توجه به ورود وزارت اطلاعات به بحث فساد در
ورزش، تا چه اندازه براي معرفی ارکان اصلی فساد به دستگاه قضایی جدي است؟، گفت: ریشه بسیاري از این مشکلات در قراردادهاي
خارجی در مشکلاتی است که براي تامین ارز به قیمت نیمایی و انتقال ارز به خارج در کشور ناشی از موانع بانکی متاثر از تحریم هاي

 
آمریکاست. 

ربیعی گفت: البته برخورد با مفسدان و دلال ها مدتی است که با همکاري وزارت ورزش و وزارت اطلاعات و دستگاه قضایی آغاز و

 
تعدادي از عوامل فساد شناسایی و با آنها برخورد و تحت نظر بوده و پرونده آنان در دستگاه قضایی در حال رسیدگی است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: مشکلات قرارداد ویلموتس بخاطر عدم پرداخت ارزهاي فدراسیون فوتبال توسط فیفا به ایشان بوده
که به خاطر تحریم هاي شدید، فیفا هم بدون اجازه آمریکا اقدام به پرداخت دستمزد ویلموتس در موعد مقرر نکرد و سرمربی سابق

 
اقدام به فسخ یکطرفه بخاطر عدم دریافت حقوقش کرد. 

وي تصریح کرد: لازم به توضیح است که در طول هشت سال گذشته دستمزد ارزي مربیان خارجی تیم ملی فوتبال ایران از محل

 
کمک هاي فیفا پرداخت یا از درآمدهاي ارزي فدراسیون فوتبال بخاطر صعود به جام جهانی بود. 

ربیعی گفت: موضوع اختلاف حساب در پرونده استراماچونی در دست بررسی است و بازرسین بزودي تکلیف آن را روشن خواهند کرد.

 
اولویت با آموزش حضوري است/ در مناطق زرد هم کلاس ها تشکیل می شود 

ربیعی در پاسخ به سوال دیگري درخصوص وضعیت کلاس هاي درس در سال تحصیلی جدید، گفت: همانطور که وزیر و مسئولان

 
آموزش و پرورش گفته اند اولویت با آموزش حضوري است چون هیچ آموزشی جایگزین آموزش حضوري نمی شود. 



وي ادامه داد: کارکردهاي مدرسه در افزایش مهارت هاي اجتماعی و شکل گیري شخصیت دانش آموزان نیازمند تعامل چهره به چهره

 
است و با هیچ روش دیگري قابل جایگزینی نیست و تنها چیزي که این حضور را محدود می کند، مقررات بهداشتی است. 

سخنگوي دولت گفت: روز شنبه آغاز سال تحصیلی است و قرار است به صورت حضوري مدارس دایر شود مگر اینکه از سوي ستاد
ملی کرونا اعلام شود وضعیت منطقه اي قرمز است. حتی در مناطق زرد با حضور کمتر دانش آموزان مدارس دایر است و دانش آموزان

 
به مدرسه می روند. 

ربیعی تاکید کرد: مناطق سفید کرونایی، عمدتاً کم جمعیت و شامل روستاها، مناطق عشایري و دوردست هستند و مدارس زیر 50
نفر را شامل می شود که با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی، آموزش آن ها حضوري است با توجه به اینکه در بسیاري از این مناطق

 
ممکن است زیرساخت هاي فناوري وجود نداشته باشد. 

وي تصریح کرد: آموزش در مناطق زرد کرونایی، ترکیبی از استفاده از فضاي مجازي و آموزش حضوري دانش آموزان است. براي
مناطق زرد، ممکن است از روش هاي حضور دانش آموزان به شکل زوج و فرد استفاده شود و به شوراهاي مدرسه اختیار داده شده تا
با مشارکت خانواده ها در این زمینه تصمیم گیري کنند و معلم ها هم می توانند برخی از فعالیت هاي آموزشی را حضوري و برخی را

 
مجازي انجام دهند. 

سخنگوي دولت گفت: در مناطق قرمز، کلاس حضوري به آن معنا براي دانش آموزان نخواهیم داشت اما اینکه دو تا سه دانش آموز
همراه خانواده به مدرسه بیایند و معلمشان را بشناسند و تعامل آنها شکل بگیرد و احساس دانش آموز بودن در آن ها شکل بگیرد،

 
انجام خواهد شد. 

ربیعی تاکید کرد: البته شرایط در طول سال تحصیلی متغیر است و بر اساس تغییرات مناطق از قرمز به زرد یا سفید و یا برعکس،

 
تغییرات لازم در آموزش انجام می شود. 

 
واکسن هاي ایرانی آنفولانزا در دسترس مردم قرار می گیرد 

وي در پاسخ به سوالی درخصوص تمهیدات دولت براي تهیه واکسن آنفولانزا در پائیز و اینکه آیا مذاکره اي با کشورهایی که از واکسن
کرونا رونمایی کرده اند انجام شده است؟، اظهار کرد: اولا واکسن آنفلونزا صرفا براي افراد داراي بیماري زمینه اي و پرخطر مثل
بیماري هاي مزمن تنفسی، کلیوي، قلبی، نقص سیستم ایمنی، سرطانی، مادران باردار و سالمندان توصیه می شود. در این مرحله در

 
خواست خرید حدود هفت میلیون نیازمندي هاي کشور از واکسن آنفلونزا داده شده است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: البته فرآیند تولید در داخل کشور هم آغاز شده است و به پیشرفت هاي مناسبی هم رسیده ایم و با

 
پیگیري هاي وزارت بهداشت امیدواریم امسال محصول ایرانی با کیفیت بالا در دسترس قرار بگیرد. 

ربیعی گفت: بنابر روند شتابی کارشناسان وزارت بهداشت به علت رعایت پروتکل هاي بهداشتی مثل فاصله گذاري، ماسک و شستشو

 
امسال شاهد همه گیري کمتري از ویروس آنفولانزا هم خواهیم بود. 

 
رئیس جمهور دستور خرید واکسن کرونا را داده است 



وي گفت: در مورد واکسن کرونا نیز سه مرکز با روش هاي مختلف مشغول تحقیق و آزمایش و تست هاي اولیه تحت نظر وزارت

 
بهداشت هستند. 

سخنگوي دولت گفت: علاوه بر پیشرفت قابل قبولی که در داخل کشور جهت تولید واکسن وجود دارد، رئیس جمهور دستور خرید

 
واکسن کرونا از کشورهاي معتبر تولید کننده واکسن را به وزارت بهداشت داده است و در مرحله عقد قرارداد است. 

 
یک میلیون و 819 هزار نفر متقاضی وام ودیعه مسکن شدند 

ربیعی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه روند اعطاي وام ودیعه مسکن به کندي صورت می گیرد و چه تدبیري براي سرعت گرفتن
اعطاي این وام اتخاذ شده است؟، اظهار کرد: با توجه به راه اندازي سامانه پرداخت تسهیلات کمک ودیعه مسکن، ثبت نام از متقاضیان
و نیز تکمیل مدارك، احراز شرایط و معرفی به بانک هاي عامل مورد نظر متقاضیان در حال انجام است به نحوي که از یک میلیون و
819 هزار و 741 متقاضی اولیه، 406هزار و 128 متقاضی نسبت به ثبت نام در سامانه مذکور اقدام کرده و از این تعداد 218 هزار و
945 متقاضی حائز شرایط شده و تاکنون 49 هزار و 250 متقاضی نسبت به تکمیل مدارك اقدام و به بانک هاي عامل معرفی شده اند

 
و این روند ادامه دارد. 

وي افزود: همچنین به منظور تسهیل وام در مورد تسهیل وثایق مورد نیاز، مواردي نظیر استعلام چک برگشتی نیز با توجه به شرایط

 
اقتصادي موجود منتفی شده است. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: به منظور رعایت پروتکل هاي بهداشتی کلیه مراحل ثبت نام متقاضیان تا مرحله معرفی به بانک به
صورت غیرحضوري انجام می شود و بانک هاي عامل نیز مراحل تسهیل پرونده را با رعایت پروتکل ها و جلوگیري از تجمیع متقاضیان
انجام می شود. علی اي حال با توجه به عدم تکمیل ثبت نام تعداد بسیاري از متقاضیان اولیه در سامانه، جلسات هماهنگی به صورت
ویدئو کنفرانس با بانک هاي عامل برگزار شده که منجر به تسریع در تشکیل پرونده و فرآیند پرداخت تسهیلات در بانک هاي عامل

 
می شود. 

 
آمریکا عزم خود را جزم کرده تا برجام را نابود کند 

ربیعی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه ایران چه اهدافی را در کمیسیون مشترك و همکاري با آژانس انرژي اتمی دنبال می کند؟،
گفت: نشست عادي کمیسیون مشترك برجام قرار است امروز سه شنبه در سطح مدیران سیاسی و معاونین وزراي امور خارجه
جمهوري اسلامی ایران، چین، روسیه، انگلیس، فرانسه و آلمان و نمایندگان اتحادیه اروپا، در وین به ریاست خانم هلگا اشمید معاون

 
نماینده عالی اتحادیه اروپا در سیاست خارجی (به عنوان هماهنگ کننده اجراي برجام) برگزار شود. 

وي افزود: بدیهی است آمریکا به عنوان کشوري که به عضویت خود در برجام خاتمه داده است از 18 اردیبهشت 1397 (8 می 2018)

 
هیچ جایگاهی در توافقنامه و نشست کمیسیون برجام ندارد. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: این نشست در شرایطی برگزار می شود که آمریکا عزم خود را جزم کرده است که این توافق را نابود کند و

 
تاکنون چندین تلاش غیر قانونی و ناکام در سطح شوراي امنیت داشته است. 



ربیعی گفت: موضوع این نشست حمایت از برجام است و انتظار می رود همه اعضاي باقیمانده در برجام حمایت قاطع خود را از آن
اعلام و با اقدامات غیر قانونی و قدرمآبانه آمریکا مخالفت کنند. لازم به ذکر است، کمیسیون مشترك برجام طبق ضمیمه 4 برجام به
صورت فصلی تشکیل می شود. هدف ما در کمیسیون مشترك ضمن بررسی آخرین تحولات توافقنامه پیگیري مسایل مربوط به رفع
تحریم ها و اجراي تعهدات هسته اي ذیل برجام است. تمامی اقدامات هسته اي همراه با شفافیت و همکاري با آژانس و در چارچوب

 
توافقنامه بوده است. 

 
نفی اقدامات دولت، با اهداف سیاسی کوتاه مدت، به ناامیدي مردم دامن می زند 

وي در پاسخ به سوال دیگري درخصوص تشکیک عده اي نسبت به اقدامات دولت آن هم در شرایط فشار حداکثري آمریکا و کاهش
سرمایه اجتماعی، ناشی از چیست و چه پیامدي براي نظام و کشور دارد؟، گفت: در مورد مجانی شدن برق بنابر مطالعات وزارت نیرو
میزان خانوارهاي کم مصرف براساس مکان زندگی و متراژ خانوار عمدتا جزو افراد حاشیه نشین و روستایی محسوب می شوند. بنابراین

 
با در نظر گرفتن مشترکین ذینفع و بعد خانوار آنها حدود 30 میلیون مشمول تخفیف صدردصد و برق مجانی خواهند شد. 

سخنگوي دولت گفت: با توجه به گزارش هاي منتشر شده توسط بانک مرکزي، طی سال هاي 1392 تا 1398 به طور متوسط سالیانه
حدود 400 هزار واحد و در مجموع حدود 2.8 میلیون واحد مسکونی توسط بخش خصوصی در مناطق شهري کشور تکمیل و به بازار

 
عرضه شده است. 

ربیعی گفت: همچنین طی دوره مذکور سالیانه براي حدود 100 هزار واحد مسکونی و جمعا براي 700 هزار واحد مسکونی تسهیلات
بهسازي و نوسازي و ساخت در مناطق روستایی پرداخت شده است. بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارنامه خوبی در ساخت مسکن

 
روستایی دارد. علاوه بر این طی دوره 7 ساله گذشته بالغ بر 1.3 میلیون واحد مسکن مهر نیز تکمیل شده است. 

وي ادامه داد: از این رو در دولت هاي یازدهم و دوازدهم، محور بیان شده واقعی است و تاکنون بالغ بر 4.8 میلیون واحد مسکونی به

 
بازار مسکن عرضه شده است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: متاسفانه نادیده گرفتن اقدامات دولت کوچک نمایی و تاکید بر آن از دو سو جریان می یابد، یک
جریان اساسا با کلیت نظام مشکل داشته و در این چند سال سعی می کنند هر گونه اقدام مثبت دولت ها و این دولت را یا کوچک
نمایی یا به چالش بکشند و به وارونه جلوه دادن تلاش هاي دولت می پردازند. تحلیل محتواي پیام هاي این رسانه ها نشان می دهد
به هیچ عنوان به ظلم و جنایت آمریکا در ایجاد بی ثباتی و فشار بر زندگی مردم نپرداخته و آن را نادیده می گیرند و حتی از آنها نیز

 
دفاع می کنند؛ تکلیف این ها مشخص است 

ربیعی گفت: یک گروه فکر می کنند با هدف سیاسی کوتاه مدت با نفی اقدامات دولت حق انگاري براي جریان سازي دیگري ایجاد

 
می شود و به صورت ناخودآگاه و ناشی گرانه در مجموع به ناامیدي مردم دامن می زنند. 

وي تاکید کرد: من فکر می کنم روش درست تبیین، ارائه، نقد با دیدن همه نکات مثبت و اشکالات است، این مسیري است که چه
گروه هاي سیاسی، چه نخبگان و همه دلسوزان در حوزه هاي مختلف باید اتخاد کنند. راه خوشبختی و توسعه جامعه از میان نقدهاي

 
مسئولانه و دلسوزانه خواهد گذشت. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: همانگونه که شما هم گفتید اخیرا من هم در برخی رسانه ها و نیز در تریبون ها مواردي را دیدم و



شنیدم که نه شیوه اسلامی و نه اخلاقی و نه موافق با سیره امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري است. بکارگیري تعابیري زننده و نیز
غیر اخلاقی با هرگونه بیانی به نفع جامعه نیست. همچنین این روزها تصاویر و مضامین و کلیپ هایی را مشاهده می کنیم که نه
حاوي جنبه هاي طنز فاخر و هوشمندانه و نه حاوي پیام هاي سیاسی و اجتماعی مشخص است بلکه شکلی از بیماري سیاسی یا

 
وابستگی جریان هایی است که کلیت حرکت امیدوار کننده جامعه و ایران را نشانه رفته اند. 

 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



حمایت از تولید باید سرلوحه فعالیت بانک هاي خصوصی و دولتی باشد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/06/11

قزوین- رئیس مجمع نمایندگان استان قزوین گفت: حمایت از تولید و تسهیل در روان سازي پرداخت تسهیلات باید رویکرد
اصلی فعالیت بانک هاي استان باشد تا شعار جهش تولید محقق شود.

 قزوین- رئیس مجمع نمایندگان استان قزوین گفت:
حمایت از تولید و تسهیل در روان سازي پرداخت تسهیلات باید رویکرد اصلی فعالیت بانک هاي استان باشد تا شعار جهش تولید

 
محقق شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، لطف االله سیاهکلی روز سه شنبه در نشست تخصصی با مدیر یکی از بانک هاي استان قزوین اظهار داشت:

 
سیستم بانکی اگر در مسیر تولید و حمایت از آن قرار نگیرد نمی توان به رونق تولید امیدوار بود. 

وي اضافه کرد: در شرایطی که قزوین به عنوان قطب صنعتی محسوب می شود باید شرایط را به گونه اي مهیا کنیم تا تولیدکننده به

 
راحتی وام گرفته و در چرخه تولید از آن استفاده کند. 

سیاهکلی بیان کرد: اگر در دادن تسهیلات به تولیدکنندگانی که اهلیت دارند مانع تراشی کنیم موجب فرار سرمایه خواهیم شد و این
روش به اشتغال و کارآفرینی هم آسیب جدي خواهد زد لذا از مدیران بانک ها انتظار می رود در همراهی با تولید جدي باشند و به

 
جهش تولید کمک کنند. 

رئیس مجمع نمایندگان استان قزوین یادآور شد: اگر واحد صنعتی به هر دلیل در چرخه تولید دچار چالش و مشکلی شد باید
همراهی مدیران بانکی بیشتر باشد اما متأسفانه در شرایط رکود اقتصادي گاهی فرصتی براي تملک واحد و توقف تولید از سوي بانک

 
ایجاد می شود و شاهد بحران و چالش هاي بیشتر هستیم که این روند منطقی نیست. 

نماینده قزوین در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: شرکت هایی که به دلیل مشکلات اقتصادي، سو مدیریت و نرسیدن مواد اولیه و یا

 
تحریم ها نتوانسته تولید را ادامه دهند باید حمایت بیشتري شوند و در این شرایط بانک ها باید همراه تولید کنندگان باشند. 



 
 

 
قزوین باید انتخاب اول سرمایه گذاران باشد 

سیاهکلی اظهار داشت: با زیرساخت هاي فراهم شده در استان بدون شک قزوین مکان مناسبی براي حضور سرمایه گذارانی است که
دنبال تولید هستند لذا ما هم با کمک بانک ها و مدیران بخش صنعت باید زمینه را به گونه اي تسهیل و مهیا کنیم تا استان قزوین

 
انتخاب اول سرمایه گذاران و تولید کنندگان واقعی باشد. 

رئیس مجمع نمایندگان استان قزوین یادآور شد: همه نمایندگان استان با مدیران استانداري هم دل و همراه هستند تا خدمت رسانی

 
به مردم و حمایت از تولید دچار وقفه نشود و در حوزه بانک ها نیز لازم است از سرمایه گذار و کارآفرین حمایت جدي شود. 

وي انتقال حساب هاي بانکی شرکت هاي تولید بزرگ و شاخص به استان را گامی در تقویت بنیه مالی بانک ها دانست و گفت: باید
شرایط به گونه اي باشد که سرمایه گذار و تولید کننده در قزوین احساس همراهی کند و بداند در استان قزوین چوب لاي چرخش

 
نمی گذارند بلکه تسهیل گرند و در کنار آن براي انتقال حساب هاي بانکی شرکت هاي بزرگ هم اقدام مناسب صورت گیرد. 

سیاهکلی اضافه کرد: اهلیت سرمایه گذار یک عامل مهم در تولید است اما تکنولوژي، تأسیسات و آورده متقاضی هم از عناصر تولید
است و بانک ها باید به این عوامل به عنوان وثیقه اصلی و کارآمد توجه کنند و زمین از چرخه وثیقه خارج شود.



دیدار مدیرکل کمیته امداد استان تهران با شهردار شاهدشهر

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیرکل کمیته امداد استان تهران با هدف رفع مشکلات نیازمندان با شهردار شاهد شهر دیدار و گفت و گو کرد.

با هدف رفع مشکلات نیازمندان صورت گرفت: دیدار
مدیرکل کمیته امداد استان تهران با شهردار شاهدشهر
مدیرکل کمیته امداد استان تهران با هدف رفع مشکلات

 
نیازمندان با شهردار شاهد شهر دیدار و گفت و گو کرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از تهران ؛ سید ابوالفضل پرپنچی
در دیدار با حامد سلمانی، شهردار شاهدشهر گفت: کمیته
امداد تلاش می کند تا با استفاده از ظرفیت هاي بالقوه
استان، بستر توانمندسازي مددجویان تحت حمایت را

 
فراهم کند . 

وي افزود: توانمندسازي یکی از اهداف اصلی کمیته امداد است و این امر تنها در حوزه اشتغال نیست بلکه در همه زمینه ها ي مختلف

 
استعدادهاي مددجو شناسایی و در جهت توانمندسازي وي اقدام خواهد شد. 

پرپنچی با بیان اینکه تعامل با شهرداري ها در زمینه رفع مشکلات اجتماعی خانواده هاي تحت حمایت یکی از برنامه هاي این نهاد
است، تصریح کرد: برخی از خانواده هاي تحت حمایت به علت مشکلات مختلف در حوزه اجتماعی و شهري با گره هایی روبرو هستند.

در ادامه حامد سلمانی، شهردار شاهد شهر ضمن خرسندي از این دیدار بیان کرد: شهرداري شاهدشهر آمادگی دارد تا در چارچوب

 
قوانین و مقررات با کمیته امداد در ارتقاي خدمت رسانی به نیازمندان شناسایی شده همکاري نماید. 

 
مدیرکل کمیته امداد استان تهران با هدف رفع مشکلات نیازمندان با شه 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 



ویژه برنا 1399/06/11 12:40 قانونی در رابطه با میزان تحصیلات اعضاي یک حزب وجود ندارد/ جناح راست و چپ را براي ما درست

 
کردند 

 
1 1399/06/11 11:48 کودك آزاري به سبک متکدیان/ برخی بچه هاي کنار متکدیان دزدي هستند 

 
2 1399/06/11 10:38 دوگانه زباله سوزي یا تفکیک زباله! 

3 1399/06/11 10:14 استرا قرار بود چه کار کند که مجیدي آن را انجام نداده؟/ همیشه براي ایرانی ها مرغ همسایه غاز است/

 
ناکامی فرهاد، ناکامی استقلال و هواداران است 

/CAS 4 1399/06/11 10:00 جنیدي: جزئیات قرارداد ویلموتس بررسی شد/ پیش بینی تمهیدات ویژه براي دفاع مستدل در

 
سازمان حقوقی دولت به فدراسیون کمک می کند/ نباید از محدودیت هاي تحریمی به سادگی گذشت 

 
5 1399/06/11 09:40 چگونه گوشی همراه فرزندمان را تحت کنترل قرار دهیم؟ 

 
6 1399/06/11 08:33 چالش ها بر سر حضور و عدم حضور کادر آموزشی در مدارس استان هاي قرمز 

 
7 1399/06/11 08:12 مجیدي در جمع قهرمان هاي استقلال قرار می گیرد؟ 

8 1399/06/11 07:23 براي شروع اردوها منتظر تصمیم نهایی فدراسیون جهانی هستیم/ اوکراین براي برگزاري مسابقات بین المللی

 
قطعا با فدراسیون جهانی هماهنگ شده است 

 
9 1399/06/11 07:20 آزمایش هاي ژنتیک قبل از ازدواج باید اجباري شوند 

 
10 1399/06/11 07:03 سالن هاي سینما از ظرفیت اکران آنلاین بهره ببرند 

 
11 1399/06/11 06:59 باید دفتر پخش کننده «خرس» پلمپ شود تا درس عبرتی براي دیگران شود! 
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دیدار مدیرکل کمیته امداد استان تهران با شهردار شاهدشهر

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیرکل کمیته امداد استان تهران با هدف رفع مشکلات نیازمندان با شهردار شاهد شهر دیدار و گفت و گو کرد.

با هدف رفع مشکلات نیازمندان صورت گرفت: دیدار
مدیرکل کمیته امداد استان تهران با شهردار شاهدشهر
مدیرکل کمیته امداد استان تهران با هدف رفع مشکلات

 
نیازمندان با شهردار شاهد شهر دیدار و گفت و گو کرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از تهران ؛ سید ابوالفضل پرپنچی
در دیدار با حامد سلمانی، شهردار شاهدشهر گفت: کمیته
امداد تلاش می کند تا با استفاده از ظرفیت هاي بالقوه
استان، بستر توانمندسازي مددجویان تحت حمایت را

 
فراهم کند . 

وي افزود: توانمندسازي یکی از اهداف اصلی کمیته امداد است و این امر تنها در حوزه اشتغال نیست بلکه در همه زمینه ها ي مختلف

 
استعدادهاي مددجو شناسایی و در جهت توانمندسازي وي اقدام خواهد شد. 

پرپنچی با بیان اینکه تعامل با شهرداري ها در زمینه رفع مشکلات اجتماعی خانواده هاي تحت حمایت یکی از برنامه هاي این نهاد
است، تصریح کرد: برخی از خانواده هاي تحت حمایت به علت مشکلات مختلف در حوزه اجتماعی و شهري با گره هایی روبرو هستند.

در ادامه حامد سلمانی، شهردار شاهد شهر ضمن خرسندي از این دیدار بیان کرد: شهرداري شاهدشهر آمادگی دارد تا در چارچوب
قوانین و مقررات با کمیته امداد در ارتقاي خدمت رسانی به نیازمندان شناسایی شده همکاري نماید.



دستور رئیس جمهور براي خرید واکسن کرونا از خارج از کشور

منبع: جمارانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/06/11

سخنگوي دولت گفت: براي خرید واکسن کرونا از خارج کشور هم رییس جمهوري دستور داده است که این کار با همکاري
وزارت بهداشت و بانک مرکزي صورت بگیرد تا در صورت ارائه یک واکسن تاییدشده ما نیز سهم خود را از این بازار داشته

باشیم و امیدواریم مشکلی هم در این زمینه به وجود نیاید.

سخنگوي دولت گفت: براي خرید واکسن کرونا از خارج کشور هم رییس جمهوري دستور داده است که این کار با همکاري
وزارت بهداشت و بانک مرکزي صورت بگیرد تا در صورت ارائه یک واکسن تاییدشده ما نیز سهم خود را از این بازار داشته باشیم و

 
امیدواریم مشکلی هم در این زمینه به وجود نیاید. 

به گزارش جماران، علی ربیعی در ابتداي این نشست با تسلیت
ایام سوگواري محرم اظهار کرد: ایام محرم هرساله فرصت بی
نظیري براي درس آموزي از غناي فرهنگ حسینی است. درس
هاي ماه محرم، واقعه کربلا براي ابناي بشر شمردنی نیست اما در
این روزها که مردم ما در زیر فشار تحریم، تبعیض و ستم شقی
ترین دولتمردان آمریکایی هستند، باید یکبار دیگر خاضعانه به
پاي مکتب سالار شهیدان بنشینیم و درس هاي ماه محرم را نه

 
تنها براي خود، بلکه براي همه ملت هاي عالم بازخوانی کنیم. 

وي افزود: بگذاریم همه زورگویان بدانند ملتی که حسین و محرم و عاشورا دارد، نه به ستمگري کرنش می کند و نه عزت را با خفت
به معامله می گیرد. ملت امام حسین(ع) و آزادگی و ایستادگی و ایثار و نیز ملت امام حسن (ع) با صبر و صلح هم هستیم. البته غریب

 
نیست که دشمنان ملت ما از شناخت این پیچیدگی ها مستاصل اند. 

 
آمریکا چیز جدیدي براي تحریم در چنته ندارد 

سخنگوي دولت با تاکید بر اینکه ستمگران را به حکمت هاي نهفته در سنت هاي الهی و سیاست ائمه و معصومین راهی نیست
،خاطرنشان کرد: ما اطمینان داریم که سیاست تحریم و فشار بر مردم ما بزودي با شکستی به یادماندنی مواجه خواهد شد و از امروز
می توان نشانه هاي این شکست و درماندگی را در چهره رهبران رژیم آمریکا دید. تصادفی نیست که پمپئو وزیر امور خارجه آمریکا

 
ناکام ترین وزیر در تاریخ آن کشور شناخته شده و این نشان از شکست فشار حداکثري است. 

سخنگوي دولت تاکید کرد :آمریکا باید بداند فشار حداکثري تجربه اي شکست خورده است و این مانور جدید هم هیچ چیز جدیدي
براي ما نیست. رژیم آمریکا در تلاش است از ابزار شوراي امنیت استفاده کند و تجارب نشان داده براي خروج از برجام از وجهات و

حقوق بین الملی تهی بوده و فاقد مشروعیت در نزد افکار عمومی است. 



وي با بیان اینکه رژیم آمریکا به طور مستقل نیز هرچه توان براي ابزار تحریم داشته؛ به کار بسته است و چیز جدید براي استفاده از
آن در چنته ندارد، گفت:در نقطه تلاقی اراده ملی از یک سو و انزواي جهانی آمریکا از سویی دیگر، فشار حداکثري در حال تبدیل
شدن فشار به خود آمریکا است. در طرف دیگر، ما در حال تولید و بهره برداري از فرصت هاي جدیدي در جامعه جهانی، توأم با

 
ظرفیت سازي داخلی هستیم و با اتکا به این نقاط قوت بیش از هر زمان دیگري، به ناامیدي کامل دشمنان مردم نزدیک شده ایم. 

 
براي دولت سال آخر به معناي پایان تلاش نیست 

وي یاد آور شد : رییس جمهور نقشه راه اقتصادي یک سال باقی مانده به قرن جدید را با مردم در میان خواهند گذاشت که شامل
برنامه ها و پروژه هاي مهم و اثرگذار در زندگی مردم است. این پیام روشنی است مبنی بر اینکه دولت با همه تنگناها و فشارها و
محدودیتها، هیچگاه در رساندن کشورمان به جایگاهی که سزاوارش است، از پا نخواهد نشست و با درك سختی هاي تحمیل شده بر

 
زندگی مردم، امیدوارانه به سوي آینده اي روشن تر براي مردم ایران حرکت خواهد کرد. 

وي افزود :براي دولت سال آخر به معناي پایان تلاش نیست و با نگاه به فرصت ها و قوت ها و با اتکا به ظرفیت هاي بزرگ ملی، این

 
نقشه راه را با جدیت تعقیب خواهد کرد. سال آخر نه یک پایان بلکه پایانه عزیمت به قرن جدید است. 

وي همچنین با تشکر از همراهی مردم عزادار و همه کسانی که در آشتی دادن سیاست سلامت و مراسم سوگواري ایام محرم نقش
آفرینی کردند، اظهارکرد :امسال ما شیوه اي از عزاداري را بنیان گذاشتیم که هم عزاي حسینی زنده نگه داشته شد و هم سلامت
عزاداران و تضادي بین اصل سلامت و عزاداري نداشتیم. امسال هیاتهاي جمعیتی بزرگ، به طور کامل موازین بهداشتی را مراعات
کردند و درخواست داریم که برخی از هیات و مراسم ها نیز تا پایان عزاداري ها بر حفظ موازین و رعایت نکات بهداشتی تاکید

 
بورزند.امیداوریم تا پایان این ایام، سیاق رهبري به عنوان الگو راهنماي عمل عزاداران قرار گیرد. 

وي همچنین خاطرنشان کرد :پیش بینی این است که در فصل پاییز با توجه به فصل سرما و پیش بینی سازمان بهداشت جهانی نیم
کره شمالی که بر فصل سرما وارد میشویم شیوع بیماري افزایش یابد، ما نمی توانیم کشور را تعطیل کنیم، اما باید کارهایی که تاثیري

 
بر معیشت خانوار دارند به حداقل برسانیم. و موارد بهداشتی فردي استفاده از ماسک، کاهش تردد و شستشو را به حداکثر برسانیم. 

 
دستور رئیس جمهور براي خرید واکسن کرونا از خارج از کشور 

ربیعی در پاسخ به پرسش ایسنا درباره اینکه با توجه به درپیش رو بودن پاییز و احتمال شیوع آنفولانزا در کنار کرونا، دولت چه
تمهیداتی براي تهیه واکسن این ویروس انجام داده تا با توزیع گسترده آن در مراکز بهداشتی شاهد کمبودها در این زمینه نباشیم و
نیز آیا مذاکره اي با کشورهایی که از واکسن کرونا رونمایی کرده اند، انجام شده تا در صورت تایید سازمان بهداشت جهانی این واکسن
در اختیار ما نیز قرار گیرد، اظهار کرد: ما در مورد شیوع آنفولانزا و تولید واکسن براي آن، خوشبختانه فرایند تولید را در کشور از ماه
هاي گذشته آغاز کرده ایم و به پیشرفت هاي مناسبی رسیدیم تا محصول ایرانی واکسن آنفولانزا را با کیفیت جهانی به بازار برسانیم و

 
شرکتهاي دانش بنیان ما این کار را شروع کرده اند و امیدوارانه پیش می روند. 

وي افزود: اما یک روندشناسی در وزارت بهداشت نشان می دهد که رعایت پروتکل هاي بهداشتی همچون ماسک و دستکش در مورد
کرونا، خود باعت شیوع کمتر آنفولانزا در پاییز و زمستان امسال می شود اما در هر حال تولیدات داخلی در این زمینه کفاف ما را نمی

 
دهد و بر این اساس هفت میلیون واکسن آنفولانزا را هم سفارش داده ایم که به کشور وارد شود. 



سخنگوي دولت با اشاره به اقدامات وزارت بهداشت و کادر پزشکی کشور براي تولید واکسن کرونا در کشور اظهار کرد: در این زمینه
هم براي تولید واکسن کرونا، سه مرکز مختلف تحت نظر وزارت بهداشت براي این مهم کار می کنند که روشهاي هرکدام نیز متفاوت

 
است که در زمینه به نتیجه رسیدن آن نیز برخی کارشناسان بهداشتی امیدوارانه صحبت می کنند. 

ربیعی تاکید کرد: علاوه بر این تلاشها در داخل، براي خرید واکسن کرونا از خارج کشور هم رییس جمهوري دستور داده است که این
کار با همکاري وزارت بهداشت و بانک مرکزي صورت بگیرد تا در صورت ارائه یک واکسن تاییدشده ما نیز سهم خود را از این بازار

 
داشته باشیم و امیدواریم مشکلی هم در این زمینه به وجود نیاید. 

 
مکانیزم ماشه یا به اصطلاح اسنپ بک، یک واژه جعلی است 

وي در پاسخ به این پرسش که باتوجه به تهدید آمریکا در روزهاي گذشته نسبت به عدم همراهی آنها را در مکانیسم ماشه ، درصورت
همراهی اتحادیه اروپا با آمریکا واکنش ایران چه خواهد بود، گفت: مکانیزم ماشه یا به اصطلاح اسنپ بک، یک واژه جعلی است که

 
ایالات متحده از روز اول سعی کرده آن را بر سر زبانها بیندازدکه نه در برجام نه در قطعنامه 2231 نیامده است. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: آنچه ایالات متحده آمریکا به آن استناد می کند از اساس مبناي حقوقی ندارد؛ این کشور عضو برجام
نیست که بخواهد از یکی از بندهاي برجام استفاده کند. واشنگتن تفسیري بسیار ناشیانه، کودکانه و زورگویانه را از سر استیصال ارائه
کرده است که تقریبا هیچ کشوري آن را نپذیرفته است. بعد از درخواست توزیع «اطلاعیه» از سوي آمریکا، تمامی دیگر اعضاي دائم
شوراي امنیت، به علاوه آلمان و قریب به اتفاق اعضاي غیر دائم، اظهار کردند که آمریکا اساسا چنین حقی ندارد که حال بخواهیم در

 
مورد مبانی حقوقی آن بحث کنیم. 

ربیعی تصریح کرد: اما تصمیم گیري در مورد پاسخ جمهوري اسلامی ایران به هرگونه نقض قطعنامه 2231 و برجام، بر مبناي مصوبه
مجلس شوراي اسلامی، بر عهده شوراي عالی امنیت ملی است. حق مجلس شوراي اسلامی، هماهنگ با سیاست کلی و منسجم نظام
متخذه در شورایعالی امنیت ملی، در بررسی همه گزینه هاي متناسب، همچنان محفوظ است. دولت نیز در تعاملی نزدیک با مجلس
شوراي اسلامی، به رایزنی با نمایندگان مجلس و شنیدن مباحث و طرح هاي پیشنهادي آنها در خصوص تحولات سیاست خارجی

 
ادامه خواهد داد. 

 
جزئیاتی از نقشه راه اقتصادي دولت 

سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره جزئیات نقشه راه اقتصادي به عنوان سیاست هاي مدیریت اقتصاد کلان براي سال هشتم
فعالیت دولت، تاکید کرد: براي تدوین نقشه راه از سال آخر دولت ابتدا یک روندشناسی از تحولات داخلی و خارجی تاثیرگذار بر حوزه
اقتصاد صورت گرفت. محیط سیاسی، امنیتی و اقتصادي جهان آشوب زده تر و متلاطم تر از سالهاي اخیر شده است لذا با نگاهی به

 
تهدیدهاي خشن آمریکا بر اساس فرصت ها و قوت ها داخلی نقشه راهی براي ورود به سال آخر دولت و قرن جدید تدوین شد. 

وي یادآور شد: بر اساس تحلیل این روند در سالهاي 92 تا 96 وضعیتی با ثبات داشتیم که متوسط نرخ رشد اقتصادي 6.4 را تجربه

 
کرده و نرخ تورم نیز حدود 10 درصد و اشتغالزایی نیز در حد قابل قبولی بود. 

ربیعی در ادامه گفت : یکی از موارد مهم نقشه راه اقتصادي پیشگیري از تکانه ها و فشارهاي اقتصادي ناشی از کسري بودجه به



اقتصاد و زندگی مردم خواهد بود بنابراین تامین منابع جایگزین درآمد نفتی براي جبران کسري بودجه بدون پول پرقدرت بانک

 
مرکزي در نقشه راه طراحی شده و امید داریم با اجراي این بخش بتوانیم سال آخر دولت را با مهار و کاهش تورم پشت سربگذاریم. 

سخنگوي دولت ادامه داد: همچنین در قالب توسعه سرمایه گذاري در کشور دولت تمام تلاش خود را براي اتمام پروژه هاي نیمه تمام
دولتی و نیمه تمام خصوصی در حوزه هاي نفت، گاز ، ارتباطات، راه آهن، جاده فرودگاه و فن آوري هاي نوین کشاورزي صنعت و

 
معدن با هزاران میلیارد تومان سرمایه گذاري انجام می شود. 

ربیعی یادآور شد: به طور مثال در حوزه صنعت 171 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري شده که به اشتغال بیش از 41 هزار نفر
خواهد انجامید.همچنین دولت برنامه هاي مشخصی در حوزه مسکن طراحی کرده که به طور نمونه می توان به تامین 400 هزار واحد

 
مسکن ذیل طرح اقدام ملی و دویست هزار در قالب تفاهم نامه هاي دستگاهی اشاره کرد. 

وي اظهار کرد: یکی دیگر از محورهاي نقشه راه مباحث پولی و مالی است. متاسفانه یکی از بیماري هاي اقتصاد ایران افزایش نقدینگی
به طور متوسط بیش از 20 درصد در سال بوده است. با این وصف امسال تاکنون پایه پولی به میزان 4 درصد و نقدینگی 7 درصد رشد
داشته است. در این راستا نقشه راه ، برنامه کنترل نقدینگی و جهت گیري آن به سمت سیاست هاي توسعه اعتبارات بانکی به نفع

 
تولید را طراحی کرده است. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه یکی از آسیب هاي جدي ما بحث واردات غیرضرور و قاچاق بود، گفت: با هدف مدیریت تجارت و توسعه
صادرات غیر نقتی و بازگرداندن ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصاد و سیاست هاي لازم براي مدیریت واردات و کنترل قاچاق کالا

 
و همچنین توسعه صادرات با کشورهاي هدف و همسایه طراحی شده است. 

ربیعی ادامه داد: همچنین یکی دیگر از محورها رونق بازار سرمایه و ایجاد ثبات و استفاده از پتانسیل این بازار به نفع تامین مالی در
راستاي تولید بوده است. دولت بر این واقف است که تکانه ها و فشارهاي اقتصادي ناشی از کرونا فشار اصلی را برطبقات مزدبگیر،
بازنشسته، افراد فاقد شغل یا افرادي که مشاغل خود را از دست داده اند وارد می کند. بنابراین نقشه راه ضمن دارا بودن برنامه توسعه

 
و اصلاحات ساختاري با برنامه حمایت معیشتی از مردم توامان می باشد. 

وي افزود: تداوم برنامه اعطاي یارانه نقدي و معیشتی، استمرار تلاش براي افزایش دریافتی ها و همسان سازي حقوق بازنشستگان،
اعطاي کارت هاي خرید و کارت هاي اعتباري، توسعه مسکن حمایتی براي گروههاي هدف، تقویت بیمه بیکاري کرونا و تداوم

 
آزادسازي سهام عدالت از مهمترین این اقدام ها بوده است. 

 
تحریم ها تنها می تواند در دنیاي خیالی وزیر امور خارجه آمریکا بازگردد 

سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره واکنش ایران به اجرایی شدن اقدام آمریکا براي بازگشت تحریم هاي گذشته و پیامدهاي
آن اظهار کرد: بعد از دوبار شکست فضاحت بار آمریکا در شوراي امنیت سازمان ملل، تحریم ها تنها می تواند در دنیاي خیالی وزیر
امور خارجه آمریکا بازگردد. البته رژیم سرکش آمریکا ثابت کرده که این شکست ها نمی تواند به خیالات این رژیم خاتمه دهد. تهدید
با جار و جنجال هرگز نتوانسته جایگزین حقوق و مقررات بین المللی شود و پافشاري آمریکا هم نخواهد توانست این واقعیت را تغییر
بدهد. ""نه"" ي بلند ملت هاي جهان در سازمان ملل متحد براي فهماندن این حقیقت به آمریکاي زورگو کافی بود که بعد از پایان

 
آن سی روز دروغین، هیچ اتفاق تازه اي نخواهد افتاد. 



ربیعی تاکید کرد: البته ما رفتار همه کشورها را زیر نظر داریم و هرگونه پیروي از این قانون شکنی یکجانبه را به منزله سرپیچی از
آشکارترین اجماع جامعه جهانی حول قوانین بین المللی در نظر خواهیم گرفت و در صورت لزوم، بطور متناسب نیز پاسخ خواهیم داد.

وي در پاسخ به این پرسش که دولت در مورد پیگیري هاي حقوقی لازم براي آزادسازي وجوه ایران در خارج از کشور که بالغ بر 1.7
میلیارد دلار است چه اقداماتی انجام داده، تاکید کرد: آمریکا طی سالهاي اخیر از روش هاي مختلفی براي توقیف 1.7 میلیارد دلاري
که به صورت اوراق ارزي نزد موسسه ""کلیراستریم"" لوکزامبورگ است، استفاده کرده که خوشبختانه در هیچ موردي موفق نبوده و

 
شکست خورده است. 

سخنگوي دولت یادآور شد: دولت از تمام توان خود براي اقدام تازه امریکا و شکایت آنها استفاده خواهد کرد. در این زمینه بانک
مرکزي با همکاري مرکز امور حقوقی بین المللی ریاست جمهوري، اقدامات حقوقی لازم را انجام داده اند و هر لحظه در جریان آن
هستند. وي ادامه داد: طبق قاعده بین المللی دارایی هاي بانک مرکزي از دولت مستقل است و داراي مصونیت قضایی اموال و دارایی

 
هاست و بر همین اساس تلاش هاي آمریکا به نتیجه نرسیده است. 

 
تکمیل می شود... 

 
اخبار مرتبط علی ربیعی با ظاهري متفاوت در کنار روحانی+ عکس 

 
حمله افراد ناشناس به یک روحانی در مشهد 

 
روحانی: لایحه بودجه با توجه به واقعیات پیش رو به مجلس ارایه می شود 

 
یک موضوع نگران کننده در مورد واکسن کرونا 

 
آخرین خبر از غرامت و متهمان پرونده هواپیماي اوکراینی 

 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



دولت وعده سهم 30 درصدي زنان در پست هاي مدیریتی را اجرا کند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون برنامه ریزي معاونت زنان و خانواده رئیس جمهور گفت: هنوز با وعده دولت مبنی بر سهم 30 درصدي زنان در پست
هاي مدیریتی فاصله داریم که امیدواریم در سال آخر دولت دوازدهم این وعده عملی شود.

معاون برنامه ریزي معاونت زنان و خانواده رئیس جمهور
گفت: هنوز با وعده دولت مبنی بر سهم 30 درصدي زنان
در پست هاي مدیریتی فاصله داریم که امیدواریم در سال

 
آخر دولت دوازدهم این وعده عملی شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، زهرا جواهریان معاون برنامه ریزي
و هماهنگی معاونت زنان و خانواده رئیس جمهور صبح
امروز در نشست خبري هفته دولت ضمن ارائه گزارشی از
عملکرد سه ساله معاونت زنان گفت: یکی از اقدامات این
معاونت، ثبت سامانه رصد و شاخص هاي عدالت جنسیتی
در هفته دولت بود که دستگاه هاي موظف در این حوزه

می توانند به تولید شاخص ها پرداخته و اطلاعات خود را در این سامانه ثبت کنند. در حال حاضر نیز 31 استان کشور به این سامانه

 
متصل هستند. 

وي در خصوص حضور بانوان در بدنه دولت گفت: در ابتداي دولت دوازدهم میزان مدیران زن در دولت 13.6 درصد بود اما این رقم در
حال حاضر افزایش یافته و 18 معاون استاندار و 4 سفیر زن داریم. البته این رقم کافی نیست و هنوز با وعده 30 درصدي حضور زنان

 
در بدنه دولت فاصله داریم که امیدواریم در سال آخر دولت دوازدهم این وعده عملی شود. 

جواهریان تصریح کرد: در رابطه با ماده 101 قانون برنامه ششم توسعه، در خصوص سند ارتقاي وضعیت زنان و خانواده نیز این سند

 
در 31 استان تصویب شده و اطلس وضعیت زنان نیز منتشر شده است. 

معاون برنامه ریزي و هماهنگی معاونت زنان ریاست جمهوري درباره اقدامات این معاونت در خصوص تحکیم خانواده اظهار داشت:
تصویب شاخص هاي خانواده با کمک هر سه قوه از جمله اقداماتی است که انجام شده و این شاخص ها در مرحله تهیه شناسنامه
هستند. برنامه هاي آموزش قبل، حین و پس از ازدواج، اجراي طرح گفتگوي ملی خانواده، طرح سفیران خانواده و آموزش 150

 
دانشجو در کانون هاي فرهنگی کشور از جمله دیگر اقدامات ما در حوزه خانواده بوده است. 

وي افزود: در زمینه توان افزایی دختران نیز پیشرفت هاي خیلی خوبی داشتیم و موفق به آموزش 70 هزار معلم براي آموزش کلاس

 
هاي ورزش که براي دختران تعطیل شده بود، شدیم. 

جواهریان در خصوص اقتصاد مقاومتی توضیح داد: براي 6 هزار و 200 زن سرپرست خانوار اشتغال زایی و کارآفرینی ایجاد کردیم و از



زنجیره تولید تا توزیع کالا مورد حمایت قرار گرفتند. به علاوه 38 هزار وام به زنان سرپرست خانوار داده شده که این رقم می تواند به

 
80 هزار وام افزایش یابد. این وام هاي حمایت از اشتغال با همکاري 7 بانک کشور پرداخت شده است. 

معاون برنامه ریزي و هماهنگی معاونت زنان ریاست جمهوري در حوزه پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی عنوان کرد: یکی از گروه
هاي هدف ما در پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی زنان سرپرست خانوار ساکن در سکونتگاه هاي غیر رسمی بودند که 5 هزار و 700
نفر از این افراد وارد چرخه بازار و اشتغال شده اند. آزادسازي مادران زندانی با این شعار که زندان جاي مادران نیست، در قابل کمپین

 
ارمغان اجرا شده و تعدادي از زنان جرایم غیرعمد نیز آزاده شده اند. 

وي با اشاره به لایحه هاي تدوین شده از سوي معاونت زنان ادامه داد: مجموعاً 10 لایحه از سوي معاونت زنان به دولت و مجلس
ارسال شده که لایحه حمایت از کودکان، لایحه تأمین امنیت زنان در برابر خشونت و غیره از جمله این موارد بوده اند. لایحه تأمین

امنیت زنان نیز در کمیسیون اصلی دولت و در حال طی کردن مراحل خود است و به زودي به مجلس خواهد رفت.



لایحه تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند به قوه قضاییه ارسال شده

منبع: اکو فارسشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/06/11

اکوفارس: معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده با بیان اینکه این معاونت لایحه اي مبنی بر تشدید مجازات پدر در
صورت قتل فرزند را به کمیسیون لوایح ارسال کرده، گفت: بخاطر ماهیت قضایی این لایحه به قوه قضاییه ارسال شده و

امیدواریم براي تصویب نهایی هرچه سریع تر در صحن علنی مجلس مطرح شود.

اکوفارس: معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده با بیان اینکه این معاونت لایحه اي مبنی بر تشدید مجازات پدر در
صورت قتل فرزند را به کمیسیون لوایح ارسال کرده، گفت: بخاطر ماهیت قضایی این لایحه به قوه قضاییه ارسال شده و امیدواریم
براي تصویب نهایی هرچه سریع تر در صحن علنی مجلس مطرح شود. معصومه ابتکار روز سه شنبه در نشست خبري با خبرنگاران به
مناسبت هفته دولت(دوم تا هشتم شهریور)، ضمن یادآوري اینکه امسال و در سال آخر دولت دوازدهم، هفته دولت مصادف با ایام
عزاداري محرم شده، افزود: معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده از نظر ساختاري و تعداد پرسنل ساختار محدود ستادي

 
دارد در حالی که مسوولیت ها در سیاست هاي کلان و راهبردي و الگو سازي افزایش یافته است. 

 
اولویت قرار دادن نگاه برنامه اي به حوزه زنان محور اصلی معاونت 

وي ادامه داد: جهت گیري اصلی معاونت در سه سال گذشته برنامه اي شدن نگاه به حوزه زنان و برداشتن گام هاي اساسی در این
مسیر بوده است. به عبارتی در دولت دوازدهم نگاه برنامه اي در حوزه زنان بیشتر توجه و اولویت قرار گرفت و شاهد مدعا، برگزاري
ستاد ملی زن و خانواده به عنوان ستاد فراقوه اي با حضور رییس جمهوري بود که مصوبات خوبی از جمله شاخص هاي عدالت

 
جنسیتی نتیجه آن بود. 

معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده با اشاره به راه اندازي سامانه رصد و پایش شاخص هاي عدالت جنسیتی در جهت رفع
مشکلات شاخص هاي عدالت جنسیتی بخصوص در حوزه بین المللی تاکید کرد: شناسنامه شاخص ها هم براي همه دستگاه ها ابلاغ
شد و که بنا بر آن موظف هستند بر اساس ستاد زن و خانواده شاخص ها را اجرا و ثبت کنند. ضمن اینکه از سال 97 با همه استان ها

 
وارد مذاکره شدیم تا هر استان برنامه منطقه اي مبتنی بر این شاخص ها را تدوین کنند که نتیجه محور باشد. 

 
طرف ما فقط دولت نیست 

ابتکار با یادآوري اینکه براي پیشبرد این شاخص ها موافقتنامه و تفاهمنامه هایی با وزارتخانه ها و سازمان هاي مرتبط منعقد شده
است، اظهار داشت: 137 برنامه ملی و استانی در دولت دوازدهم اجرایی شد و 141 پروژه هم با سازمان هاي مردم نهاد در دست اقدام

 
است زیرا طرف ما فقط دولت نیست بلکه مشارکت مردم براي ما اصل است. 

وي یکی دیگر از شواهد نگاه برنامه اي در حوزه زنان و خانواده را تصویب شاخص هاي خانواده در دومین جلسه ستاد ملی زن و
خانواده با حضور رییس جمهوري عنوان کرد و اظهار داشت: خانواده همواره یکی از آرمان ها و جهت گیري هاي ما بوده و با در نظر
گرفتن سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري، رییس جمهوري و ستاد ملی زن و خانواده مهم ترین اقدام معاونت گفت وگوي
خانواده و بین نسلی است. در این راه 12 بسته آموزشی براي مربیان زنان و دختران در حوزه مهارت هاي زندگی و مهارت ارتباطی



 
تدوین شد تا راهکاري براي انسجام خانواده و اجتماع کشور باشد. 

ابتکار، طرح ارتقاي تاب آوري اجتماعی در 900 محله در سراسر کشور را از دیگر طرح هاي معاونت با حمایت سازمان هاي مردم نهاد
و سازمان هاي مرتبط دانست و تاکید کرد: در این راه تاکنون 1200 آموزشگر محلی مهارت دیده اند تا تاب آوري در میان جوانان و

 
زنان ارتقا دهند. 

 
امضاي موافقتنامه با وزارت کار در جهت حمایت از صندوق هاي خرد روستایی و تولیدات خانگی 

معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده با بیان اینکه موضوع اتصال به بازار کار و صندوق هاي خرد روستایی یا تعاونی ها را از
سال 98 مدنظر قرار دادیم، خاطرنشان کرد: درباره افزایش توانمندي زنان روستایی و عشایري و تشکیل تعاونی، موافقتنامه مشترکی با
وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی امضا کردیم تا از مهارت هاي شغلی زنان و تشکل هاي بانوان با رویکرد ایجاد زنجیره ارزش و اشتغال

 
حمایت شود. 

 
حمایت از اورژانس اجتماعی به عنوان شبکه مداخله اي در بحران ها 

حمایت از اورژانس اجتماعی هم از دیگر فعالیت هاي معاونت امور زنان و خانواده است که ابتکار با یادآوري آن، گفت: اورژانس
اجتماعی، شبکه مداخله اي در بحران ها است که در همه شهرهاي بالاي 50 هزار نفر این شبکه ایجاد شده است. دوره ها و
بازدیدهاي بسیاري از این شبکه ها صورت گرفته و مباحث مرتبط با خشونت علیه زنان پیگیري شده است. به عنوان مثال در استان
هاي کهگیلویه و بویراحمد، به طور خاص با رایزنی با اورژانس اجتماعی سه مرکز مشاوره اي ایجاد شده و می رود که مرکز خوابگاهی

 
براي دختران بازمانده از تحصیل هم راه اندازي شود. 

 
از عاشورا تا اربعین طرح ارمغان (آزادسازي زنان زندانی) اجرا می شود 

معاون رئیس جمهوري با بیان اینکه درمورد زنان زندانی به دلیل ضرورت همکاري بین بخشی، تفاهمنامه اي با انجمن حمایت از

 
زندانیان داشتیم، یادآور شد: این کار در جهت تحکیم بنیان خانواده هاي زندانیان و بهبود کیفیت آنان صورت گرفته است. 

وي افزود: امسال بنا داریم از عاشورا تا اربعین پنجمین دوره طرح «ارمغان» که براي آزادسازي زنان زندانی جرایم غیر عمد انجام می

 
شود، برگزار کنیم. این طرح با همکاري تشکل ها، فعالان، سلبریتی ها و رسانه براي آزاد سازي زنان صورت خواهد گرفت. 

 
لایحه تامین امنیت زنان و خانواده ماه آینده به صحن مجلس می رود 

ابتکار در بخشی دیگر از سخنان خود، به پرسش هاي مطرح شده از سوي خبرنگاران پاسخ داد و درباره وضعیت لایحه تامین امنیت

 
زنان توضیح داد: بررسی هاي این لایحه در کمیسیون لوایح تمام شده و در نیمه راه کمیسیون اصلی است. 

وي یادآور شد: در بررسی این لایحه، حدود 26 جلسه کمیسیون برگزار شده و امیدواریم ماه آینده بررسی ها تمام و وارد صحن علنی

 
مجلس شود. 

معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده درباره موضوع تجاوز که این روزها در شبکه هاي مجازي بیشتر به آن پراخته می شود،



توضیح داد: در این حوزه قوه قضاییه و اورژانس اجتماعی ورود می کند اما آنچه معاونت امور زنان دنبال کرده، تهیه گزارش مقدماتی
در جلسه قبل کمیسیون لوایح و ارائه آن است. ضمن اینکه گزارش کاملتري هم در قالب مصاحبه با برخی افراد که مورد تجاوز قرار

 
گرفته اند، ارائه خواهیم داد که بیشتر جنبه گزارش مدیریتی براي اطلاع افراد تصمیم گیر و مدیران ارشد است. 

 
ابتکار تاکید کرد: آفت این موضوع این است که به یک اتهام زنی یا به خارج شدن از چارچوب رسیدگی قضایی منتج شود. 

 
گزینه بررسی هاي نهایی تشدید مجازات قتل محارم روي میز قوه قضاییه 

ابتکار در مورد عملکرد معاونت در مساله قتل فرزند توسط پدر هم توضیح داد: معاونت بعد از خبر قتل محارم، نشست هاي حقوقی

 
برگزار و لایحه اي تنظیم و براي کمیسیون لوایح دولت ارسال کرد. 

وي ادامه داد: این لایحه یک جلسه در کمیسیون لوایح مطرح شد مبنی بر تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند که بخاطر ماهیت
قضایی از طریق دکتر آوایی ریاست محترم کمیسیون به قوه قضاییه ارسال شده که امیدواریم براي تصویب نهایی هر چه سریعتر به

صحن علنی مجلس وارد شود.



ضرورت تعیین و ارتقاي جایگاه تعاونی ها در اقتصاد کشور

منبع: ایسناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/06/11

رییس مجمع نمایندگان استان یزد با بیان این که تقریباً نیمی از تعاونی هاي کشور غیرفعال یا تعطیل هستند، بیان کرد:
تعاونی ها جایگاه پررنگی در اقتصاد کشور ندارند و همین موضوع باعث ایجاد نگاه دسته چندمی و گاهاً سرگرمی به این بخش

شده است.

«سید جلیل میرمحمدي» در نشست روز گذشته اتاق
تعاون استان ضمن اذعان به وجود قوانین دست و پا گیر به
عنوان یکی از معضلات بخش تعاون کشور که غالباً از سوي
تعاونی ها عنوان می شود، گفت: البته بخش قابل توجهی از
تعاونی ها نیز در حوزه کاري خود موفق نیستند و تعداد

 
انگشت شماري از آنها را می توان موفق دانست. 

وي با بیان این که 43 درصد از 198 هزار تعاونی کشور
غیرفعال و تعطیل هستند، افزود: از طرفی تعاونی ها،
جایگاه پررنگی در اقتصاد کشور ندارند چرا که غالباً داراي

 
درآمد پایداري نیستند. 

میرمحمدي حتی در زمینه تعاونی هاي گردشگري در استان گفت: به نظر می آید فعالان گردشگري از حداقل ظرفیت 10 تا 15

 
درصدي خود در این بخش بهره می گیرند که باید موانع فعالیت بیشتر آنها مرتع شود. 

به گفته وي، ماهیت تعاون در تشکیلات اداري با توجه به کاهش اعتماد به این بخش، کم رنگ شده که ناشی از نگاه دسته چندمی و

 
گاهاً سرگرمی به بخش تعاون است لذا باید براي رونق هر چه بیشتر این حوزه با ارتقاي جایگاه اقتصادي این بخش تلاش کرد. 

نماینده مردم تفت و میبد در مجلس شوراي اسلامی به مشکل کم اعتمادي بانک ها به بخش تعاون براي پرداخت تسهیلات نیز اشاره

 
و عنوان کرد: باید براي تامین نقدینگی و سرمایه در گردش تعاونی ها تدبیري مناسب اندیشیده شود. 

میرمحمدي ضمن استماع نظرات فعالان بخش تعاون در این نشست تاکید کرد: تمام مطالبات را براي پیگیري مطلوب به شکل

 
مکتوب ارائه کنید و اتاق تعاون استان نیز به طور جد رفع مشکلات و موارد مطرح شده را دنبال کند. 

 
چرا تعاون در جایگاه واقعی خود نیست؟ 

«محمدرضا صباغیان» نماینده مردم مهریز، بافق، بهاباد، ابرکوه و خاتم در مجلس شوراي اسلامی نیز در این نشست اظهار کرد: بخش
تعاون هنوز به جایگاه واقعی و شایسته خود دست نیافته است که این موضوع نیز نشات گرفته از موفق عمل نکردن این بخش است



 
چرا که کمتر شهرستانی از وضعیت تعاونی هاي خود گله نداشتند. 

وي با تاکید بر این که تعاونی ها باید براي رفع مشکلاتشان به یک سري سوالات پاسخ دهند، در این خصوص افزود: چند درصد
اقتصاد استان در اختیار تعاونی هاست؟ تعداد تعاونی هاي شهرستان هاي موفق چقدر است؟ چند درصد تعاونی ها موفق بوده و چه

 
تعداد ورشکست شده اند؟ و چرا تعاونی هایی مانند بندرخشک پیشگامان موفق بوده است؟ 

این نماینده مجلس با بیان این که مطالبات بخش تعاون استان را در مجلس دنبال خواهد کرد، گفت: متاسفانه مجلس در تراز خود
دیده نشده و به نوعی از تراز خود پایین آورده شده، در حالی که هیچ ارگان دیگري همانند مجلس نمی تواند وظایف مهمی اعم از

 
قانون گذاري تا نظارت را انجام دهد. 

صباغیان در مورد گلایه یکی از حاضران در خصوص فعالیت اتباع خارجی در استان نیز ابراز کرد: وجود 150 هزار تبعه خارجی مجاز و
50 هزار اتباع بدون مجوز در استان نشان از بی برنامگی در این حوزه دارد در حالی که باید این موضوع را به ظرفیت تبدیل و از آن

 
بهره برداري کرد. 

 
مدیریت کلان اقتصادي با پول هاي خرد تعاونی ها 

«محمدرضا رضایی نژاد» مدیر عامل تعاونی پیشگامان کویر یزد نیز ضمن ارائه توضیحاتی در مورد تعاونی بندرخشک این مجموعه،
اظهار کرد: تعاونی ها براساس کارآفرینی اجتماعی نوین طراحی شده و سرمایه آنها متغیر است لذا ورود و خروج سهامدار در رونق آنها

 
اثرگذار می باشد ولی می توانند با پول هاي خرد، مدیریت کلان اقتصادي داشته باشند. 

وي نقش تعاونی ها در رونق اقتصادي حال حاضر دولت و در شرایط رکود فروش نفت را یاداور شد و گفت: تعاونی ها در این برهه ي

 
سخت اقتصاد می تواند نجاتگر اقتصاد کشور باشند. 

این فعال بخش تعاونی کشور متذکر شد: براساس قانون جدید تعاونی ها، سهامداران باید عضو کارآفرین با تفکر اقتصادي و جوابگوي
نظام و مردم باشند هر چند که در همن دنیا، کارآفرینان اقتصادي نیز به دنبال پول و اقدام خیر هستند و منافع را به جمع تقسیم

 
کرده و مردم را در اقتصاد و درآمدشان شریک می کنند. 

 
تشکیل کمیته عمرانی به دبیري اتاق تعاون استان 

«احمد زاهد پناه» رییس اتاق تعاون استان هم در این نشست با اشاره به حضور یزد در گروه منطقه اي استان هاي کرمان، اصفهان،
هرمزگان و سیستان و بلوچستان اتاق تعاون کشور، گفت: این گروه هر سه ماه یکبار طی جلساتی به بررسی مشکلات می پردازند و

 
گزارشی را از وضعیت و مسائل به اتاق ایران ارسال می کند. 

وي از صدور حکم جدید از سوي معاون اول رییس جمهور در مورد تشکیل کمیته عمرانی به دبیري اتاق تعاون استانها اشاره و بیان
کرد: در همین راستا نیز ایجاد کمیته عمرانی استان به ریاست معاون عمرانی استاندار و دبیري اتاق تعاون را پیگیري می کنیم که

 
البته تاکنون محقق نشده است ولی همچنان مصمم به راه اندازي ان در استان هستیم. 

البته «سید احمد میرزایی» نایب رئیس اتاق تعاون یزد نیز با بیان این که بخش تعاون نیاز به حمایت دولت ندارد، گفت:هر چند که



 
اتاق تعاون بازوي توانمند دولت محوس می شود ولی تنها به این که دولت، چوب لاي چرخ بخش تعاون نگذارد نیز راضی هستیم. 

 
خطر انحلال در کمین تعاونی هاي سهام عدالت 

«محمدرضا فلاح» مسئول اتحادیه هاي سهام عدالت یزد در ادامه این نشست به مشکلات حوزه خود پرداخت و با بیان این که سهام
عدالت هم اکنون بیش از 620 هزار نفر عضو در استان یزد دارد، گفت: براي آزادسازي سهام عدالت با اعتماد مردم به شرکت ها 73

 
درصد غیرمستقیم و 27 درصد به طور مستقیم اعلام آمادگی کردند. 

وي با بیان این که اقدامات جدید دولت به انحلال شرکت هاي مربوطه منجر می شود، گفت: این در حالیست که هر شرکت حدود دو
تا سه نیروي شاغل دارد و براي جلوگیري از این مسئله می تواند با واگذاري تمام اقدامات مربوط به سهام عدالت یا به کارگیري این

 
نیروها در بخش هاي دیگر اقتصادي جلوي از بین رفتن اشتغال این نیروها گرفته شود. 

 
موج گرانی ها بی ارتباط به بازاریان است 

«علیرضا حسنی» رییس اتاق اصناف یزد نیز به مشکلات ناشی از اتباع خارجی اشاره و بر ضرورت ساماندهی این حوزه از سو.ي

 
مسئولان استان تاکید کرد. 

وي با اشاره به حمایت نشدن کسبه از سوي دولت، گفت: دولت نه حمایتی از اصناف داشته و نه در زمینه مالیات کمکی به آنها کرده
و این در حالی است گران فروشی هاي اتفاق افتاده از سوي دولت نیز به نام بازاري ها تمام شده است ولی در واقع بازار از زمانی

 
وضعیت نامناسبی پیدا کرد که دولتی ها بازاري شدند. 

حسنی عنوان کرد: بازار تنها واسطه خرید از تولیدکننده به مصرف کننده است و موج گرانی ها بی ارتباط به بازاریان است ولی براي

 
کنترل این مسئله باید اقتصاد را به بازاریان و کاردانان این حوزه بسپارند. 

وي با گلایه از این که دولت باید به طور جد با قاچاق کالاهاي مشابه ایرانی مقابله کند، گفت: اصناف به وام هاي کم بهره و بسته هاي

 
حمایتی نیاز دارند. 

رییس اتاق اصناف از تخصیص نیافتن بخشی از درآمد معادن به استان نیز گلایه و اظهار کرد: باید با تخصیص این درآمدها به داخل

 
استان، مشاغل آسیب دیده در شرایط کنونی را حمایت کرد. 

 
درامدهاي صادرات غیرنفتی برگ برنده دولت 

«عباس کرباسی دهوجی» رئیس هیات مدیره اتحادیه تعاونی هاي صنعتی استان یزد نیز به مسئله قوانین دست و پا گیر و نبود درآمد

 
پایدار در حوزه تعاونی ها اشاره کرد و گفت: برگ برنده و موفقیت دولت در حوزه اقتصاد ناشی از درآمدهاي صادرات غیرنفتی است. 

وي به بازگرداندن ارز ناشی از صادرات به کشورهاي افغانستان و عراق اشاره و با گلایه نسبت به این موضوع، تصریح کرد: این مسئله
براي کشورهاي افغانستان و عراق امکان پذیر نیست چرا که این سرمایه ها به صورت ریالی وارد کشور می شود نه با دلار و در هر حال

 
با تغییر ارز، خواسته دولت محقق می شود. 



وي افزود: تغییر رویه دولت در این حوزه با نگاه بازگرداندن دلار ناشی از صادرات اشتباه است چرا که صادرات به عراق و افغانستان

 
منشا صادرات غیرارزي محسوب نمی شود. 

 
فرسودگی 80 درصد ناوگان حمل و نقل 

«سید حسین بقایی» عضو رئیسه اتاق تعاون استان و رئیس اتحادیه حمل و نقل یزد نیز با اشاره به فرسودگی 80 درصدي ناوگان
حمل و نقل عمومی یزد، اظهار کرد: شرکت تعاونی هاي حمل و نقل از زمان جنگ تاکنون که همان زمان تاسیس آن است نوسازي

 
نشده و به همین دلیل نیز 80 درصد این ناوگان فرسوده است. 

وي با بیان این که اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي متولی برون سازي این ناوگان است، به مشکلات اعطاي مجوز در زمینه
نوسازي نیز اشاره کرد و گفت: مالکان کابین هاي فرسوده، توانایی نوسازي را دارند ولی صرفا به تسهیل مجوزها نیازمند هستند لذا

 
پیشنهاد دادیم تا اتحادیه کشور به شرکت هاي تعاونی حمل و نقل که نیازمند بازسازي هستند، مجوز اعطا کند. 

انتهاي پیام



وام کمتر از 16 میلیون تومان بدون ضامن است / اعطاي وام کرونا تسریع شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/06/11

به گزارش خبرگزاري فارس از بجنورد عیسی منصوري ظهر
امروز در حاشیه جلسه کارگروه اقتصادي خراسان شمالی
در جمع خبرنگاران با اشاره به برنامه الگوي توسعه مشاغل
خانگی کشور اظهار کرد: این طرح از سال گذشته در 9
استان کشور به صورت آزمایشی اجرایی شده و امسال براي

 
تمام کشور اجرا می شود. 

وي صدور مجوز و پرداخت وام براي متقاضیان را شکل
اولیه طرح اشتغال پایدار خانگی در کشور دانست و افزود: پس از بررسی هاي انجام شده پیش نیازهایی براي طرح تعریف شد که

 
ازجمله آن می توان به آموزش، مشاوره، ارتقا کیفیت محصولات تولیدي و استانداردسازي اشاره کرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از نتیجه مثبت این طرح طی سال گذشته خبر داد و گفت:
برندهاي مختلفی در این راستا در کشور اجرایی شد که توانست تا پیش از شیوع کرونا در بازارهاي خارجی وارد شود و مورد استقبال

 
قرار گیرد. 

 
وي همچنین درباره وضعیت کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا گفت: تسهیلات مربوط به این جامعه هدف باید سرعت داده شود. 

منصوري تصریح کرد: تمامی وام هاي کمتر از 16 میلیون تومان فقط با سفته و چک قابلیت پرداخت دارد و اگر افراد به مشکلی در
اجراي این موضوع برخورده اند همچون تقاضاي ضامن، می توانند با تلفن هاي مندرج در سایت کارا بخش کرونا تماس گرفته و

 
شکایت خود را اعلام کنند تا مشکلات آنان حل شود. 

وي درباره وضعیت اشتغال روستایی در کشور نیز گفت: طی 3 سال گذشته و با اجراي طرح اشتغال پایدار روستایی سهم شغل هاي

 
روستایی ایجادشده در کشور از 3 درصد به 29 درصد افزایش یافته است. 

معاون وزیر کار مجموع مشاغل ایجادشده را 210 هزار مورد در اعلام کرد و افزود: از این تعداد 54 هزار نفر بیمه تأمین اجتماعی
هستند، بخشی تحت پوشش بیمه روستاییان و عشایر و بخش دیگري نیز خارج از پوشش بیمه اي قرار دارند که تلاش می کنیم این

 
بخش نیز در زیر چتر پوشش بیمه قرار گیرند. 

وي در انتها تصریح کرد: از ابتداي سال 97 تاکنون 12 هزار و 300 میلیارد تومان وام اشتغال پایدار روستایی در کشور پرداخت شده

 
است. 



انتهاي پیام/



سامانه آموزش مجازي دانشگاه علمی کاربردي فارس رونمایی می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/06/11

به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز، حبیب دانش منش
در نشستی خبري اظهار داشت: دانشگاه جامع علمی
کاربردي یک دانشگاه مهارتی و نسل سوم می باشد که
بیش از ربع قرن پیش تاسیس و با هدف آموزش هاي

 
مهارتی در کنار مراکز صنعتی ایجاد شده است. 

وي با بیان اینکه در سطح استان بیش از 25 مرکز فعال
داریم که 3 مرکز به تازگی تاسیس شده است، خاطرنشان

کرد: طی دو سه سال اخیر با تلاش هایی که صورت گرفته، سعی شده مراکز علمی کاربردي ماموریت محور باشند و آموزش هاي

 
مهارتی در جوار آن صنعت به دانشجویان ارائه شود. 

به گفته رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان فارس همه مراکز علمی کاربردي در استان فارس در حوزه و ماموریت خود مشغول

 
فعالیت هستند. 

وي با بیان اینکه براي دومین سال پیاپی مراکز علمی کاربردي سطح بندي شده و در استان فارس رشد 25 درصدي داشته و تعدادي

 
از مراکز از سطح سه به سطح دو رسیده اند، بیان داشت: یکی از مراکز ما به عنوان مرکز برتر کشوري انتخاب شده است. 

دانش منش پیرامون کد رشته هاي دانشگاه علمی کاربردي در فارس بیان کرد: 41 کد رشته محل جدید در سطح استان در مقطع
کاردانی و کارشناسی تعریف کرده و در کل 116 کد رشته کاردانی و 73 کد رشته محل کارشناسی و در مجموع 189 کد رشته محل

 
براي مهر ماه فعال است و در آن کد رشته ها پذیرش دانشجو خواهیم داشت. 

وي با بیان اینکه بیش از 70 درصد دروس ما عملی و نظري عملی هستند و در سطح بندي به امکانات براي ارائه دروس عملی توجه
بسیار شده است، خاطرنشان ساخت: با توجه به شیوع بیماري کووید 19، یکی از مباحث مهم مطرح شده، آموزش هاي مجازي بود که

 
به جز ماه اول مابقی ترم به صورت مجازي برگزار شد و به نسبت موفقیت آموز بود. 

دانش منش در خصوص نحوه برگزاري کلاس ها و کارگاه هاي عملی عنوان کرد: پس از شیوع کرونا، کاهش تعداد نفرات و افزایش
تعداد کلاس ها و کارگاه ها را داشتیم تا بتوانیم دروس عملی را به صورت حضوري برگزار نماییم که برخلاف برخی از استان ها در این

 
محور نیز موفق عمل کردیم. 

وي افزود: براي مهر ماه طبق مصوبه، آموزش هاي ما به صورت مجازي بوده و اقدامات لازم را براي آموزش مجازي با کیفیت بهتر



 
انجام داده ایم. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان فارس در خصوص سامانه آموزش مجازي دانشگاه گفت: سامانه مستقل آموزش مجازي در
استان فارس داریم که در سطح کشور کم نظیر بوده و در روزهاي آتی رونمایی خواهد شد و آمادگی در اختیار گذاشتن سامانه به

 
سایر ارگان ها را داریم. 

وي پیرامون مخاطرات کرونا براي دانشجویان دانشگاه علمی کاربردي فارس بیان کرد: دانشگاه به دلیل پراکندگی در سطح استان و
اینکه خوابگاه نداریم و دانشجویان ما همه بومی هستند، مشکلات بسیار کمتري نسبت به سایر دانشگاه ها در مواجهه با این بیماري

 
داشته ایم و البته باید با این وجود موارد بهداشتی همچنان رعایت شود. 

این استاد دانشگاه همچنین متذکر شد: بیش از 150 هزار کلاس در کشور و 8 هزار کلاس به صورت مجازي در فارس برگزار شد که

 
در این زمینه موفق بوده ایم. 

وي پیرامون ثبت نام ورودي هاي جدید دانشگاه علمی کاربردي فارس بیان کرد: از طریق سایت سازمان سنجش در دو مقطع کاردانی

 
و کارشناسی ناپیوسته در 189 کد رشته تحصیلی از تاریخ 11 تا 17 شهریور ماه پذیرش دانشجو خواهیم داشت. 

وي با اشاره به اینکه سعی داریم دانشجویان را تا مرحله اشتغال پیش ببریم، تصریح کرد: 75 درصد از دانش آموختگان دانشگاه جامع

 
علمی کاربردي در سطح کشور شاغل بوده یا شاغل شده اند که آمار بسیار خوبی می باشد. 

دانش منش اظهار داشت: ایجاد مراکز نوآوري را در کنار مراکز آموزشی پیگیري کردیم و هم اکنون با بیش از 10 مرکز نوآوري جز
استانهاي برتر هستیم که هدایت دانشجویان براي ایجاد کسب و کار نوپا در حیطه این مراکز در حوزه هاي کارآفرینی،

 
صنعت،کشاورزي و مدیریت می باشد. 

وي افزود: 3 تیم استارتاپی ما در مجتمع کارنو آماده دانش بنیان شدن هستند و در مجموع آمادگی پذیرش 10 گروه براي ایده تا

 
عمل گروه هاي علمی و دانش بنیان وجود دارد. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي فارس بیان داشت: اگر در مجموعه هاي نوآوري دانشگاه گروه هاي مستقر به مرحله ثبت شرکت

 
برسند تا 50 میلیون تومان وام قرض الحسنه به آنها اعطا می شود. 

 
وي گفت: پیگیر پذیرش دانشجویان در مقطع کارشناسی ارشد اما با شیوه اي متفاوت نسبت به سایر دانشگاه ها هستیم. 

 دانش منش پیرامون تعطیلی برخی مراکز علمی کاربردي در فارس متذکر شد: در استان فارس 12 مرکز علمی کاربردي وابسته به

 
دستگاه هاي مختلف اجرایی از شهریور سال گذشته بنا به مصوبه ابلاغی دولت تعطیل شده است. 

وي بیان کرد: ورزشکاران با قهرمانی در سطوح ملی و جهانی می توانند به صورت رایگان در دانشگاه هاي جامع علمی کاربردي

 
تحصیل کنند. 

انتهاي پیام/ س





نتیجه بازخورد گزارش فارسٰ، سوسوي چراغ امید در کارگاه روشندلان/

مشکل بیمه کارگران روشندل حل می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/06/11

 به گزارش خبرگزاري فارس از تبریز، 29 مرداد سال جاري
گزارشی با عنوان "روایت آن 17 نفر: تولید با چشمان بسته" در خبرگزاري فارس آذربایجان شرقی منتشر شد، گزارشی که روایت گر

 
کارگاه روشندلانی بود که با چشم هاي بسته فرچه تولید می کردند.  

در این گزارش کارگران روشندل ضمن تشکر از بهزیستی استان در حمایت از آنان از مشکلات بیمه و مسکن گلایه داشتند و از

 
مسوولان می خواستند این مشکلاتشان را حل کنند. 

 
امروز مدیرکل بهزیستی آذربایجان شرقی براي بازدید به این کارگاه رفت و از نزدیک شنواي مشکلات روشندلان شد.  

فرگل صحاف ضمن بازدید از روند تولید فرچه توسط روشندلان، از تلاش این عزیزان قدردانی کرد و گفت: ما کارگاه هاي زیادي به
این شکل داریم که براي مددجوهاي ما جاي امید است ولی کارگاهی که مختص نابینایان باشد وجود نداشت و این کارگاه یک الگوي

 
بسیار موفق است.  

 
 



 
 

 
ایجاد اشتغال و تثبیت شغلی براي 7 هزار مددجو و معلول بهزیستی در استان 

ويT از ایجاد اشتغال و تثبیت شغلی براي 7 هزار مددجو و معلول بهزیستی در استان خبر داد و گفت: مرکز رسا نیز براي تثبیت
شغلی مددجویان معلول برنامه ریزي می کند؛ به این ترتیب که مددجویان بعد از 8 تا 12 ماه آموزش فنی و حرفه اي به مراکز

 
اشتغال و کارآفرینی معرفی می شوند. 

این مسوول یادآور شد: دو مرکز قبلی پشتیبانی شغلی سازمان بهزیستی در طول سال هاي 96 و 97 تعداد 300 نفر را تحت آموزش

 
قرار داده که از این تعداد براي 60  نفر تثبیت شغلی تحقق یافته است. 

وي یادآور شد: بهزیستی استان براي هر یک از مددجویان معلول تحت پوشش مرکز رسا 680 هزار تومان یارانه حمایتی در نظر

 
خواهد گرفت.  

مدیرکل بهزیستی استان به مشکلات بیمه روشندلان در کارگاه فرچه بافی اشاره کرد و گفت: طبق قانون ما حق پرداخت بیمه تا 5
سال را داریم و بیشتر از آن را مجاز نیستیم ولی براي این عزیزان حتی بیشتر از 5 سال پرداخت شده است اما قول می دهیم تا
مشکل بیمه آنها را از بخش هاي دیگر حل کنیم تا بازنشسته ها در اسرع وقت بازنشسته شده و به جاي آنها نیز مددجوي دیگر معرفی

 
کنیم.  

 
وي یادآور شد: طبق قانون به ازاي هر معلولی که کارفرما به کار گیرد، 50 میلیون تومان وام اعطا می شود.  

در ادامه بازدید، فرگل صحاف با همه روشندلان شاغل در این کارگاه به گفت وگو نشست و شماره و آدرس آنها را براي حل مشکل

 
شان گرفت تا در سریع ترین زمان، به مشکلات آنها را رسیدگی شود.  

 
 



 
 

 
  

 
  

 
 

 
  

 
سوسوي چراغ امید در کارگاه روشندلان 

عباس افتخاري مدیر این کارگاه نیز در این بازدید گفت: کارگاه فرچه بافی توسط مجمع خیریه تبریز در سال 75 با هدف حمایت از

 
روشندلان راه اندازي شد. 

وي، به روزهاي اول شروع به کار کارگاه اشاره کرده و می گوید: اوایل کارمان را با 5 کارگر آغاز کردیم و بعد از اطلاع رسانی که انجام

 
گرفت تعداد کارگران به 30 نفر رسید که تاکنون چند نفر از آنها فوت و 5 نفري هم بازنشسته شده اند. 

مدیر کارگاه فرچه بافی نابینایان تبریز ادامه می دهد: معلولان قشر آسیب پذیر جامعه هستند که اگر توجهی به آنها نشود قطعا با

 
گوشه گیري و انزوا روبه رو خواهند شد. 

وي توضیح می دهد: در این کارگاه انواع فرچه ها در اندازه هاي 30، 40 و 50 سانتی متر بافته می شود و ظرفیت تولید سایر کالاها

 
نیز وجود دارد که در صورت نیازسنجی می توان انجام داد زیرا افراد نابینا توانایی انجام همه کارها را دارند. 

به گفته وي هزینه ماهیانه این کارگاه 30 میلیون تومان است و در حال حاضر 17 نفر در این کارگاه کار می کنند که ظرفیت ارتقاي

 
آنها تا 20 نفر هم وجود دارد. 

0:00



 
 

 
براي خواندن گزارش روایت آن 17 نفر: تولید با چشمان بسته اینجا را کلیک کنید. 

انتهاي پیام/60027



بررسی نقش مناطق آزاد در اکوسیستم کارآفرینی کشور

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/06/11

دانشگاه بین المللی چابهار

 
درباره این دوره آموزشی آنلاین بیشتر بدانیم: 

با توجه به لزوم حمایت از واحدهاي نوپا (استارتاپ ها) و
واحدهاي فناور به عنوان اصلی ترین عوامل شکوفایی
اقتصاد، در خرداد ماه 1397، دکتر مرتضی بانک، مشاور
رییس جمهور و دبیر شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه
اقتصادي خبر حمایت مناطق آزاد از کسب و کارهاي نوپا را
داد و همین جرقه اي شد تا انگیزه کسب و کارهاي نوین و
استارت آپ ها براي حضور در مناطق آزاد بیشتر شود تا

بتوانند از رویه هایی خارج از سرزمین اصلی، چابکی در اعطاء مجوزها و مشوق هاي خاص مالی بهره مند گردند. طبق آمار موجود، و
به گفته اکبر افتخاري معاون وقت تولید، صادرات و فناوري شوراي عالی مناطق آزاد، تا پایان سال 1397، 339 واحد نوپا و فناور در

 
مناطق آزاد کشور مستقر شدند و زمان آن رسیده است که زمینه براي حضور واحدهاي بیشتر فراهم گردد. 

حضور و استقرار استارتاپ ها در سالهاي اخیر با چالش هایی روبرو بوده است. بررسی ها نشان دادند که فاصله مناطق آزاد از مراکز
جمعیتی، فراهم نبودن زیرساخت هاي فناورانه و زیست بوم هاي مورد نیاز، نوپا بودن فرآیند جذب استارتاپ ها در مناطق و نبود
سازوکارهاي صادراتی ویژه محصولات و خدمات دانش بنیان می تواند موضوعاتی باشند که در آینده باید بر روي آنها تمرکز بیشتري

 
کرد تا بتوان واحد نوپا و فناور بیشتري را در مناطق آزاد کشور جذب نمود. 

 
مهمترین سرفصل هاي این دوره آموزشی: 

دوره آموزشی آنلاین “بررسی نقش مناطق آزاد در اکوسیستم کارآفرینی کشور” با سرفصل هاي زیر براي ” مدیران سازمان منطقه آزاد

 
و کارشناسان ارشد، سیاستگذاران و کارآفرینان ” برگزار می گردد: 

• شناخت اکوسیستم کارآفرینی کشور (نقش پارك هاي علم و فناوري، مراکز رشد، مراکز کارآفرینی، مراکز نوآوري، شتابدهنده ها،

 
فضاهاي کاري اشتراکی، سرمایه گذاران ریسک پذیر) 

 
• سیاست ها و بسترهاي حمایتی دولت براي واحدهاي نوپا (استارتاپ) و واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان 

 
• آگاهی از حمایت هاي شتابدهنده ها و مراکز رشد از واحدهاي فناور 

 
• سیاست هاي مناطق آزاد در جذب و استقرار استارتاپ ها 

 
• چالش ها و فرصت هاي پیش روي استارتاپ ها در صورت حضور در مناطق آزاد 

 
• آگاهی از زیرساخت هاي مورد نیاز استارتاپ ها براي حضور در مناطق آزاد 

 
براي اطلاعات بیشتر در مورد این دوره آموزشی تخصصی می توانید با شماره 09395813361 با ما در تماس باشید. 

 
درباره مدرسان این دوره آموزشی آنلاین بیشتر بدانیم: 

 
در این دوره آموزشی، برترین اساتید حوزه کارآفرینی را گرد هم آوردیم: 

 
مهندس محمدامین بابایی 



 
کارشناسی ارشد کارآفرینی از دانشگاه تهران و 

 
مدیر توسعه کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي 

 
دکتر مریم نعمتی 

دکتراي مدیریت پروژه، مدیر سابق روابط عمومی و امور بین الملل پارك علم و فناوري خراسان-دومین بزرگترین پارك علم و فناوري

 
کشور- 

 
درباره جزییات برگزاري این کلاس بیشتر بدانیم: 

- این دوره آموزشی تخصصی آنلاین ویژه مدیران ارشد و عالی و کارشناسان با تجربه سازمان هاي دولتی و بخش خصوصی طراحی

 
شده است. 

- ثبت نام در این دوره آموزشی به صورت کاملا آنلاین می باشد. بدین منظور شما می توانید از لینک زیر استفاده کنید و به درگاه
پرداخت متصل شوید. سپس با داشتن اطلاعات کارت بانکی خود شامل شماره کارت، CVV2، تاریخ انقضا و رمز پویا، می توانید به

 
راحتی ثبت نام کنید. 

- پس از واریز وجه از طریق میزان شهریه را به شماره حساب 7363802232 بانک ملت و شماره شبا
IR150120020000007363802232، اطلاعات شما براي ما ارسال می شود و نام شما به عنوان شرکت کننده در دوره ثبت می

 
شود. 

- این دوره از طریق محیط کلاس آنلاین adobe connect برگزار می گردد و نیاز به نصب هیچ گونه نرم افزاري بر روي کامپیوتر

 
یا موبایل شما ندارد. 

- پس از ثبت نام، لینک ورود به کلاس مجازي براي شما پیامک می شود و از طریق آن می توانید از 30 دقیقه پیش از برگزاري

 
کلاس، با نام خود، به محیط کلاس آنلاین وارد شوید. 

- دوره آموزشی آنلاین شما به مدت دو روز (روز دوشنبه مورخ 17 شهریور ماه و روز سه شنبه مورخ 18 شهریور ماه) و در هر روز به
مدت 3 ساعت و به ترتیب زیر می باشد: ساعت اول: تدریس مدرس، ساعت دوم: پرسش و پاسخ و حضور سخنرانان افتخاري، ساعت

 
سوم: تدریس مدرس و بعد از آن و در ساعت چهارم: پرسش و پاسخ آزاد خواهد بود. 

 
- تعداد ثبت نام کننده ها محدودیت دارد لذا اولویت با کسانی است که زودتر ثبت نام می کنند. 

 
- در پایان دوره آموزشی، جزوه هاي مدرسان و پاورپوینت هاي ارائه شده توسط اساتید براي شما ارسال می شود. 

- پنج روز پس پایان دوره آموزشی، گواهی معتیر حضور در دوره آموزشی ، از طرف دانشگاه بین الملل چابهار براي شما ارسال می

 
گردد. 

- پس از حضور در دوره شما به مدت یک سال، عضو باشگاه مدیران دانشگاه بین الملل چابهار خواهید بود و به صورت روزانه و

 
هفتگی، جملات و اطلاعات و نشریه هاي مدیریتی براي شما ارسال خواهد شد. 

- هزینه ثبت نام این دوره تخصصی مدیریتی با تخفیف ویژه 150 هزار تومان خواهد بود. این نکته حائز اهمیت است که سایر هزینه
هاي این دوره آموزشی توسط دانشگاه بین الملل چابهار تقبل شده است شماره حساب 7363802232 بانک ملت و شماره شبا

 IR150120020000007363802232

سامانه دوره مشترك دانشگاه بین المللی و واحد فناور آرتا پویاگامان سناباد 

 
نام و نام خانوادگی 

 
کد ملی 

 
بدون عنوان افزایش خلاقیت سازمانی با تکنیک هاي نوین خلاقیت بررسی نقش مناطق آزاد در اکوسیستم کارآفرینی کشور 



 
عکس 

 
جهت صدور کارت ورود به کلاس 

 
سمت سازمانی 

 
سن 

 
تلفن 

 
لطفا شماره تلفن همراه را وارد نماید 

 
مقطع تحصیلی دیپلم فوق دیپلم لیسانس فوق لیسانس دکترا دیگر موارد 

 
اپلود فیش واریزي فایل ها را به اینجا بکشید 

 
 .jpg, gif, png, pdf : انواع فایل هاي مجاز

این iframe حاوي منطق مورد نیاز براي پردازش فرم هاي گرویتی مبتنی بر Ajax است.



وبینار آموزشی فرصت ها و چالش هاي سراهاي نوآوري در دانشگاه آزاد

اسلامی برگزار شد

منبع: ایسکاشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/06/11

نخستین وبینار آموزشی فرصت ها و چالش هاي سراهاي نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی با حضور معاونان پژوهش و فناوري
واحدهایی که سراي نوآوري دارند؛ برگزار شد.

به گزارش گروه دانشگاه ایسکانیوز، نخستین وبینار آموزشی فرصت ها و چالش هاي سراهاي نوآوري با حضور معاونان پژوهش و
فناوري واحدهاي داراي سراي نوآوري و سرپرستان سراهاي نوآوري توسط اداره کل اقتصاد دانش بنیان و توسعه سرمایه گذاري دانش

 
بنیان امروز به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد. 

 
 

در این جلسه قباد بهزادي پور مدیر کل امور کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی، پیام نجفی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی
استان اصفهان، علی رئیس پور سرپرست اداره کل ایجاد و توسعه آموزش هاي فناوري و خلاقیت دانشگاه آزاد اسلامی در خصوص

 
چگونگی فعالیت سراهاي نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی، فرصت ها و چالش هاي پیش رو سخنرانی کردند. 

 
 

انتهاي پیام/



جزییات جدید از پرداخت وام اشتغال

منبع: بازار کارشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون وزیر کار گفت: طبق اعلام بانک مرکزي، می توان با استفاده از منابع بازپرداختی تسهیلات اشتغال روستایی، وام هاي
جدید پرداخت کرد.

معاون وزیر کار گفت: طبق اعلام بانک مرکزي، می توان با استفاده از منابع بازپرداختی تسهیلات اشتغال روستایی، وام هاي

 
جدید پرداخت کرد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از مهر، عیسی منصوري در نشست مدیران تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان هاي کشور از امکان
استفاده مجدد منابع بازپرداختی تسهیلات اشتغال روستایی خبر داد و گفت: طبق اعلام اخیر بانک مرکزي مشکلی در استفاده مجدد

 
از منابع بازپرداختی براي پرداخت وام هاي جدید وجود ندارد. 

وي افزود: مدیران تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ها باید کار پالایش وام هاي روستایی را به اتمام برسانند و تعداد و وضعیت طرح

 
ها را اعلام کنند. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص استفاده از سهم سرمایه در گردش براي طرح هاي
جدید، تصریح کرد: اولویت در این دوره، طرح هاي موجود هستند که نیاز به سرمایه در گردش دارند و بعد از آن می توان به سمت

 
طرح هاي ایجادي جدید رفت. 

وي گفت: ابلاغ شده با همکاري معاونت امور تعاون، در تامین مالی قرارداد ها اولویت به تعاونی ها داده شود چرا که ظرفیت خوبی

 
دارند و این موضوع مورد تایید بانک مرکزي نیز است. 

منصوري همچنین خواستار اجراي سه طرح از رسته هاي پر اشتغال در استان ها ذیل برنامه هاي تکاپو تا پایان سال شد و از مدیران
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ها خواست در سال آخر دولت، فعالیت هاي خود را به دقت مستند کنند و نظارت ها را دقیق انجام

دهند.



حقوق کارگران در عاشورا و تاسوعا چطور محاسبه می شود؟

منبع: شیعهشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/06/11

کارشناس اختلافات کارگري و کارفرمایی درباره نحوه محاسبه حقوق کارگران در روزهاي عاشورا و تاسوعاي حسینی
توضیحاتی داد.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، کارشناس اختلافات کارگري و کارفرمایی درباره نحوه محاسبه حقوق کارگران در روزهاي عاشورا و تاسوعاي

 
حسینی توضیحاتی داد. 

وحید حاجی زاده کارشناس اختلافات کارگري و کارفرمایی اظهار کرد: روز هاي تاسوعا و عاشوراي حسینی به عنوان تعطیل رسمی

 
کارگران، با حقوق و فوق العاده تعطیل کاري همراه است. 

او با بیان اینکه چنانچه کارگران و کارمندان مشمول قانون کار در این روز ها اشتغال به کار داشته باشند، از ساعت اول اضافه کاري
محسوب می شود، گفت: به غیر از دریافت یک پایه حقوق براساس ساعات اشتغال، کارفرما باید به ازاي هر ساعت 40 درصد فوق

 
العاده تعطیل کاري به کارگران پرداخت کند. 

حاجی زاده با بیان اینکه 636.809 ریال حقوق روزانه عادي و 86.877 ریال حقوق ساعتی عادي کارگران است، گفت: فوق العاده
تعطیل کاري روزانه 891.532 ریال و فوق العاده تعطیل کاري ساعتی 121.627 ریال محاسبه می شود.



10 هزار و 372 فرصت شغلی در روستاهاي آذربایجان شرقی ایجاد شد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیرکل امور روستایی و شوراهاي استانداري آذربایجان شرقی از پرداخت بیش از 222 میلیارد تومان تسهیلات براي ارتقاي
تولید و اشتغال پایدار در مناطق روستایی استان در سال هاي 97 و 98 خبر داد و گفت: از محل این تسهیلات 10 هزار و

372 فرصت شغلی جدید در روستاهاي استان ایجاد شده است.

تقی کرمی اعلام کرد: از محل قانون اشتغال پایدار روستایی و عشایري و تفاهم نامه معاونت توسعه روستایی با بانک هاي سینا و
پارسیان نیز تاکنون بیش از 36 میلیارد تومان تسهیلات براي اجراي 3970 طرح پردخت شده است که نتیجه آن ایجاد 8500 فرصت

 
شغلی در روستاهاي استان بوده است. 

وي اظهار داشت: از محل تسهیلات تفاهم نامه اي پست بانک براي خرید ماشین آلات و اجراي طرح هاي درآمدزا در دهیاري ها نیز

 
استان آذربایجان شرقی با 104 طرح و جذب 33 میلیارد تومان تسهیلات رتبه نخست کشوري را به خود اختصاص داده است. 

کرمی از تهیه طرح مطالعاتی ارائه راهبرد عملی توسعه اشتغال در 65 روستاي منتخب استان با رویکرد اقتصاد و معیشت و با مشارکت
مردم براي نخستین بار در کشور خبر داد و گفت: از ابتداي دولت یازدهم تاکنون، بیش از 851 میلیارد تومان اعتبار براي دهیاري

 
هاي استان و 40 میلیارد تومان اعتبار براي روستاهاي فاقد دهیاري در استان پرداخت شده است. 

وي همچنین از ایجاد بستر لازم براي توسعه خدمات گردشگري با استفاده ازاعتبارات ویژه سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور
خبر داد و گفت: در این راستا 22 میلیارد ریال اعتبار براي توسعه زیرساخت هاي 24 روستاي هدف گردشگري استان هزینه شده

است.



جریمه 2 میلیارد ریالی قاچاق لوازم خانگی در گلستان و چند خبر کوتاه

منبع: ایرناشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/06/11

گرگان - ایرنا - جریمه 2 میلیارد ریالی قاچاق لوازم خانگی در گلستان، پیش بینی 244 صندوق اخذ راي براي دور دوم
انتخابات مجلس در حوزه انتخابیه غرب استان و برپایی جشنواره "صنایع روستا دوست " از سوي کمیته امداد امام

خمینی(ره) از جمله خبرهاي کوتاه روز سه شنبه گلستان است.

گرگان - ایرنا - جریمه 2 میلیارد ریالی قاچاق لوازم خانگی
در گلستان، پیش بینی 244 صندوق اخذ راي براي دور
دوم انتخابات مجلس در حوزه انتخابیه غرب استان و
برپایی جشنواره ""صنایع روستا دوست "" از سوي کمیته
امداد امام خمینی(ره) از جمله خبرهاي کوتاه روز سه

 
شنبه گلستان است. 

مدیرکل هواشناسی گلستان از پایداري هوا و افزایش نسبی
دما تا اواخر هفته در این استان خبرداد و گفت که در این

 
مدت دماي هواي استان پنج درجه افزایش خواهد یافت. 

مدیرکل سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوري استانداري گلستان گفت: 244 شعبه در شهرستان هاي غرب استان براي برگزاري دور

 
دوم انتخابات مجلس شوراي اسلامی در نظر گرفته شده است. 

 
مرحله دوم انتخابات مجلس شوراي اسلامی 21 شهریورماه برگزار می شود . 

فرمانده انتظامی آزادشهر از کشف بیش از 3.7 کیلوگرم تریاك از سکونتگاه یکی از سوداگران مرگ در این شهرستان خبر داد و گفت :

 
در این ارتباط یک نفر دستگیر شد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) گلستان از برگزاري جشنواره ملی "صنایع روستا دوست" با هدف حمایت از صاحبان ایده و
خلاقیت و افزایش بهره وري و درآمد اشتغال روستایی خبر داد و گفت : مخترعان، صاحبان اندیشه و شرکت هاي دانش بنیان گلستان

 
تا 25 مهر ماه امسال مهلت دارند آثار خود را در سایت کمیته امداد ثبت کنند. 

سرپرست اداره کل تعزیرات حکومتی گلستان گفت : یکی از فروشندگان لوازم خانگی در استان به اتهام نگهداري کالاي قاچاق لوازم

 
خانگی به پرداخت 2 میلیارد و 146 میلیون ریال جزاي نقدي و ضبط کالاي مکشوفه محکوم شد. 

فرماندار گمیشان گفت: 270 بسته مواد غذایی در قالب دومین مرحله از توزیع بسته هاي حمایتی در بین نیازمندان این شهرستان
توزیع شد. 



احمد دستمرد اظهار داشت: این محموله شامل یک کیسه برنج 10 کیلوگرمی، روغن، حبوبات، قوطی رب و قند به ارزش هر بسته

 
غذایی سه میلیون ریال است که بین خانواده هاي کم درآمد شهرستان توزیع شد. 

 
برچسب ها 

 
- انتخابات مجلس شوراي اسلامی 

 
- گلستان 

 
- سازمان تعزیرات حکومتی 

- سازمان هواشناسی



معاون سیاسی استاندار خراسان شمالی معرفی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/06/11

بجنورد- ایرنا- احمد برادران، روز سه شنبه در آیینی، به عنوان معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان شمالی
معرفی شد.

بجنورد- ایرنا- احمد برادران، روز سه شنبه در آیینی، به
عنوان معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان

 
شمالی معرفی شد. 

به گزارش ایرنا، معاون جدید سیاسی، امنیتی و اجتماعی
استاندار خراسان شمالی در حاشیه نشست کارگروه اشتغال
خراسان شمالی که با حضور معاون توسعه کارآفرینی و
اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رییس مجمع
نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی برگزار شد،

 
معارفه شد. 

 
برادران، جایگزین ولی االله حیاتی شده است که از حدود یک و نیم سال پیش این سمت را به عهده داشت. 

برادران، فوق لیسانس مدیریت و عضو هیات علمی دانشگاه فرهنگیان است که از سال 93 عنوان معاونت استاندار خراسان رضوي و

 
فرماندار ویژه شهرستان سبزوار را عهده دار بوده است. 

وي همچنین خدمت در مناصبی چون معاونت فرماندار سبزوار، مدیریت آموزش و پرورش و همچنین مدیریت عامل شهرك هاي

 
صنعتی شهرستان هاي سبزوار، جوین، جغتاي و خوشاب را در کارنامه خود دارد. 

حیاتی، معاون پیشین سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان شمالی نیز با حکم وزیر کشور به سمت معاونت امنیتی و انتظامی

 
استاندار خوزستان منصوب شده است. 

استان 863 هزار نفري خراسان شمالی به مرکزیت بجنورد، شامل هشت شهرستان بجنورد، شیروان، اسفراین، مانه و سملقان، راز و

 
جرگلان، فاروج، جاجرم و گرمه است. 

خراسان شمالی در سال 83، پس از تقسیم استان خراسان به سه استان خراسان رضوي، شمالی و جنوبی، در جغرافیاي سیاسی کشور

 
پدیدار شد. 

برچسب ها 



 
- بجنورد 

 
- استانداري خراسان شمالی 

- خراسان شمالی



تاکید استاندار خراسان شمالی بر پوشش فراگیر تسهیلات کرونایی

منبع: ایرناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/06/11

بجنورد-ایرنا- استاندار خراسان شمالی با انتقاد از پایین بودن آمار پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي خسارت دیده از
کرونا گفت: باید با اطلاع رسانی بیشتر در این خصوص، پوشش این طرح حمایتی به صورت فراگیرتري اجرایی شود.

بجنورد-ایرنا- استاندار خراسان شمالی با انتقاد از پایین
بودن آمار پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي خسارت
دیده از کرونا گفت: باید با اطلاع رسانی بیشتر در این
خصوص، پوشش این طرح حمایتی به صورت فراگیرتري

 
اجرایی شود. 

محمدعلی شجاعی روز سه شنبه در نشست کارگروه
اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري خراسان شمالی که با
حضور معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و
رفاه اجتماعی برگزار شد، اظهار داشت: فرمانداران استان

 
مکلف هستند تا نسبت به اطلاع رسانی دقیق به مشمولان دریافت تسهیلات کرونایی در شهرستان ها اقدام کنند. 

وي افزود: پرداخت تسهیلات پرونده هایی که مدارك آنان کامل است، باید در سه روز انجام شود، نباید پرونده ها معطل نگه داشته

 
شود، پرونده هاي ناقص هم باید به سازمان صنعت، معدن و تجارت بازگردانده شود تا نسبت به تکمیل آن اقدام شود. 

 
پرداخت تسهلات روستایی، نقطه قوت دولت تدبیر 

استاندار خراسان شمالی اظهار داشت: طرح پرداخت تسهیلات روستایی و عشایري، نقطه قوت دولت تدبیر و امید است که سبب امید،

 
حرکت و پویایی در روستاها شده است. 

وي با اشاره به اینکه شرایط و الزامات براي شتاب دادن به توسعه در مناطق مختلف کشور متفاوت است، گفت: نباید نسخه مشترك
براي درمان مشکلات کشور پیچید، شرایط استان به استان و حتی شهرستان با شهرستان دیگر متفاوت است و باید به این امر توجه

 
شود. 

شجاعی گفت: در خراسان شمالی تلاش شده است تا اقدامات براي توسعه در مسیر پیشران هاي اقتصادي در هر شهرستان باشد و

 
تاحدي هم توفیق لازم به دست آمده است. 

استاندار خراسان شمالی درباره حضور و سرمایه گذاري بخش خصوصی و هلدینگ هاي بزرگ در استان گفت: سرمایه گذار، در جایی
که زیرساخت ها مناسب نباشد، حضور نمی یابد، جذب سرمایه گذار نیاز به مشوق هایی دارد تا او را ترغیب به حضور در منطقه اي



 
مثل خراسان شمالی کن. 

 
بیکاري پنهان در خراسان شمالی 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي خراسان شمالی هم در این نشست گفت: نرخ مشارکت اقتصادي در این استان، همواره از
میانگین کشوري بالاتر بوده است، به طوري که در سال 95، این شاخص چهار درصد از میانگین کشوري بالاتر بوده و در سال 98، هم

 
این رقم در استان 48.2 درصد و در کشور 44.1 درصد ثبت شده است. 

 
حسن پارسی پور اظهار داشت: نرخ بیکاري در خراسان شمالی هم در سال 98، از میانگین کشوري 1.5 درصد پایین تر بوده است. 

وي افزود: البته در استان، شاهد بیکاري پنهان و اشتغال ناقص هستیم بدان معنا که با وجود نرخ بالاي مشارکت اقتصادي، درآمد کم

 
است و نیاز است در این زمینه توجه لازم به استان مبذول شود. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي خراسان شمالی اظهار داشت: یکی از پتانسیل هاي استان براي توسعه، بخش کشاورزي است و
در این زمینه، ظرفیت هاي خوبی براي ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی و کامل شدن زنجیره تولید از جمله در زمینه گوشت قرمز،

 
انگور و زعفران وجود دارد. 

 
تکمیل طرح هاي روستایی نیازمند اعتبار متمم 

رییس مجمع نمایندگان خراسان شمالی در مجلس شوراي اسلامی هم در این نشست خواستار افزایش میزان اعتبارات و سهم استان

 
از اعتبارات تسهیلات روستایی و عشایري شد. 

سیدمحمد پاکمهر با اشاره به سهم سه درصدي خراسان شمالی از تسهیلات روستایی و عشایري کشور، اظهار داشت: انتظار می رود با

 
توجه به پایین بودن سرانه درآمد خانوار در این استان، این رقم بیشتر شود. 

نماینده شهرستان هاي بجنورد، راز و جرگلان، گرمه، جاجرم و مانه و سملقان در مجلس افزود: اقدامات انجام شده در این استان براي

 
پرداخت تسهیلات روستایی و عشایري قابل تقدیر است اما این میزان پاسخگوي نیازها نیست. 

وي گفت: با گرانی ها، هزینه اجراي کارها و طرح ها، افزایش یافته است از این رو، نیاز است تا تسهیلات متمم براي تکمیل این طرح

 
ها، در نظر گرفته شود. 

 
بیکاري دانش آموختگان دانشگاهی 

دیگر نماینده مردم پنج شهرستان خراسان شمالی در مجلس نیز در این نشست با اشاره به بیکاري پنهان در استان، گفت: کارگران
فصلی که شمار آنها در یکی از شهرستان ها به 10 هزار نفر می رسد، در آمار بیکاري دیده نشده اند و از آنجا که این کارگران براي

 
کار به سایر استان ها مهاجرت می کنند، در آمار لحاظ نمی شوند. 

محمد وحیدي با بیان اینکه کاهش میزان بیکاري زمانی است که شمار بیمه شدگان افزایش یابند، اظهار داشت: یکی از شاخص هاي



 
مهم در توسعه، اشتغال دانش آموختگان دانشگاهی است، متاسفانه در جامعه ما، شمار دانش آموختگان دانشگاهی بیکار زیاد است. 

وي درباره مشکلات مالیاتی واحدهاي تولیدي نیز گفت: دریافت مالیات، فرآیند درستی است که در درازمدت سبب رونق اقتصاد می

 
شود اما اکنون، مشکلاتی در مالیات بر ارزش افزوده وجود دارد. 

نماینده بجنورد، راز و جرگلان، گرمه، جاجرم و مانه و سملقان در مجلس تصریح کرد: مالیات بر ارزش افزوده باید از مصرف کنندگان

 
نهایی دریافت شود اما اکنون این امر به خوبی اتفاق نیفتاده که در نهایت اثر تورمی دارد. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- بیکاري 

 
- استانداري خراسان شمالی 

 
-  محمدعلی شجاعی 

 
- خراسان شمالی 

 
- نرخ بیکاري 

 
پروندهٔ خبري 

- کرونا و کسب وکارها: از دورکاري تا رونق آنلاین ها



گفتگوي رئیس مجلس با صیادان آبادانی

منبع: خبرخودروشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/06/11

خبرگزاري ایسنا: رئیس مجلس شوراي اسلامی در جریان نظارت میدانی از شهرهاي استان خوزستان و پیگیري مطالبات مردم،
از پروژه اسکله صیادي بندر آبادان بازدید و با تعدادي از صیادان این بندر گفت وگو کرد. رفع موانع تکمیل این بندر و حل مشکلات

 
لنج داران از جمله مهم ترین موضوعاتی است که رئیس مجلس در بندر آبادان مورد بررسی قرار داد. 

محمدباقر قالیباف صبح امروز (سه شنبه 11 شهریور) به منظور
نظارت میدانی بر حوزه هاي انتخابیه نمایندگان استان خوزستان،

 
از پروژه اسکله صیادي بندر آبادان بازدید کرد. 

در جریان این بازدید، رئیس مجلس شوراي اسلامی از نزدیک در
جریان مشکلات و موانع اجرا و تکمیل پروژه اسکله صیادي بندر

 
آبادان قرار گرفت. 

قالیباف همچنین به صورت حضوري با مردم، صیادان و لنج داران این شهر به گفت و گو پرداخت و در جریان مشکلات آنها قرار

 
گرفت. 

گفتنی است ساخت پروژه اسکله صیادي بندر آبادان در دي ماه سال 1390 با برآورد اعتبار 13 میلیارد تومانی آغاز شد، اما با گذشت

 
حدود 9 سال از آغاز ساخت و اختصاص تنها 7 میلیارد تومان از اعتبار مصوب، 30 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 

در صورت بهره برداري از اسکله صیادي بندر آبادان، براي بیش از 300 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد می شود و همچنین زمینه
ساز گسترش فعالیت لنج داران و تسریع در سوخت رسانی به قایق ها و لنج هاي این منطقه خواهد شد.



سیاست فشار حداکثري آمریکا علیه ایران شکست خواهد خورد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/06/11

ایران اکونومیست-سخنگوي دولت گفت: سیاست تحریم و فشار حداکثري آمریکا علیه ملت ایران بزودي با شکستی به یاد
ماندنی مواجه خواهد شد.

علی ربیعی سخنگوي دولت ظهر امروز (سه شنبه) در
نشست خبري با اصحاب رسانه ضمن آرزوي قبول عزاداري
مردم در سوگواري ایام شهادت امام حسین(ع)، اظهار کرد:
ایام محرم هرساله فرصت بی نظیري براي درس آموزي از
غناي فرهنگ حسینی است. درس هاي ماه محرم، واقعه
کربلا براي ابناي بشر شمردنی نیست، اما در این روز ها که
مردم ما در زیر فشار تحریم، تبعیض و ستم شقی ترین
دولتمردان آمریکایی هستند، باید یکبار دیگر خاضعانه به

 
پاي مکتب سالار شهیدان بنشینیم و درس هاي ماه محرم را نه تنها براي خود، بلکه براي همه ملت هاي عالم بازخوانی کنیم. 

ربیعی گفت: بگذاریم همه زورگویان بدانند ملتی که حسین و محرم و عاشورا دارد، نه به ستمگري کرنش می کند و نه عزت را با
خفت به معامله می گیرد. ما ملت امام حسین (ع) آزادگی و ایستادگی و ایثار و نیز ملت امام حسن (ع) با صبر و صلح هم هستیم.

 
البته غریب نیست که دشمنان ملت ما از شناخت این پیچیدگی ها مستاصل اند. 

او با بیان اینکه ستمگران را به حکمت هاي نهفته در سنت هاي الهی و سیاست ائمه و معصومین راهی نیست، تاکید کرد: ما اطمینان
داریم که سیاست تحریم و فشار بر مردم ما بزودي با شکستی به یادماندنی مواجه خواهد شد و از امروز می توان نشانه هاي این

 
شکست و درماندگی را در چهره رهبران رژیم آمریکا دید. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: تصادفی نیست که پمپئو وزیر امور خارجه آمریکا ناکام ترین وزیر در تاریخ آن کشور شناخته شده و این

 
نشان از شکست فشار حداکثري است. 

 
ربیعی گفت: آمریکا باید بداند فشار حداکثري تجربه اي شکست خورده است و این مانور جدید هم هیچ چیز جدیدي براي ما نیست. 

او ادامه داد: رژیم آمریکا در تلاش است از ابزار شوراي امنیت استفاده کند و تجارب نشان داده براي خروج از برجام از وجاهت و حقوق

 
بین الملی تهی بوده و فاقد مشروعیت در نزد افکار عمومی است. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: رژیم آمریکا به طور مستقل نیز هرچه توان براي ابزار تحریم داشته، به کار بسته است و چیز جدید براي
استفاده از آن در چنته ندارد. در نقطه تلاقی اراده ملی از یک سو و انزواي جهانی آمریکا از سویی دیگر، فشار حداکثري در حال

 
تبدیل شدن فشار به خود آمریکاست. 



ربیعی خاطرنشان کرد: در طرف دیگر، ما در حال تولید و بهره برداري از فرصت هاي جدیدي در جامعه جهانی، توأم با ظرفیت سازي

 
داخلی هستیم و با اتکا به این نقاط قوت بیش از هر زمان دیگري، به ناامیدي کامل دشمنان مردم نزدیک شده ایم. 

او گفت: رئیس جمهور نقشه راه اقتصادي یک سال باقی مانده به قرن جدید را با مردم در میان خواهند گذاشت که شامل برنامه ها و

 
پروژه هاي مهم و اثرگذار در زندگی مردم است. 

سخنگوي دولت اظهار کرد: این پیام روشنی است مبنی بر اینکه دولت با همه تنگنا ها و فشار ها و محدودیت ها، هیچ گاه در رساندن
کشورمان به جایگاهی که سزاوارش است، از پا نخواهد نشست و با درك سختی هاي تحمیل شده بر زندگی مردم، امیدوارانه به سوي

 
آینده اي روشن تر براي مردم ایران حرکت خواهد کرد. 

ربیعی در ادامه گفت: براي دولت سال آخر به معناي پایان تلاش نیست و با نگاه به فرصت ها و قوت ها و با اتکا به ظرفیت هاي بزرگ

 
ملی، این نقشه راه را با جدیت تعقیب خواهد کرد. سال آخر نه یک پایان بلکه پایانه عزیمت به قرن جدید است. 

او گفت: از همراهی مردم عزیز عزادار و همه کسانی که در آشتی دادن سیاست سلامت و مراسم سوگواري ایام محرم نقش آفرینی

 
کردند، قدردانی می کنم. 

سخنگوي دولت گفت: امسال ما شیوه اي از عزاداري را بنیان گذاشتیم که هم عزاي حسینی زنده نگه داشته شد و هم سلامت
عزاداران و تضادي بین اصل سلامت و عزاداري نداشتیم. امسال هیئت هاي جمعیتی بزرگ، به طور کامل موازین بهداشتی را مراعات
کردند و درخواست داریم که برخی از هیئات و مراسم ها نیز تا پایان عزاداري ها بر حفظ موازین و رعایت نکات بهداشتی تاکید کنند.

 
امیداوریم تا پایان این ایام، سیاق رهبري به عنوان الگو راهنماي عمل عزاداران قرار گیرد. 

ربیعی خاطر نشا نکرد: پیش بینی این است که در فصل پاییز با توجه به فصل سرما و پیش بینی سازمان بهداشت جهانی، نیم کره
شمالی که بر فصل سرما وارد می شود، شیوع بیماري افزایش یابد، ما نمی توانیم کشور را تعطیل کنیم، اما باید کار هایی که تاثیري بر

 
معیشت خانوار دارند به حداقل برسانیم و موارد بهداشتی فردي استفاده از ماسک، کاهش تردد و شستشو را به حداکثر برسانیم. 

ربیعی در رابطه با اینکه با توجه به تهدیدات آمریکا در خصوص مکانیزم ماشه و در صورت همراهی کشور هاي اروپایی، واکنش ایران
چه خواهد بود؟ عنوان کرد: قبلا هم توضیح داده شد که مکانیزم ماشه یک واژه جعلی است، آمریکا از روز اول سعی کرد این واژه را
سر زبان ها بیاندازد. آنچه بار ها اعلام کردیم و اجماع جهانی هم بر همان اصل استوار شده، ایالات متحده آمریکا دیگر عضو برجام

 
نیست. تقریبا هم هیچ کشوري این را نپذیرفته است. 

سخنگوي دولت افزود: تصمیم گیري درباره پاسخ جمهوري اسلامی ایران به صدور احتمالی قطعنامه علیه ایران و نقض برجام در زمان

 
خود اتخاذ خواهد شد. 

 
جزئیاتی از نقشه راه اقتصادي دولت 

او در خصوص جزئیات نقشه راه اقتصادي دولت در سال 99 بیان کرد: این نقشه راه مولود یکباره اي نبوده است. به هر حال همه ما
مطمئنم هستیم محیط سیاسی امروز آشفته تر از هر دوره اي در چند دوره اخیر است. در دولت با نگاه به تهدید هاي خارجی و
همچنین فرصت هایی که در فضاي بین الملل براي ما وجود داشته است، نقطه قوت ها و فرصت هایی که متصور بودیم در داخل و

 
خارج وجود دارد نقشه راهی را براي سال آخر دولت و قرن جدید تدوین کردیم. 



سخنگوي دولت افزود: با سرمایه گذاري هاي که مورد نیاز است این نقشه راه تدوین می شود. تورم ما در این شرایط به ده درصد
رسید و اشتغال هم عدد مناسبی در مقیاس هاي جهانی بود. یکی دیگر از پیشنهادها، پیش بینی تکانه هاي تاثیرگذار بر معیشت مردم
بود. منابع جایگزین درآمد نفتی براي جبران کسري بودجه مورد توجه بود. کسري بودجه بدون اینکه پول پرقدرت بانک مرکزي وارد

 
بازار شود تدوین شده است و امیدواریم با این شرایط بتوانیم تورم را کاهش دهیم. 

ربیعی اضافه کرد: بخش دیگر برنامه ریزي ها تقویت سرمایه گذاري در کشور است. براي مثال در صنعت و معدن به طور مثال 172
میلیارد تومان پیش بینی کردیم. در حوزه مسکن هم پیش بینی هایی صورت گرفته و بخشی از نقشه راه، حوزه راه و جاده ها است.
بخش دیگر مباحث پولی و مالی و افزایش نقدینگی است. امسال تاکنون پایه پولی ما رشد بسیار کمی داشته و با سیاست هاي بانک

 
مرکزي قابل تحسین است. در این نقشه راه رفتن به سمت تولید و جلوگیري از قاچاق و توسعه صادرات غیرنفتی دیده شده است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: در ذیل این نقشه راه، سیاست هاي رشد و توسعه فقط مطرح نیست بلکه توجه به زندگی و معیشت
مردم که دچار سختی شدند و فشاري که روي طبقات مزدبگیر بوده است در نظر گرفته شده است. قطعا اقداماتی در این فصل طراحی

 
خواهد شد، اما تداوم یارانه هاي معیشتی و همسان سازي حقوق بازنشسته ها و افزایش قدرت خرید مورد توجه قرار گرفته است. 

باشگاه خبرنگاران جوان



تهیه برنامه همزیستی یکساله با کرونا

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/06/11

ایران اکونومیست-معاون وزیر کشور با تاکید بر لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی توسط شهروندان با هدف قطع زنجیره
انتقال کووید19 گفت: کادر درمان در میدان مین نامرئی فعالیت می کنند.

حسین ذوالفقاري در نشست خبري امروز(سه شنبه) در
تشریح فعالیت کمیته اجتماعی امنیتی ستاد ملی مقابله با
کرونا گفت: پس از تدوین دستورالعمل ضوابط بهداشتی در
کمیته اجتماعی امنیتی و تصویب در ستاد ملی کارگروهی
ذیل این کمیته در سازمان تبلیغات اسلامی تشکیل و به

 
سراسر کشور ابلاغ شد. 

وي افزود: 92 هزار هیئت ثبت شده در کشور داریم که در
مدت کوتاهی توسط این کارگروه توجیه و آموزش هاي
لازم به آنها داده شد و 85 هزار بازدید و سرکشی نیز از
هیئت هاي مذهبی در ایام سوگواري محرم در استانها به

 
هدایت سازمان تبلیغات اسلامی انجام شد. 

به گفته ذوالفقاري، همچنین 27 هزارو 723 نفر همیار سلامت با هیئت ها همکاري کردند و در ایام سوگواري محرم به این ترتیب
بیشترین میزان رعایت ضوابط بهداشتی از ابتداي شیوع کرونا در برنامه هاي مذهبی و دینی را داشتیم و این مسئله در نماز جمعه و
زیارت صحن هاي متبرکه نیز مشاهده شد و همکاري و توجه خوبی از سوي مسئولین و هیئت ها، تولیت هاي استان هاي مقدسه در

 
سراسر کشور، ائمه جماعات و مداحان شاهد بودیم که جاي تقدیر و تشکر دارد. 

وي ادامه داد: البته در ایام سوگواري محرم مواردي هم بود که به صورت موردي افراد و گروه هاي محدود رعایت نکردند که برابر

 
دستورالعمل ها تذکر و برخورد با آنها انجام شد اما آنقدر نادر بود که قابل ذکر نیست. 

وي تاکید کرد: پس از شیوع کرونا در حوزه پدافند غیرعامل اقدامات لازم انجام شد و پس از تشکیل ستاد ملی در 4 اسفند سال
گذشته کمیته اجتماعی امنیتی با مسئولیت وزارت کشور تشکیل شد که تاکنون 26 مصوبه به عنوان پیشنهاد به ستاد ملی ارسال و
پس از تصویب در کشور اجرایی شد که از جمله انها می توان به طرح تب سنجی، فاصله گذاري اجتماعی و محدودیت تردد و تعطیلی

 
مدارس اشاره کرد. 

معاون وزیر کشور درباره تعطیلی مدارس در سال تحصیلی گذشته گفت: در ابتدا این تعطیلی به صورت هفتگی تمدید و بعد به

 
ستادملی پیشنهاد شد که با همکاري وزارت آموزش و پرورش بحث امتحانات مطرح و سال تحصیلی خاتمه پیدا کرد. 

ذوالفقاري با اشاره به اینکه مردم در مواردي همچون سیل و زلزله نشان دادند همدردي و همکاري دارند، افزود: در این حوزه ظرفیت
بالایی وجود دارد و نهادها و گروه هاي مردمی فعال هستند، لذا ضرورت دارد کمک هاي مومنانه مردم ساماندهی شود که ساختاري
تدوین و به استانها ارسال شد که پوشش مناسبی داده شود. بر همین اساس مقرر شد سامانه اي که کمیته امداد دارد به همه سامانه

 
هاي موجود متصل شوند و از طریق این سامانه افراد نیازمند تحت پوشش قرار بگیرند. 



وي ادامه داد: بناي کمیته اجتماعی امنیتی حمایت از وزارت بهداشت و درمان و دستگاه هاي مرتبط و درگیر با کرونا است. واقعیت
این است که همه مسئولین و دستگاه ها و مردم مسئله بیماري را جدي بگیریم؛ از قبل می دانستیم فشار سنگینی به لحاظ کاري و

 
خطراتی که وجود دارد و تاثیر زیادیکرونا روي خانواده کادر درمانی می گذارد، لذا مردم بطور جد باید توجه و رعایت کنند. 

به گفته وي، آنچه که به عنوان ضوابط بهداشتی اعلام می شود. من در بیمارستان مشاهده کردم که پرستاران در 12 ساعت کمتر از
نیم ساعت می ایستادند و مدام در فعالیت و ارائه خدمات هستند و به نوعی در میدان مین نامرئی فعالیت می کنند. همه باید با شیوه
زندگی همراه بیماري توجه کنیم و در سبک زندگی خود تغییراتی ایجاد کنیم، لذا نباید بگذاریم این بیماري آسیب بیشتري به افراد

 
جامعه وارد کند. 

وي تاکید کرد: شب گذشته در مراسم سوگواري در هیئتی که فواصل اجتماعی به خوبی رعایت شده بود مشاهده کردم پس از مراسم

 
افراد بدون ماسک و با ماسک تجمع کردن و رعایت فاصله گذاري اجتماعی مورد بی توجهی قرار گرفت. 

ذوالفقاري اظهار کرد: ستاد ملی بر اساس پیشنهاد کمیته اجتماعی امنیتی تمام دستگاه ها برنامه یکساله همزیستی با کرونا را جز به
جز با همکاري وزارت بهداشت تهیه کرده تا به تصویب ستاد ملی برسد که در قالب این طرح کارکنان و مراجعین مورد صیانت قرار

 
بگیرند و چه برنامه هایی اجرا کنند. 

ذوالفقاري ادامه داد: براي مثال وام یک میلیونی مقرر می شود تا پرداخت شود اما انجام فرآیند آن باید با برنامه باشد تا موجب تجمع

 
مردم نشود که از موارد مهم و محوري است. 

وي گفت: مسئله دیگر سامانه یکپارچه مدیریت و کنترل هوشمند بیماري است که می تواند کمک کند برخی کشورها این کار انجام

 
داده اند؛ اگر این سامانه از سوي دیتاها و سایر سامانه هاي دیگر پشتیبانی نشود کار ابتر می ماند که امیدواریم این کار انجام شود. 

 
کاهش هزینه هاي ورود قانونی به کشور 

معاون وزیر کشور در بخش دیگري از صحبت هاي خود در خصوص اتباع خارجی گفت: چند سالی است که در وزارت کشور به دنبال
این هستیم که حضور اتباع خارجی به ویژه اتباع افغان را در کشور قانونمند کنیم در همین راستا چند کار از جمله کاهش هزینه هاي

 
ورود قانونی به کشور را انجام دادیم. 

به گفته ذوالفقاري، ظرف چند سال گذشته به صورت میانگین هر سال 800 دستگاه خودرو حامل اتباع غیرمجاز در کشور برابر قانون
شش ماه توقیف شدند و به طور میانگین ظرف سال هاي گذشته اتفاقات زیادي در حوزه جابجایی اتباع غیرمجاز روي داد به شکلی
که یک خودروي سواري پژو 13 الی 15 نفر اتباع غیرمجاز را با سرعت سرسام آوري در جاده ها جابجا می کرد که تصادفات و نا امن

 
کردن جاده ها را به همراه داشت. 

 
طرد سالانه سالانه 672 هزار نفر تبعه غیر مجاز از کشور 

وي افزود: در همین راستا توافقی با طرف افغانستانی انجام شد و مدت اقامت و صدور ویزا را افزایش دادیم به شکلی که افرادي که
براي کار وارد کشور می شدند قانونا می توانستند سه ماه اقامت داشته باشند که این مدت را به یکسال افزایش دادیم. همچنین تثبیت
هویت و صدور گذرنامه الکترونیک را با همکاري طرف افغانستانی با هدف ساماندهی آغاز کردیم سالانه 672 هزار نفر به صورت
میانگین تبعه غیر مجاز که در کشور هستند طرد می شوند و افرادي که تکراري وارد می شوند مدت اضافه تري در اردوگاه ها
نگهداشته می شوند. در حقیقت حضور اتباع غیر مجاز هم ناامنی براي کشور ما به همراه دارد و هم براي خود افراد، علاوه بر عدم



رعایت کرامت ناامنی را به همراه دارد. در کشور ما به اتباع خدماتی همچون خدمات بهداشتی درمانی، آموزش، معیشت و اشتغال ارائه

 
می شود. 

وي ادامه داد: 850 هزار نفر به عنوان پناهنده مورد پذیرش هستند که سالانه میانگین 30 میلیون دلار کمک بین المللی براي این
افراد به کشور ما داده می شود که کمتر از 10 درصد هزینه هاي این افراد است. در حال حاضر 40 هزار نفر دانشجوي افغانستانی
داریم که به صورت رسمی 17 هزار نفر از آنها فارغ التحصیل شدند اما آمار غیر رسمی از 206 هزار نفر را اعلام می کند. همچنین 47
هزار نفر از این اتباع برایشان مهارت آموزي انجام شده، 10 درصد پناهندگان که بیماري هاي خاص داشتند بیمه کامل شدند و سایر

 
افراد افغانستانی مثل اتباع کشور خودمان با پرداخت حق بیمه می توانند از خدمات بیمه سلامت استفاده کنند. 

ذوالفقاري در خصوص تابعیت فرزندان حاصل از ازدواج مادران ایرانی با اتباع خارجی گفت: تا کنون 1200 نفر از این فرزندان تابعیت
دریافت کرده اند. همچنین در کشور ما تا کنون 2852 نفر اتباع خارجی به بیماري کرونا مبتلا شده اند که 2558 نفر بهبود پیدا کرده

 
اند و متاسفانه 294 نفر فوت کردند. 

 
باید محدودیت هاي خسته کننده را کم کنیم 

وي در پاسخ به سوالی در خصوص وقوع موج سوم شیوع کرونا ویروس گفت: با در نظر گرفتن بدترین شرایط همه دستگاه ها حتی
خود وزارت بهداشت با هدف کاهش شیوع این بیماري نیازمند پروتکل در سیستم درمانی کشور هستند. در همه حوزه هاي کشور باید
برنامه اي جامع در خصوص مقابله با این بیماري داشته باشیم. نباید با روزمرگی با این موضوع برخورد کنید. پیش بینی اینکه در پاییز
با همراه شدن بیماري آنفلوانزا شرایط جدیدي به وجود بیاید انجام شده، ما در تلاشیم که بیماري کنترل شود و همراه آن چرخ جامعه
نیز بچرخد اما اگر شرایط خاصی تحمیل شود آمادگی داریم محدودیت هاي مشخص براي زمان مشخص اعمال کنیم اما با توجه به

 
فشارهاي موجود براي مردم باید محدودیت هاي خسته کننده را کم کنیم. 

معاون وزیر کشور در خصوص کنترل مرزهاي کشور نیز گفت: این کنترل از اوایل شیوع بیماري اعمال شده و در مبادي مرزي کار
کنترل و قرنطینه افراد مشکوك انجام شده و مدتی این کار خوب انجام نمی شد اما در حال حاضر وضعیت بهتر شده است. ما در

 
کشور در مرزها تردد آنچنانی نداریم و در بسیاري از مبادي مرزي تنها اتباع کشور خودمان که خارج شده اند به کشور بر می گردند. 

ایسنا



کارنامه ماندگاري از خدمات دولت در حوزه بهزیستی زنجان ثبت شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/06/11

خبرگزاري آریا - مدیرکل بهزیستی استان زنجان گفت:
افتتاح بیش از 2هزارو 500 مسکن مددجویی از ابتداي
نهضت مسکن و تحویل 222 واحد به خانواده هاي 2
معلول شهري و روستایی از جمله خدمات انجام شده این

 
اداره کل طی فعالیت دولت تدبیر و امید بوده است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کارورفاه اجتماعی
استان زنجان، محمد محمدي با اشاره به خدمات دولت
یازدهم و دوازدهم در حوزه بهزیستی ایناستان افزود: افتتاح
هتل آپارتمان سالمندان هیدج با زیربناي 2 هزار مترمربع

زیربناو در سه طبقه و با اعتباري بالغ بر 32 میلیارد ریال و نیز افتتاح ساختمان مرکزاورژانس اجتماعی شهرستان خدابنده، افتتاح

 
ساختمان اداري شهرستان طارم راه اندازي خط123 در پنج شهرستان استان از دیگر کارهاي انجام شده در این دوران است. 

وي اضافه کرد: افتتاح پایگاه خدمات اجتماعی و خانه سلامت و بازپروري و مرکزحمایتی آموزشی کودك و خانواده، افتتاح خانه
نوباوگان و مرکز شیرخوارگاه شهید بقاءثمین تاب که این شیرخوارگاه با 16 میلیارد ریال اعتبار در 2 هزارو 500 مترمربعزیربنا و سه
طبقه با مجهزترین امکانات به روز و مورد نیاز شیرخوارگان از اقداماتثبت شده توسط اداره کل بهزیستی استان زنجان در دولت تدبیر

 
و امید است. 

محمدي افتتاح اولین مرکز سرپناه معتادان (شلتر) به منظور کاهش بروز و شیوعرفتارهاي پرخطر، شیوع بیماري هاي عفونی، ارتکاب
جرائم، تامین سرپناه، تامین حداقلمواد غذایی مورد نیاز براي گروه هدف، اولین مرکز افراد داراي اختلال مصرف مواد "بانوان " استان

 
زنجان، راه اندازي سامانه کاهش طلاق به منظور توجه به کنترل و کاهشآسیب هاي اجتماعی، از دیگر کارهاي ارزشمند است. 

وي اظهار کرد: راه اندازي مراکز غیردولتی شامل مراکز مشاوره، پایگاه هاي سلامتو خدمات اجتماعی، مراکز سلامت روان، ارائه خدمات
الکترونیکی، ایجاد سامانه شفافیتدر راستاي ایجاد فضایی شفاف جهت انتشار اطلاعات مستند خود از دیگر دستاوردهاي دولتیازدهم و

 
دوازدهم در این استان است. 

مدیرکل بهزیستی زنجان ادامه داد: توجه به وضعیت اقتصادي و معیشتی خانوارها و افزایشمستمري مددجویان، تصویب قانون حمایت
از حقوق افراد داراي معلولیت با هدف ایجاد محیطبدون مانع و قابل دسترس جهت مشارکت افراد داراي معلولیت در همه حوزه هاي
زندگی وفراهم آوردن فرصت برابر براي آنها در برخورداري از امکانات زندگی اجتماعی، همانندسایر افراد، پرداخت کمک هزینه
تحصیلی براي دانشجویان و دانش آموزان تحت پوشش،پرداخت تسهیلات ازدواج و جهیزیه، جزو اقدامات مهم بهزیستی استان زنجان

 
در این دورهاست. 

وي در خصوص ایجاد اشتغال پایدار براي مددجویان و افراد تحت پوشش نیز گفت:حمایت هاي بیمه خویش فرمایی و کارفرمایی با
هدف ایجاد بسترهاي لازم جهت ثبات وپایداري اشتغال هاي ایجاد شده، از طریق پرداخت سهم بیمه خویش فرمایی و
کارفرماییپرداخت کمک هزینه ارتقاي کارآیی فرد داراي معلولیت درصورت به کار گیري افراد دارایمعلولیت شاغل تا پنج سال، اعطاي

 
تسهیلات قرض الحسنه به جامعه هدف نیز از دیگرحمایت هاي اقتصادي بهزیستی از افراد تحت پوشش است. 



وي شناسایی 100 درصدي معلولان روستایی در برنامه مبتنی بر جامعه هدف وپرداخت حق پرستاري به تمامی معلولان ضایعه
نخاعی در حوزه توانبخشی که هرکدام باتوجه به شدت و درجه معلولیت از دیگر دستاوردهاي دولت در ارائه خدمات به اقشار

 
ضعیفجامعه ذکر کرد. 

گفتنی است، 19 درصد خانوارهاي استان زنجان به تعداد 24 هزار و 813 خانوار تحتپوشش بهزیستی استان هستند که از این تعداد
هفت هزارو 86 خانوار معادل 31 درصدمستمري بگیر بوده و 69 درصد مابقی نیز از سایر خدمات این سازمان استفادهمی کنند.



رئیس جمهور نقشه راه اقتصادي به مردم اعلام می کند/ کرونا در پائیز شدت

می گیرد/ واکسن هاي ایرانی آنفولانزا در دسترس مردم قرار می گیرد

منبع: مشرقشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/06/11

 
- سیاست 

ربیعی در نشست خبري: رئیس جمهور نقشه راه اقتصادي به مردم اعلام می کند/ کرونا در پائیز شدت می گیرد/ واکسن هاي ایرانی

 
آنفولانزا در دسترس مردم قرار می گیرد 

سخنگوي دولت گفت: سیاست تحریم و فشار حداکثري آمریکا علیه ملت

 
ایران بزودي با شکستی به یاد ماندنی مواجه خواهد شد. 

به گزارش مشرق، علی ربیعی سخنگوي دولت ظهر امروز(سه شنبه) در
نشست خبري با اصحاب رسانه ضمن عرض تسلیت ایام محرم و شهادت امام
حسین و آرزوي قبولی سوگواري عزاداران حسینی اظهار کرد: ایام محرم
هرساله فرصت بی نظیري براي درس آموزي از غناي فرهنگ حسینی است.
درس هاي ماه محرم، واقعه کربلا براي ابناي بشر شمردنی نیست اما در این

روزها که مردم ما در زیر فشار تحریم، تبعیض و ستم شقی ترین دولتمردان آمریکایی هستند، باید یکبار دیگر خاضعانه به پاي مکتب

 
سالار شهیدان بنشینیم و درس هاي ماه محرم را نه تنها براي خود، بلکه براي همه ملت هاي عالم بازخوانی کنیم. 

بیشتر بخونید: ربیعی: امسال براي دولت، سال اصلاحات ساختاري است ربیعی گفت: بگذاریم همه زورگویان بدانند ملتی که حسین و
محرم و عاشورا دارد، نه به ستمگري کرنش می کند و نه عزت را با خفت به معامله می گیرد. ما ملت امام حسین(ع) آزادگی و
ایستادگی و ایثار و نیز ملت امام حسن (ع) با صبر و صلح هم هستیم. البته غریب نیست که دشمنان ملت ما از شناخت این پیچیدگی

 
ها مستاصل اند. 

 
سیاست تحریم و فشار حداکثري بزودي شکست خواهد خورد 

وي با بیان اینکه ستمگران را به حکمت هاي نهفته در سنت هاي الهی و سیاست ائمه و معصومین راهی نیست، تاکید کرد: ما
اطمینان داریم که سیاست تحریم و فشار بر مردم ما بزودي با شکستی به یادماندنی مواجه خواهد شد و از امروز می توان نشانه هاي

 
این شکست و درماندگی را در چهره رهبران رژیم آمریکا دید. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: تصادفی نیست که پمپئو وزیر امور خارجه آمریکا ناکام ترین وزیر در تاریخ آن کشور شناخته شده و این

 
نشان از شکست فشار حداکثري است. 

 
ربیعی گفت: آمریکا باید بداند فشار حداکثري تجربه اي شکست خورده است و این مانور جدید هم هیچ چیز جدیدي براي ما نیست. 



وي ادامه داد: رژیم آمریکا در تلاش است از ابزار شوراي امنیت استفاده کند و تجارب نشان داده براي خروج از برجام از وجاهت و

 
حقوق بین الملی تهی بوده و فاقد مشروعیت در نزد افکار عمومی است. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: رژیم آمریکا به طور مستقل نیز هرچه توان براي ابزار تحریم داشته، به کار بسته است و چیز جدید براي
استفاده از آن در چنته ندارد. در نقطه تلاقی اراده ملی از یک سو و انزواي جهانی آمریکا از سویی دیگر، فشار حداکثري در حال

 
تبدیل شدن فشار به خود آمریکا است. 

ربیعی خاطرنشان کرد: در طرف دیگر، ما در حال تولید و بهره برداري از فرصت هاي جدیدي در جامعه جهانی، توأم با ظرفیت سازي

 
داخلی هستیم و با اتکا به این نقاط قوت بیش از هر زمان دیگري، به ناامیدي کامل دشمنان مردم نزدیک شده ایم. 

 
رئیس جمهور نقشه راه اقتصادي به مردم اعلام می کند 

وي گفت: رئیس جمهور نقشه راه اقتصادي یک سال باقی مانده به قرن جدید را با مردم در میان خواهند گذاشت که شامل برنامه ها و

 
پروژه هاي مهم و اثرگذار در زندگی مردم است. 

سخنگوي دولت اظهار کرد: این پیام روشنی است مبنی بر اینکه دولت با همه تنگناها و فشارها و محدودیت ها، هیچ گاه در رساندن
کشورمان به جایگاهی که سزاوارش است، از پا نخواهد نشست و با درك سختی هاي تحمیل شده بر زندگی مردم، امیدوارانه به سوي

 
آینده اي روشن تر براي مردم ایران حرکت خواهد کرد. 

ربیعی در ادامه گفت: براي دولت سال آخر به معناي پایان تلاش نیست و با نگاه به فرصت ها و قوت ها و با اتکا به ظرفیت هاي بزرگ

 
ملی، این نقشه راه را با جدیت تعقیب خواهد کرد. سال آخر نه یک پایان بلکه پایانه عزیمت به قرن جدید است. 

 
هیئت هاي بزرگ موازین بهداشتی را به طور کامل مراعات کردند 

وي گفت: از همراهی مردم عزیز عزادار و همه کسانی که در آشتی دادن سیاست سلامت و مراسم سوگواري ایام محرم نقش آفرینی

 
کردند، قدردانی می کنم. 

سخنگوي دولت گفت: امسال ما شیوه اي از عزاداري را بنیان گذاشتیم که هم عزاي حسینی زنده نگه داشته شد و هم سلامت
عزاداران و تضادي بین اصل سلامت و عزاداري نداشتیم. امسال هیئت هاي جمعیتی بزرگ، به طور کامل موازین بهداشتی را مراعات
کردند و درخواست داریم که برخی از هیئات و مراسم ها نیز تا پایان عزاداري ها بر حفظ موازین و رعایت نکات بهداشتی تاکید کنند.

 
امیداوریم تا پایان این ایام، سیاق رهبري به عنوان الگو راهنماي عمل عزاداران قرار گیرد. 

ربیعی خاطر نشا نکرد: پیش بینی این است که در فصل پاییز با توجه به فصل سرما و پیش بینی سازمان بهداشت جهانی، نیم کره
شمالی که بر فصل سرما وارد می شود، شیوع بیماري افزایش یابد، ما نمی توانیم کشور را تعطیل کنیم، اما باید کارهایی که تاثیري بر

 
معیشت خانوار دارند به حداقل برسانیم و موارد بهداشتی فردي استفاده از ماسک، کاهش تردد و شستشو را به حداکثر برسانیم. 

 
مکانیزم ماشه یک واژه جعلی است 



وي در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه باتوجه به تهدید آمریکا براي استفاده از مکانیسم ماشه و درصورت همراهی اتحادیه اروپا با
آمریکا واکنش ایران چه خواهد بود؟ ، گفت: درخصوص آنچه ایالات متحده آمریکا به آن استناد می کند از اساس مبناي حقوقی
ندارد؛ این کشور عضو برجام نیست که بخواهد از یکی از بندهاي برجام استفاده کند. واشنگتن تفسیري بسیار ناشیانه، کودکانه و

 
زورگویانه را از سر استیصال ارائه کرده است که تقریبا هیچ کشوري آن را نپذیرفته است. 

سخنگوي دولت گفت: بعد از درخواست توزیع اطلاعیه از سوي آمریکا، تمامی دیگر اعضاي دائم شوراي امنیت، به علاوه آلمان و قریب

 
به اتفاق اعضاي غیر دائم، اظهار کردند که آمریکا اساسا چنین حقی ندارد که حال بخواهیم در مورد مبانی حقوقی آن بحث کنیم. 

ربیعی تاکید کرد: تصمیم گیري در مورد پاسخ جمهوري اسلامی ایران به هرگونه نقض قطعنامه 2231 و برجام، بر مبناي مصوبه
مجلس شوراي اسلامی، بر عهده شوراي عالی امنیت ملی است. حق مجلس شوراي اسلامی، هماهنگ با سیاست کلی و منسجم نظام

 
متخذه در شورایعالی امنیت ملی، در بررسی همه گزینه هاي متناسب، همچنان محفوظ است. 

وي ادامه داد: دولت نیز در تعاملی نزدیک با مجلس شوراي اسلامی، به رایزنی با نمایندگان مجلس و شنیدن مباحث و طرح هاي

 
پیشنهادي آنها در خصوص تحولات سیاست خارجی ادامه خواهد داد. 

 
جزئیاتی از نقشه راه اقتصادي دولت 

وي در پاسخ به سوالی درخصوص جزئیات نقشه راه اقتصادي دولت و اینکه آیا این برنامه براساس شرایط تحریم و تداوم کرونا تدوین
شده است؟، گفت: براي تدوین نقشه راه از سال آخر دولت ابتدا یک روندشناسی از تحولات داخلی و خارجی تاثیرگذار بر حوزه اقتصاد
صورت گرفت. محیط سیاسی، امنیتی و اقتصادي جهان آشوب زده تر و متلاطم تر از سال هاي اخیر شده است لذا با نگاهی به

 
تهدیدهاي خشن آمریکا بر اساس فرصت ها و قوت هاي داخلی، نقشه راهی براي ورود به سال آخر دولت و قرن جدید تدوین شد. 

ربیعی گفت: بر اساس تحلیل این روند در سال هاي 92 تا 96 وضعیتی با ثبات داشتیم که متوسط نرخ رشد اقتصادي 6.4 را تجربه

 
کرده و نرخ تورم نیز حدود 10 درصد و اشتغال زایی نیز در حد قابل قبولی بود. 

سخنگوي دولت گفت: یکی از موارد مهم نقشه راه اقتصادي پیشگیري از تکانه ها و فشارهاي اقتصادي ناشی از کسري بودجه به
اقتصاد و زندگی مردم خواهد بود بنابراین تامین منابع جایگزین درآمد نفتی براي جبران کسري بودجه بدون پول پرقدرت بانک

 
مرکزي در نقشه راه طراحی شده و امید داریم با اجراي این بخش بتوانیم سال آخر دولت را با مهار و کاهش تورم پشت سربگذاریم. 

وي ادامه داد: همچنین در قالب توسعه سرمایه گذاري در کشور دولت تمام تلاش خود را براي اتمام پروژه هاي نیمه تمام دولتی و
نیمه تمام خصوصی در حوزه هاي نفت، گاز، ارتباطات، راه آهن، جاده فرودگاه و فناوري هاي نوین کشاورزي صنعت و معدن با هزاران

 
میلیارد تومان سرمایه گذاري انجام می شود. 

ربیعی خاطر نشان کرد: به طور مثال در حوزه صنعت 171 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري شده که به اشتغال بیش از 41 هزار نفر
خواهد انجامید. همچنین دولت برنامه هاي مشخصی در حوزه مسکن طراحی کرده که به طور نمونه می توان به تامین 400 هزار

 
واحد مسکن ذیل طرح اقدام ملی و دویست هزار در قالب تفاهم نامه هاي دستگاهی اشاره کرد. 



سخنگوي دولت تصریح کرد: یکی دیگر از محورهاي نقشه راه مباحث پولی و مالی است. متاسفانه یکی از بیماري هاي اقتصاد ایران
افزایش نقدینگی به طور متوسط بیش از 20 درصد در سال بوده است. با این وصف امسال تاکنون پایه پولی به میزان 4 درصد و
نقدینگی 7 درصد رشد داشته است. در این راستا نقشه راه، برنامه کنترل نقدینگی و جهت گیري آن به سمت سیاست هاي توسعه

 
اعتبارات بانکی به نفع تولید را طراحی کرده است. 

وي ادامه داد: یکی از آسیب هاي جدي ما بحث واردات غیرضرور و قاچاق بود. با هدف مدیریت تجارت و توسعه صادرات غیر نقتی و
بازگرداندن ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصاد و سیاست هاي لازم براي مدیریت واردات و کنترل قاچاق کالا و همچنین توسعه

 
صادرات با کشورهاي هدف و همسایه طراحی شده است. 

ربیعی تصریح کرد: همچنین یکی دیگر از محورها رونق بازار سرمایه و ایجاد ثبات و استفاده از پتانسیل این بازار به نفع تامین مالی در

 
راستاي تولید بوده است. 

سخنگوي دولت گفت: دولت بر این واقف است که تکانه ها و فشارهاي اقتصادي ناشی از کرونا فشار اصلی را برطبقات مزدبگیر،
بازنشسته، افراد فاقد شغل یا افرادي که مشاغل خود را از دست داده اند وارد می کند. بنابراین نقشه راه ضمن دارا بودن برنامه توسعه

 
و اصلاحات ساختاري با برنامه حمایت معیشتی از مردم توامان است. 

وي ادامه داد: تداوم برنامه اعطاي یارانه نقدي و معیشتی، استمرار تلاش براي افزایش دریافتی ها و همسان سازي حقوق بازنشستگان،
اعطاي کارت هاي خرید و کارت هاي اعتباري، توسعه مسکن حمایتی براي گروه هاي هدف، تقویت بیمه بیکاري کرونا و تداوم

 
آزادسازي سهام عدالت از مهمترین این اقدام ها بوده است. 

ربیعی در پاسخ به سوال دیگري در واکنش به سخنان پمپئو مبنی بر اینکه با وجود مخالفت شوراي امنیت با قطعنامه ضد ایرانی
آمریکا، تحریم هاي سازمان ملل ضد ایران از 20 سپتامبر 2020 بازمی گردد، گفت: بعد از دوبار شکست فضاحت بار آمریکا در شوراي
امنیت سازمان ملل، تحریم ها تنها می تواند در دنیاي خیالی وزیر امور خارجه آمریکا بازگردد. البته رژیم سرکش آمریکا ثابت کرده که

 
این شکست ها نمی تواند به خیالات این رژیم خاتمه دهد. 

وي افزود: تهدید با جار و جنجال هرگز نتوانسته جایگزین حقوق و مقررات بین المللی شود و پافشاري آمریکا هم نخواهد توانست این

 
واقعیت را تغییر بدهد. 

سخنگوي دولت گفت: «نه» بلند ملت هاي جهان در سازمان ملل متحد براي فهماندن این حقیقت به آمریکاي زورگو کافی بود که

 
بعد از پایان آن سی روز دروغین، هیچ اتفاق تازه اي نخواهد افتاد. 

ربیعی تاکید کرد: البته ما رفتار همه کشورها را زیر نظر داریم و هرگونه پیروي از این قانون شکنی یکجانبه را به منزله سرپیچی از
آشکارترین اجماع جامعه جهانی حول قوانین بین المللی در نظر خواهیم گرفت و در صورت لزوم، بطور متناسب نیز پاسخ خواهیم داد.

وي در ادامه در پاسخ به سوالی درخصوص تلاش آمریکا براي دزدي 1.7 میلیارد دلار ایران در اروپا و پیگیري هاي حقوقی بانک
مرکزي، دولت چه اقداماتی در این زمینه انجام داده است؟، گفت: آمریکا طی سال هاي اخیر از روش هاي مختلفی براي توقیف 1.7
میلیارد دلاري که به صورت اوراق ارزي نزد موسسه «کلیراستریم» لوکزامبورگ، استفاده کرده که خوشبختانه در هیچ موردي موفق

 
نبوده و شکست خورده است. 



سخنگوي دولت گفت: دولت از تمام توان خود براي اقدام تازه آمریکا و شکایت آنها استفاده خواهد کرد. در این زمینه بانک مرکزي با

 
همکاري مرکز امور حقوقی بین المللی ریاست جمهوري، اقدامات حقوقی لازم را انجام داده اند و هر لحظه در جریان آن هستند. 

ربیعی گفت: طبق قاعده بین المللی دارایی هاي بانک مرکزي از دولت مستقل است و داراي مصونیت قضایی اموال و دارایی هاست و

 
بر همین اساس تلاش هاي آمریکا به نتیجه نرسیده است. 

سخنگوي دولت در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا دولت تصمیم دارد همچنان ارز 4200 تومانی را براي واردات اختصاص دهد یا
خیر؟، گفت: همواره تفاوت هاي ارزي می توانند فسادزا باشند. اساسا هر گونه تفاوت در دل خود فسادزایی دارد، اما در خصوص ارز
4200 تومان که بنابر منابع حفظ زندگی مردم اتخاذ شده این تعبیر شما را نمی پسندد. برخی اوقات موضوعی به صورت قطعی و

 
بدون ذکر مصادیق مطرح می شود که این شیوه صحیحی نیست. 

وي افزود: در سالهاي اخیر با توجه به فشار اقتصادي به طبقات پایین و البته عموم مردم و همچنین به منظور حفظ قدرت خرید در

 
کالاهاي اساسی و تامین دارو و مایحتاج زندگی مردم، این تخصیص با احتمال برخی نقاط ضعف صورت گرفته است. 

ربیعی تاکید کرد: در خصوص شیوه تخصیص ارز 4200 تومانی دیدگاه ها و نظرات زیادي وجود دارد اما اصل آن اجتناب ناپذیر است

 
و دولت از سال 97 تاکنون فرآیندها و سازوکارهایی را اندیشیده که شبهه سوءاستفاده کاملا کنترل شود. 

سخنگوي دولت گفت: دریافت ارز اضافه براي واردات کالا، دریافت ارز و عدم واردات و دریافت ارز 4200 تومانی و فروش کالا در بازار
آزاد سه احتمالی بود که می توانست موجب فساد شود که دولت با راه اندازي سامانه جامع تجارت عملا بین ثبت سفارش واردات،
تامین ارز و ترخیص کالا ارتباط سیستمی ایجاد کرده است و همچنین در دو سال اخیر با مصوبه دولت نرخ خرید ارز کالا در قالب
پروفرم توسط وزارتخانه هاي صمت، جهاد کشاورزي و بهداشت ثبت و کنترل می شود و همه این فرآیندها از چشم دستگاه هاي

 
نظارتی دور نخواهد بود. 

وي ادامه داد: دولت این راه را ادامه خواهد داد و در حال حاضر 5 قلم کالاي اساسی و ضروري که همگی نهاده و مواد اولیه تولید

 
هستند مانند کنجاله سویا، جو، ذرت، دانه هاي روغنی و روغن خام ارز 4200 دریافت می کنند. 

ربیعی گفت: مجدد تاکید می کنم تمام وارد کنندگان با ارز 4200 تومانی مشخص هستند و فرآیند ثبت سفارش، تخصیص ارز و
ترخیص کاملا شفاف است و همه دستگاه هاي مسئول و دستگاه هاي نظارتی به راحتی و به صورت سامانه اي می توانند از دریافت

 
کنندگان ارز و رفع تعهد آنها آگاهی داشته و کنترل و نظارت کنند. 

سخنگوي دولت گفت: باز هم تاکید می کنم چنانچه حمایت ارزي از کالاهاي اساسی را برداریم به سبد غذایی مردم فشار وارد می

 
شود. 

وي در پاسخ به سوال دیگري مبنی بر اینکه عزم دولت در سال پایانی خدمت، با توجه به ورود وزارت اطلاعات به بحث فساد در
ورزش، تا چه اندازه براي معرفی ارکان اصلی فساد به دستگاه قضایی جدي است؟، گفت: ریشه بسیاري از این مشکلات در قراردادهاي
خارجی در مشکلاتی است که براي تامین ارز به قیمت نیمایی و انتقال ارز به خارج در کشور ناشی از موانع بانکی متاثر از تحریم هاي

 
آمریکاست. 



ربیعی گفت: البته برخورد با مفسدان و دلال ها مدتی است که با همکاري وزارت ورزش و وزارت اطلاعات و دستگاه قضایی آغاز و

 
تعدادي از عوامل فساد شناسایی و با آنها برخورد و تحت نظر بوده و پرونده آنان در دستگاه قضایی در حال رسیدگی است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: مشکلات قرارداد ویلموتس بخاطر عدم پرداخت ارزهاي فدراسیون فوتبال توسط فیفا به ایشان بوده
که به خاطر تحریم هاي شدید، فیفا هم بدون اجازه آمریکا اقدام به پرداخت دستمزد ویلموتس در موعد مقرر نکرد و سرمربی سابق

 
اقدام به فسخ یکطرفه بخاطر عدم دریافت حقوقش کرد. 

وي تصریح کرد: لازم به توضیح است که در طول هشت سال گذشته دستمزد ارزي مربیان خارجی تیم ملی فوتبال ایران از محل

 
کمک هاي فیفا پرداخت یا از درآمدهاي ارزي فدراسیون فوتبال بخاطر صعود به جام جهانی بود. 

ربیعی گفت: موضوع اختلاف حساب در پرونده استراماچونی در دست بررسی است و بازرسین بزودي تکلیف آن را روشن خواهند کرد.

 
اولویت با آموزش حضوري است/ در مناطق زرد هم کلاس ها تشکیل می شود 

ربیعی در پاسخ به سوال دیگري درخصوص وضعیت کلاس هاي درس در سال تحصیلی جدید، گفت: همانطور که وزیر و مسئولان

 
آموزش و پرورش گفته اند اولویت با آموزش حضوري است چون هیچ آموزشی جایگزین آموزش حضوري نمی شود. 

وي ادامه داد: کارکردهاي مدرسه در افزایش مهارت هاي اجتماعی و شکل گیري شخصیت دانش آموزان نیازمند تعامل چهره به چهره

 
است و با هیچ روش دیگري قابل جایگزینی نیست و تنها چیزي که این حضور را محدود می کند، مقررات بهداشتی است. 

سخنگوي دولت گفت: روز شنبه آغاز سال تحصیلی است و قرار است به صورت حضوري مدارس دایر شود مگر اینکه از سوي ستاد
ملی کرونا اعلام شود وضعیت منطقه اي قرمز است. حتی در مناطق زرد با حضور کمتر دانش آموزان مدارس دایر است و دانش آموزان

 
به مدرسه می روند. 

ربیعی تاکید کرد: مناطق سفید کرونایی، عمدتاً کم جمعیت و شامل روستاها، مناطق عشایري و دوردست هستند و مدارس زیر 50
نفر را شامل می شود که با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی، آموزش آن ها حضوري است با توجه به اینکه در بسیاري از این مناطق

 
ممکن است زیرساخت هاي فناوري وجود نداشته باشد. 

وي تصریح کرد: آموزش در مناطق زرد کرونایی، ترکیبی از استفاده از فضاي مجازي و آموزش حضوري دانش آموزان است. براي
مناطق زرد، ممکن است از روش هاي حضور دانش آموزان به شکل زوج و فرد استفاده شود و به شوراهاي مدرسه اختیار داده شده تا
با مشارکت خانواده ها در این زمینه تصمیم گیري کنند و معلم ها هم می توانند برخی از فعالیت هاي آموزشی را حضوري و برخی را

 
مجازي انجام دهند. 

سخنگوي دولت گفت: در مناطق قرمز، کلاس حضوري به آن معنا براي دانش آموزان نخواهیم داشت اما اینکه دو تا سه دانش آموز
همراه خانواده به مدرسه بیایند و معلمشان را بشناسند و تعامل آنها شکل بگیرد و احساس دانش آموز بودن در آن ها شکل بگیرد،

 
انجام خواهد شد. 



ربیعی تاکید کرد: البته شرایط در طول سال تحصیلی متغیر است و بر اساس تغییرات مناطق از قرمز به زرد یا سفید و یا برعکس،

 
تغییرات لازم در آموزش انجام می شود. 

 
واکسن هاي ایرانی آنفولانزا در دسترس مردم قرار می گیرد 

وي در پاسخ به سوالی درخصوص تمهیدات دولت براي تهیه واکسن آنفولانزا در پائیز و اینکه آیا مذاکره اي با کشورهایی که از واکسن
کرونا رونمایی کرده اند انجام شده است؟، اظهار کرد: اولا واکسن آنفلونزا صرفا براي افراد داراي بیماري زمینه اي و پرخطر مثل
بیماري هاي مزمن تنفسی، کلیوي، قلبی، نقص سیستم ایمنی، سرطانی، مادران باردار و سالمندان توصیه می شود. در این مرحله در

 
خواست خرید حدود هفت میلیون نیازمندي هاي کشور از واکسن آنفلونزا داده شده است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: البته فرآیند تولید در داخل کشور هم آغاز شده است و به پیشرفت هاي مناسبی هم رسیده ایم و با

 
پیگیري هاي وزارت بهداشت امیدواریم امسال محصول ایرانی با کیفیت بالا در دسترس قرار بگیرد. 

ربیعی گفت: بنابر روند شتابی کارشناسان وزارت بهداشت به علت رعایت پروتکل هاي بهداشتی مثل فاصله گذاري، ماسک و شستشو

 
امسال شاهد همه گیري کمتري از ویروس آنفولانزا هم خواهیم بود. 

 
رئیس جمهور دستور خرید واکسن کرونا را داده است 

وي گفت: در مورد واکسن کرونا نیز سه مرکز با روش هاي مختلف مشغول تحقیق و آزمایش و تست هاي اولیه تحت نظر وزارت

 
بهداشت هستند. 

سخنگوي دولت گفت: علاوه بر پیشرفت قابل قبولی که در داخل کشور جهت تولید واکسن وجود دارد، رئیس جمهور دستور خرید

 
واکسن کرونا از کشورهاي معتبر تولید کننده واکسن را به وزارت بهداشت داده است و در مرحله عقد قرارداد است. 

 
یک میلیون و 819 هزار نفر متقاضی وام ودیعه مسکن شدند 

ربیعی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه روند اعطاي وام ودیعه مسکن به کندي صورت می گیرد و چه تدبیري براي سرعت گرفتن
اعطاي این وام اتخاذ شده است؟، اظهار کرد: با توجه به راه اندازي سامانه پرداخت تسهیلات کمک ودیعه مسکن، ثبت نام از متقاضیان
و نیز تکمیل مدارك، احراز شرایط و معرفی به بانک هاي عامل مورد نظر متقاضیان در حال انجام است به نحوي که از یک میلیون و
819 هزار و 741 متقاضی اولیه، 406هزار و 128 متقاضی نسبت به ثبت نام در سامانه مذکور اقدام کرده و از این تعداد 218 هزار و
945 متقاضی حائز شرایط شده و تاکنون 49 هزار و 250 متقاضی نسبت به تکمیل مدارك اقدام و به بانک هاي عامل معرفی شده اند

 
و این روند ادامه دارد. 

وي افزود: همچنین به منظور تسهیل وام در مورد تسهیل وثایق مورد نیاز، مواردي نظیر استعلام چک برگشتی نیز با توجه به شرایط

 
اقتصادي موجود منتفی شده است. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: به منظور رعایت پروتکل هاي بهداشتی کلیه مراحل ثبت نام متقاضیان تا مرحله معرفی به بانک به
صورت غیرحضوري انجام می شود و بانک هاي عامل نیز مراحل تسهیل پرونده را با رعایت پروتکل ها و جلوگیري از تجمیع متقاضیان



انجام می شود. علی اي حال با توجه به عدم تکمیل ثبت نام تعداد بسیاري از متقاضیان اولیه در سامانه، جلسات هماهنگی به صورت
ویدئو کنفرانس با بانک هاي عامل برگزار شده که منجر به تسریع در تشکیل پرونده و فرآیند پرداخت تسهیلات در بانک هاي عامل

 
می شود. 

 
آمریکا عزم خود را جزم کرده تا برجام را نابود کند 

ربیعی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه ایران چه اهدافی را در کمیسیون مشترك و همکاري با آژانس انرژي اتمی دنبال می کند؟،
گفت: نشست عادي کمیسیون مشترك برجام قرار است امروز سه شنبه در سطح مدیران سیاسی و معاونین وزراي امور خارجه
جمهوري اسلامی ایران، چین، روسیه، انگلیس، فرانسه و آلمان و نمایندگان اتحادیه اروپا، در وین به ریاست خانم هلگا اشمید معاون

 
نماینده عالی اتحادیه اروپا در سیاست خارجی (به عنوان هماهنگ کننده اجراي برجام) برگزار شود. 

وي افزود: بدیهی است آمریکا به عنوان کشوري که به عضویت خود در برجام خاتمه داده است از 18 اردیبهشت 1397 (8 می 2018)

 
هیچ جایگاهی در توافقنامه و نشست کمیسیون برجام ندارد. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: این نشست در شرایطی برگزار می شود که آمریکا عزم خود را جزم کرده است که این توافق را نابود کند و

 
تاکنون چندین تلاش غیر قانونی و ناکام در سطح شوراي امنیت داشته است. 

ربیعی گفت: موضوع این نشست حمایت از برجام است و انتظار می رود همه اعضاي باقیمانده در برجام حمایت قاطع خود را از آن
اعلام و با اقدامات غیر قانونی و قدرمآبانه آمریکا مخالفت کنند. لازم به ذکر است، کمیسیون مشترك برجام طبق ضمیمه 4 برجام به
صورت فصلی تشکیل می شود. هدف ما در کمیسیون مشترك ضمن بررسی آخرین تحولات توافقنامه پیگیري مسایل مربوط به رفع
تحریم ها و اجراي تعهدات هسته اي ذیل برجام است. تمامی اقدامات هسته اي همراه با شفافیت و همکاري با آژانس و در چارچوب

 
توافقنامه بوده است. 

 
نفی اقدامات دولت، با اهداف سیاسی کوتاه مدت، به ناامیدي مردم دامن می زند 

وي در پاسخ به سوال دیگري درخصوص تشکیک عده اي نسبت به اقدامات دولت آن هم در شرایط فشار حداکثري آمریکا و کاهش
سرمایه اجتماعی، ناشی از چیست و چه پیامدي براي نظام و کشور دارد؟، گفت: در مورد مجانی شدن برق بنابر مطالعات وزارت نیرو
میزان خانوارهاي کم مصرف براساس مکان زندگی و متراژ خانوار عمدتا جزو افراد حاشیه نشین و روستایی محسوب می شوند. بنابراین

 
با در نظر گرفتن مشترکین ذینفع و بعد خانوار آنها حدود 30 میلیون مشمول تخفیف صدردصد و برق مجانی خواهند شد. 

سخنگوي دولت گفت: با توجه به گزارش هاي منتشر شده توسط بانک مرکزي، طی سال هاي 1392 تا 1398 به طور متوسط سالیانه
حدود 400 هزار واحد و در مجموع حدود 2.8 میلیون واحد مسکونی توسط بخش خصوصی در مناطق شهري کشور تکمیل و به بازار

 
عرضه شده است. 

ربیعی گفت: همچنین طی دوره مذکور سالیانه براي حدود 100 هزار واحد مسکونی و جمعا براي 700 هزار واحد مسکونی تسهیلات
بهسازي و نوسازي و ساخت در مناطق روستایی پرداخت شده است. بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارنامه خوبی در ساخت مسکن

 
روستایی دارد. علاوه بر این طی دوره 7 ساله گذشته بالغ بر 1.3 میلیون واحد مسکن مهر نیز تکمیل شده است. 



وي ادامه داد: از این رو در دولت هاي یازدهم و دوازدهم، محور بیان شده واقعی است و تاکنون بالغ بر 4.8 میلیون واحد مسکونی به

 
بازار مسکن عرضه شده است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: متاسفانه نادیده گرفتن اقدامات دولت کوچک نمایی و تاکید بر آن از دو سو جریان می یابد، یک
جریان اساسا با کلیت نظام مشکل داشته و در این چند سال سعی می کنند هر گونه اقدام مثبت دولت ها و این دولت را یا کوچک
نمایی یا به چالش بکشند و به وارونه جلوه دادن تلاش هاي دولت می پردازند. تحلیل محتواي پیام هاي این رسانه ها نشان می دهد
به هیچ عنوان به ظلم و جنایت آمریکا در ایجاد بی ثباتی و فشار بر زندگی مردم نپرداخته و آن را نادیده می گیرند و حتی از آنها نیز

 
دفاع می کنند؛ تکلیف این ها مشخص است 

ربیعی گفت: یک گروه فکر می کنند با هدف سیاسی کوتاه مدت با نفی اقدامات دولت حق انگاري براي جریان سازي دیگري ایجاد

 
می شود و به صورت ناخودآگاه و ناشی گرانه در مجموع به ناامیدي مردم دامن می زنند. 

وي تاکید کرد: من فکر می کنم روش درست تبیین، ارائه، نقد با دیدن همه نکات مثبت و اشکالات است، این مسیري است که چه
گروه هاي سیاسی، چه نخبگان و همه دلسوزان در حوزه هاي مختلف باید اتخاد کنند. راه خوشبختی و توسعه جامعه از میان نقدهاي

 
مسئولانه و دلسوزانه خواهد گذشت. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: همانگونه که شما هم گفتید اخیرا من هم در برخی رسانه ها و نیز در تریبون ها مواردي را دیدم و
شنیدم که نه شیوه اسلامی و نه اخلاقی و نه موافق با سیره امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري است. بکارگیري تعابیري زننده و نیز
غیر اخلاقی با هرگونه بیانی به نفع جامعه نیست. همچنین این روزها تصاویر و مضامین و کلیپ هایی را مشاهده می کنیم که نه
حاوي جنبه هاي طنز فاخر و هوشمندانه و نه حاوي پیام هاي سیاسی و اجتماعی مشخص است بلکه شکلی از بیماري سیاسی یا

وابستگی جریان هایی است که کلیت حرکت امیدوار کننده جامعه و ایران را نشانه رفته اند.



بانک قرض الحسنه مهر ایران، پیشگام در شفافیت و انتشار به موقع و منظم

صورت هاي مالی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/06/11

فصل اقتصاد - بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت هاي مالی خود را روي وب سایت بانک منتشر کرده و این
اطلاعات در دسترس عموم مردم قرار دارد.

 
 

فصل اقتصاد - بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت هاي مالی خود را روي وب سایت بانک منتشر کرده و این اطلاعات

 
در دسترس عموم مردم قرار دارد. 

به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران، صفحه مربوط به صورت هاي مالی بانک از طریق بخش «درباره بانک»، پنجره
«گزارشات و شفافیت مالی» و صفحه «استانداردهاي شفافیت اطلاعات» در دسترس عموم مردم است. همچنین می توانید با وارد

 
کردن آدرس این صفحه در نوار آدرس مرورگر خود به نشانی 

https://qmb.ir/index.aspx?

 
 tempname=Transparency&lang=1&sub=0#tabcontrol_17&epageId=1142&isPopUp=false

مستقیماً وارد آن شده و در بخش «صورت هاي مالی و اظهار نظر حسابرس مستقل» صورت هاي مالی حسابرسی شده سال هاي

 
گذشته از جمله سال 1398 را مطالعه کنید. 

گفتنی است بانک قرض الحسنه مهر ایران در ابتداي هر سال صورت هاي مالی حسابرسی نشده سال گذشته را روي وب سایت بانک

 
منتشر کرده و پس از انجام حسابرسی نیز صورت هاي مالی حسابرسی شده را روي وب سایت خود منتشر می کند. 

شفافیت مالی بانک مهر ایران و انتشار منظم اطلاعات یکی از دلایلی بود که در سال گذشته این بانک مورد توجه نهادهاي بین المللی
قرار گرفت. از جمله اینکه از سوي نشریه بنکر به عنوان سومین بانک برتر جهان از نظر رشد دارایی هاي منطبق بر شریعت انتخاب
شد و دیگر اینکه سازمان همکاري اسلامی (OIC) جایزه نخبه اقتصادي جهان اسلام را به دلیل تلاش هاي قابل توجه بانک قرض
الحسنه مهر ایران در ترویج بانکداري اسلامی، حمایت از توسعه تولید صنعتی، اقتصادي، اجتماعی و اشتغال زایی و کارآفرینی، به



 
مدیرعامل این بانک اعطا کرد. 



صنعت فرآوري براي ایجاد اشتغال پایدار در دستور کار قرار گرفت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/06/11

فصل اقتصاد - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره تسهیلات اشتغال روستایی گفت:امسال حدود 3هزار میلیارد تومان با
همکاري صندوق توسعه ملی براي پرداخت تسهیلات به مشاغل روستاییان هدفگذاري کردیم که بحث فرآوري در دستور کار

است.

فصل اقتصاد - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره
تسهیلات اشتغال روستایی گفت:امسال حدود 3هزار
میلیارد تومان با همکاري صندوق توسعه ملی براي پرداخت
تسهیلات به مشاغل روستاییان هدفگذاري کردیم که بحث

 
فرآوري در دستور کار است. 

اصغرنوراالله زاده, مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید ، درباره
چگونگی حمایت از کسب و کاراي مناطق روستایی گفت:حمایت از کسب و کارهاي روستایی را در راستاي قانون اشتغال روستایی
دنبال می کنیم. پس از تصویب رهبري براي برداشت 1.5میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی این طرح را در صندوق شروع کردیم که
تا کنون 40 هزار طرح در روستاها تصویب شده است که بیش از 2هزار و 300 میلیارد تومان تسهیلات به آنها پرداخت شده که حدود
40 درصد از طرح ها در روستاهاي مرزي هستند و شاید کمتر از 10درصد از آنها افرادي هستند که اکنون در سطح شهر زندگی می

 
کنند و در مناطق روستایی سرمایه گذاري کرده اند به همین دلیل آنها به بازار دسترسی دارند و از شرایط پایدارتري برخوردارند. 

وي ادامه داد: به طور مثال در روستاي سبزوار طرح پوشاك در چند نقطه انجام شده است. با توجه به اینکه این افراد قبلاً در مناطقی
از تهران, مشهد تولید پوشاك داشتند در حال حاضر موفق براي فروش شده اند. به جز طرح اشتغال روستایی, طرح هاي هر روستا

 
یک محصول, روستاي بدون بیکار, نهادهاي مالی خرد در روستاها را در دستور کار داریم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره طرح هر روستا یک محصول گفت: این طرح براي هر خانه یک کارکن بوده است که در 140

 
روستا با این طرح ساماندهی کردیم وبخش هاي حمل و نقل, لجستیک و بازاریابی را حمایت مالی می کنیم. 

نوراله زاده با تاکید بر اینکه یکی از طرح هاي ما ایجاد نهادهاي مالی خرد در روستاها بوده است، گفت: تاکنون 2500 صندوق خرد
محلی در روستاها در 2200 روستا ایجاد کرده ایم و از این به بعد این صندوق هاي روستایی از طریق منابع وام 250 میلیون تومان
که از ما گرفته اند به 20 تا 25 عضو خود می دهند تا به مرور زمان رشد کنند و تاکنون خیلی هدفمند عمل شده و نقش موثري در

 
توسعه کسب و کارهاي روستایی همچون میوه خشک کردن و … داشته اند. 

نوراله زاده گفت: 3 هزار میلیارد تومان با همکاري صندوق توسعه ملی براي پرداخت تسهیلات به مشاغل روستاییان امسال هدفگذاري

 
کرده ایم و فرآوري و فعالسازي معادن و همچنین فرآوري محصولات کشاورزي و بسته بندي از اولویت هاي صندوق خواهد بود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه از بین 114 روستا که مزیت رقابتی براي چند محصول را دارند تکلیف کردیم که هر
شهرستان باید یک روستاي بدون بیکار و یک روستا یک محصول را معرفی کند گفت: در حال حاضر طرح هاي بخش بسته بندي و
فرآوري که در سامانه کارا ثبت می شوند را مورد حمایت قرار داده ایم.به طور مثال بعضی از شهرستان ها زمینه فرآوري در محصولات
کشاورزي را دارند. به طور مثال هستند روستاهایی که انگور بسیار خوبی دارند که استفاده کامل از آن صورت نمی گیرد. باید روي



فرآوري انگور و شیره آن بیشتر کار شود و این ظرفیت وجود دارد که از شیره انگور کپسول هاي انرژي زا و قرص هاي ویتامین تولید

 
شود و افرادي که آمادگی اجراي این طرح ها را داشته باشند، تسهیلات در اختیار آن ها قرار می گیرد 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه یک منبع 3 هزار میلیارد تومانی با همکاري صندوق توسعه ملی براي پرداخت
تسهیلات امسال هدفگذاري کرده ایم، گفت: این میزان تسهیلات دو برابر میزان منابع سال 98 است که بیشتر بخش معدن در اولویت

 
خواهد بود. به طوري که 500 معدن در روستاها فعال خواهد شد و تا سقف 4 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت خواهد شد. 

انتهاي پیام/



پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد تومان براي اشتغال روستایی

پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد تومان براي اشتغال روستایی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 12 هزار و 300 میلیارد تومان از سال 97 تاکنون
پرداخت تسهیلات برا ایجاد اشتغال روستایی انجام شده است.

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 12 هزار و 300 میلیارد تومان از سال 97 تاکنون

 
پرداخت تسهیلات برا ایجاد اشتغال روستایی انجام شده است. 

به گزارش ایکنا، عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، در حاشیه کارگروه اقتصاد،

اشتغال و سرمایه گذاري خراسان شمالی، در جمع اصحاب رسانه بیان کرد: الگوي نوین مشاغل خانگی در سال جاري در تمام کشور

 
انجام می شود و در سال گذشته در 9 استان پایلوت انجام شد که خراسان شمالی نیز جزو این 9 استان پایلوت بود. 

وي با بیان اینکه در اجراي طرح مشاغل خانگی بسیاري از محصولات فروش جهانی داشتند، اظهار کرد: تکمیل زنجیره تولیدات
داخلی یکی از مسائلی بود که در طرح مشاغل خانگی مورد تأکید قرار گرفت و پیش از شیوع کرونا بسیاري از محصولات داخلی در

 
بازارهاي جهانی به فروش می رسیدند که نشان دهنده اهمیت این طرح است. 

منصوري تصریح کرد: سهم اشتغال روستایی از اشتغال سالانه جدید، از سه درصد به 29 درصد افزایش داشته است و تاکنون نیز 210

 
هزار شغل جدید ایجاد شده است که این آمار براساس آمار ثبت شده است. 

وي در رابطه با تسهیلات کرونایی، بیان کرد: تسهیلات کمتر از 16 میلیون تومان نیاز به ضامن ندارد و اگر افراد در بانک ها با مشکل

 
مواجه شدند می توانند به سایت کارا مراجعه کنند و به سرعت مشکل آنان پیگیري می شود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پایان تأکید کرد: 54 هزار نفر در حال حاضر بیمه تأمین

 
اجتماعی هستند و و برخی نیز داراي بیمه هاي روستایی و عشایري و... هستند. 

انتهاي پیام



بازارهاي مالی نوین، فرصتی براي پویایی اقتصاد ملی

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/06/11

بازارهاي مالی امروز کشور، متاسفانه به هر دلیلی با نوسانات و تغییراتی مواجه بوده است. شما براي فهمیدن این مساله
نیازمند دانش خاصی نیستید. سیل گسترده فارغ التحصیلان بیکار، تعدیل یا اخراج نیروها در بخش هاي مختلف، تغییرات

چندباره قیمت محصولات و خدمات در بازه هاي زمانی کوتاه و ... همگی حکایت از آن ...

مضاف بر اینکه، هرکدام از این چالش ها و مشکلات به
خودي خود پدیدآورنده مشکلات و حوادث دیگري هستند
و به همین خاطر ما طی یک دهه اخیر شاهد انواع پدیده
ها و ناهنجاري ها در بستر جامعه بودیم. بنابراین تمام این
دلایل ، ایجاب می کند که مسئولان و دولتمردان یک
راهکار دقیق و کاملا پایه اي و امتحان پس داده را چاره
کنند. اما این فقط یک طرف ماجراست که اتفاقا همه
کارشناسان و حتی شهروندان و فعالان اقتصادي و

 
اجتماعی نیز دقیقا بر همین نسخه دست می گذارند. 

این انصاف نیست که بخواهیم در هر اتفاق و موضوعی یک
طرفه به قاضی برویم. اگر قرار بر آن باشد که دولت همه
مشکلات را حل کند و براي مردم تصمیم گیري کند و در
میدان مبارزه با فساد و چالش هاي اقتصادي و اجتماعی

قدم بردارد، پس نقش مردم در ساحت جمهوري اسلامی چه می شود؟ آیا مردم نمی توانند حداقل هایی را در حل چالش هاي
اقتصادي و اجتماعی برعهده بگیرند؟ البته این بدان معنا نخواهد بود که مردم بر دولت تقدم داشته باشد و از دولت و حاکمیت سلب

 
مسئولیت شود. 

تاکید نگارنده بر این است که مردم باید به عنوان شهروندان جمهوري اسلامی در عین طلب حقوق و منافع خود، وظایف خودشان را
در هر مساله اي ادا کنند. اگر بازارهاي جهانی به سمت مدرنیته گام بر می دارند، مردم نیز باید در همان فرصتی که دولت براي آنان

 
فراهم کرده به بازارهاي مدرن و نوین تن دهند. 

امروز بازارهایی مانند بورس، ارزدیجیتال ، کسب و کار اینترنتی و حتی طلا منطبق با استانداردهاي جهانی شکل گرفته اند و فعالان
اقتصادي و تجار بهترین فرصت سرمایه گذاري و سودآوري از این بازارها را دارند. اقتصاد امروز مانند گذشته مبتنی بر فروش مستقیم
در حجره هاي سابق کوچه پس کوچه هاي بازار نیست. شاید شما بتوانید از این طریق ، معیشت روزانه و محدود خودتان را تامین

 
کنید و در موارد استثنایی ، افراد به موفقیت مالی دست پیدا کنند ولی به مرور این توفیق کمتر و کمتر خواهد شد. 

شهروندان هر جامعه می بایست با درك و شناخت درست از بازارهاي جهانی، خود را مهیا و آماده کسب و کارهاي به روز شده و نوین



کنند. بهترین حسن این اتفاق، عدم نیاز به تولیت حاکمیت یا دولت در اشتغال است. شما زمانی که به خرید و فروش ارز دیجیتال
ورود می کنید یا وارد بورس می شوید یا یک کسب و کار اینترنتی راه اندازي می کنید، عملا خودتان را از جمع بیکاران و نیروهاي

 
تعدیل شده خط زده اید. افزون بر اینکه، شما در صورت موفقیت در فرآیند شغلی خود، امکان کارآفرینی را فراهم کردید. 

متاسفانه طی چند ماه گذشته یک موضعی نسبت به این بازارها شکل گرفته که درست نیست. البته بخشی از این مخالفت ها، قابل
درك است. عموما انسان ها نسبت به تغییر و ترك عادت بی اعتماد هستند که این حس برگرفته از عدم آگاهی و فقدان دانش و
شناخت درست است. مردم بورس را وقتی بلد نباشند و نشناسند تا سهامی شروع به سقوط می کند، سهامداران را به باد انتقاد می
گیرند و یا دولت را متهم به دخالت می کنند. اما اگر همین افراد با پدیده اصلاح سهام و بازگشت قیمت ها به ارزش واقعی، آشنا

 
باشند، قطعا رویکرد دیگري را اتخاذ می کنند. 

ما دقیقا در چند سال گذشته همین رویه را در بازار کسب و کار اینترنتی تجربه کردیم ولی به مرور زمان اصلاح شد و امروز کمتر
کسی است که نسبت به این بازار واکنش منفی داشته باشد. بنابراین باید این تابوها شکسته شود. رسانه ها، دولت و نخبگان اقتصادي
باید مردم را نسبت به این بازارها آگاه کنند. این بازارها برخلاف بازارهاي گذشته ظرفیت خوبی براي برون رفت از مشکلات اقتصادي
دارد. علاوه بر این، بازارهاي مدرن امکان رشد و پیشرفت خوبی براي تجار و فعالان اقتصادي دارد و مهمتر آنکه به پویایی اقتصاد ملی
کمک فراوانی می کند. به ویژه آنکه حل بحران هاي اقتصادي به مرور بر سایر حوزه ها از جمله مسائل فرهنگی و اجتماعی تاثیر

 
مستقیمی گذاشته و ناهنجاري ها را مهار می کند. 

 
کلمات کلیدي: کاوه کرمی، ایجنت کاوه، استاد کاوه کرمی، کاوه کرمی کیست 
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گزارش پنجمین گردهم آیی پورتفوي شرکت مدیریت ثروت ستارگان

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/06/11

محور سخنرانی مدعوین این رویداد که هر فصل به همت شرکت ستارگان و به منظور افزایش تعامل و هم کاري بین کسب
وکارهاي فینتکی برگزار می شود، « کرونا و آسیب ها و فرصت هاي آن » براي کسب وکارها بود.

 
 

محور سخنرانی مدعوین این رویداد که هر فصل به همت شرکت ستارگان و به منظور افزایش تعامل و هم کاري بین کسب وکارهاي

 
فینتکی برگزار می شود، « کرونا و آسیب ها و فرصت هاي آن » براي کسب وکارها بود. 

پنجمین گردهم آیی فصلی ستارگان با حضور مدیران عامل 15 کسب و کار فینتکی عضو پورتفوي شرکت سرمایه گذاري خطرپذیر

 
مدیریت ثروت ستارگان در تیرماه سال جاري برگزار شد. 

 
در ادامه می توانید گزیده اي از مطالب ارائه شده در این نشست فینتکی را به اختصار مطالعه بفرمایید. 

 
کسب وکارها براي دوران پساکرونا نیز آماده باشند 

 
علی اخوان مدیر عامل شرکت مدیریت ثروت ستارگان: 

آثار کرونا واقعاً بسیار فراگیر بود و هست و حتی در سطح کلان مانند سیاست و روابط بین الملل نیز قابل بررسی است. در سطح خرد
اما تاثیرات آن خیلی بیشتر مشهود است. به عنوان مثال برگزار شدن یا چگونه برگزار شدن همین دورهمی نیز تحت تأثیر کرونا بود
که نهایتاً تصمیم گرفتیم با رعایت پروتکل ها برگزارش کنیم و موضوع آن را به تأثیرات کرونا بر کسب و کارهاي پورتفوي ستارگان

 
اختصاص دهیم. 

می دانم که این تأثیر براي برخی کسب و کارها بسیار مثبت و براي برخی در حد چالش براي بقا بوده است. اما بر این باورم که کسب
و کارهایی که کرونا براي آن ها چالش هاي جدي ایجاد کرد، شاید به دلیل تلاش ها، تحمل سختی ها و یادگیري هایی که براي شان
حاصل می شود، قوي تر شده و بهره مندي بیشتري از این دوران داشته باشند. از سوي دیگرکسب وکارهایی که بازار شان در این



مقطع به دلیل کرونا رونق پیدا کرد، ضمن بهره مندي حداکثري از این فرصت باید مراقب گذر این شرایط نیز باشند که ممکن است

 
رشد و رونق فعلی ادامه پیدا نکند و حتماً سناریوهاي بدبینانه را نیز براي ادامه مسیر در نظر بگیرند. 

 
کسب وکارها از یاد می روند، اما داستان هاي شان نه 

 
وحید شامخی، عضو هیئت مدیره مدیریت ثروت ستارگان: 

 
اصلی ترین محور صحبت هاي آقاي شامخی، تاکید بر جدي گرفتن فعالیت هاي مارکتینگ، روابط عمومی و برندینگ بود. 

از نظر ایشان کسب وکارهاي فینتکی در نگاه اول از جانب مخاطب عام، ممکن است پیچیده به نظر برسد، لذا لزوم تبلیغات، برندینگ

 
و فعالیت هاي رسانه اي براي این دست از کسب وکارها بیشتر از سایر استارتاپ هاي اکوسیستم احساس می شود. 

آقاي شامخی در پایان صحبت هاي خود، تیم ها را تشویق به حرکت به سمت شناخت دقیق مخاطبان اصلی خود براي کاهش هزینه

 
تبلیغات، استفاده از روایت گري و تلاش براي ایجاد حس در مشتریان به منظور ماندگاري بیشتر در بازار کرد. 

 
شا کیلید آماده ارائه سرویس به کسب و کارهاي فینتکی است 

 
علی حاجی زاده مقدم، مدیرعامل آدانیک: 

آدانیک یک software houseبانکی یا به عبارتی یک شرکت تولیدکننده ي نرم افزار با تمرکز بر مشتریان بانکی، بیمه اي و

 
پرداختی است. 

ما مجموعه اي از محصولات بانکی، مثل موبایل بانک کیلید را در بانک هاي مختلف فعال کرده ایم. هم چنین با ارائه محصولات
زیرساختی تر، مثل توکن هاي مختلف مانند سیستم تشخیص تقلب بانکی به اسم گمانیک براي تشخیص تقلب هاي مرتبط با کارت و
سپرده channel manager بانکی به نام کاریز، و مجموعه اي از محصولات متنوع دیگر در این حوزه فعال هستیم. چنان چه هر
یک از تیم ها، نیازي مرتبط به حوزه ي بانکی داشته باشند، مثل برقراري ارتباط، اخذ یا فروش دیتا به بانک ها، می توانیم تجربه مان

 
را در اختیارشان قرار بدهیم. 

آقاي مقدم در انتها به راه اندازي محصول شا کیلید با قابلیت احراز هویت الکترونیک و امضاي دیجیتال در آینده ي نزدیک اشاره

 
کردند و افزودند که کسب و کارها می توانند براي دریافت این سرویس ها از طریق همکاري با شاکیلید اقدام نمایند. 

 
کارآفرینی یا شیرسواري؟! مسئله این است 



 
 

 
مهدي برخورداري، مدیرعامل فون پی: 

آقاي برخورداري صحبت هایش را با یک مثال آغاز کرد. ایشان کارآفرین را به کسی تشبیه کرد که سوار بر یک شیر وحشی است و از
مقابل دیدگان رهگذران عبور می کند. این تصویر باعث می شود هر کس قضاوتی داشته باشد. قضاوت هاي مثبت و منفی. اما اگر با
خود شخصی که بر شیر سوار است صحبت کنیم، احتمالا پاسخی ندارد جز ابهام سرانجام ماجرا. شخص کارآفرین هم به نظر می رسد
در چنین شرایطی است. او فارغ از آن چه از بیرون به نظر می رسد، بیشترین احساسی که دارد، احساس تردید و عدم وجود پایانی

 
روشن است. 

یکی از سوالاتی که از ابتداي ورود به حوزه کارآفرینی براي ما به وجود می آید این است که چگونه یک استارتاپ شکست می خورد یا
موفق می شود. آقاي بیل گروس 5 عامل را در این موضوع دخیل می داند؛ ایده، تیم، مدل کسب و کار، سرمایه گذاري و زمان بندي
که مهم ترین عامل زمان بندي شناخته شده است. به عنوان مثال می توان به اوبر و ایربی اندبی اشاره کرد که در زمان رکود اقتصادي

 
وارد بازار شدند. 

 
امیدوارم تیم هایی که در این جا حضور دارند بتوانند دست به دست هم بدهند و گوشه اي از مشکلات اقتصادي کشور را حل کنند. 

 
رشد سریع استارتاپ آسان بورس در پرتو رونق بازار سرمایه 

 
محمد زنگنه، مدیرعامل آسان بورس: 

کرونا، به طور مستقیم تاثیري روي ما نداشت، فعالان بازار بورس عمدتا به صورت آنلاین فعالیت هاي شان را انجام می دادند، اما اقبال

 
عمومی در بورس، تاثیر بسیار خوبی روي ما گذاشت. فروش فروردین آسان بورس به اندازه ي فروش 10 ماه گذشته پیش از آن بود. 

نکته اي که می خواهم عرض کنم، راجع به مبحث نیروي انسانی است. فکر می کنم بزرگترین چالشی که کرونا در کسب وکارها ایجاد
کرد در حوزه ي نیروي انسانی بود. به طور مثال، کنترل راندمان کارمندان در دورکاري و یا اطمینان بخشیدن به کارمندان حضوري،

 
از جمله چالش هاي ایجاد شده در دوران کرونا بود. 

نکته دیگري که همیشه براي انگیزش و تعهد آدم ها در کار پررنگ است، رابطه ي کارمندان با شرکت و رابطه ي شرکت با کارمندان
است. 



شرایطی که کرونا ایجاد کرد، فرصت مناسبی بود براي بالا بردن اعتماد و اطمینان بین کارمند و کارفرما و همچنین افزایش تعهد در
این روابط. این اتفاق در آسان بورس به خوبی شکل گرفت. در شرایط رکود کرونا میانگین افزایش حقوق ها بین 15-20٪ بود، ولی ما
با برنامه ریزي مالی و به طور میانگین 45٪ دست مزدها را بالا بردیم چراکه کارمندان ما براي ما بسیار از جایگاه ارزشمندي

 
برخوردارند. 

 
دورکاري چقدر بهتر است! 

 
محمدرضا نورشید، مدیرعامل رده: 

اتفاق هاي بدي که پارسال تجربه کردیم، از قطعی اینترنت تا ترور سردار سلیمانی و ماجراي هواپیما، آن چنان ضربه اي به میزان
بازدید سایت ما زد که سابقه نداشت. ضمن اینکه فشار و افسردگی مضاعفی را براي شخص من هم به وجود آورد. از اسفند هم که
جریان کرونا شروع شد، باز با افت بازدید مواجه شدیم. بعداز این مشکلات، ما باید تصمیم می گرفتیم که با بعضی از کارمندان مان
خداحافظی کنیم یا هرطور هست آن ها را در سیستم حفظ کنیم. با همکارم صحبت کردیم و در نهایت تصمیم گرفتیم تا جایی که

 
امکان دارد، کسی را تعدیل نکنیم. در نهایت با انتخاب گزینه دورکاري توانستیم همه افراد را نگه داریم. 

 
نکته جالب توجه این بود که متوجه شدیم دورکاري چقدر بهتر است! 

به جز چند نفر، هیچ کس به مشکل خاصی برنخورد. همه به این فکر می کردیم که چقدر بی دلیل در ترافیک می ماندیم. جلسه
هایی که شاید نصف روز وقت می گرفت، در بیست دقیقه الی نیم ساعت برگزار می شد! از نظر زمانی، تماس تصویري چنان موثر بود

 
که تصمیم گرفتیم حتی بعد از کرونا هم جلسات را به همین شکل ادامه دهیم. 

اما راجع به رشد رده در دوران کرونا، آمارهاي جذابی را خدمت شما عرض خواهم کرد. ما بعداز افت شدید بازدید، شروع به تولید
محتوا در حوزه روند هاي بورسی کردیم. مثلا محتواي مربوط به صندوق هاي سهامی قابل معامله در بورس را قبل از اینکه حتی اعلام
رسمی بشود، آماده کردیم. همچنین روي محتواي صفحات شبا که بازدید خوبی داشتند هم کار بیشتري انجام دادیم. در اردیبهشت و
خردادماه، سایت ""رده"" در نتایج جستجوي کلمه صندوق ETF در گوگل، جایگاه اول را به خودش اختصاص داد. همان طور که
انتظار می رفت، خیلی از کارگزاري ها تلاش و هزینه زیادي را صرف اول بودن روي این کلمه کردند، اما ما تا مدت زیادي اول بودیم.

 
در حال حاضر نیز، همچنان در رده دوم قرار داریم و افت چشمگیري نداشته ایم. 

 
بازدید ما در خردادماه امسال (99) حدود 6.5 برابر افزایش پیدا کرد. 

ما قبل از اردیبهشت در سایت ثبت نام نداشتیم، و اواخر فروردین شروع کردیم. جالب است بدانید فقط تا آخر خردادماه 450٫000
کاربر در سایت رده ثبت نام انجام داده بودند و از این میزان، حدود 10.000 نفر از رده خرید انجام دادند. همچنین تا امروز در وبسایت
رده، حدود 505٫000 عدد ثبت نام و تبدیل شبا انجام شده که درآمد قابل توجهی را نیز براي ما به همراه داشته است. در پایان هم

 
اعلام می کنم که به زودي شاهد خدمات دیگري نیز از رده خواهید بود. 

 
عملیاتی شدن تغییر و تحولات اساسی در پی پینگ در دوران کرونا 



 
محمدمهدي باریده، مدیر توسعه کسب وکار پی پینگ: 

حدودا 5سال است که در پی پینگ فعالیت می کنیم. همین جا اعلام می کنم که از ابتداي کرونا بزرگترین تغییر و تحولات را در پی
پینگ عملیاتی کردیم. خبر این موضوع جایی اعلام نشده، اما اکنون اعلام می کنم که در ساختار پی پینگ تغییراتی اساسی ایجاد
کردیم. تقریبا بعد از چهار سال و نیم جرأت کردیم فردجدیدي را به عنوان مدیرعامل به پی پینگ اضافه کنیم و درحال حاضرهیچ
کدام از بنیان گذاران به عنوان مدیر عامل در پی پینگ فعالیت نمی کنند. تصمیم گرفتیم که ساختارها را منظم تر کنیم، افراد و نیرو
هاي جدید تري اضافه کنیم و تخصص افراد را ارتقاء دهیم. همچنین برخلاف سایر تیم ها در این دوران، تیم پی پینگ نیروهایش را

 
افزایش داد. 

با توجه به تجربه هایی که در دو سال اول داشتیم و بین دو دفتر در مشهد و تهران ارتباط برقرار می کردیم، در دوران کرونا هم زمان
رفت و آمد به کار کردن اختصاص داده شد. کرونا نه تنها به ما ضربه نزد، بلکه هم از لحاظ کیفی و هم در بخش پشتیبانی و مشتریان،

 
رشد کردیم. 

تمرکز ما در حوزه ي پرداخت آنلاین بود، و در این بازه زمانی از لحاظ کاربران عادي با ریزش مواجه شدیم. اما تلاش مضاعفی در
راستاي معرفی سرویس ها داشتیم که نزدیک به 20٪ رشد را براي ما به ارمغان آورد. همچنین با توجه به تغییر ساختار و فرایند در

 
پی پینگ، توانستیم میزان تغییر یا از دست دادن کاربران را کاهش دهیم و تعداد کاربران فعال را نیز افزایش دهیم. 

در آخر لازم به ذکر است که در این بازه زمانی روي سرویس هاي بسیار زیادي تمرکز کردیم. به عنوان مثال اخیرا سرویس جدیدي را

 
در حوزه ي donation معرفی کردیم که در هفته اول راه اندازي بازخورد بسیار خوبی داشت. 

 
از پدرخوانده تا پی پل 

 
صابر صیادي، مشاور توسعه کسب وکار ستارگان: 

 
قرار است که چند نکته در خصوص تجربیاتم در همکاري با تیم هاي ستارگان مطرح کنم که امیدوارم براي شما مفید باشد. 

در خصوص ویروس کرونا و اثرات آن بر کسب وکارها واقعا نظر دادن سخت است؛ چرا که هنوز داریم با رفتار و اثرات این ویروس آشنا

 
می شویم؛ در نتیجه فقط می توان گفت نمی دانم ولی بهتر است که آماده مواجهه با هر چیزي باشیم. 

حدود 30 سال پیش، ارتش آمریکا براي توصیف شرایط دنیاي جدید اصطلاحی را خلق کرد به نام VUCA که اشاره به شرایط
پرنوسان، عدم قطعیت، پیچیده و پرابهام محیط براي تصمیم گیري داشت. ما در ایران در شرایطی هستیم که این اصطلاح به خوبی

 
وضعیت ما را توصیف می کند و به ما یک چهارچوب ذهنی مناسب براي مواجهه با شرایط می دهد. 

نکته بعدي بحث مدیریت هزینه هاست. به مانند یک اسکادران جنگنده که در منطقه عملیاتی ممکن است چند دور سوختگیري
انجام دهد تا به اهداف مأموریتی خودش دست پیدا کند، شما هم باید مدیریت هزینه و جذب سرمایه داشته باشید. مدیریت هزینه ها
در شرایط اقتصادي فعلی و تضعیف شرایط سرمایه گذاري خطرپذیر، بسیار کلیدي خواهد بود تا انشااالله کسب وکار به مقصد و هدف

 
خودش دست پیدا کند. 



نکته بعدي ساختن یک تیم برنده است. اگر بعد از دو سه ماه احساس کردید که حضور فردي در تیم غیر ضروري است، بهتر است که

 
با او خداحافظی کنید. تیم پی پل (معروف به پی پل مافیا) مثال خوبی براي یک تیم حرفه اي و تمام عیار است. 

مورد بعدي مراقبت از سلامت روان خود و تیم تان است. بنیان گذار یک استارتاپ ممکن است احساس تنهایی کند و یا در موارد

 
مختلفی نیاز به هم فکري داشته باشد. شما مثل شخصیت فیلم پدرخوانده همیشه به یک یا چند مشاور امین نیاز دارید. 

راه اندازي و مدیریت استارتاپ می تواند کار پراسترس و پرفشاري باشد. اگر بنیان گذار اصلی حالش خوب نباشد، بعید است حال
استارتاپش هم تعریفی داشته باشد. پس به این مسأله توجه کنید و از مشاور، ورزش، متد ذهن آگاهی و یا هر چیزي که براي شما کار

 
می کند استفاده کنید. 

 
چند نکته درباره تناسب محصول و بازار 

 
ناصر غانم زاده، مدیرعامل نیوُ: 

در چندماه گذشته بیم و امید و فراز و فرود روحی زیادي براي همه وجود داشته، البته همیشه هست، اما این مدت، شدتش بیشتر
شد. بعضی از کسب و کار ها خوب بودند، بد شدند. بعضی ها ناامید بودند و برعکس شد. در حوزه فینتک هم اتفاق هاي خوبی درحال

 
رخ دادن است. 

در مواجهه با شرایط نامساعد کسب و کار، براي بسیاري از ما راه کار عملی و مهم شاید فکر کردن به پیوِت (چرخش) باشد. چرخش
ممکن است حتی به معناي دوباره شروع کردن باشد. اما چیزي که در یک سال گذشته خیلی درباره ا ش مطالعه کرده ام، هم خوانی
محصول و بازار یا پروداکت مارکت فیت است. تقریبا تجربه هاي ایران با تجربه هاي جهانی یک سان است. اگر استارتاپ ما به سمت
پروداکت مارکت فیت نرفته، رو به نابودي است. براي فهمیدن آن، باید اول راهی براي اندازه گیري پیدا کنیم، و دوم تا قبل از رسیدن
به تناسب محصول و بازار، حتما مارکتینگ پرهزینه نکنیم. به این فکر کنید که چرا به پروداکت مارکت فیت نرسیدید و راهی پیدا
کنید که به آن برسید. روش هاي ساده اي براي اندازه گیري آن وجود دارد هرچند خیلی دقیق و قطعی نیست.در یکی از این روش
ها، یک استانداردي وجود دارد که میزان تناسب را مشخص می کند؛ اگر 40٪ از مشتریان شما بگویند بدون این محصول حال ما
خیلی بد می شود، شما احتمالا به پروداکت مارکت فیت دست پیدا کرده اید. براي نیُو قبلاً این عدد 22٪ بود. درحالی که محصول
نیوُ ویتامین است و نه مسکن، ماه پیش این عدد به 34٪ رسید. رسیدن به پروداکت مارکت فیت در پی اف ام (مدیریت مالی

 
شخصی) خیلی سخت تر است. 

 
در دوران کرونا 200% رشد کردیم 

 
میثم میرزایی، مدیرعامل وامچی: 

وقتی بهمن ماه، خبر کرونا را شنیدیم، حس خاصی نداشتیم. وقتی می خواستیم کسانی را در مجموعه استخدام کنیم، داوطلبین رنج
سنی 18 تا 22 سال در اولویت ما بودند. به این خاطر که بتوانیم فرهنگ سازمانی درست مد نظر خودمان را در آن ها نهادینه کنیم.
یکی از این فرهنگ ها این بود که کارمندان ما دائما در تلاش براي رسیدن به اهداف مشخص شده بودند و به همین خاطر آماده
بحران بودیم. اما این بحران کرونا را هیچ وقت پیش بینی نکرده بودیم. بعد از آن، همه کمپین هاي تبلیغاتی را متوقف کردیم، چون از
نتیجه آن اطلاعی نداشتیم. و بیشترین تمرکز را صرف مارکتینگ از کانال گوگل یا همان سئو کردیم و از آن نتیجه گرفتیم. وقتی



کرونا به ثبات نسبی رسید، ضریب نفوذ اینترنت حدودا 16% تا 17% بین مردم افرایش پیدا کرد و چون ما رتبه هاي گوگل مناسبی
داشتیم، توانستیم خودمان را به تمام افرادي که به دلیل مشکلات مالی در حوزه وام، ضمانت یا سرمایه گذاري به دنبال اطلاعات

 
جدید بودند، نشان بدهیم. 

 
ما توانستیم در اردیبهشت بالاي 200٪ رشد داشته باشیم. 

از تیم وامچی به خاطر تلاش در این دوران تشکر می کنم. هم چنین از حمایت ستارگان و مشاوره ها ي نماینده محترم ستارگان هم

 
نمی توان چشم پوشی کرد. 

 
یک شبکه اجتماعی ویژه کتاب متولد شد 

 
حسام زاهدي، مدیرعامل همبودگاه: 

از ابتدا که شروع کردیم، محصولی داشتیم در یک مارکت خیلی سخت، یعنی بازارکتاب، و با یک مدل کسب و کاري سخت، یعنی

 
کرادفاندینگ. به همین خاطر پروداکت مارکت فیت خوبی نداشتیم. 

ما از ابتدا می دانستیم که باید کامیونیتی (جامعه مخاطب) ایجاد کنیم تا این بیزینس مدل چرخ خودش را بچرخاند. اما این کار بسیار
دشوار بود و ما راه حلی برایش نداشتیم. از اول امسال تصمیم گرفتیم ایده اي که از ابتدا داشتیم را به صورت جدي عملی کنیم. ما به
سمت شبکه اجتماعی در حرکتیم. همبودگاه قرار است که تبدیل به یک شبکه اجتماعی شود که در آن کرادفاندینگ هم خواهیم

 
داشت. 

یکی از امکاناتی که شبکه اجتماعی می تواند براي کسب و کار ها به وجود آورد، پویش هاي فرهنگی مثل مسابقات کتابخوانی و ...
است. شبکه ي اجتماعی همبودگاه می تواند براي هر فعالیتی که به مشتریان شما ارتباط دارد و در حوزه فرهنگ و کتاب است، ابزار

 
بسیار مناسبی باشد. 

 
رده، برنده نشان درخش بهار 99 

 
 

در انتهاي رویداد نیز به رسم همیشه، برنده جدید ""نشان درخش"" معرفی شد. 



نشان درخش جایزه اي است که هرفصل از طرف شرکت سرمایه گذاري مدیریت ثروت ستارگان به یکی از تیم هاي پورتفوي این
شرکت که بیشترین رشد را در بعضی از شاخص هاي کلیدي عملکرد نسبت به دوره مشابه گذشته خود تجربه کرده باشند، اهدا می

 
شود. 

استارتاپ رده به دلیل ثبت چند رکورد فوق العاده در برخی از شاخص هاي کلیدي، برنده نشان درخش فصل بهار ثروت ستارگان شد.

 
 www.stars-wm.com :براي کسب اطلاعات بیشتر به وب سایت ستارگان مراجعه فرمایید

پربیننده ترین قیمت روز تبلت اپل در بازار +جدول درآمد میلیارد دلاري اینفلوئنسرهاي شبکه هاي اجتماعی!/ بررسی روند بازاریابی
تاثیرگذاران فضاي مجازي قیمت روز موبایل هوآوي در بازار +جدول شرایط جدید رجیستري تلفن همراه قطع جهانی اینترنت



پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال روستایی

منبع: ایسناشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 12 هزار و 300 میلیارد تومان از سال 97 تاکنون
پرداخت تسهیلات برا ایجاد اشتغال روستایی انجام شده است.

عیسی منصوري، در حاشیه کارگروه اقتصاد، اشتغال و
سرمایه گذاري خراسان شمالی، در جمع اصحاب رسانه
بیان کرد: الگوي نوین مشاغل خانگی در سال جاري در
تمام کشور انجام می شود و در سال گذشته در 9 استان
پایلوت انجام شد که خراسان شمالی نیز جزو این 9 استان

 
پایلوت بود. 

وي با بیان اینکه در اجراي طرح مشاغل خانگی بسیاري از
محصولات فروش جهانی داشتند، اظهار کرد: تکمیل
زنجیره تولیدات داخلی یکی از مسائلی بود که در طرح

مشاغل خانگی مورد تأکید قرار گرفت و پیش از شیوع کرونا بسیاري از محصولات داخلی در بازارهاي جهانی به فروش می رسیدند که

 
نشان دهنده اهمیت این طرح است. 

منصوري تصریح کرد: سهم اشتغال روستایی از اشتغال سالانه جدید، از سه درصد به 29 درصد افزایش داشته است و تاکنون نیز 210

 
هزار شغل جدید ایجاد شده است که این آمار براساس آمار ثبت شده است. 

وي در رابطه با تسهیلات کرونایی، بیان کرد: تسهیلات کمتر از 16 میلیون تومان نیاز به ضامن ندارد و اگر افراد در بانک ها با مشکل

 
مواجه شدند می توانند به سایت کارا مراجعه کنند و به سرعت مشکل آنان پیگیري می شود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پایان تأکید کرد: 54 هزار نفر در حال حاضر بیمه تأمین

 
اجتماعی هستند و برخی نیز داراي بیمه هاي روستایی و عشایري و... هستند. 

انتهاي پیام



10 چالش اساسی در مسیر توسعه صنعت بیمه

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/06/11

به طور قطع بیمه یکی از دستاوردهاي مهم بشر براي مقابله با حوادث ناگوار است؛حوادثی نظیر زلزله، سیل، طوفان و از این
قبیل از زمانهاي دور جامعه انسانی را مورد تهدید قرار داده است.

به طور قطع بیمه یکی از دستاوردهاي مهم بشر براي
مقابله با حوادث ناگوار است؛حوادثی نظیر زلزله، سیل،
طوفان و از این قبیل از زمانهاي دور جامعه انسانی را مورد

 
تهدید قرار داده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از چابک آنلاین، ابوالفضل
دهقان زاده، رئیس اداره رسیدگی به شکایات بیمه مرکزي ج.ا.ا نوشت: با وجود پیشرفت هاي گسترده در عرصه فن آوري هاي مقابله

 
با حوادث ناگوار، نیاز انسانها به پوشش هاي حمایتی بیمه بیش از پیش احساس می شود. 

 
با وجود نیاز مبرم انسان ها براي استفاده از خدمات بیمه اي همچنان عوامل متعددي توسعه صنعت بیمه را به چالش می کشند. 

 
بسیار گفته شده است که پیشرفت و توسعه بیمه با توسعه اقتصادي کشورها متقارن است. 

ترمیم وضع اقتصادي، افزایش مبادلات، بهبود سطح استاندارهاي زندگی، موجب پیشرفت و توسعه بیمه خواهد شد و متقابلاً پیشرفت

 
و اشاعه بیمه نیز در بهبود وضع معیشت افراد و توسعه اقتصادي موثر خواهد بود. 

می توان گفت که اگر اقتصاد یک کشور متکی به بیمه و تامین ناشی ازآن نباشد، قطعاً در معرض تهدید خطرهاي بی شماري قرار

 
خواهد گرفت. 

اندیشمندان، نقش بیمه در اقتصاد را از دید کلان،شامل حفظ ثروت ملی، تضمین و توسعه سرمایه گذاري ها، ایجاد اعتبار و توسعه

 
مبادلات و بهبود موازنه هاي ارزي دانسته اند. 

همچنین در اقتصاد خرد شامل؛ افزایش میل به پس انداز،افزایش کارایی بازرگانان، ایجاد امنیت مالی براي فعالیت هاي بازرگانی و

 
کمک موثر در توزیع نسبی هزینه ها دانسته اند. 

مسلم است که بیمه در کشورهاي مختلف به چنان جایگاهی رسیده که می تواند با ایجاد اطمینان در مجموعه فعالیت هاي اقتصادي

 
نقش کلیدي را در توسعه اجتماعی و اقتصادي این کشورها ایفا کند. 



درایران نیزصنعت بیمه با قدمتی بیش از هشتاد سال به تدریج توانسته دامنه حضور و فعالیت خودر را در مناطق مختلف کشور و در

 
بخش هاي مختلف اقتصادي گسترش دهد. 

اما چالش هاي اساسی فراروي توسعه صنعت بیمه کدامند؟ نامتناسب بودن ترکیب پرتفوي صنعت بیمه : یکی ازمهم ترین فعالیت

 
هاي شرکت هاي بیمه، سرمایه گذاري در منابع مالی خود است. 

از آنجایی که درآمدهاي حاصل از سرمایه گذاري شرکت هاي بیمه نقش موثري در ایفاي تعهدات بیمه گري آنها دارد، بنابراین
سرمایه ها را باید در فعالیت هاي تولیدي و اقتصادي مطمئن به کار انداخت تا بازده مطلوب آن موجب تقویت ساختارهاي مالی

 
شرکت شود. 

درسال 1397 شرکت بیمه دولتی ایران به همراه 23 شرکت بیمه غیردولتی و 6 شرکت بیمه در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي مشغول

 
به فعالیت بوده اند. 

طبق آمار عملکرد صنعت بیمه در سال مورد اشاره، تنها حدود 5/14 درصد از حق بیمه هاي دریافتی متعلق به بخش بیمه هاي

 
زندگی بوده است. 

علاوه بر این، سهم بیمه هاي مربوط به اتومبیل ( اعم از شخص ثالث، حوادث سرنشین و بدنه اتومبیل) از کل بازار بیمه کشور حدود

 
44 درصد بوده است. 

بالا بودن قیمت تمام شده خدمات بیمه اي: از عوامل اصلی بالابودن قیمت تمام شده محصولات بیمه اي می توان به بالا بودن هزینه
هاي مستقیم بیمه گري در بخش صدوربیمه نامه ها و پرداخت خسارات با توجه به سیستم هاي اجرائی سنتی و پرداخت هزینه ها از

 
قبیل پرداخت عوارض به وزارت بهداشت و شهرداري ها اشاره کرد. 

در بیشترکشورهاي دنیا براي توسعه فرهنگ بیمه و تشویق جامعه به خرید محصولات مختلف بیمه اي، معافیت هاي مالیاتی براي

 
هزینه هاي بیمه اي منظور می کنند. 

متأسفانه در کشور ما برعکس روش هاي مرسوم دنیا، قانون گزاران به وضع عوارض متعدد بر رشته هاي بیمه اي اقدام می کنند به
عنوان مثال از ابتداي اجراي قانون برنامه چهارم توسعه (ماده 92) و نیز بر اساس قانون برنامه پنجم توسعه (بند ب ماده 37) شرکت
هاي بیمه موظف شده اند 10 درصد از حق بیمه شخص ثالث اجباري، مازاد و سرنشین را بابت درمان فوري و بدون قید و شرط

 
مصدومان حوادث رانندگی به حساب درآمدهاي اختصاصی وزارت بهداشت نزد خزانه واریز کنند. 

عدم آشنایی عامه با فرهنگ بیمه اي: فرهنگ بیمه اي، مجموعه اي از نگرش ها و کردارها در بیرون و درون صنعت بیمه است که در

 
تصمیم گیري ها و عملکردها تجلی پیدا می کند. 

تأثیر فرهنگ بیمه بر وضعیت صنعت بیمه از عوامل با اهمیت به شمار می آید تا آنجا که تحول فرهنگ بیمه اي را پیش شرط لازم

 
براي تحقق نتیجه مطلوب از تحول در صنعت بیمه دانسته اند. 

صنعت بیمه ایران باوجودسابقه طولانی خود حتی در مقام مقایسه با کشور چین که بیمه را از سال 1980 آغاز کرده توسعه نیافته به



 
نظر می رسد. 

شهروندان ایرانی هنوز در نیافته اند که همه عرصه هاي زندگی خود را از تولد فرزندان تا سالخوردگی، بیماري و مرگ را می توانند به

 
بیمه پیوند بزنند. 

درصد بالایی از افراد جامعه به خصوص در شهرها و مناطق دور افتاده کشور در مورد بسیاري از انواع بیمه به ویژه بیمه هاي زندگی،

 
اطلاع کافی ندارند. 

کمبود نیروي انسانی خبره و آشنا با نیازهاي واقعی بازار بیمه: در بخش آموزش به لحاظ این که در حرفه بیمه گري از مجموعه اي از
علوم مختلف مانند آمار، اقتصاد، مدیریت، بازاریابی و... استفاده می شود و یک مهارت حرفه اي محسوب می شود نیاز است که نیروي

 
انسانی متخصص و با مهارت هاي متنوع درآن موجود باشد. 

صنعت بیمه به لحاظ وجود ساختار دولتی و به تبع آن وجود محدودیت ها و ممنوعیت ها در زمینه اعزام نیرو به خارج از کشور، براي
ادامه تحصیل یا گذراندن دوره هاي آموزشی براي بیمه گران و نبود ارتباط منطقی میان آموزش هاي دانشگاهی رشته هاي بیمه با

 
نیازهاي واقعی بازار با مشکلاتی روبرو است. 

 
توسعه نیافتگی در بیمه هاي زندگی: بیمه زندگی عملاً یک پس انداز و در یک نگرش جامع سرمایه گذاري تلقی می شود. 

 
از این رو توسعه بیمه هاي زندگی به تحول زیر بنایی در ساختار سرمایه گذاري نیازمند است. 

بیمه زندگی از مکانیسم هاي عمده توسعه بازار مالی است زیرا از یک سو، پس انداز هدف مند را تسهیل می کند و از دیگر سو، زمینه

 
توسعه سرمایه گذاري را هموار می سازد. 

زمینه هاي رشد و توسعه بیمه زندگی را مجموعه اي از عوامل همچون فرهنگ عمومی، بازار مالی توسعه یافته و مجهز به ابزار و بازار

 
تامین اطمینان، تبلیغات و شفافیت اطلاعاتی، و تنکنیک هاي پیشرفته ارزیابی ریسک تشکیل می دهد. 

 
فقدان برخی از زمینه هاي مزبور، رشد ضعیف بیمه زندگی را در پی خواهد داشت. 

 
بیمه زندگی در اقتصاد ایران با مشکلات ساختاري در زمینه هاي متفاوت روبروست. 

حاکمیت دیدگاه کوتاه مدت در سرمایه گذاري، فقدان برنامه ریزي اشخاص، وجود انواع مخاطرات به صورت پدیده پیچیده ریسک،
تبلیغات ناکافی و محدود بودن قابلیت هاي ابزار مالی و عدم استفاده از روش هاي توسعه یافته برآورد ریسک، مشکلات غیر فرهنگی را

 
تشکیل می دهند. 

عدم استفاده از فن آو ي هاي اطلاعاتی مناسب: تجارت الکترونیک صنعتی به عنوان یکی از مهم ترین دستاوردهاي علمی بشر امروز،
عرصه اي است که سال ها حواس مدیران سازمان هاي بزرگ اقتصادي دنیا را به خویش معطوف ساخته است بنابراین از بین رفتن
محدودیت هاي مکانی، زمانی، کاهش نرخ حجم فروش، دسترسی آسان به اطلاعات ، کاهش هزینه هاي معاملاتی، مشتري مداري،

 
تخصصی شدن فعالیت ها و تغییر ساختار شبکه فروش از جمله مزایاي استفاده از بیمه الکترونیک است. 



تولید و انتشار کارت هاي اعتباري بیمه اي از جمله ابزارهاي نوین این صنعت دربیمه الکترونیک است که پاپه پاي دیگر کارت هاي

 
اعتباري و نقدي، ساختار فروش بیمه نامه و تعرفه هاي بیمه اي را دست خوش تغیرات اساسی خواهند کرد. 

دربیمه الکترونیک، مهم ترین ابزار، اطلاعات و ارتباطات است، به عبارت بهتر بیمه الکترونیک، بهره گیري از فناوري اطلاعاتی و
ارتباطی براي ایجاد فرآیند جدیدي از بیمه و اجراي سیاست ها، قوانین و مقررات لازم براي عملکرد جامعه اطلاعاتی یا دیجیتالی در

 
صنعت بیمه است. 

از سویی وجود مشکلاتی همچون کلاهبرداري هاي اینتر نتی در اکثر کشور هاي جهان موانعی را نیز براي تجارت الکترونیک به وجود

 
آورده است. 

عریض بودن ساختار سازمانی در شرکت هاي بیمه: اصلاح ساختار اداري صنعت بیمه کشور، به منظور دستیابی به انعطاف بیشتر،
کاهش سلسله مراتب، حذف سطوح و مشاغل غیر ضروري، مقررات زدایی، سرعت عمل بالاتر وتمرکز کمتر درجهت افزایش تفویض

 
اختیار و افزایش انگیزه کارکنان به منظور تامین نیازهاي مشتریان است. 

گستردگی حوزه نظارت در صنعت و نبود استاندارهاي لازم، اختیارات محدود شبکه فروش و پایین بودن سطح اطلاعات فنی آنها و

 
عدم وجود استانداردها و یا روال هاي مستند براي انجام کار در واحد ها از جمله چالشهاي حوزه ساختار و تشکیلات اداري است. 

به نظر می رسد وضع موجود نظام تصمیم گیري صنعت بیمه و شرکت هاي بیمه اي داراي ساختار عریضی است که در بسیاري از

 
موارد،اجازه انعطاف پذیري و تحرك مناسب با تحول شرایط محیطی، از آن گرفته شده است. 

محصولات بیمه اي جدید: پیچیدگی و تنوع روزافزون در فعالیت هاي اقتصادي و اجتماعی دنیاي امروز، باعث شده که بیمه از عناصر

 
کلیدي و تعیین کننده براي توسعه اقتصادي کشورها و اقتصاد جهانی به شمارآید. 

بنابراین اگر دولت ها بخواهند به وظیفه خود در زمینه تأمین رشد اقتصادي مستمر،جامه عمل بپوشانند مجبورند به رشد و توسعه

 
صنعت بیمه و افزایش ضریب نفوذ آن اهتمام ویژه اي مبذول دارند. 

می توان نتیجه گرفت که یکی از وظایف کلیدي بیمه مرکزي ایران به عنوان نهاد حاکمیتی صنعت بیمه، تلاش براي افزایش ضریب

 
نفوذ بیمه در کشور است. 

انجام سرمایه گذاري هاي زیر بنائی و مهیا کردن شرایط براي ورود بخش خصوصی به صحنه فعالیت اقتصادي یکی دیگر از وظایف

 
مهم دولت هاست که براي گسترش نفوذ بیمه، این نقش، کلیدي است. 

سرمایه گذاري در تحقیق و توسعه یکی از اساسی ترین اقدامات این چنینی است که بیمه مرکزي به عنوان نهاد حاکمیتی صنعت
بیمه کشور می تواند آن را به انجام رسانده و از آن طریق به توسعه محصولات جدید بیمه اي و یا ارتقاء کیفیت محصولات موجود

 
بیمه اي مبادرت ورزد و به توسعه و گسترش نفوذ بیمه در جامعه کمک کند. 

تعدد قوانین و مقررات: یکی از مشکلات اساسی صنعت بیمه که منجر به نارضایتی بیمه گذاران از عملکرد صنعت بیمه می شود ناشی



 
از عدم آگاهی کافی بیمه گذاران نسبت به شرایط بیمه مورد نظر و شفاف نبودن شرایط و مندرجات برخی بیمه نامه ها است. 

دربیشتر موارد، مشکل زمانی بروز می کند که خسارتی اتفاق می افتد و بیمه گر به استناد مندرجات و شرایط بیمه نامه و مقررات
حاکم بر صنعت بیمه که در بیشتر موارد امکان تفسیر و برداشت هاي گوناگون براي آن وجود دارد، خسارت و یا بخشی از خسارت را

 
رد می کند. 

براین اساس، مشتري ناراضی بنا به زعم خویش از حق و حقوق خود می گذرد و یا این که با مراجعه به دستگاه قضایی مسیري

 
طولانی را جهت دادخواهی طی خواهد کرد. 

نتیجه این فعالیت، علاوه بر ایجاد هزینه براي فرد و جامعه و یا ایجاد مشکلات اقتصادي ،اعتماد و اطمینان بخشی از جامعه را نسبت

 
به صنعت بیمه کاهش خواهد داد. 

درحوزه حقوقی، هدف تعریف ساز و کاري است که بتواند فرآیند و عملیات بیمه گري را در قالب قوانین و مقررات موضوعه به بهترین

 
شکل تعیین و منعکس کند. 

تعدد قوانین و مقررات موضوعه و برداشت هاي متعدد و مختلف از این قوانین و نیز نارسایی برخی قوانین در پاسخگویی به نیازهاي

 
فعلی صنعت بیمه از دیگر مشکلات این بخش است. 

توسعه بیشتر شبکه فروش: نمایندگان، کارگزاران بیمه و بازاریابان، شبکه فروش صنعت بیمه را تشکیل می دهند و در حقیقت بازوان

 
اجرایی شرکت هاي بیمه براي فروش بیمه هستند. 

توانایی و بالندگی شبکه فروش،ز نظر کمی و کیفی شکوفایی فروش را بدنبال خواهد داشت و ضعف آن نیز موجب پریشانی درعرضه

 
بیمه خواهد بود. 

گسترش شبکه فروش و خدمت رسانی خصوصی (نمایندگان و کارگزاران بیمه) یکی از مؤفقیت هاي صنعت بیمه در سال هاي اخیر به

 
شمار می رود. 

شبکه فروش یکی از تدابیر سودمند براي تعیین و شناسایی فرصت هاي بازار است که مورد استفاده شرکت ها قرار می گیرد. شبکه
فروش عهده دار معرفی خدمات شرکت هاي بیمه و نیز تشویق افراد براي استفاده از خدمات این شرکتها بوده و به عبارتی توسعه و

 
فرهنگ بیمه پذیري از سوي مردم بستگی زیادي به میزان کارایی و فعال بودن سیستم فروش و بازاریابی دارد. 

زیرا مراجعه هر مشتري براي استفاده از خدمات بیمه از این طریق بوده و جذب یا طرد او بستگی به نحوه پاسخگویی و برخورد پرسنل

 
این مجموعه دارد. 

این شبکه با توجه به استقلال حقوقی و مالی، انعطاف در مدیریت،ایجاد خلاقیت درفروش، سیاستگذاري در بازاریابی، ظرفیت هاي

 
بالقوه اي را براي رشد و توسعه بیمه در اختیار دارد. 

توجه به این بخش علاوه بر گسترش خدمات بیمه اي در بین مردم ، می تواند از طریق افزایش مشارکت بخش خصوصی در ارائه



 
خدمات بیمه اي به ارتقاي سطح اشتغال و افزایش شاخص هاي کلیدي اقتصاد کشور کمک کند. 

پربیننده ترین نماد 13بانک و موسسه اعتباري در بازار سرمایه قرمز پوش شد 247 هزار دستگاه تراکتور وکمباین در کشور فاقد بیمه
نامه هستند بیشترین و کمترین سهم صنعت بیمه مربوط به کدام رشته هاي بیمه اي است؟ تهاتر مطالبات شرکت هاي بیمه با سهام

شرکت هاي بدهکار مورد تائید بیمه مرکزي نیست سهم حق بیمه تولیدي 12شرکت بیمه اي زیر یک درصد است



تعداد جمعیت در تهران به ازاي هر کیلومتر مربع 1000 نفر است

منبع: چابک آنلاینشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/06/11

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران درباره افزایش تراکم و مازاد جمعیت در تهران اظهار داشت: چیزي تحت
عنوان مازاد جمعیت نداریم اما آمار را می توان از این لحاظ بررسی کرد که تعداد جمعیت در تهران به ازاي هر کیلومتر مربع

1000 نفر است که این عدد در کشور حدود 46 نفر در هر کیلومتر مربع است.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران درباره
افزایش تراکم و مازاد جمعیت در تهران اظهار داشت:
چیزي تحت عنوان مازاد جمعیت نداریم اما آمار را می
توان از این لحاظ بررسی کرد که تعداد جمعیت در تهران
به ازاي هر کیلومتر مربع 1000 نفر است که این عدد در

 
کشور حدود 46 نفر در هر کیلومتر مربع است. 

به گزارش چابک آنلاین به نقل از ایلنا، مسعود شفیعی
درباره افزایش تراکم و مازاد جمعیت در تهران اظهار داشت:
چیزي تحت عنوان مازاد جمعیت نداریم اما آمار را می

توان از این لحاظ بررسی کرد که تعداد جمعیت در تهران به ازاي هر کیلومتر مربع 1000 نفر است که این عدد در کشور حدود 46

 
نفر در هر کیلومتر مربع است. 

وي ادامه داد: البته این تعداد نفرات در هر کیلومتر مربع در برخی از شهرهاي استان تهران به مراتب بزرگ تر است که طبیعتا با

 
استانداردها بسیار فاصله دارد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران درباره تعداد خانه هاي خالی در استان تهران گفت: حدود 500 هزار خانه خالی در

 
تهران تخمین زده شده است اما باید منتظر نتیجه خوداظهاري ها در سامانه ملی املاك و اسکان وزارت راه و شهرسازي باشیم. 

شفیعی افزود: قطعا مالیات ستانی از خانه هاي خالی درآمدي براي نظام مالیاتی کشورمان محسوب می شود اما موضوع مهم این است
که باید ارتباط معنادار بین درآمدهاي مالیاتی در استان ها با هزینه کرد آنها ایجاد شود و در حال حاضر این رابطه معنادار نیست و از

 
هم فاصله دارند. 

وي همچنین درباره اجرا طرح کاداستر در استان تهران اظهار داشت: این طرح می تواند تثبیت مالکیت را به همراه داشته باشد. به
ویژه براي اراضی کشاورزي می تواند در میزان مرغوبیت اراضی، افزایش میزان انگیزه کشاوران براي حظ مالکیت و افزایش اشتغال در

 
حوزه کشاورزي بسیار موثر باشد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران ادامه داد: همچنین در بحث زمین خواري و تعرض به اراضی عمومی و ملی در
سطح استان تهران به ویژه در شهرهاي شمال استان، کاداستر باید بتواند با سرعت بیشتري تثبیت مالکیت این اراضی را به نفع دولت



 
به همراه داشته باشد. 

شفیعی تاکید کرد: کاداستر نقش بازدارنده جدي در مبارزه با فساد دارد و از اجراي این طرح حمایت می کنیم.



اشتغالزایی بنیاد برکت براي کولبران

منبع: شبستانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/06/11

مدنی از اجراي سه طرح اشتغال محور جدید در بنیاد برکت خبر داد و گفت: این سه طرح درحوزه اشتغالزایی براي کولبران،
تولید پوشاك و حمایت از طرح هاي آبزیان و تولید پروتئین در کشور است.

مدنی از اجراي سه طرح اشتغال محور جدید در بنیاد برکت خبر داد و گفت: این سه طرح درحوزه اشتغالزایی براي کولبران،

 
تولید پوشاك و حمایت از طرح هاي آبزیان و تولید پروتئین در کشور است. 

به گزارش خبرنگار اجتماعی خبرگزاري شبستان، «امیر حسین
مدنی» در نشست خبري که امروز در نمایشگاه هاي دایمی بنیاد
برکت برگزار شد گفت: با انجام مطالعات از چهارسال قبل در
حوزه اشتغال طرح خرد و خانگی با نام آسمان، سحا و آفتاب را

 
در روستاها اجرا کردیم. 

مدیر عامل بنیاد برکت افزود: سال 1397 تعداد 10 هزار طرح
اجرا شد و سال گذشته 40 هزار طرح داشتیم. با توجه به تورم

اهداف را براي امسال دوبرابر کردیم تا 60 هزار طرح اجرا شود. امسال هم 16 هزار طرح را از 60 هزار طرح پیش بینی شده محقق

 
کرده ایم. 

وي ادامه داد: براي نمونه در این طرح ها، سال گذشته 16 هزار تن تولید گوشت قرمز داشتیم. همین طرح موجب کاهش 10 درصدي

 
واردات گوشت به کشور شد. 

مدنی با بیان اینکه امسال سه طرح را در حوزه اشتغالزایی اجرا خواهیم کرد گفت: تولید پوشاك، اشتغال کولبران و حمایت از طرح

 
هاي آبزیان و تولید پروتئین در کشور از طرح هاي ما است. 

وي با بیان اینکه بنیاد برکت به حوزه اشتغالزایی براي کولبران وارد شده است گفت: این مردم در شرایط جغرافیایی قرار گرفتند که
امرار معاش را از راه کولبري می دانند و فقط قصدشان معیشتی است نه ضربه کردن به اقتصاد. آن ها با درآمد کم این کار را می
کنند. این طرح اشتغالزایی را براي سه استان آذربایجان غربی، کردستان و کرمانشاه ایجاد کرده ایم که استقبال زیادي از آن شده

 
است. 

 
مدیر عامل بنیاد برکت خاطر نشان کرد: اجراي این طرح تعداد 10 هزار کولبر را پوشش داده و آنها صاحب شغل و درآمد می شوند. 



وي با اشاره به حمایت از ایده ها در حوزه پوشاك گفت:در سال جاري قصد داریم5تعداد 5 میلیون پوشاك تولید کنیم که در این
خصوص از طرح ها و ایده هاي مردم نیز حمایت می شود.



اشتغال بیش از دو هزار نفر در صنعت چاپ استان

منبع: شبستانشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/06/11

حجت الاسلام و المسلمین خدایاري گفت: در استان 2 هزار و 200 نفر در صنعت چاپ بصورت مستقیم یا غیرمستقیم در
300 واحد چاپی فعالیت دارند.

حجت الاسلام و المسلمین خدایاري گفت: در استان 2 هزار و 200 نفر در صنعت چاپ بصورت مستقیم یا غیرمستقیم در 300

 
واحد چاپی فعالیت دارند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از ارومیه، «حجت الاسلام
ناصر خدایاري»، امروز (11 شهریور) در نشست خبري با اصحاب
رسانه که به مناسبت گرامیداشت روز ملی صنعت چاپ در سالن
جلسات اداره کل ارشاد استان برگزار شد، افزود: در حال حاضر در
صنعت چاپ آذربایجان غربی 2200 نفر مشغول به فعالیت هستند

 
که ازاین تعداد 1100نفر مستقیم فعالیت دارند. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان غربی، افزود: در استان
از ظرفیت ها و توانمندي هاي خوبی در این صنعت برخوردار هستیم ولی متاسفانه به خوبی استفاده نشده بنابراین باید با جذب
سرمایه گذاري درحوزه چاپ و نشر این صنعت را به جایگاه اوج قبلی خود بازگردانیم و در این زمینه مطبوعات و رسانه ها میتوانند

 
موثر باشند. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان غربی بیان کرد: هیچ استانی به اندازه آذربایجان غربی چنین ظرفیتی در صنعت چاپ

 
نداشته و اتحادیه باید براي آینده برنامه داشته باشد. 

این مسئول ادامه داد: صنعت چاپ میتواند با ایجاد شهرك ویژه با توجه به همسایگی با چند کشور و استفاده از ظرفیت مناطق آزاد

 
تجاري به توسعه این صنعت کمک کند. 

حجت الاسلام خدایاري تصریح کرد: همچنین در این راستا احیاي پیشینه چاپ استان و تاسیس موزه چاپ و کتابت مسئله مورد

 
بحث اداره ارشاد و اتحادیه چاپخانه داران است که افتتاح این موزه به شناساندن پیشینه چاپ استان کمک شایانی خواهد کرد. 

وي تاکید کرد: نیاز است شهرك صنعتی و دانشکده مخصوص صنعت چاپ در استان تاسیس شود تا ازاین طریق استان به قطب چاپ

 
در کشور تبدیل شود. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان آذربایجان غربی، در ادامه سخنان خود ضمن تاکید بر سامان دهی چاپخانه هاي استان در



رفع مشکلات صنفی چاپخانه داران استان، گفت: وظیفه حمایت، هدایت و نظارت بر این مراکز نیز بر عهده فرهنگ و ارشاد اسلامی

 
می باشد و این استان چسبیده به استان هاي محروم است و باید به امر سرمایه گذاري در این بخش توجه ویژه شود. 

این مسئول در پایان سخنان خود گفت: واحدهاي زیان دیده از دوران کرونا تا 15 شهریور وقت دارند تا با مراجعه به اداره کل مدارك
خود را ارائه تا 16 میلیون تسهیلات درخواست کنند.



تیم رصد پرداخت تسهیلات کرونا تشکیل می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/06/11

استاندار اردبیل از تشکیل تیم رصد براي بررسی روند و تسریع در پرداخت تسهیلات کرونا به متقاضیان خبر داد.

استاندار اردبیل: تیم رصد پرداخت تسهیلات کرونا تشکیل
می شود استاندار اردبیل از تشکیل تیم رصد براي بررسی
روند و تسریع در پرداخت تسهیلات کرونا به متقاضیان

 
خبر داد. 

به گزارش برنا،اکبر بهنام جو در جلسه کار گروه تخصصی
اشتغال استان که با موضوع بررسی روند پرداخت تسهیلات
کرونا توسط بانک ها تشکیل شده بود، افزود: این تیم با
مشارکت نماینده بانک، استانداري ، تعاون ، کار و رفاه

 
اجتماعی و دستگاه معرفی کننده متقاضی تشکیل و روند پرداخت را بررسی می کنند. 

وي بیان کرد: تیم رصد به صورت مستمر با ارباب رجوع ارتباط داشته و راهنمایی هاي لازم را در راستاي پیگیري تشکیل پرونده و

 
دریافت تسهیلات کرونا انجام می دهند. 

 
استاندار اردبیل اظهار کرد: تیم رصد مولفه هاي سرعت بخشی به روند پرداخت تسهیلات را شناسایی و اعمال می کنند. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان نیز در این جلسه از ثبت نام 11 هزار و 133 طرح در استان براي دریافت تسهیلات کرونا

 
خبر داد. 

قاسم رحیمی افزود: میزان تسهیلات پرداختی براي این متقاضیان حدودا 140 میلیارد می شود که تا کنون 50 میلیارد آن توسط

 
بانک هاي عامل پرداخت شده است. 

وي بیان کرد: بانک رفاه بیشترین میزان از سهمیه خود را پر اخت کرده و بانک ملی ، تجارت، ملت و سپاه در ردیف هاي بعدي
پرداخت قرار دارند.



رتبه ایران در سومین تجارت پرسود جهان

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیر موزه علوم زمین سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی رتبه جهانی ایران در فناوري فرآوري سنگ هاي قیمتی را
پنجاهم ذکر کرد و گفت: در حالی ایران سنگ هاي قیمتی خود را به صورت خام صادر می کند که برخی از کشورها مانند

هند و چین این سنگ هاي خام را خریداري می کنند تا علاوه بر ایجاد اشـتغال، منابع ارزي ...

اقتصادگردان- بهرام صادقی با بیان این که امروزه حدود 100 کانی در شمار سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی قرار می گیرند،
افزود: ایران با وجود پیشینه تاریخی و توانمندي طبیعی و نیز وجود نیروي عظیم قشر جوان در این زمینه دچار یک عقب افتادگی
مزمن و غفلت تاریخی است، به گونه اي که ارزش افزوده حاصل از فرآوري گوهرها 300 تا 500 درصد است و ارزش تولید و تجارت

 
جهانی سنگ هاي قیمتی بر اساس اطلاعات منابع خارجی به بیش از 1000 میلیارد دلار می رسد. 

وي با بیان اینکه سهم کشورمان در این تجارت پرسود رقم 0.002 برآورد شده است، خاطر نشان کرد: این درحالی است که بررسی ها

 
نشان می دهد، تجارت سنگ هاي قیمتی پس از تجارت اسلحه و موادمخدر سومین تجارت پرسود جهان محسوب می شود. 

این کارشناس سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی با تاکید بر این که فرآوري صحیح به روش هاي مکانیزه و جدید بر روي این گونه
سنگ ها باعث ارزش افزوده بسیاري می شود، خاطرنشان کرد: علاوه بر آن می تواند نقش اساسی در ایجاد اشتغال نیز ایفا کند و از
سویی نرخ سرمایه گذاري سرانه اشتغال در این بخش بسیار کمتر از بخش هاي دیگر صنعتی و حدود 20 تا 25 درصد آنهاست و از

 
سوي دیگر فضا براي ایجاد اشتغال چهار تا پنج متر مربع براي هر نفر است. 

به گفته وي، کارشناسان بر این باورند که ارزش افزوده سنگ هاي قیمتی فرآوري شده تا 700 درصد قیمت سنگ خام و سنگ هاي
نیمه قیمتی تا 300 درصد قیمت سنگ خام آنهاست و این آمار و ارقام، ضرورت توسعه تراش گوهر سنگ ها و فرآوري آنها را آشکار

 
می کند. 

مدیر موزه علوم زمین با بیان این که سنگ هاي "کهربا"، "آمیتیست"، "مرجان"، "الماس"، "زمرد"، "گارنت"، "ژاد"، "ژاسپر"،
"لاپیس"، "لازولی"، "مروارید در کوهی"، "یاقوت قرمز"، "سرپانتین" و "فیروزه" براي جواهرسازي مورد استفاده قرار می گیرند،
تصریح کرد: این سنگ ها نمایانگر میزان ثروت و جایگاه اجتماعی دارنده آن محسوب می شود و از حدود پنج هزار نمونه کانی فقط

 
100 نمونه به عنوان گوهر مورد استفاده قرارمی گیرند. 

بهرامی با بیان اینکه سایر سنگ هاي گرانبها در مجموعه سنگ هاي نیمه قیمتی قرار داده شده اند و این سنگ ها بیشتر از جنس
کوارتز هستند، این دسته از سنگ هاي نیمه قیمتی را شامل "عقیق"، "کهربا"، "آمتیست"، "آکوامارین"، "سنگ دلربا یا آونتورین"،
"سنگ یمانی"، "کریزوکولا"، "سیترین"، "گارنت" (یاقوت سیلان)، "هماتیت"، "یشم"، "جاسپر"، "کهرباي سیاه"، "کونزایت"،
"لاجورد"، "مالاکیت"، "سنگ قمر"، "ابسیدین"، "انُیکس" (عقیق سیاه)، "زبرجد"، "رودونیت"، "سنگ خورشیدي"، "چشم ببر"،

 
"تانزانیت"، "توپاز" و "تورمالین" دانست. 

این کارشناس صنعت سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی با بیان این که آمارها نشان می دهند ارزش صادرات سنگ هاي قیمتی ایران
سالیانه حدود 500 میلیون دلار است، گفت: در واقع صادرات به شکل خام فروشی است و در عین حال در بین کشورهاي آسیایی



 
هیچ کشوري به قدمت ایران نمی توان یافت که تاریخ 6 هزار ساله در طلا و جواهرسازي داشته باشد. 

بر اساس اعلام سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی، صادقی رتبه ایران را در فناوري سنگ هاي قیمتی در دنیا را پنجاهم ذکر
کرد و یادآور شد: کشورهایی مانند هند، تایلند و چین با بهره گیري از سنگ هاي خام صادراتی کشـورهایی مانند ایران علاوه بر ایجاد

اشـتغال وسـیع در جامعه خود، منابع ارزي قابل توجهی را با فرآوري و تراش این نوع سنگ ها جذب می کنند.



هدف راه اندازي شبکه ملی اطلاعات مسدودسازي شبکه هاي اجتماعی نیست

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/06/11

مقصود دَرودي دبیر شوراي تبیین مواضع بسیج دانشجویی
کشور در گفت وگو با خبرنگار تشکل هاي دانشگاهی
خبرگزاري فارس، با اشاره به اهمیت طرح صیانت از حقوق
کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي
اجتماعی گفت: با نگاهی به بیانات رهبر معظم انقلاب در
سال هاي گذشته پی می بریم که اولین دغدغه و مطالبه
ایشان در موضوع شبکه ملی اطلاعات به سال 1379 برمی

 
گردد. 

وي ادامه داد: بر همین اساس اولین سند مکتوبی که براي این موضوع نوشته شده در سال 84 ایراد شده اما از سال 84 تا به امروز
عملاً هیچ اقدام عملیاتی در راستاي پیاده سازي این طرح روي زمین ننشسته و مشاهده کردیم که اخیرا مقام معظم رهبري در
سخنرانی خودشان دوباره به بحث فضاي مجازي اشاره کرده و فرمودند فضاي مجازي از بیرون مدیریت می شود و از داخل اهتمام
لازم به خرج داده نمی شود. اینجا باید از آقاي جهرمی پرسید در طول این سال ها چه کاري واجب تر از پیگیري مطالبه رهبر معظم

 
انقلاب را پیش می بردند؟  

درودي تصریح کرد: همچنین مقام معظم رهبري در سال 96 هم فرمودند آنچه از همه مهمتر است شبکه ملی اطلاعات است. آقاي
آذري جهرمی با قول پیاده سازي این شبکه وزیر شد اما در سال آخر این دولت هنوز اقدام عملیاتی در راستاي پیاده سازي این طرح

 
مشاهده نمی کنیم. 

وي ادامه داد: با مطرح شدن موضوع سر و صداهاي زیادي در کشور اتفاق افتاد. جریان تحریف کار رسانه اي خودش را روي این

 
موضوع شروع کرد و تخریب نظام را از دروازه شبکه ملی اطلاعات پیگیري کرد و می کند. 

دبیر شوراي تبیین مواضع بسیج دانشجویی یادآور شد: براي تبیین این موضوع باید ابتدا درك کنیم که جنگ امروز ما یک جنگ تمام

 
عیار هیبریدي است که در حوزه جنگ شناختی ما بسیار عقب هستیم و دشمن در این فضا مانور زیادي می دهد. 

درودي گفت: در حوزه جنگ شناختی بحث امنیت داده ( data protection) از اهمیت بالایی برخوردار است. هر چه دشمن
اطلاعات بیشتر و جزئی تري از ما داشته باشد می تواند آسیب هاي جدي تري دارد کند که در حال حاضر با عدم این شبکه در ایران
این اطلاعات به راحتی در اختیار دشمن قرار داده می شود. دشمن از روي دیتا هاي مردم و کشورمان به داده کاوي آن ها می پردازد
و ذائقه ملت ما را شناسایی می کند سپس با مدل سازي شناختی بر روي مردم و ایجاد بسترهاي عملیاتی در فضاي مجازي به ذائقه

 
سازي روي می آورد و فرهنگ و سیاست و.... را مورد هدف قرار می دهد و به مقصود خود می رسد.  



وي افزود: اما شبکه ملی اطلاعات به چه معناست؟ شبکه ملی اطلاعات به معناي قطع اینترنت جهانی نیست و یک شبکه کاملا
مستقل از اینترنت جهانی تعریف می شود. در تعریف این شبکه گفته شده به عنوان زیرساخت ارتباطی فضاي مجازي کشور شبکه
هاي مبتنی بر قرارداد اینترنت و مراکز داده است به صورتی که درخواست هاي دسترسی داخلی براي اخذ اطلاعاتی که در مراکز داده
هاي داخلی نگهداري می شود به هیچ وجه از طریق خارج کشور مسیریابی نشود پس می بینیم که با وجود شبکه ملی اطلاعات

 
اینترنت جهانی کشور دچار هیچ خللی نمی شود و هدف آن مسدود سازي شبکه هاي اجتماعی نخواهد بود.  

دبیر شوراي تبیین مواضع بسیج دانشجویی تصریح کرد: نکته دیگري که باید به آن اشاره کنیم این است که کشورهایی هستند که
شبکه ملی اینترنت دارند. آمریکا به عنوان کشوري که مدیریت اینترنت جهان را در دست دارد اولین کشوري است  که صاحب شبکه
ملی اطلاعات در سال 1991 شده است، همچنین انگلیس و رژیم صهیونیستی هم به عنوان کشورهاي بعدي داراي شبکه ملی
اطلاعات شده اند. می توان گفت تقریباً تمام کشورهاي پیشرفته از لحاظ اینترنت داراي شبکه ملی اطلاعات هستند از قبیل
کشورهایی چون چین کره جنوبی و کشورهاي اروپایی حتی برخی از کشورها مانند کویت استرالیا و رواندا نیز داراي این شبکه

 
هستند. 

درودي ادامه داد: نکته بعدي این که در تمام دنیا شبکه ملی اطلاعات ذیل سازمان هاي نظامی آن کشور قرار دارد. در آمریکا این
شبکه ذیل قسمت فوق سري و امنیتی این کشور انجام وظیفه می کند و در انگلیس و رژیم صهیونیستی زیرشاخه وزارت دفاع تعریف
می شود. اهمیت وجود این شبکه در هر کشوري زمانی مشخص می شود که به سخنرانی ترزا می در داووس 2018 اشاره کنیم. او در
این سخنرانی با بیان اینکه باید اینترنتی قرار دهیم که توسط دولت ها و کشورها مدیریت بشود پشت پرده هاي جاسوسی از اطلاعات

 
توسط کشورها را نشان داد.  

وي اضافه کرد: یکی از مهمترین مزایاي شبکه ملی اطلاعات ایجاد اشتغال و کارآفرینی است. با صرفه جویی در خرید پهناي باند از
خارج از کشور و فراهم کردن آن در ایران می توان در سال جهش تولید شغل ایجاد کرد. هم چنین با وجود این شبکه درآمد صاحبان

 
استارت آپ ها و همچنین تولید کنندگان محتوا و مدیران وب سایت ها افزایش می یابد. 

دبیر شوراي تبیین مواضع بسیج دانشجویی گفت: پیش بینی شده است که این شبکه می تواند تا 200 هزار شغل مستقیم ایجاد
کند. همچنین امنیت اطلاعات مردم ایران در داخل کشور نگهداري می شود و از سواستفاده دشمنان جلوگیري می شود. امیدواریم

 
که شبکه ملی اطلاعات هر چه زودتر در ایران راه اندازي شود. 

انتهاي پیام/



صنعت چاپ مازندران زیر تیغ اتحادیه هاي ناهمگن

منبع: ایرناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/06/11

ساري - ایرنا - چاپخانه داران مازندران از این که به گفته خودشان برخی اتحادیه هاي ناهمگن در استان مجوزهایی صادر می
کنند که افراد بر اساس آن به فعالیت در صنعت چاپ می پردازند ، گله دارند و می گویند که بسیاري از این افراد فاقد

چاپخانه هستند و به عنوان رابط چاپخانه هاي دیگر استان ها بویژه تهران عمل ...

ساري - ایرنا - چاپخانه داران مازندران از این که به گفته
خودشان برخی اتحادیه هاي ناهمگن در استان مجوزهایی
صادر می کنند که افراد بر اساس آن به فعالیت در صنعت
چاپ می پردازند ، گله دارند و می گویند که بسیاري از
این افراد فاقد چاپخانه هستند و به عنوان رابط چاپخانه

 
هاي دیگر استان ها بویژه تهران عمل می کنند. 

به گزارش ایرنا ،چاپخانه داران معمولا درد مشترکی دارند،
یکی از آنها تهیه مواد اولیه است . از دیگر مشکلات این
حوزه فعالیت مراکزي است که چاپخانه نیستند ، اما مجوز

چاپخانه دارند، مالیات مشکل دیگر فعالان این حوزه است. صنعت چاپ با همه مشکلات حالا از کرونا هم متاثر شده و برخی چاپخانه

 
ها به دلیل کاهش تیراژ در حوزه نشر کتاب و نشریات مکتوب، مجبور به تعدیل نیرو شده اند. 

گذشته از این ، امروز اغلب صنایع به صنعت چاپ و بسته بندي وابسته هستند. چه بسا محصولات تولیدي کشور ما که بدون بسته
بندي مناسب، قدرت صادراتی هم ندارند و یا به قیمت نازلی خریداري می شوند ؛ محصولاتی که گاه به شکل فله اي و با قیمت نازل
صادر می شود و کشور خریدار با استفاده از صنعت بسته بندي، درآمد چند برابري کسب می کند، ارزش افزوده اي که از دست می

 
رود و نصیب کشور واردکننده می شود. 

یکی از مشکلاتی که چاپخانه داران مازندران با آن مواجه و گله مند هستند ، فعالیت مراکزي است که با دریافت مجوز از اتحادیه هاي

 
ناهمگن، در حوزه صنعت چاپ فعالیت می کنند هر چند که چاپخانه نداشته باشند. 

 
ارشاد متولی صدور مجوز چاپخانه داران 

یک فعال صنعت چاپ در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: طبق ماده 44 آیین نامه نظارت بر چاپخانه ها مصوب سال 1371 هیات

 
وزیران، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، متولی صدور مجوز براي چاپخانه داران است. 

حسینعلی زارع با اشاره به اینکه برخی چاپخانه ها در مازندران از اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان، مجوز ندارند، افزود: این

 
افراد از اتحادیه هاي ناهمگن مجوز دریافت کرده و فعالیت غیرقانونی دارند. 



رئیس کارگروه صنعت چاپ مازندران با بیان اینکه برخی افراد فقط با داشتن یک دستگاه فتوکپی یا پلات، مجوز فعالیت دریافت کرده
و به دفتر کار چاپخانه هاي تهران تبدیل شده اند، تصریح کرد: این افراد با دریافت سفارش کار، تولیدات چاپی را از استان خارج کرده

 
و به چاپخانه داران مازندران خسارت وارد می کنند. 

زارع با اشاره به اینکه این اقدام باعث دلسردي چاپخانه داران مازندران می شود که در این صنعت سرمایه گذاري کرده اند، گفت: در

 
کارگروه صنعت چاپ مازندران به دنبال این هستیم تا مراکزي که از اداره کل فرهنگ و ارشاد مجوز فعالیت ندارند ساماندهی شوند. 

این فعال حوزه صنعت چاپ خاطرنشان کرد: برخی اتحادیه هاي ناهمگن براي صنعت چاپ، مجوز صادر می کنند که نوعی تداخل

 
صنفی محسوب می شود و باید از این کار، جلوگیري کرد. 

وي با اشاره به انحلال اتحادیه چاپخانه داران در سال گذشته، افزود: تلاش کردیم این اتحادیه مجدد احیا شده و از حقوق چاپخانه

 
داران دفاع کند. 

زارع با بیان اینکه در راستاي خدمات دولت الکترونیک، سفارش هاي چاپی دستگاه هاي دولتی در سایت ستاد ارائه می شود، اظهار
کرد: برخی استان ها مانند استان فارس، قم و خراسان رضوي، اکثر کارهاي چاپی خود را فقط به چاپخانه داران همان استان سفارش

 
می دهند و دیگر استان ها حق شرکت در مناقصه را ندارند. 

رئیس کارگروه صنعت چاپ مازندران یادآور شد: در راستاي رونق تولید و افزایش اشتغال به دنبال این هستیم که کارهاي چاپی

 
مازندران هم فقط به چاپخانه داران همین استان اختصاص یابد. 

وي با تاکید بر اهمیت صنعت چاپ و بسته بندي در فروش محصولات تولیدي مازندران، گفت: محصولات تولیدي مازندران در بسته

 
بندي استاندارد و بهداشتی می توانند به بازارهاي بین المللی ورود کنند و ارزش افزوده چند برابري به دست تولیدکننده برسد. 

زارع با بیان اینکه مالیات بر ارزش افزوده، یکی دیگر از مشکلات چاپخانه داران است، ادامه داد: در حالی که طبق قانون، مالیاتی به

 
کاغذ اختصاص نمی یابد اما چاپخانه داران براي کاغذ هم مالیات می پردازند که کمرشکن است. 

وي خاطرنشان کرد: تحریم هاي ناجوانمردانه از یک سو، ویروس کرونا از سوي دیگر و همچنین افزایش بی رویه قیمت کاغذ، صنعت

 
چاپ را تحت فشار قرار داده است. 

 
کرونا قوز بالا قوز 

رئیس کارگروه صنعت چاپ مازندران با اشاره به اینکه کرونا بر روي تیراژ کتاب و نشریات تاثیر گذاشته است، ادامه داد: چاپخانه هایی

 
که با 30 نفر نیروي کار مشغول فعالیت بودند امروز با پنج نیروي کار در حال فعالیت هستند. 

زارع با بیان اینکه تعرفه خرید کاغذ در ردیف ارز چهار هزار و 200 تومانی قرار دارد که باید از طریق شرکت تعاونی چاپخانه داران این
خرید انجام شود، ادامه داد: در مازندران شرکت تعاونی نداریم که کاغذ با نرخ ارز دولتی در اختیار فعالان این حوزه قرار دهد و ارز سه

 
نرخی مشکلاتی را براي ما ایجاد کرده است. 

وي گفت: در کارگروه صنعت چاپ مازندران پیشنهاد دادیم تعاونی با سهامداري چاپخانه داران مازندران تشکیل شود تا بتوانیم از ارز



 
دولتی براي تهیه کاغذ استفاده کنیم و فشار اقتصادي کمتري به چاپخانه داران تحمیل شود. 

زارع با اشاره به اینکه "آموزش" یکی دیگر از مسائلی است که در کارگروه صنعت چاپ مازندران مورد بحث و بررسی قرار دادیم،
خاطرنشان کرد: به دنبال این هستیم چنانچه شیوع ویروس کرونا کاهش یابد کلاس هاي آموزشی را در جهت تغییرات صنعت چاپ و
ورود ماشین الات جدید به این حوزه، کلاس هاي آموزشی براي فعالان صنعت چاپ برگزار کنیم و با به روز شدن اطلاعات، رونق

 
اقتصادي را در صنعت چاپ شاهد باشیم. 

 
ساماندهی واحدهاي غیرمجاز 

یک کارشناس صنعت چاپ درباره فعالیت مراکز غیرمجاز چاپ در مازندران به ایرنا گفت: پیشرفت تکنولوژي در حوزه صنعت چاپ

 
باعث شده افراد با یک دستگاه کامپیوتر و پرینتر در خانه و یا فضاي زیر پله به فعالیت در این زمینه بپردازند. 

محمد مهدي زاده با بیان اینکه در گذشته براي حروف چینی به اندازه یک کاغذ آچهار نیازمند فضاي 300 متري بودیم تا حروف
سربی را کنار هم بچینیم و کار چاپ انجام شود، اظهار کرد: در چاپخانه هاي قدیمی بیشتر از 20 مدل حروف نداشتیم اما اکنون در
سیستم هاي کامپیوتري صدها مدل حروف وجود دارد و اینها بهانه اي شده تا کار به فضاي کوچکتر و با تجهیزات کمتر کشیده شود و

 
کنترل و نظارتی هم بر این فضا نیست. 

وي با اشاره به اینکه برخی کارمندان دستگاه هاي دولتی هم در این عرصه وارد شده و سفارش چاپی دستگاه مربوطه را با پرینتر در
خانه انجام داده و فاکتور فروش هم صادر می کنند.، تصریح کرد: این دستگاه هاي دولتی به خود کم لطفی می کنند که سفارش

 
کاري را به مراکز داراي مجوز از مراجع رسمی، ارجاع نمی دهند و هم کار بی کیفیت تحویل می گیرند. 

نائب رئیس اتحادیه چاپخانه داران مازندران گفت: مشکل ما با اتحادیه هایی است که زیر نظر مجامع امور صنفی فعالیت می کنند و

 
مجوزهایی مانند دفتر فنی، دفتر تبلیغاتی و مانند اینها را صادر کرده و اجازه می دهند در عرصه صنعت چاپ وارد شوند. 

وي با اشاره به اینکه اتحادیه هاي ناهمگن، مجوزهایی صادر کرده و اجازه می دهند افرادي به صنعت چاپ وارد شوند که تخصص،
تجربه و آگاهی در این زمینه ندارند، ادامه داد: این اتحادیه ها هم چاپخانه داران را با مشکل مواجه می کنند و هم باعث می شوند

 
صنعت چاپ با مشکل کیفیت مواجه شود. 

مهدي زاده با بیان اینکه یک چاپخانه دار براي دریافت مجوز کار، استعلام هاي متعددي را پشت سر می گذارد که زمان بر است،
افزود: واحدهایی بدون سپري کردن این استعلام ها، از اتحادیه هاي ناهمگن مجوز فعالیت دریافت می کنند و نظارتی هم بر رفتار

 
کاري آنها نیست. 

این کارشناس صنعت چاپ با اشاره به اینکه به اداره کل صنعت، معدن و تجارت مازندران پیشنهاد دادیم کارگروهی تشکیل شود تا
این مراکز هم ساماندهی و نظارت شوند تا از بروز مشکل در این زمینه جلوگیري شود، گفت: هنوز در زمینه این پیشنهاد، اقدامی

 
صورت نگرفته است. 

چاپ و بسته بندي اگرچه صنعت است اما زیر نظر اداره کل فرهنگ و ارشاد فعالیت می کند. چاپخانه داران که فعالان صنعتی هستند
اما در زمان دریافت تسهیلات صنعتی، با این دوگانه مواجه هستند که زیر نظر دستگاه فرهنگی قرار دارند. از سوي دیگر، وام هاي



صنعتی هم به این مراکز اختصاص نمی یابد. شاید به همین دلیل است که صنعت چاپ و بسته بندي مازندران، آنگونه که باید رشد

 
نکرده تا سهم بیشتري در اقتصاد استان داشته باشد. 

 
افزایش قیمت مواد اولیه 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: افزایش قیمت مواد اولیه مانند کاغذ، فیلم و زینک از عمده

 
مشکلات حوزه چاپ است. 

عباس زارع افزود: با ورود سیستم هاي کامپیوتري و نرم افزارهاي متعدد به حوزه چاپ، برخی چاپخانه داران سنتی که کار تبلیغاتی
براي اداره هاي دولتی و مراکز تجاري انجام می دادند به دلیل به روز نبودن و منسوخ شدن شیوه کاري، با مشکلات جدي مواجه

 
هستند. 

وي گفت: برخی چاپخانه داران سنتی، چاپ دیجیتال و بخشی به سمت چاپ صنعتی و بسته بندي را براي ادامه کار انتخاب کردند،

 
هرچند که فعالان حوزه چاپ صنعتی هم مشکل تهیه مواد اولیه مثل کاغذ، مقوا و مرکب را دارند. 

این مسئول با بیان اینکه ویروس کرونا در بخش صنعت چاپ مانند دیگر بخش ها مشکلاتی را به وجود آورده است، ادامه داد:

 
مشکلات تولید و نبود نقدینگی از اثرات زیانبار کرونا است. 

زارع با بیان اینکه توسعه صنایع بسته بندي در مازندران می تواند به رونق تولید، ایجاد اشتغال و افزایش ارزش افزوده محصولات
تولیدي استان منجر شود، تصریح کرد: محصولات تولیدي مازندران نیازمند بسته بندي مناسب است تا محصول تولیدي استان در

 
بسته بندي هاي بهتري به بازار عرضه شود. 

 
حمایت از صنایع بسته بندي 

وي با اشاره به نگاه مثبت استاندار مازندران نسبت به صنعت چاپ و بسته بندي، خاطرنشان کرد: چاپخانه دارانی که در زمینه صنعت
بسته بندي ورود کرده و یک خط تولید به آن اختصاص دهند مورد حمایت قرار می گیرند و بنا بر طرح ارائه شده از تسهیلات

 
برخوردار می شوند. 

زارع یادآور شد: مشکلات برخی واحدهاي صنعتی چاپ و بسته بندي در کارگروه ستاد تسهیل استان مطرح و بررسی شد و به چرخه

 
کار و تولید برگشتند. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران با بیان اینکه نه تنها در تهیه ماشین آلات صنعت چاپ و بسته بندي بلکه در تهیه مواد
اولیه از جمله کاغذ، مقوا و مرکب هم به خارج از کشور وابسته هستیم، گفت: نیازمند عزم ملی هستیم تا صنعت چاپ و بسته بندي از

 
این وابستگی رهایی یابد. 

 
زارع اظهار کرد: صنعت چاپ در دنیا جزو صنایع ارزآور و اشتغال زا و صنعت پنجم است. 

وي افزود: با توجه به افزایش قیمت ارز، واردات ماشین آلات صنعت چاپ به سختی و به ندرت اتفاق می افتد و اغلب از ماشین آلات



 
قدیمی استفاده می شود. 

 
فعالیت 554 چاپخانه در مازندران 

زارع با بیان اینکه در سال گذشته 136چاپخانه، 254مرکز چاپ دیجیتال، 117 مرکز چاپ سیلک، 6 مرکز لیتوگرافی، 23 مرکز چاپ

 
خاص و در مجموع 536 واحد مجوز فعالیت داشتند ، گفت: از ابتداي سال 99 تاکنون براي 18 مرکز مجوز جدید صادر شد. 

 
وي خاطرنشان کرد: در مازندران حدود پنجهزار نفر ارتباط شغلی مستقیم با صنایع چاپ و بسته بندي دارند. 

زارع گفت: رایزنی هایی انجام شده تا صنعت چاپ از نظر صدور مجوز به وزارت صنعت، معدن و تجارت محلق شود و وزارت ارشاد بر

 
تولید محتواي این واحدها نظارت کند. 

چاپخانه داران مازندرانی معتقدند فعالیت مراکز غیرمجاز و زیرپله اي، خسارت کمی و کیفی بسیاري به صنعت چاپ وارد کرده و

 
فعالیت این مراکز نیازمند نظارت است. 

پیشنهاد تشکیل کارگروه براي ساماندهی این مراکز، پیشنهاد خوبی است که البته هنوز بر زمین مانده و در جهت ساماندهی و نظارت
بر مراکزي که از اتحادیه هاي ناهمگن مجوز فعالیت دریافت کرده اما در صنعت چاپ مشغول به کار هستند اقدامی صورت نگرفته

 
است. 

 
برچسب ها 

 
- تحریم 

 
- رونق تولید 

 
- مازندران 

 
- اشتغال زایی 

- روز صنعت چاپ



کشاورزان ابرکوه به جاي هندوانه گیاهان کم آبخواه کشت کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/06/11

یزد- ایرنا- مسوول تولیدات گیاهی جهاد کشاورزي ابرکوه با اشاره به کاهش سطح آب سفره هاي زیرزمینی به کشاورزان
شهرستان توصیه کرد که سال آینده زراعی در صورتی که مایل به کاشت هندوانه هستند، از روش هاي نوین آبیاري استفاده

کنند.

 یزد- ایرنا- مسوول تولیدات گیاهی جهاد کشاورزي ابرکوه
با اشاره به کاهش سطح آب سفره هاي زیرزمینی به کشاورزان شهرستان توصیه کرد که سال آینده زراعی در صورتی که مایل به

 
کاشت هندوانه هستند، از روش هاي نوین آبیاري استفاده کنند. 

حسن زارع روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا ، بابیان اینکه سال آینده نیمی از سطح زیرکشت هندوانه فعلی با توجه به
شرایط منابع آبی منطقه به کمتر 25 هکتار می رسد ، اظهار کرد: حدود 2 دهه پیش سطح زیرکشت این گیاه افزون بر 500 هکتار

 
بود که در سال 99 به کمتر از 50 هکتار رسیده است. 

وي تصریح کرد: با پایان کار برداشت هندوانه با متوسط تولید 27 تن در هر هکتار، حدود هزار و 200 تن محصول از سوي 70 خانوار

 
بهره بردار برداشت و به بازار مصرف عرضه شد. 

این توصیه زارع به کشاورزان منطقه در واقع هشدار به آنها و پرهیز از برنامه ریزي براي کشت هندوانه به روش سنتی و جلوگیري از

 
ضررهاي اقتصادي به خانواده هاي بهره بردار شهرستان است تا به کشت گیاهان کم آبخواه ترغیب شوند. 

 
محروم شدن کشاورزان از دریافت نهادهاي کشاورزي 

همچنین مدیر جهاد کشاورزي ابرکوه گفت: کشاورزان در صورت استفاده از کاشت محصولات پرآبخواه و سنتی از دریافت نهادهاي

 
کشاورزي محروم می شوند. 



مهدي غیب الهی ، اظهار کرد: براي تولید یک عدد هندوانه به وزن 10 کیلوگرم به روش سنتی نیاز به چهار هزار لیتر آب است ، در

 
حالی که این میزان مصرف آب ، خطر جدي و تهدیدي براي شهرستان و کشاورزان است. 

وي افزود: البته کشاورزان با توجه به محدودیت منابع آبی ، فرایند برداشت آب را با تغییر الگوي کاشت محصول کم آبخواه در برنامه

 
کاري خود قرار داده اند. 

 
ابرکوه یکی از چهار دشت ممنوعه بحرانی استان یزد است 

همچنین مسوول امور آب و خاك جهاد کشاورزي ابرکوه گفت: کاهش آب سفره هاي زیرزمینی و افت سطح آب چاه هاي کشاورزي ،

 
شوري آب برخی چاه ها و همچنین ایجاد فروچاله ها نشانه بحرانی بودن شرایط آب در این شهرستان است . 

احمدرضا زرنگار افزود: به خاطر کم آبی در این منطقه، دشت ابرکوه یکی از چهار دشت ممنوعه بحرانی استان یزد است و کشاورزان

 
براي استفاده بهینه از مصرف آب 90 درصد باغ هاي زردآلوي منطقه را مجهز به سیستم هاي آبیاري قطره اي کرده اند. 

 
 

این مسوول ادامه داد: با توجه به محدودیت منابع آبی و فعالیت بیشتر جمعیت ابرکوه در حوزه کشاورزي از لحاظ اجراي طرح هاي

 
آبیاري نوین این شهرستان در استان یزد در رتبه نخست قرار دارد. 

زرنگار اضافه کرد: کشاورزان می توانند از خدمات و کمک هاي بلاعوض دولت براي استفاده بهینه از آب در بخش کشاورزي فراهم

 
شده ، استفاده کنند. 

وي افزود: دولت براي اجراي طرح هاي آبیاري کم فشار و قطره اي در هر هکتار به ترتیب 70 و 170 میلیون ریال کمک بلاعوض

 
پرداخت می کند که در این سامانه ها، راندمان آبیاري از 35 تا 85 درصد افزایش می یابد. 

 
400 میلیارد ریال کمک بلاعوض دولت به کشاورزان ابرکوه 

وي تصریح کرد: دولت براي اجراي طرح هاي آبیاري نوین طی هفت سال گذشته 400 میلیارد ریال به صورت تسهیلات بلاعوض به
کشاورزان این شهرستان کمک کرده است. 



زرنگار خاطرنشان کرد: کشاورزان با دریافت این میزان کمک براي استفاده بهینه و بهره وري آب در بخش کشاورزي، سه هزار هکتار

 
از اراضی و باغ هاي خود را به سامانه هاي آبیاري نوین تجهز کردند. 

وي از اجراي طرح هاي آبیاري کم فشار ، قطره اي ، زیرسطحی ، تیپ و تشتکی در شهرستان ابرکوه خبرداد و اظهار کرد: از سال

 
1370 تاکنون پنج هزار هکتار از اراضی و باغ هاي این شهرستان به آبیاري نوین تجهیز شده است. 

اراضی قابل کشاورزي شهرستان ابرکوه به علت کاهش بارندگی، کم آبی و تداوم 2 دهه پدیده خشکسالی از 20 هزار هکتار به 15 هزار
هکتار در سال هاي اخیر کاهش یافت و 40 درصد اشتغال وابسته به فعالیت هاي کشاورزي، دامداري و دامپروري است و هشت هزار و

 
500 خانوار ، سالانه 200 هزار تن محصول کشاورزي و دامی از این طریق تولید می کنند. 

 
مرکز شهرستان 55 هزار نفري ابرکوه در 140 کیلومتري جنوب غربی شهر یزد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- ابرکوه 

 
- آبیاري 

 
- اراضی کشاورزي 

- گیاهان



شرکت ملی مس بزودي افزایش سرمایه می دهد

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران با بیان این که فلز مس پتانسیل و ارزش بسیار بالایی براي سرمایه گذاري دارد،
گفت: شرکت مس به پشتوانه همت و تلاش پرسنل خدوم خود و حمایت هاي مسئولان، امسال شرایط خوبی را دارد. نوشته

شرکت ملی مس بزودي افزایش سرمایه می دهد اولین بار در جهان صنعت نیوز. پدیدار شد.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران با بیان این که فلز مس پتانسیل و ارزش بسیار بالایی براي سرمایه گذاري دارد، گفت:

 
شرکت مس به پشتوانه همت و تلاش پرسنل خدوم خود و حمایت هاي مسئولان، امسال شرایط خوبی را دارد. 

به گزارش جهان صنعت نیوز:  «اردشیر سعدمحمدي»، مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران با بیان این که فلز مس پتانسیل و
ارزش بسیار بالایی براي سرمایه گذاري دارد، گفت: شرکت مس به پشتوانه همت و تلاش پرسنل خدوم خود و حمایت هاي مسئولان،
امسال شرایط خوبی را دارد و بدنه شرکت مس یعنی پرسنل آن با نشان دادن سطح بسیار خوبی از توانایی هاي خود علاوه بر ثبت
رکوردهاي تولیدي در پنج ماهه اول سال توانستند به لحاظ شاخص هاي عملیاتی و مالی در تراز بالایی در کشور قرار بگیرند که جا

 
دارد از تک تک همکارانم در خانواده عظیم مس تقدیر و تشکر کنم. 

مدیرعامل شرکت مس با اشاره به استقبال این شرکت از طرح ها و ایده هاي نو در زمینه صنایع نانو و هایتک نیز افزود: باید تلاش

 
شود با ورود به این حوزه ها شاهد ایجاد ارزش افزوده بیشتر براي شرکت مس و کشور عزیزمان باشیم. 

سعدمحمدي همچنین به طرح هاي توسعه شرکت مس اشاره کرد و افزود: سرعت انجام تمامی پروژه هاي توسعه باید براي تک تک ما
مهم باشد چرا که علاوه بر مباحث مربوط به توجیه اقتصادي طرح ها، آنچه در این بین باید مدنظر قرار گیرد امر اشتغال زایی این
پروژه ها در این شرایط حساس است. یقین بدانید بحث ایجاد اشتغال براي جوانان این مرزوبوم وظیفه شرعی، اخلاقی و انسانی تک
تک ما در تمامی سطوح است؛ به نحوي که این امر دغدغه اصلی بنده در پیشرفت و تکمیل پروژه ها محسوب می شود و انشااالله با

 
سرمایه گذاري شرکت مس و غیرت و تعصب پرسنل و شرکت هاي پیمانکاري شاهد موفقیت هاي خوبی در این زمینه باشیم. 

وي با اشاره به تصویب افزایش سرمایه در مجمع عادي عمومی سالیانه شرکت مس نیز گفت: این اتفاق خوبی است و سعی می کنیم

 
انشاالله به زودي از محل سود انباشته این افزایش سرمایه انجام شود. 

سعدمحمدي به سرمایه گذاري شرکت مس براي ایجاد کمپ ورزشی در شهرستان ورزقان هم اشاره کرد و افزود: طرح هاي توسعه
مجتمع مس سونگون می تواند تحول عظیمی را در منطقه ایجاد کند. چنان چه تولید تنها 100 هزار تن کاتد در این منطقه، براساس
قیمت امروز 130.000 میلیارد ریال گردش مالی را براي منطقه به ارمغان خواهد آورد که با یک حساب سرانگشتی می توان فهمید

 
این گردش مالی چه نقشی در توسعه و پیشرفت منطقه می تواند داشته باشد. 

 
  

0/5 ( 0 نظر )



صنعت فرآوري براي ایجاد اشتغال پایدار در دستور کار قرار گرفت

منبع: تسنیمشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره تسهیلات اشتغال روستایی گفت:امسال حدود 3هزار میلیارد تومان با همکاري
صندوق توسعه ملی براي پرداخت تسهیلات به مشاغل روستاییان هدفگذاري کردیم که بحث فرآوري در دستور کار است.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره تسهیلات اشتغال
روستایی گفت:امسال حدود 3هزار میلیارد تومان با
همکاري صندوق توسعه ملی براي پرداخت تسهیلات به
مشاغل روستاییان هدفگذاري کردیم که بحث فرآوري در

 
دستور کار است. - اخبار اقتصادي - 

اصغرنوراالله زاده, مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در
گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، درباره
چگونگی حمایت از کسب و کاراي مناطق روستایی
گفت:حمایت از کسب و کارهاي روستایی را در راستاي

قانون اشتغال روستایی دنبال می کنیم. پس از تصویب رهبري براي برداشت 1.5میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی این طرح را در
صندوق شروع کردیم که تا کنون 40 هزار طرح در روستاها تصویب شده است که بیش از 2هزار و 300 میلیارد تومان تسهیلات به
آنها پرداخت شده که حدود 40 درصد از طرح ها در روستاهاي مرزي هستند و شاید کمتر از 10درصد از آنها افرادي هستند که
اکنون در سطح شهر زندگی می کنند و در مناطق روستایی سرمایه گذاري کرده اند به همین دلیل آنها به بازار دسترسی دارند و از

 
شرایط پایدارتري برخوردارند. 

وي ادامه داد: به طور مثال در روستاي سبزوار طرح پوشاك در چند نقطه انجام شده است. با توجه به اینکه این افراد قبلاً در مناطقی
از تهران, مشهد تولید پوشاك داشتند در حال حاضر موفق براي فروش شده اند. به جز طرح اشتغال روستایی, طرح هاي هر روستا

 
یک محصول, روستاي بدون بیکار, نهادهاي مالی خرد در روستاها را در دستور کار داریم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره طرح هر روستا یک محصول گفت: این طرح براي هر خانه یک کارکن بوده است که در 140

 
روستا با این طرح ساماندهی کردیم وبخش هاي حمل و نقل, لجستیک و بازاریابی را حمایت مالی می کنیم. 

نوراله زاده با تاکید بر اینکه یکی از طرح هاي ما ایجاد نهادهاي مالی خرد در روستاها بوده است، گفت: تاکنون 2500 صندوق خرد
محلی در روستاها در 2200 روستا ایجاد کرده ایم و از این به بعد این صندوق هاي روستایی از طریق منابع وام 250 میلیون تومان
که از ما گرفته اند به 20 تا 25 عضو خود می دهند تا به مرور زمان رشد کنند و تاکنون خیلی هدفمند عمل شده و نقش موثري در

 
توسعه کسب و کارهاي روستایی همچون میوه خشک کردن و … داشته اند. 

نوراله زاده گفت: 3 هزار میلیارد تومان با همکاري صندوق توسعه ملی براي پرداخت تسهیلات به مشاغل روستاییان امسال هدفگذاري



 
کرده ایم و فرآوري و فعالسازي معادن و همچنین فرآوري محصولات کشاورزي و بسته بندي از اولویت هاي صندوق خواهد بود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه از بین 114 روستا که مزیت رقابتی براي چند محصول را دارند تکلیف کردیم که هر
شهرستان باید یک روستاي بدون بیکار و یک روستا یک محصول را معرفی کند گفت: در حال حاضر طرح هاي بخش بسته بندي و
فرآوري که در سامانه کارا ثبت می شوند را مورد حمایت قرار داده ایم.به طور مثال بعضی از شهرستان ها زمینه فرآوري در محصولات
کشاورزي را دارند. به طور مثال هستند روستاهایی که انگور بسیار خوبی دارند که استفاده کامل از آن صورت نمی گیرد. باید روي
فرآوري انگور و شیره آن بیشتر کار شود و این ظرفیت وجود دارد که از شیره انگور کپسول هاي انرژي زا و قرص هاي ویتامین تولید

 
شود و افرادي که آمادگی اجراي این طرح ها را داشته باشند، تسهیلات در اختیار آن ها قرار می گیرد 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه یک منبع 3 هزار میلیارد تومانی با همکاري صندوق توسعه ملی براي پرداخت
تسهیلات امسال هدفگذاري کرده ایم، گفت: این میزان تسهیلات دو برابر میزان منابع سال 98 است که بیشتر بخش معدن در اولویت

خواهد بود. به طوري که 500 معدن در روستاها فعال خواهد شد و تا سقف 4 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت خواهد شد.



ناهماهنگی وزارت صمت، بانک مرکزي و گمرك؛ چالش امروز تولید و

بازرگانی

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/06/11

یک عضو اتاق بازرگانی تهران در یادداشتی ضمن تشریح مهمترین موانع پیش روي اقتصاد، ناهماهنگی وزارت صنعت، معدن
و تجارت (صمت)، بانک مرکزي و گمرك را در این زمینه بسیار مهم دانست.

اقتصادگردان- در یادداشت نسیم توکل آمده است: براي افرادي که در حوزه بازرگانی، واردات و صادرات فعالیت می کنند،
وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت)، بانک مرکزي و سازمان گمرك اسامی آشنایی محسوب می شود؛ چراکه دائما در حال تعامل با
این سازمان ها هستند. طی سال هاي اخیر، قسمت بازرگانی، به ویژه در بخش خصوصی، با چالش هاي عمده اي در ارتباط با سه
سازمان مذکور مواجه شده است که این چالش ها بی ارتباط با شرایط اقتصادي فعلی کشور در سایه تحریم ها نیست. بر همین اساس،
به عنوان فعال بخش خصوصی، تجربه زیسته خود را در مواجه با این چالش ها که تا حد زیادي واردات و در نتیجه چرخه تولید و

 
اقتصاد ما را با مشکل مواجه کرده است، با شما در میان خواهم گذاشت. 

در حال حاضر و خصوصا با توجه به قوانین جاري، چالش هاي زیادي براي بخش بازرگانی شرکت ها در مواجهه با قوانین وزارت
صمت، بانک مرکزي و گمرك به وجود آمده است. وزارت صمت مجوز اصلی ورود کالا را تحت عنوان ثبت سفارش ارائه می دهد؛ بانک
مرکزي مسأله تخصیص ارز را هدایت می کند و گمرك نیز در زمینه خروج کالا وارد شده که متأسفانه چالش هاي عمده اي در هر

 
سه رویکرد به وجود آمده است. 

 
محدویت سقف واردات در مقابل تولیدکنندگان 

یکی از بزرگ ترین مشکلاتی که از سوي وزارت صمت در مقابل ما قرار گرفته است، محدود کردن کسب مجوز و ثبت سفارش واردات
بوده و این در حالی است که هیچ معیار شفافی براي این سنجش ارائه نشده است. به عنوان مثال من بر اساس کد تعرفه مشخص و
کارت بازرگانی مجاز بودم که در یک سال 2000 کیلوگرم یا 5000 کیلوگرم کالا وارد کنم، اما اگر بخواهم بیش از مقدار مشخص
شده تولید داشته باشم، نمی توانم کالاي اولیه مورد نیاز خود را وارد کنم. این در حالی است که ما با شرکت هاي تولیدي دولتی نیز
قرارداد داریم و محدود کردن سقف واردات یک شرکت منجر به متوقف شدن خط تولید و تأخیر در پرداخت ها و نظایر آن خواهد

 
شد. علیرغم این مسائل هنوز معیار وزارت صمت براي سنجش میزان سقف براي ما مشخص نشده است. 

میزان محدودیت سقف تولید تا حدي به تعرفه کالا بستگی دارد، اما در این زمینه نیز ابهام وجود دارد. به عنوان مثال شرکتی که برد
مدار چاپی وارد می کند، براي پنج تن جنس تعرفه داشته و در مقابل شرکتی که موبایل وارد می کند، براي 10 تن جنس تعرفه دارد!
این در حالی است که یک شرکت تولیدکننده صنعتی می تواند چرخ صنعت کشور را به حرکت در آورده و کالاي وارداتی آن، جزو
مواد اولیه صنعت محصوب می شود و طبیعتا سقف واردات یک شرکت تولیدکننده و تأمین کننده صنعتی باید بالاتر باشد. مشخص
نیست که چرا تمرکز وزارت صنعت، معدن و تجارت روي کالاهاي تجاري است و در مقابل به کالاهایی که وارد کردن آنها به صنعت

 
کشور کمک خواهد کرد، مجوز کمتري می دهد. 

حداقل انتظار من به عنوان یک شرکت دانش بنیان تولیدي این است که دلیل محدودیت سقف واردات براي من توضیح داده شود که



با چه شاخصی این عدد تعیین شده است. ما براي وارداتی که انجام می دهیم، مالیات پرداخت می کنیم و حتی در قبال آن کارآفرینی

 
نیز کرده ایم و چرخ یک صنعت دولتی را می چرخانیم؛ چرا باید میزان واردات ما کاهش پیدا کند؟ 

چالش دیگري که بخش بازرگانی شرکت ها با آن روبه رو است، مسأله زمان است. مدت زمان پاسخ ثبت سفارش و گرفتن مجوز،
طولانی تر شده است. در وزارت صنایع و وزارت بازرگانی سابق اینطور بود که بعد از گرفتن یک مجوز، حداقل تا سه تا چهار ماه منتظر
مجوز بعدي نبودیم، اما در حال حاضر به صورت هفتگی یا بعضا روزانه منتظر مجوز، بخشنامه، تبصره و ماده جدید هستیم و این یعنی
مانع، سد و عدم ثبات که در نهایت نیز منجر به بروز فساد خواهد شد. در حال حاضر بعد از ثبت درخواست در سامانه، تنها مجاز بودن
یا مجاز نبودن سقف واردات از سوي وزارت صمت بین یک ماه تا یک ماه و نیم در بوته آزمایش گذاشته می شود. چرا کاري که در
همه دنیا در عرض یک ساعت انجام می شود، براي من ارباب رجوع باید بین یک تا دو ماه زمان ببرد و این در حالی است که

 
پیشخوان میز خدمت وزارت می تواند از این همه فارغ التحصیل منتظر کار براي تسریع این مسأله ساده استفاده کند. 

طولانی شدن پروسه پاسخگویی به شرکت ها که آیا مجاز هستند یا خیر، ضرر قابل توجهی را وارد می کند. مثلا شرکتی که ثبت
سفارش می کند، نمی داند چه وضعیتی دارد و بعد از یک یا دو ماه اعلام می شود رد شده است و براي گرفتن پاسخ نیز حتما باید
حضورا به وزارت صمت مراجعه کند و چندین ساعت منتظر باشد و در نهایت نیز پاسخ شفافی دریافت نخواهد کرد. شرکت ها
مجبورند در شرایط کنونی قیمت هاي خود را لبه مرز قرار دهند و در این رقابت سنگین، حداقل سود را براي خود در نظر بگیرند.
حداقل سود نیز با خرید ارزان کالا اتفاق می افتد نه با فروش بالا؛ در نتیجه در کنار کم کردن مبلغ خرید، زمان نیز در سودآوري این
شرکت ها تأثیرگذار است. مثلا با دلار 21 هزار تومانی قرارداد را می بندد اما تا گرفتن مجوز از سامانه، دلار 23 هزار تومان شده است.

 
چالش تخصیص ارز در بانک مرکزي 

حالا در نظر بگیرید که بعد از گذشت این مدت طولانی، شرکتی مجوز را دریافت کند؛ از این پس سر و کارش با بانک مرکزي خواهد
بود که خودش به تنهایی یک چالش عمده است. مجوزي که مربوط به بانک مرکزي می شود، بحث تخصیص ارز است. به دلیل کمبود
ارز، تمام ارزها نیمایی شده و دیگر مثل سابق نیست که بتوانیم از روش هاي مختلف ارز را تأمین کنیم، بلکه فقط باید ارز نیمایی از
مسیر بانک خریداري کنیم. ارزي که از صرافی هاي مجاز می خریم و آن صرافی هم از صادرکننده می خرد. تا پیش از این ما می
توانستیم مجوز این تخصیص ارز را طی سه تا چهار روز بگیریم، اما در حال حاضر این پروسه نیز تا دو ماه و تیم طول می کشد و این
در حالی است که جنس من وارد گمرك شده، ثبت سفارش تأیید شده و مجوز واردات کالا را دریافت کرده ام! این چرخه نشان می

 
دهد که سه سازمان مهم صنعت، معدن و تجارت، بانک مرکزي و گمرك هیچ هماهنگی با هم ندارند. 

جدا از مسأله بغرنج گرفتن مجوز تخصیص ارز در بانک مرکزي، پاسخگویی نادرست نیز مزید بر علت شده است. کافی است یک روز
صبح به بانک مرکزي مراجعه کنید و ببینید تعداد زیادي بازرگان و تاجر و تولیدکننده در صف ایستاده اند و تنها یک نفر براي
پاسخگویی وجود دارد که بعد از چند ساعت انتظار نیز در نهایت می گوید جوابی نداریم! آیا بهتر نیست همین جمله را در قالب یک

 
بخشنامه روي دیوار قرار دهند تا وقت این افراد هدر نرود؟! 

اگر دلیل ندادن تخصیص از سوي بانک مرکزي، نداشتن ارز است، چرا به شرکت ها اجازه نمی دهد از ارز محل خود استفاده کرده و
کالاي شان در گمرك نماند؟! قبلا بخشنامه اي بود که بر اساس آن شرکت ها می توانستند با توجه به پروانه تولید یا قراردادي که با
شرکت هاي تولیدي دولتی داشتند، بخشی از کالاي خود را از گمرك دریافت کنند تا خط تولید متوقف نشود، اما حالا بانک مرکزي
به گمرك نامه زده که به هیچ عنوان نباید این کار را انجام دهد. در نهایت نیز دوستان محترم دارایی و مالیات نیز مالیات می خواهند

 
و تأخیر جنس در گمرك و ضرري را که از نوسانات دلار به ما رسیده است، در نظر نمی گیرند. 



 
ما راهکار می خواهیم نه مانع! 

درست است که بخشی از این مسائل به خاطر تحریم هاست، ولی حداقل کاري که ما می توانیم انجام دهیم این است که خودزنی
داخلی نکنیم. اگر بخشی خارج از تحریم است و می تواند کالایی را که در داخل تأمین نمی شود، وارد کند، در دادن مجوزها تعلل

 
نکنیم و اجازه دهیم چرخ تولید صنعتی کشور به چرخش در آید. 

تقاضایی که من به عنوان یک فعال بخش خصوصی دارم این است که سقف واردات به حالت نرمال برگردد یا حداقل با توجه به سطح
تجارت هر شرکت یک توجیه منطقی داشته باشد. از سوي دیگر وقتی امکان بررسی یک پرونده ظرف چند روز وجود دارد، چرا باید تا
دو ماه طول بکشد؟ نکته دیگر اینکه اگر بانک مرکزي ارز ندارد، حداقل این مجوز را به تاجر بدهد تا از ارز خودش استفاده کند، نه

 
اینکه هر روز یک بخشنامه جدید به گمرك ارائه دهد که بعضا کارگشا نبوده و حتی باعث ضرر و زیان این شرکت ها خواهد شد. 

در نهایت نیز مهم ترین درخواست من به عنوان نماینده شرکتی که کار بازرگانی انجام می دهد این است که ارتباط بین این سه
ارگان، یک ارتباط درست و منطقی باشد. اگر ارتباط بین آنها مشتري محور، مصرف کننده محور، تاجرمحور و تولیدکننده محور

نباشد، این روند اصلاح نخواهد شد.



انتقاد معاون وزیر کار از نحوه هزینه کرد وام هاي اشتغال در بخش کشاورزي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/06/11

به گزارش خبرگزاري فارس از بجنورد، عیسی منصوري
پیش از ظهر امروز در کارگروه اشتغال استان خراسان
شمالی با اشاره به اهمیت زمان بندي اقدامات اجرایی
کشور اظهار کرد: در سیاست گذاري امور اقتصادي باید
علاوه بر بررسی ورودي ها، خروجی ها و اقدامات نیز مورد

 
دقت قرار گیرد و گزارش داده شود. 

وي توسعه اقتصاد استان را نیازمند برنامه بیان کرد و گفت:
دستگاه هاي دولتی باید دستاوردهاي اقدامات خود را مشخص و آن را بیان کنند تا نسبت به نتیجه اقدامات و توجه به نقاط ضعف

 
برنامه ریزي شود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اعطاي صرف وام را مسیر نامناسبی براي ایجاد شغل دانست و

 
افزود: باید بازارهایی همچون فروش فرش را تقویت کرد تا درنتیجه آن شغل در راستاي بافت قالی ایجاد شود. 

وي از نیاز برخی استان ها به اعتبارات و تسهیلات بیشتر اشتغال پایدار روستایی خبر داد و گفت: طرح هاي ارائه شده براي اشتغال

 
هاي پایدار باید پالایش شود و از منابع بازپرداخت وام ها مجدداً تسهیلات جدید پرداخت شود. 

منصوري با اشاره به عدم وجود مشکل ضمانت در عرصه معدن تصریح کرد: این اقدام مشوقی براي سرمایه گذاري در بخش معدن

 
محسوب می شود. 

وي با انتقاد نسبت به نحوه هزینه تسهیلات در عرصه زیرساخت ها گفت: تسهیلات گردشگري باید براي افزایش ثروت و اشتغال

 
هزینه شود اما اکنون مصرف اعتبارات در ایجاد تفرجگاه ها خلاصه می شود. 

معاون وزیر کار در انتها هدف تسهیلات در بخش کشاورزي را صنایع تکمیلی آن اعلام و خاطرنشان کرد: در صورت تکمیل زنجیره

 
درست صنایع تبدیلی کشاورزي می توان به وضعیت دام پروري و کشاورزي استان رونق بخشید. 

انتهاي پیام/ح



خانم پقه: با یک دست و یک پا اندازه کل گرگان فرش بافتم

شماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/06/11
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

استفاده از هدایاي تبلیغاتی خلاقانه راهکار موثري در وفادار سازي مشتریان است. براي رسیدن به هدیه تبلیغاتی خلاقانه بهره
گیري از محصولات و تولیداتی است که کمتر در این حوزه مورد استفاده می شود.

استفاده از هدایاي تبلیغاتی خلاقانه راهکار موثري در وفادار سازي مشتریان است. براي رسیدن به هدیه تبلیغاتی خلاقانه بهره

 
گیري از محصولات و تولیداتی است که کمتر در این حوزه مورد استفاده می شود. 

 
سبک زندگی 

وقتی شما هدایاي تبلیغاتی خود را براي مشتري تان می
فرستید؛ آنها در این باره با دوستان، خانواده، همکاران و هر کسی
که ممکن باشد صحبت خواهند کرد. و این بهترین اتفاقی است

 
که می تواند در حوزه هدایاي تبلیغاتی بیوفتد. 

یکی از راهکارهاي جدید در حوزه هدایاي تبلیغاتی استفاده از
هنر هنرمندان صنایع دستی کشور است. هنرمندانی که با

کمترین امکانات بهترین و فاخرترین محصولات را تولید می کنند. یکی دیگر از محاسن جایگزینی محصولات صنایع دستی در صنعت
هدایاي تبلیغاتی جلوگیري از خروج ارز از کشور است. سال ها بخش زیادي از بودجه شرکت ها صرف خرید گیفت تبلیغاتی چینی می

 
شد. 

یکی از هنرمندان صنایع دستی که در سال هاي اخیر محصولات او در صنعت هدایاي تبلیغاتی مورد استفاده قرار گرفته خانم پقه

 
است. خدیجه پقه، هنرمند 61 ساله آق قلایی است که داستان زندگی اش براي دقایقی محسورتان می کند. 

 
در ادامه بخشی از صحبت هاي خانم پقه در مورد سال ها فعالیتش در حوزه صنایع دستی را بخوانید: 

خدیجه خانم وقتی فقط 7 ساله بوده، در روز عید قربان از روي تاب به زمین می افتد و این شکستگی به خاطر نبود امکانات به قطع
دست چپش منجر می شود. این حادثه مسیر زندگی این بانونی هنرمند را تغییر می دهد: مادرم می گفت تو نمی تونی! ""مادرم توي
بیمارستان گریه می کرد که تو دیگه مثل دخترهاي مردم نمی توانی زندگی کنی"" ناراحت مادرم بودم و روي تخت به او قوت قلب
می دادم که مادر من از پس زندگی خودم برمیام. من تک دختر بودم. مادرم اجازه نمی داد یک لیوان آب دست بگیرم. اما من به بهانه
بازي در حیاط خانه، یواشکی نخ بر میداشتم و زیر درخت مشغول بافت گلیم شدم، بعد از چند روز یک گلیم کوچک بافتم. با دست
راست و پاي چپ گلیم بافی را شروع کردم باورشان نمی شد، من از پاي چپ کمک می گرفتم و با یک دست و یک پا، گلیم بافتن یاد
گرفتم. به مادرم ثابت کردم که می تونم ""نخستین بار که خواستم پشتی ببافم، مادر اجاز نمی داد. توي روستا خیلی من را دوست
داشتند، به همین خاطر رفتم از نخ فروش روستا نخ نسیه گرفتم، از زن عمویم دار قالی گرفتم و از همسایه ها وسایل قالی بافی""



پانزده روز تمام از خانه بیرون نرفتم تا نخستین پشتی ام را بافتم. مادرم باور نمی کرد، اما من به مادرم ثابت کرده بودم که از پس
کارهاي خودم برمیام و از بقیه هم بهترم! از همه سریع تر بودم وقتی فهمیدند که من توان گلیم بافی و قالی بافی و سوزن دوزي دارم،
از من می خواستند که به بقیه دخترهاي روستا کمک کنم. می رفتیم پاي دار قالی همسایه ها و مسابقه می دادیم. من با یک دست و
یک پا می بافتم اما آنها را می برُدم. با همین یک دست خمیر می کردم و نان می پختم! بعد که ازدواج کردم، همسرم خیلی مهربان و
خوب بود، خیلی به من کمک می کرد. ما صاحب 3 دختر و 3 پسر شدم. همه کارهاي خانه رو خودم می کردم. من با یک دست
خمیر می کردم، نان می پختم، آشپزي می کردم. همیشه یادم بود که به مادر قول دادم از پس کارهاي خودم برمیام. خانم پقه علاوه
بر اینکه خودشان را توانمند کرده اند، نقش مهمی در توانمند سازي دختران و زنان روستایی داشته است. او اکنون علاوه بر تخصص
در حوزه صنایع دستی در حوزه کارآفرینی و هدایاي تبلیغاتی نیز یکی از چهره هاي شناخته شده است که در این خصوص نیز حرف

 
هاي جالبی براي گفتن دارد. 

پانصد نفر را آموزش دادم الان کارگاه آموزشی دارم و با کمیته امداد طرف قرارداد هستم. 500 نفر رو که کمیته معرفی کرده آموزش
دادم. الان که 61 سال دارم هنوز هم کار می کنم و قالی می بافم و در همه نمایشگاه هاي صنایع دستی هم هستم. تا حالا بیشتر از
100 نمایشگاه رفتم. پول توي خیابان ریخته باید بلد باشی و جمع کنی خیلی ها دائم غر می زنند که کار نداریم، پول نداریم، نمی
شود، نمی تونیم؛ اینها نیست، این آدم ها نمی خوان کار کنند. هرکسی که من رو ببینه میگه، این نمی تونه. ولی من تونستم و خیلی
کار کردم و الان همه چی دارم. مثل سنگ که توي بیابون ریخته، پول هم توي خیابون ریخته؛ هر کسی کار کنه و زحمت بکشه می
تونه پول هاي روي زمین ریخته رو برداره. استفاده از محصولات جذاب این هنرمند در صنعت هدایاي تبلیغاتی از یک طرف سبب
رشد اقتصاد این گروه می شود. از سوي دیگر باعث می شود تا هدایاي تبلیغاتی شما در میان هدایاي شرکت هاي دیگر بیشتر جلب
توجه کند. اهمیت هدیه خاطر انگیز که به مشتریانتان می دهید را هنگامی متوجه خواهید شد که مشتري، برایتان مشتري می آورد.



اختصاص تسهیلات در حمایت از هنر صنعت زیلو

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد از اختصاص تسهیلات 27 میلیارد ریالی براي حمایت از صنعت زیلو در میبد خبر
داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، امین خوش قامت مدیر صندوق کارآفرینی
امید استان یزد در بازدید از شرکت تعاونی زیلوبافان، گفت:
تاکنون 110 فقره پرونده تسهیلات به مبلغ 27 میلیارد
ریال براي حمایت از صنعت زیلو در میبد به سرانجام

 
رسیده است. 

او افزود: شهرستان میبد در سال 97 به عنوان شهر جهانی زیلو معرفی شد که در پی آن مدیر عامل صندوق کارآفرینی کشور با سفر

 
به میبد، 50 میلیارد ریال تسهیلات در حمایت از صنعت زیلو به زیلوبافان اختصاص داد. 

خوش قامت با بیان اینکه در شهرستان میبد 200 دستگاه زیلو فعال است، اظهار داشت: با اختصاص این تسهیلات، 260 دستگاه دیگر

 
به تعداد دستگاه هاي فعال اضافه و زمینه اشتغال 200 نفري را درمیبد فراهم کرد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان تنوع سازي را یکی از مشکلات صنعت زیلو درمیبد خواند و ادامه داد: در بحث طراحی نمونه هاي

 
مختلف، صندوق کارآفرینی امید از افراد حمایت می کند تا بتوانند با تنوع سازي به بحث بازار فروششان کمک شود. 

خوش قامت از اختصاص تسهیلات قرض الحسنه به خریداران زیلو خبر داد و بیان کرد: ازجمله اقداماتی که صندوق کارآفرینی امید
براي کمک به صنعت زیلو درمیبد دنبال می کند، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه براي افرادي است که می خواهند زیلو را خریداري

 
کنند تا کمکی به تولیدکنندگان صنعت زیلو و به بازار فروش بافندگان باشد. 

در شهرستان میبد سالانه حدود 7 هزار مترمربع انواع زیلو به ارزش دو میلیارد تومان بافته می شود که بخشی از آن دروازه هاي کشور

 
را گشوده و به چین، مالزي و کشور هاي عربی منطقه صادر می شود. 

رونق این صنعت در آینده می تواند علاوه بر معرفی این هنر صنعت، ارزآوري هنگفتی را هم می تواند عاید کشور کند.



فراهم نبودن زیرساخت ها در خراسان شمالی عامل خروج سرمایه گذاران

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/06/11

استاندار خراسان شمالی با تاکید بر اینکه خراسان شمالی براي توسعه اقتصادي نیازمند نسخه مختص به خود است، گفت:
فراهم نبودن زیرساخت ها در خراسان شمالی عامل خروج سرمایه گذاران از استان است.

استاندار خراسان شمالی با تاکید بر اینکه خراسان شمالی براي توسعه اقتصادي نیازمند نسخه مختص به خود است، گفت: فراهم

 
نبودن زیرساخت ها در خراسان شمالی عامل خروج سرمایه گذاران از استان است. 

محمدعلی شجاعی صبح امروز در نشست کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري خراسان شمالی که در محل سالن جلسات
استانداري برگزار شد، اظهار کرد: در استان تلاش کردیم اعتبارات در مسیر پیشران هاي اقتصادي هر شهرستان هزینه شود و تا حدي
موفق بودیم اما نحوه اداره کشور پیچیدن یک نسخه براي کل استان هاست در حالی که مشکلات، ظرفیت ها و پتانسیل هاي هر

 
منطقه متفاوت است. 

استاندار خراسان شمالی با تاکید بر اینکه خراسان شمالی براي توسعه اقتصادي و سرمایه گذاري نیازمند نسخه مختص به خود است،

 
بیان کرد: تا زمانی که زیرساخت هاي استان فراهم نباشد سرمایه گذاران به سایر استان ها مراجعه می کنند. 

وي در خصوص ظرفیت ها و پتانسیل هاي استان گفت: پیشران هاي اقتصادي و مزیت هاي نسبی استان مشخص است و نمی توانیم

 
به آنها بی اعتنا باشیم و سراغ سایر بخش ها برویم. 

شجاعی طرح ملی اشتغال پایدار روستایی و عشایري را از نقاط قوت دولت تدبیر و امید توصیف کرد و ادامه داد: اجراي این طرح مایه

 
امیدواري و حرکت بود که موجب حل بسیاري از مشکلات شد. 

استاندار خراسان شمالی حال استان براي انجام امور را بسیار خوب دانست و تصریح کرد: در خراسان شمالی براي پیشبرد سیاست

 
هاي توسعه اي تمامی اجزاي حاکمیت پاي کار هستند. 

وي خطاب به حوزه معاونت اقتصادي استانداري دستور داد: با محوریت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان و با کمک رسانه ها

 
استان براي اطلاع رسانی تسهیلات کرونایی ورود جدي داشته باشید. 

شجاعی اضافه کرد: براي پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا 3 روز بعد از تکمیل پرونده ها باید بانک عامل وام

 
را پرداخت کند و پرونده هاي ناقص را به سازمان صمت برگرداند. 

استاندار خراسان شمالی در بخش پایانی سخنان خود بر بالا بردن کیفیت امور در پرداخت وام هاي اشتغالزایی تاکید کرد و گفت:

 
بدانیم به چه کسی وام را پرداخت می کنیم و چه اثري بر حوزه اشتغال و کارآفرینی استان دارد. 

 
مهر/ 



برچسب ها: سرمایه گذار ، خراسان شمالی ، بازارنیوز



کاهش صادرات فرش از 5000 هزار به 500 تن

منبع: ایسناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ایجاد دار قالی کافی نیست و باید بازار فروش فرش
فراهم شود.

عیسی منصوري، 11 شهریورماه در کارگروه اقتصاد، اشتغال
و سرمایه گذاري خراسان شمالی، با اشاره به اینکه فضاي
کشور به گونه اي است که باید بر اساس برنامه زمان بندي
اقدامات اجرایی بیشتري داشته باشیم، افزود: صادرات فرش
از پنج هزار تن به 500 تن کاهش پیدا کرده است و در این
شرایط نیاز است که در وهله نخست بازار فرش را رونق
دهیم و پس از آن به دنبال ایجاد دارهاي قالی جدید

 
باشیم. 

وي با بیان اینکه یکی از علت هاي کاهش صادرات فرش،
تحریم ها هستند، تأکید کرد: پرداخت تسهیلات باید در مراحل آخر انجام شود و پیش از آن نیاز است که بازار فروش واحدهاي

 
تولیدي را فراهم کنیم. 

منصوري اظهار کرد: سازمان مدیریت و برنامه ریزي به عنوان دبیر کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان باید نتایج

 
اثرگذاري اجراي طرح هاي مختلف اشتغال به ویژه طرح ملی اشتغال پایدار روستایی و عشایري را ارائه دهد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه در حوزه سیاست گذاري ورودي، فعالیت، خروجی و
دستاوردهاي اقدامات انجام شده مهم است، افزود: دستگاه هاي دولتی مسئول ارائه مجوز، انعقاد قرارداد و پرداخت وام هستند اما به

 
دستاوردها کاري ندارند که باید به این حوزه نیز توجه و تأکید ویژه داشته باشند. 

منصوري تصریح کرد: جهت گیري خراسان شمالی با پرداخت وام روشن نمی شود و در حال حاضر استان به لحاظ پرداخت تسهیلات

 
در بخش فرش دستباف جزو رتبه هاي برتر کشور است. 

انتهاي پیام



وزارت صنعت از افزایش واردات کالاهاي تجاري استقبال می کند/ چرا براي

واردات مواد اولیه تولید سقف تعیین می کنند؟

منبع: نود اقتصاديشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/06/11

نسیم توکل ضمن تشریح مهمترین موانع پیش روي اقتصاد، بیان کرد: مشخص نیست که چرا تمرکز وزارت صنعت، معدن و
تجارت روي کالاهاي تجاري است و در مقابل به کالاهایی که وارد کردن آنها به صنعت کشور کمک خواهد کرد، مجوز

کمتري می دهد.

به گزارش «نود اقتصادي»، نسیم توکل، عضو اتاق بازرگانی
اظهار داشت: میزان محدودیت سقف تولید تا حدي به
تعرفه کالا بستگی دارد، اما در این زمینه نیز ابهام وجود

 
دارد. 

وي بیان کرد: به عنوان مثال شرکتی که برد مدار چاپی
وارد می کند، براي پنج تن جنس تعرفه داشته و در مقابل
شرکتی که موبایل وارد می کند، براي 10 تن جنس تعرفه
دارد! این در حالی است که یک شرکت تولیدکننده صنعتی

می تواند چرخ صنعت کشور را به حرکت در آورده و کالاي وارداتی آن، جزو مواد اولیه صنعت محصوب می شود و طبیعتا سقف

 
واردات یک شرکت تولیدکننده و تأمین کننده صنعتی باید بالاتر باشد. 

این عضو اتاق بازرگانی افزود: مشخص نیست که چرا تمرکز وزارت صنعت، معدن و تجارت روي کالاهاي تجاري است و در مقابل به

 
کالاهایی که وارد کردن آنها به صنعت کشور کمک خواهد کرد، مجوز کمتري می دهد. 

نسیم توکل گفت: حداقل انتظار من به عنوان یک شرکت دانش بنیان تولیدي این است که دلیل محدودیت سقف واردات براي من
توضیح داده شود که با چه شاخصی این عدد تعیین شده است. ما براي وارداتی که انجام می دهیم، مالیات پرداخت می کنیم و حتی

در قبال آن کارآفرینی نیز کرده ایم و چرخ یک صنعت دولتی را می چرخانیم؛ چرا باید میزان واردات ما کاهش پیدا کند؟



وقتی پاي صنایع دستی به هدایاي تبلیغاتی باز می شود/ خانم پقه: با یک دست

و یک پا اندازه کل گرگان فرش بافتم

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/06/11

استفاده از هدایاي تبلیغاتی خلاقانه راهکار موثري در وفادار سازي مشتریان است. براي رسیدن به هدیه تبلیغاتی خلاقانه بهره
گیري از محصولات و تولیداتی است که کمتر در این حوزه مورد استفاده می شود. وقتی شما هدایاي تبلیغاتی خود را براي

مشتري تان می فرستید؛ آنها در این باره با دوستان، خانواده، همکاران و ...

استفاده از هدایاي تبلیغاتی خلاقانه راهکار موثري در وفادار
سازي مشتریان است. براي رسیدن به هدیه تبلیغاتی
خلاقانه بهره گیري از محصولات و تولیداتی است که کمتر
در این حوزه مورد استفاده می شود. وقتی شما هدایاي
تبلیغاتی خود را براي مشتري تان می فرستید؛ آنها در این
باره با دوستان، خانواده، همکاران و هر کسی که ممکن
باشد صحبت خواهند کرد. و این بهترین اتفاقی است که

 
می تواند در حوزه هدایاي تبلیغاتی بیوفتد. 

یکی از راهکارهاي جدید در حوزه هدایاي تبلیغاتی استفاده
از هنر هنرمندان صنایع دستی کشور است. هنرمندانی که با کمترین امکانات بهترین و فاخرترین محصولات را تولید می کنند. یکی
دیگر از محاسن جایگزینی محصولات صنایع دستی در صنعت هدایاي تبلیغاتی جلوگیري از خروج ارز از کشور است. سالها بخش

 
زیادي از بودجه شرکت ها صرف خرید گیفت تبلیغاتی چینی می شد. 

یکی از هنرمندان صنایع دستی که در سالهاي اخیر محصولات او در صنعت هدایاي تبلیغاتی مورد استفاده قرار گرفته خانم پقه است.

 
خدیجه پقه، هنرمند 61 ساله آق قلایی است که داستان زندگی اش براي دقایقی محسورتان می کند. 

 
در ادامه بخشی از صحبت هاي خانم پقه در مورد سالها فعالیتش در حوزه صنایع دستی را بخوانید: 

- خدیجه خانم وقتی فقط 7 ساله بوده، در روز عید قربان از روي تاب به زمین می افتد و این شکستگی به خاطر نبود امکانات به قطع

 
دست چپش منجر می شود. این حادثه مسیر زندگی این بانونی هنرمند را تغییر می دهد: 

 
مادرم می گفت تو نمی تونی! 

- "مادرم توي بیمارستان گریه می کرد که تو دیگه مثل دخترهاي مردم نمی توانی زندگی کنی" ناراحت مادرم بودم و روي تخت به

 
او قوت قلب می دادم که مادر من از پس زندگی خودم برمیام. 

- من تک دختر بودم. مادرم اجازه نمی داد یک لیوان آب دست بگیرم. اما من به بهانه بازي در حیاط خانه، یواشکی نخ بر میداشتم و



 
زیر درخت مشغول بافت گلیم شدم، بعد از چند روز یک گلیم کوچک بافتم. 

 
با دست راست و پاي چپ گلیم بافی را شروع کردم 

 
- باورشان نمی شد، من از پاي چپ کمک می گرفتم و با یک دست و یک پا، گلیم بافتن یاد گرفتم. 

 
به مادرم ثابت کردم که می تونم 

- "اولین بار که خواستم پشتی ببافم، مادر اجاز نمی داد. توي روستا خیلی من را دوست داشتند، به همین خاطر رفتم از نخ فروش

 
روستا نخ نسیه گرفتم، از زن عمویم دار قالی گرفتم و از همسایه ها وسایل قالی بافی" 

- پانزده روز تمام از خانه بیرون نرفتم تا اولین پشتی ام را بافتم. مادرم باور نمی کرد، اما من به مادرم ثابت کرده بودم که از پس

 
کارهاي خودم برمیام و از بقیه هم بهترم! 

 
از همه سریع تر بودم 

- وقتی فهمیدند که من توان گلیم بافی و قالی بافی و سوزن دوزي دارم، از من می خواستند که به بقیه دخترهاي روستا کمک کنم.

 
می رفتیم پاي دار قالی همسایه ها و مسابقه می دادیم. من با یک دست و یک پا می بافتم اما آنها را می برُدم. 

 
با همین یک دست خمیر می کردم و نان می پختم! 

- بعد که ازدواج کردم، همسرم خیلی مهربان و خوب بود، خیلی به من کمک می کرد. ما صاحب 3 دختر و 3 پسر شدم. همه کارهاي
خانه رو خودم می کردم. من با یک دست خمیر می کردم، نان می پختم، آشپزي می کردم. همیشه یادم بود که به مادر قول دادم از

 
پس کارهاي خودم برمیام. 

خانم پقه علاوه بر اینکه خودشان را توانمند کرده اند، نقش مهمی در توانمند سازي دختران و زنان روستایی داشته است. او اکنون
علاوه بر تخصص در حوزه صنایع دستی در حوزه کارآفرینی و هدایاي تبلیغاتی نیز یکی از چهره هاي شناخته شده است که در این

 
خصوص نیز حرف هاي جالبی براي گفتن دارد. 

 
پانصد نفر را آموزش دادم 

 
- الان کارگاه آموزشی دارم و با کمیته امداد طرف قرارداد هستم. 500 نفر رو که کمیته معرفی کرده آموزش دادم. 

- الان که 61 سال دارم هنوز هم کار می کنم و قالی می بافم و در همه نمایشگاه هاي صنایع دستی هم هستم. تا حالا بیشتر از 100

 
نمایشگاه رفتم. 

 
پول توي خیابان ریخته باید بلد باشی و جمع کنی 

 
- خیلی ها دائم غر می زنند که کار نداریم، پول نداریم، نمی شود، نمی تونیم؛ اینها نیست، این آدم ها نمی خوان کار کنند. 



 
- هرکسی که من رو ببینه میگه، این نمی تونه. ولی من تونستم و خیلی کار کردم و الان همه چی دارم. 

- مثل سنگ که توي بیابون ریخته، پول هم توي خیابون ریخته؛ هر کسی کار کنه و زحمت بکشه می تونه پول هاي روي زمین

 
ریخته رو برداره. 

· استفاده از محصولات جذاب این هنرمند در صنعت هدایاي تبلیغاتی از یک طرف سبب رشد اقتصاد این گروه می شود. از سوي دیگر
باعث می شود تا هدایاي تبلیغاتی شما در میان هدایاي شرکت هاي دیگر بیشتر جلب توجه کند. اهمیت هدیه خاطر انگیز که به

مشتریانتان می دهید را هنگامی متوجه خواهید شد که مشتري، برایتان مشتري می آورد.



رتبه ایران در سومین تجارت پرسود جهان

منبع: عصر صنعتشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیر موزه علوم زمین سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی رتبه جهانی ایران در فناوري فرآوري سنگ هاي قیمتی را
پنجاهم ذکر کرد و گفت: در حالی ایران سنگ هاي قیمتی خود را به صورت خام صادر می کند که برخی از کشورها مانند

هند و چین این سنگ هاي خام را خریداري می کنند تا علاوه بر ایجاد اشـتغال، منابع ارزي ...



تاکید فرماندار پاکدشت بر وحدت و همکاري مسئولان و مردم در راستاي حل

مشکلات

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/06/11

برنامه دیدار و گفتگوي دادستان شهرستان و رئیس دادگستري پاکدشت با فرماندار برگزار شد.

 
 

 
تاکید فرماندار پاکدشت بر وحدت و همکاري مسئولان و مردم در راستاي حل مشکلات 

 
برنامه دیدار و گفتگوي دادستان شهرستان و رئیس دادگستري پاکدشت با فرماندار برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی فرمانداري شهرستان پاکدشت همزمان با ایام هفته دولت برنامه دیدار جداگانه آقایان صیاد عبدي رئیس
دادگستري ، احسان باغانی دادستان شهرستان پاکدشت ،مصطفی توکلی رئیس حوزه قضایی بخش شریف آباد ،علیدادي بخشدار و
سرگرد صحرایی فرمانده کلانتري شریف آباد با هادي تمهیدي فرماندار شهرستان پاکدشت در دفتر فرماندار برگزار شد فرماندار
پاکدشت در این برنامه ضمن گرامیداشت یاد و خاطره امام راحل ، شهداي گرانقدر انقلاب اسلامی به ویژه شهیدان رجایی و باهنر
گفت : قوه قضاییه یکی از ارکان مهم و تاثیر گذار در ایجاد امنیت و توسعه عدالت در نظام اسلامی به شمار می رود و از آنجا که
خدمت به مردم شریف ،رسالت قواي سه گانه است، بی تردید با تعامل بین دستگاه هاي اجرایی و قضایی ، رضایتمندي بیش از پیش

 
در جامعه محقق می گردد. 

تمهیدي تنها وظیفه مسئولان را در شرایط امروز کشور تلاش و خدمت بیشتر و حرکت در جهت بهبود اوضاع اقتصادي، معیشتی و
افزایش تولید و اشتغال در جامعه دانستند و اظهار امیدواري کردند تا با وحدت و همکاري مسئولان و مردم بتوانیم با سربلندي از

 
شرایط کنونی عبور کنیم. 

 
    



ایجاد 495 شرکت تعاونی توسط زنان در سال 98/ 7500 نفر شاغل شدند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/06/11

افقهی گفت: بانوان در سال 98 توانستند 495 شرکت تعاونی ایجاد کنند که حدود 7 هزار و 580 نفر در این تعاونی ها
مشغول به کار شده اند.

به گزارش گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، بابک
افقهی، رئیس کمیسیون توسعه تجارت اتاق تعاون گفت:
آمار بخش تعاون نشان می دهد از زمان شروع ثبت تعاونی
ها تا پایان سال 98، بالغ بر 95 میلیون تعاونی با عضویت
بیش از 57 میلیون نفر به ثبت رسیده که این تعداد،
موجب اشتغال زایی مستقیم بیش از یک میلیون 700 هزار

 
نفر شده است. 

رئیس کمیسیون توسعه تجارت اتاق تعاون گفت: تعاونی ها به عنوان یکی از بهترین بنگاه هاي اقتصادي، می توانند تاب آوري بسیار
خوبی در شرایط تحریم داشته باشند که در کشور از دیرباز فعالیت خود را شروع کرده اند که بر اساس اسناد بالا دستی، باید سهم آن
ها از تولید ناخالص داخلی کشور بیش از 25 درصد باشد که این سهم 7 درصد است و با توجه به ظرفیت هاي بسیار گسترده اي که
در این بخش وجود دارد، اما متاسفانه بخش تعاون نتوانسته است به ظرفیت هاي بالقوه که توانش را دارد در بخش هاي مختلف کشور

 
برسد. 

افقهی افزود: در حال حاضر هر تعاونی به طور متوسط براي هفده و هشت دهم نفر، فرصت شغلی ایجاد کرده است و براي اشتغال
بانوان بستر مناسبی است، به طوري که بانوان در سال 98 توانستند 495 شرکت تعاونی ایجاد کنند که حدود 7 هزارو 580 نفر در

 
این تعاونی ها مشغول به کار شده اند. 

 
وي ادامه داد: از نهاد هاي مختلف می خواهیم که آمار بخش هاي مختلف تعاون را تفکیک کنند. 

 
رئیس کمیسیون توسعه تجارت اتاق تعاون گفت: آمار صادرات بخش تعاون از ارقامی که مرکز آمار اعلام می کند، بیشتر است. 

در ادامه قمري، مدیرکل بازرگانی سازمان توسعه تجارت گفت: منابع زیادي از صادرکنندگان در قالب مالیات بر ارزش افزوده حبس

 
شده است. 

وي افزود: تعاونی ها را در حوزه صادرات در اولویت قرار می دهیم.



حذف منابع غذایی مفید از فهرست خرید هزاران خانواده ایرانی/بحران

سوءتغذیه در آیندهاي نه چندان دور

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/06/11

 
حذف منابع غذایی مفید از فهرست خرید هزاران خانواده ایرانی/بحران سوءتغذیه در آیندهاي نه چندان دور 

نتایج آخرین مطالعه کشوري درباره حذف مواد غذایی مفید از سبد هزینه خانوارهاي متوسط یا کم درآمد، هشدار نگران کننده اي از

 
شیوع گسترده سوءتغذیه در آینده نزدیک است. 

به گزارش کارگر آنلاین، نتایج آخرین مطالعه کشوري درباره حذف مواد غذایی مفید از سبد هزینه خانوارهاي متوسط یا کم درآمد،
هشدار نگران کننده اي از شیوع گسترده سوءتغذیه در آینده نزدیک است.به گزارش سلامت نیوز به نقل از روزنامه اعتماد ،نتایج این
مطالعه که توسط «انستیتو تحقیقات تغذیه اي و صنایع غذایی کشور» انجام شده و ظرف 3 ماه آغازین امسال، بیش از 22 هزار خانوار
شهري و روستایی را درباره میزان مصرف گروه هاي غذایی و ریزمغذي ها مورد سوال قرار داده، خبر می دهد که بسیاري خانوارها،
مصرف منابع پروتئین جانوري- تخم مرغ، گوشت قرمز، گوشت سفید و لبنیات- را به طور کامل حذف کرده یا در حد قابل توجهی

 
کاهش داده اند. 

تیرنگ نیستانی، مدیر گروه تحقیقات تغذیه اي این موسسه پ ژوهشی، و در تشریح برخی نتایج این مطالعه سراسري می گوید: «حذف
گوشت قرمز از سبد غذایی خانوار، به خودي خود مساله مهمی نیست چون متخصصان تغذیه، مصرف گوشت قرمز را، چندان هم
توصیه نمی کنند. مهم این است که چه ماده غذایی جایگزین گوشت قرمز شده.نتایج این مطالعه به ما نشان داد که مصرف منابع
پروتئینی جانوري شامل گوشت هاي قرمز و سفید، به دلیل هزینه بالا، بسیار محدود شده و حتی بسیاري خانوارها، این منابع
پروتئینی را به طور کامل از سبد غذایی و هزینه هاي خود، حذف کرده اند. تعداد زیادي از خانوارها در این پیمایش اعلام کردند که
علت حذف کامل منابع پروتئینی جانوري از سبد غذایی خانوار، کاهش درآمد خانواده بوده، تعداد زیادي هم، اعلام کردند که به علت
از دست دادن شغل و کاهش چشمگیر درآمد به دلیل تعطیلی هاي مرتبط با شیوع ویروس کرونا، ناچار به حذف کامل منابع پروتئینی
از سبد غذایی خانوار شده اند و تعدادي هم اعلام کردند که با وجود ثابت ماندن درآمد، افزایش قیمت منابع پروتئینی با دریافتی
ماهانه شان همخوانی نداشته و بنابراین، تصمیم به حذف منابع پروتئینی از سبد غذایی خانوار گرفته اند.یکی از پاسخ هاي نگران
کننده در مجموع پرسشنامه ها، کاهش قابل توجه مصرف میوه ها و افزایش مصرف منابع انرژي و به طور خاص، غلات (نان و برنج)
بود. نتیجه کلی این مطالعه، این بود که گرانی و کاهش درآمدها، خانوارها را به سمت حذف یا کم کردن منابع اصلی مواد مغذي (انواع
گوشت، تخم مرغ، شیر و میوه ها) و جایگزینی منابع دیگر کالري که عموما از بابت بسیاري مواد مغذي (در قیاس با منابع پروتئینی،
میوه ها یا سبزیجات) فقیرترند، هدایت کرده و این تغییر البته، دور از انتظار نبود چون انسان در شرایط نامساعد اقتصادي، عموما در
پی سیر کردن شکم خود و خانواده با مواد غذایی در دسترس و قابل ابتیاع است.اما، سرانه و بعد خانوار هم، یکی از عوامل تاثیرگذار در
تغییر کمیت و کیفیت سبد غذایی است به این معنا که وقتی سرانه خانوار بالا باشد و سرپرست خانواده که درآمد محدود و ثابتی
دارد، با افزایش قیمت اقلام غذایی مفید مواجه شود، به ناچار، گزینه غذا براي سیر شدن شکم و بنابراین، منابع غذایی ارزان تر را
انتخاب می کند.»محمدحسین سلطان زاده، استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی و متخصص بالینی عفونی در وبلاگ خود در
توضیح میزان کالري موردنیاز یک فرد بالغ ساکن در ایران و یک سبد غذایی سالم می نویسد: «هر فرد ایرانی باید روزانه 320 گرم
نان، 100 گرم برنج، 20 گرم ماکارونی، 26 گرم حبوبات، 70 گرم سیب زمینی، 280 گرم سبزي، 260 گرم میوه، 48 گرم گوشت



قرمز، 50 گرم گوشت سفید، 24 گرم تخم مرغ، بین 225 تا 240 گرم شیر یا لبنیات، 35 تا 40 گرم روغن و 40 تا 50 گرم قند و
شکر مصرف کند.»معادل وزنی این تعریف را براي یک ماه 30 روزه می توان این طور برآورد کرد؛ هر فرد بالغ ساکن در ایران باید
ماهانه حدود 9 کیلو و 500 گرم نان، 3 کیلو برنج، 2 کیلو ماکارونی، 780 گرم حبوبات، 2 کیلو و 100 گرم سیب زمینی، 8 کیلو و
400 گرم سبزي (شامل صیفی جات و فرنگی) 7 کیلو و 800 گرم میوه، یک کیلو و 440 گرم گوشت قرمز، یک کیلو و 500 گرم
گوشت سفید، 720 گرم تخم مرغ، حدود 67 کیلو لبنیات (شیر، ماست، پنیرو دوغ) حدود یک کیلو روغن (انواع چربی ها) و حداکثر،
یک کیلو و 200 گرم قند و شکر مصرف کند. معادل ریالی این تعریف با قیمت هاي رقصان این روزها، رقمی بالاي 900 هزار تومان

 
است. 

یعنی یک فرد بالغ در ایران، براي تامین یک سبد غذایی 30 روزه سالم «تک نفره»، باید حدود یک میلیون تومان هزینه کند. علاوه بر
این، تعریف سلطان زاده از «سبد غذایی»، ساده ترین اما کامل ترین برآورد از مواد مفید و مغذي موردنیاز و تامین کننده همزمان
انرژي و سلامت بدن یک انسان بالغ است در حالی که امروز به سبب پیشرفت تکنولوژي و گسترده تر شدن میدان رقابت
تولیدکنندگان مواد غذایی، قفسه هاي سوپرمارکت ها، لبریز از مزه ها و طعم هاي ناشناخته مفید است که به سبب قیمت هاي عجیب
و غریب، باید در فهرست «تنقلات خارج از برنامه» قرار بگیرند و مثل جوایز مدرسه، حداکثر دو یا سه باري در سال، ذائقه و جیب را
غافلگیر کنند که البته بسیار بسیار خانواده ها هم در همسایگی همه ما هستند که مجموع محتویات جیب شان، نه تنها اجازه همین
غافلگیري دو یا سه بار در سال را هم نمی دهد، ماه ها و سال هاست که بوي اقلامی مفید همچون خشکبار و آجیل را به فراموشی
سپرده اند و چرا؟ سري به اوج و فرود نرخ تورم ظرف دو سال گذشته بزنیم؛ بنا به روایت بانک مرکزي، نرخ تورم 12 ماه منتهی به

 
اسفند 97، 31.2درصد و در سال 98، 41.2درصد بوده و آخرین گزارش از تورم تیرماه 99، 26.4درصد را ثبت کرده است. 

اگر قشر کارگري را به عنوان پرجمعیت ترین دهک اقتصادي آسیب پذیر قبول داریم، از وضعیت افزایش حداقل دستمزد 14 میلیون
کارگر رسمی و غیررسمی در همین مدت هم سراغ می گیریم؛ سال 97 و با وجود تورم 31.2درصدي، افزایش حداقل دستمزد
کارگران رسمی، 19.5درصد، سال 98 و با وجود تورم 41.2درصدي، افزایش حداقل دستمزد کارگران رسمی، 36.5درصد و در سال
99، با وجود تورم نقطه به نقطه 26.4درصدي، افزایش حداقل دستمزد کارگران رسمی، 26درصد بوده است.چرا واژه «رسمی» را
موکد می کنیم؟ چون قانون کار در کشور ما، فقط کارگر رسمی را به رسمیت می شناسد و از این 14 میلیون کارگر در کشور، بیش از
3 میلیون و 500 هزار نفر، کارگر غیررسمی هستند که خیلی شانس داشته باشند، باید همان شغلی که دارند را، با چنگ و دندان،
حفظ کنند و ارتقاي مزایا و مطابقت حقوق و سایر بهره مندي ها، رویاي پنبه دانه است علاوه بر اینکه همان جماعت «رسمی» هم
چندان امید به اجراي تاق به تاق قانون کار ندارند که مصداق عینی هم، کارگران رسمی «هفت تپه» و «آذرآب» و «هپکو» و ده ها
واحد صنعتی ثبت نام شده در فهرست مشاغل وزارت تعاون هستند که فریاد چشم انتظاري هاي مکررشان براي پرداخت سروقت
حقوق و مزایا، تا اقصا نقاط کشور شنیده می شود.حالا، ما به ازاي هزینه یک سبد غذایی 30 روزه سالم را با آخرین رقم دریافتی یک
کارگر رسمی کنار هم بگذاریم؛ بنا به تمام تغییرات حداقل مزد در شوراي عالی کار، آخرین دریافتی ماهانه یک کارگر بدون فرزند
(صرف نظر از مجرد یا متاهل بودن) حدود 2 میلیون و 600 هزار تومان و براي یک کارگر داراي یک فرزند (و در واقع، نان آور خانواده
اي با بعد 3 نفر) حدود 2 میلیون و 900 هزار تومان است.هر دو کارگر، اگر بخواهند از تعریف سبد غذایی سالم پیروي کنند، حتی با
فرض خوش بینانه مالکیت منزل مسکونی و بی نیازي از هزینه کرد براي درمان و حمل ونقل و تفریح و آموزش و پوشاك و هزار باید
دیگر که حق قانونی یک انسان و یک شهروند است، باید هر ماه رقمی هم مقروض شوند تا محتواي همین سبد غذایی «سالم» تکمیل

 
شود. 

فقر بی خجالت اغلب ما امروز با واژه «پس سورت» و معنی آن آشنا شده ایم؛ همان محصولات باغی و کشاورزي درجه 3 و 4 و 5 که
در غرفه هاي محقر میادین میوه و تربار، عرضه می شود و در واقع، میوه و صیفی دورریزِ «هنوز» قابل خوردن است که با قیمت بسیار
ارزان تر از قیمت داخل غرفه ها عرضه می شود. یک دهه قبل؛ اواخر دهه 80، وقتی مشتریان میادین میوه و تربار تهران، فرودست



ترین هاي پایتخت بودند، «پس سورت» هیچ مفهومی نداشت چون همه آنچه در این میادین عرضه می شد، همان نوع 3 و 4 و 5 بود
همخوان با جیب اقشار مستمند.از اوایل دهه 90 که به دلیل از نفس افتادن چرخ هاي اقتصاد کشور، چشم فروشندگان میادین میوه و
تربار مستقر در محدوده مرکز تا شمال پایتخت، به جمال صاحبان خودروهاي میان رده و «قشرمتوسط ها» هم روشن شد، میزهاي
کوچکی در گوشه و کنار میادین، برپا ایستاد و تابلوهاي کوچک تري که کلمه «پس سورت» روي آن نوشته شده بود، بالاي سر میزها
تاب می خورد و روي میزها را که نگاه می کردي، میوه جات و صیفی جات رو به موتی را در سبد ریخته بودند که مشتري زیادي هم
نداشت جز معدود قشر فقیري که پیش از این هم با شکم خود تعارف نداشتند و کمیت را بر کیفیت ترجیح می دادند.حالا، به درگاه
قرن چهاردهم هجري شمسی رسیده ایم و نصف عمر آخرین سال از دهه 90 هم تلف شده و وقتی همگی (غیر از خواص غایب از
نظر) براي خرید مایحتاج هفتگی مان به این میادین سر می زنیم؛ به خصوص در روزهاي پنجشنبه که بنا به عادت معهود و خوانش
تقویم ایرانی، براي بسیاري از خانواده ها مصادف می شود با میزبانی و مهمانداري در ساعات عصر و غروبش، غرفه «پس سورت» براي
خودش کیا بیایی دارد دور و دراز و مردم، زن و مرد، فقیر و متوسط و درهم، مثل همان جنس هاي «پس سورتی»، بی خجالت، در
سبد زردآلوهاي نیمه پلاسیده جست وجو می کنند و آلو زرد نه چندان خوش ریخت را بر هم می زنند و خیار کمر شکسته را در
کیسه پلاستیک می اندازند و....«اعتماد» از این پژوهش سراسري، عدد و رقمی ندارد.شنیده ها می گوید که کل نتایج این مطالعه به
مسوولان وزارت بهداشت منعکس شده تا آنها براي وضعیت پیش رو که مثل یک چراغ چشمک زن از بحران فراگیر سوءتغذیه در

 
آینده اي که چندان هم دور نیست خبر می دهد، چاره اي پیدا کنند. 

اما نیستانی، شرایط آتی را؛ سوءتغذیه بر اثر بدخوري و بی کیفیت خوري و پرشدن شکم با موادي که «هیچ» است در تعریف
متخصصان حوزه تغذیه و فقط به درد آن می خورد که حس گرسنگی، براي 24 ساعت خفه شود و نتیجه ثبات سوءتغذیه در بسیاري
خانواده ها از اقشار و دهک هاي آخر یا حتی متوسط اقتصادي را، این طور ورق می زند: «گستردگی و ماندگاري سوءتغذیه و تبعات
آن ماحصل چند عامل است؛ کمبود کدام مواد مغذي، به چه میزان و به چه مدت. اگر نتایجی که تا امروز به دست آوردیم (حذف یا
کاهش قابل توجه منابع غذایی مفید در بسیاري خانوارها) یک روند ادامه دار تا مدتی طولانی باشد، آن وقت باید از من بپرسید با این

 
شرایط، چه مشکلی پیش نمی آید! 

قطعا با ادامه چنین شرایطی، باید منتظر چاقی بر اثر سوءتغذیه، کاهش کیفیت رژیم غذایی و مصرف کالري صِرف باشیم، چاقی هایی
که چه بسا با کمبود ریزمغذي ها هم توام هستند.باید منتظر افزایش آمار مبتلایان دیابت و پرفشاري خون و بیماري هاي قلبی-
عروقی باشیم. باید منتظر بسیاري امراض مزمن و البته بدخیمی ها باشیم. در مطالعه اي اعلام شده بود که بیشترین شیوع چاقی در
ایالات متحده امریکا، در طبقات فرودست و فقیر جامعه است. شیوع سوءتغذیه در درازمدت، نه تنها خانوار را گرفتار می کند، بار
اقتصادي سنگینی هم بر دوش نظام بهداشت و درمان می گذارد.ظرف هفته گذشته، دو مقاله در مجله JAMA (مجله انجمن پزشکی
امریکا ) هشدار می داد که شیوع ویروس کرونا، احتمال وقوع سوءتغذیه را، به ویژه در کودکان و سالمندان افزایش می دهد که این
اتفاق هم چندان بعید نیست چون صرف نظر از تاثیر شیوع بیماري بر وضعیت اشتغال و بیکاري، به دنبال ابتلاي یکی از اعضاي
خانواده به کووید 19، بخش قابل توجهی از درآمد خانوار براي هزینه هاي درمان این بیمار مصرف می شود و تامین باقی نیازهاي
خانواده، دچار چالش می شود و بنابراین، غیر از کودکان و سالمندان که دچار سوءتغذیه آشکار خواهند شد، سایر اعضاي خانواده در
معرض سوءتغذیه پنهان قرار می گیرند و مصداق بارز این اتفاق هم، کوتاه قدي ها و کم وزنی ها و انتقال مادرزادي کمبود ریز مغذي
ها در این خانواده هاست.البته غیر از این خانوارها، مصداق هاي دیگر هم اطراف مان فراوان است. یک فرد بازنشسته که مستاجر است
و باید زندگی خانواده اش را با یک حقوق بازنشستگی اداره کند، از همین مصداق هاي آشکار است و البته، هیچ کدام از این خانواده ها
و حتی همان پاسخ دهندگان به پرسش هاي ما، چاره اي جز اجراي این مدل تغذیه ندارند.»مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران
(ایسپا)، اخیرا نتایج یک نظرسنجی را منتشر کرد؛ این نظرسنجی، سبد غذایی خانوارهاي ایرانی را با طرح پرسش از 1575نفر از
جمعیت بالاي 18 سال کشور بررسی کرده بود و بنا بر جزییات مطرح شده در شناسنامه این نظرسنجی، میانگین سنی پاسخگویان
39.5 سال بوده، حدود 63درصد پاسخ دهندگان تحصیلات دیپلم و زیر دیپلم و حدود 36درصد، تحصیلات کاردانی و کارشناسی و



عالی داشتند و بیش از 72درصد پاسخ دهندگان، متاهل و حدود 27درصد، مجرد بوده اند.در این نظرسنجی، وضعیت مصرف نوشابه،
لبنیات (شیر، دوغ و ماست) برنج، پروتئین حیوانی (گوشت قرمز، گوشت سفید و ماهی) طی 2 سال 98 و 5 ماه از سال 99 مورد
سوال قرار گرفته بود و پرسش شوندگان، با توجه به گزینه هاي «مصرف روزانه، مصرف چند روز در هفته، مصرف چند روز در ماه،
مصرف چند بار در سال و مصرف صفر»، درباره مصرف هریک از گروه هاي غذایی مورد مطالعه پاسخ داده بودند.اگرچه تعداد جمعیت
نمونه در این نظرسنجی، چندان زیاد نیست اما پاسخ هاي همین گروه مورد مطالعه، نمایه اي از کاهش قدرت اقتصادي خانوار است؛
نمایه اي از واقعیت موجود. اعداد استخراج شده در این نظرسنجی، مدل کوچکی از نتایج مطالعه کشوري انیستیتو تحقیقات تغذیه
است؛ کاهش مصرف منابع پروتئینی و افزایش مصرف قندوشکر و منابع غذایی «سیري آور.»آنچه در این اعداد نگران کننده است،
تصمیم به تغییر سبک تغذیه به دلیل کاهش قدرت اقتصادي است به این معنا که تا پایان سال 98، افرادي بوده اند که اصلا نوشابه
مصرف نمی کردند (28.2درصد) اما در سال 99، این عدد به 21.1درصد کاهش پیدا کرده همان طورکه بنا به گفته مدیر گروه
تحقیقات تغذیه انیستیتو تحقیقات تغذیه هم، نتایج مطالعه کشوري سال 99 این مرکز پژوهشی نشان داد که قند و شکر، یکی از
انتخاب هاي اجباري خانوارها براي پاسخ به حس گرسنگی بوده است.اعداد به دست آمده در نظرسنجی ایسپا نشان می دهد که در
سوي مقابل، وقتی پاي میزان مصرف پروتئین حیوانی (گوشت مرغ، گوشت قرمز و ماهی) و لبنیات (شیر، ماست و دوغ) به میان می
آید، آدم ها ترجیح داده اند از مصرف هر روزه یا چند روز در هفته کم کنند و به گروه هایی ملحق شوند که خود را به مصرف چند بار
در ماه یا حتی چند بار در سال این اقلام غذایی محدود کرده اند یا حتی تصمیم به حذف کامل از سبد هزینه هاي خانوار گرفته
اند.براساس اعداد این نظرسنجی، در سال 99 و در مقایسه با سال 98، حدود 5درصد از مصرف روزانه شیر، حدود 7درصد از مصرف
روزانه ماست، حدود 2درصد از مصرف روزانه گوشت قرمز کاسته شده اما در سوي مقابل، تعداد کسانی که مصرف لبنیات را به چند
بار در ماه محدود کرده بودند افزایش یافته به این معنا که سال گذشته، 23.2درصد از پاسخ دهندگان، مصرف دوغ را به چند بار در
ماه محدود کرده بودند و حالا این عدد به 28.1درصد افزایش یافته، سال گذشته، تعداد افرادي که فقط چندبار در ماه مصرف شیر
داشتند 13.8درصد بوده اما امسال این عدد به 22.5درصد رسیده، سال گذشته، تعداد افرادي که فقط چند بار در ماه مصرف ماست
داشتند، 9.2درصد بوده و امسال این عدد به 16.7درصد رسیده است.این تغییر چیدمان سبد غذایی، درمورد پروتئین حیوانی هم،
صادق است چنانکه تعداد افرادي که سال 98، مصرف گوشت قرمز نداشته اند، 4.7درصد بوده و امسال به 8.2درصد رسیده و تعداد
افرادي که سال 98، مصرف ماهی نداشته اند 10.5درصد بوده که در سال 99 به 24.6درصد رسیده است. در این نظرسنجی، تغییر
وضعیت مصرف برنج در سال 99 در مقایسه با 98 هم، همچون نتایج مطالعه کشوري انیستیتو تحقیقات تغذیه، خبر می دهد که برنج
به عنوان یک غله «شکم پرکن»، با وجود افزایش قیمت، با اقبال قابل توجهی روبه رو بوده هرچند که تعداد جمعیت مصرف کننده
روزانه برنج در سال 98، 51.1درصد بوده و در سال 99، تعداد این جمعیت به 42درصد کاهش پیدا کرده است.مجموع نتایج این
پژوهش و نظرسنجی؛ تمام این اعداد، چه آنها که در این گزارش ثبت شده و چه آنها که ثبت نشد و در نظرسنجی هاي پیدا و پنهان
دستگاه ها و موسسات و در قالب گزارش هاي طبقه بندي شده، سندي است موید اقتصاد بیمار و بی کفایتی دولتی هایی که در ادوار
گذشته مسوول رنگین تر کردن و نه کوچک تر کردن سفره مردم بوده اند، یک پیام تلخ دارد؛ کاهش قدرت اقتصادي، بعضی آدم ها
را، با هر سطح سواد و سن و حتی وضعیت تاهل، ناچار می کند از تفکر و تلاش براي تغذیه سالم دست بکشند و فقط براي «سیري»
روزانه، دست و پا بزنند.این اتفاق، در درازمدت، به تحلیل سرمایه اجتماعی و اقتصادي و فرهنگی کشور منجر خواهد شد. وقتی مغز،
خوراك سالمی براي تغذیه نداشته باشد، نیمه راه، از تکاپو براي اندیشه بهتر باز می ماند و جسم هم از رسیدن به فرداي بهتر ناتوان

 
می شود و درنهایت، مردمی خواهیم بود با ذهن و جسم گرفتار روزمرّگی هاي بی انتها و مزمن. 

بنا به روایت بانک مرکزي، نرخ تورم 12ماه منتهی به اسفند 97، 31.2درصد و در سال 98، 41.2درصد بوده و آخرین گزارش از تورم
تیرماه 99، 26.4درصد را ثبت کرده است... سال 97 و با وجود تورم 31.2درصدي، افزایش حداقل دستمزد کارگران رسمی،
19.5درصد، سال 98 و با وجود تورم 41.2درصدي، افزایش حداقل دستمزد کارگران رسمی، 36.5درصد و در سال 99، باوجود تورم
نقطه به نقطه 26.4درصدي، افزایش حداقل دستمزد کارگران رسمی، 26درصد بوده استمحمدحسین سلطان زاده، استاد دانشگاه علوم
پزشکی شهید بهشتی و متخصص بالینی عفونی در وبلاگ خود در توضیح میزان کالري مورد نیاز یک فرد بالغ ساکن در ایران و یک



سبد غذایی سالم می نویسد: «هر فرد ایرانی باید روزانه 320 گرم نان، 100 گرم برنج، 20 گرم ماکارونی، 26 گرم حبوبات، 70 گرم
سیب زمینی، 280 گرم سبزي، 260 گرم میوه، 48 گرم گوشت قرمز، 50 گرم گوشت سفید، 24 گرم تخم مرغ، بین 225 تا 240

 
گرم شیر یا لبنیات، 35 تا 40 گرم روغن و 40 تا 50 گرم قند و شکر مصرف کند.» 

منبع : سلامت نیوز



بهره برداري از 40 پروژه بخش کشاورزي در شهرستان مهاباد

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/06/11

 
بهره برداري از 40 پروژه بخش کشاورزي در شهرستان مهاباد 

 
مدیر جهاد کشاورزي مهاباد گفت: 40 پروژه عمرانی و تولیدي بخش کشاورزي در شهرستان مهاباد به بهره برداري رسید. 

جعفر ایمانیان مدیر جهاد کشاورزي مهاباد اظهار کرد: براي اجراي 40 پروژه بخش کشاورزي اعتباري بالغ بر 33 میلیارد و 151

 
میلیون ریال هزینه شده است که علاوه بر بهره مندي 80 خانوار، براي 58 نفر نیز ایجاد اشتغال شده است. 

ایمانیان افزود: این طرح ها شامل طرح آبیاري تحت فشار به مساحت 71.3 هکتار و با اعتبار 14 میلیارد و 471 میلیون ریال و

 
همچنین لایروبی؛ بازسازي و مرمت 3 رشته قنات با صرف اعتبار 2220 میلیون ریال هزینه عملیاتی شده است. 

این مقام مسئول در مهاباد تصریح کرد: دو طرح پرورش ماهیان سرد آبی به ظرفیت 57 تن با اعتبار 9460 میلیون ریال و پرورش گاو
شیري یک واحد با ظرفیت 19 راس با صرف اعتبار 7 میلیارد ریال از دیگر طرح هاي افتتاحی بخش کشاورزي شهرستان مهاباد است.

منبع : باشگاه خبرنگاران جوان



سرمایه گذاري بی نظیر در صنعت نفت

شماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/06/11
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

از ابتداي سال 99 که به سال جهش تولید نام گذاري شده، 10 پروژه نفت، گاز و پتروشیمی به بهره برداري رسیده که در
مجموع حکایت از سرمایه گذاري 5.11 میلیارد دلاري، 4.66 میلیارد یورویی (معادل 5.2 میلیارد دلار) و 800 میلیارد تومانی

در این پروژه ها دارد.

از ابتداي سال 99 که به سال جهش تولید نام گذاري شده، 10 پروژه نفت، گاز و پتروشیمی به بهره برداري رسیده که در
مجموع حکایت از سرمایه گذاري 5.11 میلیارد دلاري، 4.66 میلیارد یورویی (معادل 5.2 میلیارد دلار) و 800 میلیارد تومانی در این

 
پروژه ها دارد. 

 
انرژي 

سال 99 یا همان سال جهش تولید براي صنعت نفت ایران سال
افتتاح طرح هایی است که سنگ بناي آنها در سال هاي قبل بنا

 
شده و حالا قرار است به نتیجه برسد. 

در این میان بهره برداري از 17 طرح پتروشیمی باعث شده تا
این سال را سال طلایی صنعت پتروشیمی نیز بدانند، زیرا با
بهربرداري از این طرح ها، تولید پتروشیمی ایران و تحقق جهش
دوم صنعت پتروشیمی تا پایان سال 1400، ظرفیت تولید در این

 
صنعت به 100 میلیون تن در سال و درآمد آن نیز به 25 میلیارد دلار می رسد. 

سرمایه گذاري 2 میلیارد دلاري براي امنیت صادرات نفت ایران اما پتروشیمی تنها لنگرگاه صنعت نفت براي افتتاح پروژه ها در
امسال نخواهد بود. آنچنان که تا اینجاي کار نیز طرح هاي مختلف نفت و گاز افتتاح شده و در مهم ترین اقدام نیز قرار است تا قبل از

 
سال 1400، نفت از پایانه اي خارج از خلیج فارس صادر شود و ایران براي صادرات نفت تنگه هرمز را دور بزند. 

عملیات احداث خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک و پایانه صادراتی در منطقه مکران پنج شنبه پنجم تیرماه با دستور رئیس

 
جمهوري به صورت ویدئو کنفرانسی آغاز شد. 

این طرح استراتژیک و ملی با هدف انتقال یک میلیون بشکه نفت خام سبک و سنگین صادراتی در روز با هدف ایجاد ظرفیت انتقال
یک میلیون بشکه نفت خام در روز از گوره به پایانه جاسک و ذخیره سازي نفت خام و صادرات آن ازطریق پایانه جدید جاسک احداث

 
تکمیل خواهد شد. 

خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک و پایانه صادراتی در منطقه مکران از طریق یک خط لوله 42 اینچ با طول تقریبی یک هزار



کیلومتر و با استفاده از پنج تلمبه خانه بین راهی و 2 ایستگاه توپکرانی، همچنین تعداد 11 پست برق و خطوط انتقال برق به طول

 
تقریبی 180 کیلومتر آغاز به کار کرد. 

این طرح 2 میلیارد دلار سرمایه گذاري خواهد داشت که توسط بخش دولتی انجام می شود و براي 4 هزار نفر اشتغالزایی ایجاد می

 
کند. 

پایداري شبکه گاز با بهره برداري از خطوط انتقال گاز ششم و نهم طرح دیگري که هفته گذشته (سوم شهریور ماه) به بهره برداري
رسید، خطوط لوله انتقال گاز ششم و نهم و 5 ایستگاه تقویت فشار و مرکز دیسپجینگ شرکت ملی گاز ایران بود که با 3.1 میلیارد

 
یورو سرمایه گذاري به انجام رسید که 1.1 میلیارد یورو آن توسط بخش خصوصی انجام شده است. 

این در شرایطی است که فاصله زیادي بین مراکز اصلی تولید گاز در جنوب با مقاصد مصرف در مرکز و شرق و غرب و شمال وجود
دارد، بنابراین براي انتقال 100 میلیون متر مکعب گاز به یک خط لوله 56 اینچ و چندین ایستگاه تقویت فشار نیاز داریم که براي هر

 
خط هزینه بین 1.5 تا 2 میلیون دلار نیاز است. هر ایستگاه نیز هزینه 75 میلیون یورویی نیاز دارد. 

 
اکنون 10 خط لوله سراسري گاز در کشور وجود دارد و ساخت یازدهمین خط لوله نیز در جریان است. 

بهره برداري از خطوط ششم و نهم نیز به دلیل صعب المسیر بودن غرب کشور دیرتر از سایر خطوط انتقال به بهره برداري رسیده

 
است. با این حال به دلیل افزایش تولید گاز از پارس جنوبی و پیشگیري از حبس گاز لارم بود تا این دو خط نیز به مدار بیاید. 

البته در طول سال هاي گذشته حتی یکبار هم افت فشار در غرب کشور رخ نداد و این در حالی است که صادرات گاز به عراق ادامه

 
دارد و با بهره برداري از خطوط انتقال گاز ششم و نهم سراسري، همبستگی در شبکه گاز مرکز و غرب کشور بیشتر شده است. 

سوت پایان براي توسعه پارس جنوبی با این حال خطوط انتقال گاز بدون افزایش تولید در پارس جنوبی چندان به کار نمی آید. ایران
در سال هاي اخیر برداشت خود از میدان مشترك پارس جنوبی را تا 2.5 برابر افزایش داده که این مهم با نصب سکو و ردیف هاي

 
پالایشی به انجام رسیده است. 

با این حال یک فاز پارس جنوبی تا چند ماه گذشته معطل مانده بود. فاز 11 اگرچه در سال 96 طی قراردادي به کنسرسیومی
متشکل از توتال، سی ان پی سی اي و پتروپارس سپرده شد اما به دلیل تحریم ها شرکاي خارجی از قرارداد خارج شدند و کار به
پتروپارس ایرانی سپرده شد. در گام مهمی اول خرداد امسال عملیات نصب پایه سکوي فاز 11 پارس جنوبی و اجراي طرح توسعه آن

 
با سرمایه گذاري 1.5 میلیارد دلاري آغاز شد. 

جکت سکوي 11B پارس جنوبی که 11 اردیبهشت ماه امسال در یارد شرکت نفت سازه قشم NSQ بارگیري شده بود، توسط شناور

 
صدف 3000 متعلق به شرکت صدف، به آب اندازي شد و در عمق 71 متري خلیج فارس قرار گرفت. 

جکت سرچاهی نخستین عرشه دریایی طرح توسعه فاز 11 پارس جنوبی یکی از دو جکت فاز 11 پارس جنوبی است که پس از نصب،
امکان حفاري 12 حلقه چاه تولیدي را در موقعیت نخستین عرشه گازي این طرح در مرز ایران و قطر در آب هاي خلیج فارس فراهم

 
می کند. 



تنوع سبد محصولات پتروشیمی در سال طلایی سال طلایی صنعت پتروشیمی با افتتاح پتروشیمی میاندوآب در پنجم تیرماه آغاز
شد. پتروشیمی میاندوآب که به نوعی آخرین زنجیره خط لوله اتیلن غرب به شمار می رود با سرمایه گذاري 800 میلیارد تومانی و

 
40 میلیون یورو به بهره برداري رسید. 

پلی اتیلن سنگین میاندوآب با ظرفیت تولید سالانه 140 هزار تن محصول در مسیر خط لوله اتیلن غرب و سرمایه گذاري 40 میلیون

 
یورو و 8 هزار میلیارد ریال (معادل 120 میلیون دلار) احداث شده است. 

پتروشیمی میاندوآب براي تولید محصول به سالانه 140 هزار تن اتیلن و 2 هزار تن بوتن 1 نیاز دارد که اتیلن از خط لوله اتیلن غرب
و بوتن 1 از مجتمع هاي پتروشیمی دیگر تأمین خواهد شد. محصولات این مجتمع به عنوان خوراك واحدهاي پایین دستی

 
تولیدکننده انواع لوله، قطعات پلاستیکی، کابل و... استفاده خواهد شد. 

اما نقطه عطف صنعت پتروشیمی تا اینجاي کار را باید روز 16 مرداد دانست. در این روز 3 طرح پتروشیمی شامل پتروشیمی کاوه،

 
پتروشیمی کمیاي پارس و طرح تولید کاتالیست لرستان به صورت همزمان توسط رئیس جمهوري به بهره برداري رسید. 

پتروشیمی کاوه که بزرگترین واحد متانولساز جهان است با سرمایه گذاري950 میلیون دلاري توسط بخش خصوصی 1350 نفر
اشتغال زایی ایجاد کرده و و با دریافت روزانه 6 میلیون مترمکعب گاز طبیعی، ظرفیت تولید روزانه 7 هزار تن و سالانه 2.3 میلیون تن

 
متانول با گرید AA را داراست. 

پتروشیمی کیمیاي پارس نیز در این روز به بهره برداري رسید. پتروشیمی کیمیاي پارس خاورمیانه به عنوان یکی از طرح هاي جهش
دوم صنعت پتروشیمی، با ظرفیت تولید یک میلیون و 650 هزار تن متانول با سرمایه گذاري 600 میلیون دلاري توسط بخش

 
خصوصی به مرحله بهره برداري رسید. 

پتروشیمی کیمیاي پارس خاورمیانه طی چهار سال و براساس برنامه زمان بندي استاندارد، با بیش از 14 میلیون نفرساعت کار بدون

 
حادثه، به مدار تولید وارد شد. 

طرح تولید کاتالیست لرستان با دانش فنی ایرانی و ظرفیت سالانه 100 تن محصول نیز در این روز با سرمایه گذاري 20 میلیون
دلاري افتتاح شد. 100 درصد مهندسی و ساختمان و نصب و 70 درصد تجهیزات واحد کاتالیست پتروشیمی لرستان ایرانی است و

 
این واحد سبب اشتغال زایی مستقیم 60 نفر شده است. 

هفته گذشته (سوم شهریور) نیز پتروشیمی بوشهر با سرمایه گذاري 1.3 میلیارد یورویی افتتاح شد تا گام دیگري براي رسیدن به

 
ظرفیت 100 میلیون تنی تولید محصولات پتروشیمی برداشته شود. 

فاز نخست این طرح با استفاده از توانمندي متخصصان داخلی و با وجود محدودیت هاي ناشی از تحریم هاي ظالمانه، در سال هاي
98 و 99 تکمیل شد و استفاده حداکثري از ارزش افزوده در زنجیره تولید؛ داراي زنجیره ارزش کامل با دریافت گاز ترش از بالادست و
انجام شیرین سازي و تولید محصولات پتروشیمی در پایین دست و تأمین یوتیلیتی هاي مورد نیاز در داخل مجتمع با هدف کاهش

 
قیمت تمام شده از ویژگی هاي طرح است. 

فاز نخست پتروشیمی بوشهر سالانه حدود 370 میلیون یورو براي کشور درآمدزایی خواهد داشت، همچنین این طرح در دوران بهره



 
برداري براي 1500 نفر ایجاد اشتغال کرده است. 

صرفه جویی 30 میلیارد دلاري با تولید محصولی استراتژیک با اجراي طرح مبتکرانه و همزمان با سال جهش تولید و با سرمایه گذاري
45 میلیون دلاري، سالانه 50 هزار تن نرمال هگزان در پالایشگاه امام خمینی (ره) شازند تولید خواهد شد که با توجه به این که این

 
محصول تاکنون از خارج کشور وارد می شده است، صرفه جویی سالانه معادل 30 میلیون دلار براي کشور به همراه خواهد داشت. 

این محصول که تولید آن از 5 تیرماه آغاز شد، در صنایع پتروشیمی براي تولید گریدهاي پلیمري و در صنایع غذایی (روغن کشی)

 
کاربرد دارد. 

نیاز صنایع کشور به محصول نرمال هگزان سالانه 30 هزار تن است که با توجه به ظرفیت تولید 50 هزار تنی این محصول، امکان
صادرات سالانه 20 هزار تن نرمال هگزان در کشور فراهم شده است که این امر در سال جهش تولید، گام مهمی در خودکفایی کشور

 
در تولید فرآورده هاي نفتی به شمار می رود. 

تامین برق براي برداشت نفت از میادین مشترك همچنین نیروگاه غرب کارون و تجهیزات جانبی آن روز پنجم شهریور با دستور
رئیس جمهوري از طریق ویدئوکنفرانس افتتاح شد. نیروگاه 500 مگاواتی غرب کارون در سه فاز به بهره برداري می رسد که هم

 
اکنون دو فاز آن تکمیل شده و فاز بخار نیز به سرعت در حال تکمیل است. 

درحال حاضر از این نیروگاه 300 مگاوات برق براي استفاده در میادین غرب کارون شامل یادآوران، آزادگان شمالی و تلمبه خانه غرب

 
کارون تولید می شود. 

براي بهره برداري از نیروگاه غرب کارون 315 میلیون یورو هزینه شده است. اهداف اجراي طرح احداث نیروگاه غرب کارون به ظرفیت
492 مگاوات، احداث پست هاي برق 400 و 230 کیلوولت جهت برق رسانی به میادین نفتی غرب کارون، احداث 150 کیلومتر خط
انتقال برق 230 و 400 کیلو ولت، احداث 20 کیلومتر خط لوله انتقال آب و احداث تصفیه خانه مناسب جهت تأمین آب نیروگاه و

احداث ایستگاه تقلیل فشارگاز جهت تامین گاز نیروگاه است.



طرح مهارت آموزي سربازان تحت حمایت کمیته امداد اردبیل اجرا می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/06/11

اردبیل - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد استان اردبیل از اجراي طرح مهارت آموزي براي سربازان تحت حمایت این نهاد با
همکاري نیروهاي مسلح استان خبر داد.

اردبیل - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد استان اردبیل از
اجراي طرح مهارت آموزي براي سربازان تحت حمایت این

 
نهاد با همکاري نیروهاي مسلح استان خبر داد. 

به گزارش ایرنا ، حسین دشتی روز سه شنبه در جلسه
انعقاد تفاهم نامه همکاري با نیروي انتظامی استان اردبیل
گفت: این طرح براي غنی سازي دوره خدمت وظیفه و با
هدف ایجاد اشتغال پایدار براي فرزندان ذکور خانواده هاي

 
نیازمند و تحت پوشش کمیته امداد استان اجرا می شود. 

وي با بیان اینکه با اجراي این طرح زمینه اشتغال سربازان پس از دریافت کارت پایان خدمت فراهم می شود، افزود: اجراي این طرح

 
مزایاي زیادي دارد که رونق چرخه تولید از جمله آنها است. 

وي اظهارداشت: هماهنگی هاي لازم با نیروي انتظامی استان براي بهره برداري مطلوب از طرح "سرباز ماهر" انجام گرفته و با وحدت

 
رویه در نحوه ارائه خدمات به سربازان تحت حمایت این نهاد آنها در مسیر خودکفایی قرار خواهند گرفت. 

وي با اشاره به اینکه بر اساس این تفاهم نامه فرزندان ذکور خانواده هاي تحت حمایت در دوران خدمت سربازي از آموزش هاي فنی و
تخصصی بهره مند خواهند شد، بیان کرد: در این طرح دوره هاي آموزشی متناسب با بازار کار تدارك دیده شده تا سربازان خانوارهاي

 
مددجو پس از پایان خدمت و با استفاده از تسهیلات اشتغال زایی مشغول کار شوند. 

مدیرکل کمیته امداد استان اردبیل با بیان اینکه تمامی خدمات ارائه شده این نهاد به جامعه هدف بر اساس حفظ عزت نفس و کرامت
انسانی بوده است، اضافه کرد: کمیته امداد در همه اقدامات حمایتی خدمت بی منت و حفظ کرامت هاي انسانی را مدنظر قرار می

 
دهد. 

دشتی گفت: توانمندسازي و خوداتکایی مددجویان تحت حمایت از اولویت هاي کمیته امداد است چرا که با استقلال مالی آنها علاوه

 
بر اینکه بسیاري از مشکلات این قشر حل خواهد شد، ناهنجاري هاي اجتماعی نیز کاهش خواهد یافت. 

وي افزود: این نهاد همچنان نیازمند یاري و کمک هاي مردم و خیرین براي رسیدگی به امور فقرا و نیازمندان استان است تا بخشی از
نیازها و مشکلات اساسی آنها مرتفع گردد. 



وي اظهارامیدواري کرد: با مشارکت گسترده خیرین و آحاد مختلف جامعه در طرح هاي حمایتی کمیته امداد فقر و محرومیت در

 
جامعه ریشه کن شود. 

وي بیان کرد: مردم و خیرین می توانند با شماره گیري کد آنی پرداخت #0458877 و یا از طریق شماره کارت
6037991199522214 نزد بانک ملی به نام کمیته امداد استان اردبیل به آسانی کمک هاي خود را به دست خانوارهاي بی بضاعت

 
استان برسانند. 

 
بیش از 41 هزار خانوار با جمعیت بیش از 80 هزار نفر در استان اردبیل تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) هستند. 

 
برچسب ها 

 
- کمیته امداد امام خمینی (ره) 

 
- مهارت اموزي 

- اردبیل



97.4 میلیارد تومان طرح تولیدي در بخش تعاون اصفهان آماده بهره برداري

است

منبع: ایرناشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/06/11

اصفهان- ایرنا- سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: 97 میلیارد و 400 میلیون تومان طرح
تولیدي با اشتغال آفرینی براي حدود یک هزار و 443 نفر در مجموعه تعاونی هاي این استان بصورت متمرکز آماده بهره

برداري شده است.

اصفهان- ایرنا- سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان اصفهان گفت: 97 میلیارد و 400 میلیون
تومان طرح تولیدي با اشتغال آفرینی براي حدود یک هزار
و 443 نفر در مجموعه تعاونی هاي این استان بصورت

 
متمرکز آماده بهره برداري شده است. 

کامران کلانی روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا اظهار
داشت: همزمان با 13 شهریور ماه (روز تعاون) 383 طرح
تعاونی در کشور مورد بهره برداري قرار خواهد گرفت که

 
سهم استان اصفهان از این طرح ها 68 مورد است. 

 
وي اضافه کرد: این طرح ها از 20شهرستان استان اصفهان در 9 رشته فعالیت به بهره برداري می رسد. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان تعداد اعضاي این تعاونی ها را پنج هزار و 286 نفر اعلام کرد و افزود:این
طرح ها با مجموع سرمایه گذاري 974 میلیارد ریال و 158 میلیارد ریال تسهیلات بانکی مورد بهره برداري قرار خواهد گرفت که 16

 
درصد این سرمایه گذاري ها از محل تسهیلات بانکی است و بقیه از محل آورده اعضاي تعاونی ها تأمین شده است. 

کلانی خاطرنشان کرد:طرح هاي تعاونی قابل بهره برداري امسال استان 18درصد از سهم طرح هاي قابل افتتاح کشور است که

 
اصفهان از این نظر در جایگاه اول کشور قرار دارد. 

 
وي گفت: امروز تعاون بعنوان یک مدل کارآفرینی و شیوه اي اشتغال مردم محور در دنیا مطرح است. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با بیان اینکه 94 هزار و 151 شرکت تعاونی در کشور وجود دارد تاکید
کرد: مطابق قانون اساسی کشور، سهم تعاون در اقتصاد کشور باید 25 درصد باشد درحالی که که این عدد در اقتصاد ما تنها 5 درصد

 
است. 

وي با بیان اینکه سه هزار و 314 تعاونی فعال در استان اصفهان موجب اشتغال 52 هزار و 429 نفر شده است، افزود: 27 اتحادیه

 
تعاونی فعال و هشت تعاونی توسعه و عمران شهرستان در این استان فعال است. 



 
کلانی ادامه داد: 84 درصد سرمایه تعاونی هاي استان، شخصی و 16 درصد دیگر مربوط به تسهیلات بانکی است. 

وي در خصوص برنامه هاي توسعه بخش تعاون در استان اصفهان گفت: در این راستا به دنبال آموزش هستیم و با دانشگاه، مدارس و

 
آموزش و پرورش و فنی حرفه اي تفاهمنامه امضا کرده ایم. 

کلانی با اشاره به اینکه سامانه جامع و هوشمند بخش تعاون در کشور راه اندازي شده است، خاطرنشان کرد: براي توسعه بخش تعاون
یک صندوق سرمایه گذاري خطرپذیر راه اندازي شده تا از استارتاپ هایی که در قالب شرکت تعاونی فعالیت می کنند، حمایت شود،

 
همچنین چند خط اعتباري با رقم 200 میلیارد تومان از سوي بانک توسعه و تعاون براي آنها بازگشایی شده است. 

وي گفت: براي بهبود شرایط تعاونی ها در استان اصفهان ایجاد شوراي حل مشکلات تعاون را در دست ایجاد داریم و براي رشد و

 
توسعه مشاغل جدید، مرکز نوآوري و توسعه تعاون را ایجاد خواهیم کرد. 

از میان حدود 95 هزار تعاونی فعال در کشور، حدود 3.5 درصد از آن ها به تعداد سه هزار و 300 تعاونی با 800 هزار عضو و بیش از

 
55 هزار نفر نیروي کار در استان اصفهان هستند. 

 
برچسب ها 

 
- تعاونی 

 
- افتتاح طرح 

 
- اصفهان 

- اداره کل تعاون کار و امور اجتماعی استان اصفهان



کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري خراسان شمالی

منبع: ایرناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/06/11

بجنورد - ایرنا - کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري خراسان شمالی روز سه شنبه با حضور معاون توسعه کارآفرینی و
اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در محل سالن شهداي دولت استانداري برگزار شد. (عکاس: وحید خادمی)

بجنورد - ایرنا - کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري خراسان شمالی روز سه شنبه با حضور معاون توسعه کارآفرینی و

 
اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در محل سالن شهداي دولت استانداري برگزار شد. (عکاس: وحید خادمی) 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 



 



معاون وزیر کار: 29 درصد اشتغال هاي جدید در روستاها بوده است

منبع: ایرناشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/06/11

بجنورد- ایرنا- معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: پرداخت تسهیلات روستایی و
عشایري سبب توسعه اشتغال در این مناطق شده به طوري که 29 درصد اشتغال هاي جدید در روستاها بوده است.

بجنورد- ایرنا- معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: پرداخت تسهیلات
روستایی و عشایري سبب توسعه اشتغال در این مناطق
شده به طوري که 29 درصد اشتغال هاي جدید در

 
روستاها بوده است. 

عیسی منصوري روز سه شنبه در نشست کارگروه
اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري خراسان شمالی اظهار
داشت: پیش از پرداخت تسهیلات روستایی و عشایري، تنها
سه درصد از ایجاد اشتغال جدید در روستاها اتفاق می

 
افتاد اما با پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغال پایدار روستایی و عشایري، این رقم اکنون به 29 درصد رسیده است. 

وي با تاکید بر اینکه باید اقدامات و تلاش دولت براي خدمات رسانی به مردم، بازخوانی و بیان شود گفت: یکی از اقدامات خوب دولت،
پرداخت تسهیلات در مناطق روستایی است که سبب ایجاد اشتغال زیادي در این مناطق شده است، البته در این زمینه، سازمان
مدیریت و برنامه ریزي به عنوان دبیر این کارگروه، باید نتایج پرداخت این تسهیلات را بیان و بازگو کند تا نتایج و اثرگذاري اجراي

 
طرح ها تبیین شود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: باید در کنار اطلاعات از پرداخت تسهیلات، نتایج آن

 
هم بازگو شود. 

 
اولویت، حفظ اشتغال موجود است 

منصوري با بیان اینکه در وضعیت موجود، اولویت ما، حفظ اشتغال موجود است گفت: رویکرد این است که ابتدا از اشتغال موجود
صیانت شود سپس براي توسعه واحد و یا ایجاد واحد جدید اقدام و بر این اساس پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش هم با همین

 
اولویت پرداخت شود. 

وي با تاکید بر اینکه براي توسعه اقتصاد باید برنامه داشت افزود: نباید تصور شود که توسعه و اشتغال زایی تنها با پرداخت وام محقق

 
می شود، اگر بازار نباشد و براي بازاریابی اتفاقی نیفتد، اشتغال محقق نمی شود. 



معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: به طور مثال خراسان شمالی پتانسیل هاي خوبی

 
براي توسعه تولید فرش دستباف دارد اما پیش از اینکه وام براي ایجاد دار قالی کافی داده شود، باید بازار فرش جست وجو شود. 

وي در پاسخ به اظهار نظر یکی از نمایندگان مردم استان در مجلس شوراي اسلامی مبنی بر اینکه باید در پرداخت تسهیلات روستایی
و عشایري، پایین بودن درآمد خانوار لحاظ شود گفت: در این زمینه، جمعیت روستایی، نرخ بیکاري و درآمد سرانه خانوار، از شاخص

 
هاي است که براي پرداخت این اعتبارات تسهیلاتی در نظر گرفته شده است. 

منصوري با اشاره به اینکه شمار زیادي از طرح هاي روستایی و عشایري در انتظار دریافت تسهیلات روستایی است گفت: برخی از این

 
طرح ها، در این سال ها از توجیه افتاده است از این رو باید مورد پالایش قرار گیرد. 

وي با اشاره به اینکه بازپرداخت برخی از طرح هاي به بهره برداري رسیده در حال انجام است گفت: منابعی که از محل بازپرداخت به

 
بانک ها می رسد، به عنوان منبعی براي پرداخت تسهیلات اشتغالزایی مورد استفاده قرار می گیرد. 

 
تاکید بر اطلاع رسانی از تسهیلات کرونایی 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در بخش دیگر سخنان خود در باره پرداخت تسهیلات به کسب و
کارهاي خسارت دیده گفت: 130 هزار میلیارد ریال تسهیلات متقاضیان به بانک ها معرفی شده، اما تاکنون تنها 10 هزار میلیارد ریال

 
منجر به پرداخت شده است. 

وي، نبود اطلاع درست از پرداخت تسهیلات کرونایی را از علت هاي کم بودن میزان جذب عنوان کرد و افزود: از دستگاه هاي اجرایی

 
و بانک ها، انتظار می رود در اطلاع رسانی و ارسال پیامک به متقاضیان و مشمولان، تلاش داشته باشند. 

منصوري افزود: اکنون بنگاه هاي داراي کارگر بیمه شده و نیز آنان که بیمه نیستند، می توانند از مزایاي تسهیلات کسب وکارهاي

 
خسارت دیده از کرونا استفاده کنند. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره ظرفیت هاي استان در توسعه اشتغال در بخش کشاورزي، بر
ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی این بخش تاکید کرد و گفت: ما آمادگی داریم در زمینه راه اندازي مرکز اصلاح نژاد دام با رویکرد

 
آموزش و نیز اجراي اصلاح نژاد دام، حمایت لازم را در این استان داشته باشیم. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- روستائیان 

 
- توسعه ایران 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- توسعه روستایی 

 
- خراسان شمالی 



 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- کارآمدي دولت



بنیانگذار «آندره» درگذشت / لئون آهارونیان که بود؟

بنیانگذار «آندره» درگذشت / لئون آهارونیان که بود؟

منبع: تجارت نیوزشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/06/11

لئون آهارونیان که در سومین دوره جایزه امین الضرب نشان امین الضرب را دریافت کرده بود در سن 90 سالگی درگذشت.

 
لئون آهارونیان که در سومین دوره جایزه امین الضرب نشان امین الضرب را دریافت کرده بود در سن 90 سالگی درگذشت. 

به گزارش تجارت نیوز، لئون آهارونیان مدیرعامل شرکت حمل ونقل بین المللی «ستی» و بنیان گذار و رئیس هیات مدیره شرکت

 
فرآورده هاي گوشتی «آندره» در سن 90 سالگی درگذشت. 

او در سومین دوره جایزه امین الضرب اتاق تهران نشان امین الضرب را به خاطر بیش از 6 دهه تلاش براي توسعه ایران و کارآفرینی از

 
مسعود خوانساري رئیس اتاق تهران دریافت کرد. 

لئون آهارونیان سال 1309 در روستاي هفتوان شهرستان سلماس به دنیا آمد. پدرش هنگام اشغال ایران در جنگ جهانی به مراغه
رفت و همراه یکی از دوستانش رستورانی در آنجا راه اندازي کرد ولی با تشکیل حکومت خودمختار پیشه وري در تبریز (سال 1324)

 
به تهران آمد و غذاخوري اي در پایتخت باز کرد. 

لئون و دیگر اعضاي خانواده اش در کار مغازه به پدرشان کمک می کردند. پدر لئون آهارونیان اهمیت بسیاري به کار می داد و دوست
داشت فرزندانش از کودکی مسئولیت پذیر باشند و از همین رو در تابستان یک رستوران فصلی براي آن ها در روستاي ییلاقی اوشان
راه اندازي می کرد. همه اینها باعث شده بود که دوران نوجوانی جوانی لئون ترکیبی از درس و کار باشد که در جوانی به آن ورزش و

 
شکار هم اضافه شد. 

دوچرخه سواري ورزش مورد علاقه اش در دوره دبیرستان بود. او همچنین از جوانی تا 80 سالگی به شکار می رفت و در نهایت

 
کلکسیون بزرگش را به موزه طبیعی ایروان هدیه کرد. 

او پس از گرفتن دیپلم در سال 1331 در هنرسراي عالی (دانشگاه امیرکبیر فعلی) پذیرفته شد. پس از پایان تحصیل با گرفتن کفالت
از سربازي معاف شد و اردیبهشت 1335 در آزمایشگاه خاك شناسی وزارت کشاورزي با ماهی 480 تومان استخدام شد؛ این

 
آزمایشگاه با همکاري سازمان خواروبار جهانی (فائو) تاسیس شده بود. 

آهارونیان در اواخر سال 1339 با بورسیه سازمان فائو به مدت یک سال و به همراه خانواده براي تکمیل تخصص به مقر فائو در رم و

 
پس از چند روز به مرکز پژوهش کشاورزي در شهر دانشگاهی واگنیگن هلند رفت و ادامه تحصیل داد. 

در سال 1341 و بعد از بازگشت به ایران آهارونیان به درخواست پدر همسرش که موسس شرکت حمل و نقل ستی بود و در حوزه
معدن، هتلداري و فروش بلیط هواپیما هم فعالیت می کرد به صورت پاره وقت به این مجموعه پیوست و حسابرسی مالی مجموعه را



 
برعهده گرفت و اتفاقا جلوي سوء استفاده هاي شرکاي پدر زنش ایستاد. 

آهارونیان در سال 1347 پس از 12 سال از کار دولتی استعفا داد و به صورت تمام وقت در شرکت ستی مشغول به کار شد. در همان
سال ها قراردادي با شرکت میتسوبیشی بست تا دستگاه هاي گازسوز تولید برق را از بنادر جنوب کشور به محل ساخت نیروگاه انتقال

 
دهند. 

شرکت ستی طی قراردادي با شرکت هاي فرانسوي و آلمانی، چهار دستگاه و دو ژنراتور با وزن هریک 140 و 110 تن خرید تا
تجهیزات سد سفیدرود و نیروگاه آبی را از جنوب کشور به منجیل انتقال دهند. این محموله با وزن تریلی و بوژي حدود 250 تن می
شد. شرکت ستی، نخستین شرکت ایرانی حمل و نقل بود که توانست وسایل حمل بارهاي سنگین را از یک شرکت فرانسوي خریداري
(نقد و وام) و وارد ایران کند. پس از این کارها هنگامی که قرارداد ساخت ذوب آهن و کشیدن لوله هاي گاز از جنوب کشور با شوروي
امضا شد، یک سوم از قرارداد لوله کشی به یک شرکت فرانسوي واگذار شد و آنان نیز انتقال 42 هزار تن لوله و 20 هزار تن تجهیزات

 
کارشان را به شرکت ستی سپردند. 

علاوه براین ها در آن سال ها این شرکت حمل تجهیزات لازم براي راه اندازي نیروگاه 700 مگاواتی اهواز (شرکت تکنوپروم روسیه)،
تجهیزات پست هاي انتقال برق در غرب کشور (سه شرکت آلمانی) و... را هم برعهده داشتند و در مهم ترین قرارداد هم شرکت

 
زیمنس آلمان به مدت 35 سال انتقال کلیه محموله هایش در ایران را به این شرکت واگذار کرد. 

شرکت ستی باتوجه به قراردادهاي خارجی که در آن سال ها موفق به امضا و انجام آنها شد، خیلی زود رشد چشمگیري کرد و طی
چند سال ده ها تریلی و وسایل حمل کالاهاي سنگین خریداري کرد. آنها حتی توانستند براي توسعه کارهایشان از فرانسه یک وام

 
یک میلیون دلاري (با بازپرداخت سه ساله) دریافت و تجهیزات به روزي از جمله بوژي خریداري کنند. 

با پیروزي انقلاب و شروع جنگ تحمیلی یکی از نیازهاي اساسی کشور جابه جایی تجهیزات نظامی و... به مناطق جنگی بود و بخشی
از این کار را به صورت رایگان شرکت ستی برعهده گرفت. اعطاي کامیون ها و تریلرهاي شرکت براي انتقال تجهیزات سنگین نظامی

 
مانند تانک، هاورکرافت و... به مناطق مختلف جنگی بخشی از خدمات این شرکت به جبهه هاي نبرد بود. 

لئون آهارونیان در سال هاي بعد از پیروزي انقلاب باتوجه به موقعیت اقتصادي و حضور در شوراي خلیفه گري ارامنه (از سال 1359
تا 1365 عضو شوراي بود)، فعالیت هاي اجتماعی و صنفی خود را گسترش هم داد. او در سال هاي 1359 تا 1364 براي دو دوره

 
ریاست سندیکاي شرکت هاي بین المللی حمل و نقل را برعهده داشت. 

همچنین تشکیل اتاق بازرگانی مشترك ایران و ارمنستان (1372)، برقراري اولین خطوط هوایی بین ایران و ارمنستان (1369) و از
همه مهم تر برقراري ارتباط بین مقام هاي دولتی، امنیتی و مذهبی ایران و ارمنستان از جمله کارهایی بود که لئون آهارونیان براي

 
دوستی و نزدیکی بیشتر مردم و دولت هاي ایران و ارمنستان انجام داده است. 

 
منبع: اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي تهران 

 
اخبار مرتبط با بازرگانی را در صفحه اختصاصی خدمات و بازرگانی تجارت نیوز بخوانید. 

بهترین روش ورود و سرمایه گذاري در بورس ایران





دانشگاه علمی کاربردي ذوب آهن اصفهان در میان برترین هاي کشور

منبع: ایسناشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/06/11

رئیس دانشگاه علمی کاربردي مرکز ذوب آهن اصفهان گفت: دانشگاه علمی کاربردي مرکز ذوب آهن اصفهان در سطح بندي
سال 99 در بین 10 دانشگاه برتر مراکز علمی کاربردي کشور، قرار گرفت.

سعید ایرانپور در گفت و گو با ایسنا، در خصوص شاخصه
هاي مورد بررسی براي کسب این رتبه، اظهار کرد: جهت
گیري سیاستهاي کلان مرکز در راستاي تقویت فعالیت
هاي علمی و مهارتی و تأکید بر پررنگ شدن فعالیت هاي
دانشجویی در مقوله کارآفرینی، بسترساز نشاط علمی و
بروز توانمندي ها و ظرفیت هاي دانشجویی در میادین

 
علمی کشور است. 

وي با اشاره به فضا و پتانسیل هاي آموزشی بالقوه و بالفعل
موجود در ذوب آهن، مجموعه عوامل تاثیرگذار در کسب

امتیاز در رتبه بندي مذکور را کیفیت برگزاري دقیق و منسجم کلاس ها، کارگاه ها و آزمایشگاه ها و رعایت دقیق سرفصل دروس به
ویژه کلاس هاي کاربینی، کارورزي و انجام بازدیدهاي علمی، نتایج بازدیدهاي مستمر هیئت نظارت وزارت علوم، بهره گیري از اساتید
و مدرسان توانمند و خبره، مدیران گروه هاي آموزشی، پرسنل متخصص، فعال و دلسوز، تجهیزات آموزشی، ورزشی، برخوردار بودن
امتیاز جوار کارگاهی و برگزاري منظم آزمون هاي پایان ترم در شرایط استاندارد با حفظ صحت آزمون ها و تایید کارشناسان ارزیاب،
کسب مقام در المپیادهاي ورزشی، جشنواره هاي قرآن و عترت، مناظره هاي دانشجویی، برگزاري کرسی هاي آزاد اندیشی، مرکز
مشاوره و ارائه خدمات مشاوره اي به دانشجویان و معرفی مدرسین نمونه و دانشجویان کارآفرین دانشگاه از طریق عملکرد شایسته

 
ایشان به جامعه دانشگاهی کشور اعلام کرد. 

رئیس دانشگاه علمی کاربردي مرکز ذوب آهن اصفهان با بیان اینکه مرکز ذوب آهن در میان دانشگاه هاي سطح دو مراکز علمی
کاربردي کشور قرار دارد، تصریح کرد: مرکز سطح یک در میان دانشگاه هاي علمی کاربردي کشور وجود ندارد و امیدواریم با فعالیت

 
هاي پژوهشی قابل توجه که از دو سال گذشته در این واحد در حال انجام است، بتوانیم به این رتبه دست یابیم. 

ایرانپور تاکید کرد: مرکز ذوب آهن موفق به معرفی دو دانشجوي کارآفرین در کشور شده که یکی از دانش آموخته هاي این مرکز

 
موفق به چاپ کتاب کارآفرینی و دیگر دانشجوي این مرکز نیز موفق به ثبت اختراع طرح هادي ریل شده است. 

وي یکی از دغدغه هاي ذوب آهن را تولید ریل ملی دانست و گفت: با توجه به اینکه ذوب آهن اصفهان نخستین تولید کننده ریل
ملی است، در این زمینه طراحی هادي ریل یکی از کارهاي دانشجویی موفق محسوب می شود که ثبت اختراع این طرح انجام شده

 
است. 



رئیس دانشگاه علمی کاربردي مرکز ذوب آهن اصفهان از موفقیت دانشجویان این مرکز در المپیاد مهارتی ماشین افزار خبر داد و

 
افزود: در این رقابت ها دو مقام داشتیم و منتظر اعلام نتایج هستیم. 

ایرانپور همچنین از آغاز ثبت نام سال تحصیلی جدید در مرکز علمی کاربردي ذوب آهن همزمان با سراسر کشور خبر داد و گفت:
مرکز آموزش علمی کاربردي ذوب آهن اصفهان در سال 99 براي مهرماه سال جاري در مقطع کاردانی در رشته هاي کاردان فنی
مکانیک ماشین ابزار، کاردان فنی ایمنی کار و حفاظت فنی، کاردانی حرفه اي حسابداري – حسابداري صنعتی و مقطع کارشناسی در
رشته هاي مهندسی فناوري مکانیک – ماشین ابزار، مهندسی فناوري کنترل- ابزاردقیق، مهندسی فناوري بازرسی جوش، کارشناسی
حرفه اي ایمنی، سلامت و محیط زیست صنایع (HSE) و کارشناسی حرفه اي حسابداري-حسابداري صنعتی بدون آزمون دانشجوي

 
زن و مرد می پذیرد. 

وي با تاکید براینکه ثبت نام براي عموم، به ویژه پرسنل و خانواده هاي آنها به شرط داشتن حداقل مدرك دیپلم براي مقاطع کاردانی
و مدرك فوق دیپلم براي مقاطع کارشناسی امکان پذیر است، خاطرنشان کرد: ثبت نام از 11 شهریور از طریق سایت سازمان سنجش

 
به نشانی (www.sanjesh.org) امکان پذیر است. 

انتهاي پیام



انتقاد معاون وزیر کار از نحوه هزینه وام هاي اشتغال در بخش کشاورزي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/06/11

به گزارش خبرگزاري فارس از بجنورد عیسی منصوري
پیش از ظهر امروز در کارگروه اشتغال خراسان شمالی با
اشاره اهمیت زمان بندي اقدامات اجرایی کشور اظهار کرد:
در سیاست گذاري امور اقتصادي باید علاوه بر بررسی
ورودي ها، خروجی ها و اقدامات نیز مورد دقت قرار گیرد و

 
گزارش داده شود. 

وي توسعه اقتصاد استان را نیازمند برنامه بیان کرد و گفت:
دستگاه هاي دولتی باید دستاوردهاي اقدامات خود را مشخص و آن را بیان کنند تا نسبت به نتیجه اقدامات و توجه به نقاط ضعف

 
برنامه ریزي شود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعطاي وام را به تنهایی مسیر نامناسبی براي ایجاد شغل دانست و

 
افزود: باید بازارهایی همچون فروش فرش را تقویت کرد تا درنتیجه آن شغل در راستاي بافت قالی ایجاد شود. 

وي از نیاز برخی استان ها به اعتبارات و تسهیلات بیشتر اشتغال پایدار روستایی خبر داد و گفت: طرح هاي ارائه شده براي اشتغال

 
هاي پایدار باید پالایش شود و از منابع بازپرداخت وام ها مجدداً تسهیلات جدید پرداخت شود. 

منصوري با اشاره به عدم وجود مشکل ضمانت در عرصه معدن تصریح کرد: این اقدام مشوقی براي سرمایه گذاري در بخش معدن

 
محسوب می شود. 

وي با انتقاد نسبت به نحوه هزینه تسهیلات در عرصه زیرساخت ها گفت: تسهیلات گردشگري باید براي افزایش ثروت و اشتغال

 
هزینه شود اما اکنون مصرف اعتبارات در ایجاد تفرجگاه ها خلاصه می شود. 

معاون وزیر کار در انتها هدف تسهیلات در بخش کشاورزي را صنایع تکمیلی آن دانست و خاطرنشان کرد: در صورت تکمیل زنجیره

 
درست صنایع تبدیلی کشاورزي می توان به وضعیت دام پروري و کشاورزي استان رونق بخشید. 

انتهاي پیام/



کاهش جمعیت مانع توسعه یافتگی هر کشوري است / نیازمند آمایش سرزمینی

اشتغال هستیم

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان این که کاهش
جمعیت مانع توسعه یافتگی یک کشور است، تاکید کرد: تداوم این
روند (کاهش فرزندآوري) در سال هاي آتی جمعیت جوان فعال را
کاهش و سبب فشار بر نیروي کار به منظور تامین نیازهاي جمعیت

 
خردسال و سالمند می شود. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت ورزش و جوانان، محمدمهدي تندگویان
در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی ایرنا افزود: جامعه ایران پس از انقلاب اسلامی براساس برخی از دیدگاه هاي شرعی و اسلامی بر

 
مبحث افزایش جمعیت متمرکز شد. 

وي ادامه داد: تمرکز بر این افزایش و فرهنگ سازي در خصوص رشد جمعیت تا دهه 1360 ادامه یافت و این امر به سبب افزایش

 
خانواده هاي پرجمعیت موجب رشد جمعیت، کاهش مصرف گرایی فرزندان و اهتمام براي رفع نیازها شد. 

تندگویان تصریح کرد: مطابق با این سیاست (افزایش جمعیت) جامعه ایران در دهه 60 با تقویت فرزندآوري، اوج رشد جمعیتی را
تجربه و سیاست کاهش جمعیت با شعار فرزند کمتر، زندگی بهتر را اتخاذ کرد که با تداوم این طرح (اشتباه) کاهش جمعیت در کشور

 
در یک بازه زمانی کوتاه مدت (30 ساله) اتفاق افتاد و رشد 3.5 درصدي جمعیت به زیر 2 درصد کاهش یافت. 

به گفته معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، این کاهش جمعیت در کشورهاي اروپایی در یک بازه زمانی بلندمدت (نزدیک به

 
300 سال) اتفاق افتاد و رشد 3.5 تا 4 درصدي جمعیت به 1.5 درصد رسید. 

تندگویان تاکید کرد: در زمان حاضر با شیوع ویروس کرونا در کشور، افزایش مرگ ومیر و کاهش فرزندآوري به طور حتم این کاهش

 
جمعیت تشدید و احتمالا (در سال آتی) کشور رشد جمعیت منفی را تجربه کند. 

 
کاهش فرزندآوري و مصرف گرایی جوان امروز 

وي افزود: یکی از علل اصلی کاهش جمعیت، تشدید تک فرزندي و 2 فرزندي در خانواده ها است که مسئولیت پذیري جوانان را

 
کاهش داده و با تقویت مصرف گرایی فرزندان، فراگیري مهارت و تخصص از خواهر و برادر را نیز سلب کرده است. 

تندگویان با اشاره به تحول در سبک طراحی شهري یادآور شد: مهاجرت بی رویه از روستا به شهر و تغییر در معماري کشور نیز برخی

 
از پایگاه هاي مهارتی خانوادگی و اجتماعی را متحول ساخت و سبب کاهش فراگیري تخصص و بالتبع تعهدپذیري جوانان شد. 

تندگویان ادامه داد: یکی از سیاست هاي اشتباه در این عرصه به همراه سیاست کاهش جمعیت، تمرکز صرف بر مشوق هاي ازدواج

 
است؛ این مشوق ها (همچون کاهش مالیات و افزایش حقوق و...) به صورت دائمی باید بر فرزندآوري نیز تعلق گیرد. 

وي گفت: برخی از کشورهاي توسعه یافته نظیر بلژیک به ازاي هر فرزند علاوه بر افزایش حقوق، 25 درصد از مالیات هم معاف می

 
شوند و این طرح ها به طور حتم سبب افزایش فرزندآوري و رشد جمعیت است. 

 
کاهش جمعیت مانع از توسعه یافتگی یک کشور است 

وي تاکید کرد: تداوم این روند (کاهش فرزندآوري) در سال هاي آتی جمعیت جوان فعال را کاهش و سبب فشار بر نیروي کار به

 
منظور تامین نیازهاي جمعیت خردسال و سالمند می شود. 



به گفته تندگویان این کاهش جمعیت فعال همچنین زیرساخت هاي اقتصادي کشور را در درازمدت تخریب و مانع از ازدواج،

 
کارآفرینی و اشتغال و توسعه می شود. 

وي همچنین با اشاره به افزایش طلاق در کشور گفت: افزایش طلاق نیز در کشور با تضییع منابع اقتصادي دولت، مانع از تشکیل
زندگی مشترك براي فرزندآوري و رشد جمعیت است و در صورت تولد فرزند نیز گاها جوانان طلاق را با آسیب هاي اجتماعی و ترس

 
از ازدواج به جهت تجارب تلخ دوران کودکی و... روبه رو می کند. 

 
ضرورت تدوین طرح آمایش آموزش عالی در کشور 

وي در ادامه تمرکز بر مدرك گرایی، نداشتن طرح آمایش تحصیلات تکمیلی و آموزش عالی و طرح آمایش سرزمینی اشتغال را از
دیگر مشکلات اقتصادي و جمعیتی کشور عنوان کرد و گفت: شهر تهران براساس یک زیرساخت مشخص شهري ساخت شده است؛ در
حال حاضر جمعیت این شهر به 8 میلیون نفر ساکن و 15 میلیون نفر در طول روز افزایش یافته و بنابراین ظرفیت اشتغال نیز اشباع

 
شده است. 

این مسئول ادامه داد: به عبارت دیگر ظرفیت یک منطقه از منظر زیرساختی براي اشتغال مشخص است و امروزه ظرفیت سرانه هاي
خدماتی و اقتصادي و... در شهر تهران تکمیل شده است و براین اساس باید اشتغال زایی در مناطق روستایی و نظایر آن مورد توجه

 
قرار گیرد. 

به عقیده وي، اشتغال زایی در یک منطقه و روستا موجب رونق و توسعه و مهاجرت معکوس (از شهر به روستا) می شود.



تندگویان: سند جامع اوقات فراغت در کشور براي نخستین بار در دولت

دوازدهم تدوین شد

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان به مناسبت هفته دولت به
تشریح اهم اقدامات این معاونت پرداخت و گفت: سند جامع اوقات

 
فراغت براي نخستین بار در کشور توسط دولت دوازدهم تدوین شد. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت ورزش و جوانان محمدمهدي تندگویان
در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی ایرنا افزود: راه اندازي شبکه هاي
تخصصی در مجموعه تشکل هاي جوانان، احداث شبکه کارآفرینی و

استارت آپی جوانان، شبکه امداد و نجات جوانان و راه اندازي گروه هاي تخصصی فعال، شبکه گروه هاي جهادي در حوزه جوانان و

 
افزایش شمار تشکل ها (از 100 تشکل به بیش از 3 هزار تشکل) از اقدامات مهم جامعه جوانان در این دولت است. 

وي ادامه داد: تنظیم بازار گردشگري داخلی با مدل گردشگري ارزان به همراه استفاده از فضاهاي بوم گردي جهت سیاست گذاري

 
جوانان فعال، جذب و تنظیم بازار داخلی براي سفرهاي استانی جوانان نیز از برنامه هاي اثرگذار این جامعه محسوب می شود. 

 
به گفته تندگویان، گردش پذیري خارجی نیز در این عرصه به سبب شیوع ویروس کرونا محقق نشد. 

وي همچنین راه اندازي شبکه کارآفرینان جوان به منظور مشارکت در مباحث آموزشی و اجتماعی و همچنین ثبت شرکت، راه اندازي
سایت سمن هاي جوانان با هدف تامین منافع اجتماعی و ملی، طرح تربیت و توانمندسازي دستیاران جوان مدیران از دیگر اقدامات

 
جامعه جوانان عنوان کرد. 

تندگویان اضافه کرد: براساس این طرح، چهار جوان (مطابق با آیین نامه مصوب) به عنوان عضو ثابت و کارورز به منظور آشنایی با
وظایف نقش ها در جلسات ستاد ساماندهی امور جوانان حضور می یابند و این اقدام سبب پایش مطالبات جوانان یک استان، تبدیل به

 
مصوبه عملیاتی و یک رفع آسیب اجتماعی است. 

وي با اشاره به کیفی سازي و کمی سازي ستادهاي ساماندهی امور جوانان اظهار داشت: افزایش شمار برگزاري جلسات ستاد
ساماندهی امور جوانان (دستیبابی به عدد 80 درصدي از 33 درصد)، رسیدن به تعداد جلسات (موظفی) استاندارد و حضور بالاترین

 
مقام دستگاه در استان ها، شهرستان ها و کشورها نیز در دولت تدبیر وامید محقق شد. 

 
راه اندازي 7 هزار شغل به همت جامعه ورزش و جوانان با هدف توسعه فرهنگ تشکل گرایی 

تندگویان تصریح کرد: راه اندازي هفت هزار کسب وکار با هدف کاهش مهاجرت از روستا به شهر با کمک اعتبارات صندوق کارآفرینی

 
امید و بانک قرض الحسنه رسالت نیز در سال 98 به انجام رسید. 

وي افزود: به منظور تشکیل کسب وکارهاي اقتصادي به هر تشکل تا سقف 150 میلیون تومان از طرف صندوق کارآفرینی امید و 30

 
میلیون به هر عضو کارگاه از طریق و بانک قرض الحسنه رسالت (به همراه پیش خرید تولیدات فرهنگی و...) نیز وام داده می شود. 

به گفته معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، این مبلغ براي طرح هاي اختصاصی استان ها تا 300 میلیون تومان نیز افزایش

 
می یابد. 

وي افزود: احداث مراکز منش جهت آموزش صاحبان ایده براي تبدیل یک طرح اقتصادي به اشتغال نیز که با برگزاري دوره هاي

 
آموزشی (با همکاري جهاد دانشگاهی کشور) همراه است، از اقدامات اثربخش جامعه جوانان است. 



تندگویان گفت: درواقع این مراکز در زمینه انگیزشی، نوآوري و شکوفایی استعدادهاي جوانان در هفت استان به صورت پایلوت راه

 
اندازي شده است. 

وي خاطرنشان کرد: مراکز تخصصی مشاوره ازدواج و خانواده زیر نظر وزارت ورزش و جوانان نیز از 19 مرکز در ابتداي دولت یازدهم
به حدود 400 مرکز افزایش یافته است که با تدوین کتاب و سرفصل هاي آموزشی، تعلیم مباحث مربوط به ازدواج و خانواده و آموزش

 
به روز روانشناسان (به جهت مسائل نوپدید جوانان) همراه است. 

به گفته معاون امور جوانان، برگزاري 63 هزار و 73 کارگاه آموزشی پیش از ازدواج به صورت رایگان براي انتخاب آگاهانه زوجین و

 
دستیابی به یک زندگی موفق نیز طی سال هاي اخیر حاصل شده است. 

 
برگزاري جشنواره ملی فیلم کوتاه تدبیر زندگی 

تندگویان همچنین با اشاره به برگزاري جشنواره فیلم ازدواج در سال 98 تاکید کرد: براي اولین بار در کشور جشنواره فیلم ازدواج با
هدف تغییر نگرش در پایش محصولات فرهنگی به ویژه در عرصه سینما به منظور ساخت آثار هنري با حفظ ارزش هاي ایرانی و

 
اسلامی برگزار شد. 

وي ادامه داد: جشنواره ملی فیلم کوتاه تدبیر زندگی نیز به همت جامعه جوانان با 98 اثر منتخب از مجموع 373 اثر، به صورت

 
تخصصی در حوزه ازدواج و خانواده به صورت مجازي به میزبانی استان البرز برگزار شد. 

وي با اشاره به ثبت ملی مجمع ملی خیرین ازدواج نیز گفت: راه اندازي مجمع ملی خیرین ازدواج نیز به منظور هدفمندسازي کمک
خیرین در تامین وام اشتغال، مسکن، جهیزیه و... هم از اقدامات مهم این سازمان است که به عنوان مثال سبب تامین 27 هزار

 
جهیزیه به مدت یک هفته شد. 

تندگویان با اشاره به طرح سرباز مهارت نیز افزود: براساس این طرح سربازان وظیفه در 2 حوزه مهارت زندگی و اشتغال به منظور
دستیابی به اشتغال و همچنین ورود به یک زندگی موفق با همکاري ستاد کل نیروهاي مسلح آموزش می بینند و در صورت قبولی

 
مدرك معتبر می گیرند. 

معاون امور جوانان با اشاره به تدوین سند جامع اوقات فراغت در کشور نیز گفت: این طرح در ستاد ملی ساماندهی امور جوانان به 33

 
دستگاه ابلاغ و تکالیف عملیاتی هر یک از دستگاه ها تعریف شد. 

وي افزود: طرح اشتغال صنعت اوقات فراغت نیز به همراه سند جامع اوقات فراغت طراحی و از سال آتی می توان پایش عملیاتی

 
موضوع اوقات فراغت را مطابق با شرح وظایف دستگاه ها مطالبه کرد. 

تندگویان تاکید کرد: راه اندازي شبکه بازار جوانان در ایلام، راه اندازي طرح هاي حوزه جوانان با هدف رفع یک آسیب اجتماعی،
فرهنگ سازي و... در استان ها به صورت منطقه اي، استانی و ملی، راه اندازي سامانه امید به زندگی در ستاد ملی ساماندهی امور
جوانان (که در هفته ازدواج در استان کرمان به صورت آزمایشی) رونمایی شد و رتبه بندي تشکل ها براي نخستین بار در کشور هم از

 
دیگر اقدامات مهم این جامعه جوانان است. 

 
راه اندازي سامانه امریه تشکل هاي جوانان در 22 مرداد ماه 99 

وي گفت: راه اندازي سامانه امریه تشکل هاي جوانان در 22 مردادماه 99 نیز یکی از اقدامات مهم حوزه جوانان است که مجموعه

 
تشکل ها با مراجعه به این سامانه و در صورت احراز شرایط می توانند از این سهمیه استفاده کنند. 

به گفته این مسئول، سهمیه مشخصی براساس این طرح براي امریه 6 ماه پایانی خدمت سربازي فعالان سمن هاي جوانان (در سمن

 
خود) اختصاص داده می شود. 

تندگویان عنوان کرد: ایران طی دو سال گذشته از مجموع 64 کشور اسلامی عضو مجمع جوانان کشورهاي اسلامی (بعد از 12 سال
عضویت) موفق به دریافت قائم مقامی امور بین الملل مجمع جوانان کشورهاي اسلامی و همچنین دریافت عضویت هیات مدیره از پنج

 
نفر شد. 

وي تصریح کرد: مجموع اعتبارات جامعه جوانان نیز از سال 96 برابر با 16 میلیارد تومان بود که به 270 میلیارد تومان در سال 98
افزایش و نزدیک به 200 میلیارد از آن تخصیص داده شد. در سال 99 نیز 370 میلیارد تومان اعتبار براي حوزه جوانان وزارت ورزش

 
و جوانان (مطابق با سرفصل هاي بودجه) تعریف شده است. 



 
وام ازدواج در سال 99 به 50 میلیون تومان افزایش یافت 

تندگویان همچنین در خصوص وام ازدواج اظهار داشت: وام ازدواج در سال 99 به 50 میلیون تومان براي هر نفر (100 میلیون تومان

 
به هر زوج) با بازپرداخت هفت ساله و با بهره چهار درصد افزایش یافت. 

وي با بیان این که این وام در سال گذشته 30 میلیون تومان و مجموع متقاضیان نیز برابر با 182 هزار نفر بود، ادامه داد: از سال 96

 
وام هاي ازدواج در کشور به طور کامل با رقم 10 میلیون تومان به روز و پرداخت شد. 

به گفته تندگویان، در آغاز دولت یازدهم رقم مجموع پرداخت وام ازدواج برابر دو هزار و 900 میلیون تومان بود که در سال 96 به 10
هزار میلیارد، در سال 97 نیز به 15 هزار میلیارد تومان و در سال 98 به 30 هزار میلیارد تومان افزایش یافت.



آینده روشن اقتصادي در گرو توجه به رشته مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی

منبع: بازار کارشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیر مرکز مشاوره و هدایت تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی اصفهان عنوان کرد که با توجه به نیاز روزافزون جامعه به تولید غذا
و در نتیجه توسعه فعالیت هاي کشاورزي، رشته مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی علاوه بر اشتغالزایی، تحول اقتصادي در پی

خواهد داشت.

مدیر مرکز مشاوره و هدایت تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی اصفهان عنوان کرد که با توجه به نیاز روزافزون جامعه به تولید غذا و
در نتیجه توسعه فعالیت هاي کشاورزي، رشته مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی علاوه بر اشتغالزایی، تحول اقتصادي در پی خواهد

 
داشت. 

به گزارش خبرنگار ایسکانیوز از اصفهان، اصغر عالمیان مدیر مرکز مشاوره و هدایت تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان با بیان
اینکه آینده روشن اقتصادي در گرو توجه به رشته مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی است، اظهار کرد که رشته مهندسی تولید و ژنتیک
گیاهی در حقیقت دانش به کارگیري اصول علوم زراعی و ژنتیک در تولید محصولات غذایی با توجه خاص به حفظ منابع طبیعی و

 
محیط زیست و بهره برداي مطلوب از نهاده هاي کشاورزي است. 

وي بیان کرد: هدف این رشته، تربیت کارشناس براي کار در عرصه هاي تولید زراعی و محیط هاي تولید محصولات کشاورزي و
گلخانه اي است. این کارشناسان می توانند به عنوان پژوهشگر در مؤسسات خصوصی و دولتی و یا مدرس در هنرستان هاي کشاورزي
و مؤسسات علمی مشابه فعالیت کنند و یا به عنوان تولیدکننده محصولات باکیفیت کشاورزي به صورت خصوصی در شرکت هاي

 
سهامی زراعی اقدام به تولید کنند. 

مدیر مرکز مشاوره و هدایت تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان(خوراسگان) گفت: با توجه به اینکه اکنون بیش از 12 میلیون
هکتار از اراضی کشور زیر کشت محصولات مختلف زراعی قرار دارد و بالغ بر 70 میلیون تن مواد غذایی از گیاهان زراعی تولید می
شود و اینکه مساحت زمین هاي قابل کشت در کشور محدود هستند، استفاده از دانش آموختگان این رشته نقش ویژه اي در اقتصاد

 
کشور دارد. 

وي افزود: دوره مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی به گونه اي طراحی شده است که اکثر دروس به صورت عملی و حرفه اي انجام می
شود و دانشکده کشاورزي دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان با داشتن آزمایشگاه هاي ژنتیک مجهز و داشتن ده ها هکتار مزرعه با

 
تجهیزات و اداوات کشاورزي، بهترین شرایط را براي انجام دروس عملی فراهم کرده است. 

دبیر ستاد اجرایی هدایت تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان خاطرنشان کرد: دانشجویان این رشته، سال آخر دوره دروس
مهارت آموزي 1 و 2 که هر کدام چهار واحد عملی است را می گذرانند و در یک سال زراعی کامل، دانشجو به مهارت آموزي در این

 
رشته می پردازد و نتیجه نهایی این دوره، تربیت دانش آموختگانی است که توانایی کارآفرینی و درآمدزایی را دارند. 

عالمیان بیان کرد: با توجه به نیاز روزافزون جامعه به تولید غذا و در نتیجه توسعه فعالیت هاي کشاورزي، علاقه مندان رشته هاي
مهندسی کشاورزي نگران آینده شغلی خود نباشند و با انگیزه رشته مورد علاقه خود را انتخاب کنند و نگاه جدید دانشگاه آزاد
اسلامی در توسعه اشتغال توأم با تحصیل در قالب طرح پویش و مهارت آموزي نگاه تحولی در تربیت دانش آموختگان دانشگاهی و

 
لزوم کارآفرین بودن آنان، خود دانش آموختگان قادر خواهند بود با ایده هاي خود تولید شغل و ثروت کنند. 

مدیرکل روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان(خوراسگان) اظهار کرد: دانشجویان و دانش آموختگان گرایش هاي مختلف
مهندسی کشاورزي واحد اصفهان، زیر نظر استادان و محققان توانسته اند در مرکز رشد واحدهاي فناور این دانشگاه، ایده هاي علمی

خود را تجاري سازي و تولیدات خود را وارد بازار و حتی صادر کنند.



منابع اشتغال روستایی براساس نرخ بیکاري و درآمد مناطق توزیع می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: طبق قانون، جمعیت، نرخ بیکاري و سرانه درآمد، شاخص هاي توزیع منابع اشتغال

 
روستایی هستند اما برخی از استان ها نیازمند توجه بیشتر هستند. 

به گزارش خبرنگار مهر، عیسی منصوري صبح امروز در نشست کارگروه اقتصادي خراسان شمالی که در محل سالن جلسات استانداري
برگزار شد، برنامه زمان بندي در شرایط فعلی کشور را امري مهم دانست و اظهار کرد: سازمان مدیریت و برنامه ریزي به عنوان دبیر
کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان باید نتایج اثرگذاري اجراي طرح هاي مختلف اشتغال به ویژه طرح ملی اشتغال

 
پایدار روستایی و عشایري را ارائه دهد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی توسعه اقتصاد خراسان شمالی را نیازمند برنامه اي دقیق دانست و
گفت: باید بررسی کرد که چه مقدار از اعتبارات پیش بینی شده در استان به سمت سرمایه در گردش، توسعه و ایجاد واحدهاي

 
تولیدي سمت و سو داده شده است؟ 

وي افزود: دستگاه هاي دولتی مسئول ارائه مجوز، انعقاد قرارداد و پرداخت وام اشتغال هستند اما به دستاوردها و نتایج کاري ندارند

 
که باید به این حوزه نیز توجه و تاکید ویژه داشته باشند. 

منصوري با اشاره به اینکه بالا یا پایین بودن میزان پرداخت وام به متقاضیان اشتغال در یک استان ارتباطی با جهت گیري آن استان
ندارد، بیان کرد: خراسان شمالی به لحاظ حجمی در پرداخت تسهیلات در بخش فرش دستباف جز رتبه هاي برتر کشور است اما

 
صرفاً ایجاد دار قالی کافی نیست و باید بازار فرش را تقویت کنیم. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص اشتغال روستایی نیز گفت: در برنامه اشتغال روستایی
طبق قانون مصوب مجلس جمعیت، نرخ بیکاري و سرانه درآمد، شاخص هاي توزیع منابع هستند اما در برخی از استان ها نیاز به

 
توجه بیشتر داریم که قطعاً این موضوع در دستور قرار می دهیم. 

وي استفاده از منابع بازپرداختی تسهیلات اشتغال براي ارائه وام هاي جدید را راهی براي کاهش مشکلات دانست و افزود: در حوزه

 
معدن بر خلاف سایر حوزه مشکل ضمانت نداریم که این موضوع به عنوان مشوقی براي سرمایه گذاري در این بخش است. 

منصوري تاکید کرد: سهم بخش خدمات و گردشگري در تسهیلات اشتغالزایی قابل توجه است اما بخش زیادي از این اعتبارات براي

 
ایجاد تفرجگاه ها هزینه می شود که معتقدیم تسهیلات اشتغال نباید به سما ایجاد زیر ساخت سوق داده شود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در انتها گفت: در بخش کشاورزي باید به سمت هزینه اعتبارات
براي ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی برویم و زنجیره تولید محصولات کشاورزي و دامی را رونق دهیم.



نبود حمایتها صنعت چاپ آذربایجان غربی را به رکود کشاند
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رئیس اتحادیه چاپخانه داران و کانون هاي تبلیغاتی آذربایجان غربی گفت: عدم حمایت از صنعت چاپ استان عمده مشکل
چاپخانه داران استان است.

مجید محبی امروز11 شهریور در نشست خبري بااصحاب
رسانه که به مناسبت روز صنعت چاپ در سالن جلسات
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان برگزار شد، افزود:
باوجود اینکه استان ظرفیت هاي خوبی در حوزه صنعت
دارد ولی عدم حمایت برخی سازمان ها و ادارات باعث شده

 
این صنعت با رکود مواجهه شود. 

محبی تصریح کرد: تا 6 سال گذشته آذربایجان غربی جز 3
استان برتر کشور در حوزه چاپ و نشر بوده ولی درحال
حاضر به دلیل نبود دانش علمی به ویژه در چاپ سه بعدي
، عدم حمایت برخی سازمان ها و عدم پرداخت تسهیلات
براي بروز رسانی ناوگان چاپ استان رتبه فعلی استان دهم

 
کشوري است. 

وي با تاکید بر اینکه صنعت چاپ قابلیت خوبی در اشتغال زایی و ایجاد ارزش افزوده براي استان دارد، خاطر نشان کرد: متاسفانه هیچ
حمایتی از سوي بانک ها و ادارات تاکنون صورت نگرفته و بیشتر بانک هاي استان به جاي بهره گیري از ظرفیت هاي چاپ داخلی با

 
برون سپاري و سفارش از استان هاي دیگر ضربه اساسی به صنعت استان زده اند. 

رئیس اتحادیه چاپخانه داران و کانون هاي تبلیغاتی استان یاد آور شد: مشکل بیمه، مالیات، شرایط کرونایی، گرانی کاغذ و مواد اولیه،

 
عدم مساعدت ادارات وبانک ها براي خرید و نوسازي دستگاه هاي بروز چاپ از جمله عوامل اصلی رکود صنعت چاپ استان است. 

محبی بااشاره به اینکه درحال حاضر دیگر مشکل اتحادیه چاپ آذربایجان غربی فعالیت واحدهاي چاپ غیر مجاز است، اظهار کرد:
300واحد مجاز دراستان فعالیت دارند و بیش از 300واحد غیر مجاز نیز در استان وجود دارند که در روزهاي اخیر 80واحد از آنها در

 
خوي شناسایی شده است. 

وي با تاکید بر اینکه در زمان شیوع ویروس کرونا در استان خسارت زیادي به صنعت چاپ وارد شد و بیشتر سالنامه ها، کاتولوگ ها و
سر رسیدها برگشت خورد، افزود: در 6ماهه گذشته 30واحد چاپ خانه در استان به دلیل مشکلات مالی و عدم نوسازي دستگاه ها

 
تعطیل شدند. 



محبی ادامه داد: موزه چاپ وکتابت آذربایجان غربی درحال آماده سازي بوده و برخی دستگاه ها و کتب ونسخ خطی آن تهیه شده و

 
هم زمان با افتتاح تالار مرکزي ارومیه افتتاح می شود. 

انتهاي پیام



ناهماهنگی وزارت صمت، بانک مرکزي و گمرك؛ چالش امروز تولید و

بازرگانی
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یک عضو اتاق بازرگانی تهران در یادداشتی ضمن تشریح مهمترین موانع پیش روي اقتصاد، ناهماهنگی وزارت صنعت، معدن
و تجارت (صمت)، بانک مرکزي و گمرك را در این زمینه بسیار مهم دانست.

به گزارش ایسنا، در یادداشت نسیم توکل آمده است: براي
افرادي که در حوزه بازرگانی، واردات و صادرات فعالیت می
کنند، وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت)، بانک مرکزي
و سازمان گمرك اسامی آشنایی محسوب می شود؛ چراکه
دائما در حال تعامل با این سازمان ها هستند. طی سال
هاي اخیر، قسمت بازرگانی، به ویژه در بخش خصوصی، با
چالش هاي عمده اي در ارتباط با سه سازمان مذکور
مواجه شده است که این چالش ها بی ارتباط با شرایط
اقتصادي فعلی کشور در سایه تحریم ها نیست. بر همین
اساس، به عنوان فعال بخش خصوصی، تجربه زیسته خود

را در مواجه با این چالش ها که تا حد زیادي واردات و در نتیجه چرخه تولید و اقتصاد ما را با مشکل مواجه کرده است، با شما در

 
میان خواهم گذاشت. 

در حال حاضر و خصوصا با توجه به قوانین جاري، چالش هاي زیادي براي بخش بازرگانی شرکت ها در مواجهه با قوانین وزارت
صمت، بانک مرکزي و گمرك به وجود آمده است. وزارت صمت مجوز اصلی ورود کالا را تحت عنوان ثبت سفارش ارائه می دهد؛ بانک
مرکزي مسأله تخصیص ارز را هدایت می کند و گمرك نیز در زمینه خروج کالا وارد شده که متأسفانه چالش هاي عمده اي در هر

 
سه رویکرد به وجود آمده است. 

 
محدویت سقف واردات در مقابل تولیدکنندگان 

یکی از بزرگ ترین مشکلاتی که از سوي وزارت صمت در مقابل ما قرار گرفته است، محدود کردن کسب مجوز و ثبت سفارش واردات
بوده و این در حالی است که هیچ معیار شفافی براي این سنجش ارائه نشده است. به عنوان مثال من بر اساس کد تعرفه مشخص و
کارت بازرگانی مجاز بودم که در یک سال 2000 کیلوگرم یا 5000 کیلوگرم کالا وارد کنم، اما اگر بخواهم بیش از مقدار مشخص
شده تولید داشته باشم، نمی توانم کالاي اولیه مورد نیاز خود را وارد کنم. این در حالی است که ما با شرکت هاي تولیدي دولتی نیز
قرارداد داریم و محدود کردن سقف واردات یک شرکت منجر به متوقف شدن خط تولید و تأخیر در پرداخت ها و نظایر آن خواهد

 
شد. علیرغم این مسائل هنوز معیار وزارت صمت براي سنجش میزان سقف براي ما مشخص نشده است. 

میزان محدودیت سقف تولید تا حدي به تعرفه کالا بستگی دارد، اما در این زمینه نیز ابهام وجود دارد. به عنوان مثال شرکتی که برد
مدار چاپی وارد می کند، براي پنج تن جنس تعرفه داشته و در مقابل شرکتی که موبایل وارد می کند، براي 10 تن جنس تعرفه دارد!



این در حالی است که یک شرکت تولیدکننده صنعتی می تواند چرخ صنعت کشور را به حرکت در آورده و کالاي وارداتی آن، جزو
مواد اولیه صنعت محصوب می شود و طبیعتا سقف واردات یک شرکت تولیدکننده و تأمین کننده صنعتی باید بالاتر باشد. مشخص
نیست که چرا تمرکز وزارت صنعت، معدن و تجارت روي کالاهاي تجاري است و در مقابل به کالاهایی که وارد کردن آنها به صنعت

 
کشور کمک خواهد کرد، مجوز کمتري می دهد. 

حداقل انتظار من به عنوان یک شرکت دانش بنیان تولیدي این است که دلیل محدودیت سقف واردات براي من توضیح داده شود که
با چه شاخصی این عدد تعیین شده است. ما براي وارداتی که انجام می دهیم، مالیات پرداخت می کنیم و حتی در قبال آن کارآفرینی

 
نیز کرده ایم و چرخ یک صنعت دولتی را می چرخانیم؛ چرا باید میزان واردات ما کاهش پیدا کند؟ 

چالش دیگري که بخش بازرگانی شرکت ها با آن روبه رو است، مسأله زمان است. مدت زمان پاسخ ثبت سفارش و گرفتن مجوز،
طولانی تر شده است. در وزارت صنایع و وزارت بازرگانی سابق اینطور بود که بعد از گرفتن یک مجوز، حداقل تا سه تا چهار ماه منتظر
مجوز بعدي نبودیم، اما در حال حاضر به صورت هفتگی یا بعضا روزانه منتظر مجوز، بخشنامه، تبصره و ماده جدید هستیم و این یعنی
مانع، سد و عدم ثبات که در نهایت نیز منجر به بروز فساد خواهد شد. در حال حاضر بعد از ثبت درخواست در سامانه، تنها مجاز بودن
یا مجاز نبودن سقف واردات از سوي وزارت صمت بین یک ماه تا یک ماه و نیم در بوته آزمایش گذاشته می شود. چرا کاري که در
همه دنیا در عرض یک ساعت انجام می شود، براي من ارباب رجوع باید بین یک تا دو ماه زمان ببرد و این در حالی است که

 
پیشخوان میز خدمت وزارت می تواند از این همه فارغ التحصیل منتظر کار براي تسریع این مسأله ساده استفاده کند. 

طولانی شدن پروسه پاسخگویی به شرکت ها که آیا مجاز هستند یا خیر، ضرر قابل توجهی را وارد می کند. مثلا شرکتی که ثبت
سفارش می کند، نمی داند چه وضعیتی دارد و بعد از یک یا دو ماه اعلام می شود رد شده است و براي گرفتن پاسخ نیز حتما باید
حضورا به وزارت صمت مراجعه کند و چندین ساعت منتظر باشد و در نهایت نیز پاسخ شفافی دریافت نخواهد کرد. شرکت ها
مجبورند در شرایط کنونی قیمت هاي خود را لبه مرز قرار دهند و در این رقابت سنگین، حداقل سود را براي خود در نظر بگیرند.
حداقل سود نیز با خرید ارزان کالا اتفاق می افتد نه با فروش بالا؛ در نتیجه در کنار کم کردن مبلغ خرید، زمان نیز در سودآوري این
شرکت ها تأثیرگذار است. مثلا با دلار 21 هزار تومانی قرارداد را می بندد اما تا گرفتن مجوز از سامانه، دلار 23 هزار تومان شده است.

 
چالش تخصیص ارز در بانک مرکزي 

حالا در نظر بگیرید که بعد از گذشت این مدت طولانی، شرکتی مجوز را دریافت کند؛ از این پس سر و کارش با بانک مرکزي خواهد
بود که خودش به تنهایی یک چالش عمده است. مجوزي که مربوط به بانک مرکزي می شود، بحث تخصیص ارز است. به دلیل کمبود
ارز، تمام ارزها نیمایی شده و دیگر مثل سابق نیست که بتوانیم از روش هاي مختلف ارز را تأمین کنیم، بلکه فقط باید ارز نیمایی از
مسیر بانک خریداري کنیم. ارزي که از صرافی هاي مجاز می خریم و آن صرافی هم از صادرکننده می خرد. تا پیش از این ما می
توانستیم مجوز این تخصیص ارز را طی سه تا چهار روز بگیریم، اما در حال حاضر این پروسه نیز تا دو ماه و تیم طول می کشد و این
در حالی است که جنس من وارد گمرك شده، ثبت سفارش تأیید شده و مجوز واردات کالا را دریافت کرده ام! این چرخه نشان می

 
دهد که سه سازمان مهم صنعت، معدن و تجارت، بانک مرکزي و گمرك هیچ هماهنگی با هم ندارند. 

جدا از مسأله بغرنج گرفتن مجوز تخصیص ارز در بانک مرکزي، پاسخگویی نادرست نیز مزید بر علت شده است. کافی است یک روز
صبح به بانک مرکزي مراجعه کنید و ببینید تعداد زیادي بازرگان و تاجر و تولیدکننده در صف ایستاده اند و تنها یک نفر براي
پاسخگویی وجود دارد که بعد از چند ساعت انتظار نیز در نهایت می گوید جوابی نداریم! آیا بهتر نیست همین جمله را در قالب یک

 
بخشنامه روي دیوار قرار دهند تا وقت این افراد هدر نرود؟! 



اگر دلیل ندادن تخصیص از سوي بانک مرکزي، نداشتن ارز است، چرا به شرکت ها اجازه نمی دهد از ارز محل خود استفاده کرده و
کالاي شان در گمرك نماند؟! قبلا بخشنامه اي بود که بر اساس آن شرکت ها می توانستند با توجه به پروانه تولید یا قراردادي که با
شرکت هاي تولیدي دولتی داشتند، بخشی از کالاي خود را از گمرك دریافت کنند تا خط تولید متوقف نشود، اما حالا بانک مرکزي
به گمرك نامه زده که به هیچ عنوان نباید این کار را انجام دهد. در نهایت نیز دوستان محترم دارایی و مالیات نیز مالیات می خواهند

 
و تأخیر جنس در گمرك و ضرري را که از نوسانات دلار به ما رسیده است، در نظر نمی گیرند. 

 
ما راهکار می خواهیم نه مانع! 

درست است که بخشی از این مسائل به خاطر تحریم هاست، ولی حداقل کاري که ما می توانیم انجام دهیم این است که خودزنی
داخلی نکنیم. اگر بخشی خارج از تحریم است و می تواند کالایی را که در داخل تأمین نمی شود، وارد کند، در دادن مجوزها تعلل

 
نکنیم و اجازه دهیم چرخ تولید صنعتی کشور به چرخش در آید. 

تقاضایی که من به عنوان یک فعال بخش خصوصی دارم این است که سقف واردات به حالت نرمال برگردد یا حداقل با توجه به سطح
تجارت هر شرکت یک توجیه منطقی داشته باشد. از سوي دیگر وقتی امکان بررسی یک پرونده ظرف چند روز وجود دارد، چرا باید تا
دو ماه طول بکشد؟ نکته دیگر اینکه اگر بانک مرکزي ارز ندارد، حداقل این مجوز را به تاجر بدهد تا از ارز خودش استفاده کند، نه

 
اینکه هر روز یک بخشنامه جدید به گمرك ارائه دهد که بعضا کارگشا نبوده و حتی باعث ضرر و زیان این شرکت ها خواهد شد. 

در نهایت نیز مهم ترین درخواست من به عنوان نماینده شرکتی که کار بازرگانی انجام می دهد این است که ارتباط بین این سه
ارگان، یک ارتباط درست و منطقی باشد. اگر ارتباط بین آنها مشتري محور، مصرف کننده محور، تاجرمحور و تولیدکننده محور

 
نباشد، این روند اصلاح نخواهد شد. 

انتهاي پیام



اقتصاد و دانشگاه در تحقق اشتغال پایدار به هم وابسته هستند
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به گزارش ایلام بیدار ، 

برات قبادیان روز سه شنبه در دیدار با استاندار ایلام اظهار داشت: توسعه
صنعت کار دانشگاه است و حوزه صنعت به این مرحله رسیده که به صورت
سنتی قادر به ادامه فعالیت نیست، استفاده از ماشین آلات فرسوده، نیروي
انسانی متخصص و بازدهی پایین نشان می دهد که صنعت باید از پیشرفت

 
هاي علمی استفاده کند چرا که اگر خود را با این روند تطبیق نداده و پیش نرویم صنعت لطمه خواهد خورد. 

وي افزود: پیوند دانشگاه با جامعه و حوزه هاي صنعت در سیاست گذاري هاي کلان دیده نشده و در این زمینه داراي ضعف بوده و

 
سندهاي چشم انداز به طور کامل اجرایی و اهداف محقق نشده است. 

معاون آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت یادآور شد: امروز استفاده از علم و فناوري بسیار مهم و کاربرد حیاتی

 
دارد و دیگر نمی شود به شکل سابق صنعت را به جلو برد و اینجا بایست دانشگاه ها پاي کار بیایند. 

قبادیان به عوامل اثر گذار در روابط بین صنعت و دانشگاه در حوزه تحقیق و توسعه اشاره و تاکید کرد: باز بودن سیستم دانشگاه در
تحقیقات پایه و صنعتی، حمایت مالی از پژوهش هاي دانشگاهی، نیاز دانشگاه ها به استفاده از منابع جدید براي تامین بودجه و

 
احیاي نگرش نوآوري در دانشگاه و صنعت از مهمترین عوامل مهم و اثرگذار در روابط بین این دو بخش است. 

وي با اشاره به طرح ملی تاپ براي ارتباط هر چه بیشتر دانشگاه با بخش صنعت تصریح کرد: این طرح براي توسعه فناوري در صنایع

 
و مشارکت هر چه بیشتر بین این دو بخش ایجاد شده است. 

قبادیان، به روز شدن علم متناسب با دیگر نقاط جهان، جبران عقب ماندگی در حوزه هاي تولید، تحقیق و اقتصاد، ایجاد ارتباط مابین
دانشگاه و صنعت، به وجود آمدن فرصت هاي جدید شغلی براي جوانان و کاهش یافتن وابستگی در اقتصاد کشور به نفت را از جمله
اهداف مهم در اجراي طرح ملی تاپ بیان کرد و گفت: اجراي این طرح در کشور علاوه بر اینکه بسترساز پیشرفت در حوزه اقتصاد و

 
تولید است، در ارتقاي شاخص هاي اجتماعی نیز نقش تاثیر گذاري را ایفا می کند و در کاهش این آسیب ها موثر است. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت بر اجرایی شدن طرح تاپ با تاکید بر علم محوري در امور صنایع گفت: نیروي انسانی متخصص و

 
پرورش یافته کلید کار است و ما ناچار هستیم در حوزه صنعت به سمت پویایی نیروي انسانی در صمت باشیم. 



وي با بیان این مطلب که می بایست در تعریف طرح ها و پروژه هاي ملی آینده نگري کنیم، افزود: در این میان طرح تاپ یکی از آن

 
طرح هاي مهم است و در استان ایلام نیز دنبال اجرایی کردن آن هستیم. 

قبادیان با اشاره به اینکه رشد توسعه در استان ایلام در چند سال گذشته در کمتر استان کشور اتفاق اقتاده است، تاکید کرد: راهبرد

 
ما در وزارتخانه این است که بخش هاي هم سنخ را به هم نزدیک و هم گرایی هاي خوبی بیرون از وزارتخانه ایجاد کنیم. 

معاون، آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت صبح امروز سه شنبه یازدهم شهریورماه به منظور افتتاح کارخانه آرد
نگین زاگرس، بازدید از کارخانه ماداکتو استیل کرد دره شهر، شهرك صنعتی ایلام و مرکز نوآوري دانشگاه آزاد ایلام، شرکت در

 
نشست ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان ایلام و شوراي اداراي ادارات هم خانواده صنعت، معدن و تجارت وارد ایلام شد. 

انتهاي پیام /الف



اقتصاد و دانشگاه در تحقق اشتغال پایدار به هم وابسته هستند

منبع: ایلام بیدارشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/06/11

 
به گزارش ایلام بیدار ، 

برات قبادیان روز سه شنبه در دیدار با استاندار ایلام اظهار داشت: توسعه
صنعت کار دانشگاه است و حوزه صنعت به این مرحله رسیده که به صورت
سنتی قادر به ادامه فعالیت نیست، استفاده از ماشین آلات فرسوده، نیروي
انسانی متخصص و بازدهی پایین نشان می دهد که صنعت باید از پیشرفت

 
هاي علمی استفاده کند چرا که اگر خود را با این روند تطبیق نداده و پیش نرویم صنعت لطمه خواهد خورد. 

وي افزود: پیوند دانشگاه با جامعه و حوزه هاي صنعت در سیاست گذاري هاي کلان دیده نشده و در این زمینه داراي ضعف بوده و

 
سندهاي چشم انداز به طور کامل اجرایی و اهداف محقق نشده است. 

معاون آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت یادآور شد: امروز استفاده از علم و فناوري بسیار مهم و کاربرد حیاتی

 
دارد و دیگر نمی شود به شکل سابق صنعت را به جلو برد و اینجا بایست دانشگاه ها پاي کار بیایند. 

قبادیان به عوامل اثر گذار در روابط بین صنعت و دانشگاه در حوزه تحقیق و توسعه اشاره و تاکید کرد: باز بودن سیستم دانشگاه در
تحقیقات پایه و صنعتی، حمایت مالی از پژوهش هاي دانشگاهی، نیاز دانشگاه ها به استفاده از منابع جدید براي تامین بودجه و

 
احیاي نگرش نوآوري در دانشگاه و صنعت از مهمترین عوامل مهم و اثرگذار در روابط بین این دو بخش است. 

وي با اشاره به طرح ملی تاپ براي ارتباط هر چه بیشتر دانشگاه با بخش صنعت تصریح کرد: این طرح براي توسعه فناوري در صنایع

 
و مشارکت هر چه بیشتر بین این دو بخش ایجاد شده است. 

قبادیان، به روز شدن علم متناسب با دیگر نقاط جهان، جبران عقب ماندگی در حوزه هاي تولید، تحقیق و اقتصاد، ایجاد ارتباط مابین
دانشگاه و صنعت، به وجود آمدن فرصت هاي جدید شغلی براي جوانان و کاهش یافتن وابستگی در اقتصاد کشور به نفت را از جمله
اهداف مهم در اجراي طرح ملی تاپ بیان کرد و گفت: اجراي این طرح در کشور علاوه بر اینکه بسترساز پیشرفت در حوزه اقتصاد و

 
تولید است، در ارتقاي شاخص هاي اجتماعی نیز نقش تاثیر گذاري را ایفا می کند و در کاهش این آسیب ها موثر است. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت بر اجرایی شدن طرح تاپ با تاکید بر علم محوري در امور صنایع گفت: نیروي انسانی متخصص و

 
پرورش یافته کلید کار است و ما ناچار هستیم در حوزه صنعت به سمت پویایی نیروي انسانی در صمت باشیم. 



وي با بیان این مطلب که می بایست در تعریف طرح ها و پروژه هاي ملی آینده نگري کنیم، افزود: در این میان طرح تاپ یکی از آن

 
طرح هاي مهم است و در استان ایلام نیز دنبال اجرایی کردن آن هستیم. 

قبادیان با اشاره به اینکه رشد توسعه در استان ایلام در چند سال گذشته در کمتر استان کشور اتفاق اقتاده است، تاکید کرد: راهبرد

 
ما در وزارتخانه این است که بخش هاي هم سنخ را به هم نزدیک و هم گرایی هاي خوبی بیرون از وزارتخانه ایجاد کنیم. 

معاون، آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت صبح امروز سه شنبه یازدهم شهریورماه به منظور افتتاح کارخانه آرد
نگین زاگرس، بازدید از کارخانه ماداکتو استیل کرد دره شهر، شهرك صنعتی ایلام و مرکز نوآوري دانشگاه آزاد ایلام، شرکت در

 
نشست ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان ایلام و شوراي اداراي ادارات هم خانواده صنعت، معدن و تجارت وارد ایلام شد. 

انتهاي پیام /الف



تسهیلات اشتغال نباید به سمت ایجاد زیرساخت ها برود

منبع: شبستانشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون و کار با بیان اینکه سهم بخش خدمات و گردشگري در تسهیلات اشتغالزایی
قابل توجه است اما بخش زیادي از این اعتبارات براي ایجاد تفرجگاه ها هزینه می شود، گفت: تسهیلات اشتغال نباید به

سمت ایجاد زیرساخت ها برود.

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون و کار با بیان اینکه سهم بخش خدمات و گردشگري در تسهیلات اشتغالزایی
قابل توجه است اما بخش زیادي از این اعتبارات براي ایجاد تفرجگاه ها هزینه می شود، گفت: تسهیلات اشتغال نباید به سمت ایجاد

 
زیرساخت ها برود. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از بجنورد؛ «عیسی منصوري»
امروز سه شنبه (11 شهریور) در هشتمین نشست کارگروه
اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري خراسان شمالی گفت: فضاي
کشور به گونه اي است که باید بر اساس برنامه زمان بندي

 
اقدامات اجرایی بیشتري داشته باشیم. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی اظهارکرد: سازمان مدیریت و برنامه ریزي به عنوان دبیر کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان باید نتایج

 
اثرگذاري اجراي طرح هاي مختلف اشتغال به ویژه طرح ملی اشتغال پایدار روستایی و عشایري را ارائه دهد. 

منصوري با تأکید بر اینکه نباید تسهیلات اشتغال به سمت ایجاد زیرساخت ها برود، تصریح کرد: سهم بخش خدمات و گردشگري در
تسهیلات اشتغالزایی قابل توجه است اما بخش زیادي از این اعتبارات براي ایجاد تفرجگاه ها هزینه می شود و تاکید ما سمت و سوي

 
هزینه منابع مالی براي افزایش ثروت و اشتغال است. 

وي ادامه داد: در بخش کشاورزي باید به سمت هزینه اعتبارات براي ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی برویم و زنجیره تولید محصولات

 
کشاورزي و دامی را رونق دهیم. 

وي با بیان اینکه در حوزه سیاست گذاري، ورودي، فعالیت، خروجی و دستاوردهاي اقدامات انجام شده، مهم است، افزود: چه مقدار از

 
اعتبارات پیش بینی شده در استان به سمت سرمایه در گردش، توسعه و ایجاد واحدهاي تولیدي سمت و سو داده شده است؟ 

منصوري با بیان اینکه براي توسعه اقتصاد استان باید برنامه داشته باشیم، تصریح کرد: دستگاه هاي دولتی مسئول ارائه مجوز، انعقاد

 
قرارداد و پرداخت وام هستند اما به دستاوردها کاري ندارند که باید به این حوزه نیز توجه و تاکید ویژه داشته باشند. 



وي با ذکر این مطلب که جهت گیري استان با پرداخت وام روشن نمی شود، گفت: استان به لحاظ حجمی در پرداخت تسهیلات در

 
بخش فرش دستباف جزو رتبه هاي برتر کشور است ولی ایجاد دار قالی کافی نیست و باید بازار فرش را تقویت کنیم. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه براي توسعه رسته هاي شغلی استان باید برنامه
داشته باشیم تا اشتغال پایدار و مطمئن ایجاد شود، افزود: در برنامه اشتغال روستایی طبق قانون مصوب مجلس جمعیت، نرخ بیکاري
و درآمد سرانه شاخص هاي توزیع منابع هستند و اما در برخی از استان ها نیاز به توجه بیشتر هستیم که قطعا در دستور قرار می

 
دهیم. 

وي تأکید کرد: طرح هاي اشتغال باید پالایش و از منابع بازپرداختی براي پرداخت تسهیلات اشتغالزایی استفاده شود.



سرمایه گذاري بیش از 10 میلیارد دلار در صنعت نفت

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/06/11

از ابتداي سال 99 که به سال جهش تولید نام گذاري شده، 10 پروژه نفت، گاز و پتروشیمی به بهره برداري رسیده که در
مجموع حکایت از سرمایه گذاري 5.11 میلیارد دلاري، 4.66 میلیارد یورویی (معادل 5.2 میلیارد دلار) و 800 میلیارد تومانی

در این پروژه ها دارد.

منبع: ایرنا سال 99 یا همان سال جهش تولید براي صنعت
نفت ایران سال افتتاح طرح هایی است که سنگ بناي آنها
در سال هاي قبل بنا شده و حالا قرار است به نتیجه برسد.

در این میان بهره برداري از 17 طرح پتروشیمی باعث شده
تا این سال را سال طلایی صنعت پتروشیمی نیز بدانند،
زیرا با بهربرداري از این طرح ها، تولید پتروشیمی ایران و
تحقق جهش دوم صنعت پتروشیمی تا پایان سال 1400،
ظرفیت تولید در این صنعت به 100 میلیون تن در سال و

 
درآمد آن نیز به 25 میلیارد دلار می رسد. 

 
سرمایه گذاري 2 میلیارد دلاري براي امنیت صادرات نفت ایران 

اما پتروشیمی تنها لنگرگاه صنعت نفت براي افتتاح پروژه ها در سال جاري نخواهد بود. آنچنان که تا اینجاي کار نیز طرح هاي
مختلف نفت و گاز افتتاح شده و در مهمترین اقدام نیز قرار است تا قبل از سال 1400، نفت از پایانه اي خارج از خلیج فارس صادر

 
شود و ایران براي صادرات نفت تنگه هرمز را دور بزند. 

عملیات احداث خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک و پایانه صادراتی در منطقه مکران پنج شنبه پنجم تیرماه با دستور رییس

 
جمهوري به صورت ویدئو کنفرانسی آغاز شد. 

این طرح استراتژیک و ملی با هدف انتقال یک میلیون بشکه نفت خام سبک و سنگین صادراتی در روز با هدف ایجاد ظرفیت انتقال
یک میلیون بشکه نفت خام در روز از گوره به پایانه جاسک و ذخیره سازي نفت خام و صادرات آن ازطریق پایانه جدید جاسک احداث

 
تکمیل خواهد شد. 

خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک و پایانه صادراتی در منطقه مکران از طریق یک خط لوله 42 اینچ با طول تقریبی یک هزار
کیلومتر و با استفاده از پنج تلمبه خانه بین راهی و 2 ایستگاه توپکرانی، همچنین تعداد 11 پست برق و خطوط انتقال برق به طول

 
تقریبی 180 کیلومتر آغاز به کار کرد. 



این طرح 2 میلیارد دلار سرمایه گذاري خواهد داشت که توسط بخش دولتی انجام می شود و براي 4 هزار نفر اشتغالزایی ایجاد می

 
کند. 

 
پایداري شبکه گاز با بهره برداري از خطوط انتقال گاز ششم و نهم 

طرح دیگري که هفته گذشته (سوم شهریور ماه) به بهره برداري رسید، خطوط لوله انتقال گاز ششم و نهم و 5 ایستگاه تقویت فشار و
مرکز دیسپجینگ شرکت ملی گاز ایران بود که با 3.1 میلیارد یورو سرمایه گذاري به انجام رسید که 1.1 میلیارد یورو آن توسط بخش

 
خصوصی انجام شده است. 

این در شرایطی است که فاصله زیادي بین مراکز اصلی تولید گاز در جنوب با مقاصد مصرف در مرکز و شرق و غرب و شمال وجود
دارد، بنابراین براي انتقال 100 میلیون متر مکعب گاز به یک خط لوله 56 اینچ و چندین ایستگاه تقویت فشار نیاز داریم که براي هر

 
خط هزینه بین 1.5 تا 2 میلیون دلار نیاز است. هر ایستگاه نیز هزینه 75 میلیون یورویی نیاز دارد. 

 
اکنون 10 خط لوله سراسري گاز در کشور وجود دارد و ساخت یازدهمین خط لوله نیز در جریان است. 

بهره برداري از خطوط ششم و نهم نیز به دلیل صعب المسیر بودن غرب کشور دیرتر از سایر خطوط انتقال به بهره برداري رسیده

 
است. با این حال به دلیل افزایش تولید گاز از پارس جنوبی و پیشگیري از حبس گاز لارم بود تا این دو خط نیز به مدار بیاید. 

البته در طول سال هاي گذشته حتی یکبار هم افت فشار در غرب کشور رخ نداد و این در حالی است که صادرات گاز به عراق ادامه

 
دارد و با بهره برداري از خطوط انتقال گاز ششم و نهم سراسري، همبستگی در شبکه گاز مرکز و غرب کشور بیشتر شده است. 

 
سوت پایان براي توسعه پارس جنوبی 

با این حال خطوط انتقال گاز بدون افزایش تولید در پارس جنوبی چندان به کار نمی آید. ایران در سال هاي اخیر برداشت خود از

 
میدان مشترك پارس جنوبی را تا 2.5 برابر افزایش داده که این مهم با نصب سکو و ردیف هاي پالایشی به انجام رسیده است. 

با این حال یک فاز پارس جنوبی تا چند ماه گذشته معطل مانده بود. فاز 11 اگرچه در سال 96 طی قراردادي به کنسرسیومی
متشکل از توتال، سی ان پی سی آي و پتروپارس سپرده شد اما به دلیل تحریم ها شرکاي خارجی از قرارداد خارج شدند و کار به
پتروپارس ایرانی سپرده شد. در گام مهمی اول خرداد امسال عملیات نصب پایه سکوي فاز 11 پارس جنوبی و اجراي طرح توسعه آن

 
با سرمایه گذاري 1.5 میلیارد دلاري آغاز شد. 

جکت سکوي 11B پارس جنوبی که 11 اردیبهشت ماه امسال در یارد شرکت نفت سازه قشم NSQ بارگیري شده بود، توسط شناور

 
صدف 3000 متعلق به شرکت صدف، به آب اندازي شد و در عمق 71 متري خلیج فارس قرار گرفت. 

جکت سرچاهی نخستین عرشه دریایی طرح توسعه فاز 11 پارس جنوبی یکی از دو جکت فاز 11 پارس جنوبی است که پس از نصب،
امکان حفاري 12 حلقه چاه تولیدي را در موقعیت نخستین عرشه گازي این طرح در مرز ایران و قطر در آب هاي خلیج فارس فراهم

 
می کند. 



 
تنوع سبد محصولات پتروشیمی در سال طلایی 

سال طلایی صنعت پتروشیمی با افتتاح پتروشیمی میاندوآب در پنجم تیرماه آغاز شد. پتروشیمی میاندوآب که به نوعی آخرین

 
زنجیره خط لوله اتیلن غرب به شمار می رود با سرمایه گذاري 800 میلیارد تومانی و 40 میلیون یورو به بهره برداري رسید. 

پلی اتیلن سنگین میاندوآب با ظرفیت تولید سالانه 140 هزار تن محصول در مسیر خط لوله اتیلن غرب و سرمایه گذاري 40 میلیون

 
یورو و 8 هزار میلیارد ریال (معادل 120 میلیون دلار) احداث شده است. 

پتروشیمی میاندوآب براي تولید محصول به سالانه 140 هزار تن اتیلن و 2 هزار تن بوتن 1 نیاز دارد که اتیلن از خط لوله اتیلن غرب
و بوتن 1 از مجتمع هاي پتروشیمی دیگر تأمین خواهد شد. محصولات این مجتمع به عنوان خوراك واحدهاي پایین دستی

 
تولیدکننده انواع لوله، قطعات پلاستیکی، کابل و... استفاده خواهد شد. 

اما نقطه عطف صنعت پتروشیمی تا اینجاي کار را باید روز 16 مرداد دانست. در این روز 3 طرح پتروشیمی شامل پتروشیمی کاوه،

 
پتروشیمی کمیاي پارس و طرح تولید کاتالیست لرستان به صورت همزمان توسط رئیس جمهوري به بهره برداري رسید. 

پتروشیمی کاوه که بزرگترین واحد متانولساز جهان است با سرمایه گذاري950 میلیون دلاري توسط بخش خصوصی 1350 نفر
اشتغال زایی ایجاد کرده و و با دریافت روزانه 6 میلیون مترمکعب گاز طبیعی، ظرفیت تولید روزانه 7 هزار تن و سالانه 2.3 میلیون تن

 
متانول با گرید AA را داراست. 

پتروشیمی کیمیاي پارس نیز در این روز به بهره برداري رسید. پتروشیمی کیمیاي پارس خاورمیانه به عنوان یکی از طرح هاي جهش
دوم صنعت پتروشیمی، با ظرفیت تولید یک میلیون و 650 هزار تن متانول با سرمایه گذاري 600 میلیون دلاري توسط بخش

 
خصوصی به مرحله بهره برداري رسید. 

پتروشیمی کیمیاي پارس خاورمیانه طی چهار سال و براساس برنامه زمان بندي استاندارد، با بیش از 14 میلیون نفرساعت کار بدون

 
حادثه، به مدار تولید وارد شد. 

طرح تولید کاتالیست لرستان با دانش فنی ایرانی و ظرفیت سالانه 100 تن محصول نیز در این روز با سرمایه گذاري 20 میلیون
دلاري افتتاح شد. 100 درصد مهندسی و ساختمان و نصب و 70 درصد تجهیزات واحد کاتالیست پتروشیمی لرستان ایرانی است و

 
این واحد سبب اشتغال زایی مستقیم 60 نفر شده است. 

هفته گذشته (سوم شهریور) نیز پتروشیمی بوشهر با سرمایه گذاري 1.3 میلیارد یورویی افتتاح شد تا گام دیگري براي رسیدن به

 
ظرفیت 100 میلیون تنی تولید محصولات پتروشیمی برداشته شود. 

فاز نخست این طرح با استفاده از توانمندي متخصصان داخلی و با وجود محدودیت هاي ناشی از تحریم هاي ظالمانه، در سال هاي
98 و 99 تکمیل شد و استفاده حداکثري از ارزش افزوده در زنجیره تولید؛ داراي زنجیره ارزش کامل با دریافت گاز ترش از بالادست و
انجام شیرین سازي و تولید محصولات پتروشیمی در پایین دست و تأمین یوتیلیتی هاي مورد نیاز در داخل مجتمع با هدف کاهش

 
قیمت تمام شده از ویژگی هاي طرح است. 



فاز نخست پتروشیمی بوشهر سالانه حدود 370 میلیون یورو براي کشور درآمدزایی خواهد داشت، همچنین این طرح در دوران بهره

 
برداري براي 1500 نفر ایجاد اشتغال کرده است. 

 
صرفه جویی 30 میلیارد دلاري با تولید محصولی استراتژیک 

با اجراي طرح مبتکرانه و همزمان با سال جهش تولید و با سرمایه گذاري 45 میلیون دلاري، سالانه 50 هزار تن نرمال هگزان در
پالایشگاه امام خمینی (ره) شازند تولید خواهد شد که با توجه به این که این محصول تاکنون از خارج کشور وارد می شده است،

 
صرفه جویی سالانه معادل 30 میلیون دلار براي کشور به همراه خواهد داشت. 

این محصول که تولید آن از 5 تیرماه آغاز شد، در صنایع پتروشیمی براي تولید گریدهاي پلیمري و در صنایع غذایی (روغن کشی)

 
کاربرد دارد. 

نیاز صنایع کشور به محصول نرمال هگزان سالانه 30 هزار تن است که با توجه به ظرفیت تولید 50 هزار تنی این محصول، امکان
صادرات سالانه 20 هزار تن نرمال هگزان در کشور فراهم شده است که این امر در سال جهش تولید، گام مهمی در خودکفایی کشور

 
در تولید فرآورده هاي نفتی به شمار می رود. 

 
تامین برق براي برداشت نفت از میادین مشترك 

همچنین نیروگاه غرب کارون و تجهیزات جانبی آن روز پنجم شهریور با دستور رئیس جمهوري از طریق ویدئوکنفرانس افتتاح شد.
نیروگاه 500 مگاواتی غرب کارون در سه فاز به بهره برداري می رسد که هم اکنون دو فاز آن تکمیل شده و فاز بخار نیز به سرعت در

 
حال تکمیل است. 

در حال حاضر از این نیروگاه 300 مگاوات برق براي استفاده در میادین غرب کارون شامل یادآوران، آزادگان شمالی و تلمبه خانه

 
غرب کارون تولید می شود. 

براي بهره برداري از نیروگاه غرب کارون 315 میلیون یورو هزینه شده است. اهداف اجراي طرح احداث نیروگاه غرب کارون به ظرفیت
492 مگاوات، احداث پست هاي برق 400 و 230 کیلوولت جهت برق رسانی به میادین نفتی غرب کارون، احداث 150 کیلومتر خط
انتقال برق 230 و 400 کیلو ولت، احداث 20 کیلومتر خط لوله انتقال آب و احداث تصفیه خانه مناسب جهت تأمین آب نیروگاه و

احداث ایستگاه تقلیل فشارگاز جهت تامین گاز نیروگاه است.



نقدینگی، متهم ردیف اول

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/06/11

تورم بلندمدت اقتصاد ایران به طور متوسط 20 درصد بوده است

متوسط نرخ تورم بلندمدت ایران حدود 20 درصد است؛
این در حالی است که بیشتر کشورهاي دنیا موفق به
کنترل تورم خود شده اند به طوري که میانگین نرخ تورم
جهان حدود 2.4 درصد برآورد می شود. مرکز آمار تورم
خردادماه امسال را 27.8 درصد اعلام کرده که نسبت به
ماه قبل از آن حدود 2 درصد کمتر شده است. بیشتر
کارشناسان به این عدد با تردید نگاه می کنند و درستی آن
را زیر سوال می برند؛ همان طور که گزارش بانک مرکزي

از تورم سال 98 نشان می دهد جامعه ایرانی در این سال درگیر تورم بالاي 41 درصد بوده است. فشار گرانی هاي مداوم باعث شده
قدرت خرید شهروندان به یک سوم کاهش پیدا کند و بخشی از اقلام مصرفی از سفره آنها حذف شود. کارشناسان اقتصادي اصلی
ترین دلیل رشد مدام تورم در ایران و بیشتر شدن خط فقر را رشد نقدینگی می دانند که به جاي حرکت به سمت تولید، سر از

 
بازارهاي غیرمولد درآورده است. 

 
نقدینگی جولان می دهد 

براساس آخرین گزارش بانک مرکزي، حجم نقدینگی در سه ماهه سال جاري بیش از 2651 هزار میلیارد تومان بوده که نسبت به
پایان سال گذشته 7.3 درصد رشد کرده است. اگر نقدینگی در مسیر تولید قرار بگیرد باعث رونق اقتصادي می شود اما در غیر این
صورت تورم به دنبال خواهد داشت؛ همان اتفاقی که در اقتصاد ایران رخ داده است و پول هاي سرگردان مردم با حرکت به سمت
بازارهاي دلار و سکه و مسکن باعث افزایش گرانی در این بخش ها و به تبع آن سایر بخش هاي اقتصادي شده است. در حال حاضر
(هفته سوم تیرماه 99) قیمت هر دلار آمریکا در بازار آزاد بیش از 22 هزار تومان است که نسبت به اواخر اردیبهشت ماه امسال حدود
5 هزار تومان گران تر شده است. برخی کارشناسان معتقدند دولت براي رفع کسري بودجه خود، تلاشی براي ورود به بازار ارز نمی
کند و برخی دیگر می گویند دولت به دلیل کاهش درآمدهاي نفتی، توان اداره نرخ دلار را ندارد. همچنین سکه تا پایان هفته سوم
تیرماه 99 بیش از 10 میلیون تومان قیمت خورده است که نسبت به دو ماه پیش تقریبا سه میلیون تمان گران تر شده است. البته در
ماه هاي گذشته بازار بورس توانسته بخش قابل توجهی از نقدینگی سرگردان جامعه را به سمت خود بکشد اما این اتفاق کافی نیست
چون بازار سهام فعلا با عرضه اولیه بالا روبه رو نشده است و افزایش شاخص کل بیشتر ناشی از دست به دست شدن سهام در بازار
ثانویه است. معنایش این است که هنوز بازار بورس تهران موفق نشده نقدینگی جمع آوري شده را به سمت تولید ببرد پس در

 
همچنان بر همان پاشنه می چرخد. 

 
رشد خط فقر براثر افزایش تورم 

یکی از پیامدهاي اصلی افزایش پیوسته تورم در اقتصاد ایران، بالاتر رفتن خط فقر طی سال هاي گذشته بوده است. بررسی مراجع
رسمی نشان می دهد خط فقر در تهران در سال 98 حدود 4.5 میلیون تومان بوده است که این رقم در سال جاري به دلیل تداوم
گرانی ها و رفع نشدن موانعی از جمله تحریم ها و شیوع ویروس کرونا بیشتر هم خواهد شد. از طرفی متوسط خط فقر در کل کشور



نیز دو میلیون تومان برآورد شده است که نشان می دهد فشار گرانی فقط در تهران متمرکز نشده و در سایر استان ها هم خود را
بیش از قبل نشان داده است. یکی از پیامدهاي رشد خط فقر، مهاجرت به حاشیه شهرهاست که در سال هاي اخیر افزایش داشته
است. همچنین افزایش شکاف طبقاتی در پی بیشتر شدن خط فقر رخ داده است به نحوي که ضریب جینی با طی روندي افزایشی از

 
37 در سال 90 به 40.9 در سال 98 رسیده است. 

 
هدف گذاري واقعی یا غیرواقعی؟ 

بانک مرکزي به تازگی رسیدن به تورم 22 درصدي در سال 99 را هدف گذاري کرده است. عبدالناصر همتی، رئیس کل بالاترین نهاد
مالی کشور گفته است: «یکی از دلایل موثر در تورم حجم نقدینگی است و بناي جدي داریم تا نقدینگی را کنترل کنیم. با توجه به
اقداماتی که دولت انجام داده است و انضباط مالی که متعهد شده براي جبران کسري بودجه از طریق فروش سهام و انتشار اوراق
خزانه انجام دهد، پیش بینی که کرده ایم نزدیک به واقعیت است و رشد نقدینگی نسبت به سال 98 بسیار کمتر خواهد شد و تورم را
هم بر اساس اعلامی که کرده ایم همان 22 درصد با 2 درصد بالا و پایین کنترل می کنیم.» صحبت هاي همتی درباره کاهش
نقدینگی درحالی است که براساس آخرین گزارش بانک مرکزي، حجم نقدینگی در سه ماهه سال جاري بیش از 2651 هزار میلیارد
تومان بوده که نسبت به پایان سال گذشته 7.3 درصد رشد کرده است. تداوم رشد نقدینگی که به جاي حرکت به سمت تولید، سر از
بازارهاي غیرمولد مانند دلار، سکه و مسکن درمی آورد باعث افزایش گرانی در آینده خواهد شد و برچسب غیرواقعی را روي هدف

 
بانک مرکزي براي رسیدن به تورم 22 درصدي در سال جاري خواهد نشاند. 

یک استاد اقتصاد دانشگاه تهران، اصلی ترین عامل افزایش تورم را بالارفتن نرخ ارز و عدم تلاش دولت براي کنترل آن می داند و به
«شهروند» می گوید: «مهم ترین دلایل بالابودن نرخ تورم در اقتصاد ایران، گران بودن نرخ ارز، تداوم تحریم هاي خارجی و نظارت
ناکافی داخلی در بخش هاي مختلف اقتصادي است که منجر به ایجاد اقتصاد دلالی و احتکار شده است. به عبارت دیگر، برخی
تصمیمات باعث شد نرخ ارز از کنترل دولت خارج شود. البته تحریم ها هم تأثیر خودش را می گذارد اما دلیل اصلی نیست.» آلبرت
بغزیان با تاکید بر اینکه افزایش نرخ ارز باعث می شود قیمت مواد اولیه افزایش پیدا کند و هزینه تولید بیشتر شود، ادامه می دهد:
«نتیجه اصلی رشد نرخ ارز، افزایش هزینه تولید است، چون مواد اولیه گران تر می شود. از سوي دیگر، وقتی قیمت اقلامی مثل آهن،
سیمان و گچ بیشتر می شود، قیمت در بازارهایی مثل مسکن و خودرو هم رشد می کند و همین منجر به افزایش تورم می شود.
بنابراین اگر دولت می خواهد از تولید حمایت کند و هزینه هاي مالی را کاهش دهد، باید در وهله اول نرخ ارز را به کنترل خود
دربیاورد. به نظرم دولت می تواند تورم 10 درصدي هم ایجاد کند اما رسیدن به این مهم نیازمند اراده است. نباید فراموش کنیم که
22 درصد عدد کمی براي تورم نیست، ضمن اینکه مشخص نیست بتوان در شرایط اقتصادي ایران آن را محقق کرد، چون ابزارها و

 
سیاست هایی که مورد استفاده قرار می گیرد، چندان مناسب نیست.» 

 
دلار چقدر تاثیر دارد؟ 

قیمت دلار در اواخر اردیبهشت ماه امسال 16 هزار و 800 تومان بود اما حالا (هفته سوم تیرماه 99) حدود 22 هزار و 200 تومان
شده است؛ این میزان رشد نشان می دهد که «رفتارهاي هیجانی» نمی تواند به تنهایی موجب گرانی دلار شده باشد. زهرا کریمی،
اقتصاددان بر بحران درآمدهاي ارزي ایران تأکید می کند و به «شهروند» می گوید: «قطعنامه اي که اخیرا در شوراي حکام آژانس
انرژي اتمی علیه ایران صادر شده است، محتواي ملایمی داشت و حتی کشورهاي آلمان، فرانسه و انگلستان اعلام کردند که از سیاست
هاي آمریکا حمایت نمی کنند. بنابراین، این قطعنامه نمی تواند منجر به بروز رفتار هیجانی در بازار ارز شود بلکه شرایط اقتصادي
حاکم بر کشور و تدام روند کاهش درآمد ارزي بر اثر پایین آمدن فروش نفت و بحران کرونا باعث شده روند افزایش نرخ دلار در هفته
هاي اخیر ادامه پیدا کند.» کریمی با بیان اینکه ارزش ریال در مقابل دلار درحال پایین آمدن است، ادامه می دهد: «هرچه تورم
بیشتر شود، ارزش پول ملی ایران هم کاهش بیشتري پیدا می کند. ما نمی توانیم قیمت ریال را نسبت به دلار حفظ کنیم، چون
درآمدهاي دولت کاهش پیدا کرده است. اگر بحران هاي اقتصادي ادامه پیدا کند، روند افزایش قیمت دلار هم ادامه می یابد، ضمن
اینکه تداوم فشارهاي سنگین دولت بر بازار هم امکان پذیر نیست؛ چون وقتی قیمت ارز در بازار افزایش پیدا می کند، یک فرصت

 
سودآوري براي مردم پیش می آید.» 

 
کاهش قدرت خرید مردم 



افزایش گرانی خصوصا طی دو سال گذشته باعث شده قدرت خرید مردم نسبت به سال 91 حدود یک سوم کاهش پیدا کند (در سال
98). این عدد به معناي حذف برخی اقلام مصرفی از سبد مصرفی شهروندان است که بعضا به مواد غذایی مانند گوشت و مرغ هم
رسیده است. رشد قیمت اغلب کالاها در کنار افزایش افسارگسیخته قیمت مسکن در سال هاي اخیر هم باعث رشد اقشار اجاره نشین
خصوصا در حاشیه شهرها شده است. اتفاقی که می تواند در آینده به بحران هاي اجتماعی و بروز جرایم مختلف بینجامد. حسین
راغفر، اقتصاددان در این باره به «ایلنا» گفته است: «سیاست هاي اقتصادي کشور باید به گونه اي طراحی شوند که تأمین نیازهاي
مردم امکان پذیر باشد بنابراین در این راستا راهی جز سهمیه بندي کالاها وجود ندارد که دیر یا زود این سیاست در کشور اجرا می
شود. بنابراین سهمیه بندي یک راه ناگزیر حداقل در افق میان مدت است. تا در این بازه زمانی ظرفیت تولید ارتقا، اشتغال کشور
افزایش و هزینه هاي ارزي واردات مدیریت شود.» راغفر هشدار داده است: «یکی از اشکال واکنش مردم به شرایط اقتصادي، اعتراضات
آبان 98 و دي 96 بود. افزایش خودکشی ها، افزایش خشونت خانگی، جرم و جرایمی مانند سرقت و زورگیري، افزایش اعتیاد و رشد
مهاجرت نیز نوعی طیغان علیه بی نظمی هاي کشور محسوب می شود و می توان آنها را نوع دیگري از اعتراضات مردم به شرایط
سخت اقتصادي دانست.» زهرا کریمی، اقتصاددان هم می گوید: «باید یک شوك، انتظارات مردم را تغییر بدهد وگرنه افزایش قیمت
ها در آینده هم طبیعی خواهد بود چون انتظار این است که فشار روي اقتصاد ایران بیشتر شود. براي تغییر انتظارات مردم باید
اتفاقاتی مثل انجام مذاکره با حفظ منافع ملی، رفع تحریم ها، دریافت بخشی از طلب ها، رفع موانع اف اي تی اف و... رخ بدهد.»
اقتصاد ایران فعلا دورنماي روشنی ندارد؛ دولت معتقد است با رونق بورس، می تواند تولید را بهبود ببخشد و تورم را کاهش بدهد اما
موانع مختلفی سر راه است که مهم ترین آنها تحریم هاي خارجی، نوسانات نرخ ارز، عدم سرمایه گذاري خارجی و فشار پدیده هاي

مخرب دیگر از جمله شیوع ویروس کروناست که همچنان ادامه دارد.



میدري در گفت و گو با معاون رفاه آذربایجان: همکاري هاي مشترك، هرچه

سریع تر عملیاتی شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/06/11

خبرگزاري آریا - «احمد میدري»، معاون رفاه اجتماعی در
دیدار ویدئو کنفرانسی با «انارکریم اف» معاون رفاه
اجتماعی وزارت کار و حمایت اجتماعی جمهوري
آذربایجان، زمینه هاي همکاري دو وزارتخانه را گسترده

 
دانست و بر همکاري بیشتر تاکیدکرد. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی در این گفت و گو بر تبادل تجربیات در
مواجهه با ویروسکرونا و سیاست هاي دو کشور در خصوص
اقشار آسیب پذیر جامعه،اجرایی کردن مفاد اسناد

منعقدهمیان دو وزارتخانه، همکاري در زمینه آموزش هاي فنی و حرفه اي و استانداردسازي مشاغل،همکاریدر زمینه توانمند سازي
افراد داراي معلولیت، تامین اجتماعی، بیمه روستائیان و کشاورزانو پایگاه اطلاع رسانی اقشار تحت پوشش و همکاري در زمینه

 
گردشگري سلامت، تاکید شد. 

احمد میدري با اشاره به گفت و گوي اخیر وزراي دو کشور، بر اجرایی شدنمفاد اسناد همکاري منعقد شده میان دو وزارتخانه تاکید و

 
اظهار امیدواري کرد موضوعاتهمکاري هاي مشترك هرچه سریع تر عملیاتی شود. 

وي با تاکید بر ضرورت همکاري کشورها در شرایط کرونایی گفت: روابط ایرانو آذربایجان در این شرایط گسترش خواهد یافت و

 
امیدوارم مشکلات ناشی از این ویروس رابه راحتی مهار کنیم. 

 
معاون رفاه اجتماعی افزود: کشور ما هم تجربیات و موفقیت هاي زیادي درزمینه کنترل و مهار کرونا به دست آورده است. 

میدري افزود: در حوزه بهداشت و رفاه اجتماعی 750میلیون دلار افزایش اعتبار داشتیم و بیش از یک میلیارددلار تسهیلات ارزان

 
قیمت در اختیار خانواده هاي نیازمند قرار دادیم. 

معاون رفاه اجتماعیبا اشاره به گستردگی فعالیت هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطر نشان کرد: تبادلتجربیات در زمینه
تامین اجتماعی، سوابق بیمه اي، گردشگري درمانی، تبادل نیروي کار وتنظیم موافقت نامه در این خصوص، آموزش هاي فنی و حرفه
اي، استانداردسازي مدارك فنیو حرفه اي و برگزاري دوره هاي مهارت ، همکاریو تبادل تجربه در زمینه بیمه هاي روستائیان، عشایر و

 
کشاورزان از زمینه هاي مشترك دووزارتخانه است. 

میدري گفت: با توجه به افزایش نرخ بیکاري در جهان طبعا کشورها تمایلچندانی براي جذب نیروي کار خارجی از خود نشان نمی
دهند ولی در برخی موارد شاهد بودیمنیروي کار خارجی آمار اشتغال را افزایش می دهد و معتقدم تبادل نیروي کار فنی و

 
تخصصیمی تواند مزیت هاي زیادي براي دو کشور به همراه داشته باشد. 

معاون رفاه اجتماعی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی افزود: تبادل هیئتهاي کارشناسی و گفت و گوهاي ویدئو کنفرانسی می تواند

 
روند عملیاتی شدن موضوعات همکاریمیان دو وزارتخانه را تسریع کند. 

کریم اف، معاون وزیر کار جمهوري آذربایجان نیز در این گفت و گو تاکید کرد:در چند سال گذشته دیدار هاي متعددي میان

 
مدیراندو وزارتخانه صورت گرفته است و این نشان از پویایی روابط دارد. 



وي افزود: دو وزارتخانه حوزه هاي عملکرد تقریبا یکسانی دارند و امیدوارمبا تبادل هیئت هاي کارشناسی بتوان تجربیات طرفین را به

 
نحو مطلوب در اختیار یکدیگرقرار داد. 

کریم اف خاطر نشان کرد: موضوع تبادل نیروي کار ماهر مشخصا در حوزه مسئولیتهاي وزارت اقتصاد و هیئت دولت جمهوري

 
آذربایجان است و هر سه سال یکبار دراین خصوص تصمیماتلازم اتخاذ می شود. 

معاون رفاه اجتماعی وزارت کار و حمایت اجتماعی آذربایجان با بیان اینکهدر دوران همه گیري ویروس کرونا، مشاغل رسمی هیچگونه
آسیبی ندیده اند گفت: در بخش مشاغلغیررسمی به اقشار آسیب دیده کمک هاي نقدي به مبلغ 110 دلار پرداخت شد و هم اکنون

 
بالغ بر 600 هزار نفر از اینکمک هاي نقدي برخوردار هستند. 

وي همچنین با ارزشمند خواندن تجربیات ایران در زمینه اقشار آسیب پذیر،روستائیان و عشایر افزود: مشترکات فرهنگی وتاریخی
میان دو کشور می تواند ظرفیت هاي همکاري را گسترش دهد .



افتتاح 2 جایگاه جدید پمپ بنزین در استان البرز

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/06/11

خبرگزاري آریا - سرپرست روابط عمومی شرکت ملی
پخش فرآورده هاي نفتی منطقه البرز از افتتاح دو جایگاه
جدید در این استان خبر داد و گفت: با راه اندازي این دو
جایگاه هم زمان با هفته دولت، شمار جایگاه هاي عرضه
بنزین، گازوئیل و سی ان جی در استان البرز به 107 باب

 
رسید. 

به گزارش شانا به نقل از شرکت ملی پخش فرآورده هاي
نفتی منطقه البرز، فهیمه سادات قلندرزاده در این باره
افزود: این جایگاه ها با مشارکت بخش خصوصی احداث

 
شده و در مجموع داراي 6 سکو، 14 تلمبه و 44 نازل عرضه بنزین است. 

وي تأکید کرد: این دو جایگاه تازه تأسیس با نام هاي هوشیار و علیرضا به ترتیب در زمین هایی به مساحت یکهزار و 510 و یک هزار
و 800 مترمربع و با سرمایه گذاري مبلغی معادل یکصد میلیارد ریال (بدون احتساب هزینه زمین) واقع در 45متري گلشهر بلوار

 
هوشیار شهر کرج و همچنین محمدشهر، بلوار آزادگان احداث و به مناسبت هفته دولت به طور رسمی راه اندازي شدند. 

سرپرست روابط عمومی منطقه البرز اشاره کرد: این پروژه از جمله طرح هاي اشتغال زایی است که با ساخت آن، 20 نفر به طور
مستقیم مشغول به کار شده اند و از مهم ترین اهداف احداث این جایگاه ها، توسعه خدمات دولت، ایجاد اشتغال، کاهش مسیرهاي
سوخت رسانی خودروها، کاهش صف انتظار سوخت گیري در هسته مرکزي شهر کرج و استفاده از توان بخش خصوصی براي ارائه

خدمات مطلوب به شهروندان است.



افتتاح اولین اقامتگاه سنتی شهرستان آران و بیدگل

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/06/11

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از پایگاه اطلاع رسانی میراث آریا , سیدحسن چاکري بادي روز 10 شهریورماه با اعلام این
مطلب گفت: «فاز اول اقامتگاه سنتی "سراي چشمه" با سرمایه گذاري بخش خصوصی و با اعتباري بالغ بر 20 میلیارد ریال،

... The ... همراه با شش اتاق و با ظرفیت 24 تخت و اشتغال زایی مستقیم براي پنج

کسب و کار نیوز:سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان آران و بیدگل همزمان با پاسداشت هفته

 
دولت، از افتتاح فاز اول اولین اقامتگاه سنتی، در شهر تاریخی نوش آباد خبر داد. 

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از پایگاه اطلاع رسانی میراث آریا , سیدحسن چاکري بادي روز 10 شهریورماه با اعلام این مطلب
گفت: «فاز اول اقامتگاه سنتی "سراي چشمه" با سرمایه گذاري بخش خصوصی و با اعتباري بالغ بر 20 میلیارد ریال، همراه با شش
اتاق و با ظرفیت 24 تخت و اشتغال زایی مستقیم براي پنج نفر با حضور فرماندار  و جمعی از مدیران و فرهیختگان شهرستان، هفته

 
گذشته به بهره برداري رسید.» 

او با اشاره به افتتاح اولین دفتر خدمات مسافرتی شهرنوش آباد نیز افزود: «دفتر خدمات مسافرتی و گردشگري "مهتاب کویر" نیز با
اعتباري بالغ بر 10 میلیارد ریال و با سرمایه گذاري بخش خصوصی و اشتغال زایی براي سه نفر به صورت مستقیم، به عنوان پنجمین
دفتر خدمات گردشگري مسافرتی شهرستان آران و بیدگل پنجشنبه هفته گذشته، با حضور فرماندار شهرستان به بهره برداري رسید.»

سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان آران و بیدگل تأکید کرد: «دفاتر خدمات مسافرتی و گردشگري،
نقش تسهیل کننده در کانال توزیع خدمات صنعت گردشگري و تدارك زمینه مناسب در راستاي ایجاد بازار سفر بر عهده دارند.»



اجراي طرح هاي عمرانی در قنوات قم سرعت می گیرد

منبع: ایرناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/06/11

قم - ایرنا - شهردار شهر قنوات قم گفت: اجراي طرح هاي عمرانی، شهري، ترافیکی و خدماتی در قنوات با استفاده از منابع
استانی سرعت می گیرد و این منابع تاکنون نقش موثري در پیشرفت شهر داشته است.

قم - ایرنا - شهردار شهر قنوات قم گفت: اجراي طرح هاي
عمرانی، شهري، ترافیکی و خدماتی در قنوات با استفاده از
منابع استانی سرعت می گیرد و این منابع تاکنون نقش

 
موثري در پیشرفت شهر داشته است. 

رضا شکاري روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا، با
اشاره به نقش منابع استانی در پیشرفت شهر قنوات بیان
کرد: در همین راستا صدور اجازه تفکیک املاك شهر
قنوات براي تامین منابع مالی پروژه هاي شهري از جمله
مهم ترین بخش هاي تعامل و مساعدت دستگاه هاي

 
اجرایی استان با مسئولان مدیریت شهري قنوات بوده است. 

وي با اشاره به نقش منابع دولتی در ارتقا خدمت رسانی به شهروندان در شهر قنوات، افزود: بوستان شهداي گمنام یکی از پروژه هاي
مهم شهر قنوات در هفته دولت بود که بخش مهمی از اعتبارات صرف شده در آن از طریق منابع استانی تامین و با بهره برداري از این

 
بوستان درمجموع براي 9 تن اشتغال دائم ایجاد شد. 

شهردار قنوات به امکانات ایجاد شده در بوستان شهداي گمنام اشاره کرد و گفت: این بوستان به مساحت 21 هزار و 500 مترمربع
مجهز به آبیاري هوشمند فضاي سبز و زمین دومنظوره ورزشی، پیست اسکیت و دوچرخه سواري، فضاي خانوادگی، پارکینگ،

 
نمازخانه و آب نماي خشک موزیکال است. 

وي در ادامه با بیان نقش اعتبارات دولتی در تجهیز شهر قنوات به سامانه هاي نوین افزود: در همین راستا براي توسعه سامانه هاي
نظارتی معابر شهري و خرید و استقرار تجهیزات ترافیکی شهر قنوات نیز به ترتیب 70 و 90 میلیارد تومان از اعتبارات استانی استفاده

 
شده است. 

شکاري یادآور شد: از منابع استانی 400 میلیون تومان نیز براي خرید آسفالت و ترمیم معابر شهري قنوات اختصاص یافت که نقش

 
موثري در افزایش رضایت مندي شهروندان هنگام تردد در خیابان هاي شهر داشت. 

شهردار شهر قنوات تصریح کرد: همچنین طی روزهاي گذشته 300 میلیون تومان از منابع استانی براي توسعه سامانه هاي هوشمند

 
شهري به قنوات تخصیص یافته است. 

وي در ادامه با اشاره به پروژه هاي شهري قنوات به مناسبت هفته دولت گفت: امضاي قرارداد 40 هزار متر آسفالت، امضاي قرارداد 10
هزار متر جدول کشی، زیرسازي بلوار امام علی(ع)، کلنگ زنی مزرعه 200 تنی پرورش قارچ، احداث ساختمان پزشکان شهر قنوات،
ایجاد 2 بوستان مادر و جوان، تاسیس خانه فرهنگ شماره 2 و کانال هدایت آب هاي سطحی از پروژه هاي مهم شهر قنوات در این

 
هفته بود. 

شکاري تاکید کرد: تدوین نقشه برداري 1/500 محدوده و حریم شهر قنوات، به کار گیري سامانه هاي نظارتی معابر شهر قنوات، ایجاد



پارك سوار خودروهاي سنگین، تهیه و نصب پلاك منازل، امضاي قرارداد خرید نرم افزار یکپارچه شهرسازي و همچنین رونمایی از آب

 
نماي میدان ولایت شهر قنوات بخش دیگري از طرح هایی بود که در هفته دولت به انجام رسید. 

شهردار شهر قنوات قم افزود: بهره برداري از سامانه تحت موبایل 137، خرید و استقرار تجهیزات ترافیکی در معابر شهري و خرید و

 
آزادسازي چهار باب ملک در مسیر بلوار حضرت ولی عصر(عج) نیز به مناسبت هفته دولت در شهر قنوات عملیاتی شد. 

وي اضافه کرد: درمجموع طی هفته دولت 19 پروژه بااعتباري بالغ بر 83 میلیارد و 800 میلیون تومان و اشتغال 138 نفر در شهر

 
قنوات به بهره برداري رسید. 

گفتنی است همزمان با هفته دولت 211 پروژه بااعتبار پنج هزار و 376 میلیارد ریال و اشتغال زایی براي یک هزار و 474 تنً در

 
بخش هاي زیربنایی، زیست محیطی، آموزش عالی، صنعتی، شهرداري ها، بهداشت و درمان و گردشگري در قم افتتاح شد. 

شهر قنوات در بخش مرکزي استان قم قرارگرفته و فاصله آن با شهر قم حدود 10 کیلومتر است، این شهر در سال 79 با ادغام
روستاهاي حاجی آباد لک ها، مرادآباد، والیجرد و حسن آباد ایجاد شد و از سابقه تاریخی قابل توجهی برخوردار است و گویش برخی

 
از مردم ساکن در این شهر به زبان لکی است. 

این شهر در مناطق خشک و کویري قم قرارگرفته است و درگذشته از طریق حفر قنات، آب موردنیاز مردم منطقه تامین می شد و به

 
دلیل همین پیشینه تاریخی به نام شهر قنوات شناخته می شود. 

استان قم داراي یک شهرستان به همین نام و پنج بخش مرکزي، جعفریه، سلفچگان، کهک و خلجستان است؛ بخش مرکزي قم با

 
بیش از هفت هزار و 500 کیلومترمربع داراي 2 دهستان قنوات و قمرود است که جمعیتی حدود 35 هزار تن دارد. 

 
برچسب ها 

 
- هفته دولت 

 
- قنوات 

 
- قم 

- مدیریت شهري



انعقاد تفاهم نامه همکاري بین اداره کار هرمزگان و اداره کل نیروهاي مسلح

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی هرمزگان،گفت: در راستاي توانمندسازي و هدایت شغلی فرزندان بازنشستگان و مستمري
بگیران تحت پوشش نیروهاي مسلح و همچنین بهبود زندگی اجتماعی،اقتصادي بازنشستگان و اشتغال پذیري فرزندان آنها،

تفاهم نامه همکاري بین این اداره کل و اداره کل تامین اجتماعی نیروهاي مسلح استان، ...

صورت گرفت؛ انعقاد تفاهم نامه همکاري بین اداره کار
هرمزگان و اداره کل نیروهاي مسلح مدیرکل تعاون،کار و
رفاه اجتماعی هرمزگان،گفت: در راستاي توانمندسازي و
هدایت شغلی فرزندان بازنشستگان و مستمري بگیران
تحت پوشش نیروهاي مسلح و همچنین بهبود زندگی
اجتماعی،اقتصادي بازنشستگان و اشتغال پذیري فرزندان
آنها، تفاهم نامه همکاري بین این اداره کل و اداره کل

 
تامین اجتماعی نیروهاي مسلح استان، منعقد شد. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان،هادي ابراهیمی افزود: استفاده حداکثري از توانایی هاي باالقوه و بالفعل دو اداره کل به منظور
هدایت شغلی فرزندان جویاي کار بازنشستگان و شناسایی فرصت هاي شغلی جدید با استفاده از ظرفیت هاي شرکت ها و بنگاههاي
اقتصادي بخش تعاونی و خصوصی به وسیله دفاتر مشاوره شغلی و کاریابی غیردولتی تحت پوشش اداره کل تعاون، کار ورفاه اجتماعی

 
و آشنا نمودن مشاغل استان به فرزندان بازنشستگان از اهداف این تفاهم نامه است. 

وي،ایجاد زمینه همکاري متقابل در خصوص بسترسازي مناسب، تقویت و گسترش فرهنگ کارآفرینی و ایجاد اشتغال پایدار و مولد به
فرزندان بازنشسته و مستمري بگیر تامین اجتماعی نیروهاي مسلح متقاضیان کسب و کارهاي خرد در قالب طرح هاي مشاغل خانگی
و تشکیل تعاونی و هدایت آنها به سمت فرصت ها و ظرفیت هاي شغلی خالی شناسایی شده توسط دفاتر مشاوره شغلی و کاریابی

 
هاي غیردولتی موجود در سطح استان را از جمله موضوعات این تفاهم نامه ذکر کرد. 

این تفاهم نامه همکاري بین اداره کل تعاون و کار هرمزگان و اداره کل تامین اجتماعی نیروهاي مسلح در 8 ماده و به مدت یک سال
منعقد شد.



گزارش| تسهیلات اشتغالزایی؛ تضمینی براي حیات اقتصادي کسب وکارها

است

منبع: تسنیمشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/06/11

گروه استان ها - بروز حوادث غیرمترقبه مشکلی است که می تواند آینده کسب و کارها را تحت تاثیرقرار داد و از این رو ارایه
تسهیلات حمایتی در این زمینه می تواند کمکی قابل توجه به ادامه حیات اقتصادي این کسب و کارها باشد.

گروه استان ها - بروز حوادث غیرمترقبه مشکلی است که
می تواند آینده کسب و کارها را تحت تاثیرقرار داد و از این
رو ارایه تسهیلات حمایتی در این زمینه می تواند کمکی
قابل توجه به ادامه حیات اقتصادي این کسب و کارها باشد.

 
- اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، اردبیل را می توان
یکی از استان هاي پیشتاز در بخش توسعه اشتغال
شناخت، به شرطی که از پتانسیل هاي این استان به نحو
احسن استفاده و با کمی اهمیت به حوزه هاي مختلف به

 
ویژه در بخش هاي گردشگري، کشاورزي و صنعتی مسیر توسعه اقتصاد و اشتغال را هموارتر از گذشته کرد. 

این در حالی است که تلاش مسئولان استانی باید براي حل بخشی از مشکلات پیش روي کارآفرینان استان اعم از رفع موانع تولید و
فعال سازي واحدهاي راکد و تأمین سرمایه در گردش واحدهاي نوپا، مشارکت با سرمایه گذاران بخش خصوصی و اتمام طرح هاي

 
نیمه تمام؛ بیش از پیش افزایش یابد. 

در این میان نکته اي که در مورد اشتغالزایی بسیار حائز اهمیت است توجه به ارائه تسهیلات حمایتی خواهد بود که به عنوان یکی از
راهکارهاي مهم توسعه اشتغال لازم است مورد توجه واقع شود تا کسب و کارها به نقطه سودآوري رسیده و بتوانند دخل و خرجشان

 
را مدیریت کنند. 

 
11 هزار طرح در اردبیل براي دریافت تسهیلات حمایتی ثبت نام کردند 

در این باره قاسم رحیمی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل صبح امروز در جلسه کارگروه تخصصی اشتغال استان
اردبیل اظهار داشت: طبق آمار به دست آمده تاکنون 11 هزار و 133 طرح براي دریافت تسهیلات کرونایی در اردبیل ثبت نام کرده
اند که میزان تسهیلات ارائه شده به این طرح 14 میلیارد تومان است که 50 میلیارد ریال آن توسط بانک هاي عامل پرداخت شده

 
است. 

وي با اشاره به این که ارائه تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي ضرردیده اولویت اساسی است گفت: درصدد هستیم در راستاي ارائه

 
خدمات مطلوب به متقاضیان تمام تلاش خود را به کارگیریم و مشکلات موجود در این زمینه را برطرف کنیم. 



 
حریرچی: اقدام بانک صادرات ایران در ارائه تسهیلات به کادر درمان ستودنی است 

 
گزارش| روي ترش واحد هاي کشاورزي به تسهیلات کرونایی / تنها 104 واحد در زنجان خواستار وام آسیب از کرونا شدند 

 
15 طرح تسهیلاتی بانک رفاه براي کارگران و بازنشستگان تأمین اجتماعی/حذف ضامن در وام هاي قرض الحسنه 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل تصریح کرد: در راستاي همکاري بانک هاي عامل نیز شاهد همکاري مناسبی

 
هستیم که امیدواریم این همکاري ها همچنان ادامه یابد تا بتوانیم تا حدودي از مشکلات مردم را برطرف کنیم. 

رحیمی در ادامه بیان کرد: در راستاي حمایت نیروي کارهایی که به عنوان شغل اولی ها فعالیت خود را آغاز می کنند یارانه دستمزد
تعلق می گیرد و در قالب این طرح کارفرما می تواند 50 درصد نیروي کار موجود بیمه شده خود را از این طریق نیروي کار جذب

 
کند. 

وي بیان کرد: با توجه به این که سرمایه گذاري دولتی در راستاي اشتغال زایی ممنوع است به همین منظور در راستاي تسهیل فرآیند

 
اشتغال زایی و کارآفرینی به دنبال ایجاد طرح هاي تشویقی هستیم که مطمئناً خروجی هاي مثبتی را به دنبال خواهد داشت. 

 
تسهیلات حمایتی به مشمولان اردبیلی ارائه می شود 

در ادامه اکبر بهنامجو استاندار اردبیل نیز در جلسه بررسی اشتغال استان گفت: در راستاي نظارت بر روند ارائه تسهیلات کرونایی
برنامه ریزي هاي لازم با همکاري مسئولین و دستگاه هاي مربوطه انجام یافته است که انتظار می رود در این زمینه همکاري هاي لازم

 
را با ما داشته باشند. 

وي با اشاره به این که دریافت تسهیلات کرونا با جدیت ویژه در دستور کار است بیان کرد: در این زمینه با اهتمام جدي و ویژه

 
تسهیلات در دسترس متقاضیان مشمول قرار می گیرد و درصدد هستیم برنامه هاي حمایتی از خانوارهاي مشمول را محقق کنیم. 

به این ترتیب با یک دودوتاي ساده می توان به این نتیجه رسید که با کمی همت و تلاش مردم و حمایت مسئولین زیرساخت هاي
توسعه اشتغال زایی در استان فراهم می شود و می توان معضل بیکاري را در جامعه ریشه کن کرد تا نیروي جوان و تحصیلکرده

 
استانی در راستاي آبادي منطقه و البته کشور استفاده بهینه داشته باشیم. 

گزارش از زهرا رضازاده



رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/06/11

 
 

خبرگزاري آریا - بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت هاي مالی خود را روي وب سایت بانک منتشر کرده و این

 
اطلاعات در دسترس عموم مردم قرار دارد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، صفحه مربوط به صورت هاي مالی بانک از طریق بخش «درباره بانک»، پنجره «گزارشات و شفافیت مالی»
و صفحه «استانداردهاي شفافیت اطلاعات» در دسترس عموم مردم است. همچنین می توانید با وارد کردن آدرس این صفحه در نوار

 
آدرس مرورگر خود به نشانی 

https://qmb.ir/index.aspx?

 
 tempname=Transparency&lang=1&sub=0#tabcontrol_17&epageId=1142&isPopUp=false

مستقیماً وارد آن شده و در بخش «صورت هاي مالی و اظهار نظر حسابرس مستقل» صورت هاي مالی حسابرسی شده سال هاي

 
گذشته از جمله سال 1398 را مطالعه کنید. 

 
 

گفتنی است بانک قرض الحسنه مهر ایران در ابتداي هر سال صورت هاي مالی حسابرسی نشده سال گذشته را روي وب سایت بانک

 
منتشر کرده و پس از انجام حسابرسی نیز صورت هاي مالی حسابرسی شده را روي وب سایت خود منتشر می کند. 

شفافیت مالی بانک مهر ایران و انتشار منظم اطلاعات یکی از دلایلی بود که در سال گذشته این بانک مورد توجه نهادهاي بین المللی
قرار گرفت. از جمله اینکه از سوي نشریه بنکر به عنوان سومین بانک برتر جهان از نظر رشد دارایی هاي منطبق بر شریعت انتخاب
شد و دیگر اینکه سازمان همکاري اسلامی (OIC) جایزه نخبه اقتصادي جهان اسلام را به دلیل تلاش هاي قابل توجه بانک قرض



الحسنه مهر ایران در ترویج بانکداري اسلامی، حمایت از توسعه تولید صنعتی، اقتصادي، اجتماعی و اشتغال زایی و کارآفرینی، به

 
مدیرعامل این بانک اعطا کرد. 

<--



رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/06/11

 
 

خبرگزاري آریا - بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت هاي مالی خود را روي وب سایت بانک منتشر کرده و این

 
اطلاعات در دسترس عموم مردم قرار دارد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، صفحه مربوط به صورت هاي مالی بانک از طریق بخش «درباره بانک»، پنجره «گزارشات و شفافیت مالی»
و صفحه «استانداردهاي شفافیت اطلاعات» در دسترس عموم مردم است. همچنین می توانید با وارد کردن آدرس این صفحه در نوار

 
آدرس مرورگر خود به نشانی 

https://qmb.ir/index.aspx?

 
 tempname=Transparency&lang=1&sub=0#tabcontrol_17&epageId=1142&isPopUp=false

مستقیماً وارد آن شده و در بخش «صورت هاي مالی و اظهار نظر حسابرس مستقل» صورت هاي مالی حسابرسی شده سال هاي

 
گذشته از جمله سال 1398 را مطالعه کنید. 

 
 

گفتنی است بانک قرض الحسنه مهر ایران در ابتداي هر سال صورت هاي مالی حسابرسی نشده سال گذشته را روي وب سایت بانک

 
منتشر کرده و پس از انجام حسابرسی نیز صورت هاي مالی حسابرسی شده را روي وب سایت خود منتشر می کند. 

شفافیت مالی بانک مهر ایران و انتشار منظم اطلاعات یکی از دلایلی بود که در سال گذشته این بانک مورد توجه نهادهاي بین المللی
قرار گرفت. از جمله اینکه از سوي نشریه بنکر به عنوان سومین بانک برتر جهان از نظر رشد دارایی هاي منطبق بر شریعت انتخاب
شد و دیگر اینکه سازمان همکاري اسلامی (OIC) جایزه نخبه اقتصادي جهان اسلام را به دلیل تلاش هاي قابل توجه بانک قرض



الحسنه مهر ایران در ترویج بانکداري اسلامی، حمایت از توسعه تولید صنعتی، اقتصادي، اجتماعی و اشتغال زایی و کارآفرینی، به

 
مدیرعامل این بانک اعطا کرد. 

<--



آرزوهاي برباد رفته در دانشگاهی که در آن نه از فن خبري هست نه از حرفه!

منبع: روزنامه روزانشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/06/11

به گزارش ایسنا، در حالی که بر اساس افق چشم انداز توسعه، قرار بود دانشگاه فنی و حرفه اي، دانشگاهی توانمند در زمینه
تربیت نیروي انسانی ماهر، شایسته و متناسب با جامعه دانش بنیان، پیشرفته، صنعتی باشد و در رده جهانی شناخته شود

و فارغ التحصیلان این دانشگاه به عنوان سرمایه انسانی نیروي کار کشور در سطح ...

به گزارش ایسنا، در حالی که بر اساس افق چشم انداز
توسعه، قرار بود دانشگاه فنی و حرفه اي، دانشگاهی
توانمند در زمینه تربیت نیروي انسانی ماهر، شایسته و
متناسب با جامعه دانش بنیان، پیشرفته، صنعتی باشد و در
رده جهانی شناخته شود و فارغ التحصیلان این دانشگاه به
عنوان سرمایه انسانی نیروي کار کشور در سطح میانی و
بالاي مهارت، از تشخص بین المللی در حوزه فنی و حرفه
اي عام برخوردار باشند؛ این دانشگاه هنوز نتوانسته است
علی رغم توجه بودجه اي و تعیین قوانین حمایتی
بالادستی براي تقویت آموزش هاي مهارتی در سال هاي

اخیر، خود را به اهداف و رسالت اصلی تعریف شده نزدیک کند و هزاران دانشجوي مشغول به تحصیل در این دانشگاه به دلیل وضعیت

 
نامناسب رفاهی، صنفی و آموزشی، آرزوهاي خود را براي کسب همزمان فن و مهارت بر باد رفته می بینند. 

 
وضعیت نابسامان آموزش مجازي 

در این رابطه محمد یکی از دانشجویان دانشگاه فنی حرفه اي به تشریح مشکلات آموزش مجازي دانشگاه فنی و حرفه اي در ترم
جاري پرداخت و به ایسنا گفت: متاسفانه همزمان با تعطیلی آموزش دانشگاه در پی شیوع کرونا ویروس، تقریبا آموزش نیز در اغلب
دانشکده هاي فنی و حرفه اي تعطیل شد به گونه اي که در ترم جاري ما سه جلسه در کلاس هاي حضوري دانشگاه شرکت کردیم
وحتی در روزهاي اول شیوع این ویروس چندین هفته دانشکده هاي فنی و حرفه اي پشت سر هم تعطیل شدند تا اینکه بالاخره اعلام
کردند کلاس هاي حضوري دانشجویان در ترم جاري جاي خود را به آموزش مجازي می دهد و آموزش هاي فنی و حرفه اي

 
نیز همانند سایر دانشگاه هاي کشور به شیوه مجازي ارائه می شود. 

 
سردرگمی دانشجویان  

وي در ادامه تصریح کرد: در شروع آموزش هاي مجازي، دانشکده هاي فنی و حرفه اي سایت جداگانه براي ارائه آموزش هاي مجازي
تعریف کردند به گونه اي که  چندین جلسه آموزش مجازي از طریق این سایت ارائه شد اما بعد از مدتی این آموزش ها به سامانه اي
به نام"سمیاد" منتقل شد و سایت قبلی به طور کامل لغو شد. بنابراین چندین جلسه نیز آموزش هاي خود را از طریق سمیاد پیگیري
کردیم اما در سامانه سمیاد نیز این آموزش ها با مشکل مواجه شد در نتیجه بعد از مدتی این سامانه هم کنار گذاشته شد و دانشگاه
اعلام کرد که به طور کلی کلاس هاي آنلاین لغو خواهد شد و اساتید موظف شدند از محتوي کلاس هاي آموزشی خود فیلمی تهیه



 
کنند و این فیلم ها در سامانه سمیاد بارگذاري می شود.  

این دانشجوي رشته الکترونیک دانشگاه فنی و حرفه اي ادامه داد: بعد از اینکه آموزش هاي مجازي ترم جاري دانشجویان این دانشگاه
به طور کامل لغو شد اعلام کردند که اساتید با تشکیل کانال ارتباطی می توانند با دانشجویان ارتباط بگیرند و دانشجویان نیز می

 
توانند اشکالات و پرسش هاي خود را با اساتید پیگیري کنند. 

 
دانشگاهی اضافی در آموزش عالی! 

این دانشجوي ورودي سال 96 مدعی شد: من فکر می کنم دانشگاه فنی و حرفه اي همانند یک بار اضافی براي سیستم آموزش عالی
کشور است که نه افزوده اي دارد و نه مورد توجه قرار می گیرد. ما در صورت فارغ التحصیلی و با وجود معدل بالا اجازه پذیرش در
دانشگاه هاي بزرگ کشور نظیر شریف و امیرکبیر را نداریم و یا مثلا در رشته الکترونیک به ما می گویند چون درس ریاضی ما ضعیف
است به همین جهت اجازه پذیرش در دانشگاه هاي بزرگ را نداریم در صورتی که ما بیشتر از دانشجویان دیگر باید واحد ریاضی را

 
بگذرانیم. 

 
بی تفاوتی اساتید به آموزش مجازي 

این دانشجوي ورودي سال 96 دانشگاه فنی و حرفه اي خاطرنشان کرد: متاسفانه تعداد زیادي از اساتید دانشگاه ما براي ترم کرونایی
هیچ فعالیت آموزشی انجام ندادند و حتی فیلمی از کلاس هاي آموزشی تهیه و براي استفاده دانشجویان در سامانه بارگذاري نکردند،
فقط یک ماه قبل از آغاز امتحانات شروع به آپلود کردن یک سري جزوه هاي فرادرس و فیلم هاي آموزشی اساتید دیگر در سامانه

 
سمیاد نمودند. 

وي ادامه داد: در واقع اساتید دانشگاه ما حدود 4 ماه از ترم جاري کاملا بیکار بودند در حالی که دروس سنگین و تخصصی رشته هاي
ما اصلا با ارسال فیلم هاي آموزشی در طی یک ماه قابل یادگیري نیست چرا که دوره کردن جزوه این دروس حداقل چند هفته زمان

 
می برد. 

در ادامه علی یکی دیگر از دانشجویان سال دوم دانشگاه فنی و حرفه اي با انتقاد از بی توجهی مسئولان این دانشگاه در ارائه سرفصل
هاي مصوب آموزشی در ترم جاري به ایسنا گفت: جاي تاسف دارد اساتید دانشکده ما کمترین تعهدي براي ارائه آموزش به
دانشجویان نداشتند و حتی مسئولان هیچ ارزیابی از عملکرد این اساتید انجام ندادند به گونه اي که به یقین می توانیم بگوییم تعداد
کمی از اساتید در ترم جاري یک یا دو جلسه کلاس آنلاین برگزار نمودند در نهایت چندین عکس از جزوات را در سامانه آپلود کردند

 
در حالی که دروس این اساتید نیز تخصصی وکاملا دشوار بود و ما دانشجویان با مشکلات زیادي مواجه شدیم. 

 
اساتید؛ توانمندي آموزش مجازي را ندارند! 

این دانشجو در ادامه مدعی شد: بنده نمی دانم استخدام و جذب اساتید دانشگاه فنی و حرفه اي بر چه اساسی صورت می گیرد!؟ چرا
که در بسیاري از مواقع ما مشاهده می کنیم بسیاري از اساتید با سطح معلومات اندك و حتی کمتر از دانش یک دانشجو در کلاس
هاي درس حضور می یابند و تدریس می کنند! بنابراین در ترمی که گذشت و با وجود شیوع کرونا و تعطیلی کلاس ها نیز بسیاري از
اساتید توانمندي، دانش و مهارت کافی براي آموزش هاي مجازي را نداشتند و صرفا از جزوه هاي اساتید دیگر که داراي اشکال بودند
تدریس می کردند و گاه نیز شماره تماس براي رفع اشکال در اختیار دانشجویان قرار می دادند اما پاسخگوي سوالات دانشجویان



نبودند! بنده شخصا 8 سوال در خصوص مطالب درسی براي استادي ارسال کردم که هیچ پاسخی از سوي وي دریافت ننمودم که البته

 
مستندات این مشکلات هم کاملا وجود دارد. 

 
طرح سئوالات اشتباه در آزمون مجازي 

الیاس یکی دیگر از دانشجویان رشته مهندسی تکنولوژي الکترونیک دانشگاه فنی و حرفه اي در ادامه بیان مشکلات آموزش مجازي
ترم جاري به ایسنا گفت: بسیاري از مطالبی که اساتید دانشگاه فنی و حرفه اي از دانشجویان براي ثبت نمره پایان ترم درخواست می
کردند به گونه اي بود که حتی خود آنها نیز توانمندي پاسخ به این سوالات را نداشتند. حتی گاه سئوالات اشتباه در امتحان پایان ترم

 
طراحی می کردند به طوري که در یکی از امتحانات سئوالات غلط و بدون راه حل طرح شده بود! 

 
اختلال سامانه در آزمون هاي مجازي 

وي در ادامه یادآور شد: یکی دیگر از مشکلات ما دانشجویان فنی و حرفه اي براي ترم جاري این بود که در تمامی امتحانات با مشکل
زمان بندي نیز مواجه شدیم. مثلا براي امتحان هر درس تخصصی حداقل به دو ساعت و نیم زمان نیاز داریم. مثلا در درسی مانند
مدارهاي الکترونیکی باید براي پاسخ دهی به آن زمان حداقل دو ساعته را در نظر گرفت این در حالی است که امتحانات تمامی دروس
ما در سامانه سمیاد حداکثر یک ساعت و نیم بود و در این یک ساعت و نیم تا دانشجو بخواهد وارد سامانه بشود و صورت سئوالات را
بنویسد و آن ها را حل کند، سپس از برگه ها عکس بگیرد و بعد از کاهش حجم عکس هاي گرفته شده، آنها را در سامانه آپلود
کند زمانی براي پاسخگوي کافی باقی نمی ماند، ضمن این که در طول امتحان بارها اتفاق افتاده است که سامانه دچار اختلال شده و

 
دسترسی دانشجو به آزمون قطع می شد و دانشجو نمی توانست به طور کامل به سئوالات پاسخ دهد. 

 
دردسرهاي آموزش مجازي دروس معارف 

زهرا یکی دیگر از دانشجویان فنی و حرفه اي در خصوص وضعیت برگزاري آزمون دروس معارف دانشگاه فنی و حرفه اي به ایسنا
گفت: ما درسی به نام انسان در اسلام داریم که جزو دروس عمومی محسوب می شود. در ترم جاري ابتدا به ما عنوان کردند براي
گذارندن این واحد در سامانه نهاد رهبري 6 جلسه حضور پیدا کنید. مجدد این زمان به 11 و در نهایت به 22 جلسه افزایش یافت. در
واقع یک سري فایل هاي صوتی در سامانه نهاد رهبري درج شده بود که ما  ملزم به گوش کردن این فایل ها و گرفتن نمره قبولی از

 
طریق آزمون هایی که در همین سایت گرفته میشد، بودیم تا گواهینامه حضور در دوره ها را دریافت نموده و به استاد تحویل دهیم. 

این دانشجو ادامه داد: پس از مدتی دانشگاه اعلام کرد علاوه بر گواهینامه باید جزوات خود استاد را نیز مطالعه نموده و در سامانه
سمیاد امتحان دهیم این در حالی بود که براي حضور در کلاس هاي تخصصی که دانشجو نیاز به آموزش استاد دارد و محتوي بسیار
سختی دارد چنین الزامی را براي دانشجو قرار ندادند و گاها هم بسیاري از دروس تخصصی ما بدون حتی حضور یک جلسه در کلاس

 
هاي مجازي به اتمام رسید و اساتید به انتشار و یا بارگذاري یک سري جزوات تکراري اکتفا نمودند.  

 
بلاتکلیفی دورس عملی 

وي با تاکید بر این که آموزش دروس عملی دانشجویان دانشگاه فنی و حرفه اي هنوز در بلاتکلیفی قرار دارد و تصمیمی در این
خصوص گرفته نشده است، گفت: به ما گفتند دروس عملی رشته هاي فنی و حرفه اي به صورت فشرده و حضوري برگزار شود اما

 
هنوز تکلیف آن مشخص نیست. با توجه به شیوع کرونا ویروس در فصل تابستان دانشجویان در بلاتکیلفی قرار گرفتند. 



 
تغییرات مکرر تقویم امتحانی 

این دانشجو همچنین به تاریخ برگزاري امتحانات دانشگاه فنی و حرفه اي نیز انتقاد کرد و گفت: این دانشگاه عنوان کرده بود که
امتحانات پایان ترم دانشجویان از 21 تیر ماه برگزار خواهد شد. اما یکباره این تصمیم تغییر کرد و برگزاري امتحانات به 14 تیر ماه
منتقل شد. این در حالی است که دانشجویان با توجه به شرایطی که دارند بر اساس تاریخ قبلی برنامه ریزي کرده بودند و امکان
حضور در جلسات امتحانی زودتر از تاریخ اعلام شده را نداشتند، چرا که اغلب دانشجویان شاغل هستند و این انتقال یک هفته اي
تاریخ برگزاري آزمون ها مشکلات زیادي را براي آنها ایجاد می کرد. اگرچه در خصوص این تصمیم گیري اعتراضاتی را انجام دادیم

 
و  در نهایت تاریخ امتحانات به تاریخ قبلی برگشت اما استرس ها و نگرانی هاي زیادي را بین دانشجویان ایجاد کرد. 

 
وضعیت حذف ترم  

وي در خصوص امکان حذف ترم  یا واحد براي دانشجویان فنی و حرفه اي در ترم جاري گفت: در این خصوص دانشجویان به دو
دسته تقسیم شدند عده اي از دانشجویان توانستند دوره کاردانی خود را به طور 4 ترمه به اتمام برساند و عده اي دیگر نیز آموزش
آنها 5 ترم به طول کشید.گروه اول یعنی دانشجویانی که دوره کاردانی خود را در طول 4 ترم به پایان رسانده بودند و در ترم بعد
باید دوره کارشناسی آن ها شروع شود به علت تعداد کم دانشجویان و به حد نصاب نرسیدن کلاس ها، آن ترم برایشان کلاس تشکیل
نشد تا در ترم بعد با دانشجویان گروه دوم که دوره کاردانی را 5 ترمه به اتمام رسانده بودند سر یک کلاس بنشینند. علاوه بر آن که
شش ماه از عمر دانشجو به علت این تصمیم به هدر رفت آن ترمی که که تشکیل نشد نیز جزو سنوات دانشجویان گروه اول در نظر
گرفته شد و چون بر اساس قانون دانشگاه فنی حرفه اي حداکثر یک ترم سنوات براي دانشجویان روزانه در نظر گرفته میشود امکان

 
حذف ترم براي این گروه دانشجویان وجود نداشت. 

محمد رضا دانشجوي رشته  برق نیز در همین رابطه گفت: یکی از دروس ما درس کارآموزي است که باید براي گذراندن آن مجموع
240 ساعت را در یک واحد تولیدي یا خدماتی مرتبط با رشته خود بگذرانیم. به علت محدودیت شرکت ها در استانی که ساکن ان
هستیم بعضی از دانشجویان مجبور به گذراندن دوره ي کارآموزي در خود دانشگاه میشوند و باید کارهاي تعمیرات، تاسیسات، نظافت
و رسیدگی به امور کارگاه ها را در دانشگاه انجام دهند و هیچ پولی بابت فعالیت خود دریافت نمی کنند. با توجه به اینکه سپردن
کارهاي تاسیساتی و سرویس دهی کارگاه ها به دانشجویان بار بزرگی را از هزینه هاي جاري دانشگاه برمیدارد اما این طور که به نظر
میرسد دانشگاه همچنان با کمبود بودجه مواجه است و این امر به وضوح در امکانات ضعیف فنی، رفاهی و آموزشی دانشگاه مشهود

 
است. 

 
مشکلات صنفی و رفاهی خوابگاه ها 

 
  

مصطفی یکی از دانشجویان غیربومی این دانشگاه که در خوابگاه دانشگاه فنی حرفه اي سکونت داشته در مورد مشکلات خوابگاه و
دانشجویان غیر بومی می گوید: متاسفانه خوابگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي نیز شرایط مساعدي براي زندگی و اسکان ندارند و ما
از همان بدو ورود به این واحدها همواره در طول فصول سرد و گرم سال  با مشکلات سیستم سرمایشی و گرمایشی درگیر شدیم؛
ضمن اینکه کیفیت و حجم غذاهاي توزیع شده در خوابگاه ها بسیار نامناسب بود و تقریبا اغلب دانشجویان از این وضعیت ناراضی

 
بودند. 



این دانشجوي سال دوم با اشاره به عدم برگزاري اردوهاي دانشجویی و فضاي سبز و وسایل ورزشی در اغلب محیط هاي خوابگاهی
دانشگاه فنی و حرفه اي تاکید کرد: متاسفانه در خوابگاه ها امکانات مرسوم خوابگاه هاي دانشجویی سایر دانشگاه ها نظیر اتاق
کامپیوتر براي انجام فعالیت هاي تحقیقاتی و آموزشی دانشجویان وجود نداشت ضمن اینکه بخشی از فضاي خوابگاه نیز براي نمایشگاه

 
دانشکده فنی حرفه اي دختران استفاده می شد! 

 
نه مهندس می شویم نه تکنیسین 

وي ادامه داد: معلوم نیست هدف از تاسیس دانشگاه فنی و حرفه اي از دیدگاه مسئولین چه بوده است چرا که این دانشگاه بر اساس
دکترین خود عمل نمی کند. چون فلسفه تاسیس دانشگاه این بود که با آموزش فن و حرفه، تکنیسین فنی تحویل جامعه بدهد. اما در
حال حاضر خلاف این عمل می شود و دانشجویان این دانشگاه بعد از فارغ التحصیلی به جاي تکنیک فقط عنوان مهندس را یدك می

 
کشند، در حالی که تربیت مهندس بر عهده دانشگاه هاي دیگر نظیر شریف یا امیرکبیر است. 

به گفته وي؛ در کشورهاي خارجی دانشگاه هاي غیر فنی صرفا محاسبات را به دانشجویان آموزش می دهند که دانشجو در نهایت
مهندس می شود و دانشگاه هاي فنی هم فقط حرفه را به دانشجو می آموزد در حالی که در ایران متاسفانه به دانشجویان فنی و حرفه
اي هم درس محاسبات و هم فنی را آموزش می دهند. در نهایت دانشجو هیچ کدام را یاد نمی گیرد و  اگر خودش تلاش نکند نه کار

 
یاد می گیرد و نه حرفه، یعنی صرفا یک مدرکی را می گیرند. 

این دانشجوي 23 ساله دانشگاه فنی و حرفه اي تاکید کرد: نبود تلویزیون در اتاق ها، ضعف در برنامه هاي فرهنگی و مسائل مذهبی،
نداشتن کتابخانه  مناسب و بزرگ براي دانشجویان در خوابگاه به صورتی که در شب هاي امتحان عده اي از دانشجویان مجبورند در
نماز خانه خوابگاه مطالعه کنند و سرعت پایین اینترنت خوابگاه از دیگر مشکلات صنفی و رفاهی دانشجویان خوابگاهی این دانشگاه

 
است.  

 
برگزاري کلاس ها در سوله! 

وي تاکید کرد:  ساعت تشکیل کلاس هاي آموزشی ما از ساعت 8 صبح شروع می شود و تا ساعت 2 بعد از ظهر ادامه دارد، متاسفانه
کلاس هاي بعد از ساعت 2 اغلب در سوله هایی که امکانات رفاهی و آموزشی ندارند، تشکیل می شوند و در این شرایط حتی از
سیستم گرمایشی و سرمایشی محروم هستیم و در کلاس هاي 12 یا 15 متري 35 تا 40 دانشجو حضور دارند. به طوریکه نفس

 
کشیدن براي ما عذاب آور است.  

 
تجهیزات از کار افتاده 

مصطفی میزان امکانات آموزشی دانشگاه فنی و حرفه اي را زیر صفر توصیف کرد و گفت: ما حتی پایین ترین سطح امکانات مدارس
ابتدایی در برخی استان ها را هم نداریم یا کارگاههاي رایانه اي ما بدون امکانات وتجهیزات به روز هستند و ما حدود سه ساعت با
سیستم هاي بسیار قدیمی کار می کنیم به طوریکه حتی نمی توانیم یک برنامه گرافیکی را از طریق این سیستم ها ترسیم کنیم در

 
نهایت نیز اساتید بدون هیچ بنُیه علمی به دانشجویان نمره می دهند. 

به گفته وي؛ دانشجویان دانشگاه فنی و حرفه اي به دلیل اینکه در رشته هاي فنی تحصیل می کنند باید به جاي پایان نامه، پروژه
تحویل دانشگاه بدهند و دانشجو در پایان دوره کاردانی و کارشناسی موظف به ارائه این پروژه ها است در حالی که این پروژه ها هزینه



 
هاي زیادي به دانشجو تحمیل می کنند در نهایت دانشگاه برخی از این پروژه ها را می فروشند  وتحویل دانشجو نمی دهند! 

به گزارش ایسنا؛ مشکلات ساختاري، آموزشی، صنفی و رفاهی دانشجویان دانشگاه فنی و حرفه اي در حالی از سوي دانشجویان این
دانشگاه مطرح می شود که بر اساس سند "چشم انداز جمهوري اسلامی ایران" که سیاست هاي کلی برنامه چهارم  کشور را تا افق
1404 هجري شمسی تعیین می کند، آموزش هاي مهارتی به عنوان یکی از بندهاي اصلی این سند مورد توجه قرار گرفته است
و تاکید شده است این نوع آموزش ها می تواند به اصلاح نظام آموزشی کشور و کارآمد کردن آن براي تامین منابع انسانی مورد نیاز
در جهت تحقق اهداف چشم انداز کمک کنند. حال با توجه به مشکلات و کاستی هاي فوق در عرصه آموزشی و رفاهی، باید دید آیا
این دانشگاه پتانسیل و توانمندي سردمداري آموزش هاي مهارتی را خواهد داشت و می تواند گوشه اي از نیازهاي جامعه در حوزه

 
اشتغال و فن آموزي را پاسخ دهد. 

بدیهی است خبرگزاري دانشجویان ایران(ایسنا) این آمادگی را دارد تا انعکاس دهنده نقطه نظرات مسولان دانشگاه فنی و حرفه اي نیز

 
باشد. 

انتهاي پیام



آغاز اجراي فاز پایلوت اعطاي گرنت "جوانه" در 5 استان/ارزیابی پایان نامه

ها با رویکرد فناورانه

منبع: روزنامه روزانشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/06/11

دکتر مهدي کشمیري در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر اینکه رویکرد کلی حوزه پژوهش و فناوري، توجه جدي به فناوري
است، افزود: از این رو شاهد هستیم که نهادهایی چون معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري براي حمایت از تولید فناوري

"گرنت هاي فناوري" را در ستادهاي توسعه فناوري خود پیش بینی کرده است و از این ...

دکتر مهدي کشمیري در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر
اینکه رویکرد کلی حوزه پژوهش و فناوري، توجه جدي به
فناوري است، افزود: از این رو شاهد هستیم که نهادهایی
چون معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري براي
حمایت از تولید فناوري "گرنت هاي فناوري" را در
ستادهاي توسعه فناوري خود پیش بینی کرده است و از
این طریق حمایت هایی را به دانشگاه ها و مراکز پژوهشی
اعطا می کند، ضمن آنکه صندوق نوآوري و شکوفایی نیز
گرنتی را در حوزه تحقیق و  توسعه به شرکت هاي دانش

 
بنیان در قالب گرنت فناوري ارائه می دهند. 

وي با بیان اینکه علاوه بر آن وزارت علوم نیز برنامه ملی با عنوان گرنت فناوري را تعریف کرده است، اظهار کرد: در این برنامه وزارت
علوم از منابعی که در اختیار دارد و همچنین منابع مکمل، از مراکز پژوهشی و دانشگاه ها در زمینه توسعه فناوري در قالب گرنت

 
فناوري حمایت می کند. 

کشمیري، گرنت فناوري را اعتبارات مالی براي توسعه فناوري توصیف کرد و اهداف آن را شامل "ارتقا و گسترش فعالیت موسسات در
عرصه توسعه و تجاري سازي فناوري"، "ارتقاي موسسات به موسسات نسل سوم و تقویت توان پاسخگویی عملی آنها به نیازهاي
جامعه"، "توسعه همکاري هاي متقابل پارك هاي علم و فناوري با موسسات" و "جهت دادن به جریان توسعه فناوري بر اساس

 
نیازهاي تحقیقاتی شرکت هاي دانش بنیان و اولویت هاي توسعه فناوري کشور" ذکر کرد. 

قائم مقام معاون پژوهش و فناوري وزیر علوم اضافه کرد: براي اجراي موفق این برنامه ملی، 3 زیر برنامه اصلی طراحی شده است که
فناوران و موسسات متقاضی می توانند از آنها استفاده کنند که شامل "گرنت جوانه"، "گرنت رشد" و "گرنت شکوفایی" می شود. بر
این اساس "گرنت جوانه" براي حمایت از رساله ها و پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی تعلق می گیرد که با رویکرد نوآورانه و فناورانه

 
در راستاي پاسخگویی به نیازهاي تحقیقاتی جامعه تعریف شده باشند. 

وي اعطاي "گرنت شکوفایی" را به منظور دستیابی به نمونه محصول و یا خدمت و با هدف حمایت مالی از فعالیت هاي تحقیقاتی،
توسعه محور و قابل تجاري سازي در حال انجام در هسته ها، گروه ها، آزمایشگاه ها و مراکز تحقیقاتی در اختیار فناوران موسسات
دانست و ادامه داد: "گرنت رشد" نیز براي حمایت مالی از ایده هاي کاري واحدهاي مستقر در مراکز رشد به عنوان یکی از ساز و



 
کارهاي مهم تجاري سازي دستاوردهاي علمی و ایجاد کسب و کارهاي زایشی نوآور و دانش بنیان اعطا می شود. 

کشمیري، تفاوت گرنت فناوري با گرنت پژوهشی را در رویکردهاي آنها دانست و توضیح داد: در گرنت پژوهشی رویکرد حمایت از
انتشار مقاله است، ولی گرنت فناوري با رویکرد توسعه فناوري و رسیدن به محصول و توسعه فناوري برنامه ریزي شده و هر دو نوع

 
این گرنت ها نیز داراي رویکرد توسعه فناوري و نوآوري است. 

مدیرکل دفتر سیاست گذاري و برنامه ریزي امور فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري از اجراي پایلوت گرنت جوانه در 5 استان
خبر داد و خاطر نشان کرد: به منظور توسعه توان ملی در نوآوري و کارآفرینی مبتنی بر دانایی و حمایت از صاحبان ایده هاي فناور در
جهت تولید نمونه اولیه (MVP)، دفتر امور فناوري وزارت علوم از پایان نامه ها و رساله هاي داراي ایده هاي فناورانه و بازارگرا در
قالب گرنت جوانه حمایت می کند که در مرحله اول، پایلوت این طرح در 5 استان "آذربایجان شرقی"، "فارس"، "خراسان رضوي"،

 
"مرکزي" و "سمنان" اجرایی می شود. 

وي با بیان اینکه با انتشار فراخوانی در این برنامه، طرح هایی ارسال شده است، گفت: طرح هاي ارسال شده در حال بررسی است

 
و انتخاب طرح هاي منتخب بر اساس محتواي طرح ها و دارا بودن رویکرد نوآوري و فناورانه خواهد بود. 

انتهاي پیام



گفت وگوي رئیس مجلس با مردم و صیادان آبادانی

منبع: رکناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/06/11

رکنا : رئیس مجلس شوراي اسلامی در جریان نظارت میدانی از شهرهاي استان خوزستان و پیگیري مطالبات مردم، از پروژه
اسکله صیادي بندر آبادان بازدید و با تعدادي از صیادان این بندر گفت وگو کرد.

به گزارش رکنا ، محمدباقر قالیباف امروز (سه شنبه 11
شهریور) به منظور نظارت میدانی بر حوزه هاي انتخابیه
نمایندگان استان خوزستان، از پروژه اسکله صیادي بندر

 
آبادان بازدید کرد. 

در جریان این بازدید، رئیس مجلس شوراي اسلامی از

 
نزدیک در جریان مشکلات و موانع اجرا و تکمیل پروژه اسکله صیادي بندر آبادان قرار گرفت. 

قالیباف همچنین به صورت حضوري با مردم، صیادان و لنج داران این شهر به گفت و گو پرداخت و در جریان مشکلات آنها قرار

 
گرفت. 

جزئیاتی از پروژه اسکله صیادي بندر آبادان گفتنی است ، ساخت پروژه اسکله صیادي بندر آبادان در دي ماه سال 1390 با برآورد
اعتبار 13 میلیارد تومانی آغاز شد، اما با گذشت حدود 9 سال از آغاز ساخت و اختصاص تنها 7 میلیارد تومان از اعتبار مصوب، 30

 
درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 

در صورت بهره برداري از اسکله صیادي بندر آبادان، براي بیش از 300 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد می شود و همچنین زمینه
ساز گسترش فعالیت لنج داران و تسریع در سوخت رسانی به قایق ها و لنج هاي این منطقه خواهد شد.



ثبت تعاونی ها موجب اشتغالزایی بیش از یک میلیون و 700 هزار نفر شده است

منبع: پاناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/06/11

تهران (پانا) - رئیس کمیسیون توسعه تجارت اتاق تعاون، تعاونی ها را به عنوان یکی از بهترین بنگاه هاي اقتصادي می داند و
می گوید آمار بخش تعاون نشان می دهد که از زمان شروع ثبت تعاونی ها تا پایان سال 98 ، تعاونی ها توانسته اند موجب

اشتغالزایی مستقیم بیش از یک میلیون و 700 هزار نفر شوند.

تهران (پانا) - رئیس کمیسیون توسعه تجارت اتاق تعاون،
تعاونی ها را به عنوان یکی از بهترین بنگاه هاي اقتصادي
می داند و می گوید آمار بخش تعاون نشان می دهد که از
زمان شروع ثبت تعاونی ها تا پایان سال 98 ، تعاونی ها
توانسته اند موجب اشتغالزایی مستقیم بیش از یک میلیون

 
و 700 هزار نفر شوند. 

به گزارش اتاق تعاون ایران، بابک افقهی، رئیس کمیسیون توسعه تجارت اتاق تعاون اظهار کرد: آمار بخش تعاون نشان می دهد از
زمان شروع ثبت تعاونی ها تا پایان سال 98، بالغ بر 95 میلیون تعاونی با عضویت بیش از 57 میلیون نفر به ثبت رسیده که این

 
تعداد، موجب اشتغال زایی مستقیم بیش از یک میلیون 700 هزار نفر شده است. 

رئیس کمیسیون توسعه تجارت اتاق تعاون گفت: تعاونی ها به عنوان یکی از بهترین بنگاه هاي اقتصادي، می توانند تاب آوري بسیار
خوبی در شرایط تحریم داشته باشند که در کشور از دیرباز فعالیت خود را شروع کرده اند که بر اساس اسناد بالا دستی، باید سهم آنها
از تولید ناخالص داخلی کشور بیش از 25 درصد باشد که این سهم 7 درصد است و با توجه به ظرفیت هاي بسیار گسترده اي که در
این بخش وجود دارد، اما متاسفانه بخش تعاون نتوانسته است به ظرفیت هاي بالقوه که توانش را دارد در بخش هاي مختلف کشور

 
برسد. 

افقهی افزود: در حال حاضر هر تعاونی به طور متوسط براي هفده و هشت دهم نفر، فرصت شغلی ایجاد کرده است و براي اشتغال
بانوان بستر مناسبی است، به طوري که بانوان در سال 98 توانستند 495 شرکت تعاونی ایجاد کنند که حدود 7 هزارو 580 نفر در

 
این تعاونی ها مشغول به کار شده اند. 

 
وي ادامه داد: از نهادهاي مختلف می خواهیم که آمار بخش هاي مختلف تعاون را تفکیک کنند. 

 
رئیس کمیسیون توسعه تجارت اتاق تعاون گفت: آمار صادرات بخش تعاون از ارقامی که مرکز آمار اعلام می کند، بیشتر است. 

قمري، مدیرکل بازرگانی سازمان توسعه تجارت دیگر میهمان برنامه در گفتگوي تلفنی با برنامه گفت: منابع زیادي از صادرکنندگان
در قالب مالیات بر ارزش افزوده حبس شده است. 



 
وي افزود: تعاونی ها را در حوزه صادرات در اولویت قرار می دهیم. 

رئیس کمیسیون توسعه تجارت اتاق تعاون بابک افقهی شروع ثبت تعاونی ها



رتبه ایران در سومین تجارت پرسود جهان

منبع: عصر معدنشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/06/11

عصر معدن- مدیر موزه علوم زمین سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی رتبه جهانی ایران در فناوري فرآوري سنگ هاي
قیمتی را پنجاهم ذکر کرد و گفت: در حالی ایران سنگ هاي قیمتی خود را به صورت خام صادر می کند که برخی از

کشورها مانند هند و چین این سنگ هاي خام را خریداري می کنند تا علاوه بر ایجاد اشـتغال، ...

عصر معدن- مدیر موزه علوم زمین سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی رتبه جهانی ایران در فناوري فرآوري سنگ هاي
قیمتی را پنجاهم ذکر کرد و گفت: در حالی ایران سنگ هاي قیمتی خود را به صورت خام صادر می کند که برخی از کشورها مانند
هند و چین این سنگ هاي خام را خریداري می کنند تا علاوه بر ایجاد اشـتغال، منابع ارزي قابل توجهی را با فرآوري و تراش این نوع

 
سنگ ها جذب کنند. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر معدن» به نقل از ایسنا، بهرام صادقی با بیان این که امروزه حدود 100 کانی در شمار سنگ هاي
قیمتی و نیمه قیمتی قرار می گیرند، افزود: ایران با وجود پیشینه تاریخی و توانمندي طبیعی و نیز وجود نیروي عظیم قشر جوان در
این زمینه دچار یک عقب افتادگی مزمن و غفلت تاریخی است، به گونه اي که ارزش افزوده حاصل از فرآوري گوهرها 300 تا 500
درصد است و ارزش تولید و تجارت جهانی سنگ هاي قیمتی بر اساس اطلاعات منابع خارجی به بیش از 1000 میلیارد دلار می

 
رسد. 

وي با بیان اینکه سهم کشورمان در این تجارت پرسود رقم 0.002 برآورد شده است، خاطر نشان کرد: این درحالی است که بررسی ها

 
نشان می دهد، تجارت سنگ هاي قیمتی پس از تجارت اسلحه و موادمخدر سومین تجارت پرسود جهان محسوب می شود. 

این کارشناس سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی با تاکید بر این که فرآوري صحیح به روش هاي مکانیزه و جدید بر روي این گونه
سنگ ها باعث ارزش افزوده بسیاري می شود، خاطرنشان کرد: علاوه بر آن می تواند نقش اساسی در ایجاد اشتغال نیز ایفا کند و از
سویی نرخ سرمایه گذاري سرانه اشتغال در این بخش بسیار کمتر از بخش هاي دیگر صنعتی و حدود 20 تا 25 درصد آنهاست و از

 
سوي دیگر فضا براي ایجاد اشتغال چهار تا پنج متر مربع براي هر نفر است. 

به گفته وي، کارشناسان بر این باورند که ارزش افزوده سنگ هاي قیمتی فرآوري شده تا 700 درصد قیمت سنگ خام و سنگ هاي
نیمه قیمتی تا 300 درصد قیمت سنگ خام آنهاست و این آمار و ارقام، ضرورت توسعه تراش گوهر سنگ ها و فرآوري آنها را آشکار

 
می کند. 

مدیر موزه علوم زمین با بیان این که سنگ هاي ""کهربا""، ""آمیتیست""، ""مرجان""، ""الماس""، ""زمرد""، ""گارنت""،
""ژاد""، ""ژاسپر""، ""لاپیس""، ""لازولی""، ""مروارید در کوهی""، ""یاقوت قرمز""، ""سرپانتین"" و ""فیروزه"" براي
جواهرسازي مورد استفاده قرار می گیرند، تصریح کرد: این سنگ ها نمایانگر میزان ثروت و جایگاه اجتماعی دارنده آن محسوب می

 
شود و از حدود پنج هزار نمونه کانی فقط 100 نمونه به عنوان گوهر مورد استفاده قرارمی گیرند. 

بهرامی با بیان اینکه سایر سنگ هاي گرانبها در مجموعه سنگ هاي نیمه قیمتی قرار داده شده اند و این سنگ ها بیشتر از جنس
کوارتز هستند، این دسته از سنگ هاي نیمه قیمتی را شامل ""عقیق""، ""کهربا""، ""آمتیست""، ""آکوامارین""، ""سنگ دلربا یا
آونتورین""، ""سنگ یمانی""، ""کریزوکولا""، ""سیترین""، ""گارنت"" (یاقوت سیلان)، ""هماتیت""، ""یشم""، ""جاسپر""،



""کهرباي سیاه""، ""کونزایت""، ""لاجورد""، ""مالاکیت""، ""سنگ قمر""، ""ابسیدین""، ""انُیکس"" (عقیق سیاه)،

 
""زبرجد""، ""رودونیت""، ""سنگ خورشیدي""، ""چشم ببر""، ""تانزانیت""، ""توپاز"" و ""تورمالین"" دانست. 

این کارشناس صنعت سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی با بیان این که آمارها نشان می دهند ارزش صادرات سنگ هاي قیمتی ایران
سالیانه حدود 500 میلیون دلار است، گفت: در واقع صادرات به شکل خام فروشی است و در عین حال در بین کشورهاي آسیایی

 
هیچ کشوري به قدمت ایران نمی توان یافت که تاریخ 6 هزار ساله در طلا و جواهرسازي داشته باشد. 

بر اساس اعلام سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی، صادقی رتبه ایران را در فناوري سنگ هاي قیمتی در دنیا را پنجاهم ذکر
کرد و یادآور شد: کشورهایی مانند هند، تایلند و چین با بهره گیري از سـنگ هاي خام صـادراتی کشـورهایی مانند ایران علاوه بر

ایجاد اشـتغال وسـیع در جامعه خود، منابع ارزي قابل توجهی را با فرآوري و تراش این نوع سنگ ها جذب می کنند.



ملاقات رئیس بنیاد با ایثارگران برگزار گردید

شماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/06/11
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران ساري با ایثارگران این شهرستان ملاقات و به بررسی مشکلات آنان پرداخت.

به گزارش ایثار واحد مازندران، علی زیبافر رئیس بنیاد شهید وامور ایثارگران ساري در ادامه برنامه ملاقات عمومی امروز سه

 
شنبه 11 شهریور ماه با رعایت دقیق پروتکل هاي بهداشتی در دفتر کار خود پذیراي جامعه معزز ایثارگران شهرستان بود. 

در این ملاقات عمومی، مشکلات جامعه هدف معزز از قبیل مشکلات درمانی، مسکن، اشتغال، کمک معیشت، مستمري،درخواست
کمیسیون مجدد پزشکی، تسهیلات بانکی، ماده 38 ، مشکلات تحصیلی ایثارگران و پاداش پایان خدمت خانواده شهداء مورد بررسی

 
قرار گرفت و در جهت رفع آنها راه حل ارائه شد. 

گفتنی است امروز بیش از52 نفر از ایثارگران در این ملاقات عمومی شرکت کردند و از نزدیک با رئیس بنیاد شهید وامور ایثارگران

 
شهرستان ساري دیدار کردند ودر خصوص مسائل و مشکلات خود با ایشان به گفتگو و رایزنی پرداختند. 

انتهاي پیام/



معتادان متجاهر تا قبل از شروع سرما از خیابان ها جمع می شوند

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/06/11

معتادان متجاهر تا قبل از شروع سرما از خیابان ها جمع

 
می شوند 

فارس/ دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان
رضوي نسبت به نزدیک بودن فصل سرما و پیش بینی موج
سوم کرونا و آسیب پذیري بیشتر زنان و کودکان کارتن
خواب معتاد، گفت: معتادان متجاهر تا قبل از شروع سرما

 
از خیابان ها جمع می شوند. 

محمدحسین صالحی، دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي اظهار کرد: کارتن خواب را باید تعریف کنیم که

 
اغلب کارتن خواب ها معتاد متجاهر هستند و متاسفانه 9 هزار معتاد متجاهر در استان داریم. 

وي با بیان اینکه این افراد نیز انسان هستند و باید کرامت انسانی شان حفظ شود، اضافه کرد: هر کدام از این افراد به دلایل مختلف به

 
دام اعتیاد افتاده اند، از جامعه و خانواده طرد شده اند و نوع زندگی شان مناسب نیست. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي بیان کرد: پس از جمع آوري این افراد باید مکان هایی براي نگهداري شان

 
وجود داشته باشد و بحث درمان شان مهم تر از بقیه موارد است تا پروسه درمان طی شود. 

صالحی افزود: ما تا سال گذشته ظرفیتی که براي جمع آوري معتادان متجاهر در خراسان داشتیم حدود یک هزار و 800 بود و

 
افزایش ظرفیت موقتی در 11 مرکز داشتیم که حدود 2 هزار و 400 را شامل می شد. 

وي ادامه داد: پروتکلی که در ایام کرونا داشتیم موجب فاصله بیشتر تخت ها در مراکز شد و ظرفیت تا پایان سال 98 مجددا به یک

 
هزار و 800 نفر رسید. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي نسبت به اقدامات صورت گرفته در این رابطه گفت: اقدامات ویژه اي در
بحث افزایش ظرفیت انجام شد که تفاهم نامه اي توسط استاندار و دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر براي افزایش ظرفیت ها منعقد

 
شد. 

صالحی بیان کرد: در حال حاضر اردوگاه حسن آباد را داریم که با مشارکت شهرداري در حال احداث است و زمینش را اداره کل امور
اتباع به صورت موقت در اختیار ما قرار داده، ساخت آن به صورت مشارکتی توسط شوراي هماهنگی استانداري و شهرداري مشهد

انجام می شود. 



وي با ابراز امیدواري نسبت به این که اردوگاه ظرف سه ماه آینده به بهره برداري برسد، تصریح کرد: ظرفیت فاز اول اردوگاه 500 نفر

 
و ظرفیت فاز نهایی آن 3 هزار نفر است. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي عنوان کرد: اردوگاه دیگري در منطقه برزش آباد با مشارکت سپاه امام
رضا(ع)، شهرداري مشهد و ستاد مبارزه با مواد مخدر در حال ساخت است که فاز نهایی آن هزار نفر است و فاز اول آن در سال جاري

 
با 500 نفر راه اندازي شود. 

صالحی با اشاره به اینکه تعداد پنج کمپ نیز در پنج منطقه استان داریم که مجموعا ظرفیت آنها هزار نفر است، افزود: ظرفیت ما
نسبت به ظرفیت هزار و 800 نفري سال گذشته، در سال 1399 به 5 هزار نفر می رسد و در سال 1400 به 7 هزار و 500 نفر افزایش

 
می یابد. 

وي گفت: با اشاره به اینکه خراسان رضوي اولین استانی بود که طرح جمع آوري را آغاز کرد، ما تاکنون یک هزار و 600 نفر را ظرف

 
سه ماه گذشته از مشهد جمع آوري کردیم که طی 3 تا 6 ماه و حتی یک سال می توانیم از آنها نگهداري کنیم. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي نسبت به وجود مشکل اساسی در این زمینه بیان کرد: ما فضاي کافی براي

 
نگهداري تمام این افراد را نداریم که اگر شرایط حاد باشد، طرح هاي ویژه اي داریم. 

صالحی با بیان اینکه با نماینده دادستان به منطقه اسماعیل آباد رفتیم تا وضعیت منطقه را بررسی کنیم، اظهار کرد: باید ظرفیت
جدیدي را ایجاد کنیم و ایجاد فضا کار سختی است، چرا که باید این افراد درمان هم شوند و در برنامه داریم که تا پایان هفته، طرح

 
جمع آوري معتادان منطقه اسماعیل آباد را داشته باشیم. 

وي با شرح اینکه تا پایان سال اتفاق ویژه اي در استان می افتد، مطرح کرد: در عرض یک سال بیش از دو برابر به ظرفیت خراسان

 
رضوي افزوده می شود و امیدواریم شرایط حادي نداشته باشیم. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي با اشاره به اینکه در بحث ورودي ها طرح جامعی را تهیه کرده ایم، اضافه

 
کرد: در حال رایزنی با سایر دستگاه ها هستیم تا تمام شان را پاي کار بیاوریم و این طرح در کل استان انجام می شود. 

صالحی با تاکید بر اینکه این طرح از کوچک ترین واحد تقسیماتی یعنی محله در شهرها و روستاها آغاز می شود و محور آن محله و

 
روستاست، تصریح کرد: ما علاوه بر استفاده از ظرفیت دولتی، از کمک تشکل هاي مردمی و سمن ها و خیرین استقبال می کنیم. 

وي با بیان اینکه این طرح در مراحل تدوین نهایی است، یادآور شد: به احتمال قوي در مهرماه کلید می خورد و فاز یک آن را در

 
مشهد به صورت پایلوت اجرا می کنیم. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي با اشاره به «طرح جامع مبارزه با مواد مخدر با محوریت محله و روستا» که
محور اصلی آن پیشگیري است، اظهار کرد: این طرح در بخش هاي پیشگیري، درمان، مقابله و صیانت را شامل می شود که بحث

 
صیانت نیز شامل ایجاد اشتغال، مهارت آموزي و مددکاري می شود. 



صالحی در رابطه با مزیت این طرح خاطرنشان کرد: ما از محله آغاز می کنیم که قابل ارزیابی و سنجش بیشتري است تا بتوانیم

 
اثرگذاري این طرح را در آینده ببینیم. 

وي نسبت به نزدیک بودن فصل سرما و پیش بینی موج سوم کرونا و آسیب پذیري بیشتر زنان و کودکان کارتن خواب معتاد، بیان

 
کرد: ما معتادان متجاهر را که از خیابان ها جمع آوري و نگهداري می کنیم، نگرانی ها درباره فصل زمستان رفع می شود. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي ادامه داد: بحث ما فراتر از فصل پاییز و زمستان است و بحث این است که

 
این افراد درمان شده و جامعه پذیر شوند و به جامعه بازگردند. 

صالحی تاکید کرد: در حوزه جمع آوري معتادان متجاهر، محوریت با شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر است و بقیه دستگاه ها

 
کمک می کنند، دغدغه جدي در این حوزه وجود دارد. 

وي گفت: دستگاه هاي اصلی در جمع آوري معتادان متجاهر، شوراي هماهنگی دادستانی، بهزیستی، دانشگاه علوم پزشکی و نیروي

 
انتظامی هستند و دیگر دستگاه ها در کنار این مجموعه کمک می کنند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



مدرسه سرچشمه رشد شایستگی هاي پایه شهروندي است

منبع: موجشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/06/11

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش مدرسه را سرچشمه
رشد شایستگی هاي پایه شهروندي دانست و افزود: اگر می
خواهیم مردم ما بی تفاوت، خودخواه، تن پرور و منفی نگر
و مایوس نباشند، باید مدارس ما به آنها زندگی مسئولانه،

 
دگرخواهی، مثبت اندیشی و خودباوري را بیاموزند. 

به گزارش خبرگزاري موج، محمود امانی طهرانی دبیرکل
شوراي عالی آموزش و پرورش در سی و چهارمین اجلاس دو روزه رؤسا و مدیران آموزش و پرورش سراسر کشور، با تسلیت ایام
شهادت سالار شهیدان و اصحاب با وفایش، اظهار کرد: در مطلبی که امروز تحت عنوان «سیاست ها و مأموریت هاي آموزش و پرورش
در زیست بوم جدید» تقدیم شما می کنم، تلاش شده است با نگاهی تحلیلی، با تمرکز بر «مدرسه» به عنوان قله نظام آموزشی کشور
و کانون ساماندهی تمامی اقدامات تربیتی، به نکته کلیدي که به درك موقعیت کنونی و بقاي موثر نظام آموزشی کشور مربوط می

 
شود، اشاره کنم. 

مدرسه مهم است امانی با اشاره به نقش و جایگاه مدرسه ، افزود: مدرسه مهم است؛ مدرسه به تعبیر سند تحول بنیادین کانون
فرهنگی محله است. امروزه برنامه ریزان کلان و متخصصان توسعه جوامع به این نتیجه رسیده اند که عاقلانه ترین راه و به عبارت
مبسوط تر، بنیادي ترین، موثرترین، پایدارترین، کم آسیب ترین و شاید از همه مهم تر، اقتصادي ترین و ارزان ترین راه براي بهبود

 
تمامی شاخص هاي جوامع بشري، رسیدگی همه جانبه به مدرسه است. 

مدرسه سرچشمه رشد شایستگی هاي پایه شهروندي است دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش: اگر به دنبال بهبود اخلاق
شهروندان، کاهش جرایم، اعتیاد، خشونت و آسیب هاي اجتماعی، افزایش اشتغال، امنیت، قانون مداري، مهرورزي و کمک به هم
نوعان، حفظ محیط زیست، مصرف بهینه ماده و انرژي، مقاومت و تاب آوري، ارزش مداري و حق طلبی و بسیاري از شایستگی هاي
پایه شهروندي هستیم، و اگر در مقیاس خردتر، می خواهیم در محله ما ادب در برخوردها وجود داشته باشد، حیا و عفاف رایج باشد،

 
حقوق و حرمت همسایگان رعایت شود، باید به مدرسه روي آوریم و سرچشمه هاي رشد خود را در آن جستجو کنیم. 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش خاطر نشان کرد: اگر می خواهیم مردم ما بی تفاوت، خودخواه، تن پرور و منفی نگر و مایوس
نباشند، باید مدارس ما به آنها زندگی مسئولانه، دگرخواهی، مثبت اندیشی و خودباوري را بیاموزند. چنین مدرسه اي در سند تحول

 
بنیادین به عنوان ""نقطه اتکاي دولت و ملت در رشد، تعالی و پیشرفت کشور و کانون تربیت محله"" توصیف شده است. 

همه در قبال مدرسه مسئولند وي با اشاره به اینکه همه در قبال مدرسه مسئولند، اضافه کرد: همه در قبال مدرسه مسئولند؛ سطح
مدارس هر کشور، نشانه ي سطح واقعی رشد و توسعه آن کشور است. هرچه سطح توسعه اقتصادي، فرهنگی و ارزشی یک جامعه



بالاتر باشد، اوضاع مدرسه در آن جامعه مطلوب تر است. جامعه اي که به این نتیجه رسیده است که باید بهترین شرایط رشد را براي

 
فرزندان خود فراهم کند، به نوعی براي آینده خود سرمایه گذاري کرده است. 

امانی ادامه داد: در چنین جوامعی، به هر کودکی که به دنیا می آید، به عنوان یک سرمایه ارزشمند ملی و فرزندي که متعلق به همه
اجتماع است نگاه می شود و ضمن سپاسگزاري از پدر و مادري که این کودك را به دنیا آورده اند، وظیفه رشد و بالندگی او را یک
وظیفه عمومی می دانند که همه باید با وضع قوانین مناسب و ارائه خدمات حمایتی، به کمک خانواده بیایند. با چنین نگاهی، تقویت
بنیان خانواده و ترغیب به فرزندآوري، یکی از استراتژي هاي مهم حفظ جامعه و کمک به پایداري آن است و اقدامی از جنس برنامه

 
ریزي براي بقاء و ارتقاء آینده نگرانه به شمار می آید. 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش افزود: بی شک، دوام و استمرار سطح توسعه یافتگی هر جامعه در ابعاد حرفه اي و اقتصادي و
نیز ارتقاي شاخص هاي اخلاقی، ارزشی، اجتماعی و سیاسی، نیازمند ورود مستمر جوانانی داراي سلامت جسم و روح و برخوردار از

 
شایستگی هاي پایه و ارزشهاي درونی شده به درون جامعه است. 

امانی تصریح کرد: تربیت چنین جوانانی، مستلزم وجود مدارسی است که هم به لحاظ فضا و امکانات و تجهیزات فیزیکی و هم به
لحاظ نیروي انسانی، بتوانند به عنوان یک زیستگاه، فرصت و موقعیت رشد دینی، علمی، اجتماعی، بدنی، هنري و اقتصادي را فراهم
سازند. با چنین نگرشی است که باید تلاش نمود که ساختمان مدارس، بهترین ساختمان هر محله؛ معلمان مدرسه، شایسته ترین

 
افراد؛ مدیر مدرسه، با کفایت ترین فرد جامعه محلی و بچه هاي مدرسه، شادترین و با نشاط ترین ساکنان محله باشند. 

مدرسه باید احساس کند حامی و صاحب دارد وي با اشاره به اینکه مدرسه باید احساس کند که حامی و صاحب دارد، افزود: وصول به
چنین چشم اندازي نه با الگوي مدرسه دولتی به معناي کنونی و نه با الگوي مدارس خصوصی امکان پذیر است. باید نگاه به مدرسه،
مانند مثل نگاه به مساجد و حسینیه ها باشد. باید یک احساس مالکیت عمومی، احساس تعلق و احساس متولی بودن در مردم هر
محله نسبت به مدرسه بوجود آید. مدرسه باید احساس کند که حامی و صاحب دارد، حامی و صاحبی مهربان و دلسوز، آگاه، توانا و
بخشنده. جمعی متشخص از افراد توانمند جامعه محلی که نه تنها توان خود، بلکه توان هر انسان مستعد کمکی را در راستاي خدمت

 
به مدرسه بسیج می کنند. 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش گفت: چنین مدرسه اي براي دانش آموزان کنونی و فارغ التحصیلان مدرسه، هویت مدرسه اي
و احساس تعلق خاطر به نام مدرسه می آفریند. هر دانش آموز به محض ثبت نام و ورود به مدرسه می داند که در چندمین دوره
ورودي دانش آموزان به مدرسه قرار دارد و پیوند خود را با دیگران ذیل انتساب به دانش آموختگان دوره مزبور در مدرسه برقرار می

 
کند. چنین مدرسه اي داراي سرمایه و پشتوانه اي است که هرگز در کار خود وا نمی ماند. 

وي اظهار داشت: هر کس، پیش از هر گونه انتقادي نسبت به وضع موجود و ابراز ناخشنودي از فاصله ي مدارس با وضع مطلوب، باید
از خود بپرسد من براي بچه هاي محله ام، شهرم و کشورم چه کرده ام؟ چه کارهایی از دست من بر می آید، چه کارهایی را تاکنون
انجام داده ام؟ و نیز از خود بپرسد که مدرسه براي محله چه کارهایی را می تواند انجام دهد؟ از فضاي آن، امکانات آن، انسانهایی که
در آن حضور دارند، چه استفاده هایی می توان کرد؟ چنین مدرسه اي، بافتی زنده است که با پیکره جامعه پیرامونی خود پیوند

 
خورده، تغذیه می شود و تغذیه می کند. 

امانی بیان داشت: بدیهی است چنین توصیفی از مدرسه، برخاسته از گزاره هاي مدیریتی سند تحول در باب مدرسه همچون گزاره
هاي زیر است: ""برخوردار از قدرت تصمیم گیري و برنامه ریزي در حوزه هاي عملیاتی در چارچوب سیاستهاي محلی، منطقه اي و



ملی""، "" داراي تعامل اثربخش با مساجد و دیگر نهادها، مراکز مذهبی و کانون هاي محلی نظیر فرهنگ سرا، کتابخانه هاي عمومی
و برخوردار از ارتباط مستمر و موثر با عالمان دینی، صاحبنظران و متخصصان"" و ""داراي پیوند موثر با موضوعات و مسائل جامعه در

 
مقیاس محلی، منطقه اي و ملی با حضور فعال در حیات اجتماعی"" است. 

همه براي تحقق اهداف مدرسه تلاش کنند دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش با اشاره به اینکه همه براي تحقق اهداف مدرسه
تلاش کنند، اضافه کرد: براي دست یابی به چنین چشم اندازي که مبتنی بر اعتماد به مدرسه و صلاحیت مدیریت آن است، باید تمام
عوامل درونی و بیرونی ایفاي نقش کنند. شوراي عالی آموزش و پرورش با تدوین سیاست ها، خط مشی ها، قوانین، مقررات و آیین
نامه هاي سازگار با این نگرش، حوزه ي ستادي آموزش و پرورش با خلق و ترویج راهکارهاي الهام بخش و راه گشا، مدیریت هاي
استانی و منطقه اي با ارتقاي ظرفیت مدیریت مدارس و ایفاي نقش راهبري، راهنمایی، پایش و تضمین کیفیت، و جامعه محلی با

 
بسیج تمامی امکانات خود باید پا به عرصه کمک به مدرسه در راستاي تحقق اهداف و کارکرد مدرسه بگذارند. 

امانی افزود: شاید مهمترین آموزه سند تحول بنیادین این باشد که دست یابی به چشم انداز مدرسه تراز سند، یعنی اجراي سند، یک

 
وظیفه ملی است و مشارکت همه را می طلبد. 

مهمترین مسئله مدرسه، اجراي برنامه هاي درسی مصوب است وي با اشاره به اینکه مهمترین مسئله مدرسه، اجراي برنامه هاي
درسی مصوب است، خاطر نشان کرد: اما در سطح مدرسه، مهمترین مسئله اي که مدرسه باید در راس امور خود قرار دهد، اجراي
موثر برنامه هاي درسی مصوب است. یادگیري موثر، نوعی از یادگیري است که یادگیرنده قبل و بعد از یادگیري، در چارچوب
شناختی، مهارتی و نگرشی اش، یا به تعبیر الگوي هدف گذاري برنامه درسی ملی، در تفکر، ایمان، علم، عمل و اخلاق اش که

 
شایستگی هاي پایه ي او را می سازند، تغییر محسوس رخ دهد. 

امانی افزود: نیل به یادگیري موثر، مستلزم ایجاد موقعیت هاي یادگیري فعال و رشد دهنده در سطح مدرسه و کلاس است. بدیهی
است این امر نیازمند رشد شایستگی هاي حرفه اي معلمان در عرصه طراحی آموزشی، یعنی بکارگیري اصول علم و هنر یاددهی

 
یادگیري (پداگوژي) است که در برنامه درسی ملی به آن اشاره شده است. 

وي اظهار داشت: به قوت می توان گفت که اگر مدارس، برنامه هاي درسی موجود را با کیفیت لازم و به صورت موثر اجرا نمایند،
بسیاري از ساحتهاي رشد پوشش داده شده و نتایج فراوانی حاصل می شود. تحقق این امر، مجالی را به وجود می آورد که در کنار
برنامه درسی ملی، با استفاده از ظرفیت برنامه ویژه مدرسه (بوم)، به عنوان برنامه درسی سطح مدرسه، به بسیاري از نیازها، دغدغه ها

 
و علائق ویژه مدرسه پرداخته شود. 

آموزش و پرورش در دوران کرونا دچار تغییرات جدي شده است دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش با اشاره به وضعیت موجود
جامعه، گفت: با بروز شرایط جدید کرونا در جهان، جنبه دیگري از شایستگی هاي مورد نیاز براي ایجاد موقعیت هاي یادگیري موثر،
بروز و ظهور پیدا کرد. با تعطیلی آموزش حضوري و چهره به چهره، نیاز جامعه آموزشی کشورهاي جهان در همه ي سطوح به کسب

 
شایستگی هاي فناوري و عدم آمادگی پیشینی کافی در این زمینه به صورت یک شوك خود نمایی نمود. 

وي با اشاره به اینکه آموزش و پرورش در دوران کرونا دچار تغییرات جدي شده است، افزود: در چنین فضایی، مدیریت آموزش در
فضاي غیر حضوري و ترکیبی، مستلزم برخورداري هم زمان از دو دسته شایستگی پداگوژیگ و تکنولوژیک است. پیش بینی می شود
این عرصه، فضایی را فراهم آورد که آموزش پس از کرونا، هرگز به مدار قبلی خود باز نگردد و در بسیاري از جوانب، دست خوش

 
تغییراتی شود که عمدتا مطلوب تلقی می شوند. 



دهه آینده دوره توسعه خلاقیتها و نوآوري در تولید و طراحی هاي آموزشی جدید است امانی با اشاره به اینکه دهه آینده دوره توسعه
خلاقیتها و نوآوري در تولید و طراحی آموزشی جدید است، تاکید کرد: بر این اساس، شاید دهه ي آینده، دوران توسعه خلاقیت ها،
نوآوري در تولید و طراحی هاي آموزشی جدید و برنامه هاي درسی رشد دهنده بر اساس توسعه شایستگی هاي فردي و گروهی دانش

 
آموزان با استفاده از امکانات فضاي مجازي و الکترونیک باشد. 

کرونا به ما آموخت در برابر تندباد، دیوار نسازیم بلکه توربین قرار دهیم وي افزود: همچنین بنظر می رسد جامعه آموزشی نه تنها
کشور ما بلکه جامعه جهانی در انتظار تولید روش ها و ابزارهایی خلاقانه، معتبر و متنوع براي ارزشیابی تحصیلی به سر می برد. به
نوعی کرونا به ما آموخت که در برابر تندباد، دیوار نسازیم بلکه توربین هایی قرار دهیم که انرژي مخرب را در خدمت ساختن قرار

 
دهد. 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش اضافه کرد: راهبري و مدیریت نظام آموزشی از ستاد تا صف در چنین شرایطی امري زنده،

 
پرهیجان، متغیر در لحظه، اقتضایی و گاهی بحرانی است. 

امانی افزود: این مدیریت لااقل چهار عرصه اصلی را در بر می گیرد: از سویی باید شایستگی هاي حرفه اي فوق را در خود و دیگران به
وجود آورد، از سوي دیگر براي فراهم آوردن زیر ساخت ها و ایجاد دسترسی براي آحاد دانش آموزان به اشکال جدید آموزش اقدام
نمود و در عرصه سوم، براي حفظ عدالت آموزشی، تدابیري خاص براي دانش آموزانی که دسترسی به ابزارهاي آموزش الکترونیک یا
اینترنت ندارند، اندیشید و سرانجام در جهت آموزش خانواده ها براي ایفاي آگاهانه نقش خویش به عنوان شرکاي راهبردي موفقیت

 
در این موقعیت جدید اقدام نمود. 

وي تاکید کرد: مدیریت عرصه هاي فوق، مستلزم برخورداري از آگاهی روزآمد، عملکرد حرفه اي، تقسیم کار متعادل و داشتن

 
اختیاراتی است که از فضاي اعتماد متقابل سرچشمه می گیرد. 

اگر مدارس نتوانند کارآیی خود را در شرایط جدید نشان دهند، با بحران مواجه می شوند دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش گفت:
بطور جدي پیش بینی می شود که اگر مدارس نتوانند کارآیی خود را در شرایط جدید نشان دهند، با بحران کارکرد مواجه می شوند و

 
به راحتی در معرض تهدید، تعطیل و جایگزینی به وسیله جریانهاي رقیب تجاري قرار می گیرند. 

وي اضافه کرد: قانون نانوشته طبیعت، به حذف نهادهاي فاقد کارکرد حکم می کند. به نظر می رسد مدارس براي بقا و حفظ کارکرد
خود، باید از فضاي جدید استفاده کنند و با استفاده از امکاناتی که فضاي نوین یادگیري براي تسهیل یادگیري در اختیارشان می
گذارد، بارهایی را که به طور سنتی حمل می کرده اند، کمی سبک کنند و با استفاده از فراغت حاصل از آن به کارکردهایی بپردازند
که در تمام جوامع بشري مورد تاکید تام بوده است و عدم اهتمام به آنها در نظام هاي آموزش رسمی محل انتقاد همیشگی بوده است.

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش در پایان تاکید کرد: کارکردهایی که مدارس باید بیشتر روي آنها کار کنند معطوف به مهارت
آموزي، آمادگی براي زندگی، اجتماعی شدن، یادگیري راه یادگیري، کسب وکار، تربیت بدنی، هنرآموزي و در یک کلام، جبران

نقائصی که در برنامه هاي درسی نسبت به تربیت تمام ساحتی وجود دارد.



ایجاد 8 هزار فرصت شغلی براي روستاییان و عشایر خراسان شمالی

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/06/11

ایجاد 8 هزار فرصت شغلی براي روستاییان و عشایر

 
خراسان شمالی 

مهر/ مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان شمالی از
ایجاد 8 هزار فرصت شغلی در استان از طریق طرح ملی
اشتغال روستایی و عشایري خبر داد و گفت: 5 هزار و 311

 
طرح نیز تسهیلات دریافت کرده اند. 

حسن نوري، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان
شمالی اظهار کرد: در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري، استان تا کنون 432 میلیارد تومان را به متقاضیان پرداخت کرده است

 
که در این شاخص رتبه برتر کشوري هستیم. 

وي ادامه داد: در حوزه اشتغال روستایی و عشایري حدود 193 میلیارد تومان با ایجاد افزون بر 2 هزار فرصت شغلی را در برنامه داریم

 
که با تزریق منابع مالی جدید می توانیم این طرح ها را اجرایی کنیم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان شمالی از ایجاد 8 هزار فرصت شغلی در استان از طریق طرح ملی اشتغال روستایی و

 
عشایري خبر داد و افزود: به 5 هزار و 311 طرح نیز تسهیلات پرداخت شده است. 

نوري تاکید کرد: سهم استان در مرحله اول توزیع اعتبارات پیش بینی شده براي پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از

 
شیوع بیماري کرونا 210 میلیارد تومان بود. 

وي گفت: تا کنون 67 میلیارد تومان طرح به بانک هاي استان معرفی و 27 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شده است که در این
شاخص در جایگاه پنجم کشوري قرار داریم.



اجراي آزمایشی تفکیک زباله از مبدا در 2 روستاي خراسان شمالی

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/06/11

اجراي آزمایشی تفکیک زباله از مبدا در 2 روستاي خراسان

 
شمالی 

فارس/ مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري خراسان
شمالی گفت: اجراي طرح تفکیک زباله از مبدا به صورت
پایلوت در دو روستا در حال انجام است و آموزش هاي
چهره به چهره افراد در سطح روستاها در دستور کار

 
دهیاري ها است. 

محمدرضا موفق، مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري خراسان شمالی با اشاره به توجه ویژه دولت تدبیر و امید به حوزه روستایی،
اظهار کرد: در استان طی دولت هاي نهم و دهم مجموعاً 39 میلیارد تومان اعتبار به حوزه روستایی واریز شد که این مقدار در دولت

 
هاي یازدهم و دوازدهم 272 میلیارد تومان است. 

وي تصریح کرد: از ابتداي دولت یازدهم تاکنون تعداد سه هزار و 836 پروژه عمرانی از محل اعتبارات دهیاري هاي استان و بااعتباري

 
بالغ بر 120 میلیارد تومان به بهره برداري رسیده است. 

مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري خراسان شمالی مطرح کرد: در هفته دولت امسال 313 پروژه روستایی بااعتباري افزون بر 14
میلیارد تومان از محل اعتبارات دهیاري ها در شهرستان هاي استان در بخش هاي مختلف مانند احداث کانال دفع آب هاي سطحی،
پیاده روسازي و آسفالت، احداث و تکمیل تأسیسات آتش نشانی، ایجاد پارك و فضاي سبز احداث ساختمان دهیاري و ساماندهی

 
آرامستان ها و اماکن ورزشی به بهره برداري رسید. 

موفق هدف از تشکیل شرکت هاي تعاونی دهیاري را براي توسعه روستایی، ایجاد اشتغال پایدار و مولد روستایی، افزایش درآمد و
سطح معیشت روستائیان و تقویت نهاد دهیاري دانست و گفت: در سال هاي گذشته از 19 شرکت تعاونی دهیاري هاي ثبت شده تنها
2 شرکت تعاونی فعال بود که با تلاش هاي صورت گرفته از سوي دفتر امور روستایی استانداري اکنون انتخابات مجمع عمومی 17

 
شرکت برگزار شده است. 

وي با تأکید بر اینکه مساله مدیریت پسماند با تک تک مردم سروکار دارد در خصوص مدیریت پسماند روستایی توضیح داد: بهبود
شرایط بهداشتی، کاهش آلودگی هاي ناشی از تولید زباله و حفظ محیط زیست، صرفه جویی در هزینه هاي جمع آوري پسماند و

 
کمک به چرخه اقتصادي براي بازیافت پسماندهاي قابل بازیافت از عمده اهداف اجراي طرح تفکیک زباله از مبدأ در این روستاهاست. 

مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري خراسان شمالی مطرح کرد: این طرح به صورت پایلوت در دو روستا در حال انجام است و



 
همچنین آموزش هاي چهره به چهره افراد در سطح روستاها در دستور کار دهیاري ها است. 

موفق با اشاره به اینکه در بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر دولت به عنوان کارفرماي کشاورزان، روستائیان و عشایر تعهد
دارد در صورت واریز حق بیمه سهم بیمه شده توسط این قشر مولد و زحمتکش، دولت نیز دو برابر مبلغ پرداختی نزدیک به 70
درصد حق بیمه را پرداخت کند، گفت: استان خراسان شمالی در یک سال اخیر توانست رتبه نخست کشوري ضریب رشد تحت

 
پوشش قرارداد افراد واحد شرایط را کسب کند. 

وي گفت: استان خراسان شمالی یکی از دو استان در کشور می باشد که بدون هیچ گونه دریافتی از جامعه هدف خود خانه هاي
روستایی را در برابر بروز حوادث غیرمترقبه به مدت یکسال بیمه کند.



احداث بلندترین و پیشرفته ترین برج کنترل بنادر کشور در چابهار

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/06/11

احداث بلندترین و پیشرفته ترین برج کنترل بنادر کشور

 
در چابهار 

باشگاه خبرنگاران/ مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و
بلوچستان گفت: احداث برج کنترل ترافیک دریایی بندر
چابهار به عنوان بلندترین و پیشرفته ترین برج کنترل بنادر
کشور 48 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و تلاش داریم دهه

 
فجر امسال به بهره برداري برسد. 

بهروز آقایی، مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان با بیان اینکه بلندترین و پیشرفته ترین برج کنترل بنادر کشور در
چابهار در حال احداث است، اظهار کرد: پروژه احداث برج کنترل ترافیک دریایی بندر چابهار علاوه بر مزایاي عملیاتی نماد گردشگري
دریایی است؛ چراکه ایده طرح آن برگرفته از گرافیک برخورد امواج به صخره هاست و به نحوي طراحی شده که حس زیباشناختی

 
انسان را ترغیب می کند. 

وي گفت: این سازه استراتژیک با اعتبار اولیه 28 میلیارد تومان و مجموع اعتبار 34 میلیارد و 800 میلیون تومان با پیشرفت فیزیکی

 
48 درصدي و سه درصد جلوتر از برنامه زمانبندي در حال اجرا است. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان با بیان اینکه برج کنترل ترافیک دریایی بندر چابهار زمینه اشتغال زایی مستقیم 50
نفر را فراهم می کند، افزود: مساحت تقریبی سایت پروژه سه هزار و 100 مترمربع و مساحت بناي پروژه یک هزار و 500 مترمربع

 
است و جانمایی آن در بندر «شهید کلانتري» چابهار قرار دارد. 

آقایی با تاکید بر اینکه تلاش داریم برج کنترل ترافیک دریایی بندر چابهار دهه فجر امسال به بهره برداري برسد، ابراز کرد: ایجاد دید
کامل به محوطه هاي بندري بنادر شهید بهشتی و شهید کلانتري، مسیر آبراه، دهانه موج شکن، لنگرگاه و فعالیت ادوات و تجهیزات
بندري، همچنین استقرار برج مراقبت دریایی VTS، مرکز جست و جو و نجات دریایی (MRCC) و فضا هاي عملیاتی و افزایش

ضریب ایمنی بندر چابهار در راستاي اهداف پدافند غیرعامل اهداف اصلی احداث این برج کنترل ترافیک دریایی است.



عملکرد موفق هیئت اندیشه ورز چهارمحال و بختیاري در طرح هاي راهبردي و

کاربردي

منبع: آناشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی، عملکرد هیئت اندیشه ورز دانشگاه آزاد
اسلامی استان چهارمحال و بختیاري را در زمینه طرح هاي راهبردي و کاربردي بسیار موفق ارزیابی کرد.

معاون مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و
هنر دانشگاه آزاد اسلامی، عملکرد هیئت اندیشه ورز
دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري را در
زمینه طرح هاي راهبردي و کاربردي بسیار موفق ارزیابی
کرد. به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از شهرکرد، علیرضا
گلشنی در جلسه هم اندیشی هیئت هاي اندیشه ورز
دانشگاه آزاد اسلامی سراسر کشور، هیئت اندیشه ورز
دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري را در

 
زمینه طرح هاي راهبردي و کاربردي، داراي عملکرد بسیار موفق ارزیابی کرد. 

در این جلسه حجت الاسلام حسن خیري رئیس مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی
با اعلام فلسفه تشکیل جلسه، فعالیت ارزشمند 42 کارگروه در بطن هیئت هاي اندیشه ورز دانشگاه در زمینه «حکمرانی اسلامی در

 
جهان پساکرونا» را مورد تحسین قرار داد. 

ابراهیم رحیمی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی چهارمحال و بختیاري نیز با ارائه مختصري از اقدامات صورت گرفته در هیئت اندیشه ورز
این استان به ویژه مجموعه فعالیت هاي انجام شده در مورد دانشکده موضوعی کارآفرینی و آینده پژوهی، پیشنهاداتی درباره اجرایی

 
کردن طرح هاي راهبردي این واحد در سطح ملی و با اعتبارات تخصیصی از سازمان مرکزي ارائه کرد. 

بهاره بنی طالبی معاون پژوهش و فناوري واحد شهرکرد هم بر موضوعات مالی و شیوه هاي اجرایی کردن طرح هاي پژوهشی و

 
مجزاکردن اعتبارات مورد نیاز براي اجرایی کردن طرح هاي پژوهشی، کرسی هاي ترویجی و نظریه پردازي تأکید کرد. 

رئیس هیئت اندیشه ورز تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی چهارمحال و بختیاري نیز گزارشی از عملکرد هیئت اندیشه ورز

 
این استان در سه قسمت ارائه کرد. 

بیژن خلیل مقدم گزارش مربوط به دوران کرونا و دوران غیر از کرونا ارائه و پیشنهاداتی راهبردي براي بهبود برنامه ها در سطح ملی و

 
استانی مطرح کرد. 

به گزارش آنا، جلسه هم اندیشی هیئت هاي اندیشه ورز دانشگاه آزاد اسلامی سراسر کشور به همت مرکز مطالعات، برنامه ریزي و



تعالی معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه و به ریاست حجت الاسلام حسن خیري به مدت چهار ساعت در واحد الکترونیکی دانشگاه

 
آزاد اسلامی به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد. 

ابراهیم رحیمی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري، بهاره بنی طالبی معاون پژوهش و فناوري واحد شهرکرد و

 
بیژن خلیل مقدم رئیس هیئت اندیشه ورز تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی استان در این جلسه شرکت داشتند. 

انتهاي پیام/4103/4062/



درآمد سرانه خانوار خراسان شمالی پایین تر از میانگین کشوري است

منبع: شبستانشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/06/11

رییس مجمع نمایندگان خراسان شمالی بیان کرد: درآمد سرانه هر خانوار در خراسان شمالی به نسبت میانگین کشوري
پایین است و وزارت کار، باید به این استان نگاه ویژه اي داشته باشد و توزیع تسهیلات اشتغال به نسبت به محرومیت و درآمد

سرانه و نه جمعیت باشد.

رییس مجمع نمایندگان خراسان شمالی بیان کرد: درآمد سرانه هر خانوار در خراسان شمالی به نسبت میانگین کشوري پایین
است و وزارت کار، باید به این استان نگاه ویژه اي داشته باشد و توزیع تسهیلات اشتغال به نسبت به محرومیت و درآمد سرانه و نه

 
جمعیت باشد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از بجنورد؛ «محمد پاکمهر» امروز
سه شنبه (11 شهریور) در هشتمین نشست کارگروه اقتصادي،
اشتغال و سرمایه گذاري استان که با حضور معاون توسعه
کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شد،
گفت: درآمد سرانه هر خانوار در خراسان شمالی به نسبت
میانگین کشوري پایین است و وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی
به عنوان متولی امر باید به این استان نگاه ویژه اي داشته باشد و
توزیع تسهیلات اشتغال به نسبت به محرومیت و درآمد سرانه و

 
نه جمعیت باشد. 

رییس مجمع نمایندگان خراسان شمالی افزود: سقف اعتبارات پیش بینی شده براي استان پاسخگوي نیاز استان نیست و بسیاري از

 
طرح ها تایید و منتظر دریافت تسهیلات هستند اما اعتباري وجود ندارد و از وزارتخانه مربوطه خواستار افزایش این اعتبارات هستیم. 

وي تصریح کرد: شستا به عنوان زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نه تنها براي بهبود کسب و کار در استان خراسان
شمالی سرمایه گذاري نکرده، بلکه پول حاصل از صنعت بزرگ استان را نیز از استان خارج و جاي دیگر هزینه کرده و از وزارتخانه

 
متبوع خواستار فعالیت بیشتر هلدینگ هاي سرمایه گذاري در استان هستیم. 

«محمد وحیدي» نماینده مردم استان در مجلس شوراي اسلامی هم در این نشست گفت: مشکلات واحدهاي تولیدي باید در کارگروه

 
اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان بررسی شود و به دنبال ایجاد اشتغال پایدار باشیم. 

وحیدي با بیان اینکه افزایش بیمه تامین اجتماعی موجب اشتغال پایدار و توسعه سرمایه گذاري می شود، گفت: بنا بر فرمایش مقام
معظم رهبري در حوزه اقتصاد مقاومتی درون زا و برونگرا باشیم و این بدان معناست که باید بر اساس مزیت هاي استان فرصت هاي

شغلی را پیش بینی و زیرساخت هاي لازم براي ایجاد واحدهاي تولیدي را ایجاد کنیم.





بجنورد| معاون وزیر کار: تسهیلات اشتغال زایی حوزه گردشگري خرج

''ایجاد تفرجگاه'' شده است

منبع: تسنیمشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/06/11

گروه استان ها- معاون وزیر تعاون٬ کار و رفاه اجتماعی با حضور در استان خراسان شمالی گفت: متاسفانه تسهیلات اشتغال
زایی در حوزه گردشگري صرف ایجاد تفرج گاه شده که ما با این موضوع مخالف هستیم.

گروه استان ها- معاون وزیر تعاون٬ کار و رفاه اجتماعی با
حضور در استان خراسان شمالی گفت: متاسفانه تسهیلات
اشتغال زایی در حوزه گردشگري صرف ایجاد تفرج گاه

 
شده که ما با این موضوع مخالف هستیم. - اخبار استانها - 
به گزارش خبرگزاري تسنیم از بجنورد، عیسی منصوري
امروز با حضور در کارگروه اقتصادي اشتغال و سرمایه
گذاري خراسان شمالی اظهار داشت: علی رغم اینکه
خراسان شمالی در پرداخت تسهیلات در حوزه فرش
دستباف در رتبه هاي نخست کشور است اما باید بازار

 
فرش را تقویت کرد. 

وي با ابراز مخالفت با دبیري سازمان مدیریت و برنامه ریزي در کارگروه اقتصادي اشتغال و سرمایه گذاري٬ افزود: سازمان مدیریت و
برنامه ریزي متمرکز شده تا نتایج طرح ملی اشتغال پایدار روستایی و عشایري را در حوزه هاي مختلف ارائه دهد تا بتوانیم اقدامات

 
اجرایی را بر اساس برنامه زمان بندي به درستی طی کنیم. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر داشتن برنامه جهت توسعه اقتصادي استان خاطرنشان
کرد: براي رسیدن به اشتغال پایدار و مطمئن باید در حوزه هاي مختلف و رسته هاي شغلی متفاوت برنامه داشته و با توجه به برنامه

 
عملیاتی جلو رفت. 

 
اشتغالزایی براي زنان سرپرست خانوار در فضاي مجازي 

 
حمایت بسیج سازندگی فارس از توسعه صنایع تبدیلی؛ اشتغالزایی براساس فاکتورهاي بومی انجام می شود 

 
1000 طرح اشتغال زایی توسط ستاد اجرایی فرمان امام(ره) در استان مرکزي هدف گذاري شد 

منصوري در ادامه با بیان اینکه اعتبارات وزارتخانه بر اساس درآمد سرانه توزیع می شود گفت: علی رغم اینکه اعتبارات وزارتخانه بر
اساس برنامه مصوب مجلس شامل شاخص هاي نرخ بیکاري و درآمد سرانه توزیع می شود اما برخی از استان ها از محرومیت بیشتري

 
برخوردار هستند که باید به آن ها توجه بیشتري داشت. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خاتمه با اشاره به اینکه در حوزه کشاورزي باید سمت و سوي هزینه اعتبارات ما در جهت
ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی باشد اذعان داشت: با این هزینه کرد در جهت ایجاد صنایع تبدیلی باید شاهد رونق تولید محصولات



 
کشاورزي و دامی باشیم. 

وي با اشاره به تسهیلات حوزه گردشگري گفت: تسهیلات اشتغال نباید به سمت ایجاد زیرساخت ها برود. سهم بخش خدمات و
گردشگري در تسهیلات اشتغال زایی قابل توجه است اما بخش زیادي از این اعتبارات براي ایجاد تفرجگاه ها هزینه می شود و تاکید
ما سمت و سوي هزینه منابع مالی براي افزایش ثروت و اشتغال است. در بخش کشاورزي نیز باید به سمت هزینه اعتبارات براي ایجاد

صنایع تبدیلی و تکمیلی برویم و زنجیره تولید محصولات کشاورزي و دامی را رونق دهیم.



تحلیل تکنیکال براي معامله در بورس

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/06/11

تمام کسانی که در بورس فعالیت می نمایند و یا علاقه مند هستند که وارد بورس شوند، نیازمند آموزش هاي مختلفی در
خصوص معامله در بورس هستند.

بورس دنیاي بزرگی است که در سراسر جهان از اعتبار بالایی در حوزه مالی برخوردار است. بورس محرکی براي تولید و اشتغال
در جامعه است. با بورس می توان از یک یا چند شرکت حمایت کرد. این حمایت از طریق خرید سهام آن شرکت به مبلغ تعیین شده
است. حاصل این حمایت به غیر از انواع سودهایی که براي افراد سهامدار دارد، رونق تولید جامعه و افزایش گردش مالی می باشد. لذا
با داشتن دانش می توان به این حوزه راه یافت. در بورس با اطلاعات و مفاهیمی برخورد خواهیم نمود که بدون دانستن آنها، خرید و

 
فروش سهام بی معنا است. 

براي دسترسی به این مفاهیم و اطلاعات باید اصول آموزشی مبتنی بر انواع تکنیکهاي به کار رفته در بورس را بیاموزیم. براي حضور
در بورس باید با دو نوع روش تحلیل که از برجسته ترین روشهاي تحلیلی هستند، آگاه شویم. تحلیل بنیادي و تحلیل تکنیکال بورس.
در تحلیل بنیادي با پایه ها و اصول حاکم بر شرایط جامعه و آنچه براي متغیرهاي اقتصادي مرتبط با بورس در حال رخ دادن است،
آشنا شده که بر پایه این اطلاعات، بسیاري از پیش بینی هاي آینده براي خرید یا فروش سهام شرکتها محقق می شود. اما تحلیل
بنیادي یا همان فاندامنتال به کلیت شرایط اقتصادي اشاره دارد. براي این که بتوانیم شرکتهاي حاضر در بورس را ارزیابی نماییم و
روند صعودي یا نزولی قیمت سهام آن ها بررسی کنیم، باید از روش هاي علمی، محاسباتی و نمودار بهره بریم. این روشها به آموزش

 
تحلیل تکنیکال بورس معروف است. در آموزش تحلیل تکنیکال افراد با انواع محاسبات آشنا خواهند شد. 

همچنین آموزش تحلیل تکنیکال شامل به کارگیري نرم افزارهاي تکنیکی کارگزاري ها و سایر نرم افزارهاي تحلیل جهت محاسبه
داده ها و بررسی روند نمودارهاي موجود است. آموزش تحلیل تکنیکال حتی به صورتهاي مالی شرکتها نیز نظري خواهد انداخت.
بدون اطلاع از صورتهاي مالی شرکتها، تصمیم گیري در خصوص انتخاب سهام یک شرکت که بتواند در پرتفوي فرد وارد شود، بی
معنا خواهد بود. مکتب خونه، آشناي همیشگی آموزش عادلانه در کشور، با برگزاري دوره هاي آموزش تحلیل تکنیکال مقدماتی و
تحلیل تکنیکال پیشرفته و با ارائه مدرك معتبر، بر پرورش استعدادهاي مالی در کشور همت گمارده است. آموزش تحلیل تکنیکال
مکتب خونه با حضور اساتید مجرب و متعهد و براي تمام سنین، به منظور ارتقاء کارآفرینی ایجاد شده است. براي آشنایی بیشتر می

 
توانید به صفحه دوره هاي مکتب خونه مراجعه نموده و در این خصوص از برگزاري دوره ها اطلاع کسب نمایید. 

 
آموزش تحلیل تکنیکال مکتب خونه 

در مکتب خونه دوره هاي متعددي در خصوص تحلیل تکنیکال بورس ارائه شده است. از این دوره ها می توان به آموزش تحلیل
تکنیکال مقدماتی و تحلیل تکنیکال پیشرفته اشاره کرد. همچنین در کنار این آموزش ها دوره هاي دیگري نظیر آموزش تحلیل
بنیادي مقدماتی، آموزش سرمایه گذاري و آشنایی با بورس و چند دوره متنوع در خصوص تحلیل بورس وجود دارد. این دوره ها با

 
حداقل قیمت و با کمترین قیمت در مقایسه با سایر دوره هاي آموزشی برگزار شده در کشور طراحی و ارائه گردیده است. 

 
تحلیل تکنیکال بورس 

تحلیل تکنیکال استفاده از روش ها و تکنیک هاي مبتنی بر ابزارهاي پیش بینی قیمت در آینده است. تمام همت سرمایه گذاري در
انتخاب درست یک یا چند شرکت جهت خرید سهام آنها و وارد کردن این سهام به پرتفوي خود است. هدف از این کار افزایش بازدهی
با در نظر گرفتن حداقل ضرر است. ضرر زمانی به حداقل می رسد که انتخاب سهامها به درستی انجام شود و این انتخاب با تحلیل
تکنیکال میسر خواهد شد. به این واسطه ریسک کاهش می یابد. در آموزش تحلیل تکنیکال آموزش هایی نظیر تحلیل نرم افزار،
تحلیل قیمت و تحلیل نمودار ارائه شده که با آموزش در خصوص مطالبی نظیر الگوهاي هارمونیک، سیستم معاملاتی ایچیموکو، امواج



الیوت و موارد مشابه تکمیل خواهد شد. دوره هاي آموزش تکنیکال مقدماتی مکتب خونه پایه اي براي ورود به دنیاي بورس و دوره
تحلیل تکنیکال پیشرفته مکتب خونه آمادگی جهت انجام انواع معاملات و خرید و فروش سهام است. هر چند که ورود به دوره هاي
آموزشی بورس مکتب خونه از همان ابتدا فرد وارد بورس خواهد شد و به طور عینی با مفاهیم آشنا می شود. اما این تفکیک به دلیل

 
آن است که هر مفهوم در بورس نیازمند پیش نیازهایی خواهد بود. 

 
تحلیل تکنیکال بورس 

 
بورس و سرمایه گذاري با مکتب خونه 

بدون داشتن هوش مالی نمی توان در دنیاي بورس به معامله پرداخت و سرمایه گذاري نمود. زمانی رفاه فکري و ثروتی فرد در بورس
تامین خواهد شد که بتواند بر سرمایه اولیه خود بیافزاید. در غیر اینصورت خروج او از بورس سود بیشتري خواهد داشت. سرمایه
گذاري در بورس هم به عنوان حمایت تولید و هم به عنوان عامل بازدارنده در مقابل نوسانات اقتصادي در جامعه است. اگر در کشوري
تولید در شرایط خوبی باشد، سرمایه گذاري در بورس، بهترین سرمایه گذاري است. دوره آموزش تکنیکال مکتب خونه شما را با
ابزارهاي مورد نیاز براي ورود و حضور در بورس آشنا خواهد ساخت. مکتب خونه به عنوان سایت آموزشی برتر کشور به دنبال آن است

 
که به واسطه آموزشهاي دقیق خود، افراد را به آرزوهایشان نزدیک گرداند. 

دوره مقدماتی آموزش تکنیکال بورس مکتب خونه شامل نه فصل بوده که مقدمات و استراتژي هاي پایه در آن آموزش داده می شود.
دوره پیشرفته تحلیل تکنیکال مکتب خونه شامل هفت فصل بوده که به عنوان مکمل دوره مقدماتی تحلیل تکنیکال است. در دوره
مقدماتی تحلیل تکنیکال مکتب خونه انواع نمودارها و الگوهاي پایه مانند الگوهاي کلاسیک و نمودارهاي کندل به همراه اندیکاتورها
ارائه می شود و در دوره پیشرفته تحلیل تکنیکال بورس مکتب خونه الگوهایی نظیر الگوي هارمونیک، چنگال اندروز و اندیکاتورهاي

 
پیشرفته معرفی خواهند شد. 

براي آشنایی بیشتر با آموزش تحلیل تکنیکال می توانید به سایت مکتب خونه مراجعه نموده، صفحه دوره ها را یافته و با بررسی دوره
هاي ارائه شده و انتخاب آنها، رسیدن به دنیایی بهتر را تجریه کنید. مکتب خونه حامی آموزش عادلانه در سراسر منتظر حضور گرم

شما دوستداران دانش می باشد.



ساز ناکوك توسعه پایدار در غرب مازندران

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/06/11

یک دانشجوي دکتراي مدیریت دولتی بابیان اینکه غرب مازندران به دلیل گردشگرپذیر بودن آن چنان در امر توسعه پایدار
مورد توجه قرار نمی گیرد، گفت: اشتغالزایی بر مبناي ظرفیت منطقه همراه با چاشنی تکنولوژي می تواند درمانی براي چرخه

معیوب توسعه در غرب مازندران باشد.

یک دانشجوي دکتراي مدیریت دولتی بابیان اینکه غرب
مازندران به دلیل گردشگرپذیر بودن آن چنان در امر
توسعه پایدار مورد توجه قرار نمی گیرد، گفت: اشتغالزایی
بر مبناي ظرفیت منطقه همراه با چاشنی تکنولوژي می
تواند درمانی براي چرخه معیوب توسعه در غرب مازندران

 
باشد. 

زینب بنی شیخ الاسلامی با اشاره به اینکه غرب استان
مازندران از دیرباز در کشاکش رشد و پیشرفت،بین
مسئولان استانی پاس کاري شده است،اظهار کرد: متاسفانه
مطالبه گري مردم این خطه هم نتوانسته بر نیروهاي مقاوم

 
چیره شود. 

وي با بیان اینکه ساز توسعه پایدار چنان نواخته می شود که گویی صداي کوکش را فقط براي شرق و آهنگ ناکوکش براي غرب
استانی ها شنیده می شود، تصریح کرد: علت اینکه مردم غرب استان به واسطه توریست پذیر بودن نمی توانند از سایر امکانات استانی

 
بهره مند شوند سؤالی است که بی جواب مانده است. 

دانشجوي دکتراي مدیریت دولتی گفت: لازمه پذیرش مسافر از سراسر کشور و گاهی حتی خارج از ایران بهره مندي از بودجه استانی

 
و ملی خواهد بود که این موضوع دغدغه اي همیشگی براي مردمان و مدیران غرب مازندران بوده است. 

شیخ الاسلامی با اشاره به اینکه اگر بر توان منطقه اي به عنوان رویکردي منجی گرایانه و لازمه برون رفت از این عدم توازن شدید یاد
شود، خاطرنشان کرد: با تکیه بر مفهومی به نام کارآفرینی می توان توازنی همسطح و با عمق متفاوت در بسترهاي بالقوه غرب استان

 
ایجاد کرد. 

وي با اشاره به اینکه تحقیق علمی در قالب همان آمایش سرزمین در مورد تفاوت هاي منطقه اي و اینکه اقلیم هر منطقه چه نوع

 
ظرفیت هایی را پذیرا است می تواند موجب توسعه و رشد غرب استان شود. 

دانشجوي دکتراي مدیریت دولتی با بیان اینکه وابستگی به اقتصاد وارداتی از جمله وجود مسافران و ایجاد شغل هاي فصلی و پاره
وقت، نیروي آماده به کار را دچار عدم شناخت بازار مناسب می کند، افزود: با این وضعیت نمی توان شناخت صحیحی از موقعیت



اقتصاد به دست آورد،بنابراین نخستین موضوع پیش از آمایش سرزمینی، تغییر فرهنگ وابسته بودن و فعال کردن نیروي کار راکد

 
است. 

وي عنوان کرد: متولیان امر فرهنگی و اقتصادي بتوانند رویکرد جدیدي را ایجاد کنند تا نیروي کار نه تنها از طریق توریست بتواند

 
امرار معاش کند بلکه بنگاه هاي اقتصادي بر پایه تمام وقت بودن و ارائه خدمات و محصولات نهادینه شوند. 

شیخ الاسلامی با اشاره به اینکه قوانین و مقررات و همچنین مداخلات دولتی در غرب استان به دلیل واقع شدن در البرز مرکزي و
حفظ منابع طبیعی، کار را براي مردم این خطه با مشکل روبرو کرده است، بیان کرد: شناخت اکوسیستم بسیار کمک کننده و تسهیل

 
کننده خواهد بود؛ زیرا می تواند با علم بر قوانین اعمال شده، کسب و کاري را فراهم کرد که فصلی و پاره وقت نباشد. 

وي افزود: ایجاد اشتغالی بر پایه اصول اقتصاد دانش بنیان از طریق پیشران هاي تکنولوژیکی که حتی قابلیت ورود به بازار و جذب

 
مشتري هاي ثابت را ممکن پذیر کند. 

شیخ الاسلامی گفت: مطالبه گري همه جانبه و خواهان توسعه متوازن بر این نکته تأکید دارد که نیروي کار راکد را باید از طریق

 
انگیزاننده هاي متناسب با موقعیت منطقه و اقتصاد منطقه اي فعال کرد. 

این دانشجوي مدیریت دولتی با بیان اینکه اشتغالزایی بر مبناي ظرفیت منطقه همراه با متدهاي جدید دنیا موجبات خروج از کسالت

 
شغلی و وابستگی به توریست را فراهم می کند. 

وي افزود: این موضوع نیازمند نگاهی نو، تازه و علمی تر مدیران و در کنار آن حضور فعالان فرهنگی، اقتصادي و کارآفرینان غرب
مازندران، رسانه ها، دانشگاه ها به عنوان کاتالیزور، پارك هاي علم و فناوري، مراکز رشد هر شهر و سرمایه گذاران است تا خلا ناشی از

بی مهري و کم توجهی به غرب استان پر شود./ ایسنا



تسهیلات مصوب مشاغل خانگی جوابگوي تقاضا نیست

منبع: ایسناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/06/11

معاون اشتغال و توسعه کارآفرینی اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: بودجه تخصیص یافته به اشتغال و توسعه
کارآفرینی استان قم در سال پنج میلیارد تومان است در حالی که تا 100 میلیارد تومان تقاضاي تسهیلات وجود دارد.

محمد بختیاري معاون اشتغال و توسعه کارآفرینی اداره کل
کار، تعاون و رفاه اجتماعی در گفتگو با ایسنا، اظهار کرد:
قوانین مربوط به مشاغل خانگی از سال 1389 تصویب شد
که مبلغ قابل توجهی نیز به هر استان اختصاص داده شده

 
بود اما متاسفانه هر سال از این بودجه کاسته می شود. 

وي افزود: سال گذشته به 100 درصد متقاضیان تسهیلات
ارائه شد اما امسال بودجه تخصیص یافته به استان قم در
این زمینه 5 میلیارد است که در مقابل 100 میلیارد تومان

 
تقاضاي تسهیلات بسیار کم است. 

بختیاري با اشاره به کاهش بودجه تشریح کرد: طرح
مشاغل خانگی دو حالت دارد. یک حالت مستقل است؛ یعنی یک فرد به تنهایی تنهایی در منزل با دریافت تسهیلات به کسب درآمد
می پردازد. حالت دیگر تحت عنوان پشتیبان به این گونه است که یک فرد به عنوان کارفرما می تواند یک تا پنج نفر را تحت پوشش

 
قرار دهد. 

وي ادامه داد: به پشتیبان یا به عبارت دیگر کارفرما به ازاي هر فرد یک تا پنجاه میلیون میلیون تومان تسهیلات داده می شود تا در
قبال آن تمامی مسئولیت کار را برعهده گیرد بنابراین فرد تحت پوشش فقط مزد دریافت می کند. تلاش بر است که امسال این طرح

 
بیشتر مورد استفاده قرار گیرد. 

بختیاري ابراز کرد: نام رشته هایی که امکان اجراي آنها در طرح مشاغل خانگی وجود دارد در سایت مشاغل خانگی موجود است و

 
اولویت بندي آن ها وظیفه دستگاه هاي اجرایی است. 

وي بیان کرد: جهاد کشاورزي، وزارت صنعت،معدن و تجارت، بهزیستی، کمیته امداد امام خمینی (ره) بنیاد شهید، وزارت فرهنگ و
ارشاد اسلامی و میراث فرهنگی،صنایع دستی و گردشگري از جمله دستگاه هاي هاي دستگاه هاي هاي اجرایی طرح مشاغل خانگی

 
می باشد. 

بختیاري علت عدم پایداري برخی مشاغل خانگی ایجاد شده را حفظ نکردن بازار جهانی دانست و تصریح کرد: دستگاه اجرایی موظف
است قبل از تایید طرح آن را از تمام جوانب از تمام جوانب از جمله بازار فروش، کافی بودن سرمایه موجود و امکان اجرایی در منزل

 
منزل بررسی کند تا از عدم پایداري آن جلوگیري شود. 

انتهاي پیام



شهریه کلاس هاي فوق برنامه به والدین عودت داده شده است

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/06/11

کارشناس مسوول مدارس غیردولتی اداره کل آموزش و پرورش خراسان رضوي گفت: همه مدارس مکلف شده اند که تمام
شهریه هاي را که براي کلاس هاي فوق برنامه دریافت کرده اند با شروع سال جدید عودت دهند. در غیر این صورت با این

مراکز آموزشی برخورد قانونی صورت خواهد پذیرفت.

کارشناس مسوول مدارس غیردولتی اداره کل آموزش و
پرورش خراسان رضوي گفت: همه مدارس مکلف شده اند
که تمام شهریه هاي را که براي کلاس هاي فوق برنامه
دریافت کرده اند با شروع سال جدید عودت دهند. در غیر
این صورت با این مراکز آموزشی برخورد قانونی صورت

 
خواهد پذیرفت. 

قدس آنلاین- تکتم بهاردوست: حسن امیري کارشناس
مسوول مدارس غیردولتی اداره کل آموزش و پرورش
خراسان رضوي در توضیح وضعیت بازگشایی مدارس غیر

انتفاعی با شروع سال تحصیلی جدید بیان کرد: مدارس غیر دولتی عملا با مدارس دولتی به لحاظ زمان و شیوه بازگشاي هیچ تفاوتی
ندارند و دستور العمل هایی بازگشایی براي تمام مدارس یکسان است. در صورتی که قرار بر حضور دانش آموزان باشد مدارس غیر

 
دولتی هم به همین منوال عمل خواهند کرد و در غیر این صورت به صورت آنلاین به امر آموزش خواهند پرداخت. 

امیري ادامه داد: تنها تفاوتی که مدارس غیر انتفاعی با مدارس دولتی دارند این است که براي ایجاد فضاي آموزشی براي دانش آموزان
شهریه دریافت می کنند به همین دلیل در سال جدید مدارس غیر دولتی همه به مانند مدارس دولتی آماده اند که اگر بحث مجازي و
تدریس آنلاین ایجاد شد همه جوانب را در نظر گرفته و بسیاري از زیر ساخت ها را فراهم کنند تا جایی که شاید اکثر مدارس غیر

 
انتفاعی از مدارس دولتی جلوتر باشند و همه پیش بینی هاي لازم در این زمینه انجام شده است. 

کارشناس مسوول مدارس غیردولتی اداره کل آموزش و پرورش خراسان رضوي در توضیح دریافت شهریه مدارس غیر دولتی در سال
تحصیلی جدید بیان کرد: دستور العمل هاي شهریه ابلاغیه هاي وزارتی است. شهریه اي که از دانش آموزان امسال هم به مانند دیگر
سالها دریافت می شود شهریه ثابت دانش آموزان است ولی با توجه به ابلاغیه هاي اعلام شده هیچ یک از مدارس اجازه دریافت شهریه
جهت کلاس هاي فوق برنامه را تا اعلام برنامه هاي ستاد کرونا جهت وضعیت سفید بازگشایی حضوري و بدون مشکل دانش آموزان
ندارند. اگر وضعیت بهبود پیدا کرد تصمیم گیري در خصوص کلاس هاي فوق برنامه و دیگر موارد را خواهیم داشت ولی در غیر این

 
صورت فعلا می توانند فقط شهریه ثابت را پرداخت کنند. 

امیري در پاسخ به این سئوال که آیا وجود شیوع بیماري کرونا تعطیلی مدارس غیر انتفاعی را در پی داشته است افزود: متاسفانه
ریزش هاي زیادي با شیوع بیماري کرونا در سطح مدارس غیر انتفاعی داشته ایم و پیش بینی من این است که بخصوص در حوزه
پیش دبستانی ها این ریزش ها بیشتر ازاین هم خواهد بود و مدارس جدید هم راه اندازي نخواهند شد. چون به دلیل شیوع بیماري



کرونا و افزایش قیمت ها آنهم در بخش فضاي هاي آموزشی مراکز آموزشی مجبورند بار مالی زیادي را به دوش بکشند که همه اینها

 
باعث توقف یا عدم راه اندازي مراکز جدید آموزشی خواهد شد. 

حسن امیري ادامه داد: امسال شرایط پیش آمده ناشی از شیوع بیماري کرونا متاسفانه موجب وارد آمدن خسارت و ضرر سنگینی به
مدارس غیردولتی شده است به همین دلیل باید به این مدارس کمک شود چون این مدارس باري از روي دوش مدارس دولتی بر می
دارند که بازگشت این بار به شانه مدارس دولتی می تواند تبعات فراوانی داشته باشد که کمترین آن افزایش تراکم جمعیت دانش

 
آموزان در کلاسها و کاهش کیفیت آموزش است. 

وي افزود: به نظر من حیف است که تجربه عمیق و گسترده مدارس غیردولتی در استان خراسان رضوي ناکام بماند و ما معتقدیم که
حوزه مشارکت هاي مردم و مدارس غیر دولتی باید تقویت شود چرا که این ها از یک طرف نیروي اشتغال ایجاد می کنند و خیلی از
جوان هاي این مملکت در همین مدارس غیر دولتی فعالیت می کنند و دوره هاي آموزشی فراوانی دیده اند. وقتی مدارس تعطیل می

 
شود عملا نیرو هم بیکار می شود. 

وي در توضیح حمایت دولت از این گونه مراکز آموزشی افزود: کاري که دولت تا به امروز انجام داده است اختصاص تسهیلات ستاد
کرونا به این مراکز است که برخی از موسسات ما براي دریافت این حمایت ها معرفی شده اند. درصورتی که بتوانند از این حمایت ها

 
استفاده کنند قطعا مدرسه شان پا بر جا می ماند و اگر مدرسه پا برجا باقی بماند آن پرسنل هم به کار خود برخواهند گشت. 

امیري در پاسخ به این سئوال که آیا پرسنل شاعل در مدارس غیر انتفاعی هم نیاز به بستن قرار داد دارند گفت: طبق قانون کار باید با
این ها قرارداد ببندند چرا که تعداد ساعت حضورشان در مدرسه متفاوت است و در مقاطع مختلف هم فرق می کند و قراردادها باید

 
ثبت شود و اگر نیرویی داریم که با قرارداد پایین کار می کند به ما اعلام شود تا آن را پیگیري کنیم. 

این مقام مسئول در توضیح تکلیف شهریه هاي فوق برنامه و بازگرداندن آنها به دانش آموزان گفت: همه مدارس مکلف شده اند که
تمام شهریه هاي را که براي کلاس هاي فوق برنامه دریافت کرده اند با شروع سال جدید عودت دهند. در غیر این صورت با این مراکز

 
آموزشی برخورد قانونی صورت خواهد پذیرفت. 

انتهاي خبر/



تولید 40 هزار تن گوشت قرمز و کاهش 25 درصدي واردات

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/06/11

به گزارش خبرنگار اجتماعی فارس امیرحسین مدنی
مدیرعامل بنیاد برکت وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام
خمینی (ره) صبح امروز در مراسم رونمایی از سه طرح
بزرگ بنیاد برکت گفت: بنیاد برکت در ستاد اجرایی فرمان
حضرت امام(ره) براي تولید اشتغال و محرومیت زدایی

 
شکل گرفته است. 

وي ادامه داد: در این سالها کارهاي بزرگی در کشور و

 
توسط بنیاد برکت و ستاد اجرا شده است که در موضوعات متنوعی از جمله مدرسه سازي و بیمارستان سازي ورود کرده است. 

مدنی گفت: تا پایان سال 250 مدرسه در کشور افتتاح خواهد شد که 150 فقره آن تا مهر ماه به بهره برداري خواهد رسید و وارد

 
چرخه آموزشی کشور می شود. 

 
مدیرعامل بنیاد برکت تصریح کرد: بیش از هزار مجتمع فرهنگی در سراسر کشور ساخته شده و به بهره برداري رسیده است. 

وي افزود: این در حالی است که به بیش از 1000 روستا آب رسانی شده است و حتما شما می دانید که آبرسانی به یک روستا چقدر

 
اهمیت دارد. 

مدنی ادامه داد: ما در سراسر کشور 240 مرکز جامع سلامت ساخته ایم و دوازده بیمارستان با دو هزار تخت خواب در سراسر کشور به

 
بهره برداري رسیده است 

مدیرعامل بنیاد برکت گفت: یکی از دغدغه هاي ما موضوع مسکن محرومین بوده است که قرار داد ساخت آن هم منعقد شده است و

 
به زودي شاهد ساخت و تکمیل آن خواهیم بود. 

وي ادامه داد: یکی دیگر از دغدغه هاي مهم ما موضوع اشتغال زایی بوده است که از 11 سال قبل این موضوع کلید خورده است و

 
باید بخش خصوصی پاي کار بیاید. 

مدنی گفت: 110 شرکت خصوصی وجود دارد که بنیاد برکت کمتر از 50 درصد سهام آن را به خود اختصاص داده است و البته ما از

 
250 شرکت هم خروج کرده ایم و همه سهام را به بخش خصوصی که خود مردم هستند واگذار کرده ایم. 



 
مدیرعامل بنیاد برکت تصریح کرد: یکی از موضوعات این بوده است که باید تولیدات روستایی از جمیع جهات مورد توجه قرار گیرد. 

وي افزود: ما در گذشته 70 درصد جمعیت روستایی داشتیم که روستاییان هم براي خودشان تولیداتی داشتند و هم به شهرها

 
تولیداتشان را واگذار می کردند. 

مدنی ادامه داد: این موضوع امروز کاملا به شکل عکس خود درآمده به گونه اي که امروز 75 درصد جمعیت شهرنشین شده و تنها 25

 
درصد روستایی هستند. 

مدیرعامل بنیاد برکت گفت: در این شرایط دیگر روستاها حتی تولیدات مورد نیاز خودشان را هم ندارند چه برسد به رفع نیاز

 
شهرنشینان و این امنیت غذایی کشور را حتما دچار مشکل خواهد کرد. 

وي افزود: از سه سال قبل به موضوع تولیدات خانه اي و اشتغال زایی براي روستاییان توجه شده و طرح هاي این حوزه توجه شد که

 
در سال 97 بیش از ده هزار طرح خانگی به اجرا در آمد. 

مدنی ادامه داد: این عدد در سال 98 به 40 هزار طرح خانگی رسید و تلاش شد در سال 99 با توجه به نامگذاري سال جهش تولید

 
این عدد افزایش چشمگیري پیدا کند و امسال می خواهیم به اجراي 60 هزار طرح تولید خانگی برسیم. 

مدیرعامل بنیاد برکت گفت: اگر با هر طرح تنها سه تا 4 نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم مشغول به کار بشوند گره اشتغال حدود

 
400 هزار نفر در مجموع این سه سال رفع شده و باري از مشکلات مردم برداشته شده است. 

وي گفت: تنها در سال 98 توانستیم در حوزه تامین پروتئین اقدام به تولید 16 هزار تن گوشت قرمز کنیم که مستقیم از همین

 
تولیدات و طرح هاي خانگی به وجود آمده است. 

مدنی افزود: ما در هر سال حدود 160 هزار تن گوشت قرمز وارد می کنیم که ما تنها در سال 98 توانستیم ده درصد واردات را کاهش

 
بدهیم. 

وي ادامه داد: در سال جدید تلاش ما این است که عدد تولید گوشت قرمز را از 16 هزار تن به 40 هزار تن برسانیم یعنی واردات

 
گوشت قرمز را حداقل 25 درصد کاهش دهیم. 

مدنی تصریح کرد: سرانه مصرف آبزیان در کشور ما 12 کیلوگرم است در حالی که مصرف جهانی حدود 22 کیلوگرم است در حالی

 
که کمتر کشوري این خط ساحلی بزرگ را دارد که بتواند اقدام به تولید انبوه آبزیان کند. 

مدیرعامل بنیاد برکت گفت: یکی دیگر از مشکلات کشور ما این است که در کشورهاي دنیا 60 درصد از پروتیین مصرفی آبزیان از
طریق پرورش ماهی و آبزي پروري تامین می شود و فقط 40 درصد از طریق صید محقق می شود در حالی که در کشور ما عکس این

 
موضوع است. 

مدنی ادامه داد: ضروري است با توجه به وجود سدهاي بزرگ در کشور و منابع بزرگ آبی در رودخانه ها به موضوع آبزي پروري توجه

 
شود ما دو شکل براي این اقدام در نظر گرفته ایم. 



وي افزود: ما به هیچ عنوان به هیچ طرحی که یک طرف آن مردم نباشند ورود نمی کنیم. در حوزه آبزیان تلاش می کنیم که پنج

 
هزار تن تولید آبزیان را از طریق همین مشاغل خرد و خانگی تامین کنیم و پنج هزار تن هم از طریق بنگاه هاي کلان تولید شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت گفت: باید حلقه هاي یک زنجیره کنار هم دیده شود و به طور پیوسته با یکدیگر ارتباط مستمر داشته باشند و

 
یک نکته مهمتر این است که باید یک فرد دانا بالاي سر این کار باشد تا کار را به خوبی بفهمد. 

مدنی گفت: این ده هزار تن تولید پروتیین آبزیان به مشورت عمومی گذاشته می شود و ایده هاي کارآفرینان شناسایی شده و بعد از

 
موفقیت در توجیه اقتصادي به اجرا در خواهد آمد. 

وي ادامه داد: 5 درصد از 40 هزار طرح دو سال گذشته در حوزه تولید منسوجات بوده است که لباس هاي عمدتا محلی تولید می

 
کردند. حوزه پوشاك حوزه بزرگ و عجیب و غریبی است. 

مدنی گفت: یک خانوار در هر سال یک میلیون و دویست و پنجاه هزار تومان مصرف پوشاك دارد که این در حوزه روستایی به 850

 
هزار تومان می رسد. 

مدیرعامل بنیاد برکت تصریح کرد: یعنی در سال 28 هزار میلیارد تومان در کشور پوشاك خرید و فروش می شود که یک سوم آن

 
حتما واردات است که عمده این واردات هم قاچاق است و در کنار ارز بر بودن آن قاچاق هم هست. 

وي افزود: حضرت آقا یکی از تاکیداتشان همین موضوع پوشاك بود که در بنیاد برکت براي تولید پنج میلیون دست لباس هدف

 
گذاري شده است و تلاش می کنیم تا هم به صورت خرد و خانگی و هم در حوزه بنگاه هاي بزرگ کار تولید به ثمر برسد. 

مدنی در بخش دیگري از سخنانش به موضوع کولبري در سه استان غربی کشور اشاره کرد و گفت در ابتدا فکر می کردیم که کولبران

 
درآمد فوق العاده زیادي دارند اما وقتی به سراغ آنها رفتیم دیدیم عدد خیلی کمی درآمد دارند. 

وي افزود: از این رو طرح کاك برکت را کلید زدیم تا از این مسیر بتوانیم براي کولبران در همان استان خودشان طرح هاي اقتصادي

 
را ایجاد کنیم تا اصلا به سراغ کولبري نروند. 

مدیرعامل بنیاد برکت تصریح کرد: باور کنید که اگر کولبران بتوانند درآمدهایی در حد دو تا سه میلیون تومان در ماه داشته باشند

 
اصلا به سراغ کولبري نخواهند رفت. 

مدنی در بخش دیگري از سخنانش گفت: ما کیلومترها مرز و نقاط مرزي داریم اما به هیچ عنوان مهارت استفاده از این مرزها را

 
نداریم و امروز مرزهاي ما از جهت اقتصادي رها شده است. 

انتهاي پیام/



مدرسه، قله نظام آموزشی است

منبع: ایرناشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/06/11

تهران-ایرنا- دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش گفت:مدرسه قله نظام آموزشی و کانون ساماندهی تمامی اقدامات تربیتی
است.

تهران-ایرنا- دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش
گفت:مدرسه قله نظام آموزشی و کانون ساماندهی تمامی

 
اقدامات تربیتی است. 

سی و چهارمین اجلاس مدیران و روساي آموزش و پرورش
سراسر کشور که با حضور وزیر آموزش و پرورش، معاونان و
مشاوران وزیر و مدیران کل حوزه ستادي وزارت آموزش و
پرورش در سالن اجلاس سران کشورهاي اسلامی به صورت

 
ویدئو کنفرانس برگزار شد. 

به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی و اموربین الملل
شوراي عالی آموزش و پرورش، محمود امانی در سخنرانی خود با عنوان «سیاست ها و ماموریت هاي آموزش و پرورش در زیست بوم
جدید» با نگاهی تحلیلی، با تمرکز بر "مدرسه" به عنوان قله نظام آموزشی و کانون ساماندهی تمامی اقدامات تربیتی، به نکته کلیدي

 
که به درك موقعیت کنونی و بقاي موثر نظام آموزشی کشور مربوط می شود، اشاره کرد. 

وي با تاکید بر نقش و جایگاه مدرسه افزود: مدرسه مهم است؛ مدرسه به تعبیر سند تحول بنیادین کانون فرهنگی محله است. امروزه
برنامه ریزان کلان و متخصصان توسعه جوامع به این نتیجه رسیده اند که عاقلانه ترین راه و به عبارت مبسوط تر، بنیادي ترین،
موثرترین، پایدارترین، کم آسیب ترین و شاید از همه مهم تر اقتصادي ترین و ارزان ترین راه براي بهبود تمامی شاخص هاي جوامع

 
بشري، رسیدگی همه جانبه به مدرسه است. 

 
مدرسه سرچشمه رشد شایستگی هاي پایه شهروندي است 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش اظهار داشت: اگر به دنبال بهبود اخلاق شهروندان، کاهش جرائم، اعتیاد، خشونت و آسیب هاي
اجتماعی، افزایش اشتغال، امنیت، قانون مداري، مهرورزي و کمک به هم نوعان، حفظ محیط زیست، مصرف بهینه ماده و انرژي،
مقاومت و تاب آوري، ارزش مداري و حق طلبی و بسیاري از شایستگی هاي پایه شهروندي هستیم و اگر در مقیاس خردتر، می
خواهیم در محله ي ما ادب در برخورد ها وجود داشته باشد، حیا و عفاف رایج باشد، حقوق و حرمت همسایگان رعایت شود، باید به

 
مدرسه روي آوریم و سرچشمه هاي رشد خود را در آن جستجو کنیم. 

امانی خاطرنشان کرد: اگر می خواهیم مردم ما بی تفاوت، خودخواه، تن پرور و منفی نگر و مایوس نباشند، باید مدارس ما به آنها
زندگی مسئولانه، دگرخواهی، مثبت اندیشی و خودباوري را بیاموزند. چنین مدرسه اي در سند تحول بنیادین به عنوان "نقطه اتکاي

 
دولت و ملت در رشد، تعالی و پیشرفت کشور و کانون تربیت محله" توصیف شده است. 

وي با یادآوري این که همه در قبال مدرسه مسوول هستند، خاطرنشان کرد: همه در قبال مدرسه مسوول هستند؛ سطح مدارس هر



کشور، نشانه سطح واقعی رشد و توسعه آن کشور است. هرچه سطح توسعه اقتصادي، فرهنگی و ارزشی یک جامعه بالاتر باشد، اوضاع
مدرسه در آن جامعه مطلوب تر است. جامعه اي که به این نتیجه رسیده است که باید بهترین شرایط رشد را براي فرزندان خود فراهم

 
کند، به نوعی براي آینده خود سرمایه گذاري کرده است. 

وي ادامه داد: در چنین جوامعی، به هر کودکی که به دنیا می آید، به عنوان یک سرمایه ارزشمند ملی و فرزندي که متعلق به همه
اجتماع است نگاه می شود و ضمن سپاسگزاري از پدر و مادري که این کودك را به دنیا آورده اند، وظیفه رشد و بالندگی او را یک
وظیفه عمومی می دانند که همه باید با وضع قوانین مناسب و ارایه خدمات حمایتی، به کمک خانواده بیایند. با چنین نگاهی، تقویت
بنیان خانواده و ترغیب به فرزندآوري، یکی از استراتژي هاي مهم حفظ جامعه و کمک به پایداري آن است و اقدامی از جنس برنامه

 
ریزي براي بقاء و ارتقاء آینده نگرانه به شمار می آید. 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش افزود: بی شک، دوام و استمرار سطح توسعه یافتگی هر جامعه در ابعاد حرفه اي و اقتصادي و
نیز ارتقاي شاخص هاي اخلاقی، ارزشی، اجتماعی و سیاسی، نیازمند ورود مستمر جوانانی داراي سلامت جسم و روح و برخوردار از

 
شایستگی هاي پایه و ارزشهاي درونی شده به درون جامعه است. 

امانی تصریح کرد: تربیت چنین جوانانی، مستلزم وجود مدارسی است که هم به لحاظ فضا و امکانات و تجهیزات فیزیکی و هم به
لحاظ نیروي انسانی، بتوانند به عنوان یک زیستگاه، فرصت و موقعیت رشد دینی، علمی، اجتماعی، بدنی، هنري و اقتصادي را فراهم
سازند. با چنین نگرشی است که باید تلاش نمود که ساختمان مدارس، بهترین ساختمان هر محله؛ معلمان مدرسه، شایسته ترین

 
افراد؛ مدیر مدرسه، با کفایت ترین فرد جامعه محلی و بچه هاي مدرسه، شادترین و با نشاط ترین ساکنان محله باشند. 

 
مدرسه باید احساس کند حامی و صاحب دارد 

وي با بیان این که مدرسه باید احساس کند که حامی و صاحب دارد، افزود: وصول به چنین چشم اندازي نه با الگوي مدرسه دولتی به

 
معناي کنونی و نه با الگوي مدارس خصوصی امکان پذیر است. 

وي ادامه داد: باید نگاه به مدرسه، مانند مثل نگاه به مساجد و حسینیه ها باشد. باید یک احساس مالکیت عمومی، احساس تعلق و
احساس متولی بودن در مردم هر محله نسبت به مدرسه بوجود آید. مدرسه باید احساس کند که حامی و صاحب دارد، حامی و
صاحبی مهربان و دلسوز، آگاه، توانا و بخشنده. جمعی متشخص از افراد توانمند جامعه محلی که نه تنها توان خود، بلکه توان هر

 
انسان مستعد کمکی را در راستاي خدمت به مدرسه بسیج می کنند. 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش گفت: چنین مدرسه اي براي دانش آموزان کنونی و فارغ التحصیلان مدرسه، هویت مدرسه اي
و احساس تعلق خاطر به نام مدرسه می آفریند. هر دانش آموز به محض ثبت نام و ورود به مدرسه می داند که در چندمین دوره
ورودي دانش آموزان به مدرسه قرار دارد و پیوند خود را با دیگران ذیل انتساب به دانش آموختگان دوره مزبور در مدرسه برقرار می

 
کند. چنین مدرسه اي داراي سرمایه و پشتوانه اي است که هرگز در کار خود وا نمی ماند. 

امانی اظهار داشت: هر کس، پیش از هر گونه انتقادي نسبت به وضع موجود و ابراز ناخشنودي از فاصله ي مدارس با وضع مطلوب،
باید از خود بپرسد من براي بچه هاي محله ام، شهرم و کشورم چه کرده ام؟ چه کارهایی از دست من بر می آید، چه کارهایی را
تاکنون انجام داده ام؟ و نیز از خود بپرسد که مدرسه براي محله چه کارهایی را می تواند انجام دهد؟ از فضاي آن، امکانات آن،
انسانهایی که در آن حضور دارند، چه استفاده هایی می توان کرد؟ چنین مدرسه اي، بافتی زنده است که با پیکره جامعه پیرامونی



 
خود پیوند خورده، تغذیه می شود و تغذیه می کند. 

وي یادآور شد: بدیهی است چنین توصیفی از مدرسه، برخاسته از گزاره هاي مدیریتی سند تحول در باب مدرسه همچون گزاره هاي
زیر است: "برخوردار از قدرت تصمیم گیري و برنامه ریزي در حوزه هاي عملیاتی در چارچوب سیاستهاي محلی، منطقه اي و ملی"، "
داراي تعامل اثربخش با مساجد و دیگر نهادها، مراکز مذهبی و کانون هاي محلی نظیر فرهنگ سرا، کتابخانه هاي عمومی و برخوردار
از ارتباط مستمر و موثر با عالمان دینی، صاحبنظران و متخصصان" و "داراي پیوند موثر با موضوعات و مسائل جامعه در مقیاس

 
محلی، منطقه اي و ملی با حضور فعال در حیات اجتماعی" است. 

 
همه براي تحقق اهداف مدرسه تلاش کنند 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش با بیان این که همه براي تحقق اهداف مدرسه تلاش کنند، اضافه کرد: براي دست یابی به

 
چنین چشم اندازي که مبتنی بر اعتماد به مدرسه و صلاحیت مدیریت آن است، باید تمام عوامل درونی و بیرونی ایفاي نقش کنند. 

امانی تصریح کرد: شوراي عالی آموزش و پرورش با تدوین سیاست ها، خط مشی ها، قوانین، مقررات و آیین نامه هاي سازگار با این
نگرش، حوزه ستادي آموزش و پرورش با خلق و ترویج راهکارهاي الهام بخش و راه گشا، مدیریت هاي استانی و منطقه اي با ارتقاي
ظرفیت مدیریت مدارس و ایفاي نقش راهبري، راهنمایی، پایش و تضمین کیفیت، و جامعه محلی با بسیج تمامی امکانات خود باید پا

 
به عرصه کمک به مدرسه در راستاي تحقق اهداف و کارکرد مدرسه بگذارند. 

وي افزود: شاید مهم ترین آموزه سند تحول بنیادین این باشد که دست یابی به چشم انداز مدرسه تراز سند، یعنی اجراي سند، یک

 
وظیفه ملی است و مشارکت همه را می طلبد. 

 
مهم ترین مساله مدرسه، اجراي برنامه هاي درسی مصوب است 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش مهم ترین مساله مدرسه را اجراي برنامه هاي درسی مصوب ذکر کرد و گفت: اما در سطح
مدرسه، مهم ترین مساله اي که مدرسه باید در راس امور خود قرار دهد، اجراي موثر برنامه هاي درسی مصوب است. یادگیري موثر،
نوعی از یادگیري است که یادگیرنده قبل و بعد از یادگیري، در چارچوب شناختی، مهارتی و نگرشی اش، یا به تعبیر الگوي هدف

 
گذاري برنامه درسی ملی، در تفکر، ایمان، علم، عمل و اخلاق اش که شایستگی هاي پایه ي او را می سازند، تغییر محسوس رخ دهد. 

امانی افزود: نیل به یادگیري موثر، مستلزم ایجاد موقعیت هاي یادگیري فعال و رشد دهنده در سطح مدرسه و کلاس است. بدیهی
است این امر نیازمند رشد شایستگی هاي حرفه اي معلمان در عرصه طراحی آموزشی، یعنی بکارگیري اصول علم و هنر یاددهی

 
یادگیري (پداگوژي) است که در برنامه درسی ملی به آن اشاره شده است. 

وي اظهار داشت: به قوت می توان گفت که اگر مدارس، برنامه هاي درسی موجود را با کیفیت لازم و به صورت موثر اجرا نمایند،
بسیاري از ساحتهاي رشد پوشش داده شده و نتایج فراوانی حاصل می شود. تحقق این امر، مجالی را به وجود می آورد که در کنار
برنامه درسی ملی، با استفاده از ظرفیت برنامه ویژه مدرسه (بوم)، به عنوان برنامه درسی سطح مدرسه، به بسیاري از نیازها، دغدغه ها

 
و علائق ویژه مدرسه پرداخته شود. 

 
آموزش و پرورش در دوران کرونا دچار تغییرات جدي شده است 



دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش به وضعیت موجود جامعه اشاره کرد و گفت: با بروز شرایط جدید کرونا در جهان، جنبه دیگري
از شایستگی هاي مورد نیاز براي ایجاد موقعیت هاي یادگیري موثر، بروز و ظهور پیدا کرد. با تعطیلی آموزش حضوري و چهره به
چهره، نیاز جامعه آموزشی کشورهاي جهان در همه ي سطوح به کسب شایستگی هاي فناوري و عدم آمادگی پیشینی کافی در این

 
زمینه به صورت یک شوك خود نمایی کرد. 

امانی با بیان این که آموزش و پرورش در دوران کرونا دچار تغییرات جدي شده است، افزود: در چنین فضایی، مدیریت آموزش در
فضاي غیر حضوري و ترکیبی، مستلزم برخورداري هم زمان از دو دسته شایستگی پداگوژیگ و تکنولوژیک است. پیش بینی می شود
این عرصه، فضایی را فراهم آورد که آموزش پس از کرونا، هرگز به مدار قبلی خود باز نگردد و در بسیاري از جوانب، دست خوش

 
تغییراتی شود که عمدتا مطلوب تلقی می شوند. 

وي تاکید کرد: دهه آینده دوره توسعه خلاقیت ها و نوآوري در تولید و طراحی آموزشی جدید است، بر این اساس، شاید دهه ي
آینده، دوران توسعه خلاقیت ها، نوآوري در تولید و طراحی هاي آموزشی جدید و برنامه هاي درسی رشد دهنده بر اساس توسعه

 
شایستگی هاي فردي و گروهی دانش آموزان با استفاده از امکانات فضاي مجازي و الکترونیک باشد. 

 
کرونا به ما آموخت در برابر تندباد، دیوار نسازیم 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش تصریح کرد: به نظر می رسد جامعه آموزشی نه تنها ایران بلکه جامعه جهانی در انتظار تولید
روش ها و ابزارهایی خلاقانه، معتبر و متنوع براي ارزشیابی تحصیلی است. به نوعی کرونا به ما آموخت که در برابر تندباد، دیوار نسازیم

 
بلکه توربین هایی قرار دهیم که انرژي مخرب را در خدمت ساختن قرار دهد. 

امانی خاطرنشان کرد: راهبري و مدیریت نظام آموزشی از ستاد تا صف در چنین شرایطی امري زنده، پرهیجان، متغیر در لحظه،

 
اقتضایی و گاهی بحرانی است. 

وي افزود: این مدیریت لااقل چهار عرصه اصلی را در بر می گیرد: از سویی باید شایستگی هاي حرفه اي فوق را در خود و دیگران به
وجود آورد، از سوي دیگر براي فراهم آوردن زیر ساخت ها و ایجاد دسترسی براي آحاد دانش آموزان به اشکال جدید آموزش اقدام
کرد و در عرصه سوم، براي حفظ عدالت آموزشی، تدابیري خاص براي دانش آموزانی که دسترسی به ابزارهاي آموزش الکترونیک یا
اینترنت ندارند، اندیشید و سرانجام در جهت آموزش خانواده ها براي ایفاي آگاهانه نقش خویش به عنوان شرکاي راهبردي موفقیت

 
در این موقعیت جدید اقدام کرد. 

وي تاکید کرد: مدیریت عرصه هاي فوق، مستلزم برخورداري از آگاهی روزآمد، عملکرد حرفه اي، تقسیم کار متعادل و داشتن

 
اختیاراتی است که از فضاي اعتماد متقابل سرچشمه می گیرد. 

 
اگر مدارس نتوانند کارآیی خود را در شرایط جدید نشان دهند، با بحران مواجه می شوند 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش همچنین گفت: به طور جدي پیش بینی می شود که اگر مدارس نتوانند کارآیی خود را در
شرایط جدید نشان دهند، با بحران کارکرد مواجه می شوند و به راحتی در معرض تهدید، تعطیل و جایگزینی به وسیله جریانهاي

 
رقیب تجاري قرار می گیرند. 



امانی ادامه داد: قانون نانوشته طبیعت، به حذف نهادهاي فاقد کارکرد حکم می کند. به نظر می رسد مدارس براي بقا و حفظ کارکرد
خود باید از فضاي جدید استفاده کنند و با استفاده از امکاناتی که فضاي نوین یادگیري براي تسهیل یادگیري در اختیارشان می
گذارد، بارهایی را که به طور سنتی حمل می کرده اند، کمی سبک کنند و با استفاده از فراغت حاصل از آن به کارکردهایی بپردازند
که در تمام جوامع بشري مورد تاکید تام بوده است و عدم اهتمام به آنها در نظام هاي آموزش رسمی محل انتقاد همیشگی بوده است.

وي تصریح کرد: کارکردهایی که مدارس باید بیشتر روي آنها کار کنند معطوف به مهارت آموزي، آمادگی براي زندگی، اجتماعی
شدن، یادگیري راه یادگیري، کسب وکار، تربیت بدنی، هنرآموزي و در یک کلام، جبران نقائصی که در برنامه هاي درسی نسبت به

 
تربیت تمام ساحتی وجود دارد. 

 
برچسب ها 

 
- مدارس 

 
- ویروس کرونا 

 
- شوراي عالی آموزش و پرورش 

 
- وزارت آموزش و پرورش 

 
پروندهٔ خبري 

- بازگشایی مدارس متناسب با وضعیت کرونا



بذر توسعه در کشاورزي لرستان با اجراي طرح هاي آبیاري

منبع: ایرناشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/06/11

خرم آباد – ایرنا – در حالیکه 4.7 درصد زمین هاي کشاورزي ایران در لرستان واقع شده و منابع آبی موجود در این استان
حدود سه برابر این میزان است اما میانگین زمین هاي آبی کشور 46 و لرستان 23 درصد بوده که به همین دلیل سال هاي

اخیر اقدامات مطلوبی براي این عقب ماندگی و توسعه کشاورزي لرستان از مسیر اجراي ...

 خرم آباد – ایرنا – در حالیکه 4.7 درصد زمین هاي
کشاورزي ایران در لرستان واقع شده و منابع آبی موجود در این استان حدود سه برابر این میزان است اما میانگین زمین هاي آبی
کشور 46 و لرستان 23 درصد بوده که به همین دلیل سال هاي اخیر اقدامات مطلوبی براي این عقب ماندگی و توسعه کشاورزي

 
لرستان از مسیر اجراي طرح هاي آبی صورت گرفته است. 

به گزارش ایرنا لرستان به دلیل آب و هوا، خاك مطلوب، منابع آبی و نیروي انسانی توانمند و تحصیلکرده مستعد کشاورزي و باغداري
است که با وجود داشتن 10 تا 12 میلیارد مترمکعب رواناب و قرارگرفتن میان پنج استان پربارش کشور اما در سالهاي گذشته

 
استفاده چندانی از این ظرفیت نداشته و کشاورزي دیم آن تنها یک اشتغال محدود و معیشتی بوده است. 

با توجه به حساسیت ویژه دولت براي رونق کشاورزي و با عنایت به اینکه لرستان از اساس داراي ظرفیت هاي بسیار متنوعی در این
بخش است طی سال هاي اخیر اقدامات مطلوبی براي تبدیل اراضی دیم به آبی صورت گرفته و بذر توسعه این بخش با اجراي طرح

 
هاي آبیاري در حال رشد و نمو است. 

از حدود سه میلیون و 100 هزار تن انواع محصول زراعی و باغی استان تنها 81 درصد ازطریق اراضی آبی و 19 درصد در اراضی دیم

 
تولید می شود که این رقم بیانگر اهمیت آبی شدن زمین هاي کشاورزي لرستان است. 

 
ظرفیت آبی لرستان سه برابر زمین هاي کشاورزي است 

رییس سازمان جهادکشاورزي لرستان گفت: 4.7 درصد اراضی کشاورزي کشور در این استان و ظرفیت منابع موجود حدود سه برابر



 
این میزان است. 

اسفندیار حسنی مقدم افزود: آب یکی از مهمترین چالش ها و مولفه ها در بخش توسعه کشاورزي لرستان است که سالانه 14 میلیون

 
مترمکعب معادل 11 درصد کشور در لرستان تولید می شود. 

وي اظهار داشت: احداث سد، انجام طرح هاي آبخوانداري، هدایت آبهاي سطحی به منابع زیرزمینی و آبخیزداري مکانیکی و
بیولوژیکی باید براي منابع آب و تقویت کشاورزي استان انجام شود که البته تاکنون ساخت سد با توجه به ظرفیت هاي موجود استان

 
به خوبی صورت نگرفته است. 

 
 

 
تجهیز 30 درصد اراضی آبی لرستان به آبیاري نوین 

رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان همچنین گفت: 56 هزار هکتار زمین آبی کشاورزي استان معادل 30 درصد اراضی به سیستم

 
هاي آبیاري نوین مجهز شده است. 

حسنی مقدم افزود: اجراي طرح هاي آبیاري نوین سبب افزایش بهره وري، ارتقا راندمان آب مصرفی، افزایش تولید در هکتار و افزایش

 
درآمد می شود. 

وي اظهار داشت: دولت حمایت هاي خوبی در این زمینه دارد و کمک هاي بلاعوض پرداخت می کند که مردم باید براي اطلاع و بهره

 
مندي از این فرصت به ادارات جهادکشاورزي شهرستان ها مراجعه کنند. 

وي اجراي سیستم هاي آبیاري نوین را عبور از کشاورزي سنتی غرقابی دانست و تصریح کرد:780 هزار هکتار زمین کشتاورزي

 
لرستان معادل 4.7 درصد اراضی کشور می باشد که ازاین سطح تاکنون 150 هزار هکتار ( حدود 24 درصد)آبی شده است 

 
تحقق 100هزار شغل در بخش کشاورزي لرستان 

رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان همچنین گفت: چنانچه بتوان در یک برنامه پنج ساله با هدف ذخیره یک میلیارد مترمکعب آب

 
در استان سد احداث کرد 100 تا 200 هزار شغل براي بخش کشاورزي ایجاد می شود. 



حسنی مقدم افزود: در صورت تحقق این مهم 100 هزار هکتار از زمین هاي کشاورزي استان آبی می شود که با شرط حفظ 23

 
درصد اراضی آبی کنونی، می توان علاوه بر این میزان اشتغالزایی ظرفیت قابل توجهی به حجم تولیدات نیز اضافه کرد. 

وي میانگین زمین هاي کشاورزي کشور و لرستان را به ترتیب 46 و 23 درصد برشمرد و اظهار داشت: با تبدیل 100 هزار هکتار
استان دیمزار به زمین آبی، ارزش افزوده تولیدات در هر هکتار به هفت برابر افزایش یافته و بخش قابل توجهی ازمشکلات اقتصادي

 
کشاورزان حل می شود. 

وي شاه بیت توسعه نیافتگی لرستان را عدم تخصیص آب دانست و ادامه داد: 4.7 درصد زمین هاي کشاورزي کشور در لرستان واقع

 
شده در حالیکه 11 درصد آبهاي کشور در این استان می باشداما تنها نیم درصد سدها در این منطقه احداث شده است. 

رییس سازمان جهادکشاورزي لرستان تصریح کرد: بسیاري از شبکه هاي سه و چهار سدهاي استان نیز احداث شده و این سدها در

 
عمل نوعی تشتک تبخیر هستند و لرستان به عنوان یکی از پرآب ترین استان هاي ایران تنها داراي 23 درصد زمین آبی می باشد. 

حسنی مقدم گفت: 130 هزار بهره بردار بخش کشاورزي لرستان هستند و 400 تا 600 هزار نفر از این بخش ارتزاق می کنند و ارزش
افزوده سه میلیون تن محصول استان به بیش از هفت هزار میلیارد تومان می رسد که چنانچه مشکل تامین و تخصیص آب براي این

 
حوزه برطرف شود علاوه بر اشتغالزایی، درآمداقتصادي کشاورزان نیز چندین برابر افزایش خواهد یافت. 

 
 

 
ذخیره یک میلیارد متر مکعب آب با انجام طرح هاي آبخیزداري 

رییس سازمان جهادکشاورزي لرستان ادامه داد: با تدابیر حکیمانه مقام معظم رهبري براي تخصیص اعتبار لازم از محل صندوق

 
توسعه ملی، اجراي طرح هاي آبخیزداري استان با مدیریت خوب اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان در حال انجام است. 

حسنی مقدم گفت: در صورت تامین اعتبار منطبق بر سه سال گذشته، حدود 10 سال آینده عملیات آبخیز داري در سطح 2.1میلیون
هکتار از منابع طبیعی استان انجام خواهد شد که سبب ذخیره سازي حداقل یک میلیارد متر مکعب از روان آب هاي استان در سفره

 
هاي زیر زمینی می شود. 

وي تصریح کرد: چنانچه عملیات آبخیزداري در سطح2.1میلیون هکتار از منابع استان انجام شود نزدیک به یک میلیارد متر مکعب
آب ذخیره خواهد شد که رقم قابل توجهی است که در عین حال بهره وري از آب پشت بندها نیز براي اجراي پروژه هاي پرورش

 
ماهی در قفس، توسعه باغات و گیاهان دارویی باید مورد توجه قرار بگیرد. 



رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان اظهار داشت: یکی از مباحث مدیریتی درعملیات آبخیزداري استفاده از ظرفیت داخلی و توان
تخصصی مراکز تحقیقاتی و آموزشی است که در این راستا باید از ظرفیت نیروي تخصصی مرکز تحقیقات کشاورزي و منابع طبیعی و

 
دانشکده کشاورزي استان براي انجام عملیات آبخیزداري به خوبی استفاده شود. 

 
28هزار هکتار از اراضی لرستان به سیستم هاي نوین آبیاري تجهیز شد 

مدیر آب و خاك سازمان جهادکشاورزي لرستان گفت: 56 هزار و 600 هکتار از اراضی استان به سیستم هاي نوین مجهز شده که

 
حدود نیمی از این رقم معادل 28 هزار هکتار از سال 92 تاکنون اجرا شده است. 

بهمن فریدونی سطح زمین هاي آبی لرستان را 180 هزار هکتار برشمرد و افزود: میانگین زمین هاي تحت پوشش سیستم هاي

 
آبیاري نوین در کشور 26 درصد و در استان 30 درصد می باشد. 

وي ادامه داد: با وجودي که میزان زمین هاي آبی لرستان معادل نصف متوسط کشوري است اما اجراي طرح هاي نوین آبیاري در این

 
استان موفق بوده است. 

مدیر آب و خاك سازمان جهاد کشاورزي لرستان اظهار داشت: بر اساس شیوه نامه اجراي سیستم هاي نوین آبیاري در سال گذشته به
ازاي هر هکتار سیستم بارانی 104 میلیون ریال و هر هکتار سیستم قطره اي و موضعی 170 میلیون ریال به عنوان کمک بلاعوض

 
دولت براي کشاورزان هزینه شد. 

فریدونی تصریح کرد: سال گذشته چهار هزار و 47 هکتار از اراضی آبی استان به سیستم هاي نوین تجهیز شد که این اقدام در سال

 
هاي 96 و 97 به ترتیب پنج هزار و 250 و سه هزار و 200 هکتار بوده است. 

 
 

 
اجراي سیستم هاي نوین آبیاري 6800 هکتار در سال 99 

وي افزود: در حال حاضر نیز طرح اجراي سیستم هاي نوین در سطح 6 هزار و 800 هکتار از اراضی آبی استان در دست اقدام می

 
باشد. 



مدیر آب و خاك سازمان جهادکشاورزي لرستان گفت: تاکنون دستورالعمل پرداختی کمک بلاعوض براي سال 99 اعلام نشده اما

 
احتمال می رود 20 تا 25 درصد نسبت به سال گذشته افزایش یابد. 

فریدونی اجراي سیستم هاي نوین آبیاري را امري ضروري براي افزایش راندمان بخش کشاورزي دانست و افزود: طی سال هاي
گذشته تخصیص اعتبارات این حوزه در استان بالاي 100 درصد بوده که علاوه بر اعتبار تعیین شده، مبالغ شناوري هم براي این مهم

 
به استان اختصاص یافته است. 

وي ادامه داد: حدود 70 درصد هزینه اجراي این سیستم ها مربوط به لوله و اتصالات پلی اتیلن است که دولت کمک هاي خوبی براي
این مهم در نظر گرفته و کشاورزان می توانند با مراجعه مراکز خدمات جهاد کشاورزي و تشکیل پرونده از کمک هاي بلاعوض بهره

 
مند شوند. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- توسعه ایران 

 
- آبیاري 
- لرستان



چگونه استرس کرونا را مهار کنیم؟

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/06/11

چگونه استرس کرونا را مهار کنیم؟ >

 
چگونه استرس کرونا را مهار کنیم؟ 

شیوع جهانی ویروس کرونا و سرعت انتشار آن باعث ترس و
استرس همگانی شده و همین استرس مردم را دچار وضعیت

 
نابسامانی کرده و سلامت روان آن ها را در خطر انداخته است. 

برخی روانپزشکان بر این باورند که استرس با افزایش ترشح
کورتیزول همراه است که بسته به میزان کورتیزول ترشح شده،
واکنش هایی را در بدن ایجاد می کند. در گذشته هاي دور این
هورمون باید ما را براي مقابله با حمله حیوان وحشی، دشمن، و

 
یا فرار از موقعیت خطرناك آماده می کرد. 

این هورمون موجب ایجاد آمادگی جسمانی بیشتر و تولید انرژي
براي واکنش سریع تر و قوي تر در برابر خطر می شود اما در
شرایط فعالی این استرس اگر طولانی باشد، می تواند منجر به

 
اضطراب شود که آثار بسیار مخربی در بدن دارد. 

به گفته آنان، ترس و استرس زیاد و بیش از حد سبب می شود افراد شایعات را بیشتر قبول کنند و خود به شایعات دامن بزنند تا
بتوانند کمی از ترس و نگرانی خود بکاهند و استرس بیش از حد نسبت به آلوده شدن به ویروس، اختلال وسواس جبري بوجود
خواهد آورد، در زمانی که اضطراب و استرس مبتلا شدن به بیمار همه وجود فرد را فراگرفت از ترس اینکه آلودگی به سراغش نیاید
مدام دستان خود را هر لحظه با ژل و یا مواد ضدعفونی می کند و این در حالی است اصلا نیاز نیست این کار با هر شک و تردید به

 
آلوده شدن، انجام شود. 

مینو معتمد روانپزشک در این زمینه گفت: وضعیت ترس سیستم ایمنی بدن را از بین می برد، وقتی ترس را به دوستان و اعضاي

 
خانواده خود انتقال دهید، تقریبا شبیه به انتشار میکروب به آنها است، پس نباید این کار را با افراد دیگر نیز انجام داد. 

وي افزود: ترس مانند لبخند یا خمیازه نیز می تواند مسري باشد که در شرایط کنونی و در این مواقع بهتر است نگذاریم حس ترس به
دیگران منتقل شود، باید خانه را به محل امن و آرام براي همه اعضاي خانواده تبدیل کرد و از شرایط قرنطینه خانگی جهت انجام

 
کارهاي عقب افتاده خود استفاده شود. 



این روانپزشک تصریح کرد: داشتن افکار مثبت و دور کردن افکار منفی، بدبینی، افسردگی، اضطراب و نگرانی در مورد ابتلا به بیماري
باعث کاهش سیستم ایمنی و دفاعی بدن شده و بدن را در مقابل ویروس ضعیف یا ناتوان می کند، پس تا جایی که می توانید از افکار

 
منفی دوري کنید. 

معتمد پیشنهاد کرد: با کسانی که دوست شان دارید و آرام تان می کنند تلفنی صحبت کنید و یا براي آن ها پیام هاي دوستانه،
مهربانانه ارسال کنید و بپذیرید که همه چیز در کنترل شما نیست، سعی کنید برنامه زندگی عادي خود را حفظ کنید، همچنین در

 
حضور کودکان در مورد اخبار بد صحبت نکنید. 

 
نفس عمیق بکشید 

وي اظهار داشت: نفس هاي عمیق بکشید تا بدن تان آرام گیرد و هورمون هاي استرس دور شوند، از تکنیک هاي آرام بخش عضلانی،
تمرینات ذهن آگاهی و یوگا استفاده کنید تا استرس شما کنترل شود، اگر در خانه مانده اید، استراحت کنید، خواب خوب و رژیم

 
غذایی سبک به تقویت سیستم ایمنی کمک می کند. 

معتمد تصریح کرد: ورزش در خانه به رفع استرس کمک می کند و نیایش باعث ایجاد آرامش می شود، از آن ها غافل نشوید و برنامه
ها و فیلم هاي خنده دار براي مدت زمانی ذهن شما را از استرس و افسردگی دور می کند، قهوه و کافئین در این شرایط پر استرس

 
خوب نیست از نوشیدن آن ها بپرهیزید و دمنوش هاي آرام بخش را جایگزین آن ها کنید. 

به گفته این روانپزشک، اضطراب و ترس را در وجود خود بالا نبرید، از موقعیت هاي استر س زا دوري کنید، رعایت همین توصیه

 
تکراري دست شستن دست ها از همه چیز مهم تر است. 

 
اشکال متفاوت استرس 

احمد حاجبی مدیرکل دفتر سلامت روانی و اجتماعی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز در این زمینه گفت: در شرایط
کرونایی هر یک از ما به شکل متفاوتی به استرس و حوادث ناگوار واکنش نشان می دهیم. آگاهی به نشانه هاي جسمی و ذهنی
اضطراب اولین قدم در مدیریت آن است. براي مثال تحریک پذیري، عصبانیت و از کوره در رفتن، بی خوابی و کابوس، ترس، خستگی،

 
سردرد، عدم تمرك، اسپاسم عضلانی، تپش قلب، و حالت تهوع و سایر مشکلات گوارشی از علایم اضطراب است. 

وي افزود: در شرایط بحرانی افراد واکنش هاي متفاوتی مانند، اضطراب، اشتغال ذهنی مکرر با مساله، سردرگمی و دوگانگی، یا
احساس کرختی دارند، به خاطر داشته باشید که در بحران ها معمولا اتفاق ها غیرطبیعی هستند، اما اکثرا واکنش هاي افراد طبیعی
است. به خودتان یا دیگران برچسب ضعیف بودن، یا غیرطبیعی بودن نزنید. کاري که شما انجام می دهید شجاعانه، ایثارگرانه و بسیار

 
ارزشمند است. 

حاجبی خاطرنشان کرد: در محل کار، از روش هاي ساده و قابل اجرا براي کاهش تنش و استرس استفاده کنید، حرکات کششی و
نرمش، چند دقیقه قدم زدن در فضاي باز، تمرین تنفس عمیق، چند دقیقه گوش کردن به موسیقی آرام بخش، یا نیایش کردن می

 
تواند به کاهش تنش شما کمک کند. سعی کنید لحظاتی هر چند کوتاه ذهنتان را از کار و یا نگرانی ها دور کنید. 

مدیرکل دفتر سلامت روانی، اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت ادامه داد: وقتی کار نمی کنید و در خانه هستید، تا حد امکان برنامه



معمول و روزمره قبلی خود را حفظ کنید. نقش خود را به عنوان عضوي از خانواده ایفا کنید، به سرگرمی ها و علایق خود بپردازید،

 
ورزش کنید و کارهایی را که براي شما آرامش بخش است، در برنامه تان بگنجانید. 

 
مدیریت نگرانی ها 

حاجبی تصریح کرد: دغدغه ها و نگرانی هاي خانوادگی را مدیریت کنید. با نزدیکان خود در مورد برنامه هاي کاري خود، زمان و
روشی که می توانند با شما در تماس باشند و همچنین نگرانی هایشان صحبت کنید. سعی کنید برنامه منظمی براي تماس و صحبت

 
با خانواده و دوستان داشته باشید. 

وي تاکید کرد: از خود مراقبت کنید. تا جایی که امکان دارد خواب و استراحت کافی داشته باشید. تغذیه سالم داشته باشید. مصرف

 
کافئین را محدود کنید و مایعات کافی بنوشید. 

منبع: خبرگزاري ایرنا



توسعه پایدار محله اي با استفاده بهینه از منابع موجود امکان پذیر است

منبع: ایرناشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/06/11

زاهدان- ایرنا- مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري سیستان و بلوچستان گفت: توسعه پایدار محله اي با در نظر
گرفتن مولفه هاي پایداري اجتماعی، اقتصادي، اکولوژیکی کالبدي، مدیریت نهادي و استفاده بهینه از منابع موجود امکان

پذیر است.

زاهدان- ایرنا- مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده
استانداري سیستان و بلوچستان گفت: توسعه پایدار محله
اي با در نظر گرفتن مولفه هاي پایداري اجتماعی،
اقتصادي، اکولوژیکی کالبدي، مدیریت نهادي و استفاده

 
بهینه از منابع موجود امکان پذیر است. 

به گزارش ایرنا زهرا ابراهیمی روز سه شنبه در نشست با
کارشناسان اقتصادي دفاتر تسهیل گري توسعه ي محلات،
بر لزوم تدوین نقشه راهی منسجم براي نیل به توسعه

پایدار در محلات تاکید کرد و اظهارداشت: مهارت آموزي نیروي کار موجود در نواحی حاشیه شهري از طریق آموزش هاي رسمی و

 
فنی و حرفه اي مبتنی بر بوم محلات و هنر صنایع دستی در توسعه مشاغل خانگی نقش مهمی را ایفا می کند. 

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري سیستان و بلوچستان همچنین آموزش را یک حلقه مهم در توسعه کارآفرینی عنوان
کرد و ادامه داد: تبیین فرصت هاي صندوق کارآفرینی و صندوق هاي خرد روستایی در اختیار بانوان را می توان در قالب طرح هاي

 
آموزشی در محلات به یاري فعالان اجتماعی اجرا کرد. 

در پایان نیز کارشناسان حوزه اقتصادي دفاتر تسهیل گري به شرح مهمترین مطالبات و چالش هاي پیش رو پرداخته و محصولات

 
تعدادي از فعالان صنایع دستی و دیگر مشاغل خانگی جهت تقویت بازار فروش؛ به بازار مجازي وزارت کشور معرفی شد. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- استانداري سیستان و بلوچستان 

- بانوان



گیلان ظرفیت تکثیر50 درصد بچه ماهی مورد نیاز کشور را دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/06/11

رشت - ایرنا- رئیس سازمان شیلات ایران گفت:  گیلان ظرفیت تکثیر بچه ماهی به میزان 40 تا 50 درصد کل کشور را دارد
که لازم است به این ظرفیت مهم توجه شود.

رشت - ایرنا- رئیس سازمان شیلات ایران گفت:  گیلان
ظرفیت تکثیر بچه ماهی به میزان 40 تا 50 درصد کل

 
کشور را دارد که لازم است به این ظرفیت مهم توجه شود. 

به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی استانداري گیلان ؛
نبی االله خون میرزایی در دیدار با ارسلان زارع استاندار
گیلان اظهار داشت: استان گیلان به سبب برخورداري از
نیروي انسانی متخصص و بهره مندي از چرخه کامل تولید
در حوزه هاي کشاورزي و شیلات، داراي ظرفیت هاي مهم

 
و در زمره استان هاي پیشرو در زمینه پرورش ماهی محسوب می شود. 

وي پرورش ماهی در قفس را جزو طرح هاي اقتصادي مقاومتی عنوان و تصریح کرد: می توان در پهنه هاي کوچک ، پرورش ماهی در

 
قفس را با بهره گیري از فناوري هاي جدید توسعه داد و اشتغال و اقتصاد استان را بهبود بخشید. 

وي این استان را حائز اهمیت و از جمله سرمایه هاي کشور در حوزه هاي شیلاتی خواند و اضافه کرد: میزان ذخایر استان در بخش
هاي مختلف شیلاتی از جمله ماهیان گرمابی، سردآبی ، خاویاري و زینتی وضعیت خوبی دارد که باید سرمایه هاي ارزشمند شیلاتی

 
استان به خوبی مورد بهره برداري قرار گیرد. 

خون میرزایی با اشاره به کاهش ذخایر آبزیان در دریا گفت: باید نسبت به کنترل وضع موجود و اجراي اقداماتی مناسب در جهت

 
افزایش تولید بچه ماهی بکوشیم. 

وي با اشاره به ظرفیت دریاي خزر در حوزه شیلاتی اظهار داشت: تحقیقات نشان می دهد که سرعت رشد بچه ماهی در دریا بیشتر از
استخر است از این رو می توان با افزایش قفس هاي دریایی و توسعه پرورش ماهی در قفس در امر آبزي پروري اقدامات موثرتري را به

 
انجام رساند. 

استاندار گیلان نیز در این دیدار گفت: باید از مشارکت و توانمندي شرکت هاي داخلی که ظرفیت خوبی در تولید قفس هایی با

 
استفاده از فنآوري هاي نوین براي پرورش ماهی دارند، بهره مند شد. 

ارسلان زارع در دیدار رئیس سازمان شیلات ایران با اشاره به ظرفیت هاي متعدد گیلان در حوزه آبزي پروري اظهار داشت: تقویت



فعالیت هایی همچون توسعه استخرهاي کوچک خانگی و طرح هاي اشتغالزاي روستایی موضوعی مهم است که باید به آنها توجه شود.

وي به تجربه هاي اخیر پرورش ماهی در قفس در گیلان اشاره و اضافه کرد: باید با استفاده از فنآوري هاي جدید نسبت به حل
مشکلات این بخش اهتمام داشت و از مشارکت و توانمندي شرکت هاي داخلی که ظرفیت خوبی در تولید قفس براي پرورش ماهی با

 
تکیه بر دانش روز دارند، بهره مند شد. 

وي پرورش ماهی در قفس را جزو طرح هاي اقتصاد مقاومتی داراي بهره وري عنوان و تصریح کرد: می توان در پهنه هاي کوچک ،

 
پرورش ماهی در قفس را با بهره گیري از فناوري هاي جدید توسعه داد و اشتغال و اقتصاد استان را بهبود بخشید. 

استاندار گیلان افزود: اگر تسهیلات ارزان قیمتی که دولت همه ساله براي توسعه اشتغال روستایی تخصیص می دهد و تا پایان برنامه

 
ششم ادامه دارد، افزایش یابد؛ می توان در جهت توسعه فعالیت هاي آبزي پروري نیز اقدامات بهتري به انجام رساند. 

زارع، بهره گیري از ظرفیت بخش خصوصی و پشتیبانی از آنها در جهت توسعه فعالیت هاي آبزي پروري در استان را امري مهم خواند
و گفت : این بخش از تولیدات جذابیت هاي بسیاري براي سرمایه گذاري دارد که علاوه بر کسب درآمد و ایجاد اشتغال ، موجبات

 
توسعه اقتصادي کشور را محقق می کند. 

زارع با اشاره به سوابق درخشان گیلان در حوزه فعالیت هاي پژوهشی و تحقیقات شیلاتی ، بر اختصاص بودجه اي مناسب براي

 
اجراي پژوهش هاي مرتبط در این بخش تاکید کرد. 

رئیس سازمان شیلات ایران در خاتمه این دیدار، لوح قدردانی کاظم خاوازي وزیر جهاد کشاورزي از زارع استاندار گیلان را به سبب

 
اقدامات ارزشمند در توسعه فعالیت هاي شیلاتی بعنوان گامی موثر در مسیر پایداري بخش کشاورزي استان را به وي تقدیم کرد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- رشت 

 
- استانداري گیلان 

- گیلان



10 هزار بسته معیشتی در بروجن توزیع شده است

منبع: تسنیمشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/06/11

گروه استان ها - فرمانده سپاه شهرستان بروجن گفت: رزمایش مواسات در سه مرحله در شهرستان بروجن اجرا شد که با
مرحله آخر در ماه محرم می توان گفت بیش از 10 هزار بسته معیشتی در سطح بروجن توزیع شده است.

گروه استان ها - فرمانده سپاه شهرستان بروجن گفت:
رزمایش مواسات در سه مرحله در شهرستان بروجن اجرا
شد که با مرحله آخر در ماه محرم می توان گفت بیش از
10 هزار بسته معیشتی در سطح بروجن توزیع شده است.

 
- اخبار استانها - 

اسماعیل عظیمی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در
شهرکرد، با بیان اینکه از شیوع ویروس کرونا تا کنون سه
مرحله رزمایش در شهرستان بروجن انجام شده است اظهار
داشت: مرحله نخست رزمایش با شیوع ویروس کرونا آغاز و

مرحله دوم آن از عید قربان تا غدیر بود که بیش از 200 بسته در این دو مرحله توزیع شد و در فاصله زمانی بین این مراحل با کمک
خیران، امام جمعه، فرماندار و ادارات نزدیک به 8 هزار بسته توزیع شد. با آخرین مرحله رزمایش که در محرم برگزار شد می توان

 
گفت بیش از 10 هزار بسته در سطح بروجن توزیع شده است. 

وي ادامه داد: در دو روز گذشته در تاسوعا و عاشوراي حسینی، نزدیک به هزار بسته معیشتی با اقلامی همچون برنج، روغن، گوشت،

 
حبوبات و رب گوجه با ارزش هر بسته 300 هزار تومان بین نیازمندان توزیع شد. 

 
31 هزار بسته معیشتی بین نیازمندان استان بوشهر توزیع شد 

 
250 بسته کمک معیشتی در قالب نذر حسینی در میان محرومین قرچک توزیع شد 

 
30هزار بسته معیشتی بین نیازمندان استان البرز توزیع می شود 

فرمانده سپاه شهرستان بروجن تصریح کرد: علاوه بر این هزار بسته معیشتی، بیش از 200 بسته کمک آموزشی ویژه دانش آموزان
نیازمند شامل کیف، لوازم التحریر و ملزومات مورد نیاز دانش آموزان در سال تحصیلی بین نیازمندان توزیع خواهد شد که در تلاشیم

 
با کمک خیران این تعداد بسته را به 300 الی 400 بسته افزایش دهیم. 

عظیمی ادامه داد: افراد نیازمند از طریق پایگاه هاي بسیج محلات، هیئت امناي مساجد و ائمه جماعات شناسایی شده اند، همچنین
دانش آموزان نیازمند از طریق بسیج دانش آموزي و با هماهنگی آموزش و پرورش و معلمان مدارس معرفی شدند و اغلب خانواده هاي

 
دانش آموزان نیازمند در طرح بسته هاي معیشتی، کمک هاي معیشتی را نیز دریافت کردند. 

وي بیان کرد: بسته هاي معیشتی با کمک خیران به صورت متمرکز و با قیمت مناسب خریداري می شود و در اختیار افراد بی بضاعت



قرار می گیرند که در این بین، ستاد اجرایی فرمان امام خمینی (ره) نیز بسته هایی را کمک کردند که بعد از اعلام آمادگی با این

 
مجموعه نیز همکاري خواهیم کرد. 

فرمانده سپاه شهرستان بروجن ادامه داد: با برگزاري این مرحله از رزمایش، تقریباً تمامی خانواده ها و دانش آموزان نیازمند شناسایی

 
شده در سطح شهرستان بروجن، از بسته هاي معیشتی و کمک آموزشی بهره مند شدند. 

عظیمی در پایان خاطرنشان کرد: با همکاري بسیج محلات با اجراي طرح سراسري "فعال سازي صندوق هاي قرض الحسنه" به دنبال
ایجاد اشتغال پایدار هستیم تا نیازمندان با درآمدهایشان به خود کمک کنند که در صورت استقبال از این طرح در سطح کشور

نیازمند واقعی نخواهیم داشت.



هر کیلومتر مربع تهران، 1000 نفر جمعیت دارد؛ کشور 46 نفر

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/06/11

چیزي تحت عنوان مازاد جمعیت نداریم اما آمار را می توان از این لحاظ بررسی کرد که تعداد جمعیت در تهران به ازاي هر
کیلومتر مربع 1000 نفر است که این عدد در کشور حدود 46 نفر در هر کیلومتر مربع است.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران درباره
افزایش تراکم و مازاد جمعیت در تهران اظهار داشت:
چیزي تحت عنوان مازاد جمعیت نداریم اما آمار را می
توان از این لحاظ بررسی کرد که تعداد جمعیت در تهران
به ازاي هر کیلومتر مربع 1000 نفر است که این عدد در

 
کشور حدود 46 نفر در هر کیلومتر مربع است. 

به گزارش درآمد نیوز، مسعود شفیعی در گفت وگو با
خبرنگار اقتصادي ایلنا درباره افزایش تراکم و مازاد جمعیت
در تهران اظهار داشت: چیزي تحت عنوان مازاد جمعیت

نداریم اما آمار را می توان از این لحاظ بررسی کرد که تعداد جمعیت در تهران به ازاي هر کیلومتر مربع 1000 نفر است که این عدد

 
در کشور حدود 46 نفر در هر کیلومتر مربع است. 

وي ادامه داد: البته این تعداد نفرات در هر کیلومتر مربع در برخی از شهرهاي استان تهران به مراتب بزرگ تر است که طبیعتا با

 
استانداردها بسیار فاصله دارد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران درباره تعداد خانه هاي خالی در استان تهران گفت: حدود 500 هزار خانه خالی در

 
تهران تخمین زده شده است اما باید منتظر نتیجه خوداظهاري ها در سامانه ملی املاك و اسکان وزارت راه و شهرسازي باشیم. 

شفیعی افزود: قطعا مالیات ستانی از خانه هاي خالی درآمدي براي نظام مالیاتی کشورمان محسوب می شود اما موضوع مهم این است
که باید ارتباط معنادار بین درآمدهاي مالیاتی در استان ها با هزینه کرد آنها ایجاد شود و در حال حاضر این رابطه معنادار نیست و از

 
هم فاصله دارند. 

وي همچنین درباره اجرا طرح کاداستر در استان تهران اظهار داشت: این طرح می تواند تثبیت مالکیت را به همراه داشته باشد. به
ویژه براي اراضی کشاورزي می تواند در میزان مرغوبیت اراضی، افزایش میزان انگیزه کشاوران براي حظ مالکیت و افزایش اشتغال در

 
حوزه کشاورزي بسیار موثر باشد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران ادامه داد: همچنین در بحث زمین خواري و تعرض به اراضی عمومی و ملی در
سطح استان تهران به ویژه در شهرهاي شمال استان، کاداستر باید بتواند با سرعت بیشتري تثبیت مالکیت این اراضی را به نفع دولت

به همراه داشته باشد. 



شفیعی تاکید کرد: کاداستر نقش بازدارنده جدي در مبارزه با فساد دارد و از اجراي این طرح حمایت می کنیم.



دستیابی به سود کلان با سرمایه گذاري در ساخت پالایشگاه ها

منبع: خانه ملتشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/06/11

عضو هیات رئیسه کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به حجم سنگین نقدینگی سرگردان در جامعه، خواهان سوق دادن این
نقدینگی ها به سمت پالایشگاه سازي و توسعه این صنعت با وجوه مردمی شد.

سیدغنی نظري خانقاه در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، بر ضرورت پالایشگاه سازي براي جلوگیري از صدور نفت
خام تاکید کرد و گفت: اگرچه صادرات نفت خام با تحریم هاي سنگین رو به رو است اما با تولید فرآورده هاي نفتی می توان این

 
تحریم ها را دور زد لذا پالایشگاه سازي ضمن جلوگیري از خام فروشی براي کشور درآمدهاي ارزي به دنبال دارد. 

نماینده مردم خلخال و کوثر در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه درصورت پالایشگاه سازي و تولید فرآورده هاي نفتی می توان

 
تحریم ها را دور زد، ادامه داد: لازمه تحقق این مهم تلاش و اراده بیشتر ازسوي دولتمردان است. 

وي با یادآوري اینکه کشور با ساختن پالایشگاه ستاره خلیج فارس از واردات بنزین بی نیاز شد، اضافه کرد: پالایشگاه سازي ضمن
توسعه صنایع پایین دستی آن ها و افزایش تولید محصولات پتروشیمی، عملا کشور را از منابع ارزي ناشی از صادرات نفت خام بی نیاز

 
می کند. 

نظري خانقاه معتقد است ایجاد اشتغال، افزایش سطح علمی کشور، رسیدن به تنوع مشتري، کاهش تحریم پذیري، افزایش درآمد

 
ارزي و... ازجمله محاسن جلوگیري از فروش نفت خام و تبدیل آن به فرآورده هاي نفتی است. 

وي با اشاره به حجم سنگین نقدینگی سرگردان در جامعه، خواهان سوق دادن این نقدینگی ها به سمت پالایشگاه سازي و توسعه این

 
صنعت با وجوه مردمی شد. 

به گفته این نماینده مجلس بهتر است مردم نقدینگی خود را جایی سرمایه گذاري کنند که براي آن ها درآمد و سود طولانی مدت

 
داشته باشد، هرچند سوق دادن جامعه به سمت پالایشگاه سازي منوط به همت و خواست دولتمردان است. 

به اعتقاد عضو هیات رئیسه کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی، ساخت و راه اندازي پالایشگاه ها در مقیاس کوچک، علاوه بر
مزیت هایی نظیر تولید فرآورده، تسریع در انتقال و توزیع فرآورده هاي مختلف نفتی به نقاط دورافتاده و صعب العبور و کاهش

 
آلودگی زیست محیطی، موجب تسهیل ورود بخش خصوصی به صنعت پالایش خواهد شد./ 

پایان پیام



گسترش صنایع روستادوست در استان بوشهر

منبع: جنوب نیوزشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیرکل کمیته امداد استان بوشهر گفت: اشتغال از اولویت هاي کمیته امداد است و در این راستا صنایع روستادوست در
استان بوشهر گسترش می یابد.

به گزارش جنوب نیوز، احمد لطفی صبح پنجشنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در راستاي توسعه اشتغال مددجویان استان

 
بوشهر تلاش هاي گسترده اي صورت گرفته و طرح هاي حمایتی خوبی داریم. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 درصد برنامه اشتغال کمیته امداد در روستاها انجام می شود گفت: از سال گذشته وارد مشاغل دانش

 
بنیان شده ایم و در این زمینه با پارك هاي علم و فناوري و مراکز رشد در سراسر استان ارتباط ویژه اي داریم. 

مدیر کل امداد استان بوشهر با اشاره به راه اندازي صنایع روستا دوست با هدف بهره وري و درآمد اشتغال روستایی گفت: صنایع

 
روستا دوست از مفاهیم ابتکاري کمیته است که به تازگی مد نظر قرار گرفته است. 

وي در ادامه افزود: منظور از صنایع روستا دوست صنایعی است که در مقیاس کوچک بوده و از همه مهم تر در روستاها به صرفه باشد.

مدیر کل کمیته امداد استان بوشهر با بیان اینکه صنایع روستا دوست نوآور هستند و عنصر خلاقیت در آن ها موج می زند گفت:
امسال جشنواره صنایع روستا دوست با هدف افزایش بهره وري و درآمد اشتغال روستایی برگزار می شود و از مخترعان نیز دعوت می

 
شود تا محصولات و طرح هاي خود را تا 25 مهرماه ماه سال جاري در سایت کمیته امداد به ثبت برسانند. 

لطفی خاطرنشان کرد: طرح هاي به ثبت رسیده در سامانه کمیته امداد، در نمایشگاه صنایع روستا دوست که در مهرماه برگزار می

 
شود، به نمایش گذاشته و محصولات به شرکت هاي مختلف عرضه خواهد شد. 

مدیر کل کمیته امداد استان بوشهر با اشاره به اینکه ایده و طرح هاي برتر در این جشنواره مورد توجه و حمایت قرار می گیرد گفت:
براي طرح اول 15 میلیون تومان، طرح دوم 13 میلیون تومان و طرح سوم 11 میلیون تومان هدیه در نظر گرفته شده است که تقدیم

 
می شود. 

لطفی هدف از راه اندازي جشنواره صنایع روستا دوست را توسعه اقتصاد دانش بنیان و رونق اشتغال در روستاها عنوان کرد.



پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی، پیشران جهش تولید

منبع: پایگاه خبري وارششماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/06/11

تبریز - وارش نیوز- پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی با ارایه ایده تشکیل «شبکه جهانی انتقال فناوري» براي شکستن
تحریم ها، ایجاد دومین صندوق پژوهش و فناوري، صدور ضمانت نامه هاي بانکی و امضاي قرارداد با صنایع، پیشران جهش

تولید در استان است.

پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی، پیشران جهش تولید تبریز - وارش نیوز- پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی با ارایه
ایده تشکیل «شبکه جهانی انتقال فناوري» براي شکستن تحریم ها، ایجاد دومین صندوق پژوهش و فناوري، صدور ضمانت نامه هاي

 
بانکی و امضاي قرارداد با صنایع، پیشران جهش تولید در استان است. 

به گزارش وارش نیوز، توانمند سازي اقتصادي و افزایش رقابت
پذیري واحدهاي فناور در زمینه فناوري هاي نانو، تجاري سازي
نتایج تحقیقات و ثروت آفرینی مبتنی بر علم و فناوري، کمک به
ارتباط مراکز علمی و پژوهشی با بخش هاي اقتصادي جامعه،
کمک به افزایش حضور و مشارکت تخصصی شرکت هاي فناور
داخلی در سطح بین المللی، توسعه فناوري و کارآفرینی و
حمایت از ایجاد و توسعه شرکت هاي کوچک و متوسط فناور و
ایجاد بستر مناسب براي فعالیت واحدهاي تحقیق و توسعه از

 
جمله اهداف و رویکردهاي پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی است. 

پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی با هدف کلی توسعه فناوري و کسب و کارهاي دانش محور تشکیل شده اند و با توجه به وضعیت
محیطی و سیاستگذاري هاي کلان در سطح داخلی و خارجی پارك، چشم اندازها و مأموریت هاي متفاوتی را دنبال می کند؛ این
پارك داراي مکانیسم هاي زیرساختی مهمی است که باعث انتقال یافته هاي تحقیقات دانشگاهی و تولید دانش مضاعف شده، در

 
نهایت عامل تسریع رشد اقتصادي در سطح ملی و منطقه اي می شود. 

در بسیاري از موارد، پارك علم و فناوري موجب ایجاد شغل، رشد درآمد و درگیر شدن در صنایع داراي رشد می شوند. از طرفی،
پارك هاي علم و فناوري براي تجزیه و تحلیل در سطح ملی یا محلی در زنجیره ارزش کارآفرینی، محل مناسبی به شمار می آید؛ بر
این اساس حمایت از پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی توجه جدي دولت تدبیر و امید قرار گرفته است؛ اجرایی سازي و بهره
برداري از ظرفیت هاي کامل قانون حمایت از شرکت ها و موسسات دانش بنیان و حرکت به سمت خلق دستاوردهاي اقتصادي در

 
راستاي نیل به هدف جهش اقتصادي از جمله عملکرد دولت در این زمینه است. 

دولت تدبیر و امید در زمینه حمایت هاي مالی با فعال سازي خطوط اعتباري تسهیلات مالی از طریق صندوق نوآوري و شکوفایی در
قالب اعطاي وام قرض الحسنه، سرمایه در گردش، لیزینگ، تسهیلات تولید صنعتی، صدور ضمانت نامه، اعطاي تسهیلات به منظور
فرآیندهاي قبل از تولید صنعتی و حمایت از شرکت هاي ارائه دهنده خدمات تجاري سازي و حمایت از صندوق هاي پژوهش و



فناوري غیردولتی، تمامی تلاش خود را در وضعیت نابسامان اقتصادي نشات گرفته از تحریم به کار بسته تا از شرکت هاي دانش بنیان

 
حمایت لازم را داشته باشد. 

تسهیل بروکراسی هاي پیچیده براي اخذ مجوز و تسهیلات جبران کمبود منابع مالی و نقدینگی با دریافت تسهیلات و گرنت، تسهیل
تامین مواد اولیه از خارج کشور، فراهم کردن شرایط براي تبلیغات گسترده و بازاریابی، پیگیري اجراي قوانین وضع شده، کنترل بر
بازار ارز یا تخصیص ارز دولتی به صنایع نوپا، تخصیص فضاي کارگاهی به شرکت هایی که نیاز به فضاي بیشتر براي گسترش دارند، از

 
راهکارهاي موثر بر تحقق جهش تولید است که پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی در این راستا با جدیت گام بر می دارد. 

 
ابتکار پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی در تشکیل شبکه جهانی انتقال فناوري 

رییس پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی شبکه سازي و ارتباط با تمام بازیگران علم و صنعت را جزو برنامه هاي در دست اجرا
برشمرد و افزود: سال گذشته در اتحادیه پارك هاي بین المللی، پیشنهاد شبکه جهانی شرکت هاي دانش بنیان را مطرح کردیم که با
استقبال اعضا مواجه شد و بر این اساس با همکاري پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی، پارك علم و فناوري آفریقاي جنوبی، نانت

 
فرانسه و تکنو پارك استانبول این ایده را اجرایی می کنیم. 

عبدالرضا واعظی با اشاره به دستاوردهاي نظام در حوزه پارك هاي فناوري اظهار کرد: ارزش سرمایه گذاري هاي نظام در روزهاي

 
کرونایی نمود یافت و شرکت ها در کمترین زمان با محصولات شان خود را نشان دادند. 

وي با بیان اینکه پارك هاي علم و فناوري بعد از 20 سال هم اکنون ثمر می دهند، افزود: چون رهبر معظم انقلاب پشتیبان پارك

 
علم و فناوري است، بنابراین با تغییر دولت ها پارك ها دستخوش تغییر نمی شوند. 

رییس پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی با بیان اینکه پارك ها به رغم نوپا بودن، پویا هستند، خاطرنشان کرد: شرکت هاي دانش

 
بنیان در هر حوزه اي می توانند باري از دوش مردم بردارند. 

واعظی با اشاره به اقدامات پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی در سال گذشته، گفت: شناساندن پارك و ارایه ظرفیت هاي آن به
صنایع و مسوولان، افزایش بودجه پارك از 4.5 میلیارد تومان به 14 میلیارد تومان و ارتقا به رتبه هشت از رتبه 25 از جمله

 
عملکردهاي پارك استان است. 

وي با بیان اینکه اکنون به هیچ شرکتی بدهکار نیستیم و فاز به فاز اعتبار شرکت ها را پرداخت کرده ایم، افزود: با شناساندن پارك به

 
صنایع، درهاي پارك به روي عموم باز شد و هم اکنون پارك ها قوت قلب صنایع و پژوهشگران بخش خصوصی هستند . 

رییس پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی، افتتاح دپارتمان «تجاري سازي و بازاریابی» را از جمله تحولات روبه رشد در حوزه علم و
صنعت نام برد و گفت: سود شرکت هاي دانش بنیان ما از صنایع چشمگیر است به طوري که در سال گذشته رقم قراردادهاي شرکت

 
هاي مستقر در پارك حدود 4 میلیارد تومان بود. 

واعظی با اشاره به عضویت پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی در سامانه ستاد ایران (مناقصه) اظهار کرد: با عضویت در این ستاد،

 
بازارهایمان از سطح محلی به ملی ارتقا یافت و می توانیم در مناقصات شرکت کنیم. 



وي از صدور ضمانت نامه هاي بانکی و پشتیبان اجرا توسط پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی خبر داد و گفت: سال گذشته 10

 
ضمانت نامه صادر کردیم و براساس قانون براي نهادهاي دولتی ضمانت نامه با امضاي رییس پارك صادر می کنیم. 

واعظی با بیان اینکه با راه اندازي سامانه ثبت ایده تمام مراحل یک ایده از طریق پیامک به اطلاع صاحب فکر رسیده می شود، گفت:
با راه اندازي این سامانه هیچ نگرانی بابت نگرانی دزدي مالکیت فکري وجود ندارد و در این راستا در سال 1397، 120 ایده و سال

 
گذشته 691 ایده در پارك استان ثبت شده است. 

واعظی با بیان اینکه به دنبال عضویت واحدهاي تحقیق و توسعه شرکت ها و صنایع در پارك علم و فناوري هستیم، گفت: با عضویت
واحدهاي تحقیق و توسعه شرکت هاي بزرگ استان ضمن اینکه از محصولات دانش بنیان حمایت می کنیم، آنها می توانند از آخرین

 
یافته هاي شرکت هاي دانش بنیان در جهت ارتقا کیفی و کمی تولیدات شان نیز بهره ببرند. 

رییس پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی، پیگیري ایجاد پارك علم و فناوري ویژه کودکان و نوجوانان در تبریز را از جمله برنامه
هاي در دست اقدام براي سال جاري نام برد و گفت: با ایجاد این پارك دروس علوم دانش آموزان در مرکز خلاقیت و شکوفایی شبیه

 
سازي می شود، همچنین در این پارك کافه نوآوري، کافه کتاب و رصدخانه ویژه نوجوانان و جوانان ایجاد می شود. 

واعظی از راه اندازي چهار مرکز رشد در آذربایجان شرقی نیز خبر داد و گفت: هم اکنون هشت مرکز رشد و سه مرکز نوآوري در

 
استان وجود دارد و در کنار این ها مراکز رشد تخصصی را نیز در تبریز راه اندازي می کنیم. 

رییس پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی از راه اندازي کارخانه نوآوري در تبریز براي اولین بار در کشور خبر داد و افزود: این محل

 
با هزینه بخش خصوصی اداره می شود و محل تجمع شتاب دهنده ها و بستري براي شد صنعت و اقتصاد است. 

واعظی همچنین از تاسیس نخستین صندوق پژوهش و فناوري در استان با همکاري منطقه آزاد ارس در سال گذشته خبر داد و گفت:

 
این صندوق تا یک میلیارد تومان به شرکت هاي دانش بنیان کمک کرد. 

وي با بیان اینکه اولین خط اعتباري با اعتبار 9 میلیارد تومان به شرکت هاي دانش بنیان استان در سال گذشته پرداخت شد،

 
خاطرنشان کرد: در جریان سفر رییس دفتر رییس جمهوري به تبریز، 27 میلیارد تومان اعتبار به صندوق اختصاص یافت. 

 
بهره برداري از چهار پروژه بزرگ دانش بنیان در تبریز 

رییس پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی گفت: چهار پروژه بزرگ دانش بنیان در تبریز با سرمایه گذاري بیش از یکهزار میلیارد

 
ریال در حال اجراست که به زودي به بهره برداري می رسد. 

واعظی خاطرنشان کرد: پروژه خط تولید تیوب لیزر سیلد گاز کربنیک با سرمایه گذاري 300 میلیارد ریالی، توسط شرکت دانش بنیان
""نوین اندیش سهند آرام "" مستقر در پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی براي تولید تیوب لیزر سیلد در حال آماده سازي می

 
باشد. 

وي با اشاره به اینکه این کارخانه به وسعت 6000 متر مربع به عنوان اولین کارخانه تولید تیوب لیزر گازکربنیک در خاورمیانه است و

 
ظرفیت تولید 50 تیوب لیزر در روز را دارد، افزود: هم اکنون 97 درصد از مراحل راه اندازي این خط تولید به اتمام رسیده است. 



رییس پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی خاطرنشان کرد: فناوري تولید این محصول تا کنون در انحصار کشورهاي انگلستان،

 
آمریکا، آلمان و چین بود . 

 
واعظی اظهار کرد: با دستیابی به این فناوري، اکنون ایران در جمع پنج کشور تولیدکننده تیوب هاي لیزري قرار گرفته است. 

وي گفت: با اتمام این پروژه، تولید سالانه 15000 تیوپ لیزري در داخل کشور فراهم خواهد شد؛ تیوب لیزر در زمینه هاي مختلفی

 
همچون دستگاه هاي برش، حکاکی روي فلز، چوب، چرم، لایه برداري در پزشکی و حتی در زمینه هاي نظامی کاربرد دارد. 

واعظی گفت: پروژه دوم مربوط به بزرگترین خط تولید بردهاي الکترونیکی کشور می باشد که توسط شرکت دانش بنیان صنایع صبح

 
پارلار به مساحت 14000 متر مربع و با سرمایه گذاري به مبلغ 400 میلیارد ریال مراحل تکمیل نهایی خود را طی می کند. 

وي با اعلام اینکه این پروژه در شهرك صنعتی سهند آذران در شرق تبریز در حال اجراست و تا کنون پیشرفت 95 درصدي داشته

 
است، گفت: با اتمام پروژه و افتتاح آن علاوه بر افزایش میزان تولید ، زمینه اشتغال بیش از 300 نفر فراهم خواهد شد. 

وي خاطرنشان کرد: شرکت دانش بنیان صنایع صبح پارلار هم اکنون 70 درصد بردهاي الکترونیکی مورد نیاز صنایع لوازم خانگی

 
کشور را تامین می کند. 

واعظی اعلام کرد: سایت جدید کارخانه تولید -ماشین آلات صنایع معدنی ،ماشین آلات صنایع نفت و گاز و صنایع سلولزي، سومین

 
پروژه اي است که در شهرك صنعتی تبریز 4 در حال تکمیل است. 

وي گفت: شرکت دانش بنیان شیمی ، پژوهش صنعت، با سرمایه 300 میلیارد ریالی در فضایی به وسعت 27000 متر مربع این
کارخانه را آماده و تجهیز نموده و زمینه اشتغال مستقیم براي 100 نفر را فراهم کرده است. این شرکت تا کنون قطعات متعددي براي

 
صنایع کشور بومی سازي کرده است و در زمینه تعمیق ساخت داخل کارهاي باارزشی انجام داده است. 

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی اظهار کرد: خط تولید پیستون و گژن پین انواع موتورها، که توسط شرکت دانش بنیان
صنایع محرکه آذران پیستون، مستقر در پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی، تجهیز و راه اندازي شده است چهارمین پروژه در حال

 
تکمیل است. 

وي گفت: خط تولید پیستون و گژن پین انواع موتورها با سرمایه 15 میلیارد ریالی در محل مجتمع عصر انقلاب پارك علم و فناوري
آذربایجان شرقی تجهیز و راه اندازي شده و در این پروژه انواع پیستون هاي کمپرسورهاي پالایشگاهی Nuovo، پیستون کمپرسور

 
Hino و پیستون تراکتورهاي پرکینز تولید می شود. 

 
واعظی اعلام کرد: این خط تولید در فضایی به وسعت 1500مترمربع اجرا شده است و پیشرفت 90 درصدي دارد. 

 
دومین صندوق پژوهش و فناوري در آذربایجان شرقی راه اندازي می شود 

معاون فناوري و نوآوري پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی نیز از راه اندازي دومین صندوق پژوهش و فناوري براي حمایت از



شرکت هاي دانش بنیان در استان در سال جاري خبر داد و با اشاره به اینکه نخستین صندوق پژوهش و فناوري استان در سال
1398 با همکاري منطقه آزاد ارس راه اندازي شده است، افزود: شرکت هاي دانش بنیان و تیم هاي دانشجویی که هنگام تحصیل در

 
دانشگاه یا بعد از اتمام تحصیلات در حوزه دانش بنیان فعالیت می کنند، می توانند از تسهیلات این صندوق ها بهره مند شوند. 

غلامرضا کیانی با اشاره به اینکه هم اکنون حدود 300 شرکت دانش بنیان و فناور در استان وجود دارد که یک هزار و 100 نفر در آن
ها مشغول به کار هستند، اظهار داشت: صندوق هاي پژوهش و فناوري و پارك علم و فناوري از طریق اعطاي تسهیلات تا سقف 120
میلیون ریال، صدور ضمانت نامه ها، انجام سرمایه گذاري مشترك و ارایه برخی کمک هاي آموزشی، تجاري سازي و بازاریابی از این

 
افراد حمایت می کند. 

وي گفت: بر اساس مواد 21، 43 و 44 قانون رفع موانع تولید، مزایایی به شرکت هاي دانش بنیان اختصاص یافته است که این شرکت

 
هاي می توانند از آن ها استفاده کنند. 

وي ادامه داد: شرکت هاي دانش بنیان می توانند با استفاده از این قانون از 15 سال معافیت مالیاتی، 12 سال معافیت گمرکی، مشوق
هاي بیمه اي، امتیاز شرکت در مناقصات و ترك تشریفات آن ها، عدم اعزام فرزند پسر فعالان شرکت هاي دانش بنیان به خدمت
سربازي و گذراندن خدمت نظام وظیفه در شرکت دانش بنیان و اخذ امریه سربازي براي متخصصان مورد نیاز و حمایت هاي دولتی

 
برخوردار شوند. 

کیانی یادآوري کرد: علاوه بر مواد قانون رفع موانع تولید براي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان، پتانسل و ظرفیت دیگري در برنامه
پنج ساله ششم توسعه وجود دارد که از جمله در مواد 53 و 54 آن در خصوص توسعه حمل و نقل زمینی، ریلی و هوایی به صورت

 
مرتب به شرکت هاي دانش بنیان اشاره شده است. 

معاون فناوري و نوآوري پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی گفت: در این راستا دولت موظف شده براي توسعه صنایع حمل و نقل از
شرکت هاي دانش بنیان استفاده کند و در تبصره هاي «ج» و «چ» ماده 64 این برنامه در خصوص حمایت از پروژه هاي تقاضا محور
تاکید شده است به طوري که واحدهاي تولیدي در صورت استفاده از توان شرکت هاي دانش بنیان در اجراي پروژه هاي توسعه خود

 
می توانند از حمایت دولت مانند لیزینگ برخوردار شوند. 

وي ادامه داد: ماده 65 برنامه ششم توسعه نیز مربوط به حمایت دولت از شرکت هاي دانش بنیان خارجی است که با شرکت هاي

 
دانش بنیان داخلی همکاري می کنند. 

وي با اشاره به افزایش سه برابري میزان حمایت هاي پارك علم و فناوري از شرکت هاي دانش بنیان، یادآوري کرد: امسال تلاش می

 
شود هیچ ایده و اختراعی به دلیل نبود حمایت مالی و معنوي کنار گذاشته نشود. 

کیانی گفت: در سال 1398 طرح ها و ایده هاي ارسال شده به پارك علم و فناوري با اعمال فرایند پذیرش آن ها به صورت آنلاین با

 
رشد 6 برابري مواجه شد و تعداد طرح ها و ایده ها از 117 مورد سال 1397 به 691 مورد رسید. 

وي افزود: شرکت هاي دانش بنیان و فناور در سال 1398 حدود یک هزار و 630 میلیارد ریال درآمد کسب کردند و علاوه بر آن

 
حدود 9 میلیون دلار محصول صادر کردند 



 
امضاي 108 قرارداد با صنایع آذربایجان شرقی 

مدیر مرکز رشد پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی نیز از امضاي 108 قرار داد با صنایع استان توسط این پارك خبر داد و گفت:

 
همچنین با حمایت هاي انجام شده از شرکت هاي فناور استان براي سه هزار و 716 نفر به صورت مستقیم اشتغالزایی شده است. 

بهمن محمدیاري با اشاره به اینکه پارك علم و فناوري استان در سال 81 افتتاح شده، افزود: تا به امروز 450 شرکت فناور تحت

 
حمایت این پارك قرار گرفته است. 

وي با اشاره به اینکه از این تعداد 18 شرکت دانش بنیان هستند، افزود: 42 شرکت در مرحله عقد قرار داد، 269 شرکت نیز از پارك

 
خارج شده و در زمان حاضر 135 شرکت فناور در پارك علم و فناوري مستقر است. 

محمدیاري با بیان اینکه پارك علم و فناوري استان تا کنون به میزان 51 میلیارد ریال از شرکت هاي مستقر در پارك حمایت کرده

 
است، اظهار داشت: 167 اختراع در این مدت ثبت شده و سی هزار و 216 میلیارد ریال شرکت ها فروش داشته اند. 

وي افزود: هفت مرکز رشد اقماري نیز در شهرستان هاي مرند، مراغه، میانه، بناب و در منطقه آزاد ارس، مرکز تحقیقات کشاورزي و
دانشگاه شهید مدنی و همچنین سه مرکز نوآوري در هشترود، ملکان و عجب شیر فعال است و همچنین سه مرکز رشد جدید در

 
سراب، اهر و بستان آباد در حال تاسیس است. 

مدیر مرکز رشد پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی گفت: در فضاي تحریمی کنونی که صنایع با مشکلات بسیاري در تامین قطعات

 
مورد نیاز مواجه هستند، شرکت هاي دانش بنیان می توانند مشکلات صنایع را احصا کنند. 

وي ادامه داد: به منظور شناسایی مشکلات صنایع در اواخر بهمن ماه نمایشگاه نیازها و چالش هاي صنایع در پارك علم و فناوري

 
استان برگزار می شود. 

محمدیاري با اعلام درصدد ایجاد شهرك فناوري در منطقه آزاد ارس هستیم، گفت: تمامی هفت هزار شرکت فناور و سه هزار و 700
شرکت دانش بنیان که در کشور فعالیت می کنند می توانند وقتی به محصول دست یافتند براي تولید و صادرات محصولات خود در

 
این شهرك مستقر شوند. 

وي ادامه داد: براي این منظور 50 هکتار زمین در منطقه آزاد ارس در نظر گرفته ایم تا بتوانیم از مزایاي تعاملات بین المللی این

 
منطقه که بدون بروکراسی هاي اداري در داخل سرزمین انجام می شود بهره مند شویم. 

مدیر مرکز رشد پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی گفت: به دنبال گسترش تعاملات بین المللی با پارك هاي علم و فناوري

 
اسلوونی، استانبول و اسپانیا تفاهم نامه هاي همکاري امضا کرده ایم. 

وي اضافه کرد: با آکادمی علوم آذربایجان و کشور آلمان نیز در حال عقد قرار داد همکاري هستیم و همچنین به دنبال ایجاد پارك

 
علم و فناوري تخصصی مشترك با کشور گرجستان در حوزه گردشگري هستیم. 

محمدیاري از 2 برابر شدن اعتبار تجهیز پارك ها و مراکز نوآوري شهرستان هاي استان خبر داد و گفت: 142 شرکت دانش بنیان در

 
استان وجود دارد افزود و هر مجوز و شرکت دانش بنیانی می تواند تا سقف 10 میلیارد تومان تسهیلات بگیرد. 

وي اضافه کرد: بزرگ ترین حمایت از این شرکت ها خرید محصولات آنهاست و البته در این راستا، محصولات این شرکت ها 15 سال

 
معاف از مالیات و 12 سال معاف از حق گمرك بوده و بدون مناقصه می توانند محصولات خود را بفرشند. 

وي خواستار حمایت و خرید محصولات شرکت هاي دانش بنیان از سوي دستگاه هاي اجرایی شده و گفت: شرکتی در استان دستگاه



خط کشی خیابان ها را تولید کرده و 110 دستگاه از آنها را به سایر استان ها فروخته است اما هنوز شهرداري تبریز در این راستا

 
اقدام نکرده است. ِ 

وي همچنین از ایجاد صندوق پژوهش و فناوري در استان خبر داد و گفت: تاکنون 7 فقره تسهیلات با سود 4 درصد به پژوهش گران
پرداخت شده و افرادي که بتوانند در شرکت هاي دانش بیان اقدام قابلی انجام دهند معاف از سربازي خواهند شد.



لئون آهارونیان کارآفرین برتر کشور در گذشت

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/06/11

در سومین دوره جایزه امین الضرب لئون آهارونیان نشان امین الضرب را دریافت کرد

لئون آهارونیان مدیرعامل شرکت حمل ونقل بین المللی
"ستی" و بنیان گذار و رئیس هیات مدیره شرکت فرآورده
هاي گوشتی "آندره" در سن 90 سالگی درگذشت. او در
سومین دوره جایزه امین الضرب اتاق تهران نشان امین
الضرب را به خاطر بیش از 6 دهه تلاش براي توسعه ایران
و کارآفرینی از مسعود خوانساري رئیس اتاق تهران دریافت

 
کرد. 

لئون آهارونیان سال 1309 در روستاي هفتوان شهرستان
سلماس به دنیا آمد. پدرش هنگام اشغال ایران در جنگ جهانی به مراغه رفت و همراه یکی از دوستانش رستورانی در آنجا راه اندازي
کرد ولی با تشکیل حکومت خودمختار پیشه وري در تبریز (سال 1324) به تهران آمد و غذاخوري اي در پایتخت باز کرد. لئون و
دیگر اعضاي خانواده اش در کار مغازه به پدرشان کمک می کردند. پدر لئون آهارونیان اهمیت بسیاري به کار می داد و دوست داشت
فرزندانش از کودکی مسئولیت پذیر باشند و از همین رو در تابستان یک رستوران فصلی براي آن ها در روستاي ییلاقی اوشان راه
اندازي می کرد. همه اینها باعث شده بود که دوران نوجوانی جوانی لئون ترکیبی از درس و کار باشد که در جوانی به آن ورزش و
شکار هم اضافه شد. دوچرخه سواري ورزش مورد علاقه اش در دوره دبیرستان بود. او همچنین از جوانی تا 80 سالگی به شکار می

 
رفت و در نهایت کلکسیون بزرگش را به موزه طبیعی ایروان هدیه کرد. 

او پس از گرفتن دیپلم در سال 1331 در هنرسراي عالی (دانشگاه امیرکبیر فعلی) پذیرفته شد. پس از پایان تحصیل با گرفتن کفالت
از سربازي معاف شد و اردیبهشت 1335 در آزمایشگاه خاك شناسی وزارت کشاورزي با ماهی 480 تومان استخدام شد؛ این
آزمایشگاه با همکاري سازمان خواروبار جهانی (فائو) تاسیس شده بود. آهارونیان در اواخر سال 1339 با بورسیه سازمان فائو به مدت
یک سال و به همراه خانواده براي تکمیل تخصص به مقر فائو در رم و پس از چند روز به مرکز پژوهش کشاورزي در شهر دانشگاهی
واگنیگن هلند رفت و ادامه تحصیل داد. در سال 1341 و بعد از بازگشت به ایران آهارونیان به درخواست پدر همسرش که موسس
شرکت حمل و نقل ستی بود و در حوزه معدن، هتلداري و فروش بلیط هواپیما هم فعالیت می کرد به صورت پاره وقت به این
مجموعه پیوست و حسابرسی مالی مجموعه را برعهده گرفت و اتفاقا جلوي سوء استفاده هاي شرکاي پدر زنش ایستاد. آهارونیان در
سال 1347 پس از 12 سال از کار دولتی استعفا داد و به صورت تمام وقت در شرکت ستی مشغول به کار شد. در همان سال ها
قراردادي با شرکت میتسوبیشی بست تا دستگاه هاي گازسوز تولید برق را از بنادر جنوب کشور به محل ساخت نیروگاه انتقال دهند.
شرکت ستی طی قراردادي با شرکت هاي فرانسوي و آلمانی، چهار دستگاه و دو ژنراتور با وزن هریک 140 و 110 تن خرید تا
تجهیزات سد سفیدرود و نیروگاه آبی را از جنوب کشور به منجیل انتقال دهند. این محموله با وزن تریلی و بوژي حدود 250 تن می
شد. شرکت ستی، نخستین شرکت ایرانی حمل و نقل بود که توانست وسایل حمل بارهاي سنگین را از یک شرکت فرانسوي خریداري



(نقد و وام) و وارد ایران کند. پس از این کارها هنگامی که قرارداد ساخت ذوب آهن و کشیدن لوله هاي گاز از جنوب کشور با شوروي
امضا شد، یک سوم از قرارداد لوله کشی به یک شرکت فرانسوي واگذار شد و آنان نیز انتقال 42 هزار تن لوله و 20 هزار تن تجهیزات
کارشان را به شرکت ستی سپردند. علاوه براین ها در آن سال ها این شرکت حمل تجهیزات لازم براي راه اندازي نیروگاه 700
مگاواتی اهواز (شرکت تکنوپروم روسیه)، تجهیزات پست هاي انتقال برق در غرب کشور (سه شرکت آلمانی) و... را هم برعهده داشتند
و در مهم ترین قرارداد هم شرکت زیمنس آلمان به مدت 35 سال انتقال کلیه محموله هایش در ایران را به این شرکت واگذار کرد.
شرکت ستی باتوجه به قراردادهاي خارجی که در آن سال ها موفق به امضا و انجام آنها شد، خیلی زود رشد چشمگیري کرد و طی
چند سال ده ها تریلی و وسایل حمل کالاهاي سنگین خریداري کرد. آنها حتی توانستند براي توسعه کارهایشان از فرانسه یک وام

 
یک میلیون دلاري (با بازپرداخت سه ساله) دریافت و تجهیزات به روزي از جمله بوژي خریداري کنند. 

با پیروزي انقلاب و شروع جنگ تحمیلی یکی از نیازهاي اساسی کشور جابه جایی تجهیزات نظامی و... به مناطق جنگی بود و بخشی
از این کار را به صورت رایگان شرکت ستی برعهده گرفت. اعطاي کامیون ها و تریلرهاي شرکت براي انتقال تجهیزات سنگین نظامی
مانند تانک، هاورکرافت و... به مناطق مختلف جنگی بخشی از خدمات این شرکت به جبهه هاي نبرد بود. لئون آهارونیان در سال هاي
بعد از پیروزي انقلاب باتوجه به موقعیت اقتصادي و حضور در شوراي خلیفه گري ارامنه (از سال 1359 تا 1365 عضو شوراي بود)،
فعالیت هاي اجتماعی و صنفی خود را گسترش هم داد. او در سال هاي 1359 تا 1364 براي دو دوره ریاست سندیکاي شرکت هاي
بین المللی حمل و نقل را برعهده داشت. همچنین تشکیل اتاق بازرگانی مشترك ایران و ارمنستان (1372)، برقراري اولین خطوط
هوایی بین ایران و ارمنستان (1369) و از همه مهم تر برقراري ارتباط بین مقام هاي دولتی، امنیتی و مذهبی ایران و ارمنستان از

جمله کارهایی بود که لئون آهارونیان براي دوستی و نزدیکی بیشتر مردم و دولت هاي ایران و ارمنستان انجام داده است.



منابع اشتغال روستایی براساس نرخ بیکاري و درآمد مناطق توزیع می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/06/11

بجنورد- معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: طبق قانون، جمعیت، نرخ بیکاري و سرانه درآمد، شاخص هاي توزیع
منابع اشتغال روستایی هستند اما برخی از استان ها نیازمند توجه بیشتر هستند.

بجنورد- معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: طبق
قانون مجلس جمعیت، نرخ بیکاري و سرانه درآمد، شاخص
هاي توزیع منابع اشتغال روستایی می باشند اما برخی از

 
استان ها نیازمند توجه بیشتر هستند. 

به گزارش خبرنگار مهر، عیسی منصوري صبح امروز در
نشست کارگروه اقتصادي خراسان شمالی که در محل
سالن جلسات استانداري برگزار شد، برنامه زمان بندي در
شرایط فعلی کشور را امري مهم دانست و اظهار کرد:
سازمان مدیریت و برنامه ریزي به عنوان دبیر کارگروه

اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان باید نتایج اثرگذاري اجراي طرح هاي مختلف اشتغال به ویژه طرح ملی اشتغال پایدار

 
روستایی و عشایري را ارائه دهد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی توسعه اقتصاد خراسان شمالی را نیازمند برنامه اي دقیق دانست و
گفت: باید بررسی کرد که چه مقدار از اعتبارات پیش بینی شده در استان به سمت سرمایه در گردش، توسعه و ایجاد واحدهاي

 
تولیدي سمت و سو داده شده است؟ 

وي افزود: دستگاه هاي دولتی مسئول ارائه مجوز، انعقاد قرارداد و پرداخت وام اشتغال هستند اما به دستاوردها و نتایج کاري ندارند

 
که باید به این حوزه نیز توجه و تاکید ویژه داشته باشند. 

منصوري با اشاره به اینکه بالا یا پایین بودن میزان پرداخت وام به متقاضیان اشتغال در یک استان ارتباطی با جهت گیري آن استان
ندارد، بیان کرد: خراسان شمالی به لحاظ حجمی در پرداخت تسهیلات در بخش فرش دستباف جز رتبه هاي برتر کشور است اما

 
صرفاً ایجاد دار قالی کافی نیست و باید بازار فرش را تقویت کنیم. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص اشتغال روستایی نیز گفت: در برنامه اشتغال روستایی
طبق قانون مصوب مجلس جمعیت، نرخ بیکاري و سرانه درآمد، شاخص هاي توزیع منابع هستند اما در برخی از استان ها نیاز به

 
توجه بیشتر داریم که قطعاً این موضوع در دستور قرار می دهیم. 

وي استفاده از منابع بازپرداختی تسهیلات اشتغال براي ارائه وام هاي جدید را راهی براي کاهش مشکلات دانست و افزود: در حوزه

 
معدن بر خلاف سایر حوزه مشکل ضمانت نداریم که این موضوع به عنوان مشوقی براي سرمایه گذاري در این بخش است. 



منصوري تاکید کرد: سهم بخش خدمات و گردشگري در تسهیلات اشتغالزایی قابل توجه است اما بخش زیادي از این اعتبارات براي

 
ایجاد تفرجگاه ها هزینه می شود که معتقدیم تسهیلات اشتغال نباید به سما ایجاد زیر ساخت سوق داده شود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در انتها گفت: در بخش کشاورزي باید به سمت هزینه اعتبارات
براي ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی برویم و زنجیره تولید محصولات کشاورزي و دامی را رونق دهیم.



ایران منحصر بفردترین زیست بوم استارتاپی منطقه را دارد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/06/11

با شروع به کار دولت یازدهم در سال 92 به عنوان معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري منصوب و با انتخاب دوباره حسن
روحانی به عنوان رئیس جمهوري دولت دوازدهم، ...

با شروع به کار دولت یازدهم در سال 92 به عنوان معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري منصوب و با انتخاب دوباره حسن روحانی به

 
عنوان رئیس جمهوري دولت دوازدهم، ریاستش چهار سال دیگر در این پست تمدید شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، حالا کمتر از یک سال به پایان کار دولت
زمان مانده است و سورنا ستاري در پاسخ به این سوال که در این مدت باقیمانده تمایل دارید کدام طرح حتما به نتیجه برسد با
اشتیاقی خاص از تمایل خود براي تثبیت بحث دانش بنیان ها می گوید و از این که براي رسیدن به این هدف در این مدت باقیمانده

 
هر کاري که نیاز باشد انجام خواهد داد چرا که امروز اکثریت، اقتصاد دانش بنیان را می شناسند و این یک دستاورد بزرگ است. 

ستاري در این بین به خاطرات نه چندان دور خود نیز اشاره می کند و با گلایه می گوید در دانشگاه خودم، یعنی دانشگاه صنعتی
شریف، آنجا که به عنوان دانشجو وارد شدم و تا مقطع دکتري ادامه تحصیل دادم وقتی اولین مرکز نوآوري را راه اندازي کردم مورد
تمسخر قرار گرفتم که فلانی در دانشگاه سوپرمارکت باز کرده اما خوشبختانه در حال حاضر کل دانشگاه تبدیل به مرکز نوآوري شده

 
است. بنابراین تمام تلاش خودم را انجام می دهم که بحث دانش بنیان ها برگشت ناپذیر باشد. 

با سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري و رییس بنیاد ملی نخبگان در یکی از روزهاي گرم تابستان به گفت وگو
نشستیم تا او از خبرهاي داغ این روزهاي فناوري کشور همچون ورود استارتاپ ها به بورس گرفته تا زمان تولید واکسن کرونا با ما

 
صحبت کند. 

این روزها بحث ورود استارتاپ ها و شرکت هاي دانش بنیان به بورس داغ است و در این میان مخالفان و موافقانی نیز وجود دارد چرا

 
باید این شرکت ها وارد بورس شوند؟ 

اول از همه در نظر داشته باشید نوع توسعه شرکت هاي دانش بنیان با استارتاپ ها متفاوت است، در تمام دنیا استارتاپ ها براي بقاي
خود وارد بورس می شوند. به زبان ساده، استارتاپ در زیرزمین خانه ها و از یک جمع خانوادگی سر بر می آورد و شکل می گیرد و
چه بسا اولین بودجه را نیز همین خانواده ها تامین کنند؛ اما در نهایت توسعه استارتاپ ها به بورس ختم می شود. کاري که اکثر

 
استارتاپ هاي موفق دنیا همچون آمازون، اوبر و غیره طی کرده اند. 

 
از چه زمانی تصمیم گرفته شد که استارتاپ ها و شرکت هاي دانش بنیان وارد بورس شوند؟ 

حدود 4 سال پیش این فرآیند آغاز شد و اولین و بزرگترین استارتاپی که به بورس ورود پیدا کرد استارت آپ بود که بیش از 20 هزار

 
میلیارد تومان در تابلوي بورس ارزش گذاري شده است. 



در حال حاضر چه تعداد شرکت دانش بنیان و استارتاپ وارد بورس شدند و تا پایان این دولت زمینه ورود چه تعداد شرکت دیگر به

 
بورس فراهم خواهد شد؟ 

35 شرکت دانش بنیان و استارتاپ در تابلوي بورس قرار دارد که 180 هزار میلیارد تومان ارزش گذاري شده است. پیش بینی ما این

 
است که تا پایان این دولت بیش از 70 شرکت خواهیم داشت، البته ما در حال ترغیب شرکت ها براي ورود به بورس هستیم. 

 
شرکت هاي استارتاپی به دلیل ماهیت خود براي ورود به بورس با چه مشکلاتی روبرو هستند؟ 

اولین و مهم ترین مشکل، نحوه قیمت گذاري شرکت هاي استارتاپی است، چون این شرکت ها برخلاف شرکت هاي دیگري که به
بورس وارد می شوند زمین، ملک یا سوله ندارند. پس قیمت گذاري آنها نیاز به یک فرهنگ جدید دارد از طرف دیگر بسیاري از قوانین
سنتی که داخل بورس وجود دارد با نحوه رشد و بلوغ این شرکت ها سازگاري ندارد. به هر حال با وجود این مشکلات ما در حال
ترغیب شرکت ها، براي وارد شدن به بورس هستیم و از طرف دیگر به بورس براي تغییر نگاه فشار آوردیم و با تمامی این اقدامات

 
امیدواریم بیش از 70 شرکت تا پایان این دولت به بورس ورود پیدا کند. 

 
آینده شرکت هاي دانش بنیانی که وارد بورس شده اند را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

قبل از جواب دادن به این سوال باید بگویم غیر از شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها ما صندوق هاي خطرپذیر هم در بورس
داریم که در حال حاضر 8 صندوق در بورس در حال پذیره نویسی هستند و فکر می کنم 11 صندوق دیگر هم در حال وارد شدن به
بورس هستند. این صندوق هاي فرهنگ جدیدي را براي ورود شرکت هاي دانش بنیان به بورس ایجاد خواهند کرد به هر حال ورود
این شرکت ها به بورس یک فرهنگ جدیدي در خصوص نحوه سرمایه گذاري ایجاد می کند. در تمام دنیا نیز همین اتفاق در حال
شکل گیري است. ما باید به سمتی برویم که 40 درصد بازار سرمایه گذاري به سمت سرمایه گذاري خطرپذیر برود به جاي اینکه به
سمت تامین مالی از طریق گرفتن وام باشد چراکه بورس یک مکان خوبی است که شرکت ها می توانند از طریق آن براي توسعه

 
خودشان تامین مالی بشوند. 

حالا این تامین مالی می تواند به دو صورت باشد یا از طریق صندوق هاي خطرپذیري که وارد بورس شده اند یا از طریق ورود مستقیم
خود شرکت به بورس. اتفاقی که در حال حاضر براي شرکت هایی که وارد بورس شده اند افتاده است و این شرکت ها خیلی سریع

 
توانستند به بودجه خوبی براي توسعه خودشان دست پیدا کنند. 

در حالی که بسیاري از فعالان حوزه فاوا ورود استارتاپ ها را به بورس اقدام مثبت تلقی می کنند کارشناسانی نیز اعتقاد دارند ورود
برخی از این استارتاپ هاي شناخته شده به بورس و تامین مالی مجدد آنها در دورانی که هیچ معیار اقتصادي براي ارزش گذاري
کسب وکارها وجود ندارد و صرفا منجر به تسلط جریانی خاص بر اکوسیستم و حذف اکثریت کسب وکارهاي مستقل و از بین رفتن

 
انگیزه هاي کارآفرینی می شود این دیدگاه را قبول دارید؟ 

روند توسعه استارتاپ ها به این صورت است که استارتاپ هاي بزرگ باید استارتاپ هاي کوچک را بخرند. توجه داشته باشید استارتاپ
وقتی بزرگ می شود درست است که منابع مالی زیادي دست پیدا می کند اما یک چیزي را از دست می دهد و آن نوآوري است.
نوآوري قلب توسعه استارتاپ است و نوآوري در استارتاپ هاي بزرگ شکل نمی گیرد؛ چرا که استارتاپ هاي بزرگ همیشه یک مسیر
مشخص را طی می کنند و آن قدر جرم آنها سنگین است که نمی توانند براي یک هدف به راحتی و خیلی سریع تغییر مسیر دهند.
به همین علت نوآوري از طریق شرکت هاي کوچک باید به این شرکت ها تزریق شود. یعنی هرچه استارتاپ هاي بزرگ استارتاپ هاي

 
کوچک را بتوانند خریداري و روي آنها سرمایه گذاري کنند یک مکانیسم برد-برد شکل می گیرد. 



همین روند یک اکوسیستم نوآوري را شکل می دهد. اتفاقی که در حال حاضر در کشور در حال رخ دادن است. یعنی استارتاپ هاي
بزرگ ما در حال خرید استارتاپ هاي کوچک هستند چرا که یک استارتاپ کوچک براي توسعه و بقاي خود قادر به گرفتن وام نیست؛
اما استارتاپ بزرگ با سرمایه گذاري خطرپذیر می تواند شرکت هاي کوچک را جذب و به نوعی نوآوري را به سیستم خود تزریق کند.
به هر حال به نظرم کسانی که مخالف ورود استارتاپ هاي بزرگ به بورس هستند هنوز مکانیسم اکوسیستم نوآوري را به درستی نمی
شناسند. چون منطقی ترین کار هم این است که استارتاپ هاي بزرگ در بورس تخلیه بشوند و استارتاپ هاي کوچک نیز براي بقا

 
توسط همین استارتاپ ها خریداري شوند اتفاقی که در حال حاضر در اکوسیستم کشور در حال انجام است. 

با حمایت علمی و فناوري ریاست جمهوري سال گذشته از نسل چهارم ربات انسان نماي سورنا در دانشگاه تهران رونمایی شد و قرار
بود اگر حمایت ها صورت بگیرد نسل پنجم این ربات ساخته شود ساخت این ربات ها با چه انگیزه اي صورت می گیرد و به زبان ساده

 
این ربات ها قرار است چه کاري انجام دهند؟ 

پروژه ربات انسان نماي «سورنا» یک پروژه مرز دانشی است. نباید انتظار داشته باشیم این ربات وارد یک کار تجاري شود چرا که قرار
است از طریق آن ریزش دانش در صنایع مختلف صورت بگیرد. در حال حاضر ما ربات سازهاي فوق العاده اي در کشور داریم که در
حوزه ربات هاي صنعتی مشغول به کار هستند و کم کم به سمت تکنولوژي هایی مثل هوش مصنوعی، تشخیص چهره و غیر روي
آورده اند؛ یعنی دقیقا استفاده از دانشی که چند سال پیش در ربات سورنا پیاده سازي شده بود. در مجموع باید گفت در تمام دنیا این
پروژه ها به طور سمبلیک در حال اجرا است و هدف از توسعه آنها نیز بحث فرهنگ سازي ربات و توسعه تکنولوژي است و در کل،

 
ربات ها مرز دانشی هستند و هزار تکنولوژي از دل آنها براي توسعه دانش بیرون می آید. 

بنابر اعلام شما در سال گذشته با فعالیت شرکت هاي دانش بنیان بیش از 300 هزار شغل در کشور ایجاد شد، این در حالی است که

 
مخالفان دولت بر این اعتقاد هستند که دولت در زمینه اشتغال زایی بسیار ضعیف عمل کرده است؟ 

سال گذشته فروش شرکت هاي دانش بنیان 120 هزار میلیارد تومان بود و اشتغال مستقیم آنها نیز بیش از 300 هزار شغل. توجه
داشته باشید ایجاد شغل غیرمستقیم آنها از این رقم بسیار بالاتر است چرا که به عنوان نمونه به اسنپ نگاه کنید حدود یک هزار و
500 نفر پرسنل دارد اما یک میلیون و 400 هزار راننده در سراسر کشور در این شرکت مشغول به کار هستند و این یعنی اشتغال
غیرمستقیم و اینکه شما این هنر را داشته باشید که به فردي که شغل ندارد در کمتر از 10 دقیقه یک شغل بدهید از نگاه من یک

 
نوآوري بزرگ به حساب می آید. 

ما از این نمونه هاي موفق بسیار داریم. از طرفی دیگر در نظر داشته باشید پلتفرم هاي زیادي نیز ایجاد شدند و این شرکت ها را
تقویت می کنند. مثلا تاکسی هاي آنلاین اگر یک فیلتر خوب پشت سر آنها نباشد امکان تراکنش برایشان مهیا نیست و از سوي دیگر
روزانه میلیاردها تراکنش بانکی داریم و این ها تنها از طریق فین تک ها در حال انجام است و اثر بانک ها به عنوان یک بازیگر سنتی
در اقتصاد ما در حال خرید فین تک ها هستند و تمامی این موارد نشان از ایجاد شغل مستقیم و غیرمستقیم از طریق این شرکت

 
هاي جدید دارد. 

با حضور وزیر ارتباطات در مجلس شاهد بودیم بسیاري از نمایندگان از افزایش پهناي باند ناراضی بودند و به نوعی این تفکر در نگاه

 
منتقدان دولت وجود دارد که باید به سمت اینترنت ملی برویم از نگاه شما اینترنت ملی قابلیت اجرا دارد؟ 

ما چیزي به اسم اینترنت ملی نداریم و فکر نکنم در مصوبات نیز چنین چیزي وجود داشته باشد همه ما داریم در مورد شبکه ملی
اطلاعات صحبت می کنیم که البته مسئولیت توسعه آن با وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات است و در واقع استارتاپ هاي ما یوزر
این شبکه هستند. آن چیزي که مهم است توسعه شبکه ملی اطلاعات است کاري که در حال انجام است. اگر الان ما قطعی اینترنت
بین المللی داشته باشیم تمام استارتاپ ها به راحتی کار خودشان را انجام می دهند و از نگاه من یکی از اتفاقات ارزنده و بزرگی است

 
که در این دولت انجام شده است چرا که قبل از این دولت، ما چنین قابلیتی نداشتیم. 



در حال حاضر زیست بوم و اکوسیستم استارتاپی در کشور در چه وضعیتی است از نظر کمی رشد داشته یا کیفی؟ و به نوعی فاصله ما

 
با استارتاپ هاي خارجی به چه میزان است؟ 

ما منحصر به فردترین زیست بوم استارتاپی منطقه را داریم. بسیاري از استارتاپ هایی که در حوزه آ سی تی فعال هستند در منطقه
بی نظیرند. وقتی از فین تک ها صحبت می کنیم در همسایه ما ترکیه، حتی فین تکی وجود ندارد که بخواهیم با فین تک هاي
خودمان مقایسه کنیم. بسیاري از استارتاپ هاي ما در فروش آنلاین نیز همین وضعیت برتري را دارند. در حوزه هاي دیگر تکنولوژي
که متاسفانه ما زیاد در مورد آنها صحبت نمی کنیم حتی در این گفت وگو هم در مورد آنها صحبتی نداشتیم، استارتاپ هاي حوزه

 
بیوتیک است. 

ما در این حوزه بزرگترین استارتاپ هاي منطقه را داریم و در بسیاري از حوزه هاي دیگر مانند سلول هاي بنیادي و هوافضا واقعا
برتري بسیاري داریم. حتی در حوزه ارائه مقالات باید گفت جایگاه برتري داریم اگر به مقالات سال 2019 نگاهی داشته باشیم در
مجموع یک رتبه جایگاه ما بهبود پیدا کرده است و رتبه 15دنیا را کسب کرده ایم و به نوعی فاصله ما با رقباي منطقه مانند ترکیه

 
عربستان و غیره بسیار زیاد شده است. 

ما در بسیاري از رشته هاي مهندسی جزو 10 کشور اول هستیم به عنوان نمونه در ریاضی 6 عمران 6 و بیوتک رتبه هشتم را کسب
کرده ایم. اما در عین حال در رشته هاي دیگر مانند علوم انسانی هنر و زبان شناسی عقب هستیم دلیل هم به این برمی گردد که
استادان این رشته ها مقاله به زبان انگلیسی ارائه نمی دهند؛ به همین خاطر وقتی مجموع گرفته می شود رتبه ما 15 جهان را کسب
می کند به هر حال در حال حاضر ما صاحب بزرگترین استارتاپ هاي منطقه هستیم ولی متأسفانه مسئله اي که مانع توسعه

 
استارتاپ ها در کشور می شود نبود محیط کار مناسب براي این کسب وکارها است. 

 
در سال هاي اخیر دقیقا شما روي کدام حیطه هاي استارتاپی و دانش بنیان سرمایه گذاري بیشتري انجام داده اید؟ 

به صورت خاص سرمایه معاونت علمی و فناوري را به طور مستقیم در بخش بیوتکنولوژي لحاظ کردیم و فکر می کنم با اتفاقات
اخیري که در حوزه کرونا شکل گرفت این درس را به تمام دنیا داد که بیوتک فقط یک علم نیست. بحث امنیت و اقتصاد است و این
بخشی بود که در این سال ها روي آن خیلی سرمایه گذاري کردیم و خوشحال هستم که این بخش را جدي گرفتیم چرا که با شروع
کرونا به جرات می توان گفت اکثر نیازهاي ما از کیت هاي تشخیص گرفته تا تجهیزات بیمارستانی بی نیاز به خارج در داخل تولید
شدند. یکی دیگر از برنامه هاي جدي ما بحث امنیت غذایی است که تقریبا یک سال است که روي آن متمرکز هستیم و فکر می کنم

 
براي آینده کشور نیز این مبحث خیلی مهم است. 

شما جزء افرادي هستید که پروژه هاي بسیاري را در شهرستان ها کلید زدید در حال حاضر وضعیت شرکت هاي دانش بنیان و

 
استارتاپ ها در شهرستان ها به چه صورتی است؟ 

بسته به فرهنگ هر شهرستان متفاوت است اما در اکثر استانهاي که حضور داشتم خوشحالم که خیلی بهتر از من به مفهوم و توسعه
اکوسیستم استارتاپی اشراف دارند و دقیقا در جریان هستند به چه دلیل قرار است با آنها همکاري کنیم. در مجموع دانشگاه ها به
سمت نوآوري در حال حرکت هستند چرا که پایه حرکت اکوسیستم استارتاپی نوآوري است و خوشبختانه این اتفاق در شهرستان

 
هاي ما در حال شکل گیري است. 

محصولات تولیدي شرکت هاي دانش بنیان بیشتر در چه بخشهایی است آیا آماري از فروش محصولات دانش بنیانی کشور وجود

 
دارد؟ 



بیشتر فروش ما مربوط به شرکت هاي بیوتیک است ولی از نظر اشتغال زایی شرکت هاي حوزه آي سی تی حرف اول را می زنند و در

 
مجموع سال گذشته شرکت هاي دانش بنیان 120 هزار میلیارد تومان فروش داشتند. 

شاهد هستیم تحریم ها هر روز شدیدتر از قبل علیه کشور اجرا می شود آیا این تحریم ها در برنامه هاي شما تاثیر داشته و اگر

 
جوابتان مثبت است براي مقابله با آنها چه برنامه هایی در دست داشته و دارید؟ 

نمی توان گفت تحریم ها تاثیر نداشته؛ اما در مقابل مزایاي زیادي نیز براي شرکت ها به همراه داشته است چرا که بازار خوبی را براي
شرکت ها ایجاد کرده و مهمتر اینکه فرهنگ با تحریم ها تغییر پیدا می کند. چون کشوري که سالیان سال نفت فروخته و جنس وارد
کرده حالا دارد به جایی می رسد که صادرکننده باشد. یعنی از واردات چی داریم تلاش می کنیم تا تبدیل به صادرات چی بشویم و

 
این تغییر تفکر به نظر من خیلی مهم و ارزشمند است. 

با وجود تحریم ها در بعضی از حوزه ها ما رشد خوبی داشتیم. مثلا در قضیه کرونا خیلی از استارتاپ ها مانند حوزه آموزش رشد بسیار
خوبی را تجربه کردند ولی در مقابل استارتاپ هاي حوزه حمل ونقل و گردشگري دچار مشکل شدند در کل تحریم ها به رشد شرکت

 
هاي دانش بنیان کمک کرد. 

شما رییس بنیاد ملی نخبگان کشور هستید آیا آماري دارید که چه میزان نخبه در این دولت از کشور خارج و چه میزان به کشور

 
بازگشته است؟ 

آمارهاي ریز مهاجرت را هر دو سال یکبار به شوراي عالی انقلاب فرهنگی اعلام می کنیم و در آخرین پایش مشاهده کردیم که آمار
خروج از کشور رو به کاهش است. به زودي سالنامه آماري مهاجرت براي اولین بار با حمایت ما و از سوي رصدخانه مهاجرت دانشگاه
شریف منتشر می شود. ما دنبال آن هستیم که قضیه مهاجرت شفاف باشد چه مهاجرت به خارج که مهاجرانی که به داخل کشور می
آیند. این سالنامه بسیار مفید است حتی نوع مهاجرت نیز در آن دیده شده به عنوان نمونه در حال حاضر مهاجرت تحصیلی به شدت

 
کاهش و مهاجرت کار رو به افزایش است. 

مهاجرت هاي که از کشور صورت می گیرد بیشتر براي کسب تجربه و کاریابی است یا باید از آن به عنوان فرار مغزها یاد کرد و شما

 
به عنوان رئیس بنیاد ملی نخبگان براي بازگرداندن نخبه کشور تاکنون چه کارهایی انجام داده اید؟ 

در حال حاضر آمار دانشجویان ما در خارج از کشور بسیار پایین است. یعنی چیزي در حدود بیش از یک درصد و این مسئله بسیار
نگران کننده است. این در حالی است که کشورهاي عرب همسایه ما بیش از 35 درصد دانشجو در خارج از کشور و مشغول به تحصیل
دارند حتی ابتداي انقلاب ما 170 هزار دانشجو داشتیم که 100 هزار دانشجو خارج از کشور مشغول تحصیل بودند و در حال حاضر
جمعیت دانشجوي ما بیش از چهار میلیون است و از این تعداد تنها 50 هزار دانشجو خارج از کشور مشغول تحصیل هستند. جالب
است بدانید اوایل انقلاب 50 هزار دانشجوي ما تنها در آمریکا مشغول به تحصیل بودند و براي من دردناك است آن زمان این آمارها
فرار مغزها نبود ولی الان آمار 50 هزار دانشجو که تنها 12 هزار نفر آنها در آمریکا مشغول تحصیل هستند به یکباره به فرار مغزها

 
تعبیر می شود. 

به هر حال ما دنبال آن هستیم که یک چرخش ایجاد کنیم کاري که در بنیاد ملی نخبگان به صورت جدي روي آن کار کردیم و
باعث شد در چهار سال گذشته یک هزار و 600 نخبه ما از 100 دانشگاه برتر دنیا به کشور خود برگردند. برنامه اي را توسعه داده ایم



که بتوانیم یک محیطی را آماده کنیم که بچه هاي خارج از کشور بتوانند برگردند و برگشت تنها در یک اقتصاد دانش بنیان ایجاد می

 
شود چون اگر اقتصاد بر پایه منابع زیرزمینی باشد فرق یک آدم نخبه و عادي قابل درك نیست. 

در حال حاضر بسیاري از این عزیزان که به کشور بازگشتند در استارتاپ ها مشغول فعالیت هستند و جالب است بدانید بسیاري از
استارتاپ هایی که در حال رفتن به بورس هستند توسط همین افراد پیاده سازي شده اند. نخبه هایی که در گوگل، مایکروسافت،
فیس بوك و غیره مشغول به فعالیت بودند و الان در این استارتاپ ها فروش میلیاردي دارند. از طرف دیگر از این تعداد، یک هزار و
600 نخبه که به کشور بازگشتند حدود 350 نفر نیز جزء اعضاي هیات علمی دانشگاه هاي کشور شدند. از نگاه من آمار پایین
دانشجویان ما در خارج از کشور یک زنگ خطر محسوب می شود. چون باید تبادل دانش با تمام دنیا وجود داشته باشد و در عین حال

 
زمینه را به صورتی طراحی کنیم که دانشجویان ما بعد از اتمام تحصیل به کشور برگردند و بستر استفاده از دانش آنها نیز مهیا باشد. 

اواخر سال گذشته شما در گفت وگویی اعلام کردید براي تولید 5 میلیون ماسک براي کادر درمان با شرکت هاي دانش بنیان قرارداد
امضا شده آیا این امکان وجود ندارد شرکت هاي دانش بنیان براي عموم مردم ماسک با قیمت پایین تولید کنند؟ چون در حال حاضر
راه کنترل و پیشگیري از کرونا توصیه به استفاده از ماسک است و در عین حال بالا بودن قیمت ماسک به صورتی است که شاید براي

 
قشر کم درآمد تهیه آن چندان آسان نباشد آیا براي حل این معضل در معاونت برنامه خاصی دارد؟ 

شرکت هاي دانش بنیان در تولید ماسک در حوزه نانو فعال هستند البته من در آن گفت وگو در مورد تولید دستگاه ماسک توسط
شرکت هاي دانش بنیان حرف زدم تا آنجا که در حال حاضر همه ماسک هاي نانو در داخل تولید می شود. زمانی که کرونا تازه در
کشور شیوع پیدا کرده بود ظرفیت تولید ماسک کشور 200 هزار تا بود که از این تعداد مقدار کمی تولید می شد؛ اما ظرف یک ماه
اولین شرکت دانش بنیان ما توانست اولین دستگاه تولید ماسک نانو را بسازد در ادامه چند شرکت دیگر نیز به این چرخه تولید

 
دستگاه افزوده شدند. 

در حال حاضر ما صادر کننده دستگاه تولید ماسک نانو هستیم. اطلاعات ما در مورد این بیماري نیز توسعه پیدا کرده و الان به این
نتیجه رسیده ایم که ماسک هاي پارچه قابل شستشو هم براي کنترل این بیماري قابل استفاده است و این موارد اطلاعات جدید
پزشکی در مورد این بیماري است که مشخص کرده هر نوع ماست که قابل استفاده است و با آموزش هایی که دکتر حریرچی معاون
کل وزارت بهداشت دادند به راحتی هر کس می تواند از یک پیژامه نیز ماسک تولید کند به هر حال من خوشحال هستم در حال

 
حاضر بیش از 5 میلیون ظرفیت تولید ماسک داریم. 

 
وضعیت تولید ماسک براي مردم به چه صورتی است؟ 

 
ظرفیت تولید ماسک در داخل کشور روزانه بیش از 10 میلیون است. 

 
پس چرا در دسترس نیست؟ 

 
در دسترس هست. 

 
اما با قیمت بسیار بالا قبول دارید؟ 

قیمت برمی گردد به نظارت در بازار و موارد دیگر. اتفاقی که به تازگی افتاد و ما به آن معترض بودیم ممنوعیت صادرات ماسک بود و
به نوعی وقتی صادرات ممنوع شود قیمت حدودي پایین می آید خیلی از شرکت ها تولید داشتند براي صادرات چرا که با این قیمت



دلار براي آنها صادرات صرفه اقتصادي داشت و این وسط بسیاري از شرکت ها براي صادرات ماسک مذاکره کرده بودند و تعدادي در

 
حال صادرات بودند؛ اما خوب با این ممنوعیت خسارت زیادي به این شرکت ها وارد شد. 

آیا آماري در دست هست که با شروع کرونا شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها توانستند چه خدماتی را به کار درمانی مردم ارائه

 
دهند؟ 

من خاطرم هست که روزهاي اول شروع کرونا در آمریکا چهار بیمار را به یک دستگاه ونتیلاتور وصل می کردند و نمونه هاي ساخته
بودند که 8 بیمار به یک دستگاه ونتیلاتور متصل می شد این اتفاق وحشتناکی بود و خودشان هم در جریان بودند که از این هشت
نفر تعدادي قربانی می شوند؛ ولی ما این اتفاق هاي تلخ را در کشور خودمان نداشتیم. دقت کنید ساخت یک دستگاه ونتیلاتور آسان
نیست و هزینه هر کدام بین 200 تا 300 میلیون تومان است. البته این قیمت داخلی است چرا که قیمت بین المللی آن خیلی بیشتر
است و در یک مقطعی این دستگاه در بازار وجود نداشت که بتوانیم آن را خریداري کنیم چون آمریکایی ها و اروپایی ها ریخته بودند
در بازار و هرچه از دستگاه ونتیلاتور گرفته تا وسایل اتاق آي سی یو و مواد ضدعفونی کننده را خریده بودند و همه اینها را توسط

 
شرکت هاي داخل تولید کردیم و در حال حاضر نیاز نیست وسیله اي براي این بیماري از خارج کشور وارد شود. 

 
در حال حاضر وضعیت ساخت واکسن کرونا در کشور در چه مرحله اي است؟ 

براي تولید واکسن کرونا ما با 6 با شرکت و پژوهشگاه قرارداد داریم که از این تعداد 2 قرارداد خوب پیش رفته و به مرحله کارآزمایی
بالینی حیوانی رسیده ولی هنوز نیاز است که صبر کنیم چون کرونا یک ویروس به شدت پیچیده است و در تمام دنیا نیز وضعیت

 
ساخت واکسن به همین حالت است اگر ویروس یک ویروس ساده بود واکسن انسانی آن خیلی زود ساخته شده بود. 

 
کمتر از یک سال از عمر دولت باقی مانده در این مدت چه طرح هایی هست که تمایل دارید حتما به نتیجه برسد؟ 

من به شدت تمایل دارم بحث مراکز دانش بنیان در کشور تثبیت شود و براي رسیدن به این هدف در این مدت باقیمانده هر کاري
نیاز باشد انجام خواهیم داد که دیگر برگشت نداشته باشیم. وقتی شاهد هستم این روزها همه در خصوص اقتصاد دانش بنیان صحبت
می کنند یک دستاورد بزرگ است و هرگز یادم نمی رود که در این دانشگاه خودم یعنی دانشگاه صنعتی شریف که در آن بزرگ شده
ام به عنوان دانشجو وارد و الان استادان هستند را مسخره می کردند که این بچه بازي راه انداخته است وقتی اولین مرکز نوآوري راه

 
اندازي شد گفتند فلانی در دانشگاه سوپرمارکت باز کرده و الان خوشبختانه کل دانشگاه تبدیل به مرکز نوآوري شده است. 

از نگاه من کل این شهر باید به مرکز نوآوري تبدیل شود چون توسعه کشور زمانی اتفاق می افتد که کل شهر تهران تبدیل شود به
پارك علم و فناوري و این بچه ها بتوانند به راحتی در آن کار کنند و اگر کسی کارآفرین است باید بتواند از داخل اتاق خود این کار را

 
انجام دهد. 

این دقیقا کاري است که ما در ناحیه هاي نوآوري داریم انجام می دهیم ولی متاسفانه بعضی از دوستان در وزارت علوم می خواهند
براي این ناحیه هاي نوآوري قانون بگذارند و قانون محدودیت ایجاد می کند. با قانون نوآوري از بین می رود و دیگر توسعه ایجاد نمی
شود و به تبع آن اقتصادي شکل نخواهد گرفت. اقتصاد نوآور به یک ذهن وحشی نیاز دارد که به هر سمت برود و نوآوري ایجاد کند.
ما به عنوان دولت تنها کاري که می توانیم انجام دهیم این است که جلوي آن را نگیریم و محدودیت براي آن ایجاد نکنیم خوشبختانه

با کمک رهبري امسال وضعیت بودجه ما بهتر خواهد شد و ما سرمایه گذاري لازم را در این حوزه انجام خواهیم داد.



آینده روشن اقتصادي در گرو توجه به رشته مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی

منبع: ایسکاشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیر مرکز مشاوره و هدایت تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی اصفهان عنوان کرد که با توجه به نیاز روزافزون جامعه به تولید غذا
و در نتیجه توسعه فعالیت هاي کشاورزي، رشته مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی علاوه بر اشتغالزایی، تحول اقتصادي در پی

خواهد داشت.

به گزارش خبرنگار ایسکانیوز از اصفهان، اصغر عالمیان مدیر مرکز مشاوره و هدایت تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان
با بیان اینکه آینده روشن اقتصادي در گرو توجه به رشته مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی است، اظهار کرد که رشته مهندسی تولید و
ژنتیک گیاهی در حقیقت دانش به کارگیري اصول علوم زراعی و ژنتیک در تولید محصولات غذایی با توجه خاص به حفظ منابع

 
طبیعی و محیط زیست و بهره برداي مطلوب از نهاده هاي کشاورزي است. 

وي بیان کرد: هدف این رشته، تربیت کارشناس براي کار در عرصه هاي تولید زراعی و محیط هاي تولید محصولات کشاورزي و
گلخانه اي است. این کارشناسان می توانند به عنوان پژوهشگر در مؤسسات خصوصی و دولتی و یا مدرس در هنرستان هاي کشاورزي
و مؤسسات علمی مشابه فعالیت کنند و یا به عنوان تولیدکننده محصولات باکیفیت کشاورزي به صورت خصوصی در شرکت هاي

 
سهامی زراعی اقدام به تولید کنند. 

مدیر مرکز مشاوره و هدایت تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان(خوراسگان) گفت: با توجه به اینکه اکنون بیش از 12 میلیون
هکتار از اراضی کشور زیر کشت محصولات مختلف زراعی قرار دارد و بالغ بر 70 میلیون تن مواد غذایی از گیاهان زراعی تولید می
شود و اینکه مساحت زمین هاي قابل کشت در کشور محدود هستند، استفاده از دانش آموختگان این رشته نقش ویژه اي در اقتصاد

 
کشور دارد. 

وي افزود: دوره مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی به گونه اي
طراحی شده است که اکثر دروس به صورت عملی و حرفه اي
انجام می شود و دانشکده کشاورزي دانشگاه آزاد اسلامی واحد
اصفهان با داشتن آزمایشگاه هاي ژنتیک مجهز و داشتن ده ها
هکتار مزرعه با تجهیزات و اداوات کشاورزي، بهترین شرایط را

 
براي انجام دروس عملی فراهم کرده است. 

دبیر ستاد اجرایی هدایت تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی استان
اصفهان خاطرنشان کرد: دانشجویان این رشته، سال آخر دوره دروس مهارت آموزي 1 و 2 که هر کدام چهار واحد عملی است را می
گذرانند و در یک سال زراعی کامل، دانشجو به مهارت آموزي در این رشته می پردازد و نتیجه نهایی این دوره، تربیت دانش

 
آموختگانی است که توانایی کارآفرینی و درآمدزایی را دارند. 



عالمیان بیان کرد: با توجه به نیاز روزافزون جامعه به تولید غذا و در نتیجه توسعه فعالیت هاي کشاورزي، علاقه مندان رشته هاي
مهندسی کشاورزي نگران آینده شغلی خود نباشند و با انگیزه رشته مورد علاقه خود را انتخاب کنند و نگاه جدید دانشگاه آزاد
اسلامی در توسعه اشتغال توأم با تحصیل در قالب طرح پویش و مهارت آموزي نگاه تحولی در تربیت دانش آموختگان دانشگاهی و

 
لزوم کارآفرین بودن آنان، خود دانش آموختگان قادر خواهند بود با ایده هاي خود تولید شغل و ثروت کنند. 

مدیرکل روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان(خوراسگان) اظهار کرد: دانشجویان و دانش آموختگان گرایش هاي مختلف
مهندسی کشاورزي واحد اصفهان، زیر نظر استادان و محققان توانسته اند در مرکز رشد واحدهاي فناور این دانشگاه، ایده هاي علمی

 
خود را تجاري سازي و تولیدات خود را وارد بازار و حتی صادر کنند. 

انتهاي پیام/



گفت وگوي رئیس مجلس با مردم و صیادان آبادانی

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/06/11

رئیس مجلس شوراي اسلامی در جریان نظارت میدانی از شهرهاي استان خوزستان و پیگیري مطالبات مردم، از پروژه اسکله
صیادي بندر آبادان بازدید و با تعدادي از صیادان این بندر گفت وگو کرد. رفع موانع تکمیل این بندر و حل مشکلات لنج

داران از جمله مهم ترین موضوعاتی است که رئیس مجلس در بندر آبادان مورد بررسی ...

به گزارش جام جم آنلاین به نقل از ایسنا، محمدباقر
قالیباف صبح امروز (سه شنبه 11 شهریور) به منظور
نظارت میدانی بر حوزه هاي انتخابیه نمایندگان استان

 
خوزستان، از پروژه اسکله صیادي بندر آبادان بازدید کرد. 

در جریان این بازدید، رئیس مجلس شوراي اسلامی از
نزدیک در جریان مشکلات و موانع اجرا و تکمیل پروژه

 
اسکله صیادي بندر آبادان قرار گرفت. 

قالیباف همچنین به صورت حضوري با مردم، صیادان و لنج

 
داران این شهر به گفت و گو پرداخت و در جریان مشکلات آنها قرار گرفت. 

گفتنی است ساخت پروژه اسکله صیادي بندر آبادان در دي ماه سال 1390 با برآورد اعتبار 13 میلیارد تومانی آغاز شد، اما با گذشت

 
حدود 9 سال از آغاز ساخت و اختصاص تنها 7 میلیارد تومان از اعتبار مصوب، 30 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 

در صورت بهره برداري از اسکله صیادي بندر آبادان، براي بیش از 300 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد می شود و همچنین زمینه
ساز گسترش فعالیت لنج داران و تسریع در سوخت رسانی به قایق ها و لنج هاي این منطقه خواهد شد.



کسب بدون کار، کار بدون کسب

منبع: ایسناشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/06/11

اما و اگرهاي حضور در بورس و یا تولید، این روزها بیش از پیش به گفت وگوي غالب جامعه تبدیل شده است.

 پسر جوانی که سی و چند بهار بیشتر از عمرش نمی
گذشت، با لحنی تلخ مسیر خود را به راننده تاکسی گفت و سپس سوار شد. آنقدر اخم کرده بود و زیر لب غرولند می کرد که راننده
تاکسی را به حرف آورد و فقط سوال کوتاه «حالا چی شده آنقدر ناراحتی؟»، کافی بود تا شکایاتش از زمین و زمان را بر روي دایره

 
بریزد. 

محمد - ف که شیوع بیماري کرونا کسب و کار نوپایش در زمینه تولید مبلمان و لوازم چوبی را به تعطیلی و ورشکستگی کشانده بود،
حالا به دنبال وام و احیاي واحد کوچک تولیدي اش بود ولی نگرانی هاي بیشتري را می توانستید در نگاه مایوس اش ببینید. او
مطمئن نبود که با وام بتواند واحد تولیدي اش را احیا کند؛ در مورد کوچک شدن سفره مردم حرف می زد و اینکه دیگر متقاضی براي

 
کالاهایی که تولید می کند، ندارد. 

کاغذهایی را که در دستش بود را تکان داده و می گوید: «اگر پولم را به جاي تولید و ایجاد کسب و کار در بورس سرمایه گذاري می
کردم، حالا وضعیتم این نبود. دوستم نصف پولی را که من هزینه خرید دستگاه ها و اجاره محل، کرده بودم را وارد بورس کرد و حالا
چند صد برابر سود کرده و این در حالی است که حتی مثل من کار و زحمتی نیز براي کسب این درآمد نداشته و به قول معروف پول

 
برایش پول آورد». 

حالا دیگر راننده تاکسی نیز وارد بحث شده و می گوید: «بارها شنیدم که مسافران، تلویزیون و رادیو در مورد بازدهی مثبت بورس
صحبت می کنند؛ من هم به سرم زد که ماشینم را بفروشم و همه را در بورس سرمایه گذاري کنم؛ ولی ترسیدم به خاطر ناآگاهی

 
همه سرمایه ام را از دست بدهم». 

سپیده - ر 31 ساله که اهل مطالعه است، نظر دیگري در رابطه با بورس دارد و آن را روش سرمایه گذاري خوبی می داند. البته در
میان حرف هایش چند باري تاکید می کند که خودش سواد بورسی ندارد و یکی از دوستانش پرتفوي او را مدیریت می کند و او نیز



 
فقط حسابش را شارژ می کند و تاکنون نیز با توجه به بالا و پایین هایی که بازار داشته، از سود عایدیش راضی است. 

روي دیگر سکه احمد - م، 30 ساله است که حاضر نیست کسب و کارش را با بورس عوض کند. او اصلا علاقه اي به بازارهاي بورسی
نشان نداده و می گوید: از چیزي که شناخت کاملی به آن ندارم، وارد نمی شود و بورس نیز مانند طلا، دلار، زمین و ... در کشور براي

 
برهه اي مورد توجه قرار می گیرد و پس از مدتی رو به افول رفته و مردم دوباره سرمایه هاي شان را از دست می دهند. 

 
 

دانشیار دانشگاه زنجان که دیدگاه مثبتی نسبت به رشد شاخص بورس دارد، با تاکید بر اینکه سواد و فرهنگ سرمایه گذاري در بورس
در ایران هنوز نهادینه نشده است، می گوید: شاخص بورس، تب نماي اقتصاد در هر کشوري است و در حال حاضر این شاخص نشان
می دهد که بازار سرمایه که بیشتر به عنوان بورس شناخته می شود، جاي رشد دارد؛ چراکه این بازار از دیگر بازارها از قبیل بازار طلا،

 
زمین و مسکن، ارز، ... و حتی تورم عقب مانده است. 

محمد ایمانی برندق با اشاره به تاثیر تورم بر بازار سرمایه، می افزاید: افزایش چند ساله تورم و عقب ماندگی بازار بورس از این افزایش،
سبب شده که دارایی شرکت ها چندین برابر افزایش یابد و در برخی موارد دارایی شرکت ها پس از ورشکستگی بیش از بدهی هایش

 
بوده و ارزش سهم و به تبع آن شرکت بالاتر می رود. 

وي ادامه می دهد: در حال حاضر با توجه به اینکه بیش از 80 درصد پرتفوي سرمایه گذاري مردم در بخش سرمایه گذاري با سود
صفر است که بیشتر در قالب سرمایه گذاري در بخش زمین، طلا، ارز و ... بوده که در ظاهر شاید قیمت آن افزایش یابد ولی در واقع
ارزش پول فقط در طول زمان حفظ شده است و در حال حاضر کشور نیاز دارد که براي حل مشکل بیکاري، اشتغال و تولید سرمایه

 
مردم به سمت بازار سرمایه حرکت کند. 

این استاد دانشگاه، بورس را علاوه بر سود مادي براي سرمایه گذار، مشتمل بر سرمایه اجتماعی می داند و اظهار می کند: در خرید و
فروش هاي معمول پول بین دو متقاضی مبادله می شود ولی همین جابه جایی نیز بر افزایش ارزش سهام شرکت تاثیر دارد و وقتی
شرکت افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابی و ... باشد، این افزایش سرمایه و تامین مالی سبب رشد تولید و اشتغال شرکت می شود.



 
 

 
کسب بدون کار، کار بدون کسب 

این روزها که فعالیت هاي بورسی در کشور به بالاترین حد خود رسیده و تالار شیشه اي بورس بیش از پیش مورد توجه قرار گرفته و
همه به اصطلاح گرگ وال استریت شده اند و بازارها را در حالت خرسی و یا گاوي تحلیل کرده و خرید فروش سهام هاي مختلف و

 
انواع روش هاي سبدگردانی را به یکدیگر توصیه می کنند. 

تامین سرمایه، حفظ سرمایه، قابلیت نقدشوندگی بالا، شفافیت و امنیت در سرمایه گذاري، کسب درآمد و قابلیت کنترل ریسک از
مزایاي است که به راحتی می توانید در صفحه هاي مختلف وب، فضاي مجزي، رادیو تلویزیون در مورد آن ببینید و بشنوید ولی هیچ
گاه قعالیت بورسی نمی تواند جایگزین تولید و کسب و کارهاي کوچک شود و هیچ فعال بازار سرمایه و تولید، وارد کردن سرمایه کار

 
به بورس را رفتار عقلایی نمی داند. 

بسیاري از کسب و کارها در کشور پس از شیوع بیماري کرونا و اعمال تحریم ها به دلیل تامین مشکل تامین مواد اولیه با مشکل
مواجه هستند اما شاهد آن بودیم که بورس بی اعتنا به این مسئله و بسیاري دیگر از واقعت هاي بیرونی همچنان می تازد. برخی
شرکت ها قیمت سهامشان چند برابر شده است و ظاهرا ظرفیت افزایش سرمایه را دارند اما خبرهاي داخل آن شرکت ها از نظر تولید

 
و سودآوري خبرهاي خوبی نیست. 

به گفته ایمانی برندق فعالیت بورسی جایگزین اشتغال و تولید نمی شود، بلکه سرمایه گذاري در بورس باید از محل سرمایه هاي مردم
باشد و نه از منابع اصلی زندگی آنان و این مسئله می تواند به اشتغال و تحکیم پایه هاي تولید کمک کند. البته باید توجه داشت که
ورود پول حقیقی به بورس و معاملات شفاف تولید و اشتغال را ایجاد کرده و رانت و خرید و فروش هاي هیجانی چنین اتفاقی را رقم

 
نمی زند. 

 
 



با وجود اینکه قیمت ها در این بازار چند برابر شده، بازار سرمایه موقعیت خیلی خوبی براي تأمین مالی بنگاه ها فراهم نکرده است،
افزایش سرمایه ها چشمگیر نبوده و اتفاق خیلی خاصی براي تولید رخ نداده است. اگر رونق بازار بورس در شرایط پایدار رخ می داد،
می شد این رونق را ناشی از بهبود وضعیت شرکت هاي بورسی دانست اما در شرایط پرتلاطم کنونی چنین نتیجه گیري الزاما صحیح

 
نیست و تأثیر آن چنانی هم بر جذب سرمایه شرکت ها نداشته است. 

شرکت هاي بورسی دو دسته اند؛ برخی مانند بانک ها و لیزینگ ها، مالی اند و برخی دیگر ماهیت تولیدي دارند. بنابراین، جذب
نقدینگی در بورس، افزایش قیمت سهام و تامین مالی براي شرکت هاي مالی، الزاما به معناي تامین مالی و رونق بخش تولید نیست و

 
در بلند مدت سرمایه گذاري در بورس نمی تواند با بخش تولید رقابت کند. 

این روزها که بسیاري از جوانان با دیدن سوددهی چند صددرصدي بازار سرمایه در یک سال و تبلیغاتی که در رابطه با آن وجود دارد،
به انتقال سرمایه خود از کسب و کارهاي کوچک و تولید به بازار سرمایه ترغیب شده اند و این می تواند براي کسب و کارهاي کوچک
و انقراض آن را براي مقطعی تهدید می کند و برخی به این فکر می کنند که با سرمایه گذاري در بورس بدون کار کسب درآمد کنند

 
و یا با تولید، درآمد کسب کنند. 

انتهاي پیام



احیاي 20 هزار اصله نخل در شادگان

منبع: ایسناشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیر جهاد کشاورزي شادگان از احیاي 20 هزار اصله نخل در این منطقه خبر داد.

خلیل منیعات در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: کار لایروبی
و احیاي انهار و زهکش هاي شادگان براي تقسیم عادلانه
آب و آبرسانی به نخیلات شادگان در حال انجام است و به
این منظور، ادوات و وسایل مورد نیاز لایروبی تامین شده

 
است. 

وي افزود: با احیاي این انهار، آبرسانی به 20 هزار اصله
نخیلات و 25 هکتار از اراضی زراعی شامل کشت هاي

 
سبزي و صیفی، انجام می شود. 

منیعات گفت: احیاي انهار این منطقه موجب احیاي این 20 هزار اصله نخل در شادگان خواهد شد و شاهد افزایش کمی و کیفی

 
محصولات زراعی، جهش تولید در بخش کشاورزي، بهبود وضعیت معیشت و اشتغال زایی در روستاها نیز خواهیم بود. 

انتهاي پیام



آغاز پذیرش دانشجو در مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی تبریز

منبع: ایسناشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/06/11

رئیس سازمان جهاددانشگاهی آذربایجان شرقی از آغاز پذیرش دانشجو در مقاطع کاردانی و کارشناسی در مرکز علمی
کاربردي جهاددانشگاهی تبریز از 11 شهریور ماه خبر داد.

دکتر جعفر محسنی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: در
حال حاضر 22 رشته در این مرکز در حال برگزاري است
که 13 دوره در مقطع کاردانی ناپیوسته و 9 دوره در مقطع

 
کارشناسی ناپیوسته اجرا می شوند. 

وي اظهار کرد:همزمان با چهلمین سالگرد تاسیس
جهاددانشگاهی و در بیست و دومین سال فعالیت مرکز
علمی کاربردي جهاد دانشگاهی تبریز و در راستاي توسعه
آموزش هاي مهارتی استان و بر اساس نیاز بازار کار، دوره
هاي جدیدي در گروه هاي آموزشی مدیریت و خدمات
اجتماعی و فرهنگ و هنر به ماموریت این مرکز اضافه

 
شدند. 

محسنی ادامه داد: کارشناسی حرفه اي مدیریت کسب و
کارهاي اینترنتی، کاردانی و کارشناسی روابط عمومی-امور
رسانه، کاردانی و کارشناسی مدیریت گردشگري، کاردانی

حرفه اي بازاریابی و کاردانی امور فرهنگی از دوره هاي جدیدي هستند که از مهر ماه 99 در مرکز علمی کاربردي تبریز برگزار خواهد

 
شد. 

وي با بیان این که نزدیک به 70 درصد از فارغ التحصیلان این مرکز در رشته تحصیلی خود مشغول به کار هستند، افزود: اکثر فارغ
التحصیلان این مرکز در مقاطع بالاتر تحصیلی آموزش عالی ادامه تحصیل داده و تعدادي از فارغ التحصیلان گذشته این مرکز با

 
مدرك دکتري یا کارشناسی ارشد و با اخذ کد مدرسی هم اکنون در این مرکز تدریس می کنند. 

رئیس سازمان جهاددانشگاهی استان با بیان این که مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی تبریز تحت نظارت دانشگاه جامع علمی
کاربردي و با کسب مجوز از شوراي گسترش آموزش عالی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري فعالیت آموزشی خود را با پذیرش دانشجو
از سال 1377 در دوره هاي کاردانی آغاز کرده است، اظهار کرد: این مرکز اکنون در دو گروه آموزشی صنعت و فرهنگ و هنر با 22
کد رشته در مقاطع کاردانی و کارشناسی ناپیوسته به ماموریت آموزشی خود در تربیت دانشجوي مهارتی و شغل محور ادامه می دهد.

وي افزود: هم اکنون حدود 900 دانشجو در مرکز درحال تحصیل هستند و نزدیک به 5000 دانش آموخته از این مرکز فارغ التحصیل



 
و وارد بازار کار شده اند. 

وي خاطرنشان کرد: مرکز نوآوري و شکوفایی مرکز در کنار دفتر کارآفرینی و اشتغال مرکز با هدایت و پشتیبانی از دانشجویان و فارغ
التحصیلان فرصت هاي لازم براي ایجاد کسب و کارهاي کوچک براي دانشجویان را فراهم می کند، با انتخاب این مرکز براي ادامه

 
تحصیل در گروه هاي آموزشی مختلف، می توان فرصت هاي شغلی بهتري را فراهم کرد. 

محسنی با اشاره به وجود مدرسان خبره و با مهارت در مرکز، گفت: در کنار آن ها تیم آموزشی قوي براي آموزش هاي مهارتی و فنی

 
و تربیت فارغ التحصیل کارآفرین و مهارت محور فراهم شده است . 

وي با بیان این که امکانات کارگاهی و تجهیزات آزمایشگاهی دوره هاي در حال اجرا براي آموزش عملی و مهارتی دانشجویان فراهم
شده است، گفت: سایت هاي کامپیوتري، لابراتوار زبان، کارگاه معماري، آتلیه عکاسی،کارگاه دوخت و برش لباس،کتابخانه مجهز به
کتاب هاي تخصصی، دفتر مشاوره روانشناختی و دفاتر کار براي فعالیت انجمن هاي علمی و دانشجویی در این مرکز براي دانشجویان

 
فراهم شده است . 

وي در بخش دیگر سخنان خود با اشاره به ویژگی هاي علمی- آموزشی مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی تبریز، گفت: تعرفه هاي
پایین شهریه تحصیلی و ارائه تخفیف هاي ویژه به دانشجویان فعال و ممتاز و تخصیص وام شهریه صندوق رفاه براي دانشجویان
نیازمند و تقسیط شهریه، اولویت فارغ التحصیلان ممتاز مرکز براي جذب در بخش هاي مختلف سازمان جهاددانشگاهی استان، وجود
انجمن هاي علمی فعال ( انجمن علمی کامپیوتر , انجمن علمی زبان هاي خارجی , انجمن علمی عکاسی و هنر) و تشکل هاي

 
دانشجویی از جمله ویژگی هاي علمی و آموزشی این مرکز است. 

محسنی ادامه داد: از افتخارات این مرکز در سال هاي اخیر می توان به برگزاري اولین مسابقات رباتیک کشوري در سال 88 در سطح
دانش آموزي و دانشجویی , انتخاب سه دانشجوي نمونه کشوري از گروه صنعت مرکز، انتخاب سه کارآفرین برتر از بین فارغ
التحصیلان این مرکز در سطح استان در سه سال گذشته متوالی، انتخاب دفتر کارآفرینی این مرکز به عنوان دفتر کارآفرین برتر در
بین مراکز علمی کاربردي استان در دو سال متوالی، انتخاب مرکز جهاددانشگاهی تبریز به عنوان مرکز برتر آموزشی، پژوهشی و

 
فرهنگی-دانشجویی در سال 96، قهرمانی دانشجویان مرکز در میادین ورزشی در سال 98 در کشتی و شنا و دو میدانی اشاره کرد. 

وي بیان کرد: ویژگی منحصر به فرد مرکز جهاددانشگاهی تبریز به جهت وابستگی به سازمان جهاددانشگاهی استان و وجود مراکز
علمی و پژوهشی و فرهنگی از جمله مراکز کوتاه مدت معاونت آموزشی جهاددانشگاهی , پژوهشکده برنامه ریزي و توسعه، معاونت
فرهنگی جهاددانشگاهی و خبرگزاري ایسنا و مرکز افکار سنجی ایسپا بوده که فرصت هاي لازم براي فعالیت دانشجویان در زمینه

 
هاي مختلف علمی , هنري و فرهنگی را فراهم کرده است و باعث رشد و شکوفایی و کسب تجربه بیشتر براي آن ها می شود. 

محسنی یادآور شد: دانشجویان علاوه بر گذراندن کاربینی و کارورزي در مراکز مختلف جهاددانشگاهی به بنگاه هاي اقتصادي و

 
شرکت ها و سازمان هاي طرف قرارداد جهاددانشگاهی نیز معرفی می شوند. 

وي با بیان این که با توجه به شیوع بیماري کرونا کلاس هاي آموزشی مرکز در سال تحصیلی امسال به صورت مجازي و از طریق
سامانه آموزشی الکترونیکی بود، گفت: دروس کارگاهی و عملی دانشجویان این مرکز در گروهاي کوچک با رعایت پروتکل ها بر گزار
شد، با توجه به وجود زیر ساخت آموزشی الکترونیکی در جهاددانشگاهی و ارائه سامانه آموزشی LMS براي آموزش هاي الکترونیکی
در سطح کشور، این مرکز در سالتحصیلی 1400-1399 آموزش هاي نظري خود را از طریق سامانه ي مجازي LMS ادامه خواهد داد



 
و با تولید محتوا و فیلم هاي آموزشی در راستاي کسب مهارت بیشتر دانشجویان تلاش خواهد کرد. 

رئیس سازمان جهاددانشگاهی استان در پایان خاطرنشان کرد: علاقمندان براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص مرکز می توانند به

 
آدرس پرتال مرکز https://tabriz.iastjd.ac.ir مراجعه کنند و یا با شماره هاي 43-36590240 تماس بگیرند. 

آدرس مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی تبریز بالاتر از آبرسان – نرسیده به چهارراه عباسی – خیابان دو کمال – م جتمع

 
آموزشی و پژوهشی جهاددانشگاهی است. 

انتهاي پیام



ارسال یک نظر در: ''جذب 244 نفر نیرو در بزرگ ترین جبهه صنعتی شرق

کشور در نیمه دوم سال جاري از طریق آزمون''

منبع: معدن 24شماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/06/11

بر اساس دستور مدیرعامل فولاد خراسان، این شرکت ظرف ماه آینده، با برگزاري آزمون علمی، اقدام به جذب 244 نفر
نیروي انسانی از میان جوانان توانمند، متعهد و با انگیزه در بزرگ ترین مجتمع صنعتی شرق کشور خواهد نمود.

بر اساس دستور مدیرعامل فولاد خراسان، این شرکت ظرف ماه آینده، با برگزاري آزمون علمی، اقدام به جذب 244 نفر نیروي

 
انسانی از میان جوانان توانمند، متعهد و با انگیزه در بزرگ ترین مجتمع صنعتی شرق کشور خواهد نمود. 

کسري غفوري با اشاره به اهمیت شایسته سالاري در جذب نیروي انسانی براي این شرکت، گفت: مجتمع فولاد خراسان، «شایسته
سالاري»، اولویت «جذب جوانان بومی» در شرایط یکسان، «بی طرفی» و نیز ایجاد «فرصت برابر و رقابت عادلانه» براي داوطلبان توانا
و علاقه مندان خدمت در جبهه صنعت و اقتصاد کشور را به عنوان راهبردي ویژه و هم راستا با مسئولیت هاي اجتماعی خود می داند.

بر اساس این خبر «آزمون استخدامی سال 1399» مجتمع فولاد خراسان براي جذب 244 نفر از جوانان تحصیل کرده و داراي دانش
و تخصص در مقاطع تحصیلی دیپلم، فوق دیپلم و لیسانس برنامه ریزي شده است و این آزمون ظرف یک ماه آینده جاري توسط

 
مراکز علمی معتبر برگزار خواهد شد. 

مدیرعامل فولاد خراسان با بیان این که به لطف پروردگار، اشتغال زایی پایدار یکی از دستاوردهاي مهم فولاد خراسان است، افزود: در
راستاي تحقق این مهم، در مجموعه فولاد خراسان و شرکت هاي پیمانکاري این مجموعه هم اکنون بالغ بر 2500 نفر مشغول به کار
می باشند که از این تعداد بالغ بر 90 درصد را نیروهاي بومی استان خراسان رضوي و اکثراً از میان جوانان تحصیل کرده شهرستان

 
هاي نیشابور، فیروزه و زبرخان تشکیل می دهند. 

غفوري با بیان این که جذب نیروي توانمند به عنوان یکی از کلیدي ترین ارکان توسعه سازمان در محیط متغیر و چالشی امروز و در
صنعت فولاد داراي ظرایف ویژه اي است، از جذب و به کارگیري نیروي هاي مورد نیاز در آزمون سال جاري بر اساس آزمون کتبی و
مصاحبه خبر داد و افزود: نفرات برتر «آزمون کتبی علمی» که شایستگی هاي فنی و دانشی آن ها در «ارزیابی عملی و مصاحبه» نیز
احراز شود بر اساس نیاز خطوط تولید و برنامه تامین نیروي انسانی شرکت، تا پایان سال و بر اساس نیاز مجتمع به کار دعوت خواهند

 
شد. 

به گفته مدیرعامل فولاد خراسان، اهمیت فرآیند تامین منابع انسانی، باعث تعریف الگویی علمی و مبتنی بر شایسته سالاري، عدالت و
بی طرفی براي شناسایی و جذب نیرو در این شرکت شده است و هفتمین آزمون استخدامی این شرکت از بدو تاسیس تاکنون نیز با
کمک مراکز معتبر دانشگاهی و متخصصان بی طرف برگزار خواهد شد تا ان شاا... زمینه جذب تعداد دیگري از جوانان توانمند کشور و

 
شهرمان، در خانواده بزرگ قطب سوم فولاد کشور فراهم شود. 

شایان ذکراست علاقه مندان می توانند براي کسب اطلاع بیشتر از شرایط شرکت در آزمون به روزنامه هاي کثیر الانتشار "خراسان و
دنیاي اقتصاد "روز شنبه مورخ 15 شهریور ماه مراجعه نمایند.





ارسال یک نظر در: ''سهم حدود 42.4 درصدي فولاد و مس از داخلی سازي

ها''

منبع: معدن 24شماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/06/11

مطابق آمارهاي منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت، بخش هاي فولاد و مس با کاهش ارزبري 443 میلیون یورویی، سهم
42.39 درصدي در داخلی سازي ها با برگزاري میزهاي تعمیق ساخت داخل داشته است. به گزارش روز سه شنبه سایت

خبري تحلیلی معدن 24، مطابق اعلام...

مطابق آمارهاي منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت، بخش هاي فولاد و مس با کاهش ارزبري 443 میلیون یورویی، سهم

 
42.39 درصدي در داخلی سازي ها با برگزاري میزهاي تعمیق ساخت داخل داشته است. 

به گزارش روز سه شنبه سایت خبري تحلیلی معدن 24، مطابق اعلام وزارت صنعت، معدن و تجارت تاکنون 11 میز تعمیق ساخت

 
داخل با میزان کاهش ارزبري یک هزار و 45 میلیون یورویی برگزار شده است. 

 
از این میزان سهم صنعت فولاد و مس از کاهش ارزبري ها 443 میلیون یورو معادل 42.39 درصد شده است. 

همچنین کاهش ارزبري حوزه خودرو و موتورسیکلت 341 میلیون یورو، سهم تجهیزات نفت، گاز و پتروشیمی 143 میلیون یورو و

 
سهم مخابرات، برق و الکترونیک 118 میلیون یورو بوده است. 

برگزاري میزهاي ساخت داخل براي تامین محصولات، تجهیزات و ملزومات مورد نیاز حوزه صنعت و معدن با استفاده از توان

 
تولیدکنندگان داخلی براي قطع هر گونه وابستگی و خودکفایی در دولت "تدبیر و امید" دستور کار قرار گرفت. 

کاهش ارزبري و صرفه جویی در منابع ارزي کشور، رونق تولید و اشتغال زایی بیشتر، از دستاوردهاي این میزهاي تخصصی بوده است

 
که در قالب نهضت ساخت داخل در دولت تدبیر و امید پیگیري و انجام شد. 

به همت تلاشگران عرصه صنعت و معدن، پس از پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی ایران شاخص هاي صنعتی و معدنی ارتقاي قابل
توجهی پیدا کرد و با برنامه ریزي هاي انجام شده به سمت خودکفایی در محصولات مورد نیاز وارداتی و قطع وابستگی ها حرکت

 
کردیم. 

برپایه این گزارش، تعداد معادن فعال در ابتداي انقلاب 195 معدن بوده که در تیرماه امسال به 6 هزار و 107 معدن ارتقاء یافته است.
پایان خبر/



رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/06/11

 
 

رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت هاي مالی خود را روي وب سایت

 
بانک منتشر کرده و این اطلاعات در دسترس عموم مردم قرار دارد. 

نوآوران آنلاین- به گزارش روابط عمومی بانک مهر ایران، صفحه مربوط به صورت هاي مالی بانک از طریق بخش «درباره بانک»،
پنجره «گزارشات و شفافیت مالی» و صفحه «استانداردهاي شفافیت اطلاعات» در دسترس عموم مردم است. همچنین می توانید با

 
وارد کردن آدرس این صفحه در نوار آدرس مرورگر خود به نشانی 

https://qmb.ir/index.aspx?

 
 tempname=Transparency&lang=1&sub=0#tabcontrol_17&epageId=1142&isPopUp=false

مستقیماً وارد آن شده و در بخش «صورت هاي مالی و اظهار نظر حسابرس مستقل» صورت هاي مالی حسابرسی شده سال هاي

 
گذشته از جمله سال 1398 را مطالعه کنید. 

 
 

گفتنی است بانک قرض الحسنه مهر ایران در ابتداي هر سال صورت هاي مالی حسابرسی نشده سال گذشته را روي وب سایت بانک



 
منتشر کرده و پس از انجام حسابرسی نیز صورت هاي مالی حسابرسی شده را روي وب سایت خود منتشر می کند. 

شفافیت مالی بانک مهر ایران و انتشار منظم اطلاعات یکی از دلایلی بود که در سال گذشته این بانک مورد توجه نهادهاي بین المللی
قرار گرفت. از جمله اینکه از سوي نشریه بنکر به عنوان سومین بانک برتر جهان از نظر رشد دارایی هاي منطبق بر شریعت انتخاب
شد و دیگر اینکه سازمان همکاري اسلامی (OIC) جایزه نخبه اقتصادي جهان اسلام را به دلیل تلاش هاي قابل توجه بانک قرض
الحسنه مهر ایران در ترویج بانکداري اسلامی، حمایت از توسعه تولید صنعتی، اقتصادي، اجتماعی و اشتغال زایی و کارآفرینی، به

مدیرعامل این بانک اعطا کرد.



10 توصیه مهم رهبر انقلاب براي 365 روز پایان کار دولت by روزنامه

آذربایجان

منبع: روزنامه آذربایجانشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/06/11

رهبر معظم انقلاب همه ساله به مناسبت سالگرد شهادت شهیدان رجایی و باهنر و هفته دولت با دولتمردان به صورت
حضوري دیدار داشته اند که امسال این برنامه به دلیل شیوع بیماري کرونا از طریق ارتباط تصویري برگزار شد؛ رهبرانقلاب

در جریان این دیدار توصیه هایی به اعضاي کابینه داشته اند که در ادامه بخشی از آن ...

 
10 توصیه مهم رهبر انقلاب براي 365 روز پایان کار دولت 

رهبر معظم انقلاب همه ساله به مناسبت سالگرد شهادت شهیدان رجایی و باهنر و هفته دولت با دولتمردان به صورت حضوري دیدار
داشته اند که امسال این برنامه به دلیل شیوع بیماري کرونا از طریق ارتباط تصویري برگزار شد؛ رهبرانقلاب در جریان این دیدار

 
توصیه هایی به اعضاي کابینه داشته اند که در ادامه بخشی از آن را می خوانید. 

ایشان در ابتداي سخنرانی خود به مناسبت هفته دولت، سال آخر فعالیت دولت دوازدهم را فرصتی خوب براي افزایش خدمات در
حوزه هاي مختلف خواندند و با بیان نکاتی درباره مسائل مهم اقتصادي همچون تولید، سرمایه گذاري، ارزش پول ملی و نیز فضاي

 
مجازي تأکید کردند؛ ایشان در ادامه فرمودند: « باید با جدیت کامل موانع تولید را رفع و براي حل مشکلات همت بیشتر گماشت». 

همچنین رهبر انقلاب اسلامی حادثه عاشورا را قله جهاد، فداکاري و شهادت نامیدند و با اشاره به مصادف شدن هفته دولت با دهه اول
محرم افزودند که «مبناي هفته دولت نیز جهاد و شهادت است چرا که رجایی و باهنر با مجاهدت مستمر، سختکوشی و تلاش در
هنگام هجوم و محاصره مشکلات، خودداري کامل از پیگیري منافع شخصی و پرهیز از چهره سازي براي جذب نظر مردم، خود را

 
شایسته پاداش بزرگ الهی یعنی شهادت ساختند». 

 
آنچه توانستید و نتوانستید را در سال آخر دولت به مردم بگویید/ ساختار بودجه را اصلاح کنید 

رهبر معظم انقلاب در این دیدار به دولتمردان توصیه کردند که «در گزارش هایی جامع و صادقانه، آنچه توانستید و آنچه قرار بود اما

 
نتوانستید براي مردم بیان کنید که مردم از این گونه گزارش هاي صادقانه، خرسند و امیدوار می شوند». 

رهبر انقلاب سال آخر فعالیت دولت را فرصتی قابل توجه و از جهات مختلف بسیار مهم برشمردند و گفتند: «هرچه می توانید از

 
فرصت آخر براي خدمت به مردم و کشور استفاده کنید». 

حضرت آیت االله خامنه اي در همین زمینه با اشاره به مشکل جدي مسکن در کشور گفتند: «دولت قول ساخت 600 هزار واحد
مسکونی در آخرین سال فعالیت را داده است که تحقق این قول می تواند در زمینه حل مشکل مسکن مؤثر باشد. تلاش کنید در یک
سال باقیمانده کارهاي اساسی و بزرگی براي دولت بعد به یادگار بگذارید که «اصلاح ساختار بودجه، نظام بانکی و نظام مالیاتی» جزو

 
اینگونه کارهاست». 

پیگیري و تلاش جدي براي اجراي قول هایی که داده شده از جمله طرح هاي هفتگی وزارت نیرو، سیاست پالایشگاه سازي براي
جلوگیري از صدور نفت خام، تقویت شرکتهاي دانش بنیان، ادامه کارهاي خوب علمی و بهداشتی و درمانی که در مقابله با کرونا انجام
شده و افزایش تولید از دیگر توصیه هاي مؤکد رهبر انقلاب به دولت براي سال آخر فعالیت بود, سالی که به هیچ وجه نباید دولت به

 
صورت وقت اضافه به آن نگاه کند. 

 
کارگروهی براي رفع موانع تولید از سوي سران سه قوه تشکیل شود/ 



 
جلوگیري از قاچاق تسهیل کننده تولید است 

ایشان بار دیگر تولید را مادر و کلید اصلی حل مشکلاتی نظیر «اشتغال، معیشت، تورم و کاهش ارزش پول ملی» خواندند و تأکید

 
کردند: «باید هرچه می توانید در این زمینه ها کار و تلاش کنید». 

رهبر انقلاب رفع موانع تولید را از وظایف اساسی دولت برشمردند و گفتند: «البته رفع برخی موانع از جمله تحریم یا ندادن پول

 
فروش نفت ایران، تحت اختیار دولت نیست اما بسیاري از موانع درونی است و باید با جدیت آنها را رفع کرد». 

همچنین رهبر فرزانه انقلاب «واردات بی رویه» را که باعث شکایت مکرر تولید کنندگان و حتی ورشکستگی برخی از آنها شده است

 
بسیار خطرناك خواندند و افزودند: «واردات لوکس نیز از جمله موانعی است که دولت باید آن ها را از سر راه تولید حذف کند». 

حضرت آیت االله خامنه اي «جلوگیري از قاچاق» را با همکاري قواي مجریه، قضاییه و نیروهاي مسلح، تسهیل کننده تولید دانستند و
گفتند که «استفاده از ظرفیت نهضت قطعه سازي که به خصوص در نیروهاي مسلح ایجاد شده است، می تواند بخش قابل توجهی از

 
نیازهاي تولیدکنندگان را تأمین کند به ویژه اینکه متخصصان داخلی توانسته اند قطعات بسیار ظریف و پیچیده را نیز تولید کنند». 

ایشان همچنین افزودند: «چندي پیش، پیشنهادي براي تشکیل کارگروهی از جانب روساي سه قوه جهت شناسایی و برطرف کردن

 
موانع تولید مطرح کردم و با استقبال سه قوه هم مواجه شد که باید هر چه زودتر تشکیل شود و کار خود را با جدیت آغاز کند». 

 
ارزش پول ملی تقویت شود/ 

 
با واردات کالاهاي لوکس یا خرید ملک در خارج از کشور باید برخورد شود 

رهبر انقلاب اسلامی «تقویت ارزش پول ملی» را موضوعی بسیار مهم و در ارتباط مستقیم با تولید و تقویت بینه اقتصادي کشور و
بهبود معیشت مردم دانستند و افزودند: «در کنار اقدامات بلندمدت براي تقویت ارزش پول ملی، برخی اقدامات کوتاه مدت نیز

 
ضروري است که از جمله آنها برخورد جدي با اقدامات بدخواهانه و سودجویانه براي کاهش ارزش پول ملی است». 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به اعلام دولت مبنی بر بازگردانده نشدن 27 میلیاد دلار ارز حاصل از صادرات گفتند که «ممکن
است بخشی از این ارزها به دلایل منطقی هنوز بازگردانده نشده اما با موارد سودجویانه همچون واردات کالاهاي لوکس یا خرید ملک

 
در خارج از کشور باید برخورد شود». 

 
اقتصاد به هیچ وجه به تحولات خارجی پیوند نخورد 

ایشان فرمودند که «اقتصاد کشور به هیچ وجه نباید به تحولات خارجی پیوند بخورد زیرا این یک خطاي راهبردي است، نباید برنامه
ریزي اقتصادي براي کشور، معطل لغو تحریم ها یا نتیجه انتخابات فلان کشور شود. باید بنا را بر این گذاشت که تحریم ها به عنوان
مثال تا 10 سال دیگر ادامه دارد، بنابراین باید بر ظرفیت ها و امکانات داخلی تمرکز کرد، البته ممکن است آنها تصمیمات خوب

 
بگیرند که در آن صورت از آن استفاده می کنیم اما مسائل اقتصادي کشور نباید موکول به تحولات خارجی شوند». 

 
عوامل مسلط بین المللی در فضاي مجازي به شدت فعال هستند/ 

 
شوراي عالی و مرکز ملی فضاي مجازي تشکیل شود 

رهبر انقلاب در بخش دیگري از سخنانشان، موضوع فضاي مجازي را بسیار مهم خواندند و گفتند: «ما هم اهمیت فضاي مجازي را و
اینکه بخشی از زندگی مردم شده است، قبول داریم اما بحث ما در مورد فضاي مجازي این است که این عرصه از خارج مدیریت و

 
هدایت می شود و ما نمی توانیم مردم را بی پناه رها کنیم». 

ایشان با تأکید بر اینکه عوامل مسلط بین المللی در فضاي مجازي به شدت فعال هستند، افزودند: «تأکید مکرر بر شبکه ملی اطلاعات



و تشکیل شوراي عالی و مرکز ملی فضاي مجازي و شرکت روساي سه قوه در آن به همین علت است اما متأسفانه اهتمام لازم به این

 
موضوع نمی شود». 

 
حضور افرادي در رأس آمریکا که مایه تحقیر آن کشور هستند، نشان از شکست الگوهاي رو به انحطاط غربزده است 

رهبر معظم انقلاب حضور افرادي در رأس آمریکا را که مایه تحقیر آن کشور هستند، نشانه دیگري از شکست الگوهاي بشري و
آرمانشهر رو به انحطاط غربزده ها برشمردند و گفتند که «الگوي مستقل اسلام براي نظام سازي و جامعه سازي بر سه پایه «ایمان،
علم و عدل» استوار است البته ما در هر سه عرصه عقبیم اما در جمهوري اسلامی شعارها و جهت گیري ها بر این اساس بوده و
الگوهاي انسانی آن نیز شهدایی مانند بهشتی، مطهري، باهنر، رجایی و سلیمانی هستند. عملکرد شما می تواند این الگوي برجسته را

در چشم مردم جهان تبلیغ کند و علت دشمنی و ترس مستکبران از جمهوري اسلامی همین مسئله است».



طرح هاي احداث نیروگاه هاي خورشیدي کوچک مقیاس در استان سمنان

سریع تر راه اندازي شود

منبع: شبستانشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/06/11

شریفی نژاد با تأکید بر لزوم تسریع در راه اندازي طرح هاي احداث نیروگاه هاي خورشیدي کوچک مقیاس در استان سمنان
گفت: اجراي این طرح ها از برنامه ها مهم توسعه اي محسوب می شود.

شریفی نژاد با تأکید بر لزوم تسریع در راه اندازي طرح هاي احداث نیروگاه هاي خورشیدي کوچک مقیاس در استان سمنان

 
گفت: اجراي این طرح ها از برنامه ها مهم توسعه اي محسوب می شود. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از سمنان، «علیرضا
شریفی نژاد» در جلسه آخرین وضعیت احداث نیروگاه هاي
خورشیدي کوچک مقیاس با اشاره به پیگیري جدي راه اندازي
طرح هاي نیروگاه هاي خورشیدي کوچک مقیاس در استان
سمنان گفت: کمیته امداد و بهزیستی و بسیج سازندگی براي
ارائه طرح هاي احداث نیروگاه هاي خورشیدي در راستاي کمک

 
به بهبود معیشت مددجویان پاي کار باشند. 

معاون اقتصادي استانداري سمنان از اعتبارات خوب براي اجراي طرح هاي نیروگاه هاي خورشیدي کوچک مقیاس در استان سمنان
خبردادوافزود: درآمدزایی و ایجاد اشتغال از مزایاي اجراي این طرح است و سهم استان در این راستا اجراي 800 طرح تا پایان برنامه

 
ششم توسعه است. 

وي با اشاره به اینکه به صورت عملیاتی ظرفیتی در اختیار کمیته امداد قرارگرفته و در حال حاضر 200 طرح در دست اقدام دارند
اظهار امیدواري کرد: بسیج سازندگی با ایجاد ساختار و فرایند کار تا پایان برنامه ششم توسعه شاهد بهره برداري از این مجموعه حدود

 
چهار مگاوات در سطح استان سمنان باشیم. 

شریفی نژاد بابیان اینکه طرح به صورت اشتغال زایی در مناطق محروم، روستاها و حاشیه شهرها اجرایی می شود اضافه کرد: برنامه
ششم توسعه براي ساخت نیروگاه هاي کوچک مقیاس تکالیفی مشخص کرده است که دستگاه هاي اجرایی موظف به اجراي این

 
برنامه هاي کاربردي هستند. 

معاون اقتصادي استانداري سمنان خاطرنشان کرد: تلاش شود برنامه مذکور تا پایان سال جاري با ساخت و راه اندازي نیروگاه هاي

 
کوچک مقیاس در گام اجرایی قرار گیرد. 

وي با بیان اینکه اجراي این طرح در بهبود فضاي کسب وکار، تولید انرژي و کاهش مخاطرات زیست محیطی بسیار تأثیرگذار است



اضافه کرد: اقدام هایی از سوي دستگاه هاي اجرایی استان سمنان براي ساخت نیروگاه هاي خورشیدي انجام شده است اما براي
تحقق برنامه ها، روند ساخت این طرح مهم و کاربردي سرعت گیرد.



در هجدهمین هفته از پویش #هرهفته_الف_ب_ایران؛سه پروژه ...

منبع: توانیرشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/06/11

سه پروژه برق استان اردبیل روز سه شنبه در هجدهمین هفته از پویش #هرهفته_الف_ب_ایران با حضور همایون حائري
معاون امور برق و انرژي وزیر نیرو به بهره برداري می رسد.

به گزارش پایگاه خبري توانیر، این پروژه ها شامل یک نیروگاه خورشیدي 0.2 مگاواتی، نیروگاه خورشیدي1.5مگاواتی و پست
230 کیلولت آرتا و خط 4 مداره 63 کیلوولت آرتا به رینگ اردبیل است که با سرمایه گذاري 215میلیارد و 600 میلیون تومان از

 
محل منابع داخلی و بخش خصوصی اجرا شده اند. 

پست 230 کیلولت آرتا با سرمایه گذاري 200 میلیارد تومانی و ظرفیت 140ولت آمپر با هدف تقویت شبکه انتقال و توزیع، تأمین

 
برق مطمئن و پایدار و کاهش تلفات و بهبود کیفیت برق اجرا شده است. 

در این سفر دو نیروگاه خورشیدي نیز افتتاح خواهد شد. یکی از طرح هاي خورشیدي، بهره برداري از نیروگاه خورشیدي 0.2مگاواتی
با تولید تجمعی 326 هزار کیلووات ساعت است که با افتتاح آن، سالانه معادل 0.11 میلیون مترمکعب در مصرف گاز طبیعی صرفه

 
جویی و از انتشار گاز co2 معادل 274 تن در سال جلوگیري می کند. 

 
این پروژه همچنین در مصرف آب به میزان 87.44 مترمکعب در سال صرفه جویی به دنبال دارد. 

مزیت هاي بهره برادري از نیروگاه خورشیدي 1.5 مگاواتی هم با تولید تجمعی 244 هزارکیلووات ساعت هم شامل صرفه جویی در
مصرف سوخت معادل 0.85 میلیون مترمکعب گاز طبیعی، عدم انتشار گاز دي اکسید کربن معادل 2056 تن در سال و صرفه جویی

 
در مصرف آب به میزان 655 مترمکعب در سال است. 

با بهره برداري از این پروژه ها که عملیات اجرایی آن ها در سال هاي 94 و 98آغاز شده در مجموع براي 70نفر فرصت اشتغال ایجاد
شده است.



لئون آهارونیان درگذشت

منبع: خبرخودروشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/06/11

وب سایت گسترش نیوز: لئون آهارونیان مدیرعامل شرکت حمل ونقل بین المللی "ستی" و بنیان گذار و رئیس هیات مدیره

 
شرکت فرآورده هاي گوشتی "آندره" در سن 90 سالگی درگذشت. 

آهارونیان از پیشکسوتان صنعت حمل ونقل بود که موفق شد با
تاسیس و راه اندازي شرکت ستی، سنگین ترین و حجیم ترین
بارهایی را که تا پیش از آن فقط توسط فورواردرهاي خارجی در
کشور حمل می شد، جابجا و حمل کند، کاري که تا آن زمان در

 
توان هیچ شرکت ایرانی نبود 

او که از ایرانیان ارمنی تبار بود در سومین دوره اهداي نشان
کارآفرینی امین الضرب اتاق تهران در دي ماه 97 با دریافت لوح

و نشان امین الضرب مورد تجلیل قرار گرفت و وقتی پشت تریبون ایستاد، گفت: سوپرمن واقعی من هستم.



پرداخت وام 500 میلیون تومانی براي ثبت تعاونی جوانان

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/06/11

عصر اعتبار- مدیرکل مشارکت هاي اجتماعی و فعالیت هاي داوطلبانه وزارت ورزش و جوانان از پرداخت وام 500 میلیون
تومانی براي ثبت تعاونی جوانان خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري «عصر اعتبار» به نقل از ایرنا ،سجاد سالک روز سه شنبه در خصوص راه اندازي تعاونی جوانان اظهار
داشت: هدف اصلی وزارت ورزش وجوانان در اجراي این طرح، حمایت از کارآفرینی و اشتغال زایی سمن ها (سازمان هاي مردم نهاد)

 
است. 

وي ادامه داد: هر یک از جوانان متقاضی تشکیل تعاونی جوانان در سراسر کشور هم با مراجعه به ادارات تعاون استان محل سکونت

 
خود می توانند درخواست تاسیس تعاونی جوانان را به ثبت برسانند. 

سالک تصریح کرد: یکی از مهمترین امتیازات تفاهمنامه جامعه ورزش و جوانان با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بهره مندي
جوانان از تسهیلات مالی راه اندازي تعاونی جوانان است. هر یک از تشکل هاي جوانان با ثبت تعاونی جوانان موفق به دریافت وام 500

 
میلیون تومانی با بهره چهار درصد می شوند. 

وي افزود: براساس این طرح ایده، جوانان (در صورت داشتن توجیه اقتصادي) بدون اخذ وثیقه موفق به دریافت این وام می شود و

 
یکی از مهمترین مشکلات جوانان در زمینه کارآفرینی و اشتغال زایی را رفع می کند. 

مدیرکل مشارکت هاي اجتماعی وزارت ورزش و جوانان تاکید کرد: در حال حاضر نیز براساس گزارشات دریافتی جامعه ورزش

 
وجوانان، سمن ها و جوانان با مراجعه به ادارات تعاونی در استان هاي متعدد اقدام به تشکیل تعاونی جوانان کرده اند. 

به گفته سالک، این طرح ضمن گسترش روحیه کار و تعاون، سبب بهبود وضعیت کسب وکار و بهره گیري از خلاقیت جوانان براي

 
جهت کاهش و رفع مشکلات جامعه می شود. 

موضوعات تفاهمنامه وزارت ورزش و جوانان با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی که براي نخستین بار در کشور مبتنی بر حوزه تعاونی
جوانان طراحی و تدوین شده است، از طریق کمک هاي فنی و اعتباري جامعه ورزش و جوانان و سه بانک و موسسه اعتباري فعال می

 
شود. 

براساس این طرح، سمن ها از اعتبارات و تسهیلات ویژه قانونی استفاده و ایده و طرح هاي نوین را به کارآفرینی تبدیل می کنند



بانک ملی طلایه دار توسعه پایدار و رفع محرومیت از کشور

منبع: تابناكشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/06/11

بانک ملی ایران به عنوان مهمترین بانک کشور همواره در رفع فقر و محرومیت از کشور و ایجاد توسعه پایدار پیشرو و طلایه
دار بوده است. این بانک به مقوله محرومیت زدایی توجه زیادي داشته است.

بانک ملی ایران به عنوان مهمترین بانک کشور همواره در رفع فقر و
محرومیت از کشور و ایجاد توسعه پایدار پیشرو و طلایه دار بوده است.

 
این بانک به مقوله محرومیت زدایی توجه زیادي داشته است. 

به گزارش تابناك اقتصادي، از لحاظ علم اقتصاد توسعه با رشد تفاوت
زیادي دارد. رشد را میتوان افزایش ثروت و پیشرفت یک کشور در
اعداد و ارقام دانست. البته رشد هم مقوله بسیار مهمی است. توسعه،
همه جانبه، پایدار و دراز مدت و براي همه جامعه است. رشد یک
کشور امکان دارد فقط به سود اقویا باشد و به زیان فقرا و اقشار
ضعیف، ولی توسعه پایدار و متوازن به سود همه جامعه و از جمله فقرا
است. در فرهنگ دینی اسلامی و به ویژه شیعی ما توجه به نیازمندان
و محرومان محور اصلی اقتصاد است. البته غربی ها نیز در توسعه

 
پایدار به این مقوله توجه دارند. 

توسعه پایدار محورهاي زیادي دارد که اصلی ترین آن محرومیت زدایی از کشور و کاهش فاصله طبقاتی است. رشد متوازن و توسعه
پایدار با کاهش فقر و فاصله طبقاتی ایجاد می شود. امروز امنیت نیز یک بعدي و نظامی نیست و امنیت چند بعدي شده است و فقر

 
عامل اصلی ناامنی است. به عبارتی محرومیت زدایی محور اقتصاد کشور و این اقتصاد محور امنیت است. 

یک تفاوت بنیادي انقلاب اسلامی با دوران سابق توجه به محرومان است. در زمان شاه حلقه نزدیک به وي همه قدرت ثروت را در
دست داشتند و افزایش فاصله طبقاتی فزاینده در نهایت پابرهنگان و زاغه نشینان را به سوي سقوط شاه سوق داد. امام (ره) با تکیه بر
محرومان انقلاب کرد و طی 40 سال اخیر این قشر مورد توجه نهادهاي انقلاب بوده است. از کمیته امداد و بنیاد مستضعفان که

 
بگذریم در میان بانک ها واقعا بانک ملی ایران با اقدامات خود جزو موفق ترین بانک ها در این زمینه بوده است. 

بانک ملی ایران به عنوان مهمترین بانک کشور همواره در رفع فقر و محرومیت از کشور و ایجاد توسعه پایدار پیشرو و طلایه دار بوده
است. این بانک به مقوله محرومیت زدایی توجه زیادي داشته است. طی این سال ها با شعار پیاپی سالیانه از سوي رهبر انقلاب بر
محور فقر زدایی و رشد اقتصادي، بانک ملی ایران این امر را محور اقدامات خود قرار داده است. بانک ملی ایران با استفاده از توانمندي
ها و ظرفیت ها، تلاش خود را در راستاي تحقق بخشیدن به منویات مقام معظم رهبري مبنی بر حمایت از تولید داخل و ایجاد رونق
در چرخه اقتصادي استان و رفع محرومیت به کار بسته است. زنده ماندن و رونق بخش روستایی و کشاورزي که محور اقتصاد کشور

 
است هدف اصلی بانک ملی ایران در این زمینه است. 



 
تعدادي از این اقدامات به قرار زیر هستند: 

 
-رفع مشکلات روستاییان و عشایر کشور 

 
-تسهیلات اشتغال زایی و ازدواج 

 
-تسهیلات خاص مددجویان 

 
-امضاي تفاهم نامه هاي متعدد با استان هاي کشور و اجراي آنها 

 
-سرمایه گذاري در جهت توسعه زیرساخت ها، عمران، کارآفرینی و ایجاد اشتغال 

 
-حمایت از سرمایه گذاري و تامین مالی طرح هاي صنعتی، کشاورزي و خدماتی 

البته موارد فوق فقط تعداد اندکی از اقدامات بیشمار بانک ملی ایران در این زمینه است. همچنین این بانک در سال 1399 با عنوان
جهش تولید نیز اقدامات زیادي در رفع چهره فقر از کشور به خصوص مناطق محروم در دست اجرا دارد.



رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران

منبع: صداي پولشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/06/11

بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت هاي مالی خود را روي وب سایت بانک منتشر کرده و این اطلاعات در
دسترس عموم مردم قرار دارد. به گزارش صداي پول   به نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران، صفحه مربوط به صورت هاي

مالی بانک از طریق بخش «درباره بانک»، پنجره «گزارشات و شفافیت مالی» و صفحه ...

 
رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران 

 
 

بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت هاي مالی خود را روي وب سایت بانک منتشر کرده و این اطلاعات در دسترس

 
عموم مردم قرار دارد. 

به گزارش صداي پول   به نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران، صفحه مربوط به صورت هاي مالی بانک از طریق بخش «درباره
بانک»، پنجره «گزارشات و شفافیت مالی» و صفحه «استانداردهاي شفافیت اطلاعات» در دسترس عموم مردم است. همچنین می

 
توانید با وارد کردن آدرس این صفحه در نوار آدرس مرورگر خود به نشانی 

https://qmb.ir/index.aspx?

 
 tempname=Transparency&lang=1&sub=0#tabcontrol_17&epageId=1142&isPopUp=false

مستقیماً وارد آن شده و در بخش «صورت هاي مالی و اظهار نظر حسابرس مستقل» صورت هاي مالی حسابرسی شده سال هاي

 
گذشته از جمله سال 1398 را مطالعه کنید. 



 
 

گفتنی است بانک قرض الحسنه مهر ایران در ابتداي هر سال صورت هاي مالی حسابرسی نشده سال گذشته را روي وب سایت بانک

 
منتشر کرده و پس از انجام حسابرسی نیز صورت هاي مالی حسابرسی شده را روي وب سایت خود منتشر می کند. 

شفافیت مالی بانک مهر ایران و انتشار منظم اطلاعات یکی از دلایلی بود که در سال گذشته این بانک مورد توجه نهادهاي بین المللی
قرار گرفت. از جمله اینکه از سوي نشریه بنکر به عنوان سومین بانک برتر جهان از نظر رشد دارایی هاي منطبق بر شریعت انتخاب
شد و دیگر اینکه سازمان همکاري اسلامی (OIC) جایزه نخبه اقتصادي جهان اسلام را به دلیل تلاش هاي قابل توجه بانک قرض
الحسنه مهر ایران در ترویج بانکداري اسلامی، حمایت از توسعه تولید صنعتی، اقتصادي، اجتماعی و اشتغال زایی و کارآفرینی، به

مدیرعامل این بانک اعطا کرد.



بانک قرض الحسنه مهر ایران، پیشگام در شفافیت و انتشار به موقع و منظم

صورت هاي مالی

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/06/11

بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت هاي مالی خود را روي وب سایت بانک منتشر کرده و این اطلاعات در
دسترس عموم مردم قرار دارد.

 
 بانک قرض الحسنه مهر ایران 

 
 

بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت هاي مالی خود را روي وب سایت بانک منتشر کرده و این اطلاعات در دسترس

 
عموم مردم قرار دارد. 

به گزارش اقتصادآنلاین، صفحه مربوط به صورت هاي مالی بانک از طریق بخش «درباره بانک»، پنجره «گزارشات و شفافیت مالی» و
صفحه «استانداردهاي شفافیت اطلاعات» در دسترس عموم مردم است. همچنین می توانید با وارد کردن آدرس این صفحه در نوار

 
آدرس مرورگر خود به نشانی 

https://qmb.ir/index.aspx?

 
 tempname=Transparency&lang=1&sub=0#tabcontrol_17&epageId=1142&isPopUp=false

مستقیما وارد آن شده و در بخش «صورت هاي مالی و اظهار نظر حسابرس مستقل» صورت هاي مالی حسابرسی شده سال هاي

 
گذشته از جمله سال 1398 را مطالعه کنید. 

گفتنی است بانک قرض الحسنه مهر ایران در ابتداي هر سال صورت هاي مالی حسابرسی نشده سال گذشته را روي وب سایت بانک

 
منتشر کرده و پس از انجام حسابرسی نیز صورت هاي مالی حسابرسی شده را روي وب سایت خود منتشر می کند. 



شفافیت مالی بانک مهر ایران و انتشار منظم اطلاعات یکی از دلایلی بود که در سال گذشته این بانک مورد توجه نهادهاي بین المللی
قرار گرفت. از جمله اینکه از سوي نشریه بنکر به عنوان سومین بانک برتر جهان از نظر رشد دارایی هاي منطبق بر شریعت انتخاب
شد و دیگر اینکه سازمان همکاري اسلامی (OIC) جایزه نخبه اقتصادي جهان اسلام را به دلیل تلاش هاي قابل توجه بانک قرض
الحسنه مهر ایران در ترویج بانکداري اسلامی، حمایت از توسعه تولید صنعتی، اقتصادي، اجتماعی و اشتغال زایی و کارآفرینی، به

 
مدیرعامل این بانک اعطا کرد. 

 
 

پربیننده ترین سیگنال رئیس کل به آینده بازارها کارنامه دو ساله همتی در کنترل رشد نقدینگی/ سیاست گذاري پولی گروگان سلطه
مالی برنامه بانک مهر ایران افزایش سرمایه به 5000میلیارد تومان/ 3میلیون نفر امسال وام می گیرند دلیل افزایش بدهی دولت به
بانک مرکزي در دو سال اخیر/ بخش عمده افزایش بدهی دولت فاقد هرگونه آثار پولی است پذیره نویسی صندوق سرمایه گذاري قابل

معامله پالایشی یکم در بانک پارسیان



شاخص هاي دانشگاه نسل سوم و ارتباط باصنعت، سرلوحه برنامه هاي آموزشی

و پژوهشی دانشکده بهداشت

منبع: وب داشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/06/11

 
شاخص هاي دانشگاه نسل سوم و ارتباط باصنعت، سرلوحه برنامه هاي آموزشی و پژوهشی دانشکده بهداشت 

 
 

دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی ایران، در سال 1366 از ادغام دو موسسه آموزش عالی علوم بهداشتی که هرکدام داراي سوابق
طولانی در امر آموزش و تربیت نیروهاي بهداشتی بودند، یعنی مدرسه عالی بهداشت محیط فریس با 36 سال سابقه فعالیت آموزشی
و آموزشکده بهداشت عمومی شهید دکتر لواسانی با قریب به 17 سال سابقه فعالیت آموزشی با استفاده از این دو موسسه و افزایش

 
آن امکانات به منظور تمرکز فعالیت هاي آموزشی در زمینه علوم بهداشتی بوجود آمد. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه؛ براي آشنایی بیشتر با این دانشکده و فعالیتهاي آن با دکتر رسول یاراحمدي، دکتراي مهندسی
بهداشت حرفه اي، رییس دانشکده بهداشت، رییس مرکز تحقیقات آلودگی هوا و موسس و مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارس

 
پلاسما بنیان از مجموعه شرکتهاي دانش بنیان ریاست جمهوري وابسته به دانشگاه گفتگو کردیم. 

 
آقاي دکتر یاراحمدي، دانشکده بهداشت را بیشتر معرفی کنید 

این دانشکده داراي 8 گروه فعال آموزشی و 38 نفر عضو هیأت علمی است که در گروه هاي مهندسی بهداشت محیط، مهندسی
MPH بهداشت حرفه اي، اپیدمیولوژي، علوم بهداشتی و تغذیه، آموزش بهداشت و ارتقاء سلامت، آمار زیستی، ارگونومی و گروه
مشغول انجام وظایف آموزشی و پژوهشی می باشند. در حال حاضر تعداد دانشجویان این دانشکده 553 نفر می باشند که در رشته ها

 
و مقاطع مختلف تحصیلی مشغول به تحصیل می باشند. 

آزمایشگاه هاي ما شامل آزمایشگاه شیمی و میکروبیولوژي آب و فاضلاب، آزمایشگاه آنالیز دستگاهی، آزمایشگاه تغذیه، آزمایشگاه
عوامل شیمیایی و آلودگی هوا، آزمایشگاه عوامل فیزیکی، آزمایشگاه ارگونومی، آزمایشگاه ایمنی و وسایل حفاظت فردي و آزمایشگاه

 
تهویه صنعتی است. 



در استراتژي دانشگاه داریم که دانشگاه علوم پزشکی ایران در افق 1400 دانشگاهی است کارآفرین، کیفیت محور، مشتري مدار و

 
پیشرو در استقرار دانشگاه نسل سوم؛ در راستاي این استراتژي چه اقداماتی در دانشکده بهداشت اجرا شده و یا در دست اقدام است؟ 

در این دانشکده بر اساس مطالعات و تحلیل هاي موجود اسناد بالا دستی وزارت متبوع،اسناد ستادي و ابلاغی دانشگاه و بررسی فرایند
هاي سازمانی ، ساختار و تشکیلات موجود؛ کمیته برنامه ریزي دانشکده برنامه راهبردي عملیاتی دانشکده تدوین و پس از ارزیابی

 
مستمر و رفع نقاط ضعف، تصویب و ابلاغ شد. که بالطبع عمده توجه ما بر استراتژي دانشگاه و شاخصه هاي دانشگاه نسل سوم بود. 

بر این اساس چشم انداز ما، کسب جایگاه ویژه به عنوان قطب تربیت نیروي انسانی خلاق و کار آفرین با تکیه به تعاملات ملی و بین

 
المللی و تولید ثروت است. 

این برنامه راهبردي که در وبسایت دانشکده قابل دریافت است داراي چهار محور اصلی است و 142 شاخص است که نرم افزاري شده
و هر سه ماه یکبار گروه هاي مختلف اطلاعات خود را در این سامانه وارد میکنند و میزان بهبود شاخصها مرتب پایش و به رییس

 
محترم دانشگاه گزارش می شود. 

 
 

 
لطفا مصداق هایی در هر محور بیان کنید. 

در حوزه آموزش یکی از مهمترین راهبردهاي ما، تخصیص 20 درصد از سرفصل هاي آموزشی به مصادیق عملی دانشگاه نسل سوم
یعنی کارآفرینی و خلق ثروت است. به این صورت که حداقل سه جلسه از هر واحد در آزمایشگاه و صنعت برگزار می شود و
دانشجویان با نحوه طراحی و ساخت دستگاه هاي تخصی آشنا میشوند. به این صورت دانشجویان پس از فارغ التحصیلی قادرند،
خودشان با ایجاد شرکت دانش بنیان به تولید این دستگاه هاي آزمایشگاهی بپردازند. در حال حاضر هم تعدادي از دستگاه هاي
موجود در آزمایشگاه هاي دانشکده با مشارکت دانشجویان طراحی و ساخته شده است. ضمنا در سال گذشته شاخص هاي اموزشی

 
دانشکده 17 درصد رشد داشته است. 

در پژوهش هم تاکید ما تبدیل علم به محصول است و حدود یک چهارم پروپوزال هاي دانشکده نسل سومی است. ما با برنامه محوري

 
و پیگیري مستمر، در حالی که رکود علمی نداریم ، به نسبت سایر دانشکده ها بیشترین استاد تمام را داریم. 

در زمینه اداري و مالی سیاست ما توسعه، ساماندهی اصلاح فرایند هاي اداري مالی مبتنی بر مدیریت دانش ، با رویکرد خلق ارزش-
ثروت است. به عنوان مثال بهره وري نیروي انسانی در شش ماهه گذشته 14 درصد بهبود داشته و براساس کارسنجی 7 نفر نیروي

 
آزاد شده داشتیم و کارانه پرداختی به پرسنل هم بر اساس همین شاخصه هاي کارسنجی انجام میشود. 

و در آخر در زمینه راهبردهاي سیستم مدیریت یکپارچه، برنامه ما شناسایی و بکارگیري ظرفیتهاي علمی،فنی، و اجرایی
دانشجویان،اعضاي هیات علمی و کارکنان و تقویت، همگرایی و مشارکت در برنامه هاي راهبردي دانشکده و مراکز تحقیقاتی تابعه

 
دانشگاه است. 

 
وجه تمایز دانشکده بهداشت چیست؟ 

وجه تمایز این دانشکده به خاطر وجود رشته هاي مهندسی ، پایه تخصصی و مرتبط با پزشکی؛ در برقراري ارتباط با بیرون دانشگاه و

 
مشخصا فعالیت هاي نهادي، با عنوان دفتر ارتباط با صنعت و توجه ویژه به موضوع دانشگاه نسل سوم در این دانشکده است. 

 
بیشتر توضیح بفرمایید 

دفتر ارتباط با صنعت دانشکده بهداشت همزمان با حرکت دانشگاه علوم پزشکی ایران به سمت دانشگاه هاي نسل سوم و مطابق با
برنامه راهبردي جدید دانشکده، در مهرماه 1397با هدف، توسعه و جهت دار کردن و نیاز محور کردن آموزش و پژوهش دانشکده
بهداشت و استفاده از توانمندي ها و قابلیت هاي این دانشکده جهت رفع نیازها و مشکلات صنایع و جامعه شکل گرفت. این دفتر 10
عضو هیات علمی و چند عضو بیرونی از صنعت دارد که بر اساس اساسنامه، با سازمانهاي مختلف ارتباط برقرار می شود و پس از

 
کسب اطلاعات لازم قراردادها تنظیم میگردد. 



پروژه هاي بزرگی انجام شده و یا در حال انجام است، از جمله قرارداد ارگونومی ایمنی با ایران خودرو و طرح جامع ایمنی و بهداشت با

 
منطقه آزاد اروند. 

در شرکت دانش بنیان پارس پلاسما بنیان، از مجموعه شرکتهاي دانش بنیان ریاست جمهوري وابسته به دانشگاه که اینجانب موسس
و مدیرعامل آن هستم نیز دو محصول تولید شده یکی اگزوز پلاسمایی خروجی خودرو و موتور سیکلت و دیگري دستگاه از بین برنده
ویروس کرونا که کار جمع آوري و تصفیه قطرات و ذرات خروجی از منطقه تنفسی بیماران کرونایی در بیمارستان ها را انجام می

 
دهد. 

 
ویژگی خاص دانشگاه علوم پزشکی ایران از نظر شما چیست؟ 

ویژگی متمایز کننده دانشگاه علوم پزشکی ایران نسبت به سایر دانشگاه ها فعالیت هاي دانشگاه نسل سوم و وجود عرصه هاي فراوان

 
کار و فعالیت است. 

حدود 40 درصد صنایع استان تحت پوشش این دانشگاه است و رویکرد دانشگاه در خصوص حرکت به سوي دانشگاه کارآفرین و خالق

 
ارزش فرصتی ارزشمند براي تلفیق علم و عمل و پاسخگویی به نیازهاي جامعه باشد. 

علیرغم اینکه هنوز رویکرد دانشگاه نسل سوم در بین دانشگاهیان کاملا نهادینه نشده، اما عرصه کار در دانشگاه ما کاملا مثبت است و

 
به زودي درآمد هاي این رویکرد، نقش مهمی در تامین هزینه هاي امور جاري دانشگاه خواهد داشت. 

با این وجود به نظر می رسد، بر اساس اصول دانشگاه نسل سه، سیستم مدیریت کارکنان دانشگاه نیز از نظر بهره وري باید باز طراحی

 
شود. 

 
 

 
در فضاي کرونایی امروز عملکرد دانشکده را چطور ارزیابی میکنید و به نظر شما چه وظایفی بر عهده شماست. 

همکاران دانشگاهی ما در حوزه درمان واقعا در حال جنگ با کرونا هستند و وظیفه ما و سایر دانشکده ها پشتیبانی از خدمات سلامت
است. ازجمله در زمینه ارتقا بهداشت عمومی و اطلاع رسانی به جامعه. با تلاش اینجانب و تعدادي از اعضاي این دانشکده دستگاهی

 
هم براي جمع آوري و تصفیه ویروس کرونا ساخته شد. 

ولی همکاران هیات علمی حوزه بهداشت و سایر رشته ها می توانند بسیار موثر تر عمل کنند که اینجا موضوع تعهد در کنار تخصص

 
مطرح می شود. 

 
براي تربیت دانشجویان متخصص که متعهد هم باشند چه باید کرد و شما چه برنامه اي دارید. 

تعهد باید مبتنی بر اشتیاق باشد و باور و اعتقاد ذاتی است که باعث تعهد می شود. باید براي تلاش و فعالیت مشتاق باشیم. مثلا براي

 
این که کادر درمان دیرتر بیمار شوند یا تعداد کمتري از مردم با ویروس کرونا موجه شوند. 

ما الگوهاي شایسته اي از تعهد در کنار تخصص داریم که مصداق بارز آن شهداي سلامت هستند. به نظر من آشنایی دانشجویان با
ایثارگري این قهرمانان و ارتباط آنان با بیرون از دانشگاه و روبرو شدن با نیازهاي واقعی جامعه و صنعت، در کنار اجراي برنامه هاي

 
دانشگاه نسل سوم که منجر به توانمندي آنان میشود؛ نقش موثري در ایجاد تعهد در کنار تخصص دارد. 

 
در پایان اگر صحبتی دارید بفرمایید. 

با سپاس از مدیریت روابط عمومی دانشگاه و فرصتی که در اختیار گذاشتید؛ آنچه ضروري به نظر می رسد، پرداختن بی وقفه و جهاد
گونه به مسئله آموختن و اهتمام به امور پژوهشی نظري و کاربردي و شکوفا کردن «نظریه»ها در میدان عمل است تا حماسه

 
اقتصادي و تولید ثروت براي کشور با برنامه هاي دولت محقق شود. 

دانشکده بهداشت با وجود هشت گروه آموزشی، چهار مرکز تحقیقاتی و برخوردار از مجموعه اي از اساتید متعهد و خبره و نیز جذب و
آموزش دانشجویان نخبه و علاقمند در مقاطع مختلف کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري و با گرایشهاي مختلف تخصصی و حرفه
اي ، امروزه در صدر دانشکده هاي موفق بهداشت کشور و منطقه است و وجود فارغ التحصیلان توانا و کارآمد این دانشکده در رأس



 
فرآیندهاي صنعتی و حرفه اي و آموزشی و پژوهشی کشور، می تواند راهگشاي بسیاري از مشکلات و نیازهاي جامعه باشد. 

 
خبر: نظامی 



آذرخش خاك قم در افلاك اروپا

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/06/11

 خبرگزاري فارس-سمانه سادات فقیه سبزواري: «ما اولین
و بزرگترین شرکت هلدینگ تولید این محصول صنعتی در ایران هستیم» این ادعاي بسیار بزرگی براي یک واحد صنعت ساختمانی
است اما زمانی که پاي صحبت با سید روح االله کاظم پور مدیرتولید خط چهار این شرکت هلدینگ می نشینیم به واقعیت ماجرا پی

 
می بریم و نمی شود این ادعا را خارج از تصور دانست. 

شرکتی که محصولات خود را با ذائقه دنیا تطبیق داده و با بهره گیري از استانداردهاي بین المللی نه تنها در ایران بلکه در کشورهاي
آسیایی و اروپایی نیز حرف هایی براي گفتن دارد. همین موضوع موجب شده است که این شرکت در سال گذشته بتواند به عنوان

 
واحد نمونه استاندارد مورد تجلیل قرار بگیرد. 

شاید جالب باشد که بگویی گروه بین المللی کارخانجات آجر نسوز نما آذرخش با مدیریت مهندس سیفی و برادرانش براي ورود به
این صنعت پرطرفدار در دنیا نخستین گام را با تسهیلاتی که از بانک تجارت در استان قم گرفتند، آغاز کرده و با پشتکار و ایده هاي
علمی توانستند خط تولید را گسترش داده و اکنون با بهره گیري از چهار خط تولیدي نسبت به تولید پرکاربردترین مصالح ساختمانی

 
اقدام کنند که این مدال افتخاري براي صنعت استان قم است. 

خط چهار تولید گروه بین المللی آذرخش در شهرك صنعتی محمود آباد واقع شده است که بنا به گفته کاظم پور مدیرتولید این خط
تولیدي، سه سالی می شود که از زمان شروع فعالیت آن می گذرد و در این مدت توانسته در خط چهار تولید براي 100 نفر در سه

 
نوبت کاري اشتغال ایجاد کند. 

در ورودي این کارخانه که به مساحت 50 هزار متر بنا شده است کیسه هاي بزرگ خاك خود نمایی می کند و بنا به گفته مدیرتولید
خط چهار گروه بین المللی آذرخش این خاك ها از معادنی که مربوط به همین شرکت است استخراج شده و در طی یک پروسه

 
صنعتی تبدیل به آجر نسوز می شوند. 



 
 

با مهندس کاظم پور روانه سالن دانه بندي مواد معدنی می شویم که در این سالن با استفاده از دستگاه هاي گوناگون مواد معدنی که

 
از معدن به شرکت می آید، پس از آماده سازي و رطوبت به سمت دستگاه پرس هدایت می شوند. 

آنگونه که وي عنوان می کند این سالن قابلیت دارد که بالاي 2 هزار تن خاك را به صورت الکترونیزه کرده و رطوبت مناسب به آن

 
وارد و سپس پرس کند. 

از مهمترین نکات حائز اهمیت که مدیرتولید خط چهار گروه بین المللی آذرخش به آن اشاره دارد تمام اتوماتیک بودن این خط
تولیدي است که در نوبه خود یک خط تولید کاملا بی نظیر در دنیا محسوب می شود و آجرها به صورت کاملا اتوماتیک در این خط

 
به تولید می رسند. 

روند تولید در این خط با کمترین خطاي انسانی به صورت هوشمند انجام می شود و نیروي انسانی نیز وظیفه اي به جز نظارت در این

 
خط ندارد و می توانشود این خط را از به روز ترین خطوط تولید آجر در دنیا عنوان کرد. 

 
 

جذابیت تولید در خط چهار گروه بین المللی آذرخش پیوسته بودن دستگاه هایی است که براي تولید این محصول با نظارت نیروي

 
انسانی فعالیت دارند. 

خاك معدنی وارد دستگاه پرس شده و پس از فرایندي به درایر وارد و سپس در کوره پخته شده و در نهایت از دستگاه بسته بندي
خارج و براي عرضه به بازار آماده می شوند که بنا به گفته مدیرتولید خط چهار تولید گروه بین المللی آذرخش این فرایند از ابتدا تا

 
انتها بیش از دو ساعت زمان نمی برد. 

آجرهایی با عرض یک متر و با رنگ سفید که کمتر شباهتی با آنچه که در ذهن ما با عنوان آجر شناخته می شود از دستگاه پرس



 
خارج و با غلطک هاي گردانی که به حمل این آجرها کمک می کند به سمت درایر 5 طبقه هدایت می شوند. 

بنا به گفته کاظم پور در این دستگاه رطوبت هفت درصدي آجرها با حرارت به یک درصد می رسد. آجرها با حرارت بسیار بالایی از
دستگاه خارج می شوند در واقع می توانیم به زبان عامیانه این دستگاه را خشک کن عنوان کنیم که براثر گردش هواي گرم، آجرها را

 
خشک می کند. 

 
 

 
  

بنا به گفته کاظم پور روزانه بیش از 200 هزار آجرنسوز در این خط تولیدي به تولید می رسد و روانه بازارهاي داخلی و بین المللی

 
می شود. 

یکی از نگرانی هایی که این روزها صنعتگران به آن اشاره دارند کم رونق شدن صادرات پس از شیوع ویروس کرونا در جهان است که
بنا به گفته مدیرتولید خط چهار تولید گروه بین المللی آذرخش، این نگرانی در این واحد صنعتی وجود ندارد و شیوع ویروس کرونا نه
تنها موجب کم رونق شدن صادرات این محصولات نشد بلکه با رعایت پروتکل هاي بهداشتی تعطیلی یک روزه را نیز به دنبال نداشت.

این روزها اگر سرمان را به سمت افلاك بگیریم کمتر ساختمانی با نمایی زیبا به چشم می خورد که از محصولات این شرکت بین
المللی در آن به کار نرفته باشد. نماي آجري در ساختمان هاي ایران اسلامی از دیر باز وجود داشته و می شود نماي آجري را نمایی

 
سنتی ذکر کرد که این روزها دست در دست تکنولوژي هاي روز نهاده و بر شگفتی هاي خود افزوده است. 

انتهاي پیام/7800540



نغمه تارو پودهاي قالی برایم، ساز زندگی می نوازند/وصیت عجیب استاد حجم

بافی ایران

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/06/11

 خبرگزاري فارس استان کردستان، با وجود سن و سال
زیاد، عشق به بافتن وي را سرپا نگه داشته، می بافد و می بافد، نغمه زندگی را در پی احیاي میراث ماندگار می خواند و می خواند
عشقی که در تارو پود قالی گره خورده است و گره می زند بر تار و پود امید براي خلق آثاري بدیع و نفس می کشد در آستانه 73

 
سالگی با تکیه بر دستانش بدون اهمیت به گذشت زمان و پیاده می کند بر دار قالی هر آنچه که در ذهن می پروراند. 

در پس حرکت ظریف دستان هنرمند، هر گره تافته اي از ابریشم و نخ که بر تن چله می نشیند و نخ هاي رنگی در چشم برهم زدنی
تبدیل به طرحی زیبا  براي ماندگاري هنر از دیاري کهن نقش می بندد،  انگار همنشینی شان نقش و داستانی را می سازد از قصه

 
هزار و یک اثر  که راوي دشت زندگی است. 

صنایع دستی هنري است که با دستان هنرمندان با لطافت و زیبایی وصف نشدنی چشم گردشگران را می نوازد، هنر در هر منطقه و

 
خطه اي متغیر است و با نام آن شهر و دیار خودنمایی می کند. 

هنر فرش ایرانی، واژه اي که تک به تک در تار و پود فرهنگ ایران ریشه دارد و همواره باعث افتخار ایرانیان و زبان زد همه جهان
است، بخش جدایی ناپذیر از فرهنگ و هنر ایران که با وجود تمام تحمیل ها و تصرفات، نسل به نسل ادامه پیدا کرده و به شکل

 
امروزي درآمده است. 

 
 



 
  

شناسایی بسیاري از هنرمندانی که سوژه هاي خود را براي خلق آثاري از مضامین دینی، اجتماعی، مذهبی و آیات قرآن کریم می
یابند، الگویی براي جوانان و  نشان دهنده این است که باورهاي دینی راهش را به هنر باز کرده است و می تواند هموار کننده راه

 
جوانان ناامید جویاي کار باشد. 

به دنبال سوژه هاي خبري بر حسب اتفاق چند روز پیش در ناحیه منفصل شهري ننله سنندج با استاد علی ذریه حبیب تبریزي،
اولین هنرمند فرش باف و حجم باف تبریزي که با حضور خود در سنندج، کارگاه آموزشی یک هفته اي حجیم بافی را براي غنی
سازي اوقات فراغت و اشتغالزایی زنان و دختران هنرآموز و توانمند کردستانی راه اندازي کرده و چند صباحی را مهمان کردستانی
هاي مهمان نواز است، آشنا شدم و باب گفت و گو را  با این هنرمند 75 ساله که 68 سال است نواي زندگی را بر قامت دار قالی می

 
بافد، آغاز کردم... 

با وجود سن و سال زیاد، عشق به بافتن وي را سرپا نگه داشته، می بافد و می بافد نغمه زندگی را در پی احیاي میراث ماندگار، می
خواند و می خواند عشقی که در تارو پود قالی گره خورده است و گره می زند بر تارو پود امید براي خلق آثاري بدیع، و نفس می کشد

 
در آستانه 73 سالگی با تکیه بر دستانش بدون اهمیت به گذشت زمان، و  پیاده می کند بر دار قالی هر آنچه که در ذهن می پروراند. 

چشم هایش را به الوان رنگی آویزان بر دار قالی دوخته است و انگشتان خود را ماهرانه لابه لاي تار و پود فرش می چرخاند تا گره

 
روي گره کنار هم، این حرکت تکراري زیبا بستر خلق هنري کم نظیر شود. 

طرح پرنقش و نگاري که در گره ها نمایان می شود و فرشی زیبا به عنوان میراثی گران بها که از گذشتگان سینه به سینه به وي

 
انتقال یافته است، خلق می شود. 

 
68 سال است با چاشنی عشق و علاقه فرش می بافم  

 استاد "علی ذریه حبیب تبریزي" هنرمند برتر و نمونه کشور در زمینه فرش و تابلوفرش و حجم بافی و داراي مدرك دکتراي فرش و
کارت یونسکو، مشاور هنرهاي تجسمی و عضو نخبگان ایران، هنرمندي نورانی و عاشق هنر که  در سال 1324 در تبریز متولد شد و

 
در حال حاضر در مشهد مقدس زندگی می کند. 

 استاد تبریزي اظهار کرد: از سن هفت سالگی در کارگاه قالیبافی پدرم به آموزش قالیبافی پرداختم و در مدت زمانی کوتاه در بافت

 
فرش هاي منحصر به فرد تبحر یافته و نقشه خوانی را نیز فرا گرفتم. 

 
حجم بافی یکی از رشته هاي تخصصی فرش بافی در صنایع دستی است 

استاد تبریزي با بیان اینکه 68 سال مشغول بافتن فرش در اشکال، تصاویر، طرح ها و مضامین مختلف است، تصریح کرد: از سن 13

 
سالگی فعالیت خود را به صورت حرفه اي در حوزه فرش دستباف آغاز کرد و موفق به حجم بافی براي اولین بار در کشور شده است. 

اولین کار وي، مجسمه یک استکان و نعلبکی بود که آن را با تکنیک تار و پودهاي فرش بافت و با وجود فراز و نشیب هاي فراوان در



 
این میان، در سن 20 سالگی موفق به باز کردن یک مغازه شد و در آن به کار تصویر بافی یا همان تابلو فرش پرداخت. 

استاد حجیم بافی فرش ایران با بیان اینکه حجم بافی یکی از رشته هاي تخصصی فرش بافی در صنایع دستی است، افزود: بعدها  به
علت گسترش و ترویج این هنر در تبریز و استقبالی که از آن شد، کارگاهی با 50 دستگاه قالیبافی و بیش از 110 نفر کارگر براي خود

 
دایر نمودم که  در آن کارگاه فقط کار تصویربافی و تابلو فرش انجام می شود. 

استاد ذریه با بیان اینکه حجمی بافی را با بافت یک میز و گلدان یک دست، به دنیاي فرش معرفی کردم، ادامه داد: این کار خیلی

 
مورد توجه واقع شد چرا که تاکنون فردي موفق به چنین ابداعی در کشور نشده بود. 

 
باورهاي دینی راهش را به هنر گشود 

وي با اشاره به اینکه طالب ابداع و نوآوري هستم و هیچگاه یک نقشه را دو بار نمی بافم، یادآور شد: اکثر کارهاي من مضامینی

 
تاریخی، مذهبی، قرآنی و اجتماعی دارند.  

استاد ذریه افزود: هیچ گاه به بافت نقشه هاي بی ارزش نپرداختم و همیشه آثار بزرگ هنري را از جمله کارهاي استاد فرشچیان،

 
تصاویر حضرت علی (ع)، حضرت مسیح و مریم و یا هنرمندان نقاش اروپایی را بافته ام. 

وي با اشاره به ابتکارات فراوان در زمینه حج بافی افزود: در اثرهاي حجمی به بافت آثار بزرگ و باارزشی ازجمله خانه کعبه، تصویربافی
ابوعلی سینا، کشتی حضرت نوح (ع) و کلیساي واتیکان، اماکن جهان اسلام، زندگینامه حضرت یوسف(ع)، واقعه غدیر خم، قانونگذار

 
روم، تصاویر سقراط و افلاطون بافت صفحات قرآن به صورت دورویه و آثار بی نظیر دیگري نیز پرداخته ام. 

این استاد هنرمند تبریزي گفت: براي خلق اثر هنري فرش هفت خوان رستم و جنگ هاي رستم و سهراب بیش از پنج میلیون گره و

 
از 3 هزار و 500 رنگ استفاده کرده ام. 

وي با بیان اینکه یکی از این فرش ها که داستان زندگی حضرت یوسف است در ابعاد 2 در 120 و با استفاده از 1500 رنگ بافته شده

 
است، افزود: احوالات حضرت یوسف را با عشق و علاقه  در مدت زمانی حدود دو سال بافتم. 

وي با اشاره به هنرمندي خود در خلق قرآن حجم بافی شده با بیان اینکه قرآن عامل وحدت اسلامی است، خاطرنشان کرد: در بافت
قرآن دورویه و ورق بافی به صورت پشت و رو 30 میلیون گره و بیش از 35 رنگ، 12 سوره از قرآن مجید را در قالب 12 صفحه در

 
مدت یک سال و نیم بافته ام. 

 
  

بافت دورچین نقشه ایران با اشعار ایرانی استاد تبریزي با ذکر اینکه ملیت ام را دوست دارم فرش "بازار سبزي فروشان" شمال کشور
را از دیگر آثار خود عنوان کرد و گفت: در حال بافتن فرش نقشه ایران با دورچین اشعار شاعران ایرانی و آداب و رسوم خاص هر شهر

 
هستم. 

صادرات فرش به کشورهاي اروپایی به گفته این استاد هنرمند فرش باف، متاسفانه ایرانی ها براي صنایع دستی احترام خاصی قائل
نیستند و ارزش کار دست را کوچک می شمارند، اکثر سفارشاتی که در زمینه فرش بافی دریافت می کنم از کشورهاي دیگر همچون

 
آلمان، قرقیزستان، سویس، دانمارك و فرانسه است. 



استاد حجیم بافی ایران با بیان اینکه آموزش و یادگیري هنر مستلزم عشق و علاقه است، گفت: به شاگردانی از سراسر شهرهاي ایران

 
در زمینه حجیم بافی فرش آموزش داده ام، اما  اکثر شاگردهاي من خارجی و داراي مدارك عالیه هستند. 

 
کردستانی ها هنردوست و هنرپرور هستند 

استاد ذریه با بیان اینکه هنر ماندگار است، افزود: کردستانی ها افرادي خوش ذوق، هنرمند، مستعد و طالب هنر هستند، وجدان کاري
دارند در این مدتی که من در کردستان بودم به استعداد افراد پی برده ام اما رونق این صنعت به شکل حرفه اي در کردستان نیازمند
حمایت و پشتیبانی مسئولان،  حرکت و تلاش خود جهت پرورش استعدادها و بهره گیري از توانمندي هاي آنان جهت اشتغالزایی و

 
رونق بخشیدن به اقتصاد این منطقه با تکیه بر ظرفیت هاي مردمی است. 

استاد حجیم بافی فرش ایران اظهار کرد: کردستان از قدمت تاریخی بالایی در زمینه فرش دست باف برخوردار است با راه اندازي

 
کارگاه هاي قالی بافی و بهره گیري از سرمایه هاي اجتماعی می توان شاهد رونق این صنعت بیش از گذشته و احیاي این هنر باشیم. 

 
بدون رنج، گنج میسر نمی شود 

 
 

وي با بیان اینکه رسیدن به گنج، رنج و حوصله می طلبد خطاب به جوانان جویاي کار اظهار کرد: هیچگاه منتظر پشت میز نباشید، از

 
خلاقیت خود ایده خلق کنید و با دستان و پشتکار قوي خود زندگی تان را متحول سازید. 

استاد حجیم بافی فرش ایران که نقش مهمی در ماندگاري و حفظ قالی ایرانی داشته است اذعان کرد: وصیت کرده ام هنگام مرگم

 
تمام آثارم را پشت سرم در چاله اي دفن کنند چراکه هیچ کس قدردان هنر و هنرمند نیست. 

 
هنرمندي که براي مادیات کار کند، هنرمند نیست 

استاد ذریه با بیان اینکه هنرمندي که براي مادیات کار کند هنر مند نیست، افزود: هنر دریایی ژرف و عمیق است باید هنرمند با سعی

 
و تلاش خود در این دریا جوینده مرجان باشد، نوآوري و ماندگاري هنر شعار من و تقلید نکردن از کار دیگران هدفم است. 

مبتکر حجیم بافی فرش ایران گفت: با ارگان هایی همچون آموزش و پرورش، اداره فنی حرفه اي، کمیته امداد، بهزیستی، جهاد



دانشگاهی و وزارت بازرگانی خراسان جنوبی در راستاي آموزش به هنرجویان این ارگان ها همکاري دارم و در حال حاضر مشغول به

 
تدریس در آموزشگاه هستم. 

وي با بیان اینکه آثاري که ریشه در فرهنگ و هنر اصیل ایرانی دارد می تواند معرف هنر ایرانیان به جهان باشد، افزود: خارجی ها باید
بدانند که ایران هنرمندانی زبده دارد چراکه نام ایران با نام فرش دست بافت گره خورده و این ماندگاري رسالت هنرمندان خوش ذوق

 
است. 

 
صداي تاروپود فرش، جلابخش روح و روانم است 

 استاد تبریزي با بیان اینکه هنر فرش دنیاي پرنقش و نگاري است که به دست هنرمندان جان می گیرد، ادامه داد: صداي گره هاي

 
فرش براي من ساز زندگی می نوازد و این صدا جلا بخش روح و روان من است. 

 
و اما..... 

صنایع دستی میراثی ماندگار است که نسل به نسل حفظ شده و با گذر زمان نه تنها زیبایی خود را از دست نداده است بلکه هر

 
چشمی از جذابیت و دیدن آن لذت می برد و  در صورت احیاي آن می تواند بستر رونق تولید، اشتغال و اقتصاد جامعه باشد. 

بوسه می زنم بر دستان هنرمندي که عاشقانه بر تارو پودهاي فرش، نقشی ابدي و ازلی حک می کند و نقش سرپنجه هایش امضاي

 
فرش ایرانی براي کشورهاي دوستدار هنر ایران و ماندگاري صنعت فرش است. 

انتهاي پیام/2330/77/ي



گفتگوي رئیس مجلس با صیادان آبادانی

منبع: برترین هاشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/06/11

رئیس مجلس شوراي اسلامی در جریان نظارت میدانی از شهرهاي استان خوزستان و پیگیري مطالبات مردم، از پروژه اسکله
صیادي بندر آبادان بازدید و با تعدادي از صیادان این بندر گفت وگو کرد. رفع موانع تکمیل این بندر و حل مشکلات لنج

داران از جمله مهم ترین موضوعاتی است که رئیس مجلس در بندر آبادان مورد بررسی ...

خبرگزاري ایسنا: رئیس مجلس شوراي اسلامی در جریان نظارت میدانی از شهرهاي استان خوزستان و پیگیري مطالبات مردم،
از پروژه اسکله صیادي بندر آبادان بازدید و با تعدادي از صیادان این بندر گفت وگو کرد. رفع موانع تکمیل این بندر و حل مشکلات

 
لنج داران از جمله مهم ترین موضوعاتی است که رئیس مجلس در بندر آبادان مورد بررسی قرار داد. 

محمدباقر قالیباف صبح امروز (سه شنبه 11 شهریور) به منظور نظارت میدانی بر حوزه هاي انتخابیه نمایندگان استان خوزستان، از

 
پروژه اسکله صیادي بندر آبادان بازدید کرد. 

در جریان این بازدید، رئیس مجلس شوراي اسلامی از نزدیک در جریان مشکلات و موانع اجرا و تکمیل پروژه اسکله صیادي بندر

 
آبادان قرار گرفت. 

قالیباف همچنین به صورت حضوري با مردم، صیادان و لنج داران این شهر به گفت و گو پرداخت و در جریان مشکلات آنها قرار

 
گرفت. 

گفتنی است ساخت پروژه اسکله صیادي بندر آبادان در دي ماه سال 1390 با برآورد اعتبار 13 میلیارد تومانی آغاز شد، اما با گذشت

 
حدود 9 سال از آغاز ساخت و اختصاص تنها 7 میلیارد تومان از اعتبار مصوب، 30 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 

در صورت بهره برداري از اسکله صیادي بندر آبادان، براي بیش از 300 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد می شود و همچنین زمینه
ساز گسترش فعالیت لنج داران و تسریع در سوخت رسانی به قایق ها و لنج هاي این منطقه خواهد شد.



سرمایه گذاري بیش از 10 میلیارد دلار در صنعت نفت

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/06/11

از ابتداي سال 99 که به سال جهش تولید نام گذاري شده، 10 پروژه نفت، گاز و پتروشیمی به بهره برداري رسیده که در
مجموع حکایت از سرمایه گذاري 5.11 میلیارد دلاري، 4.66 میلیارد یورویی (معادل 5.2 میلیارد دلار) و 800 میلیارد تومانی

در این پروژه ها دارد.

از ابتداي سال 99 که به سال جهش تولید نام گذاري شده،
10 پروژه نفت، گاز و پتروشیمی به بهره برداري رسیده که
در مجموع حکایت از سرمایه گذاري 5.11 میلیارد دلاري،
4.66 میلیارد یورویی (معادل 5.2 میلیارد دلار) و 800

 
میلیارد تومانی در این پروژه ها دارد. 

سال 99 یا همان سال جهش تولید براي صنعت نفت ایران
سال افتتاح طرح هایی است که سنگ بناي آنها در سال

 
هاي قبل بنا شده و حالا قرار است به نتیجه برسد. 

در این میان بهره برداري از 17 طرح پتروشیمی باعث شده تا این سال را سال طلایی صنعت پتروشیمی نیز بدانند، زیرا با بهربرداري
از این طرح ها، تولید پتروشیمی ایران و تحقق جهش دوم صنعت پتروشیمی تا پایان سال 1400، ظرفیت تولید در این صنعت به

 
100 میلیون تن در سال و درآمد آن نیز به 25 میلیارد دلار می رسد. 

 
سرمایه گذاري 2 میلیارد دلاري براي امنیت صادرات نفت ایران 

اما پتروشیمی تنها لنگرگاه صنعت نفت براي افتتاح پروژه ها در سال جاري نخواهد بود. آنچنان که تا اینجاي کار نیز طرح هاي
مختلف نفت و گاز افتتاح شده و در مهمترین اقدام نیز قرار است تا قبل از سال 1400، نفت از پایانه اي خارج از خلیج فارس صادر

 
شود و ایران براي صادرات نفت تنگه هرمز را دور بزند. 

عملیات احداث خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک و پایانه صادراتی در منطقه مکران پنج شنبه پنجم تیرماه با دستور رییس

 
جمهوري به صورت ویدئو کنفرانسی آغاز شد. 

این طرح استراتژیک و ملی با هدف انتقال یک میلیون بشکه نفت خام سبک و سنگین صادراتی در روز با هدف ایجاد ظرفیت انتقال
یک میلیون بشکه نفت خام در روز از گوره به پایانه جاسک و ذخیره سازي نفت خام و صادرات آن ازطریق پایانه جدید جاسک احداث

 
تکمیل خواهد شد. 

خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک و پایانه صادراتی در منطقه مکران از طریق یک خط لوله 42 اینچ با طول تقریبی یک هزار
کیلومتر و با استفاده از پنج تلمبه خانه بین راهی و 2 ایستگاه توپکرانی، همچنین تعداد 11 پست برق و خطوط انتقال برق به طول



 
تقریبی 180 کیلومتر آغاز به کار کرد. 

این طرح 2 میلیارد دلار سرمایه گذاري خواهد داشت که توسط بخش دولتی انجام می شود و براي 4 هزار نفر اشتغالزایی ایجاد می

 
کند. 

 
پایداري شبکه گاز با بهره برداري از خطوط انتقال گاز ششم و نهم 

طرح دیگري که هفته گذشته (سوم شهریور ماه) به بهره برداري رسید، خطوط لوله انتقال گاز ششم و نهم و 5 ایستگاه تقویت فشار و
مرکز دیسپجینگ شرکت ملی گاز ایران بود که با 3.1 میلیارد یورو سرمایه گذاري به انجام رسید که 1.1 میلیارد یورو آن توسط بخش

 
خصوصی انجام شده است. 

این در شرایطی است که فاصله زیادي بین مراکز اصلی تولید گاز در جنوب با مقاصد مصرف در مرکز و شرق و غرب و شمال وجود
دارد، بنابراین براي انتقال 100 میلیون متر مکعب گاز به یک خط لوله 56 اینچ و چندین ایستگاه تقویت فشار نیاز داریم که براي هر

 
خط هزینه بین 1.5 تا 2 میلیون دلار نیاز است. هر ایستگاه نیز هزینه 75 میلیون یورویی نیاز دارد. 

 
اکنون 10 خط لوله سراسري گاز در کشور وجود دارد و ساخت یازدهمین خط لوله نیز در جریان است. 

بهره برداري از خطوط ششم و نهم نیز به دلیل صعب المسیر بودن غرب کشور دیرتر از سایر خطوط انتقال به بهره برداري رسیده

 
است. با این حال به دلیل افزایش تولید گاز از پارس جنوبی و پیشگیري از حبس گاز لارم بود تا این دو خط نیز به مدار بیاید. 

البته در طول سال هاي گذشته حتی یکبار هم افت فشار در غرب کشور رخ نداد و این در حالی است که صادرات گاز به عراق ادامه

 
دارد و با بهره برداري از خطوط انتقال گاز ششم و نهم سراسري، همبستگی در شبکه گاز مرکز و غرب کشور بیشتر شده است. 

 
سوت پایان براي توسعه پارس جنوبی 

با این حال خطوط انتقال گاز بدون افزایش تولید در پارس جنوبی چندان به کار نمی آید. ایران در سال هاي اخیر برداشت خود از

 
میدان مشترك پارس جنوبی را تا 2.5 برابر افزایش داده که این مهم با نصب سکو و ردیف هاي پالایشی به انجام رسیده است. 

با این حال یک فاز پارس جنوبی تا چند ماه گذشته معطل مانده بود. فاز 11 اگرچه در سال 96 طی قراردادي به کنسرسیومی
متشکل از توتال، سی ان پی سی آي و پتروپارس سپرده شد اما به دلیل تحریم ها شرکاي خارجی از قرارداد خارج شدند و کار به
پتروپارس ایرانی سپرده شد. در گام مهمی اول خرداد امسال عملیات نصب پایه سکوي فاز 11 پارس جنوبی و اجراي طرح توسعه آن

 
با سرمایه گذاري 1.5 میلیارد دلاري آغاز شد. 

جکت سکوي 11B پارس جنوبی که 11 اردیبهشت ماه امسال در یارد شرکت نفت سازه قشم NSQ بارگیري شده بود، توسط شناور

 
صدف 3000 متعلق به شرکت صدف، به آب اندازي شد و در عمق 71 متري خلیج فارس قرار گرفت. 

جکت سرچاهی نخستین عرشه دریایی طرح توسعه فاز 11 پارس جنوبی یکی از دو جکت فاز 11 پارس جنوبی است که پس از نصب،
امکان حفاري 12 حلقه چاه تولیدي را در موقعیت نخستین عرشه گازي این طرح در مرز ایران و قطر در آب هاي خلیج فارس فراهم



 
می کند. 

 
تنوع سبد محصولات پتروشیمی در سال طلایی 

سال طلایی صنعت پتروشیمی با افتتاح پتروشیمی میاندوآب در پنجم تیرماه آغاز شد. پتروشیمی میاندوآب که به نوعی آخرین

 
زنجیره خط لوله اتیلن غرب به شمار می رود با سرمایه گذاري 800 میلیارد تومانی و 40 میلیون یورو به بهره برداري رسید. 

پلی اتیلن سنگین میاندوآب با ظرفیت تولید سالانه 140 هزار تن محصول در مسیر خط لوله اتیلن غرب و سرمایه گذاري 40 میلیون

 
یورو و 8 هزار میلیارد ریال (معادل 120 میلیون دلار) احداث شده است. 

پتروشیمی میاندوآب براي تولید محصول به سالانه 140 هزار تن اتیلن و 2 هزار تن بوتن 1 نیاز دارد که اتیلن از خط لوله اتیلن غرب
و بوتن 1 از مجتمع هاي پتروشیمی دیگر تأمین خواهد شد. محصولات این مجتمع به عنوان خوراك واحدهاي پایین دستی

 
تولیدکننده انواع لوله، قطعات پلاستیکی، کابل و... استفاده خواهد شد. 

اما نقطه عطف صنعت پتروشیمی تا اینجاي کار را باید روز 16 مرداد دانست. در این روز 3 طرح پتروشیمی شامل پتروشیمی کاوه،

 
پتروشیمی کمیاي پارس و طرح تولید کاتالیست لرستان به صورت همزمان توسط رئیس جمهوري به بهره برداري رسید. 

پتروشیمی کاوه که بزرگترین واحد متانولساز جهان است با سرمایه گذاري950 میلیون دلاري توسط بخش خصوصی 1350 نفر
اشتغال زایی ایجاد کرده و و با دریافت روزانه 6 میلیون مترمکعب گاز طبیعی، ظرفیت تولید روزانه 7 هزار تن و سالانه 2.3 میلیون تن

 
متانول با گرید AA را داراست. 

پتروشیمی کیمیاي پارس نیز در این روز به بهره برداري رسید. پتروشیمی کیمیاي پارس خاورمیانه به عنوان یکی از طرح هاي جهش
دوم صنعت پتروشیمی، با ظرفیت تولید یک میلیون و 650 هزار تن متانول با سرمایه گذاري 600 میلیون دلاري توسط بخش

 
خصوصی به مرحله بهره برداري رسید. 

پتروشیمی کیمیاي پارس خاورمیانه طی چهار سال و براساس برنامه زمان بندي استاندارد، با بیش از 14 میلیون نفرساعت کار بدون

 
حادثه، به مدار تولید وارد شد. 

طرح تولید کاتالیست لرستان با دانش فنی ایرانی و ظرفیت سالانه 100 تن محصول نیز در این روز با سرمایه گذاري 20 میلیون
دلاري افتتاح شد. 100 درصد مهندسی و ساختمان و نصب و 70 درصد تجهیزات واحد کاتالیست پتروشیمی لرستان ایرانی است و

 
این واحد سبب اشتغال زایی مستقیم 60 نفر شده است. 

هفته گذشته (سوم شهریور) نیز پتروشیمی بوشهر با سرمایه گذاري 1.3 میلیارد یورویی افتتاح شد تا گام دیگري براي رسیدن به

 
ظرفیت 100 میلیون تنی تولید محصولات پتروشیمی برداشته شود. 

فاز نخست این طرح با استفاده از توانمندي متخصصان داخلی و با وجود محدودیت هاي ناشی از تحریم هاي ظالمانه، در سال هاي
98 و 99 تکمیل شد و استفاده حداکثري از ارزش افزوده در زنجیره تولید؛ داراي زنجیره ارزش کامل با دریافت گاز ترش از بالادست و
انجام شیرین سازي و تولید محصولات پتروشیمی در پایین دست و تأمین یوتیلیتی هاي مورد نیاز در داخل مجتمع با هدف کاهش



 
قیمت تمام شده از ویژگی هاي طرح است. 

فاز نخست پتروشیمی بوشهر سالانه حدود 370 میلیون یورو براي کشور درآمدزایی خواهد داشت، همچنین این طرح در دوران بهره

 
برداري براي 1500 نفر ایجاد اشتغال کرده است. 

 
صرفه جویی 30 میلیارد دلاري با تولید محصولی استراتژیک 

با اجراي طرح مبتکرانه و همزمان با سال جهش تولید و با سرمایه گذاري 45 میلیون دلاري، سالانه 50 هزار تن نرمال هگزان در
پالایشگاه امام خمینی (ره) شازند تولید خواهد شد که با توجه به این که این محصول تاکنون از خارج کشور وارد می شده است،

 
صرفه جویی سالانه معادل 30 میلیون دلار براي کشور به همراه خواهد داشت. 

این محصول که تولید آن از 5 تیرماه آغاز شد، در صنایع پتروشیمی براي تولید گریدهاي پلیمري و در صنایع غذایی (روغن کشی)

 
کاربرد دارد. 

نیاز صنایع کشور به محصول نرمال هگزان سالانه 30 هزار تن است که با توجه به ظرفیت تولید 50 هزار تنی این محصول، امکان
صادرات سالانه 20 هزار تن نرمال هگزان در کشور فراهم شده است که این امر در سال جهش تولید، گام مهمی در خودکفایی کشور

 
در تولید فرآورده هاي نفتی به شمار می رود. 

 
تامین برق براي برداشت نفت از میادین مشترك 

همچنین نیروگاه غرب کارون و تجهیزات جانبی آن روز پنجم شهریور با دستور رئیس جمهوري از طریق ویدئوکنفرانس افتتاح شد.
نیروگاه 500 مگاواتی غرب کارون در سه فاز به بهره برداري می رسد که هم اکنون دو فاز آن تکمیل شده و فاز بخار نیز به سرعت در

 
حال تکمیل است. 

در حال حاضر از این نیروگاه 300 مگاوات برق براي استفاده در میادین غرب کارون شامل یادآوران، آزادگان شمالی و تلمبه خانه

 
غرب کارون تولید می شود. 

براي بهره برداري از نیروگاه غرب کارون 315 میلیون یورو هزینه شده است. اهداف اجراي طرح احداث نیروگاه غرب کارون به ظرفیت
492 مگاوات، احداث پست هاي برق 400 و 230 کیلوولت جهت برق رسانی به میادین نفتی غرب کارون، احداث 150 کیلومتر خط
انتقال برق 230 و 400 کیلو ولت، احداث 20 کیلومتر خط لوله انتقال آب و احداث تصفیه خانه مناسب جهت تأمین آب نیروگاه و

احداث ایستگاه تقلیل فشارگاز جهت تامین گاز نیروگاه است./ایرنا



یک فناوري که انقلاب صنعتی چهارم را رقم می زند

منبع: شعار سالشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/06/11

شعارسال: هایپراتوماسیون یکی از فناوري هاي مهمی است که در آینده از آن بیشتر خواهیم شنید. هایپراتوماسیون در لیست
10 فناوري استراتژیک برتر مؤسسه گارتنر به عنوان ترند اول براي سال 2020 یاد شده است. همچنین توسط شرکت

تحقیقاتی Forrester به عنوان اتوماسیون فرایند دیجیتال لقب گرفته است. این فناوري به ...

شعارسال: هایپراتوماسیون یکی از فناوري هاي مهمی است که در آینده از آن بیشتر خواهیم شنید. هایپراتوماسیون در لیست
10 فناوري استراتژیک برتر مؤسسه گارتنر به عنوان ترند اول براي سال 2020 یاد شده است. همچنین توسط شرکت تحقیقاتی
Forrester به عنوان اتوماسیون فرایند دیجیتال لقب گرفته است. این فناوري به معناي افزایش توانایی ماشین هاي مدرن فعلی
است. این امر ترکیبی از فناوري هاي مختلف ازجمله اتوماسیون روباتیک فرایند ها (RPA)، نرم افزار هوشمند مدیریت تجارت
(iBPMS)، یادگیري ماشین (ML) و هوش مصنوعی (AI) است. این فناوري استفاده حداکثري از فرآیند هاي منطقی است که می

 
تواند توسط روبات هاي سخت افزاري یا نرم افزاري خودکارسازي شود. 

این فناوري همان طور که از نام آن پیداست، اتوماسیون را یک قدم جلوتر می برد و در آن حذف وابستگی به ورودي کمک هاي
انسانی، اولویت دارد. اگرچه اتوماسیون متداول به بهینه سازي فرایند هاي کار کمک می کند، اما هایپراتوماسیون یک لایه اضافی از
روباتیک هوشمند را اضافه می کند که موجب می شود روند سریع تر، بدون خطا و به طور کامل اجرا شود. این همان چیزي است که
آن را به یک گرایش اجتناب ناپذیر در رقابت براي تحول دیجیتال تبدیل می کند. به علاوه، می توان آن را نظم و ترتیبی دانست که

 
به جاي جایگزینی توانایی هاي انسانی، آن ها را تقویت می کند. 

با استفاده از این فناوري، مشاغل می توانند اتوماسیون روباتیک فرایند ها (RPA) را توسط «هوش» تقویت کرده و کارگران دیجیتالی
ایجاد کنند که فعالیت هاي سازمانی انجام دهند و درنتیجه کارایی کارمندان مجموعه را افزایش دهند. جداي از آن، آن ها می توانند
به برنامه هاي مختلف تجاري متصل شوند، با داده هاي ساختاریافته و غیرساختاریافته کار کنند، داده ها را تجزیه و تحلیل کرده و
تصمیم گیري کنند و نیز فرآیند ها و فرصت هاي جدید اتوماسیون را کشف کنند. همه این موارد قبلاً از طریق روش هاي اتوماسیون
معمول امکان پذیر نبود. به عبارتی دیگر هایپراتوماسیون نه تن ها اهمیت اتوماسیون را تأیید می کند، بلکه آن را تقویت می کند تا
نشان دهد که چگونه می توان ترکیبی از اتوماسیون روباتیک فرایندها، هوش مصنوعی، یادگیري ماشین، فرایندکاوي، مدیریت تصمیم

 
گیري و پردازش زبان هاي طبیعی (NLP) در کنار هم استفاده شود. 

در کنار آن، هایپراتوماسیون در ایجاد یک دوقلوي دیجیتال سازمان (DTO) کمک می کند. دوقلوي دیجیتال سازمان DTO گروهی
از مدل هاي نرم افزاري است که یک سازمان را تشکیل می دهد و به شرکت ها اجازه می دهد تا هر سناریویی را که می تواند بر

 
تجارت دیجیتال آن ها تأثیر بگذارد، مدل سازي کنند. 

درحالی که این فناوري جلودار انقلاب صنعتی چهارم به حساب می آید، همچنین نوید ارتقاء تجربه مشتري (CX)، تشدید سامانه
توصیه گر، تسریع در تدارکات و اشتغال کارمندان را می دهد. این امر می تواند به مشاغل کمک کند تا روش هاي جدیدي براي صرفه
جویی پیدا کنند و جریان هاي درآمدي جدیدي را از طریق بینش هاي تحلیلی توسعه دهند. همچنین این امر به افراد و روبات ها

 
امکان می دهد تا با یکدیگر فرآیند ها را (از ساده تا پیچیده) خودکارسازي کنند. 



در حال حاضر، هایپراتوماسیون شرکت هاي بسیاري را به ویژه در صنایع نفت و گاز، بخش معدن و خدمات شهري به خود جذب کرده
است. موسسه گارتنر پیش بینی می کند که اگر شرکت ها تا سال 2024 فناوري هایپراتوماسیون را اتخاذ کنند، حداقل 30 درصد از
هزینه هاي عملیاتی آن ها کاهش می یابد. براي ایجاد یک شبکه هایپراتوماسیون، شرکت ها باید نیروي کاري متشکل از استعداد
هاي تکنولوژیک و غیرتکنولوژیک را در زمینه هاي مختلف به کار بگیرند. این تیم نیروي کار می تواند شامل داده هاي دانشمندان،
توسعه دهندگان اتوماسیون روباتیک فرایندها، آزمایش کنندگان، بنگاه هاي کوچک و متوسط، تحلیلگران تجارت و مدیران عملیاتی

 
باشد. 

درمجموع فناوري هایپراتوماسیون با به کارگیري ترکیبی از فناوري هاي مدرن ازجمله هوش مصنوعی، اینترنت اشیاء، یادگیري
ماشین و روباتیک حداکثر پتانسیل را براي یک شرکت یا سازمان ایجاد می کند. این موجب می شود شرایطی فراهم شود که آن

 
شرکت علاوه بر کاهش هزینه هاي عملیاتی شاهد افزایش بهره وري کلی مجموعه خود باشد. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات بر گرفته از خبرگزاري آنا، تاریخ انتشار: 11 شهریور 1399، کدخبر: 10/511568،
ana.press



استفاده از توانمندي شرکت هاي داخلی در تولید قفس هاي پرورش ماهی

منبع: ایلناشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/06/11

استاندار گیلان در دیدار رئیس سازمان شیلات ایران گفت: لازم است از مشارکت و توانمندي شرکت هاي داخلی که ظرفیت
خوبی در تولید قفس هایی با استفاده از فنآوري هاي نوین براي پرورش ماهی دارند، بهره مند شد.

استاندار گیلان در دیدار رئیس سازمان شیلات ایران گفت:
لازم است از مشارکت و توانمندي شرکت هاي داخلی که
ظرفیت خوبی در تولید قفس هایی با استفاده از فنآوري

 
هاي نوین براي پرورش ماهی دارند، بهره مند شد. 

به گزارش ایلنا از رشت، ارسلان زارع در دیدار رئیس
سازمان شیلات ایران با اشاره به ظرفیت هاي متعدد گیلان
در حوزه آبزي پروري اظهار داشت: تقویت فعالیت هایی

 
همچون توسعه استخرهاي کوچک خانگی و طرح هاي اشتغالزاي روستایی موضوعی مهم است که باید به آنها توجه شود. 

وي به تجربه هاي اخیر پرورش ماهی در قفس در گیلان اشاره و اضافه کرد: باید با استفاده از فنآوري هاي جدید نسبت به حل
مشکلات این بخش اهتمام داشت و از مشارکت و توانمندي شرکت هاي داخلی که ظرفیت خوبی در تولید قفس براي پرورش ماهی با

 
تکیه بر دانش روز دارند، بهره مند شد. 

وي پرورش ماهی در قفس را جزو طرح هاي اقتصادي مقاومتی عنوان کرد که افزایش بهره وري به همراه دارد و گفت: می توان در

 
پهنه هاي کوچک پرورش ماهی در قفس را با بهره گیري از فناوري هاي جدید توسعه داد و اشتغال و اقتصاد استان را بهبود بخشید. 

استاندار گیلان افزود: اگر تسهیلات ارزان قیمتی که دولت همه ساله براي توسعه اشتغال روستایی تخصیص می دهد و تا پایان برنامه

 
ششم ادامه دارد، افزایش یابد؛ می توان در جهت توسعه فعالیت هاي آبزي پروري نیز اقدامات بهتري به انجام رساند. 

وي بهره گیري از ظرفیت بخش خصوصی و پشتیبانی از آنها در جهت توسعه فعالیت هاي آبزي پروري در استان را امري مهم خواند و
گفت : این بخش از تولیدات جذابیت هاي بسیاري براي سرمایه گذاري دارد که علاوه بر کسب درآمد و ایجاد اشتغال ، موجبات

 
توسعه اقتصادي کشور را محقق می کند. 

زارع با اشاره به سوابق درخشان گیلان در حوزه فعالیت هاي پژوهشی و تحقیقات شیلاتی ، تأکید کرد که بودجه اي مناسب براي

 
اجراي پژوهش هاي مرتبط در این بخش اختصاص یابد. 

 
تقدیر وزیر جهاد کشاورزي از استاندار گیلان / گیلان از جمله سرمایه هاي کشور در حوزه هاي شیلاتی است 



نبی االله خون میرزایی رئیس سازمان شیلات ایران نیز گفت: گیلان به سبب برخورداري از نیروي انسانی متخصص و بهره مندي از

 
چرخه کامل تولید در حوزه هاي کشاورزي و شیلات، در زمره استان هاي پیشرو محسوب می شود. 

وي گیلان را از استان هاي پراهمیت و مولد در حوزه شیلات معرفی و اضافه کرد: میزان ذخایر استان در بخش هاي مختلف شیلاتی

 
از جمله ماهیان گرمابی، سردآبی ، خاویاري و زینتی وضعیت خوبی دارد. 

خون میرزایی استان گیلان را از جمله سرمایه هاي کشور در حوزه هاي شیلاتی خواند و افزود: باید سرمایه هاي ارزشمند شیلاتی

 
گیلان به خوبی مورد بهره برداري قرار گیرد. 

وي با اشاره به کاهش ذخایر آبزیان در دریا گفت: باید نسبت به کنترل وضع موجود و اجراي اقداماتی مناسب در جهت افزایش تولید

 
بچه ماهی بکوشیم. 

رئیس سازمان شیلات ایران با اشاره به ظرفیت دریاي خزر در حوزه شیلاتی اظهار داشت: تحقیقات نشان می دهد که سرعت رشد
بچه ماهی در دریا بیشتر از استخر است از این رو می توان با افزایش قفس هاي دریایی و توسعه پرورش ماهی در قفس در امر آبزي

 
پروري اقدامات موثرتري را به انجام رساند. 

 
وي گفت : گیلان ظرفیت تکثیر بچه ماهی به میزان 40 تا 50 درصد کل کشور را دارد که لازم است به این ظرفیت مهم توجه شود. 

رئیس سازمان شیلات ایران در خاتمه این دیدار، لوح قدردانی کاظم خاوازي وزیر جهاد کشاورزي از زارع استاندار گیلان به سبب
اقدامات ارزشمند در توسعه فعالیت هاي شیلاتی که گامی در مسیر پایدار بخش کشاورزي استان محسوب می شود، را به وي تقدیم

کرد.



رئیس مجلس شوراي اسلامی به خوزستان رفت / قالیباف در این سفر با مردم

دیدار نخواهد کرد

منبع: ایلناشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/06/11

رئیس مجلس شوراي اسلامی ایران در ابتداي سفر چهار روزه به خوزستان، از طریق فرودگاه بین المللی آیت االله جمی آبادان
وارد استان شد.

رئیس مجلس شوراي اسلامی ایران در ابتداي سفر چهار
روزه به خوزستان، از طریق فرودگاه بین المللی آیت االله

 
جمی آبادان وارد استان شد. 

به گزارش ایلنا، رئیس مجمع نمایندگان خوزستان اظهار
کرد: محمد باقر قالیباف قرار است در برنامه سفر خود به
خوزستان در همه 14 حوزه انتخابیه حضور پیدا کند و در
هر حوزه از یک یا چند شهر و روستا بازدید کند، اما در
هیچکدام از سفر ها دیدار مردمی نخواهد داشت و سفر ها

 
صرفا کاري خواهد بود. 

وي افزود: رئیس مجلس شوراي اسلامی در روز اول سفر خود به خوزستان از شهرستان آبادان، خرمشهر، شادگان و ماهشهر دیدن می
کند. در روز دوم سفر به امیدیه، بهبهان، رامهرمز، ایذه و مسجدسلیمان و روز سوم به شوشتر، اندیمشک، احمد فداله و شوش سفر می

 
کند و در روز چهارم سفر خود به خوزستان در اهواز و سوسنگرد حضور می یابد. 

رئیس مجمع نمایندگان خوزستان تصریح کرد: از ماه اول شروع به کار مجلس از رئیس مجلس درخواست داشتیم تا به خوزستان سفر
کند و ایشان به جهت دعوت مجمع نمایندگان به خوزستان سفر می کند و امیدواریم از ظرفیت وي در جهت پیگیري مشکلات استان

 
و جذب امکانات استفاده کنیم. 

وي افزود: از یک ماه گذشته هیات ویژه اي از سوي قالیباف در شهر هاي مختلف خوزستان حضور داشتند و رئیس مجلس با مطالعه و

 
آگاهی کامل قبلی به خوزستان می آید. 

رئیس مجمع نمایندگان خوزستان گفت: اولویت هایی که در سفر آقاي قالیباف مورد بررسی قرار می گیرند، بحث هاي آب، فاضلاب،
انتقال آب، کشاورزي و طرح 550 هزار هکتاري مقام معظم رهبري است. همچنین مسایل اشتغال و صنایع استان به ویژه در حوزه

 
نفت و فولاد بررسی خواهند شد. 

حسینی ادامه داد: در این سفر بحث راه هاي اصلی و روستایی، ریلی، بنادر استان و بحث محیط زیست و حق آبه رودخانه ها و تالاب
ها به صورت جدي بررسی و پیگیري خواهد شد.





معتادان متجاهر در خراسان رضوي تا قبل از شروع سرما از خیابان ها جمع می

شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/06/11

محمدحسین صالحی در گفت وگو با خبرنگار فارس اظهار
کرد: کارتن خواب را باید تعریف کنیم که اغلب کارتن
خواب ها معتاد متجاهر هستند و متاسفانه 9 هزار معتاد

 
متجاهر در استان داریم. 

وي با بیان اینکه این افراد نیز انسان هستند و باید کرامت
انسانی شان حفظ شود، اضافه کرد: هر کدام از این افراد به
دلایل مختلف به دام اعتیاد افتاده اند، از جامعه و خانواده

 
طرد شده اند و نوع زندگی شان مناسب نیست. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي بیان کرد: پس از جمع آوري این افراد باید مکان هایی براي نگهداري شان

 
وجود داشته باشد و بحث درمان شان مهم تر از بقیه موارد است تا پروسه درمان طی شود. 

صالحی افزود: ما تا سال گذشته ظرفیتی که براي جمع آوري معتادان متجاهر در خراسان داشتیم حدود یک هزار و 800 بود و

 
افزایش ظرفیت موقتی در 11 مرکز داشتیم که حدود 2 هزار و 400 را شامل می شد. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي ادامه داد: پروتکلی که در ایام کرونا داشتیم موجب فاصله بیشتر تخت ها

 
در مراکز شد و ظرفیت تا پایان سال 98 مجددا به یک هزار و 800 نفر رسید. 

صالحی نسبت به اقدامات صورت گرفته در این رابطه گفت: اقدامات ویژه اي در بحث افزایش ظرفیت انجام شد که تفاهم نامه اي

 
توسط استاندار و دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر براي افزایش ظرفیت ها منعقد شد. 

وي بیان کرد: در حال حاضر اردوگاه حسن آباد را داریم که با مشارکت شهرداري در حال احداث است و زمینش را اداره کل امور اتباع
به صورت موقت در اختیار ما قرار داده، ساخت آن به صورت مشارکتی توسط شوراي هماهنگی استانداري و شهرداري مشهد انجام می

 
شود. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي با ابراز امیدواري نسبت به این که اردوگاه ظرف سه ماه آینده به بهره

 
برداري برسد، تصریح کرد: ظرفیت فاز اول اردوگاه 500 نفر و ظرفیت فاز نهایی آن 3 هزار نفر است. 

صالحی عنوان کرد: اردوگاه دیگري در منطقه برزش آباد با مشارکت سپاه امام رضا (ع)، شهرداري مشهد و ستاد مبارزه با مواد مخدر



 
در حال ساخت است که فاز نهایی آن هزار نفر است و فاز اول آن در سال جاري با 500 نفر راه اندازي شود. 

وي با اشاره به اینکه تعداد پنج کمپ نیز در پنج منطقه استان داریم که مجموعا ظرفیت آنها هزار نفر است، افزود: ظرفیت ما نسبت
به ظرفیت هزار و 800 نفري سال گذشته، در سال 1399 به 5 هزار نفر می رسد و در سال 1400 به 7 هزار و 500 نفر افزایش می

 
یابد. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي گفت: با اشاره به اینکه خراسان رضوي اولین استانی بود که طرح جمع
آوري را آغاز کرد، ما تاکنون یک هزار و 600 نفر را ظرف سه ماه گذشته از مشهد جمع آوري کردیم که طی 3 تا 6 ماه و حتی یک

 
سال می توانیم از آنها نگهداري کنیم. 

وي نسبت به وجود مشکل اساسی در این زمینه بیان کرد: ما فضاي کافی براي نگهداري تمام این افراد را نداریم که اگر شرایط حاد

 
باشد، طرح هاي ویژه اي داریم. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر  خراسان رضوي با بیان اینکه با نماینده دادستان به منطقه اسماعیل آباد رفتیم تا وضعیت
منطقه را بررسی کنیم، اظهار کرد: باید ظرفیت جدیدي را ایجاد کنیم و ایجاد فضا کار سختی است، چرا که باید این افراد درمان هم

 
شوند و در برنامه داریم که تا پایان هفته، طرح جمع آوري معتادان منطقه اسماعیل آباد را داشته باشیم. 

صالحی با شرح اینکه تا پایان سال اتفاق ویژه اي در استان می افتد، مطرح کرد: در عرض یک سال بیش از دو برابر به ظرفیت

 
خراسان رضوي افزوده می شود و امیدواریم شرایط حادي نداشته باشیم. 

وي با اشاره به اینکه در بحث ورودي ها طرح جامعی را تهیه کرده ایم، اضافه کرد: در حال رایزنی با سایر دستگاه ها هستیم تا تمام

 
شان را پاي کار بیاوریم و این طرح در کل استان انجام می شود. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي با تاکید بر اینکه این طرح از کوچک ترین واحد تقسیماتی یعنی محله در
شهرها و روستاها آغاز می شود و محور آن محله و روستاست، تصریح کرد: ما علاوه بر استفاده از ظرفیت دولتی، از کمک تشکل هاي

 
مردمی و سمن ها و خیرین استقبال می کنیم. 

صالحی با بیان اینکه این طرح در مراحل تدوین نهایی است، یادآور شد: به احتمال قوي در مهرماه کلید می خورد و فاز یک آن را در

 
مشهد به صورت پایلوت اجرا می کنیم. 

وي با اشاره به «طرح جامع مبارزه با مواد مخدر با محوریت محله و روستا» که محور اصلی آن پیشگیري است، اظهار کرد: این طرح
در بخش هاي پیشگیري، درمان، مقابله و صیانت را شامل می شود که بحث صیانت نیز شامل ایجاد اشتغال، مهارت آموزي و

 
مددکاري می شود. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي در رابطه با مزیت این طرح خاطرنشان کرد: ما از محله آغاز می کنیم که

 
قابل ارزیابی و سنجش بیشتري است تا بتوانیم اثرگذاري این طرح را در آینده ببینیم. 

صالحی نسبت به نزدیک بودن فصل سرما و پیش بینی موج سوم کرونا و آسیب پذیري بیشتر زنان و کودکان کارتن خواب معتاد، بیان



 
کرد: ما معتادان متجاهر را که از خیابان ها جمع آوري و نگهداري می کنیم، نگرانی ها درباره فصل زمستان رفع می شود. 

وي ادامه داد: بحث ما فراتر از فصل پاییز و زمستان است و بحث این است که این افراد درمان شده و جامعه پذیر شوند و به جامعه

 
بازگردند. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوي تاکید کرد: در حوزه جمع آوري معتادان متجاهر، محوریت با شوراي

 
هماهنگی مبارزه با مواد مخدر است و بقیه دستگاه ها کمک می کنند، دغدغه جدي در این حوزه وجود دارد. 

صالحی گفت: دستگاه هاي اصلی در جمع آوري معتادان متجاهر، شوراي هماهنگی دادستانی، بهزیستی، دانشگاه علوم پزشکی و

 
نیروي انتظامی هستند و دیگر دستگاه ها در کنار این مجموعه کمک می کنند. 

انتهاي پیام/ 70068



پیشرفت 30 درصدي اسکله صیادي آبادان پس از 7 سال/گفت وگوي قالیباف

با مردم و صیادان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/06/11

به گزارش خبرگزاري فارس از آبادان، محمد باقر قالیباف
رئیس مجلس شوراي اسلامی در جریان نظارت میدانی از
شهرهاي استان خوزستان و پیگیري مطالبات مردم، از
پروژه اسکله صیادي ثامن الائمه (ع) بندر آبادان بازدید

 
کرد. 

پروژه اسکله صیادي بندر آبادان در دي ماه سال 1390 با
برآورد اعتبار 13 میلیارد تومانی آغاز شد، اما با گذشت

 
حدود 9 سال از آغاز ساخت و اختصاص هفت میلیارد تومان از اعتبار مصوب، 30 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 

در جریان این بازدید، رئیس مجلس شوراي اسلامی از نزدیک در جریان مشکلات و موانع اجرا و تکمیل پروژه اسکله صیادي بندر

 
آبادان قرار گرفت و با  صیادان و لنج داران این شهر به گفت و گو پرداخت. 

بر همین اساس، نماینده صیادان در حاشیه این بازدید ضمن درخواست از رئیس مجلس شوراي اسلامی براي حل مشکل صیادان

 
آبادان، از قالیباف خواست تا مسئولان کشور دین خود را به آبادان ادا کنند. 

به گزارش خبرگزاري فارس، در صورت بهره برداري از اسکله صیادي ثامن الائمه (ع) بندر آبادان، براي بیش از 300 نفر به صورت
مستقیم اشتغال ایجاد می شود و همچنین زمینه ساز گسترش فعالیت لنج داران و تسریع در سوخت رسانی به قایق ها و لنج هاي

 
این منطقه خواهد شد. 

انتهاي پیام/72013/ر



معرفی زنجیره ارزش گیاهان دارویی سمنان با نقش آفرینی بانوان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/06/11

علی مؤمن در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس در
سمنان از برگزاري مراسم روز مزرعه خبر داد و گفت:
مراسم این روز با عنوان معرفی زنجیره ارزش گیاهان
دارویی و اقتصادي مناطق ییلاقی استان سمنان و ویژه
بهره برداران پایلوت هاي طرح توانمندسازي زنان روستایی
و عشایري بر اساس زنجیره ارزش گیاهان دارویی این

 
استان برگزار شد. 

وي اظهار کرد: مراسم روز مزرعه با مشارکت مدیریت هماهنگی ترویج سازمان جهاد کشاورزي و مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و
منابع طبیعی استان سمنان با هدف تبادل تجربه و انتقال یافته هاي تحقیقات و آشنایی بهره برداران با کشت گونه هاي مستعد

 
منطقه، شناخت ماده مؤثر ارزش افزوده و بازار فروش برگزار شد. 

مدیر هماهنگی ترویج سازمان جهاد کشاورزي استان سمنان گفت: این مراسم ویژه بهره برداران پایلوت هاي طرح توانمندسازي زنان
روستایی و عشایري بر اساس زنجیره ارزش گیاهان دارویی بود که در مرکز جهاد کشاورزي شهمیرزاد واقع در شهرستان مهدي شهر

 
برگزار شد. 

مؤمن به برخی از اهداف اجراي این طرح اشاره کرد و افزود: تولید کشت گیاهان دارویی درآمدزا، افزایش اشتغال زایی پایدار در

 
مناطق محروم، کاهش تخریب منابع طبیعی و گونه هاي در حال انقراض، افزایش تولید محصولات گواهی شده و سالم اشاره کرد. 

انتهاي پیام/2568/س/



تحلیل تکنیکال براي معامله در بورس

منبع: تسنیمشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/06/11

تمام کسانی که در بورس فعالیت می نمایند و یا علاقه مند هستند که وارد بورس شوند، نیازمند آموزش هاي مختلفی در
خصوص معامله در بورس هستند.

 
 

تمام کسانی که در بورس فعالیت می نمایند و یا علاقه مند هستند که وارد بورس شوند، نیازمند آموزش هاي مختلفی در خصوص

 
معامله در بورس هستند. - اخبار بازار - 

بورس دنیاي بزرگی است که در سراسر جهان از اعتبار بالایی در حوزه مالی برخوردار است. بورس محرکی براي تولید و اشتغال در
جامعه است. با بورس می توان از یک یا چند شرکت حمایت کرد. این حمایت از طریق خرید سهام آن شرکت به مبلغ تعیین شده
است. حاصل این حمایت به غیر از انواع سودهایی که براي افراد سهامدار دارد، رونق تولید جامعه و افزایش گردش مالی می باشد. لذا
با داشتن دانش می توان به این حوزه راه یافت. در بورس با اطلاعات و مفاهیمی برخورد خواهیم نمود که بدون دانستن آنها، خرید و

 
فروش سهام بی معنا است. 

براي دسترسی به این مفاهیم و اطلاعات باید اصول آموزشی مبتنی بر انواع تکنیکهاي به کار رفته در بورس را بیاموزیم. براي حضور
در بورس باید با دو نوع روش تحلیل که از برجسته ترین روشهاي تحلیلی هستند، آگاه شویم. تحلیل بنیادي و تحلیل تکنیکال بورس.
در تحلیل بنیادي با پایه ها و اصول حاکم بر شرایط جامعه و آنچه براي متغیرهاي اقتصادي مرتبط با بورس در حال رخ دادن است،
آشنا شده که بر پایه این اطلاعات، بسیاري از پیش بینی هاي آینده براي خرید یا فروش سهام شرکتها محقق می شود. اما تحلیل
بنیادي یا همان فاندامنتال به کلیت شرایط اقتصادي اشاره دارد. براي این که بتوانیم شرکتهاي حاضر در بورس را ارزیابی نماییم و
روند صعودي یا نزولی قیمت سهام آن ها بررسی کنیم، باید از روش هاي علمی، محاسباتی و نمودار بهره بریم. این روشها به آموزش

 
تحلیل تکنیکال بورس معروف است. در آموزش تحلیل تکنیکال افراد با انواع محاسبات آشنا خواهند شد. 

همچنین آموزش تحلیل تکنیکال شامل به کارگیري نرم افزارهاي تکنیکی کارگزاري ها و سایر نرم افزارهاي تحلیل جهت محاسبه
داده ها و بررسی روند نمودارهاي موجود است. آموزش تحلیل تکنیکال حتی به صورتهاي مالی شرکتها نیز نظري خواهد انداخت.
بدون اطلاع از صورتهاي مالی شرکتها، تصمیم گیري در خصوص انتخاب سهام یک شرکت که بتواند در پرتفوي فرد وارد شود، بی



معنا خواهد بود. مکتب خونه، آشناي همیشگی آموزش عادلانه در کشور، با برگزاري دوره هاي آموزش تحلیل تکنیکال مقدماتی و
تحلیل تکنیکال پیشرفته و با ارائه مدرك معتبر، بر پرورش استعدادهاي مالی در کشور همت گمارده است. آموزش تحلیل تکنیکال
مکتب خونه با حضور اساتید مجرب و متعهد و براي تمام سنین، به منظور ارتقاء کارآفرینی ایجاد شده است. براي آشنایی بیشتر می

 
توانید به صفحه دوره هاي مکتب خونه مراجعه نموده و در این خصوص از برگزاري دوره ها اطلاع کسب نمایید. 

 
آموزش تحلیل تکنیکال مکتب خونه 

در مکتب خونه دوره هاي متعددي در خصوص تحلیل تکنیکال بورس ارائه شده است. از این دوره ها می توان به آموزش تحلیل
تکنیکال مقدماتی و تحلیل تکنیکال پیشرفته اشاره کرد. همچنین در کنار این آموزش ها دوره هاي دیگري نظیر آموزش تحلیل
بنیادي مقدماتی، آموزش سرمایه گذاري و آشنایی با بورس و چند دوره متنوع در خصوص تحلیل بورس وجود دارد. این دوره ها با

 
حداقل قیمت و با کمترین قیمت در مقایسه با سایر دوره هاي آموزشی برگزار شده در کشور طراحی و ارائه گردیده است. 

 
تحلیل تکنیکال بورس 

تحلیل تکنیکال استفاده از روش ها و تکنیک هاي مبتنی بر ابزارهاي پیش بینی قیمت در آینده است. تمام همت سرمایه گذاري در
انتخاب درست یک یا چند شرکت جهت خرید سهام آنها و وارد کردن این سهام به پرتفوي خود است. هدف از این کار افزایش بازدهی
با در نظر گرفتن حداقل ضرر است. ضرر زمانی به حداقل می رسد که انتخاب سهامها به درستی انجام شود و این انتخاب با تحلیل
تکنیکال میسر خواهد شد. به این واسطه ریسک کاهش می یابد. در آموزش تحلیل تکنیکال آموزش هایی نظیر تحلیل نرم افزار،
تحلیل قیمت و تحلیل نمودار ارائه شده که با آموزش در خصوص مطالبی نظیر الگوهاي هارمونیک، سیستم معاملاتی ایچیموکو، امواج
الیوت و موارد مشابه تکمیل خواهد شد. دوره هاي آموزش تکنیکال مقدماتی مکتب خونه پایه اي براي ورود به دنیاي بورس و دوره
تحلیل تکنیکال پیشرفته مکتب خونه آمادگی جهت انجام انواع معاملات و خرید و فروش سهام است. هر چند که ورود به دوره هاي
آموزشی بورس مکتب خونه از همان ابتدا فرد وارد بورس خواهد شد و به طور عینی با مفاهیم آشنا می شود. اما این تفکیک به دلیل

 
آن است که هر مفهوم در بورس نیازمند پیش نیازهایی خواهد بود. 

 
 

 
تحلیل تکنیکال بورس 

 
بورس و سرمایه گذاري با مکتب خونه 



بدون داشتن هوش مالی نمی توان در دنیاي بورس به معامله پرداخت و سرمایه گذاري نمود. زمانی رفاه فکري و ثروتی فرد در بورس
تامین خواهد شد که بتواند بر سرمایه اولیه خود بیافزاید. در غیر اینصورت خروج او از بورس سود بیشتري خواهد داشت. سرمایه
گذاري در بورس هم به عنوان حمایت تولید و هم به عنوان عامل بازدارنده در مقابل نوسانات اقتصادي در جامعه است. اگر در کشوري
تولید در شرایط خوبی باشد، سرمایه گذاري در بورس، بهترین سرمایه گذاري است. دوره آموزش تکنیکال مکتب خونه شما را با
ابزارهاي مورد نیاز براي ورود و حضور در بورس آشنا خواهد ساخت. مکتب خونه به عنوان سایت آموزشی برتر کشور به دنبال آن است

 
که به واسطه آموزشهاي دقیق خود، افراد را به آرزوهایشان نزدیک گرداند. 

دوره مقدماتی آموزش تکنیکال بورس مکتب خونه شامل نه فصل بوده که مقدمات و استراتژي هاي پایه در آن آموزش داده می شود.
دوره پیشرفته تحلیل تکنیکال مکتب خونه شامل هفت فصل بوده که به عنوان مکمل دوره مقدماتی تحلیل تکنیکال است. در دوره
مقدماتی تحلیل تکنیکال مکتب خونه انواع نمودارها و الگوهاي پایه مانند الگوهاي کلاسیک و نمودارهاي کندل به همراه اندیکاتورها
ارائه می شود و در دوره پیشرفته تحلیل تکنیکال بورس مکتب خونه الگوهایی نظیر الگوي هارمونیک، چنگال اندروز و اندیکاتورهاي

 
پیشرفته معرفی خواهند شد. 

براي آشنایی بیشتر با آموزش تحلیل تکنیکال می توانید به سایت مکتب خونه مراجعه نموده، صفحه دوره ها را یافته و با بررسی دوره
هاي ارائه شده و انتخاب آنها، رسیدن به دنیایی بهتر را تجریه کنید. مکتب خونه حامی آموزش عادلانه در سراسر منتظر حضور گرم

شما دوستداران دانش می باشد.



وام ثبت تعاونی جوانان چقدر است؟

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیرکل مشارکت هاي اجتماعی و فعالیت هاي داوطلبانه وزارت ورزش و جوانان از پرداخت وام 500 میلیون تومانی براي
ثبت تعاونی جوانان خبر داد.

به گزارش شهرآرانیوز، سجاد سالک در خصوص راه اندازي تعاونی جوانان اظهار داشت: هدف اصلی وزارت ورزش وجوانان در

 
اجراي این طرح، حمایت از کارآفرینی و اشتغال زایی سمن ها (سازمان هاي مردم نهاد) است. 

وي ادامه داد: هر یک از جوانان متقاضی تشکیل تعاونی جوانان در سراسر کشور هم با مراجعه به ادارات تعاون استان محل سکونت

 
خود می توانند درخواست تاسیس تعاونی جوانان را به ثبت برسانند. 

سالک تصریح کرد: یکی از مهمترین امتیازات تفاهمنامه جامعه ورزش و جوانان با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بهره مندي
جوانان از تسهیلات مالی راه اندازي تعاونی جوانان است. هر یک از تشکل هاي جوانان با ثبت تعاونی جوانان موفق به دریافت وام 500

 
میلیون تومانی با بهره چهار درصد می شوند. 

وي افزود: براساس این طرح ایده، جوانان (در صورت داشتن توجیه اقتصادي) بدون اخذ وثیقه موفق به دریافت این وام می شود و

 
یکی از مهمترین مشکلات جوانان در زمینه کارآفرینی و اشتغال زایی را رفع می کند. 

مدیرکل مشارکت هاي اجتماعی وزارت ورزش و جوانان تاکید کرد: در حال حاضر نیز براساس گزارشات دریافتی جامعه ورزش

 
وجوانان، سمن ها و جوانان با مراجعه به ادارات تعاونی در استان هاي متعدد اقدام به تشکیل تعاونی جوانان کرده اند. 

به گفته سالک، این طرح ضمن گسترش روحیه کار و تعاون، سبب بهبود وضعیت کسب وکار و بهره گیري از خلاقیت جوانان براي

 
جهت کاهش و رفع مشکلات جامعه می شود. 

موضوعات تفاهمنامه وزارت ورزش و جوانان با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی که براي نخستین بار در کشور مبتنی بر حوزه تعاونی
جوانان طراحی و تدوین شده است، از طریق کمک هاي فنی و اعتباري جامعه ورزش و جوانان و سه بانک و موسسه اعتباري فعال می

 
شود. 

 
براساس این طرح، سمن ها از اعتبارات و تسهیلات ویژه قانونی استفاده و ایده و طرح هاي نوین را به کارآفرینی تبدیل می کنند. 

ایرنا



193 میلیارد تومان طرح در حوزه اشتغال روستایی و عشایري در انتظار تزریق

اعتبار

منبع: شبستانشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/06/11

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان شمالی گفت: در طرح اشتغال روستایی و عشایري 193 میلیارد تومان با ایجاد
افزون بر دوهزار فرصت شغلی، طرح داریم که با تزریق منابع مالی جدید می توانیم این طرح ها را اجرایی کنیم.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان شمالی گفت: در طرح اشتغال روستایی و عشایري 193 میلیارد تومان با ایجاد

 
افزون بر دوهزار فرصت شغلی، طرح داریم که با تزریق منابع مالی جدید می توانیم این طرح ها را اجرایی کنیم. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از بجنورد؛ «حسن نوري» امروز
سه شنبه (11 شهریور) در هشتمین نشست کارگروه اقتصادي،
اشتغال و سرمایه گذاري استان که با حضور معاون توسعه
کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شد،
گفت: در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري، استان تا کنون
432 میلیارد تومان را پرداخت کرده که در این شاخص رتبه برتر

 
کشوري را داریم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان شمالی افزود: در طرح اشتغال روستایی و عشایري 193 میلیارد تومان با ایجاد افزون بر

 
دوهزار فرصت شغلی، طرح داریم که با تزریق منابع مالی جدید می توانیم این طرح ها را اجرایی کنیم. 

وي با بیان اینکه تا کنون با اجراي طرح ملی اشتغال روستایی و عشایري بیش از 8 هزار فرصت شغلی در استان ایجاد شده، اظهارکرد:

 
به پنج هزار و 311 طرح نیز تسهیلات پرداخت شده است. 

نوري، سهم استان در مرحله اول توزیع اعتبارات پیش بینی شده براي پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از شیوع

 
بیماري کرونا را هم 210 میلیارد تومان اعلام کرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان شمالی افزود: تا کنون 67 میلیارد تومان طرح به بانک هاي استان معرفی و 27 میلیارد

 
تومان تسهیلات پرداخت شده که در این شاخص در جایگاه پنجم کشوري قرار داریم. 

«حسن پارسی پور» رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي خراسان شمالی هم گفت: نرخ مشارکت اقتصادي استان همواره از نرخ

 
میانگین کشوري بالاتر بوده که در آخرین آمار اعلام شده این نرخ براي کشور 44.1 و براي استان 48.2 بوده است. 

وي با اشاره به اینکه بر اساس آخرین آمار اعلام شده نرخ بیکاري استان یک و نیم درصد پایین تر از نرخ کشوري است، گفت: مطابق



بر اسناد بالادستی، بخش هاي کشاورزي و خدمات وابسته و صنایع جزو پیشران هاي اقتصادي استان هستند و در تولید محصولات
بخش کشاورزي به دنبال ایجاد و تکمیل زنجیره تولید هستیم.



رعایت اصول شفافیت مالی در بانک مهر ایران

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/06/11

ایستانیوز:بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت هاي مالی خود را روي وب سایت بانک منتشر کرده و این
اطلاعات در دسترس عموم مردم قرار دارد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)به نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران، صفحه مربوط به صورت هاي
مالی بانک از طریق بخش «درباره بانک»، پنجره «گزارشات و شفافیت مالی» و صفحه «استانداردهاي شفافیت اطلاعات» در دسترس

 
عموم مردم است. همچنین می توانید با وارد کردن آدرس این صفحه در نوار آدرس مرورگر خود به نشانی 

https://qmb.ir/index.aspx?

 
 tempname=Transparency&lang=1&sub=0#tabcontrol_17&epageId=1142&isPopUp=false

مستقیماً وارد آن شده و در بخش «صورت هاي مالی و اظهار نظر حسابرس مستقل» صورت هاي مالی حسابرسی شده سال هاي

 
گذشته از جمله سال 1398 را مطالعه کنید. 

گفتنی است بانک قرض الحسنه مهر ایران در ابتداي هر سال
صورت هاي مالی حسابرسی نشده سال گذشته را روي وب سایت
بانک منتشر کرده و پس از انجام حسابرسی نیز صورت هاي مالی

 
حسابرسی شده را روي وب سایت خود منتشر می کند. 

شفافیت مالی بانک مهر ایران و انتشار منظم اطلاعات یکی از
دلایلی بود که در سال گذشته این بانک مورد توجه نهادهاي بین المللی قرار گرفت. از جمله اینکه از سوي نشریه بنکر به عنوان
سومین بانک برتر جهان از نظر رشد دارایی هاي منطبق بر شریعت انتخاب شد و دیگر اینکه سازمان همکاري اسلامی (OIC) جایزه
نخبه اقتصادي جهان اسلام را به دلیل تلاش هاي قابل توجه بانک قرض الحسنه مهر ایران در ترویج بانکداري اسلامی، حمایت از

توسعه تولید صنعتی، اقتصادي، اجتماعی و اشتغال زایی و کارآفرینی، به مدیرعامل این بانک اعطا کرد.



حمایت از کارآفرینان مسجدي یک گام موثر براي جهش تولید است

منبع: شبستانشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/06/11

ایجاد صندوق هاي قرض الحسنه در مساجد براي حمایت از کارآفرینان مسجدي یک گام موثر براي جهش تولید و عمل به
منویات مقام معظم رهبري است.

ایجاد صندوق هاي قرض الحسنه در مساجد براي حمایت از کارآفرینان مسجدي یک گام موثر براي جهش تولید و عمل به

 
منویات مقام معظم رهبري است. 

 
خبرگزاري شبستان - اردبیل: 

مساجد از صدر اسلام با کارکردهاي مختلف توانسته اند به
مرکزي براي توازن در وضع عمومی جامعه باشند و در همه حوزه
هاي فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و حتی اقتصادي برنامه هاي

 
مختلف را عملیاتی کند. 

مساجد در کشورمان نیز قبل و پس از پیروزي انقلاب اسلامی با
همت روحانیون و عملا توانست مرکزي براي کارهاي فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي باشد و با راه اندازي صندوق هاي قرض

 
الحسنه به مرکزي براي ترویج فرهنگ بانکداري اسلامی باشد. 

هم اکنون که کشور در دوران تحریم هاي ظالمانه قرار داریم و مساجد همچنان می توانند نقش تعیین کننده در راستاي چرخش
اقتصادي جامعه داشته باشد و با ایجاد قرض الحسنه در مساجد و حمایت از کارآفرینان مسجدي یک گام موثر براي جهش تولید و

 
عمل به منویات مقام معظم رهبري باشد. 

در سال جاري که مقام معظم رهبري آن را سال جهش تولید نامگذاري کرده اند مساجد می توانند نقش تعیین کننده اي در حمایت

 
از کارآفرینان این حوزه باشد تا بتواند زمینه عمل به منویات مقام معظم رهبري را فراهم کند. 

البته این رویه باید همراه با فرهنگ سازي در زمینه پرهیز از تجمل گرایی و ترویج فرهنگ سبک زندگی ایرانی و اسلامی باشد تا

 
بتوانیم تاثیرهاي آن را در سطح جامعه شاهد باشیم. 

 
در ادامه این گزارش به گفتگو با حجت الاسلام «سید علی موسوي زاد» کارشناس مذهبی و فرهنگی استان می نشینیم: 

 
نقش مساجد در توانمندي کردن نخبگان براي فعالیت در زمینه هاي کارآفرینی چگونه می تواند باشد؟ 



تاثیرگذاري مساجد از ابتداي صدر اسلام در ابعاد سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، نظامی و حتی اقتصادي بر هیچکس پوشیده نیست و
ادوار مختلف مشکلات اقتصادي را به تکیه بر مساجد و عمل به فرایض دینی همچون پرداخت خمس و زکات و سنت حسنه وقف
توانسته از محرومان جامعه حمایت کند امروز مساجد نقش سازنده اي در خنثی کردن تحریم هاي ظالمانه کشورهاي استکباري علیه

 
نظام می توانند داشته باشند. 

 
آیا مساجد بستر مناسبی براي طرح هاي کارآفرینی نوجوانان و جوانان است؟ 

مطمئنا نوجوانان و جوانان خلاقی در کشور می توانند با اتکا به ظرفیت هاي مسجد استعدادهاي خود را شکوفا و توانمندي اقتصادي

 
را به منصه ظهور برسانند. 

در دوران هاي مختلف مساجد در مسائل اقتصادي دخیل بوده اند و توانسته با ایجاد کارگاه ها و تولیدي هاي در جوار مساجد رونق

 
اقتصادي را در سطح جامعه به ویژه در بین نیازمندان ایجاد کنند. 

حمایت از کارآفرینان از ویژگی هاي برجسته فعالان مسجدي است زیرا همیشه رونق اقتصادي توانسته به کارهاي خیرخواهانه مسجد

 
کمک کند و باعث دستگیري و کمک به نیازمندان و اشخاصی که به مساجد پناه برده اند، شود. 

 
تحریم هاي کنونی علیه کشور را چگونه ارزیابی می کنید و مساجد چگونه در خنثی سازي این فتنه می تواند تاثیرگذار باشد؟ 

مساجد از ابتداي شروع مبارزه علیه رژیم طاغوت نقش ارزنده اي داشت و پس از پیروزي انقلاب نیز تاکنون در صحنه هاي انقلاب و

 
دوران دفاع مقدس و مقابله با فتنه ها دشمنان توانسته تاثیر فراوان داشته باشد. 

تحریم هاي ظالمانه کشورهاي استکباري نیز از دیگر توطئه هاي اقتصادي علیه کشور است تا زمینه نارضایتی را در سطح جامعه ایجاد

 
کند اما مردم در برابر این فتنه ها ایستاده اند و اجازه دخالت بیگانگان در امور داخلی را نخواهند داد. 

مساجد همچنان می توانند پایگاهی براي نقش آفرینی در این جریان باشند و تحریم ها را خنثی کنند.



نماینده ولی فقیه در هرمزگان: تولید، کلید حل مشکلات اقتصادي جامعه است

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/06/11

 
نماینده ولی فقیه در هرمزگان: تولید، کلید حل مشکلات اقتصادي جامعه است 

دریانیوز: نماینده ولی فقیه در هرمزگان امام جمعه بندرعباس با حمایت از خدمات انجام شده توسط دولت در استان گفت: در حوزه
بهداشت و درمان کارهاي خوبی انجام شده اما نیاز است که حوزه سلامت و شرکت هاي دانش بنیان در سراسر کشور بیش از گذشته

 
مورد توجه قرار گیرد و براساس فکر جوان ایرانی کارهاي خوبی در این زمینه شتاب بگیرد. 

حجت الاسلام والمسلمین عبادي زاده ، اصلاح ساختار بودجه، نظام بانکی و مالیاتی را نیاز به فداکاري دانست و ابراز امیدواري کرد که
با حذف بودجه عمومی کشور از درآمدهاي نفتی، دولت بتواند درآمدهاي خود را از مسیرهاي دیگري تامین کند.وي در این باره به
افزایش تولید اشاره کرد و بیان داشت: کلید حل همه مشکلات تولید است و اگر می خواهیم مشکل اشتغال، جایگاه ارزش پول، تورم
کنترل و کاهش پیدا کند، باید ضمن ایجاد بسترهاي لازم، از تولید و سرمایه گذاران حوزه تولید حمایت شود.امام جمعه بندرعباس با
بیان اینکه قاچاق کالا و خام فروشی آفتی براي تولید است، خاطرنشان کرد: باید با رفع پیچ و خم هاي اداري و موانع تولید سرمایه
گذاران مورد حمایت قرار بگیرند و اگر چرخ تولید کشور بچرخد اقتصاد کشور نیز به ثبات می رسد. حجت الاسلام والمسلمین عبادي

زاده در همین رابطه وحدت رویه در مساله ته لنجی هاي ملوان هاي استان هرمزگان نسبت به سایر استان ها را مورد تاکید قرار داد.



استاندار: 200 هزار میلیارد ریال پروژه در ایلام آماده افتتاح است

منبع: ایرناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/06/11

ایلام - ایرنا - استاندار ایلام از آماده بودن چندین پروژه بزرگ صنعتی و تولیدي در این استان براي افتتاح خبر داد و گفت:
ارزش سرمایه گذاري صورت گرفته براي این پروژه ها افزون بر 200 هزار میلیارد ریال است.

ایلام - ایرنا - استاندار ایلام از آماده بودن چندین پروژه
بزرگ صنعتی و تولیدي در این استان براي افتتاح خبر داد
و گفت: ارزش سرمایه گذاري صورت گرفته براي این پروژه

 
ها افزون بر 200 هزار میلیارد ریال است. 

به گزارش ایرنا، قاسم سلیمانی دشتکی روز سه شنبه در
دیدار معاون پژوهشی و آموزشی وزیر صنعت، معدن و
تجارت اظهار داشت: فعالیت هاي گسترده اي در سال هاي
اخیر براي رشد حوزه صنعت با هدف رونق اشتغالزایی
شروع شده که در صورت بهره برداري نهایی می تواند

 
تحول بزرگی در این حوزه ایجاد کند. 

وي با اشاره به برگزاري منظم نشست هاي ستاد اقتصاد مقاومتی، تسهیل و رفع موانع و کارگروه اشتغال افزود: پیگیري مستمر
وضعیت تولید واحدهاي فعال و تلاش براي احیاتی واحدهاي راکد و نیمه فعال تاثیر بسزایی در ایجاد فرصت هاي جدید شغلی داشته

 
است. 

استاندار ایلام تاکید کرد: مهم ترین اولویت هاي استان رفع موانع تولید و اشتعال ، جذب سرمایه گذاري و تسهیل شرایط براي فعالیت

 
تجار و صادر کنندگان است. 

سلیمانی دشتکی احیاي ظرفیت هاي تبصره 18 توسط دولت را راهبردي ویژه براي فعال سازي واحدهاي تولیدي نیمه فعال و راکد
دانست و با گله از برخی بانک ها براي اجرایی نکردن مصوبات یادآور شد: برخی بانک ها با تنگ نظري در این مسیر مانع ایجاد می
کنند این در حالی است که دولت بر اجراي مصوبات براي گره گشایی از مشکلات تولیدکنندگان اصرار دارد تا کارگاه هایی که مشکل

 
پیدا کرده اند بیدار و احیا شوند و در استان نیز یکی از این موارد کارخانه سیمان دهلران است. 

وي با اشاره به اینکه در استان مسیر اصلی کار و فعالیت بر محور تولید تنظیم و در این راه تمامی حرکت ها براي محقق شدن شعار
سال برنامه ریزي شده است، اضافه کرد: رشد 200 درصدي نرخ سرمایه گذاري و کاهش نرخ بیکاري از 17،6 به 6،5 درصد از نتایج

 
این رویکرد بوده است. 

استاندار ایلام با اشاره به افتتاح 130 هزار میلیارد ریال پروژه به شکل ویدئوکنفرانس با حضور رییس جمهوري و وزرا در استان از



ابتداي سال جاري تاکنون گفت: 200 هزار میلیارد ریال پروژه دیگر نیز آماده افتتاح شده و به تدریج به بهره برداري خواهند رسیدکه

 
از مهم ترین آنها پروزه واحد الفین پتروشیمی ایلام است. 

سلیمانی دشتکی افزود: واحدهاي بزرگ تولیدي فولاد آتنا، کوشاب غرب و استیل کرد سه پروژه مهم صنعتی و تولیدي استان هستند

 
که شروع بکار کرده اند اما هنوز بطور رسمی افتتاح نشده اند. 

وي با اشاره به وحدت و همدلی قوي در استان آن را عامل پیش برنده امور عنوان کرد و گفت: این عامل به همراه نیروي انسانی علمی

 
و خوش فکر امروز باعث شده است در کارها هم افزایی ایجاد و استان ایلام در مسیر توسعه قرار گیرد. 

 
برچسب ها 

 
- قاسم سلیمانی دشتکی 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- استان ایلام 
- افتتاح طرح



رئیس مجلس وارد آبادان شد/ بازدید و نظارت میدانی در دستورکار قالیباف

منبع: نمایندهشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/06/11

رئیس مجلس شوراي اسلامی به دعوت مجمع نمایندگان استان خوزستان دقایقی پیش وارد آبادان شد.

به گزارش «نماینده» محمد باقر قالیباف رییس مجلس شوراي اسلامی صبح امروز به منظور بهره برداري از چند طرح عمرانی از

 
طریق فرودگاه بین المللی آیت االله جمی وارد شهرستان آبادان شد. 

او در بدو ورود مورد استقبال فرمانده قرارگاه کربلا، استاندار خوزستان، نمایندگان آبادان و خرمشهر و برخی مسئولین شهري قرار

 
گرفت. 

افتتاح اسکله ثامن الائمه، بازدید از طرح آسفالت منطقه ذوالفقاري و بهره برداري از تصفیه خانه آب و فاضلاب از برنامه هاي سفر

 
رییس مجلس شوراي اسلامی به شهرستان آبادان است. 

 
رییس مجلس شوراي اسلامی در این سفر با حضور در گلزار شهداي آبادان به مقام شامخ شهداي وطن اداي احترام خواهد کرد. 

 
به منظور رفع و برسی مشکلات خوزستان در سفري چهار روزه و به دعوت مجمع نمایندگان خوزستان ابتدا وارد آبادان می شود. 

قالیباف قرار است در برنامه سفر خود به خوزستان در همه 14 حوزه انتخابیه حضور پیدا کند و در هر حوزه از یک یا چند شهر و

 
روستا بازدید کند. 

محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در جریان نظارت میدانی از شهرهاي استان خوزستان و پیگیري مطالبات مردم، از
پروژه اسکله صیادي بندر آبادان بازدید و با تعدادي از صیادان این بندر گفت و گو کرد. رفع موانع تکمیل این بندر و حل مشکلات لنج

 
داران از جمله مهم ترین موضوعاتی است که رئیس مجلس در بندر آبادان مورد بررسی قرار داد. 

محمدباقر قالیباف صبح امروز (سه شنبه 11 شهریور) به منظور نظارت میدانی بر حوزه هاي انتخابیه نمایندگان استان خوزستان، از

 
پروژه اسکله صیادي بندر آبادان بازدید کرد. 

در جریان این بازدید، رئیس مجلس شوراي اسلامی از نزدیک در جریان مشکلات و موانع اجرا و تکمیل پروژه اسکله صیادي بندر
آبادان قرار گرفت. قالیباف همچنین به صورت حضوري با مردم، صیادان و لنج داران این شهر به گفت و گو پرداخت و در جریان

 
مشکلات آنها قرار گرفت. 

گفتنی است ساخت پروژه اسکله صیادي بندر آبادان در دي ماه سال 1390 با برآورد اعتبار 13 میلیارد تومانی آغاز شد، اما با گذشت

 
حدود 9 سال از آغاز ساخت و اختصاص تنها 7 میلیارد تومان از اعتبار مصوب، 30 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 

در صورت بهره برداري از اسکله صیادي بندر آبادان، براي بیش از 300 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد می شود و همچنین زمینه
ساز گسترش فعالیت لنج داران و تسریع در سوخت رسانی به قایق ها و لنج هاي این منطقه خواهد شد.




